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Zápis roku 2007 
 
 

Úvod roku 2007 
 
V úvodu kroniky bych chtěl připomenout situaci, k níž došlo při komunálních volbách v listopadu 2006 

a která na několik měsíců pozastavila činnost samosprávy městské části Praha 10. Informoval jsem o ní 
už v minulém roce, ale považuji za nutné ji znovu připomenout, a hlavně čtenáře seznámit s dalším průběhem 
této kauzy. 

Vraťme se k volbám do zastupitelstev městských částí a hl. m. Prahy, které se konalo 20. a 21. října 2006. 
Volby do Zastupitelstva m. č. Praha 10 neprodleně zpochybnili sociální demokraté a napadli jejich výsledek 
u soudu. Domnívali se, že kvůli chybnému sečtení hlasů v okrsku číslo 868 ve třetím volebním obvodě přišli 
o jedno místo v zastupitelstvu. Sociální demokraty totiž, asi logicky, zaskočily výsledky z tohoto okrsku, když 
do pražského zastupitelstva obdrželi 23% hlasů, ale do „desítkového“ pouze 2%; usoudili, že některé hlasovací 
lístky pro jejich stranu byly zařazeny jako neplatné a že byli ochuzeni o jeden mandát. Boj o jedno zastupitelské 
křeslo se tedy přesunul k soudu. 

Městský soud v Praze usnesením ze dne 20. 11. 2006 rozhodl na základě návrhu ČSSD, že volby konané 
do ZMČ Praha 10 ve 3. volebním obvodu jsou neplatné v důsledku špatného sečtení hlasů okrskovou komisí, ale 
že samotné  hlasování v tomto okrsku proběhlo v souladu se zákonem. V polovině prosince Ministerstvo vnitra 
ČR vypsalo nový termín pro opakování voleb v celém 3. volebním obvodu, měly se konat 31. března 2007 
a k volbám by museli jít znovu občané převážné části Záběhlic a Zahradního Města. 

V důsledku vzniklé situace nemohlo být ustanoveno z voleb vzniklé zastupitelstvo, a tedy ani zvoleno vedení 
radnice. V čele městské části zůstal dosavadní starosta Ing. Milan Richter, jenž však měl omezené kompetence 
a byl v té době už radním hl. m. Prahy, neboť byl zvolen i do Zastupitelstva hl. m. Prahy. Do ustanovení 
samosprávného orgánu – zastupitelstva nemohla obec nakládat se svým nemovitým majetkem, přidělovat granty 
nebo sestavit rozpočet. Časové posuny nastaly také při privatizaci bytů.   

Nutno však říci, že Praha 10 nebyla jediná část, která musela nesrovnalosti při sčítání hlasů řešit, stejně 
na tom byla i Praha 4; proto se starostové obou městských částí sešli, aby tento problém řešili společně. 
Výsledkem schůzky byla dohoda o podání stížnosti na verdikt Městského soudu v Praze k Ústavnímu soudu. 
Obě městské části chtěly předejít opakování voleb. Na obou radnicích si mohli všichni oddychnout, když 
Ústavní soud v Brně 11. ledna 2007 zrušil rozhodnutí městského soudu týkající se neplatnosti části komunálních 
voleb v Praze 4 a v Praze 10. Městský soud poté nařídil přepočet hlasů z říjnových voleb a správně určit počet 
mandátů jednotlivých stran. Nové volby byly zažehnány. Verdikt Ústavního soudu snad vyřešil mezery v zákoně 
a snad vznikl i precedens do budoucna. 

Výsledek hlasování občanů Prahy 10 určil rozložení sil v šestatřicetičlenném zastupitelstvu následovně: 
Občanská demokratická strana získala 23 křesel, Česká stana sociálně demokratická šest mandátů, Strana 
zelených čtyři a Komunistická strana Čech a Moravy tři mandáty. Ustavující schůze Zastupitelstva m. č. Praha 
10 se mohla konat až 10. března 2007 a byla na ní zvolena rada a starosta. Nástupcem Ing. Milana Richtera 
se stal dosavadní zástupce starosty Mgr. Vladislav Lipovský, ale o tom až v následujících kapitolách. 

Komunální volby v Praze definitivně skončily po 140 dnech od jejich konání a skončily vítězstvím ODS. 
Do sedmdesátičlenného Zastupitelstva hl. m. Prahy bylo zvoleno 42 členů ODS, 12 z ČSSD, 6 ze Strany 
zelených, 6 z KSČM a 4 z SNK ED. V Radě hl. m. Prahy zasedlo 9 členů ODS a po jednom ze Strany zelených 
a SNK ED, primátorem byl zvolen MUDr. Pavel Bém. 
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Rok 2007 přinesl doma i v zahraničí tyto události: 
 

� Český statistický úřad přinesl zajímavé údaje o roku 2006; v tomto roce zemřelo nejméně lidí 
od roku 1989. Poprvé po třinácti letech nevymíráme, neboť se v České republice narodilo víc dětí, než 
kolik lidí zemřelo. 

 
� 1. ledna 2007 přistoupilo do Evropské unie Rumunsko a Bulharsko, EU má tak již 27 členů. 

 
� Od téhož data  platí  mýtné  na  dálnicích a rychlostních komunikacích všechna  vozidla  nad  

12 tun  včetně  autobusů, zvýšila se částka rodičovského příspěvku z 3 696 Kč na 7 582 Kč měsíčně, 
vstoupil v platnost nový sociální zákon, který zásadním způsobem změnil poskytování sociálních služeb 
včetně pečovatelské služby. 

 
� 9. ledna prezident Václav Klaus jmenoval druhou Topolánkovu vládu, která je složena z členů 

ODS (9 zástupců), KDU-ČSL (5 zástupců) a Strany zelených (4 zástupci). Ministryně kultury Helena 
Třeštíková vydržela ve funkci jen dva týdny. 

          Vláda po této změně vypadala následovně:  
Mirek Topolánek (ODS) – předseda vlády  
Alexandr Vondra (ODS) – místopředseda „pro evropské záležitosti“  
Jiří Čunek (KDU-ČSL) – místopředseda a ministr pro místní rozvoj  
Martin Bursík (SZ) – místopředseda a ministr životního prostředí  
Petr Nečas (ODS) – místopředseda a ministr práce a sociálních věcí  
Ivan Langer (ODS) – ministr vnitra a ministr informatiky  
Karel Schwarzenberg (za SZ; ODA) – ministr zahraničních věcí  
Martin Říman (ODS) – ministr průmyslu a obchodu  
Tomáš Julínek (ODS) – ministr zdravotnictví  
Miroslav Kalousek (KDU-ČSL) – ministr financí  
Jiří Pospíšil (ODS) – ministr spravedlnosti  
Aleš Řebíček (ODS) – ministr dopravy  
Dana Kuchtová (SZ) – ministryně školství, mládeže a tělovýchovy  
Vlasta Parkanová (KDU-ČSL) – ministryně obrany  
Václav Jehlička (KDU-ČSL) – ministr kultury  
Petr Gandalovič (ODS) – ministr zemědělství  
Džamila Stehlíková (SZ) – ministryně pro oblast lidských práv a národnostních menšin 
Cyril Svoboda (KDU-ČSL) – šéf legislativní rady, ministr bez portfeje  

 
� 12. ledna policie uzavřela církevní školy v Praze, jimž anonym hrozil bombou. To se 

opakovalo i 16. května. 
 

� 19. ledna vláda Spojených států oficiálně požádala o umístění radaru, který má být součástí 
protiraketového štítu, na území České republiky. Proti tomu vystoupilo Rusko, ale i obyvatelé obcí, 
kterých se tento problém dotýkal. I přesto Česká republika zahájila koncem března jednání o radaru. 
3.7. vybrala vláda pro umístění radaru protiraketové obrany místo u Míšova na Plzeňsku. 

 
� 19. ledna, tedy téměř po osmi měsících, premiér Topolánek uspěl a vláda získala důvěru. Stalo 

se tak poměrem 100:97 při hlasování v Poslanecké sněmovně. Pro vládu hlasovali sociální demokraté 
Miloš Melčák a Michal Pohanka. Jeden hlas ztratila ČSSD i díky poslanci Petru Wolfovi, jehož hlas 
nemohl být uznán. 10.2. byl Miloš Melčák vyloučen ze strany. 

 
� V lednu volili své vedení pražští sociální demokraté. Krajská konference opět zvolila 

devětatřicetiletého JUDr. Petra Hulinského. Ten post předsedy obhájil i přesto, že bezprostředně 
po říjnových komunálních volbách čelil ostré kritice předsedy strany Jiřího Paroubka, který mu vytýkal, 
že nebyl v předvolební kampani dost aktivní. 

Bývalý náměstek primátora Petr Hulinský i nadále zůstává předsedou finanční komise magistrátu. 
Do nového vedení pražských socialistů byli zvoleni i bývalí radní magistrátu Hana Halová a Jan 
Choděra, bývalý ministr Karel Březina, Karel Klíma, poslanec Miroslav Svoboda či místostarosta 
Prahy 1 Daniel Hodek. 

 
� Rokem 2007 procházely kauzy a aféry místopředsedy vlády a ministra pro místní rozvoj, šéfa 

KDU-ČSL a senátora Jiřího Čunka. Ten byl v únoru obviněn policií pro podezření, že měl před pěti lety 
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vzít půlmilionový úplatek. Když v létě převzal kauzu jiný státní zástupce, byl Čunek osvobozen. 
V listopadu pak ještě vyšlo najevo, že jeho rodina využívala v uplynulých letech sociální dávky, 
přestože měl doma i v bankách uložené miliony korun. 

V dubnu ještě Jiří Čunek nátlak na své odstoupení ustál, ale 2. listopadu šéf lidovců odešel z vlády 
poté, co státní zástupkyně Vesecká vrátila kauzu s údajným půlmilionovým úplatkem k novému 
projednání. Ve chvíli, kdy byl znovu osvobozen, začal uvažovat o návratu do vlády. 

 
� V roce 2007 se noviny i televizní zprávy plnily nejrůznějšími informacemi o soukromém 

životě premiéra Mirka Topolánka a předsedy ČSSD Jiřího Paroubka. Topolánek v lednu přiznal, že žije 
s místopředsedkyní Poslanecké sněmovny Lucií Talmanovou, a v červenci se jim narodil syn. 
To Paroubek se zase rozvedl se svou manželkou Zuzanou a v listopadu si vzal o dvacet let mladší 
tlumočnici Petru Kováčovou. 

 
� Během roku řešil Nejvyšší soud ČR vlastnictví katedrály sv. Víta a v březnu rozhodl, že ho má 

církev vrátit státu. Proti tomu byl kardinál Vlk. 
 

� Během roku se mnohokráte mluvilo o globálním oteplování. V únoru se sešla velká konference 
klimatologů v Paříži a ta potvrdila, že za globální oteplování může člověk. Odstartovala tak kampaň 
na záchranu Země. 

 
� 14. února většina praktických lékařů a pediatrů v několika krajích neordinovala na protest proti 

nízkým platbám Všeobecné zdravotní pojišťovny. 
 

� V březnu rozhodla nejprve Rada hlavního města Prahy a následně i Zastupitelstvo, 
že metropole bude kandidovat na pořádání letní olympiády v roce 2016 nebo 2020.  

 
� V březnu vystoupil Miloš Zeman z ČSSD; stalo se tak pro neshody s Jiřím Paroubkem a těsně 

před tím, než měl Paroubek  na sjezdu obhajovat post stranického šéfa.  I tak 23. března funkci předsedy 
obhájil, ale na sjezdu pohrozil rezignací, jestli se místopředsedou strany stane jeho oponent a šéf 
pražské organizace ČSSD Petr Hulinský. Funkci nakonec získal Milan Urban. 

 
� V Praze byly v roce 2007 zavedeny kontroly pražských strážníků v nočních tramvajích městské 

hromadné dopravy. O jedenapadesát nočních spojů na devíti linkách se staralo devět dvoučlenných 
hlídek z útvaru Metro. Již koncem března, tedy po necelých dvou měsících fungování, bylo jasné, že se 
tato služba osvědčila. Během této doby zkontrolovali v tramvajích přes tři tisíce osob a odhalili 251 
přestupků. Z tramvají se jim také podařilo vykázat 1447 podnapilých nebo páchnoucích lidí. 

 
� 23. března oznámil rezignaci policejní prezident Vladislav Husák. 

 
� Koncem března odletěl pražský primátor Pavel Bém na dva měsíce do Himalájí, s cílem 

vystoupit na Mount Everest. To se mu skutečně 18. května podařilo a stal se tak desátým Čechem 
na nejvyšší hoře světa. Za svoji cestu však sklidil i mnoho kritiky; někteří kolegové mu vyčítali nejen 
dlouho dovolenou, ale i to, že odjel v době, kdy se strana snažila prosadit reformy. 

 
� V březnu byl zveřejněn vítězný návrh budovy nové Národní knihovny od architekta Jana 

Kaplického. Celý rok se pak spekulovalo, jestli bude stát na Letné nebo ne, což se do konce roku 
nevyřešilo.  

 
� 2. dubna vláda představila soubor reformních opatření. Změnit se mají daně (daň ze mzdy má 

být 15 procent, DPH má vzrůst z pěti na devět procent), ceny bydlení i sociální dávky. Mělo by se snížit 
porodné i přídavky na děti, do důchodu by se mělo odcházet až v 65 letech. Následně pak představil 
ministr zdravotnictví Tomáš Julínek svoji reformu, která počítá s poplatkem za vyzvednutí léku nebo 
platby u lékaře.  

V srpnu sněmovna 101 hlasy z 200 přítomných poslanců tento vládní návrh reformy veřejných 
financí schválila. Změny zákonů mají platit většinou od příštího roku. Vládním stranám je pomohli 
prosadit bývalí sociální demokraté Miloš Melčák a Michal Pohanka, naopak lidovec Ludvík Hovorka 
hlasoval proti reformě. 
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� V květnu ve francouzských prezidentských volbách zvítězil kandidát pravice Nicolas Sarkozy. 
Levicoví radikálové vyšli na protest do ulic, hořely stovky aut. 16. května oficiálně převzal úřad 
a nahradil odstupujícího Jacquese Chiraca. 

 
� 1. června ukončilo svou činnost Ministerstvo informatiky. Jeho agendy byly převedeny na jiná 

ministerstva. 
 

� 4. června ve 20:45 přistál v Ruzyni Air Force One s prezidentem USA Georgem Busem. Ten se 
u nás zdržel necelých 24 hodin. 

 
� V červnu se objevila ptačí chřipka na Orlickoústecku. Chovy kuřat byly vybíjeny po stovkách. 

 
� 27. června skončil premiér Tony Blair po více než deseti letech ve své funkci. Novým 

premiérem Velké Británie se stal někdejší ministr financí Gordon Brown.  
 

� Ve dnech 8. a 9. července připravila Praha oslavy 650. výročí založení Karlova mostu. 
Od srpna pak začala první fáze rekonstrukce, která má trvat nejméně tři roky. 

 
� V červenci hráli čeští mladíci ve finále MS ve fotbale do 20 let. Sice prohráli s Argentinou 

těsně 1:2, ale i zisk stříbrných medailí byl velkým úspěchem. 
 

� 1. září kvůli výpadku proudu krátce nejezdily všechny tři linky pražského metra. Šlo o největší 
výpadek v jeho historii. 

 
� Na mistrovství světa v atletice v japonské Ósace zvítězil desetibojař Roman Šebrle a oštěpařka 

Barbora Špotáková. 
 

� 25. září oznámila ministryně školství Dana Kuchtová rezignaci. Vystřídal ji Ondřej Liška. 
 

� V říjnu se konaly v Polsku parlamentní volby, které vyhrála opozice - Tuksova Občanská 
platforma. Skončilo tak období vlády dvojčat Kaczynských, premiérem se stal Donald Tusk. 

 
� 28. října u příležitosti státního svátku vyznamenal prezident Václav Klaus čtyřiadvacet lidí. 

Nejvyšší vyznamenání, Řád bílého lva, dostali dva vojáci z druhé světové války – Stanislav Hnělička 
a Rudolf Hrubec (in memoriam). Řád Tomáše Garrigua Masaryka obdrželi: publicista, filmový kritik 
a překladatel Vladimír Bystrov, protikomunistický aktivista František Zahrádka, bojovník proti 
komunistické totalitě plk. Jiří Formánek. Medailí Za zásluhy byli vyznamenáni: členka Kongregace 
Milosrdných sester sv. Karla Boromejského Marie Goretti Boltnarová, profesorka Dagmar Čapková, 
profesor Miroslav Fiedler, aktivní odpůrkyně minulého režimu Anna Honová, režisér Jiří Horčička 
(in memoriam), americký lékař českého původu Tomáš Klíma, pianista, hudební skladatel, dramatik, 
prozaik a pedagog Ilja Hurník, účastník domácího protinacistického odboje Milan Kantor, fotograf 
a účastník bojů za druhé světové války Ladislav Sitenský, multiinstrumentalista, hudební skladatel 
a pedagog Jiří Stivín, profesor Jiří Vorlíček, houslový virtuos Václav Hudeček, páter Jan Zemánek, 
docent Pavel Kolář, odpůrce komunistického režimu Jan Šrámek, dirigent Jiří Kout a spisovatel Ludvík 
Kundera. 

Medaile Za hrdinství získali Marek Král a Marián Šovčík z Útvaru rychlého nasazení Policie České 
republiky za ochranu pracovníka velvyslanectví České republiky v Afghánistánu. 

 
� 2. listopadu předsednictvo ČSSD podpořilo kandidaturu ekonoma Jana Švejcara na prezidenta 

republiky jako protikandidáta Václava Klause. Švejnar v prosinci oznámil, že kandidaturu přijímá. 
 

� 10. listopadu v den výročí křišťálové noci, protižidovského pogromu v nacistickém Německu, 
se v Praze střetli pravicoví a levicoví radikálové.  

 
� V listopadu skončila kvalifikace ve fotbale na EURO 2008. Čeští fotbalisté obsadili první 

místo ve skupině před Německem a postoupili na mistrovství Evropy. 
 

� V listopadu se konaly i volby v pražské ODS; jejím předsedou se stal pražský primátor 
a místopředseda ODS Pavel Bém.  Na postu vystřídal poslance Jana Bürgermeistra, který už na funkci 
nekandidoval. Prvním místopředsedou se stal náměstek primátora Rudolf Blažek, který porazil starostu 
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Prahy 6 Tomáše Chalupu, ten se stal řadovým místopředsedou. Stejný post získal i starosta Prahy 13 
David Vodrážka a pražští radní Jiří Janeček a Pavel Klega. 

 
� V prosincových parlamentních volbách v Rusku drtivě zvítězila strana prezidenta Vladimíra 

Putina. 
 

� 4. prosince se konala stávka učitelů, kteří požadovali zvýšení platů. Zavřena byla více než 
polovina mateřských, základních a středních škol. 

 
� 21.12. jsme vstoupili do schengenského prostoru. Nyní mohou Češi cestovat do zemí Evropské 

unie bez hraničních kontrol. 
 
 

 
Počasí a teplotní výkyvy v roce 2007 

 
 
Zima byla velmi teplá, proto se nelze divit, že v lednu padly čtyři teplotní rekordy; první byl zaznamenán již 

1. ledna 2007, kdy byla naměřena teplota 12,5 ºC. Jen pro zajímavost - v roce 1784 byla naměřena nejnižší 
teplota a ta činila -21,4 ºC. 

9. ledna byla naměřena teplota 12,8 ºC, čímž byla dosažena stejná nejvyšší teplota v tomto dni jako byla  
naměřena v roce 1998.  

11. ledna se objevila zpráva, že v celé Evropě panuje nejteplejší leden za 232 let. Tyto výsledky potvrdilo 
měření v pražském Klementinu, kde zaznamenávají extrémy v počasí od roku 1775. V Praze i v republice 
panovalo spíše jarní počasí. 

Jenže počasí se neumoudřilo ani v dalších dnech. Ve druhé polovině ledna bylo takové teplo, že rekordy 
nepadaly jen odpoledne, ale už i ráno. Maximální teplota 10,1 stupně Celsia z roku 1993 byla na některých 
meteorologických stanicích v Praze překročena ve čtvrtek 18. ledna ráno zhruba o dva stupně. V pražském 
Klementinu meteorologové naměřili asi 12 stupňů Celsia, stejnou hodnotu zaznamenali v 8 hodin i v Libuši. 
Teplota se pohybovala vysoko nad dlouhodobým průměrem, který pro tento den činí -1,1 stupně Celsia. Tento 
den pak bylo naměřeno 15,4 ºC, což byla zase maximální teplota pro tento den (naopak nejnižší teplota byla 
naměřena v roce 1942,  a to bylo -18 stupňů Celsia). 

Kromě teplotního rekordu se 18. leden zapíše do dějin České republiky i díky orkánu Kyrill. Ten ochromil 
Evropu a zabil téměř padesát lidí. Vichřice vyvracela stromy a na následky orkánu zemřelo v České republice 
nakonec šest lidí. Na Sněžce bylo naměřeno rekordních 216 km/hod. Ještě 20. ledna bylo 55 tisíc domácností bez 
elektřiny. 

20. ledna byl naměřen další teplotní rekord, a to 14,2 ºC  (v roce 1850 to bylo minus 20 ºC). 
V noci na 23. ledna zase napadl v České republice sníh. Došlo k zvýšenému počtu nehod a komplikovala 

se doprava, Ruzyňské letiště stálo rekordních 30 hodin. Trable se sněhem následovaly i 24. ledna. Během 
několika dní rapidně klesla teplota. I tak byl leden 2007 nejteplejším od roku 1775. V lednu byla v Klementinu 
naměřeno průměrně 6,3 stupně Celsia, přičemž průměr od roku 1775 do roku 2007 činil -0,9 stupně Celsia. 

Celkově pak letošní zima byla nejteplejší za posledních 200 let.V Klementinu bylo letos v zimě průměrně 
5,8 stupně Celsia, podobně teplá zima byla podle měření v tomto místě v roce 1796 (průměr 4,3 °C). 

V noci z 3. března na 4. března došlo k úplnému zatmění Měsíce, které nastává, když se mezi Slunce a Měsíc 
dostane Země, která vrhá vlastní stín. 

Teplo bylo i v dalších měsících. Například v první půlce dubna způsobilo teplé a suché počasí ve spojení 
s lidskou nedbalostí 926 požárů. Na mnoha místech České republiky byl nedostatek vody (zejména na jižní 
Moravě a v severozápadních Čechách). Požáry pokračovaly i koncem dubna a Hydrometeorologický ústav vydal 
výstrahu nebezpečí požárů pro všechny kraje ČR. Za teplou zimu a jaro mohlo dlouhodobé proudění suchého 
vzduchu z Ruska a Ukrajiny do střední Evropy. 

25. května bylo v Praze kolem 30 stupňů Celsia, na mnoha místech České republiky byly překonány teplotní 
rekordy. Ty padaly i o pár dní dříve, například 23. května v Kroměříži. 

Další vlna veder zasáhla Českou republiku v červenci. 15. července bylo naměřeno 35,8 °C (naopak nejnižší 
teplota je z roku 1840 a to pouhých 9,4 °C). 16. července padl další teplotní rekord - teplota byla 37,3 °C. 
I následující den byly tropické teploty a další extremní číslo a to 35,4 °C. 

V neděli 19. srpna se nad Prahou prohnala průtrž mračen a postihla všechna níže položená místa hlavního 
města. Prudký liják zanechal škodu v pražské centrále Českého statistického úřadu (ČSÚ) ve Strašnicích. 
Dešťová voda zaplavila výtahové šachty jedenáctipatrové budovy i suterénní prostory, kde se také zřítila část 
podhledů. Naštěstí se však neopakovala situace ze srpna 2002, kdy rozvodněná Vltava zcela zničila tehdejší sídlo 
ČSÚ v Karlíně.  
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Hasiči museli odčerpávat vodu z nemocnice na Vinohradech, jejíž oddělení urgentního příjmu dešťová voda 
zaplavila. 

V září pak nastal další skok. 4. září napadl na Klínovci sníh, což se většinou děje až o měsíc či dva později. 
Zatímco čtrnáct dní před tím bylo vedro a lidé na koupališti, tak začátkem září se začalo v Praze topit, o měsíc 
dřív než obvykle. 

Po deštích a zimě zase přišlo babí léto.  
10. listopadu začal v Praze padat sníh a  vše nasvědčovalo tomu, že letos bude opravdová zima. Ještě 

26. listopadu meteorologové tvrdili, že Vánoce budou na sněhu, jenže ani letos se tato prognóza v Praze 
nepotvrdila. 
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1) Úřad městské části Praha 10 

  1.1) Starosta 
 
Tentokrát budu v kapitole „Starosta“  psát o dvou lidech. Tím prvním je Ing. Milan Richter, který díky 

problémům s volbami zůstal starostou Prahy 10 i počátkem roku 2007. Ústavní soud v lednu zrušil rozhodnutí 
městského soudu týkající se neplatnosti komunálních voleb v Praze 10. Teprve po tomto datu se mohlo sejít 
zastupitelstvo vzešlé z voleb, které se konaly v říjnu 2006, a mohlo zvolit vedení radnice. 10. března byl zvolen 
novým starostou Mgr. Vladislav Lipovský.  

Ing. Milan Richter (ODS) byl v roce 2006 zvolen radním hl. m. Prahy, takže musel kromě funkce starosty 
Prahy 10 ještě stíhat práci radního pro kulturu. Na Praze 10 zůstal jako zastupitel a neuvolněný člen rady.  

Milan Richter se jako radní Prahy pro kulturní oblast velmi často objevoval v televizi, v rádiu, ale pravidelně 
byl citován i v novinách. V roce 2007 musel řešit mimo jiné reklamy na památkách (jako byl například pomník 
Jana Husa na Staroměstském náměstí), žalobu Petra Kratochvíla na přidělování grantů na kulturu z magistrátu. 
Do jeho kompetence připadly  i oslavy výročí Karlova mostu a jeho rekonstrukce. Dále například zavedl nové 
přidělování grantů, a to podle prodaných vstupenek. Větší podpory se dočkají i začínající umělci. 

Mgr. Vladislav Lipovský (ODS) byl v minulém volebním období zástupcem starosty a odpovídal za školství 
a kulturu.  Starostou byl zvolen jednomyslně - šestatřiceti hlasy. Poslední zvolený starosta má 39 let, je 
absolventem pedagogické fakulty, je ženatý a má jedno dítě. V zastupitelstvu desátého pražského obvodu působí 
13 let, z toho posledních šest let ve funkci místostarosty. Oblast školství a kultury si ponechal  na starosti 
i v tomto volebním období. 

Po zvolení nový starosta označil za své priority dostavbu Léčebny dlouhodobě nemocných v Obloukové ulici, 
rekonstrukci vršovického zámečku a KD Eden, rozšíření areálu volnočasových aktivit v Gutově ulici nebo 
dokončení privatizace obecních bytů. Všechny tyto cíle a plány starosty Mgr. Vladislava Lipovského a celého 
vedení radnice se objevily v Programovém prohlášení Rady městské části Praha 10 pro volební období 2006-
2010. 
 

 
 

Tisková konference – starosta Mgr. Vladislav Lipovský a tiskový mluvčí Jan Charvát 
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1.2) Rada městské části Praha 10 
 
V roce 2007 se konalo 23 zasedání Rady MČ Praha 10. Schůze se konají v Radničním salónku v 5. patře 

budovy B ÚMČ Praha 10, Vršovická 68, Praha 10. 
 

Termíny schůzí Rady MČ Praha 10 na rok 2007 
 

 
Číslo schůze 

 
Termín 

 
1. 8.1.2007 

2. 24.1. 2007 

3. 7.2. 2007 

4. 21.2. 2007 

5. 7.3. 2007 

6. 21. 3. 2007 

7. 4. 4. 2007 

8. 18. 4. 2007 

9. 2. 5. 2007 

10. 16. 5. 2007 

11. 30. 5. 2007 

12. 13. 6. 2007 

13. 27. 6. 2007 

14. 1. 8. 2007 

15. 22. 8. 2007 

16. 5. 9. 2007 

17. 19. 9. 2007 

18. 3. 10. 2007 

19. 17. 10. 2007 

20. 31. 10. 2007 

21. 14. 11. 2007 

22. 28. 11. 2007 

23. 12. 12. 2007 

 
 
10. března se konalo zasedání zastupitelstva, které zvolilo nové složení rady. Noví radní se pak sešli na své 

první schůzi 21. března, tedy až na 6. zasedání RMČ Prahy 10.  
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Rada MČ Praha 10 má 9 členů volených zastupitelstvem z řad jeho členů. Ze zákona jsou jejími členy starosta 
a jeho zástupci. Schůzí rady se dále účastní tajemník úřadu s hlasem poradním, zapisovatel, právní poradce 
a předsedové výborů zastupitelstva. 

 
Členy Rady MČ Praha 10 jsou: 
 
starosta Mgr. Vladislav Lipovský (ODS), který je odpovědný za školství a kulturu  
1. zástupce starosty Bohumil Zoufalík (ODS),  který je odpovědný za oblast majetku a investic 
zástupce starosty Emil Dejmek (ODS), který je odpovědný za bezpečnost, dopravu a zdravotnictví   
zástupce starosty Ing. Antonín Weinert, CSc. (ČSSD), který má na starosti ekonomiku, rozpočet 

a zahraniční vztahy 
uvolněný radní Roman Rogner (SZ),  který má na starosti životní prostředí, cyklostezky a čistotu  
radní Ing. Milan Richter (ODS ) 
radní Tomáš Hrdlička (ODS)  
radní MUDr. Markéta Jirásková (ODS)  
radní Mgr. Tomáš Ján (ODS)  
 
Na 2. zasedání ZMČ Prahy 10 dne 19. dubna představili radní své programové prohlášení, které definuje 

priority rozvoje v jednotlivých oblastech pro následující čtyři roky. Programové prohlášení zahrnuje podstatné 
body programů politických stran ODS, ČSSD a SZ, drží se linie předcházejícího vedení radnice a navazuje 
na její výsledky práce.  

Program byl schválen a pro lepší představu ho zde uvádím. 
 
 

Programové prohlášení Rady městské části Praha 10 pro volební období 2006-2010 
 
My, členové Rady MČ Praha 10, s vědomím odpovědnosti za správu a chod naší městské části chceme 

v maximální míře naplňovat volební programy, na jejichž základě jsme byli do našich funkcí řádně zvoleni. 
Rada MČ Praha 10 navazuje na výsledky práce samosprávy z předchozího volebního období. Jejím cílem je, aby 
městská část Praha 10 byla místem, kde se nám všem bude dobře žít. Programové prohlášení Rady MČ Praha 10 
na období 2006–2010 vychází ze znalosti potřeb obyvatel městské části, opírá se o činnost odborných komisí 
rady a výborů zastupitelstva a zahrnuje podstatné body programů politických stran ODS, ČSSD a SZ.  

 
Konkrétní cíle a projekty: 
 
Komunikace s občany  
• Základem naplňování našich cílů, vyjádřených v našich volebních programech, je zachovat úroveň a kvalitu 

Úřadu městské části Prahy 10 nastavené v minulém volebním období a zároveň neustále podporovat iniciativy 
k jejímu dalšímu zkvalitnění. Cílem je přátelský a efektivní úřad.  

• Zavedeme pojízdný úřad, který seniorům a handicapovaným umožní pohodlné vyřízení běžných formalit, 
jako je výměna dokladů či služby notáře, přímo doma.  

• Budeme i nadále pokračovat ve vydávání novin „Praha 10“ a dbát o jejich zkvalitnění.  
• Radnice nezapomíná na seniory a pravidelně gratuluje jubilantům, občanům, kteří se dožívají sedmdesáti 

a více let, manželům k jubilejním svatbám.  
• Komunikace s občany začíná již u nově narozených dětí, které jsou slavnostně přivítány jako noví občánci 

Prahy 10.  
• Vytvoříme nové webové stránky městské části.  
• V rámci SIRu (Středisko informací o rozvoji Prahy 10) budeme informovat občany o významných stavbách 

Prahy 10.  
 
Oblast bydlení a správy bytů  
• Jedním z našich hlavních úkolů je pokračování a dokončení privatizace bytových domů dle zásad 

schválených Zastupitelstvem MČ P 10 v r. 2003.  
• Budeme i nadále dbát o kvalitní správu bytového fondu s prioritou na kontrolu činností v tomto odvětví. 

Cílem je efektivní správa bytového fondu a zaručení dobrého standardu pro nájemníky těchto domů. Součástí 
bude nastavení a spuštění kvalitního Domovního Evidenčního Systému.  

• Budeme i nadále pokračovat v transparentním přidělování volných bytů, které jsou ve vlastnictví městské 
části.  

• Zachováme výběrová řízení na pronájem vybraných obecních bytů, za předem jasně stanovených podmínek, 
které si vítězný uchazeč opraví na vlastní náklady.  
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• I nadále chceme věnovat pozornost veřejným zakázkám a všem výběrovým řízením prováděných městskou 
částí. Cílem je zachovat transparentnost a důslednou kontrolu v průběhu i po dokončení každé akce.  

• Nezbytnou a důležitou součástí hospodaření s byty zůstává práce s pohledávkami. Cílem je zkvalitnění 
evidence pohledávek a neustálý, každodenní tlak na dlužníky. Tím je zajištěna zvýšená úspěšnost při vymáhání 
pohledávek.  

• Růst nájemného v obecních bytech bude naplňovat celostátně platný koeficient růstu nájemného. Bude 
vytvořen a uplatněn model, který zohlední sociální situaci nájemníků.  

• Bude pokračovat výstavba malometrážních bytů a opravy volných bytů.  
• I nadále budeme vytvářet podmínky pro výstavbu nových bytů včetně půdních.  
 
Oblast rozvoje  
• Dokončíme rekonstrukci vršovického zámečku včetně nové reprezentativní obřadní síně.  
• Dokončíme komplexní rekonstrukci Léčebny dlouhodobě nemocných a zřídíme zde moderní rehabilitační 

centrum.  
• Provedeme zásadní rekonstrukci kulturního domu Eden tak, aby zde vzniklo nové kulturní centrum Prahy 

10.  
• Dokončíme unikátní sportovní areál Gutova - skatepark, horolezecká stěna, kluziště a víceúčelová 

sportoviště budou doplněna o vodní svět.  
• Využijeme zpracované územně plánovací podklady (urbanistické studie).  
 
Oblast školství a kultury  
• Městská část bude dále podporovat zkvalitňování podmínek pro vzdělávání.  
• I nadále se budou hledat v rámci rozpočtu MČ prostředky na posílení rozpočtů zřizovaných škol v oblasti 

učebnic a učebních pomůcek.  
• Budeme vytvářet podmínky pro systémové řešení problematiky bezplatné výuky cizích jazyků v mateřských 

školách.  
• Budeme nadále pokračovat v začleňování handicapovaných dětí do předškolních a školních zařízení.  
• Budeme financovat investiční akce a opravy ve školních budovách.  
• Podpoříme profilaci ZŠ a konkurenční vzdělávací prostředí, které umožní školám, jejich učitelům 

a ředitelům v rámci platných zákonů vyšší míru samostatnosti žákům a jejich rodičům širší možnosti volby.  
• Budeme i nadále formou grantů podporovat kvalitní projekty využití volného času jako hlavní prevenci proti 

závislosti a kriminalitě.  
• Městská část bude dále pokračovat v rozvíjení vzájemného poznávání a předávání zkušeností z partnerských 

měst – Ballerup (Dánsko), Prešov (Slovensko), Nyíregyháza (Maďarsko) a Jaslo (Polsko), zejména ve prospěch 
občanských aktivit, škol a sociálních institucí.  

 
Oblast rozpočtu a financí  
• Budeme usilovat o zvýšení finančních toků mezi MHMP a Prahou 10 ve prospěch občanů Prahy 10. Jedním 

z důležitých bodů bude i čerpání finančních prostředků z fondů EU. Zaměříme se na zpracování projektů 
využitelných pro financování rozvoje městské části.  

• Sestavíme vyrovnaný rozpočet a budeme hospodařit tak, abychom mohli uskutečnit všechny důležité 
investiční priority rozvoje Prahy 10.  

• Hospodárně a efektivně budeme využívat finanční prostředky MČ Praha 10.  
 
Oblast životního prostředí  
• Soustředíme se na údržbu a obnovu městských zelených ploch a parků tak, aby sloužily občanům 

k odpočinku.  
• Každému nově přivítanému občánkovi Prahy 10 vysadíme strom.  
• Podpoříme revitalizaci Hamerského rybníku.  
• Zajistíme kontrolní činností, aby bylo postaráno o čistotu na chodnících, ulicích, v blízkosti stanic metra, 

v parcích a na dalších místech.  
• Postavíme nová dětská hřiště a budeme pravidelně udržovat ta stávající.  
• Podpoříme projekty a výstavbu nových cyklostezek.  
• Podpoříme vznik „Průvodce po zeleni Prahy 10“.  
• Budeme pořádat a podpoříme akce k tématu ochrany životního prostředí pro širokou veřejnost a budeme 

motivovat občany k recyklování.  
• Budeme prosazovat ekologické aspekty při obměně vozového parku úřadu MČ Praha 10.  
• V rámci fungování Úřadu MČ Praha 10 budeme pokračovat v maximální recyklaci odpadu a šetření energie.  
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Oblast dopravy a bezpečnosti  
• V dalším období bude soustředěna pozornost na problematiku řešení pouliční kriminality. Posílíme 

přítomnost strážníků ve dne i v noci, budeme důsledně monitorovat veškerá riziková místa v ulicích Prahy 10. 
Zajistíme větší bezpečnost chodců. Nainstalujeme další bezpečnostní prvky, jako jsou zpomalovací pruhy, 
kruhové objezdy, osvětlené přechody pro chodce a pod.  

• Silniční doprava na území ÚMČ je na hranici únosnosti. Situace vyžaduje koncepční řešení této 
problematiky. Důraz bude kladen především na řešení dopravy v klidu. Jedná se o parkování vozidel jak 
ve speciálních parkovacích domech, tak na komunikacích. Řešení musí zahrnovat i problematiku zásobování.  

• Pro zlepšení současné situace bude věnována pozornost organizaci a řízení dopravy. Budeme usilovat 
o rozšíření světelně řízených křižovatek, o úpravu a obnovu dopravního značení a dobudování vnitřního 
informačního systému. Při povolování uzavírek na silniční síti budeme důsledně posuzovat předložené žádosti 
s cílem zkrátit dobu uzavírek na nezbytně nutnou dobu.  

• Rada zaměří svoji práci na koordinaci všech složek, které svojí činností ovlivňují bezpečnost a zdraví 
občanů. Jde především o Policii ČR, Městskou policii, Hasičský záchranný sbor a Lékařskou záchrannou službu.  

• Dále budeme pokračovat ve vybavení MP technickými prostředky.  
• V oblasti dopravní prevence se zaměříme na dopravní výchovu dětí ve školách a dopravních hřištích.  
 
Oblast sociální  
•  Sociální systém musí pracovat ve prospěch skutečně sociálně potřebných.  
• Ve prospěch zdravotně handicapovaných občanů a seniorů budeme pokračovat v bezbariérových úpravách 

komunikací, chodníků, přechodů pro chodce a přístupů do veřejných budov.  
• Zajistíme rozšíření služeb nouzové signalizace a dalších sociálních služeb přímo v domácnostech seniorů. 

Budeme podporovat rozvoj služeb home care.  
• Budeme maximálně podporovat nabídku kulturních, sportovních a rekreačních aktivit pro naše seniory.  
• Nadále budeme poskytovat příspěvek na osobní asistenci pro rodiny s těžce zdravotně postiženými dětmi 

z Prahy 10 pro usnadnění jejich integrace do škol a školských zařízení.  
• V rámci čerpání finančních prostředků ze strukturálních fondů EU bude naše pozornost nadále soustředěna 

na integraci zdravotně postižených občanů na trh práce.  
• Zajistíme provoz Azylového domu pro matky s dětmi v Praze 10 i pro toto období.  
• Nadále budeme realizovat projekt komunitního plánování sociálních služeb s cílem vytvořit na území MČ 

Praha 10 síť dostupných a efektivně fungujících sociálních služeb.  
• Zpracujeme střednědobý plán rozvoje sociálních služeb, který na základě zjištění potřeb našich občanů 

Prahy 10 v oblasti sociálních služeb stanoví priority dalšího rozvoje sociálních služeb na území naší MČ.  
• Při zavádění nové legislativy do praxe, zejména zákona o sociálních službách a zákona o pomoci v hmotné 

nouzi, budeme aplikovat nejmodernější metody sociální práce s klienty (individuální motivační postupy, 
aktivizační plány).  

• V rámci zlepšování přístupu našeho úřadu k občanům budeme cíleně také v sociální oblasti usilovat 
o zkvalitnění sociálně - právního poradenství a zlepšovat informovanost našich občanů.  

• Vyvineme snahu o zkvalitnění práce v oblasti prevence kriminality, jejímž cílem je zejména snaha snižovat 
rozsah sociálně patologických jevů, zejména pouliční kriminality a násilné trestné činnosti.  

• Nadále budeme provádět aktivity v oblasti protidrogové prevence směřované zejména k minimalizaci 
užívání a zneužívání drog a jiných návykových látek.  

 
Všechna výše zmiňovaná uvedená předsevzetí mají směřovat k tomu, aby se z Prahy 10 vytvořilo příjemné 

místo pro život jejích občanů. Svou práci vnímáme jako službu občanům, i když jsme si vědomi, že zvelebování 
obce je dlouhodobý, trvalý a nikdy nekončící proces.  

Schváleno 4. dubna Radou městské části Praha 10 a předloženo Zastupitelstvu na jeho 2. zasedání 19. dubna. 
Zastupitelstvo Programové prohlášení vzalo na vědomí.  
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1.3) Zastupitelstvo městské části Praha 10 
 
Zasedání zastupitelstva se konají v zasedací místnosti ÚMČ Praha 10, Vršovická 68, Praha 10, a to v 1. patře 

budovy B. 
 

Termíny zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10 na rok 2007: 
 
Ustavující zasedání ZMČ Praha 10 se sešlo 10. března 
2.  zasedání ZMČ Praha 10 se konalo 19. dubna 
3.  zasedání ZMČ Praha 10 se konalo 26. června 
4. zasedání ZMČ Praha 10 se konalo 25. září 
5. zasedání ZMČ Praha 10 se konalo se konalo 6. prosince 
 
 

Zvolení členové Zastupitelstva městské části Praha 10 
 

     Termíny zastupitelstev jsem již uvedl, ale je potřeba ješte představit samotné zastupitele, kteří budou Prahu 
10 v následujícím období reprezentovat. Počet zastupitelů ve volebním období 2006 až 2010 je 36; z toho ODS 
získala 23 křesel, ČSSD 6, Strana zelených 4 a KSČM 3. 

 

ZASTUPITELÉ POLITICKÁ STRANA POČET HLASŮ 

Milan Richter ODS 5572 

Andrea Křížková ODS 5390 

Tomáš Hrdlička ODS 5319 

Jan Malypetr ODS 5310 

Tomáš Trmal ODS 5278 

Vladimír Kazbal ODS 5277 

Martin Slavík ODS 5035 

Vladislav Lipovský ODS 5022 

Tomáš Ján ODS 4981 

Linda Nouriová ODS 4980 

Boris Šťastný ODS 4943 

Jan Hana ODS 4933 

Markéta Jirásková ODS 4757 

Bohumil Zoufalík ODS 4729 

Jan Florián ODS 4640 



 15 

Jiří Veselý ODS 4635 

Filip Šonka ODS 4605 

Eva Stříteská ODS 4380 

Markéta Luhanová ODS 4376 

Aleš Polanecký ODS 4312 

Emil Dejmek ODS 4305 

Vladimír Gıringer ODS 4272 

David Zeman ODS 4129 

Vladimír Novák ČSSD 1719 

Antonín Weinert ČSSD 1688 

Petr Hulínský ČSSD 1615 

Zuzana Lánská ČSSD 1611 

Kateřina Peštová ČSSD 1576 

Marie Alúšiková ČSSD 1349 

Jiří Čáslavka Strana zelených 1105 

Ivana Cabrnochová Strana zelených 1068 

Miloš Mrkvička Strana zelených 1051 

Roman Rogner Strana zelených 1004 

Lubomír Ledl KSČM 861 

Karel Hošek KSČM 841 

Karel Novák KSČM 666 
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Ustavující zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne  10. března 2007  

 
V sobotu 10. března se od 10 hodin konalo v zasedací místnosti ÚMČ 10 první a ustavující zasedání 

Zastupitelstva Prahy 10. Na programu byl i rozpočet na rok 2007.  

 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 

p. Mgr. Jan Hana, Tomáš Hanzlíček, Mgr. Tomáš Ján, Zuzana Lánská, Mgr. Vladislav Lipovský, Ing. Linda 
Nouriová, Roman Rogner, MUDr. Boris Šťastný, Ing. Antonín Weinert, CSc., Tomáš Hrdlička, Vladimír 
Kazbal, PhDr. Andrea Křížková, JUDr. Lubomír Ledl, Ing. Jan Malypetr, CSc., Miloš Mrkvička, Ing. Vladimír 
Novák, Ing. Milan Richter, Tomáš Trmal, Mgr. Ivana Cabrnochová, Jan Florián, RSDr. Karel Hošek, JUDr. Petr 
Hulinský, MUDr. Markéta Jirásková, Kateřina Peštová, Filip Šonka, Jiří Veselý, Bohumil Zoufalík, MUDr. 
Marie Alúšíková, CSc., MBA, Emil Dejmek, Vladimír Göringer, Ing. Markéta Luhanová, Karel Novák, Aleš 
Polanecký, MUDr. Eva Stříteská, Ing. Zdeněk Vávra, David Zeman 

 
Pro zajímavost uvádím i další přítomné, jež se tohoto zasedání zúčastnili: 

p. Ing. Martin Slavík – tajemník ÚMČ 10, Mgr. Tomáš Staněk – tajemník NaV, Ing. Daniel Čech – vedoucí 
ODE, Ing. Mária Gombíková – vedoucí OEK, Stanislava Ješátková – pověřená zastupováním vedoucího OHS, 
Marcel Braun  – vedoucí OIN, Ing. Jiřina Zákoucká, CSc., – vedoucí OKO, Ing. Helena Nováková, CSc. – 
pověřená zastupováním vedoucího OOM, Dana Hanzlíková – OOS, Mgr. David Ekstein – vedoucí OPR, Ing. 
Zbyněk Plach – OSM, Mgr. Alice Košťálová – vedoucí OSO, Linda Zákorová – OSSPO, Ing. Petr Stárek – 
vedoucí OST, Mgr. Miloslav Janeček – vedoucí OŠK, Ing. arch. Kamil Kubiš – vedoucí OÚR, Bc. Renata 
Vrtílková – OŽI, Bc. Martin Pecánek – vedoucí OŽP, Marie Šustová – vedoucí KS/rozp., Ing. Vratislav Osička – 
vedoucí KS/audit, Ing. Lada Kubištová – vedoucí KS/RaZ, Helena Lamačová – KS/RaZ, Hana Blahetová – 
KS/RaZ, Jiřina Budínská – Centrum SOP Praha 10, p. o., Olga Krumpholzová – KD Barikádníků, p. o., další 
hosté viz prezenční listina. 

Vysvětlení zkratek: ODE je odbor dopravy a energetiky, OEK je odbor ekonomický, OHS je odbor 
hospodářské správy, OIN je odbor informatiky, OKO je odbor kontroly, OOM je odbor obecního majetku, OOS 
je odbor občanskospravní, OPR je odbor právní, OSM je odbor správy majetku, OSO je odbor sociální, OSSPO 
je odbor státní sociální podpory a zřízených organizací, OST je odbor stavební, OŠK je odbor školství a kultury, 
OÚR je odbor územního rozvoje, OŽI je odbor živnostenský, OŽP je odbor životního prostředí, KS je kancelář 
starosty. 

 

Zasedání zahájil v 10:00 hodin Ing. Malypetr, CSc., nejstarší člen zastupitelstva, a řídil jeho průběh do doby 
zvolení starosty. Na zahájení ustavujícího zastupitelstva zazněla státní hymna. Zasedání se zúčastnilo všech 36 
zastupitelů. Ing. Malypetr navrhl schválit program tak jak byl navržen s tím, že bod číslo 8 byl rozšířen. 

 

Projednávaný program vypadal následovně: 

 
1. Zpráva Registračního úřadu o výsledcích voleb do Zastupitelstva městské části Praha 10  
 
2. Slib členů Zastupitelstva městské části Praha 10 
 
3. Zřízení a volba návrhového výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 
 
4. Návrh Jednacího řádu ustavujícího zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10  
 
5. Volba starosty - člena Rady městské části Praha 10 
 
6. Stanovení počtu členů rady, počtu zástupců starosty - členů Rady městské části Praha 10 a jejich volba 
 
7. Volba zbývajících členů Rady městské části Praha 10  
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8. Zřízení kontrolního výboru Zastupitelstva  městské části  Praha  10,  finančního výboru Zastupitelstva 
městské části Praha 10 a výboru pro životní prostředí, cyklostezky a čistotu městské části Praha 10 Zastupitelstva 
městské části Praha 10 

 
9. Návrh na složení pracovní skupiny pro přípravu jednacích řádů Zastupitelstva městské části Praha 10 

a výborů Zastupitelstva městské části Praha 10 
 
10. Návrh na volbu přísedících Obvodního soudu pro Prahu 10 
 
11. Návrh rozpočtu MČ Praha 10 na rok 2007 
 
12. Návrh na využití nabídky Správy vojenského bytového fondu Praha na převod nepotřebného nemovitého 

majetku do vlastnictví obce 
 
13. Dotazy a informace členů zastupitelstva 

 

Samotné jednání zastupitelstva probíhalo následovně: 

Slib členů Zastupitelstva městské části Praha 10 probíhal tak, že tajemník úřadu přečetl znění slibu a členové 
zastupitelstva přistupovali jednotlivě, tak jak byli čteni, ke složení slibu do rukou nejstaršího člena zastupitelstva  
Ing. Jana Malypetra a stvrdili jej svým podpisem. Ing. Jan Malypetr skládal slib druhému nejstaršímu zastupiteli 
– Vladimíru Kazbalovi. 

Asi nejdůležitějšími body tohoto zasedání byla volba starosty, stanovení počtu členů rady, počtu zástupců 
starosty - členů Rady městské části Praha 10 a jejich volba, volba zbývajících členů Rady městské části Praha 10 
(viz. body 5 až 7). Jak již bylo řečeno v úvodu, ustavující zastupitelstvo Prahy 10 se nemohlo od říjnových 
komunálních voleb sejít dříve než 10. března, a to kvůli napadení výsledků voleb, o němž musel nakonec 
rozhodnout Ústavní soud. Nakonec k opakování voleb nedošlo, pouze k přepočítání hlasů z říjnových voleb 
a správnému rozdělení počtu mandátů jednotlivým stranám. Jelikož ODS získala v šestatřicetičlenném 
zastupitelstvu 23 křesel, ČSSD šest mandátů, Strana zelených čtyři a KSČM tři mandáty, tak bylo jasné, že nový 
starosta vzejde z ODS.  Dosavadní starosta Ing. Milan Richter na post starosty nekandidoval, neboť chce se plně 
věnovat své funkci v Radě hl. m. Prahy. V době politického vakua musel řídit chod Prahy 10 i nadále ve funkci 
starosty městské části Praha 10. Tuto funkci právě 10. března předal novému starostovi Mgr. Vladislavu 
Lipovskému. 

Dosavadního místostarostu Mgr. Vladislava Lipovského z ODS, odpovědného za školství a kulturu, navrhl  
zastupitelský klub ODS. Ve volbě byl zvolen jednomyslně - šestatřiceti hlasy. Dosavadní starosta Milan Richter 
zůstal ve vedení radnice i nadále v pozici radního. ODS si do devítičlenného vedení radnice přibrala po jednom 
zástupci ČSSD a Strany zelených.  V radě jsou tak všechny strany mimo komunistů. Zvoleni byli tři 
místostarostové a jeden uvolněný radní.  

Místostarosty opět se stali dosavadní zástupci starosty Bohumil Zoufalík (ODS) a Antonín Weinert (ČSSD), 
naopak novým místostarostou byl zvolen Emil Dejmek (ODS). V celkem devítičlenné radě se dalším jediným 
uvolněným radním stal Roman Rogner (SZ). Kromě již zmiňovaného bývalého starosty a pražského radního 
Milana Richtera jsou na pozici radních Tomáš Hrdlička, Tomáš Ján a Markéta Jirásková (všichni ODS). 
Uvolnění zastupitelé pracují na plný závazek na radnici, odpovídají za konkrétní oblasti ve spolupráci 
s vedoucími odborů a kooperují s tajemníkem úřadu a jsou za funkci placeni. Neuvolnění zastupitelé stejné 
povinnosti ani odměny nemají.  

Kompetence nového vedení radnice bylo ustanoveno následovně: starosta Prahy 10 Mgr. Vladislav Lipovský 
se nadále věnuje oblasti kultury a školství, dále oblastem audit, územní rozvoj, kontrole, dopravě a energetice, 
grantům.  Bohumil Zoufalík (ODS) odpovídá za oblast obecního majetku a investic, za odbory právní, správy 
majetku a hospodářské správy. Stávající místostarosta Ing. Antonín Weinert, CSc. (ČSSD) má i nadále 
na starosti ekonomiku, rozpočet, informatiku a zahraniční vztahy. Nový místostarosta a dlouholetý dosavadní 
člen městské rady Emil Dejmek (ODS) má na starosti bezpečnost, bezpečnost dopravy, zdravotnictví a oblast 
sociální. Nově vznikla oblast životního prostředí, cyklostezek a čistoty, která připadla Romanu Rognerovi 
(Strana zelených).  Nově zvolená rada dále přislíbila předložit na příštím zastupitelstvu své programové 
prohlášení. 

Tajemníkem ÚMČ Praha 10 a statutárním zástupcem zaměstnavatele zůstal Ing. Martin Slavík.  
 
Ustaveny byly výbory zastupitelstva a zvoleni předsedové: finanční výbor – neuvolněný předseda Ing. 

Vladimír Gıringer (ODS), kontrolní výbor – neuvolněný předseda Karel Novák (KSČM) a výbor pro životní 
prostředí, cyklostezky a čistotu městské části Praha 10 – uvolněný předseda ing. Vladimír Novák (ČSSD).   
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Dalším důležitým bodem programu zasedání byl i bod číslo 11 - Návrh rozpočtu MČ Praha 10 na rok 2007. 
Zastupitelé schválili vyrovnaný rozpočet pro letošní rok. Příjmy byly plánovány ve výši 534 miliónů korun 
a výdaje ve výši 695 miliónů korun s tím, že rozdíl je vyrovnán mj. zapojením přebytků hospodaření z minulých 
let. Podrobněji se tím zabývám v podkapitole „Rozpočet MČ Prahy 10 byl vyrovnaný“. 

 
V rámci bodu 13 vystoupila MUDr. Marie Alúšíková, která informovala přítomné o tom, že v této době byli 

odvoláni tři ředitelé fakultních nemocnic. Jedním z nich byla i ona, a to z vedení Fakultní nemocnice Královské 
Vinohrady. Na tomto místě  se také ohradila proti tvrzení, že důvodem bylo špatné hospodaření nemocnice. 
Během jejího vedení, tedy za osm a půl roku, nebyla nemocnice v mínusu. Druhý důvodem byla podle ministra 
Julínka špatná investiční politika, ale tu podle paní Alúšikové nedělá nemocnice sama. Všechno, co bylo 
vybudováno, bylo za přísného dozoru Ministerstva zdravotnictví a Ministerstva financí ČR.  

Na to se přihlásil MUDr. Boris Šťastný, který paní Alúšikové jako bývalý člen zastupitelstva a předseda 
zdravotní a protidrogové komise minulého zastupitelstva poděkoval za spolupráci. Dále jako současný poslanec 
Parlamentu ČR a místopředseda Výboru pro zdravotnictví upozornil, že personální otázky jsou v kompetenci 
Ministerstva zdravotnictví. Dále uvedl, že Fakultní nemocnici Královské Vinohrady řídí prozatímní ředitel 
a bude vypsáno výběrové řízení.  

 
Jednání zastupitelstva skončilo v 12:14. 
 

 
 

Ustavující zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
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Zvolení nového starosty Mgr. Vladislava Lipovského 
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2. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne  19. dubna 2007  

 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Mgr. Jan Hana, Tomáš Hanzlíček, Mgr. Tomáš Ján, Zuzana Lánská, Mgr. Vladislav Lipovský, Ing. Linda 

Nouriová, Roman Rogner, Ing. Antonín Weinert, CSc., Tomáš Hrdlička, Vladimír Kazbal, PhDr. Andrea 
Křížková, JUDr. Lubomír Ledl, Ing. Jan Malypetr, CSc., Miloš Mrkvička, Ing. Vladimír Novák, Ing. Milan 
Richter, Mgr. Ivana Cabrnochová, Jan Florián, RSDr. Karel Hošek, MUDr. Markéta Jirásková, Kateřina Peštová, 
Filip Šonka, Jiří Veselý, Bohumil Zoufalík, MUDr. Marie Alúšiková, CSc., MBA, Emil Dejmek, Ing. Vladimír 
Göringer, Ing. Markéta Luhanová, Karel Novák, Aleš Polanecký, MUDr. Eva Stříteská 

 
Omluvení členové ZMČ: 
p. JUDr. Petr Hulinský, MUDr. Boris Šťastný, Ing. Zdeněk Vávra 
 
Nedostavili se členové ZMČ: 
p. Tomáš Trmal, David Zeman 
 
Další přítomní: 
p. Ing. Martin Slavík – tajemník ÚMČ 10, Mgr. Tomáš Staněk – tajemník NaV, Ing. Daniel Čech – vedoucí 

ODE, Ing. Mária Gombíková – vedoucí OEK, Stanislava Ješátková – pověřená zastupováním vedoucího OHS, 
Marcel Braun  – vedoucí OIN, Ing. Jiřina Zákoucká, CSc., – vedoucí OKO, Ing. Helena Nováková, CSc. – 
pověřená zastupováním vedoucího OOM, Mgr. Irena Vorlická – vedoucí OOS, Mgr. David Ekstein – vedoucí 
OPR, Ing. Ivo Freimann – vedoucí OSM, Mgr. Alice Košťálová – vedoucí OSO, Jiřina Vondráková – vedoucí 
OSSPO, Ing. Petr Stárek – vedoucí OST, Mgr. Miloslav Janeček – vedoucí OŠK, Ing. Miroslav Tatíček – OÚR, 
Bc. Renata Vrtílková – OŽI, Bc. Martin Pecánek – vedoucí OŽP, Marie Šustová – vedoucí KS/rozp., Ing. 
Vratislav Osička – vedoucí KS/audit, Ing. Lada Kubištová – vedoucí KS/RaZ, Helena Lamačová – KS/RaZ, Hana 
Blahetová – KS/RaZ, Ing. Kreisinger – LDN Vršovice, p. o., Jiřina Budínská – Centrum SOP Praha 10, p. o., 
další hosté viz prezenční listina. 

 
Zasedání zahájil ve 13:05 hodin starosta Mgr. Vladislav Lipovský a řídil jeho průběh. Plánovaný program 

doznal mnohé změny. Mgr. Lipovský podal návrh na úpravu a doplnění programu. Byl vypuštěn bod č. 15 
(Návrh na zrušení usnesení ZMČ Praha 10 č. 13/13/2004 ze dne 9. 12. 2004 a na prodej ideální 1/3 domu 
č. p. 447, Petrohradská 9, a pozemku parc. č. 2054, vše Praha 10, k. ú. Vršovice, spoluvlastníkovi), stejně tak 
jako bod č. 36, který byl duplicitní k bodu číslo 15. 

Jako bod č. 15 byl zařazen Návrh na poskytnutí veřejné finanční podpory pro oblasti sociální, kultura a umění, 
sport, tělovýchova, volný čas a vzdělávání na rok 2007. Jako bod číslo 36 pak Návrh na zvýšení rozpočtu roku 
2007 převodem prostředků z účtu darů. Jako bod číslo 42 byl stanoven Návrh na změnu stanov společnosti Praha 
10 – Majetková, a. s. Přibyl i bod číslo 43 (Informace o důsledcích uplatnění zákona č. 107/2006 Sb., 
o jednostranném zvyšování nájemného z bytu a o změně zákona č. 40/1964 sb., v platném znění, a stávající 
koncepci řešení pohledávek), číslo 44 (Informace o způsobu zadávání veřejných zakázek městskou částí Praha 
10) a číslo 45 (Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemků 
parc. č. 3405/3 o výměře 320 m2 a parc. č. 3406/6 o výměře 378 m2, oba ostatní plocha, v k. ú. Michle 
a pozemku parc. č. 2599/2 o výměře 1 444 m2, ostatní plocha v k. ú. Záběhlice). 

 

Projednávaný program vypadal následovně: 
 
1. Návrh Jednacích řádů Zastupitelstva MČ Praha 10 a výborů Zastupitelstva MČ Praha 10 
 
2. Programové prohlášení Rady městské části Praha 10 
 
3. Návrh kandidátů na funkci přísedících Obvodního soudu pro Prahu 10 
 
4. Informace o vzdání se funkce přísedící Obvodního soudu pro Prahu 10 
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5. Zpráva o činnosti Rady MČ Praha 10 od 18. schůze dne 2. 10. 2006 do 1. mimořádné schůze dne 14. 3. 
2007 

 
6. Informace o plnění úkolů plynoucích z usnesení Zastupitelstva MČ Praha 10 
 
7. Informace o významných stavbách na území MČ Praha 10 za rok 2006 
 
8. Návrh na bezúplatný převod nemovitostí z majetku ČR – Úřadu pro zastupování státu ve věcech 

majetkových do vlastnictví hlavního města Prahy, správy městské části Praha 10, a to pozemků parc. č. 1513, 
parc. č. 1514/1, parc. č. 1514/2, parc. č. 1515, parc. č. 1516, parc. č. 1539/3, parc. č. 1539/12, v areálu ZŠ 
Jakutská č. pop. 1210, vše v k. ú. Vršovice 

 
9. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemků parc. 

č. 2199/1, ostatní plocha, a dále pozemků zastavěných stavbami ve vlastnictví třetích osob parc. č. 2198/1-2, 
2199/3-7, 2199/9-10, 2199/34-44 a 2199/90-118, zastavěná plocha, vše v k. ú. Vršovice, Moskevská – předmostí 

 
10. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemků parc. 

č. 3030/2 o výměře cca 94 m², parc. č. 3030/3 o výměře cca 248 m², parc. č. 3030/4 o výměře cca 87 m², parc. 
č. 3030/5 o výměře cca 161 m², parc. č. 4256/4 o výměře cca 9 m², dvě části parc. č. 4 253 o výměře cca 1 201 
m² a výměře cca 884 m², vše ostatní plocha, v k. ú. Vinohrady 

 
11. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemku parc. 

č. 806/528 o výměře 958 m², ostatní plocha, v k. ú. Malešice 
 
12. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hl. m. Prahy MČ Praha 10, a to pozemku parc. č. 2244/1 o výměře 

27 683 m2, ostat. plocha, v k. ú. Strašnice 
 
13. Informace  o průběhu rekonstrukce Vršovického zámečku, prezentace modelu 
 
14. Zpráva o hospodaření MČ Praha 10 k 30. 9. 2006, včetně informace o rozpočtových úpravách 

schválených Radou MČ Praha 10 v rámci zmocnění 
 
15. Návrh na poskytnutí veřejné finanční podpory pro oblasti sociální, kultura a umění, sport, tělovýchova, 

volný čas a vzdělávání na rok 2007 
 
16. Návrh na pověření členů ZMČ Praha 10 k podpisu doložky dle § 43 zákona č. 131/2000 Sb., 

o hl. m. Praze, v platném znění 
 
17. Návrh na zvýšení nájemného za pozemky zastavěné a související se zprivatizovanými domy z Kč 

5/m2/rok na 85/m2/rok 
 
18. Návrh změny Prováděcího předpisu privatizace domovního fondu svěřeného MČ Praha 10 
 
19. Návrh na zařazení další žádosti o privatizaci do „Seznamu podaných žádostí nájemců bytů o odkoupení 

domu od 1. 1. 1993 do 22. 11. 2001“ 
 
20. Návrh na zrušení věcného břemene spočívajícího v oprávnění MČ Praha 10 užívat úkryty CO 

ev. č. 01 10 0033 a ev. č. 01 10 0034 v suterénu domu č. p. 1185 a č. p. 1186 k. ú. Vršovice, ul. Karpatská 
č. o. 6 a 8, Praha 10 

 
21. Návrh na prodej pozemků parc. č. 806/199, 806/200, 806/201, 806/202, 806/203, 806/204 - zast. plochy 

pod byt. domy č. p. 422, 423, 424, 425, 426, 427, k. ú. Malešice, ul. Tuchorazská a parc. č. 806/701, 806/702, 
806/703, 806/704, 806/705, 806/706, 806/707, 806/708, 806/709, 806/710, 806/711, 806/712 - související 
plochy, v k. ú. Malešice, BD Pohoda Tuchorazská, družstvu, IČ 256 75 371, se sídlem Praha 10, Tuchorazská 
427/11, PSČ 108 00 za kupní cenu 2 224 550,- Kč 

 
22. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1329, k. ú. Strašnice, ul. V Olšinách 

č. o. 63, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
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23. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek budovy č. p. 495, k. ú. Strašnice, ul. V Olšinách 
č. o. 4, Praha 10 s oprávněnými nájemci 

 
24. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek budovy č. p. 948, k. ú. Vršovice, ul. Novgorodská 

č. o. 8, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
25. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek budovy č. p. 901, k. ú. Vršovice, ul. Na Míčánkách 

č. o. 6, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
26. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek budovy č. p. 2362, k. ú. Vinohrady, 

ul. Hradešínská č. o. 29, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
27. Návrh na prodej pozemku parc. č. 316 – zast. plocha a nádvoří o výměře 254 m2, v k. ú. Vršovice, 

Bytovému družstvu Donská 17, IČ 256 98 273, se sídlem Praha 10, Donská 17, za kupní cenu 795 380,- Kč 
 
28. Návrh na prodej pozemků parc. č. 1844 – zast. plocha o výměře 348 m2, parc. č. 1845/1 – zahrada 

o výměře 281 m2, vše v k. ú. Záběhlice, společnosti Malina House, s. r. o., IČ: 256 57 810, se sídlem Praha 10, 
Jahodová 1258/36 za kupní cenu 420 770,- Kč 

 
29. Návrh na prodej pozemků parc. č. 806/119, 806/120, 806/121 – zast. plochy pod byt. domy č. p. 408, 409, 

410, k. ú. Malešice, ul. Plaňanská a parc. č. 806/663, 806/667, 806/668, část pozemku parc. č. 806/298, část. 
pozemku 806/654 – související plochy, v k. ú. Malešice, PLA 161820, družstvu, IČ 256 77 799, se sídlem Praha 
10, Plaňanská 18/409, PSČ 108 00 za kupní cenu 1 051 050,- Kč 

 
30. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek budovy č. p. 188, k. ú. Vršovice, 

ul. U Roháčových kasáren č. o. 18, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
31. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek budovy č. p. 906, k. ú. Strašnice, ul. V Olšinách 

č. o. 12, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
32. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek budovy č. p. 882, k. ú. Vršovice, ul. Vršovická 

č. o. 12, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
33. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1218, k. ú. Vršovice, ul. Sámova 

č. o. 16, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
34. Informace o průběhu koncesního řízení „Rekonstrukce objektu KD Eden v Praze 10“ 
 
35. Návrh na prominutí příslušenství dluhu - poplatku z prodlení za opožděné úhrady vyúčtování – p. Rydl 

Bořivoj 
 
36. Návrh na zvýšení rozpočtu roku 2007 převodem prostředků z účtu darů 
 
37. Návrh na prominutí úroku z prodlení za pronájem nebytového prostoru – p. Zdeněk Skružný 
 
38. Návrh na volbu tajemníků výborů Zastupitelstva městské části Praha 10 
 
39. Návrh na volbu členů výborů ZMČ Praha 10 
 
40. Návrh na stanovení výše odměn neuvolněným členům ZMČ Praha 10 
 
41. Návrh na stanovení paušální částky jako náhrady výdělku prokazatelně ušlého v souvislosti s výkonem 

funkce neuvolněného člena zastupitelstva, který není v pracovním nebo obdobném poměru, pro kalendářní rok 
2007 

 
42. Návrh na změnu stanov společnosti Praha 10 – Majetková, a. s. 
 
43. Informace o důsledcích uplatnění zákona č. 107/2006 Sb., o jednostranném zvyšování nájemného z bytu 

a o změně zákona č. 40/1964 sb., v platném znění, a stávající koncepci řešení pohledávek 
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44. Informace o způsobu zadávání veřejných zakázek městskou částí Praha 10  
 
45. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemků parc. 

č. 3405/3 o výměře 320 m2 a parc. č. 3406/6 o výměře 378 m2, oba ostatní plocha, v k. ú. Michle a pozemku 
parc. č. 2599/2 o výměře 1 444 m2, ostatní plocha v k. ú. Záběhlice 

 
46. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 
Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
 
2. Programové prohlášení Rady městské části Praha 10. Tomuto bodu se podrobněji věnuji v kapitole „Rada 

městské části Praha 10“. 
 
13. Informace  o průběhu rekonstrukce vršovického zámečku, prezentace modelu.  
Zastupitelé a přítomní občané se dozvěděli novinky o rekonstrukci staré radnice ve Vršovicích. Projektová 

firma Masák a partner připravila maketu, jak vše bude vypadat po rekonstrukci.  
Minulé zastupitelstvo rozhodlo, že se na rekonstrukci bude pracovat formou PTP projektu, tedy ve spolupráci 

se soukromou firmou. V rámci tzv. koncesního řízení byl v roce 2006 vybrán vítězný uchazeč, který musel 
garantovat, že doba realizace bude do 104 týdnů. Firma zde bude v nájmu na dobu 30 let plus bude mít 10 let 
opční právo. Výše investice do rekonstrukce i s vybavením se počítá 322 milionů bez DPH, z toho městská část 
se zavázala spoluúčastí maximálně 199 milionů korun.  V průběhu října, listopadu a prosince 2006 došlo 
v zámečku k bouracím a demontážním pracím. 14 dní před zastupitelstvem bylo vypsáno výběrové řízení 
na stavební dozor.  

Pan Masák pak předvedl krátkou prezentaci plánů: vznikne zde svatební síň, hotel, v podzemí pak bazén, 
fitness, bar v jižním předpolí a obchůdky a služby kolem Moskevské ulice. Svatební síň bude ve středu budovy 
a nacházet se zde budou čtyři svatební pokoje. Celkem zde bude asi 85 hotelových pokojů. 

 
15. Návrh na poskytnutí veřejné finanční podpory pro oblasti sociální, kultury a umění, sportu, tělovýchovy, 

volného času a vzdělávání na rok 2007. 
Grantová komise měla velmi málo času, ale velmi rychle zhodnotila předložené projekty.  
Výsledky výběrového řízení na poskytnutí veřejné finanční podpory: jedná se o granty pro oblast sociální 

péče, kultury a umění, sportu, tělovýchovy, volného času a vzdělávání, protidrogové prevence na rok 2007 viz. 
následující tabulka. 

 
 

ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ, OBLASTNÍ 
SPOLEK PRAHA 10 + BENEŠOV 

Sociální program pro seniory - ošacovací 
středisko 

10.150,- 

ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ, OBLASTNÍ 
SPOLEK PRAHA 10 + BENEŠOV 

Domácí ošetřovatelská péče 3.500,- 

ČESKÝ SVAZ OCHRÁNCŮ PŘÍRODY 
ZO - NATURA QUO VADIS 

Letní tábor pro děti 10.000,- 

ČESKÝ SVAZ OCHRÁNCŮ PŘÍRODY 
ZO - NATURA QUO VADIS 

Volný čas - Jednorázové environmentálně 
osvětové akce v Praze 10 

19.500,- 

ČESKÝ SVAZ OCHRÁNCŮ PŘÍRODY 
ZO - NATURA QUO VADIS 

Pravidelná činnost centra volného času - oddíl 
Mladých ochránců přírody GINKGO 

13.000,- 

ČESKÝ TENISOVÝ SVAZ VOZÍČKÁŘŮ Turnaj tenisu na vozíku HAMR OPEN, turnaj 
MČR v tenisu na vozíku 

8.000,- 
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DĚTSKÉ KRIZOVÉ CENTRUM, o.s. "Centra bezmoci" Diagnostika, terapie 
a prevence týraného, zneužívaného 
a zanedbávaného dítěte /CAN/ 

12.000,- 

DIAKONIE ČCE STŘEDISKO 
RATOLEST V PRAZE 10 

Rekondiční a edukační pobyt pro osoby 
s mentálním a kombinovaným postižením 

10.000,- 

DIAKONIE ČCE-STŘEDISKO 
KŘESŤANSKÉ POMOCI V PRAZE 

Terénní sociální a pečovatelská služba Vršovice 10.000,- 

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE - DŮM UM Otevřené kluby Minská (Vršovice) 
pod Strašnickou vinicí (Strašnice) 

70.000,- 

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE - DŮM UM Sport pro všechny 27.000,- 

GYMNÁZIUM OMSKÁ 1300/6, 
PRAHA 10 

Školní program prevence negativních sociálně 
patologických jevů 

20.000,- 

JUNÁK - SVAZ SKAUTŮ A SKAUTEK 
ČR STŘEDISKO STOVKA 

Letní tábor KOŤATA 10.000,- 

JUNÁK - SVAZ SKAUTŮ A SKAUTEK 
ČR STŘEDISKO STOVKA 

Letní tábor RYSOVÉ 10.000,- 

JUNÁK - SVAZ SKAUTŮ A SKAUTEK 
ČR STŘEDISKO STOVKA 

Klubovna 10.500,- 

JUNÁK - SVAZ SKAUTŮ A SKAUTEK 
ČR 35. STŘEDISKO Jaroslava Rady PRAHA 
10-SKALKA 

Letní skautské tábory 35. střediska v roce 2007 10.000,- 

JUNÁK - SVAZ SKAUTŮ A SKAUTEK 
ČR 77. STŘEDISKO "ROD SOVY" PRAHA 
10 

Soví pálka - turnaj 3780,- 

JUNÁK - SVAZ SKAUTŮ A SKAUTEK 
ČR, 92. STŘEDISKO Šípů PRAHA 10 

Sportovní den Šípů 2007 15.000,- 

JUNÁK - SVAZ SKAUTŮ A SKAUTEK 
ČR, 92. STŘEDISKO Šípů PRAHA 10 

Podpora táborové činnosti 92. střediska Šípů 10.000,- 

NÁBOŽENSKÁ OBEC CÍRKVE 
ČESKOSLOVENSKÉ HUSITSKÉ V PRAZE 
10 VRŠOVICE 

Letní tábor rodinného typu 8.000,- 

OBČANSKÉ SDRUŽENÍ ORNITA Pražská veverka 13.000,- 
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PETRKLÍČ Umělecká činnost divadla MIRIAM v roce 
2007 

35.000,- 

POP BALET Letní taneční škola Blaník 2007 20.000,- 

PIONÝR, PIONÝRSKÁ SKUPINA - BETA Vodácký tábor 10.000,- 

POHODA - SPOLEČNOST PRO 
NORMÁLNÍ ŽIVOT LIDÍ S POSTIŽENÍM 

Chráněné bydlení na Praze 10 a denní aktivity 
jeho obyvatel 

26.000,- 

RODIČE o.s. Rodiče dětí ohrožených drogami 30.000,- 

SDRUŽENÍ PRO POMOC MENTÁLNĚ 
POSTIŽENÝM KRAJSKÝ VÝBOR PRAHA 

Večerní škola výtvarných a textilních technik 10.000,- 

SPORTOVNÍ KLUB SLAVIA PRAHA - 
ODBOR ZRAKOVĚ POSTIŽENÝCH 

9. ročník Mezinárodního kuželkářského turnaje 
zrakově postižených Slavia CUP 

62.500,- 

STŘEDNÍ PRŮMYSLOVÁ ŠKOLA, 
PRAHA 10, NA TŘEBEŠÍNĚ  

Plavání pro neorganizované děti a mládež 50.000,- 

STŘEDISKO PREVENCE A LÉČBY 
DROGOVÝCH ZÁVISLOSTÍ DROP-IN, 
o.p.s. 

Resocializace matek užívající psychotropní 
návykové látky a monitoring jejich dětí v dětských 
domovech a kojeneckých ústavech 

30.000,- 

SVAZ DIABETIKŮ ČESKÉ REPUBLIKY, 
OBVODNÍ ORGANIZACE PRAHA 10 

Zdravotně sociální program 7.000,- 

SVAZ DŮCHODCŮ ČESKÉ REPUBLIKY 
- MĚSTSKÝ VÝBOR PRAHA 

Ozdravně rehabilitační pobyt pro seniory žijící 
na obvodě Prahy 10 

17.500,- 

TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA SOKOL 
HOSTIVAŘ 

Mateřské centrum Frydolínek 35.000,- 

TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA SOKOL 
HOSTIVAŘ 

Pražský Tajtrlík - III. ročník přehlídky amatér. 
loutkářů 

14.500,- 

TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA SOKOL 
PRAHA - STRAŠNICE 

Dramatický kroužek Sokol Strašnice 10.000,- 

TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA SOKOL 
PRAHA VRŠOVICE 

Memoriál Vita Somolíka-sportovní gymnastika 1.000,- 

TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA SOKOL 
PRAHA VRŠOVICE 

Letní tábor judo 1.400,- 
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TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA 
SOLIDARITA 

Prázdninový týden s tenisem 3.000,- 

TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA 
SOLIDARITA 

Den dětí na Solidě 3.000,- 

TJ KOVO PRAHA Podpora mládeže TJ KOVO Praha - oddíl 
hokejbalu 

7.000,- 

TJ BOHEMIANS PRAHA 32. veteraniáda -plavecké závody dětí, 
rodinných štafet a závodníků v kategorii masters 

1.200,- 

T. J. JUNIOR PRAHA Sportovní turnaje škol 3.000,- 

VYSOKÁ ŠKOLA VEŘEJNÉ SPRÁVY 
A MEZINÁRODNÍM VZTAHŮ V PRAZE, 
O.P.S. 

Denní centrum VŠVSMV pro studenty 
s handicapem-vybavení studovny denním tiskem 
a odbornými periodiky 

17.033,- 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA BRIGÁDNÍKŮ,    
PRAHA 10 

Život s drogou? 20.000,- 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA HOSTÝNSKÁ,     
PRAHA 10 

Podpora sportovních aktivit dětí 14.860,- 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA HOSTÝNSKÁ,     
PRAHA 10 

Vytvoření komunitního centra při ZŠ 
Hostýnská 

43.500,- 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA HOSTÝNSKÁ,     
PRAHA 10 

Divadlo dětem 20.000,- 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA HOSTÝNSKÁ,    
PRAHA 10 

Den jazyků 35.000,- 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA OLEŠSKÁ, 
PRAHA 10, 

Integrace dítěte se středně těžkou oboustrannou 
nedoslýchavostí 

25.500,- 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA OLEŠSKÁ, 
PRAHA 10, 

Integrace žáka z oslabeného sociokulturního 
prostředí 

42.000,- 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
OLEŠSKÁ,PRAHA 10, 

Hry bez hranic 10.010,- 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
OLEŠSKÁ,PRAHA 10, 

 

Děti neznají hranice 36.000,- 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
OLEŠSKÁ,PRAHA 10, 

Rodiče sportují s námi 4.500,- 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA PRÁČSKÁ, 
PRAHA 10 

Přehlídka sborového zpěvu žáků speciálních 
škol a Vánoční zpívání 

30.000,- 

 
 
17. Návrh na zvýšení nájemného za pozemky zastavěné a související se zprivatizovanými domy z Kč 

5/m2/rok na 85/m2/rok. Došlo k navýšení a Praha 10  předpokládá, že si pozemky budou chtít družstva koupit. 
Navýšení by znamenalo zvýšení rozpočtu o 16,86 milionů korun za rok. 

 
18. Návrh změny Prováděcího předpisu privatizace domovního fondu svěřeného MČ Praha 10. 
22. 11. 2001 byla privatizace na městské části Praha 10 zcela ukončena. V té době bylo na stole cca tři a půl 

tisíce žádostí o privatizaci. Nové vedení radnice mělo zájem doprivatizovat ty žádosti, které byly podány 
do tohoto termínu zasedání zastupitelstva. Tak se i stalo, ale vzhledem k tomu, že prováděcí předpis, který byl 
v té době v platnosti, nesplňoval stávající legislativní předpisy a záměry vedení a Zastupitelstva městské části 
Praha 10, došlo k vytvoření nového prováděcího předpisu privatizace. 

Základní změny byly v tom, že - městská část Praha 10 neprivatizuje družstvům celý dům, ale bytové 
jednotky; městská část Praha 10 privatizuje tyto domy zároveň s pozemky. Ti, kteří budou privatizovat, musí 
splňovat základní kritéria, tzn. že majitelé 51 % podlahové plochy řeknou své ANO k těmto podmínkám 
a nebudou mít žádné závazky vůči městské části. Jednou z dalších změn prováděcího předpisu bylo, že nemohli 
privatizovat ti, kteří dostali tzv. povodňové byty. 

Radnice se snaží zprostředkovat peníze a hypoteční řízení pro lidi, kteří neměli peníze. Obec nechce být 
spoluvlastníkem, ale chce prodat všechny byty. 

Místostarosta B. Zoufalík informoval i o průběhu privatizace. Z celkového počtu 212 domů určených 
k privatizaci jich bylo schváleno 128. U ostatních nebyly vyjasněny majetkoprávní vztahy k pozemkům. 
U 76 domů již projevilo o privatizaci zájem 51 % nájemců a u 45 domů bylo zapsáno prohlášení vlastníka.  

Následně vystoupil Ing. Václav Smolák, který žádal o revizi ceny za bytovou jednotku  v panelovém době tak, 
aby cena  byla jako v době podání žádosti. Na to reagovali např. zastupitelé Zoufalík, Richter a Hrdlička, kteří 
byli proti jeho názoru. 

  

Kolem 16 hodiny byl konec zasedání. 
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3. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne  26. června 2007 

 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Mgr. Jan Hana, Tomáš Hanzlíček, Mgr. Tomáš Ján, Mgr. Vladislav Lipovský, Roman Rogner, Ing. 

Antonín Weinert, CSc., Tomáš Hrdlička, Vladimír Kazbal, PhDr. Andrea Křížková, JUDr. Lubomír Ledl, Ing. 
Jan Malypetr, CSc., Miloš Mrkvička, Ing. Vladimír Novák, Ing. Milan Richter, Tomáš Trmal, Mgr. Ivana 
Cabrnochová, Jan Florián, RSDr. Karel Hošek, MUDr. Markéta Jirásková, Kateřina Peštová, Filip Šonka, Jiří 
Veselý, Bohumil Zoufalík, MUDr. Marie Alúšiková, CSc., MBA, Emil Dejmek, Ing. Vladimír Göringer, 
Ing. Markéta Luhanová, Karel Novák, Aleš Polanecký, MUDr. Eva Stříteská, Ing. Zdeněk Vávra, David Zeman 

 

Omluvení členové ZMČ: 
p. Zuzana Lánská, Ing. Linda Nouriová, MUDr. Boris Šťastný, JUDr. Petr Hulinský 
 
Další přítomní: 

p. Ing. Martin Slavík – tajemník ÚMČ 10, Mgr. Tomáš Staněk – tajemník NaV, Ing. Daniel Čech – vedoucí 
ODE, Ing. Mária Gombíková – vedoucí OEK, Martina Floriánová – OHS, Marcel Braun – vedoucí OIN, Mgr. 
Vladimír Douda – OKO, Ing. Helena Nováková, CSc. – pověřená zastupováním vedoucího OOM, Mgr. Irena 
Vorlická – vedoucí OOS, Mgr. David Ekstein – vedoucí OPR, Ing. Ivo Freimann – vedoucí OSM, Mgr. Alice 
Pajerová – vedoucí OSO, Jiřina Vondráková – vedoucí OSSPO, Ing. Petr Stárek – vedoucí OST, Mgr. Miloslav 
Janeček – vedoucí OŠK, Ing. Miroslav Tatíček – OÚR, Ing. Věra Nachlingerová – vedoucí OŽI, Bc. Martin 
Pecánek – vedoucí OŽP, Marie Šustová – vedoucí KS/rozp., Ing. Vratislav Osička – vedoucí KS/audit, Ing. Lada 
Kubištová – vedoucí KS/RaZ, Helena Lamačová – KS/RaZ, Hana Blahetová – KS/RaZ, Jiřina Budínská – 
Centrum SOP Praha 10, p. o., další hosté viz prezenční listina. 

 

Zasedání začalo v 13:05. Z plánovaného programu byly vypuštěny dva body: bod číslo 21 (Návrh na prodej 
pozemku parc. č. 420 – zastavěná plocha a nádvoří o výměře 314 m2, v k. ú. Vršovice, vlastníkům jednotek 
domu č. p. 417, k. ú. Vršovice, ul. Estonská č. o. 7, Praha 10 pí M. Řezníčkové, nar. 1. 6. 1946, pí E. Taclové, 
nar. 28. 11. 1961, p. R. Vaculkovi, nar. 24. 3. 1970 a společnosti Estonská 7, s. r. o., IČ 250 83 643, se sídlem 
Praha 10 Estonská 417/7 za celkovou kupní cenu 1 143 680,- Kč) a bod číslo 22 (Návrh na uzavření smluv 
o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1031, k. ú. Vršovice, ul. 28. pluku 
č. o. 56, Praha 10). 

 

Přečíslovaný program pak byl následující: 

 
1. Návrh na volbu přísedících Obvodního soudu pro Prahu 10 
 
2. Zpráva o činnosti Rady MČ Praha 10 od 6. schůze RMČ dne 21. 3. 2007 do 11. schůze RMČ dne 30. 5. 

2007  
 
3. Informace o plnění úkolů plynoucích z usnesení Zastupitelstva MČ Praha 10 
 
4. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemku parc. 

č. 2078/283 o výměře 3 330 m², ostatní plocha, v k. ú. Záběhlice 
 
5. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemků parc. 

č. 2798/444 o výměře 124 m² a parc. č. 2798/445 o výměře 121 m², oba ostatní plocha, v k. ú. Strašnice 
 
6. Návrh na odejmutí nemovitých věcí ze správy městské části Praha 10, a to pozemku parc. č. 4481/8 

o výměře 53 m², ostatní plocha, v k. ú. Strašnice 
 
7. Návrh na odejmutí nemovitých věcí ze správy městské části Praha 10, a to pozemku parc. č. 1622/3 

o výměře 102 m² a dvou částí pozemku parc. č. 1624/3 o výměře cca 61 m² a výměře cca 21 m² a návrh 
na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemků parc. č. 1617/10 
o výměře 67 m², parc. č. 1622/5 o výměře 125 m², parc. č. 1625/1 o výměře 555 m², parc. č. 1625/2 o výměře 
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979 m², části pozemku parc. č. 1625/17 o výměře cca 90 m², dvou částí pozemku parc. č. 1623/14 o výměře cca 
89 m² a výměře cca 100 m², parc. č. 1624/4 o výměře 38 m² a parc. č. 1623/17 o výměře 40 m², vše ostatní 
plocha, v k. ú. Vršovice  

 
8. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to části pozemku parc. 

č. 4481/1 o výměře cca 80 m² a návrh na odejmutí nemovitých věcí ze správy městské části Praha 10, a to části 
pozemku parc. č. 4481/5 o výměře cca 396 m², oba ostatní plocha, v k. ú. Strašnice 

 
9. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to části pozemku parc. 

č. 2480 o výměře cca 179 m² a návrh na odejmutí nemovitých věcí ze správy městské části Praha 10, a to části 
pozemku parc. č. 1121/1 o výměře cca 12 m², oba ostatní plocha, v k. ú. Vršovice 

 
10. Návrh na odejmutí nemovitých věcí ze správy městské části Praha 10, a to pozemků parc. č. 2551/33 

o výměře 57 m2 a parc. č. 2551/40 o výměře 20 m2, vše ostatní plocha v k. ú. Strašnice 
 
11. Návrh na rozdělení příspěvků v rozpočtu MČ Praha 10 vlastníkům nemovitých kulturních památek 

v Programu regenerace městských památkových rezervací a zón na rok 2007  
 
12. Návrh na administrativní sloučení Mateřské školy, Praha 10, Nedvězská 27/2224 s Mateřskou školou, 

Praha 10, Nučická 42/1914 a Mateřské školy, Praha 10, Chmelová 8/2921 s Mateřskou školou, Praha 10, 
Podléšková 26/3087 

 
13. Závěrečný účet MČ Praha 10 k 31. 12. 2006 včetně informace o rozpočtových úpravách schválených 

Radou MČ Praha 10 v rámci zmocnění 
 
14. Zpráva o hospodaření MČ Praha 10 k 31. 3. 2007 včetně informace o rozpočtových úpravách schválených 

Radou MČ Praha 10 v rámci zmocnění 
 
15. Návrh změny Prováděcího předpisu privatizace domovního fondu svěřeného městské části Praha 10 
 
16. Návrh na prodloužení termínu uloženého v bodě II./1.1. usnesení ZMČ č. 24/5/2006 ze dne 19. 10. 2006 

k návrhu na udělení koncese na základě výsledků koncesního řízení „Rekonstrukce objektu KD Eden v Praze 
10“ 

 
17. Návrh na prodej části pozemku parc. č. 889/1 druh pozemku ostatní plocha o výměře 46 m2 

k. ú. Vršovice, do vlastnictví PREdistribuce, a. s., se sídlem Praha 5, Svornosti 3199/19a, PSČ 150 00 
IČ 27376516 

 
18. Návrh na odkoupení pozemků parc. č. 2199/22 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 451 m2 a parc. 

č. 2199/23 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 22 m2 zastavěných budovou č. p. 1430 (Mateřská škola 
Magnitogorská) v Praze 10 k. ú. Vršovice od pana Jiřího Váni bytem Pod Lysinami 464/5, Praha 4 – 
Hodkovičky 

 
19. Návrh na prodej pozemků parc. č. 3236/3, 3236/4, 3236/5, 3236/6, 3236/7, 3236/8 – zastavěné plocha 

nádvoří o celkové výměře 1 410 m2 a část pozemku parc. č. 3236/10 – zeleň o výměře 2 399 m2 vše 
v k. ú. Záběhlice, Družstvu Pod Strání 2213 – 2218, družstvu, IČ 25051091 se sídlem Pod Strání 2216, Praha 10 
za kupní cenu 2 976 400,- Kč 

 
20. Návrh na prodej pozemků parc. č. 2076, parc. č. 2077/2 – zastavěné plochy a nádvoří o celkové ploše 147 

m2 a parc. č. 2077/1 – zahrada o výměře 280 m2 vše v k. ú. Strašnice společnosti VINICE, spol. s r. o., IČ 
25102630 se sídlem Praha 10, Pod Strašnickou vinicí 42/1488, PSČ 108 00 za kupní cenu 534 520,- Kč 

 
21. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1236, k. ú. Vršovice, ul. Ruská č. o. 168, Praha 10 
 
22. Návrh záměru na rozdělení na jednotky a prodej stavebně technického celku, t. j. domu č. p. 464 ul. 28. 

pluku č. o. 39 k. ú. Vršovice, domu č. p. 1209 ul. Užocká č. o. 3 k. ú. Vršovice, domu č. p. 1290 Kubánské nám. 
č. o. 26 k. ú. Vršovice, stavebně technického celku, t. j. domu č. p. 2006 ul. Michelangelova 
č. o. 6 k. ú. Strašnice, domu č. p. 2007 ul. Michelangelova č. o. 4 k. ú. Strašnice, domu č. p. 2008 
ul. Michelangelova č. o. 2 k. ú. Strašnice, stavebně technického celku t. j. domu č. p. 504 ul. Útulná č. o. 21 
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k. ú. Malešice, domu č. p. 505 ul. Útulná č. o. 19 k. ú. Malešice, domu č. p. 506 ul. Útulná č. o. 17 
k. ú. Malešice, domu č. p. 507 ul. Útulná č. o. 15 k. ú. Malešice, stavebně technického celku t. j. domu č. p. 443 
ul. Nad Úžlabinou č. o. 16 k. ú. Malešice, domu č. p. 444 ul. Nad Úžlabinou č. o. 18 k. ú. Malešice, domu 
č. p. 445 ul. Nad Úžlabinou č. o. 20 k. ú. Malešice, domu č. p. 446 ul. Nad Úžlabinou č. o. 22 k. ú. Malešice, 
stavebně technického celku, t. j. domu č. p. 2798 ul. Želivecká č. o. 30 k. ú. Záběhlice, domu č. p. 2799 
ul. Želivecká č. o. 28 k. ú. Záběhlice, domu č. p. 2801 ul. Želivecká č. o. 26 k. ú. Záběhlice, včetně prodeje 
pozemků zastavěných a souvisejících 

 
23. Návrh záměru na rozdělení na jednotky a prodej stavebně technického celku, t. j. domu č. p. 357 

ul. Bělocerkevská č. o. 15 k. ú. Vršovice, domu č. p. 474 ul. Bělocerkevská č. o. 15a k. ú. Vršovice, stavebně 
technického celku, t. j. domu č. p. 1009 ul. Bělocerkevská č. o. 11 k. ú. Vršovice, domu č. p. 1028 
ul. Bělocerkevská č. o. 13 k. ú. Vršovice, včetně prodeje pozemků zastavěných a souvisejících 

 
24. Návrh Zřizovací listiny Centra sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10, příspěvková organizace, se 

sídlem Praha 10, Sámova 29/7 
 
25. Návrh Dodatku č. 1 zřizovací listiny MŠ, Praha 10, Bajkalská 169, příspěvková organizace 
 
26. Návrh na jednostranné zvyšování nájemného z bytu v souladu se zákonem č. 107/2006 Sb., 

o jednostranném zvyšování nájemného z bytu a o změně zákona č. 40/1964 Sb., v platném znění  
 
27. Informace o rozdělení kompetencí mezi starostu, zástupce starosty a uvolněné členy rady v oblasti 

samostatné působnosti MČ Praha 10 pro volební období 2006 – 2010 
 
28. Návrh na založení společností PRAHA 10 – Development, a. s., PRAHA 10 – Zdraví, a. s. a PRAHA 10 – 

Teplárenská, a. s. 
 
29. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 

Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
 
12. Návrh na administrativní sloučení Mateřské školy, Praha 10, Nedvězská 27/2224 s Mateřskou školou, 

Praha 10, Nučická 42/1914 a Mateřské školy, Praha 10, Chmelová 8/2921 s Mateřskou školou, Praha 10, 
Podléšková 26/3087 

Díky tomuto kroku se ušetří finanční prostředky, neboť ve sloučených  mateřských školách bude jen jeden 
ředitel. Jedná se jen o administrativní změny.  

 
26. Návrh na jednostranné zvyšování nájemného z bytu v souladu se zákonem č. 107/2006 Sb., 

o jednostranném zvyšování nájemného z bytu a o změně zákona č. 40/1964 Sb., v platném znění  
Praha 10 je poslední městskou částí, která nezvýšila ceny – deregulace. Cena je dnes 34 Kč za m² v první 

kategorii. V roce 2010 bude deregulace ukončena. Další informace jsou v kapitole Zvyšování nájmů. 
 
29. Dotazy a informace členů zastupitelstva  
Občané z Malešic založili petiční výbor a sepsali petici s názvem „Malešice bez mrakodrapů“. S petičním 

výborem jednal starosta. 
 
Konec v 15 hodin. 
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4. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne 25. září 2007 

 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Mgr. Jan Hana, Tomáš Hanzlíček, Zuzana Lánská, Mgr. Vladislav Lipovský, Ing. Linda Nouriová, Roman 

Rogner, Ing. Antonín Weinert, CSc., Tomáš Hrdlička, Vladimír Kazbal, PhDr. Andrea Křížková, JUDr. Lubomír 
Ledl, Ing. Jan Malypetr, CSc., Miloš Mrkvička, Ing. Vladimír Novák, Ing. Milan Richter, Tomáš Trmal, Mgr. 
Ivana Cabrnochová, Jan Florián, RSDr. Karel Hošek, JUDr. Petr Hulinský, MUDr. Markéta Jirásková, Kateřina 
Peštová, Filip Šonka, Jiří Veselý, Bohumil Zoufalík, MUDr. Marie Alúšiková, CSc., MBA, Ing. Vladimír 
Göringer, Ing. Markéta Luhanová, Karel Novák, Aleš Polanecký, MUDr. Eva Stříteská, David Zeman 

 
Omluvení členové ZMČ: 
p. Mgr. Tomáš Ján, MUDr. Boris Šťastný, Emil Dejmek, Ing. Zdeněk Vávra 
 
Další přítomní: 
p. Ing. Martin Slavík – tajemník ÚMČ Praha 10, Mgr. Tomáš Staněk – tajemník NaV, Ing. Daniel Čech – 

vedoucí ODE, Ing. Mária Gombíková – vedoucí OEK, Stanislava Ješátková – pověřená zastupováním vedoucího 
OHS, Marcel Braun  – vedoucí OIN, Ing. Jiřina Zákoucká, CSc., – vedoucí OKO, Ing. Helena Nováková, CSc. – 
pověřená zastupováním vedoucího OOM, Mgr. Irena Vorlická – vedoucí OOS, Mgr. David Ekstein – vedoucí 
OPR, Ing. Ivo Freimann – vedoucí OSM, Mgr. Alice Pajerová – vedoucí OSO, Jiřina Vondráková – vedoucí 
OSSPO, Ing. Petr Stárek – vedoucí OST, Mgr. Miloslav Janeček – vedoucí OŠK, Ing. arch. Kamil Kubiš – OÚR, 
Ing. Věra Nachlingerová – vedoucí OŽI, Bc. Martin Pecánek – vedoucí OŽP, Marie Šustová – vedoucí KS/rozp., 
Ing. Lada Kubištová – vedoucí KS/RaZ, Helena Lamačová – KS/RaZ, Hana Blahetová – KS/RaZ, MUDr. Václav 
Ptáček –  ředitel LDN Vršovice, další hosté viz prezenční listina. 

 
Zasedání zahájil v 13:15 hodin starosta Mgr. Vladislav Lipovský a řídil jeho průběh. Nejprve navrhl rozšíření 

programu o následující body: bod 4 - Projednání podnětu občanů k výstavbě sídliště Malešice; bod 67 -  
Návrh na schválení dohody o narovnání s manželi Bělanskými; bod 68 - Návrh na využití částí pozemků parc. 

č. 1891 a 1898/3 v k. ú. Záběhlice pro výstavbu kolmých parkovacích stání pro bytovou výstavbu a budoucího 
prodeje uvedených pozemků Družstvu VERBASKUM; bod 69 - Návrh na schválení výběrového řízení 
na realizaci výstavby jednotek formou půdní vestavby a budoucí prodej nebytových prostor v domech 
schválených k rozdělení na jednotky a následnému prodeji; bod 70 - Návrh na změnu usnesení RMČ č. 381 
ze dne 19. 6. 2006 a č. 531 ze dne 4. 9. 2006 a usnesení ZMČ Praha 10 č. 23/24/2006 ze dne 14. 9. 2006; bod 72 
- Návrh dopisu adresovanému ministrovi financí ve věci návrhu na zrušení obchodní veřejné soutěže 
o nejvhodnější návrh na uzavření smlouvy o prodeji části podniku Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, o. s. s., kterou tvoří „Bečvářova vila“ – pozemky parc. č. 11/1 a 12/1 v k. ú. Strašnice, ulice 
V Olšinách, Praha 10. Člen zastupitelstva RSDr. Karel Hošek navrhl rozšíření programu o bod číslo 73 - Návrh 
úpravy Statutu Kontrolního výboru Zastupitelstva městské části Praha 10. Následně došlo k přečíslování 
a posunutí většiny bodů a jeden bod byl i stažen. 

 
Program nakonec vypadal takto:  
 
1. Návrh na volbu přísedících Obvodního soudu pro Prahu 10 
 
2. Zpráva o činnosti Rady MČ Praha 10 od 12. schůze dne 13. 6. 2007 do 14. schůze dne 1. 8. 2007 
 
3. Informace o plnění úkolů plynoucích z usnesení Zastupitelstva MČ Praha 10 
 
4. Projednání podnětů občanů k výstavbě sídliště Malešice 
 
5. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy do správy městské části Praha 10, a to pozemků 

parc. č. 2838/36, parc. č. 2838/50-52, parc. č. 2838/75, 76 a parc. č. 2838/79-82, vše ostatní plocha, zeleň, 
v k. ú. Strašnice 

 
6. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy do správy městské části Praha 10, a to části 

pozemku parc. č. 300 o výměře cca 106 m², ostatní plocha, ostatní komunikace, v k. ú. Strašnice 
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7. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy do správy městské části Praha 10, a to pozemku 
parc. č. 3115/1 o výměře 12 061 m², ostatní plocha, zeleň, v k. ú. Strašnice 

 
8. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy do správy městské části Praha 10, a to pozemku 

parc. č. 2244/143, ostatní plocha, ostatní komunikace, v k. ú. Strašnice 
 
9. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hl. m. Prahy do správy městské části Praha 10, a to pozemku parc. 

č. 2773/13, ostatní plocha, zeleň, v k. ú. Strašnice 
 
10. Návrh na schválení textu Smlouvy o výpůjčce a textu Smlouvy o bezúplatném převodu nemovitostí 

z majetku ČR – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví hlavního města Prahy, správy 
městské části Praha 10, a to pozemků parc. č. 1513, parc. č. 1514/1, parc. č. 1514/2, parc. č. 1515, parc. č. 1516, 
parc. č. 1539/3, parc. č. 1539/12, v areálu ZŠ Jakutská č. pop. 1210, vše v k. ú. Vršovice 

 
11. Návrh dohody o bezúplatném převodu movitého majetku svěřeného do správy Základní školy, Praha 10, 

Švehlova 12/2990 na Základní školu pro žáky se specifickými poruchami chování, Praha 5, Na Zlíchově 19 
 
12. Návrh na poskytnutí veřejné finanční podpory pro 2. pololetí roku 2007 
 
13. Návrh na změnu rozpočtu pro rok 2007 
 
14. Návrh na zvýšení rozpočtu roku 2007 převodem prostředků z účtu darů 
 
15. Návrh koncepce řešení důsledků uplatnění zákona č. 107/2006 Sb., o jednostranném zvyšování nájemného 

z bytu a o změně zákona č. 40/1964 Sb., v platném znění 
 
16. Návrh na prominutí poplatku z prodlení za opožděné úhrady nájemného za užívání bytu a nákladů 

nalézacího řízení – p. Cihelka Vladimír 
 
17. Návrh na prominutí poplatku z prodlení za opožděné úhrady nájemného za užívání bytu – manželé 

Nakládalovi 
 
18. Návrh na prominutí poplatku z prodlení  
 
19. Návrh na odpis nedobytných pohledávek plynoucích z nájmů bytů a nebytových prostor (jednotlivci 

nad 100 000,- Kč) 
 
20. Návrh na uzavření dohody o zrušení předkupního práva k domu č. p. 1063, k. ú. Vršovice, v Praze 10, 

ul. Tolstého č. o. 21  
 
21. Návrh na prodej ideálních 11/30 pozemku parc. č. 61, o celkové výměře 277 m2, k. ú. Vršovice, 

v Praze 10, spoluvlastníkům pozemku PhDr. Haně a Jiřímu Vondráčkovým 
 
22. Návrh na uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní na prodej pozemků parc. č. 1649/2, parc. 

č. 1649/11, parc. č. 1649/35, parc. č. 1656/4, parc. č. 1661/2, parc. č. 1668/6, parc. č. 1671/1, parc. č. 1671/2, vše 
v k. ú. Vršovice, Praha 10 se společností Skanska CZ, a. s. 

 
23. Návrh nového znění Zásad pro prodej pozemků souvisejících s I. – XII. etapou privatizace 
 
24. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 52 v k. ú. Vršovice 

Bytovému družstvu K Louži IČ 22723537 
 
25. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 53 v k. ú. Vršovice 

Bytovému družstvu K Louži 13 IČ 25711741 
 
26. Informace o zřízení Registru zástupců občanů v hodnotících komisích 
 
27. Návrh změny Prováděcího předpisu privatizace domovního fondu svěřeného městské části Praha 10  
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28. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 3/21/2007 ze dne 26. 6. 2007 k návrhu na uzavření smluv o převodu 
bytových jednotek k budově č. p. 1236, k. ú. Vršovice, ul. Ruská č. o. 168, Praha 10 s oprávněnými nájemci 

 
29. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 2/22/2007 ze dne 19. 4. 2007  k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek k budově č. p. 1329, k. ú. Strašnice, ul. V Olšinách č. o. 63, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
30. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 2/23/2007 ze dne 19. 4. 2007 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek k budově č. p. 495, k. ú. Strašnice, ul. V Olšinách č. o. 4, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
31. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 2/24/2007 ze dne 19. 4. 2007 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek budovy č. p. 948, k. ú. Vršovice, ul. Novgorodská č. o. 8, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
32. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 2/25/2007 ze dne 19. 4. 2007 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek k budově č. p. 901, k. ú. Vršovice, ul. Na Míčánkách č. o. 6, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
33. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 2/26/2007 ze dne 19. 4. 2007 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek budovy č. p. 2362, k. ú. Vinohrady, ul. Hradešínská č. o. 29, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
34. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 2/30/2007 ze dne 19. 4. 2007 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek k budově č. p. 188, k. ú. Vršovice, ul. U Roháčových kasáren č. o. 18, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
35. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 2/31/2007 ze dne 19. 4. 2007 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek k budově č. p. 906, k. ú. Strašnice, ul. V Olšinách č. o. 12, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
36. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 2/32/2007 ze dne 19. 4. 2007 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek k budově č. p. 882, k. ú. Vršovice, ul. Vršovická č. o. 12, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
37. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 2/33/2007 ze dne 19. 4. 2007 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek k budově č. p. 1218, k. ú. Vršovice, ul. Sámova č. o. 16, Praha 10  
 
38. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1258, k. ú. Vršovice, ul. K Louži 

č. o. 12, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
39. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1271, k. ú. Vršovice, Kubánské nám. 

č. o. 5, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
40. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 489, k. ú. Strašnice, ul. Na Stezce 

č. o. 6, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
41. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek č. p. 1954, k. ú. Strašnice, ul. Na Hroudě č. o. 49, 

Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
42. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1955, k. ú. Strašnice, ul. Na Hroudě 

č. o. 51, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
43. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1956, k. ú. Strašnice, ul. Na Hroudě 

č. o. 53, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
44. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1957, k. ú. Strašnice, ul. Na Hroudě 

č. o. 55, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
45. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1958, k. ú. Strašnice, ul. Na Hroudě 

č. o. 57, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
46. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1959, k. ú. Strašnice, ul. Na Hroudě 

č. o. 59, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
47. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 2360, k. ú. Vinohrady, ul. Sobotecká 

č. o. 5, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
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48. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 295, k. ú. Vršovice, ul. 28. pluku 

č. o. 37, Praha10 s oprávněnými nájemci 
 
49. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1031, k. ú. Vršovice, ul. 28. pluku 

č. o. 56, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
50. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1237, k. ú. Vršovice, ul. Ruská 

č. o. 170, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
51. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1238, k. ú. Vršovice, ul. Ruská 

č. o. 172, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
52. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1239, k. ú. Vršovice, ul. Ruská 

č. o. 174, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
53. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1240, k. ú. Vršovice, ul. Ruská 

č. o. 176, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
54. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1241, k. ú. Vršovice, ul. Ruská 

č. o. 178, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
55. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1242, k. ú. Vršovice, ul. Ruská 

č. o. 180, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
56. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 587, k. ú. Strašnice, 

ul. Černokostelecká č. o. 111, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
57. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 588, k. ú. Strašnice, 

ul. Černokostelecká č. o. 113, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
58. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 2030, k. ú. Strašnice, 

ul. Nad Vodovodem č. o. 59, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
59. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 2029, k. ú. Strašnice, 

ul. Nad Vodovodem č. o. 61, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
60. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 2028, k. ú. Strašnice, 

ul. Nad Vodovodem č. o. 63, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
61. Návrh záměru na rozdělení na jednotky a prodej stavebně technického celku, t. j. domu č. p. 656, 

ul. Bajkalská č. o. 4, k. ú. Vršovice, domu č. p. 657, ul. Gruzínská č. o. 18, k. ú. Vršovice, domu č. p. 660, 
ul. Gruzínská č. o. 16, k. ú. Vršovice, domu č. p. 661, ul. Gruzínská č. o. 14, k. ú. Vršovice, domu č. p. 662, 
ul. Gruzínská č. o. 12, k. ú. Vršovice, domu č. p. 663, ul. Vršovická č. o. 73, k. ú. Vršovice, domu č. p. 2002, 
ul. Donatellova č. o. 8, k. ú. Strašnice, domu č. p. 2003, ul. Donatellova č. o. 6, k. ú. Strašnice, domu č. p. 2004, 
ul. Donatellova č. o. 4, k. ú. Strašnice, domu č. p. 2005, ul. Donatellova č. o. 2, k. ú. Strašnice, vč. prodeje 
pozemků zastavěných a souvisejících 

 
62. Návrh na mezipoložkový přesun v investiční a neinvestiční části v rámci schváleného rozpočtu a navýšení 

schváleného rozpočtu v odvětví 0941 – vnitřní správa 
 
63. Návrh na úpravu limitu zaměstnanců, prostředků na platy a ostatních osobních nákladů stanovených 

Centru SOP v Praze 10, p. o., v rozpočtu pro rok 2007 
 
64. Návrh Statutu novin „Praha 10“, včetně dodatku č. 5 ke smlouvě ev. č. 2005/OPR/1277 na zpracování 

a distribuci novin „Praha 10“ 
 
65. Návrh na schválení kupní smlouvy se společností České nemovitosti, a. s. na prodej pozemků parc. 

č. 806/630, parc. č. 806/307 a parc. č. 962/2, v Praze 10, k. ú. Malešice a smlouvy o smlouvě budoucí 
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o bezúplatném zřízení věcného břemene spočívajícího v právu chůze po všech pěších komunikacích 
vybudovaných v rámci stavby Centrum – Malešice, ve prospěch veřejnosti 

 
66. Návrh na schválení účasti městské části Praha 10 v obchodní veřejné soutěži o nejvhodnější návrh 

na uzavření smlouvy o prodeji části podniku Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, o. s. s., kterou 
tvoří „Bečvářova vila“ – pozemky parc. č. 11/1 a 12/1 v k. ú. Strašnice, ulice V Olšinách, Praha 10 a podání 
příslušného soutěžního návrhu 

 
67. Návrh na schválení dohody o narovnání s manželi Bělanskými 
 
68. Návrh na využití částí pozemků parc. č. 1891 a 1898/3 v k. ú. Záběhlice pro výstavbu kolmých 

parkovacích stání pro bytovou výstavbu a budoucího prodeje uvedených pozemků Družstvu VERBASKUM 
 
69. Návrh na schválení výběrového řízení na realizaci výstavby jednotek formou půdní vestavby a budoucí 

prodej nebytových prostor v domech schválených k rozdělení na jednotky a následnému prodeji  
 
70. Návrh na změnu usnesení RMČ č. 381 ze dne 19. 6. 2006 a č. 531 ze dne 4. 9. 2006 a usnesení ZMČ 

Praha 10 č. 23/24/2006 ze dne 14. 9. 2006 
 
71. Plán kontrolní činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva MČ Praha 10 na II. pololetí roku 2007 
 
72. Návrh dopisu adresovanému ministrovi financí ve věci návrhu na zrušení obchodní veřejné soutěže 

o nejvhodnější návrh na uzavření smlouvy o prodeji části podniku Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, o. s. s., kterou tvoří „Bečvářova vila“ – pozemky parc. č. 11/1 a 12/1 v k. ú. Strašnice, ulice 
V Olšinách, Praha 10 

 
73. Návrh úpravy Statutu Kontrolního výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 
 
74. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 

Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
 
4. Projednání podnětů občanů k výstavbě sídliště Malešice 
Vystoupil mluvčí petičního výboru  Malešice bez mrakodrapů Ing. Jiří Mísař. Na jeho názory a dotazy 

na zasedání odpověděl starosta Mgr. Lipovský a za Odbor územního rozvoje Ing. Kubiš. Proti výstavbě 
výškových domů vystoupila i paní Hánová. Výsledkem jednání pak bylo, že Zastupitelstvo MČ Praha 10 bere 
na vědomí podnět, obyvatel sídliště Malešice, a to „Petici za Malešice bez mrakodrapů“ ze dne 22. května 2007. 

 
15. Návrh koncepce řešení důsledků uplatnění zákona č. 107/2006 Sb., o jednostranném zvyšování nájemného 

z bytu a o změně zákona č. 40/1964 Sb., v platném znění 
Tento bod se zabýval deregulací a jejími důsledky. Radnice se rozhodla nabídnout lidem, kteří budou mít díky 

zvyšování nájmů problémy s placením, malometrážní byty. Příští rok by jich chtěla mít nejméně 20. Dále by to 
byla adresná finanční podpora nebo slevy z nájmů. Pomoci by mohl areál Sedmidomky. 

 
Důležitým bodem byl i bod číslo 26: Informace o zřízení Registrů zástupců občanů v hodnotících komisích. 

Ty zřídila radnice z důvodu větší transparentnosti při přidělování obecních zakázek. 
 
Zastupitelstvo skončilo v 16:25 hodin. 
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5. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne 6. prosince 2007 

 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Mgr. Jan Hana, Tomáš Hanzlíček, Mgr. Tomáš Ján, Zuzana Lánská, Mgr. Vladislav Lipovský, Roman 

Rogner, Tomáš Hrdlička, Vladimír Kazbal, PhDr. Andrea Křížková, Ing. Jan Malypetr, CSc., Miloš Mrkvička, 
Ing. Vladimír Novák, Tomáš Trmal, Mgr. Ivana Cabrnochová, Jan Florián, RSDr. Karel Hošek, MUDr. Markéta 
Jirásková, Kateřina Peštová, Filip Šonka, Jiří Veselý, Bohumil Zoufalík, Emil Dejmek, Ing. Vladimír Göringer, 
Ing. Markéta Luhanová, Karel Novák, Aleš Polanecký, MUDr. Eva Stříteská, Ing. Zdeněk Vávra 

 
Omluvení členové ZMČ: 
p. Ing. Linda Nouriová, MUDr. Boris Šťastný, Ing. Antonín Weinert, CSc., JUDr. Lubomír Ledl, JUDr. Petr 

Hulinský, MUDr. Marie Alúšiková, CSc., MBA, David Zeman 
 
Nedostavili se členové ZMČ: 
Ing. Milan Richter 
 
Další přítomní: 
p. Ing. Martin Slavík – tajemník ÚMČ Praha 10, Mgr. Tomáš Staněk – tajemník NaV, Ing. Daniel Čech – 

vedoucí ODE, Ing. Mária Gombíková – vedoucí OEK, Stanislava Ješátková – pověřená zastupováním vedoucího 
OHS, Marcel Braun  – vedoucí OIN, Mgr. Vladimír Douda – OKO, Ing. Helena Nováková, CSc. – pověřená 
zastupováním vedoucího OOM, Mgr. Irena Vorlická – vedoucí OOS, Mgr. David Ekstein – vedoucí OPR, Ing. 
Zbyněk Plach – OSM, Mgr. Alice Pajerová – vedoucí OSO, Jiřina Vondráková – vedoucí OSSPO, Ing. Petr 
Stárek – vedoucí OST, Mgr. Miloslav Janeček – vedoucí OŠK, Ing. arch. Kamil Kubiš – OÚR, Ing. Věra 
Nachlingerová – vedoucí OŽI, Bc. Martin Pecánek – vedoucí OŽP, Marie Šustová – vedoucí KS/rozp., Ing. Lada 
Kubištová – vedoucí KS/RaZ, Helena Lamačová – KS/RaZ, Hana Blahetová – KS/RaZ a další hosté viz 
prezenční listina. 

 
Zasedání zahájil ve 13:10 hodin starosta Mgr. Vladislav Lipovský a řídil jeho průběh. Navrhl rozšíření 

programu o bod 89 (Návrh na uvolnění finančních prostředků na předfinancování (6,66 %) a spoluúčast (15 %) 
MČ Praha 10 na financování projektu „Modernizace prostor a vybavení základních škol zřizovaných MČ Praha 
10 pro zajištění všestranného rozvoje osobnosti žáka“ v případě  získání grantu v rámci finančního mechanizmu 
EHP a Norského finančního mechanismu ve výši 27 200 448,- Kč) a o bod 90 (Návrh na svěření z vlastnictví 
hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemků parc. č. 1359/5 o výměře 552 m2, parc. č. 1364/6 
o výměře 402 m2, parc. č. 1364/9 o výměře 247 m2 a parc. č. 1367/7 o výměře 165 m2 vše ostatní plocha 
v k. ú. Vršovice). Tato změna byla schválena. 

 
Program byl schválen v následující podobě:  
 
1. Zpráva o činnosti Rady MČ Praha 10 od 15. schůze Rady MČ Praha 10 dne 22. 8. 2007 do 20. schůze Rady 

MČ Praha 10 dne 31. 10. 2007  
 
2. Informace o plnění úkolů plynoucích z usnesení Zastupitelstva MČ Praha 10 
 
3. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemku parc. 

č. 806/306, ostatní plocha, zeleň, v k. ú. Malešice 
 
4. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to části pozemku parc. 

č. 1863, ostatní plocha, ostatní komunikace v k. ú. Záběhlice, určené vymezením pro privatizační celek č. 262, 
schváleným v KÚR dne 26. 9. 2007 

 
5. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemků parc. 

č. 1431/8 o výměře 337 m2 a parc. č. 1434/1 o výměře 865 m2, oba ostatní plocha, zeleň v k. ú. Vršovice 
 
6. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemků parc. 

č. 3221/1 o výměře 1009 m2 a parc. č. 3221/2 p výměře 4 m2 oba ostatní plocha, zeleň a pozemku parc. č. 3221/3 
o výměře 244 m2, zastavěná plocha a nádvoří, včetně budovy bez čísla popisného nebo evidenčního vše 
v k. ú. Strašnice 
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7. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemku parc. 

č. 2035 o výměře 868 m2 ostatní plocha v k. ú. Vršovice 
 
8. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemku parc. č. 4/2 

o výměře 1 364 m2, ostatní plocha v k. ú. Vršovice 
 
9. Návrh na odejmutí nemovitých věcí ze správy městské části Praha 10, a to pozemku parc. č. 4307/60 

o výměře 243 m2, ostatní plocha v k. ú. Strašnice 
 
10. Návrh na převod a rozdělení zůstatku depozitního účtu a zvýšení rozpočtu v odvětví 0411 – školství 
 
11. Zpráva o hospodaření MČ Praha 10 k 30. 6. 2007, včetně informace o rozpočtových úpravách 

schválených Radou MČ Praha 10 v rámci zmocnění 
 
12. Návrh na zvýšení rozpočtu roku 2007 převodem prostředků z účtu darů 
 
13. Návrh na mezipoložkový přesun z odvětví 0032 – Správa majetku do odvětví 0033 – Pokladní správa 
 
14. Návrh na prodloužení termínu uloženého v bodě II./1.1. usnesení č. 24/5/2006 ze dne 19. 10. 2006 

k návrhu na udělení koncese na základě výsledků koncesního řízení „Rekonstrukce objektu KD Eden v Praze 
10“ 

 
15. Návrh na prodloužení termínu uloženého v bodě II./2.2. usnesení ZMČ č. 4/69/2007 ze dne 25. 9. 2007 

k návrhu na schválení výběrového řízení na realizaci výstavby jednotek formou půdní vestavby a budoucí prodej 
nebytových prostor v domech schválených k rozdělení na jednotky a následnému prodeji, do 17. 1. 2008 

 
16. Návrh Smlouvy o budoucí kupní smlouvě a budoucí darovací smlouvě se společností CENTRAL 

GROUP, a. s. a CENTRAL GROUP Trojmezí, a. s.  
 
17. Návrh na zrušení části usnesení ZMČ Praha 10 č. 23/25/2006 ze dne 14. 9. 2006 
 
18. Návrh na navýšení základního kapitálu společnosti PRAHA 10 – Majetková, a. s. a na změnu stanov 
 
19. Informace o založení dceřiných společností PRAHA 10 – Majetková, a. s. 
 
20. Návrh změny Zásad hospodaření s nebytovými prostory svěřenými městské části Praha 10 
 
21. Návrh dodatku č. 1 ke smlouvě o budoucí kupní smlouvě ze dne 31. 10. 2006 na prodej pozemků parc. 

č. 1068/2, parc. č. 1284/1, parc. č. 2631/1 a parc. č. 2921/1 vše v k. ú. Strašnice Praha 10, jehož předmětem je 
změna budoucího kupujícího 

 
22. Návrh na prodej části pozemku parc. č. 4020/1 dle GP nově označeného jako parc. č. 4020/3 o výměře 38 

m2 k. ú. Strašnice Ing. Zdeňku Mynářovi, bytem Oblouková 38/943 Praha 10 
 
23. Návrh na prodej pozemku parc. č. 4020/10, o výměře 467 m2, druh pozemku zahrada, k. ú. Strašnice, 

do vlastnictví p. Jiřího Malého, bytem Strašínská 11/3205, Praha 10 
 
24. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 285 v k. ú. Záběhlice 

Bytovému družstvu Šeřík, IČ 62410601  
 
25. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 281 v k. ú. Záběhlice 

Bytovému družstvu "SNĚŽENKA", IČ 649464521  
 
26. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 32 v k. ú. Vršovice 

Bytovému družstvu PETRO 30, IČ 25613855 
 
27. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 48 v k. ú. Vršovice 

Družstvu Tolstého 20/721, IČ 62408704 
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28. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 235 v k. ú. Strašnice 
vlastníkům jednotek zapsaných na listu vlastnictví č. 2477, k. ú. Strašnice  

 
29. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 138 v k. ú. Strašnice 

společnosti Dům 1171/2, spol. s r. o. IČ 250 97 709 
 
30. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 25 v k. ú. Vršovice 

družstvu „Družstvo náš dům“ IČ 480 32 581 
 
31. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 28 v k. ú. Vršovice 

družstvu „Ukrajinská 812, družstvo“, IČ 264 47 380 
 
32. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 27 v. ú. Vršovice družstvu 

„Družstvo Ukrajinská 3, družstvo“, IČ 624 10 725 
 
33. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 104 v k. ú. Malešice 

družstvu „Počernická 517, družstvo“ IČ 257 29 004 
 
34. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezeného celku č. 114 v k. ú. Malešice 

družstvu „Počernická 69 – 79 – Praha 10, družstvo“ IČ 256 89 711 
 
35. Návrh na uzavření kupní smlouvy mezi MČ Praha 10 a Bytovým podnikem Praha 10 v likvidaci 

o odkoupení ideální 1/2 pozemku parc. č. 3102/6 v k. ú. Strašnice 
 
36. Návrh změny Prováděcího předpisu privatizace domovního fondu svěřeného městské části Praha 10 

(prodej jednotek) 
 
37. Návrh dodatku č. 1 ke Smlouvě o realizaci podpůrného sociálního programu bydlení ze dne 9. 8. 2006, 

jehož předmětem je změna Realizátora projektu označeného ve smlouvě jako Sdružení 
 
38. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/30/2007 ze dne 25. 9. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 495, k. ú. Strašnice, ul. V Olšinách č. o. 4, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
39. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/42/2007 ze dne 25. 9. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek k budově č. p. 1955 k. ú. Vršovice, ul. Na Hroudě č. o. 51, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
40. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/47/2007 ze dne 25. 9. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek k budově č. p. 2360, k. ú. Vinohrady, ul. Sobotecká č. o. 5, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
41. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/48/2007 ze dne 25. 9. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 295, k. ú. Vršovice, ul. 28. pluku č. o. 37, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
42. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/49/2007 ze dne 25. 9. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1031, k. ú. Vršovice, ul. 28. pluku č. o. 56, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
43. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1908, k. ú. Strašnice, Kružberská č. o. 1  Praha 10 
 
44. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1909, k. ú. Strašnice, Kružberská č. o. 3  Praha 10 
 
45. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1324, k. ú. Vršovice, V Olšinách č. o. 17  Praha 10 
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46. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 
č. p. 1310, k. ú. Vršovice, Na Louži č. o. 6  Praha 10 

 
47. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1311, k. ú. Vršovice, K Louži č. o. 2  Praha 10 
 
48. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1256, k. ú. Vršovice, K Louži č. o. 6  Praha 10 
 
49. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1404, k. ú. Vršovice, Baškirská č. o. 1  Praha 10 
 
50. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1405, k. ú. Vršovice, Baškirská č. o. 3  Praha 10 
 
51. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1406, k. ú. Vršovice, Baškirská č. o. 5  Praha 10 
 
52. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1407, k. ú. Vršovice, Baškirská č. o. 7  Praha 10 
 
53. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1408, k. ú. Vršovice, Baškirská č. o. 9  Praha 10 
 
54. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1424, k. ú. Vršovice, Tádžická č. o. 2  Praha 10 
 
55. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1423, k. ú. Vršovice, Tádžická č. o. 4  Praha 10 
 
56. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1422, k. ú. Vršovice, Tádžická č. o. 6  Praha 10 
 
57. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1421, k. ú. Vršovice, Tádžická č. o. 8  Praha 10 
 
58. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1428, k. ú. Vršovice, Kazašská č. o. 2  Praha 10 
 
59. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1427, k. ú. Vršovice, Kazašská č. o. 4  Praha 10 
 
60. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1426, k. ú. Vršovice, Kazašská č. o. 6  Praha 10 
 
61. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1425, k. ú. Vršovice, Kazašská č. o. 8  Praha 10 
 
62. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1412, k. ú. Vršovice, Uzbecká č. o. 2  Praha 10 
 
63. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1411, k. ú. Vršovice, Uzbecká č. o. 4  Praha 10 
 
64. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1410, k. ú. Vršovice, Uzbecká č. o. 6  Praha 10 
 
65. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1409, k. ú. Vršovice, Uzbecká č. o. 8  Praha 10 
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66. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 
č. p. 1189, k. ú. Vršovice, ul. Volyňská  č. o. 1, Praha 10 

 
67. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1190, k. ú. Vršovice, ul. Volyňská  č. o. 3, Praha 10 
 
68. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1382, k. ú. Vršovice, ul. Holandská  č. o. 23, Praha 10 
 
69. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1178, k. ú. Vršovice, ul. Sámova  č. o. 13, Praha 10 
 
70. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1179, k. ú. Vršovice, ul. Sámova  č. o. 15, Praha 10 
 
71. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1180, k. ú. Vršovice, ul. Sámova  č. o. 17, Praha 10 
 
72. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1181, k. ú. Vršovice, ul. Sámova  č. o. 19, Praha 10 
 
73. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1182, k. ú. Vršovice, ul. Sámova  č. o. 21, Praha 10 
 
74. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1183, k. ú. Vršovice, ul. Sámova  č. o. 23, Praha 10 
 
75. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1184, k. ú. Vršovice, ul. Sámova  č. o. 25, Praha 10 
 
76. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 718, 

k. ú. Vršovice, ul. Bulharská č. o. 33, Praha 10 
 
77. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 61, 

k. ú. Strašnice, ul. Starostrašnická  č. o. 62, Praha 10 
 
78. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 72, 

k. ú. Strašnice, ul. Starostrašnická  č. o. 60, Praha 10 
 
79. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 2055, k. ú. Strašnice, ul. V Úžlabině  č. o. 16, Praha 10 
 
80. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 2056, k. ú. Strašnice, ul. V Úžlabině  č. o. 18, Praha 10 
 
81. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 2057, k. ú. Strašnice, ul. V Úžlabině  č. o. 20, Praha 10 
 
82. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 1868, k. ú. Strašnice, ul. Srbínská č. o. 12, Praha 10 
 
83. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu 

č. p. 2334, k. ú. Vinohrady, Hradešínská č. o. 37, Praha 10 
 
84. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 480, 

k. ú. Malešice, Chotouňská č. o. 2, Praha 10 
 
85. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 479, 

k. ú. Malešice, Chotouňská č. o. 4, Praha 10 
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86. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 478, 
k. ú. Malešice, Chotouňská č. o. 6, Praha 10 

 
87. Návrh na uzavření smluv o převodu vlastnictví bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 477, 

k. ú. Malešice, Chotouňská č. o. 8, Praha 10 
 
88. Návrh záměru na rozdělení na jednotky stavebně technického celku t. j. domu č. p. 103 

ul. Černokostelecká č. o. 46 k. ú. Strašnice, domu č. p. 2794 ul. Černokostelecká č. o. 48 k. ú. Strašnice, domu 
č. p. 2795 ul. Černokostelecká č. o. 50 k. ú. Strašnice a prodej jednotek domu č. p. 103 ul. Černokostelecká č. 46 
k. ú. Strašnice a domu č. p. 2794 ul. Černokostelecká č. o. 48 k. ú. Strašnice bez pozemků 

 
89. Návrh na uvolnění finančních prostředků na předfinancování (6,66 %) a spoluúčast (15 %) MČ Praha 10 

na financování projektu „Modernizace prostor a vybavení základních škol zřizovaných MČ Praha 10 
pro zajištění všestranného rozvoje osobnosti žáka“ v případě  získání grantu v rámci Finančního mechanismu 
EHP a Norského finančního mechanismu ve výši 27 200 448,- Kč 

 
90. Návrh na svěření z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 10, a to pozemků parc. č. 1359/5 

o výměře 552 m2, parc. č. 1364/6 o výměře 402 m2, parc. č. 1364/9 o výměře 247 m2 a parc. č. 1367/7 o výměře 
165 m2 vše ostatní plocha v k. ú. Vršovice 

 
91. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 

Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
 
Kromě privatizace byly na pořadu dne věci týkající se společnosti Praha 10 – Majetková, a.s (13. Návrh 

na mezipoložkový přesun z odvětví 0032 – Správa majetku do odvětví 0033 – Pokladní správa; 18. Návrh 
na navýšení základního kapitálu společnosti PRAHA 10 – Majetková, a. s. a na změnu stanov; 19. Informace 
o založení dceřiných společností PRAHA 10 – Majetková, a. s.) 

Praha 10 – Majetková, a.s vznikla před třemi lety a její ambicí bylo převzít určité činnosti z rukou Úřadu 
městské části Praha 10 formou založení dceřiných společností, přičemž každá z těchto dceřiných společností by 
měla do budoucna vykonávat určitou službu, kterou má některá z nich už ve svém názvu. V letošním roce se pak 
plnění těchto představ začalo dařit. Od příštího roku budou dceřiné společnosti vykonávat určité činnosti a s tím 
souviselo i navýšení základního kapitálu, protože bez tohoto navýšení by rozjezd společností byl velice 
komplikovaný. Navíc vznik každé dceřiné společnosti provází minimální vklad 2 milionů korun, jak říká zákon. 

Dceřiné společnosti jsou: Zdraví, a.s., Development, a.s., Teplárenská, a.s., Služby, a.s., Stravování, a.s., 
Reality, a.s. a Rekreace, a.s. Posledně jmenovaná společnost má na starosti zajištění rekreace pro občany Prahy 
10. V samém začátku by to byla rekreace pro dětí z mateřských škol, seniory a další občany Prahy 10 za dobrý 
peníz a na patřičné úrovni. 

 
14. Návrh na prodloužení termínu uloženého v bodě II./1.1. usnesení č. 24/5/2006 ze dne 19. 10. 2006 

k návrhu na udělení koncese na základě výsledků koncesního řízení „Rekonstrukce objektu KD Eden v Praze 
10“.  

Bylo zahájeno výběrové řízení na rekonstrukci KD Eden a byl určen znalec, aby vypracoval studii, zda je 
projekt reálný. 

 
15. Návrh na prodloužení termínu uloženého v bodě II./2.2. usnesení ZMČ č. 4/69/2007 ze dne 25. 9. 2007 

k návrhu na schválení výběrového řízení na realizaci výstavby jednotek formou půdní vestavby a budoucí prodej 
nebytových prostor v domech schválených k rozdělení na jednotky a následnému prodeji, do 17. 1. 2008 

Bylo vypsáno výběrové řízení, o které byl velký zájem, ale nakonec se přihlásila jen jedna firma.  
 
16. Návrh Smlouvy o budoucí kupní smlouvě a budoucí darovací smlouvě se společností CENTRAL 

GROUP, a. s. a CENTRAL GROUP Trojmezí, a. s.  
Jedná se o území nazvané Trojmezí, což je oblast jižně od potoka Botič, která zasahuje do Prahy 10, 15 a 11. 

Území je obklopeno sídlišti Košík, Jižní Město, Zahradní Město a Spořilov. Kolem bydlí zhruba 200.000 lidí, 
ale uvnitř zůstalo nedotčeno. A právě na tomto území by rádo stavělo několik investorů, například výše zmíněný 
Central Group. Radnice Prahy 10 zde vlastní  důležitou část pozemku navazující na Klapálkovu ulici, jediné 
místo, odkud je možné se na rozlehlou plochu dostat a právě touto částí pozemku chce ovlivnit, co se zde bude 
budovat. Obec by zde chtěla mít zelené plochy pro rekreaci a sportoviště, nebrání se však také zástavbě. 
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Plán městské části je poměrně jednoduchý - vlastnictvím důležité komunikace si bude moci sama určit, kolik 
přípojných ulic unese, a jaká část bude zastavěna, bude přímým účastníkem stavebních řízení a můžeme se k nim 
vyjádřit třeba i záporně.  

Možnosti, jak připojit na území novou silnici, jsou omezené. Práčská ulice je zastavěná a ulice 
U Záběhlického zámku nemá kapacitu na to, aby se na ni mohla napojit další silnice. Nedostatek komunikací je 
právě důvod, proč se na pozemku už dávno nestaví. V blízkosti není metro ani železnice, jedinou možností je 
přivést k Botiči tramvaje ze Švehlovy ulice nebo ze Spořilova.  

U Klapálkovy ulice bude stavět Central Group. Společnost se zavázala, že dostaví silnici jak na území 
městské části, tak na svém pozemku. Bodem jednání zastupitelstva byla možnost v budoucnu odkupu 
komunikace. Navíc se Central Group zavázal, že věnuje městské části pozemky, které budou na novou ulici 
navazovat.   

 
Zasedání skončilo v 15:40 hodin.
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1.4) Úřad městské části Praha 10 
 

Ověřené výpisy katastru nemovitostí na ÚMČ 
 
Od 1. ledna 2007 poskytuje Úřad městské části Praha 10 novou službu občanům. Tou je výdej ověřených 

výpisů z katastru nemovitostí.  Přestože měla radnice na přípravu celé agendy velice krátkou dobu, spustila ji 
mezi prvními úřady městských částí v Praze. 

V měsíci lednu bylo možné požádat o vydání ověřeného výpisu z katastru nemovitostí v informační kanceláři 
v přízemí budovy ÚMČ Praha 10, Vršovická 68. Od 1. února 2007 byla tato služba rozšířena také do pobočky 
informační kanceláře v budově polikliniky v Plaňanské 1, Praze 10 – Malešice. 

 
 
 

Nové vyvolávací zařízení na sociálním odboru 
 
V souvislosti s platností nového zákona předpokládalo vedení radnice nápor občanů zejména na sociálním 

odboru. Proto se radnice připravila a zakoupila nové signalizační zařízení. Zatímco sociální odbory v České 
republice byly od 1. ledna plné lidí, na Praze 10 se zbytečné fronty nekonaly. Kromě vyvolávacích zařízení byly 
z finančních prostředků ÚMČ Praha 10 vybaveny i čekací prostory na sociálním odboru novými pohodlnými 
sedačkami.  

Vyvolávací systém funguje tak, že občané vyhledají tlačítko se jménem pracovníka, kterého chtějí navštívit, 
a po stisknutí odeberou lístek s požadovaným číslem a příslušným jménem. Vydaná čísla se postupně objevují na 
světelné tabuli zároveň s číslem určené kanceláře a směrovou šipkou pro usnadnění orientace. Tak je zaručen 
pořádek a organizace 23 pracovišť. 

Přerozdělováním na agendu pro občany se zdravotním postižením nebo pro občany v hmotné nouzi – 
a většinou ještě podle místa jejich trvalého bydliště – se vyřizování urychlilo a zpřehlednilo. 

 
 
 

Středisko informací o rozvoji Prahy 10 
 
Středisko informací o rozvoji Prahy 10 se nachází proti vchodu do budovy „A“ Úřadu městské části Praha 10. 

Kromě výstav a informací pro občany je kontaktním místem i pro zvolené představitele městské části, neboť tu 
získávají zpětné poznatky o prioritách a názorech od občanů. 

Středisko je otevřeno v pondělí a ve středu od 8:00 do 12:00 a od 14:00 do 18:00 hodin. Během roku 2007 
došlo ke změně otevírací doby: provoz byl omezen pro veřejnost ve středu odpoledne, kdy bylo otevřeno jen 
nepravidelně.  Pondělky zůstaly beze změny. Ve středu bylo středisko otevřeno od 8 do 12 hodin, odpoledne 
bylo v roce 2007 otevřeno mimo tyto dny : 13. 6., 27. 6., 11. 7., 22. 8., 5. 9., 19. 9., 3. 10., 17. 10., 31. 10., 
14. 11., 28. 11., 12. 12. V době uzavření střediska bylo možno se obrátit přímo na Odbor územního rozvoje. 

 
Ve Středisku informací o rozvoji Prahy 10 byly v roce 2007 tyto výstavy: 
 
Příjemné místo pro život 
Tak se jmenovala výstava uspořádaná od září 2006 do června 2007.  
 
Rekonstrukce a dostavba objektů vršovického zámečku 
Následovala výstava o budoucí podobě Rangherky (vršovického zámečku). Rekonstrukcí a dostavbou objektů 

by měla být rozšířena svatební a obřadní síň, která může být využita i pro výstavy a koncerty. Dále se plánuje 
vybudování restaurace se zahradní terasou a hotelu ve vlastním objektu zámečku, snížení svahu ze strany 
Moskevské ulice – včlenění samostatného předstupujícího podlaží s fitness centrem a bazénem, svatební altánek 
„lázeňského“ typu na terase před zámečkem. Nově jsou koncipované obchůdky s průchody při Moskevské ulici. 
Od 10. května zde byl vystaven i trojrozměrný, více než metr vysoký, model vršovického zámečku, který 
zobrazoval budoucí podobu po přestavbě i proměnu jeho nejbližšího okolí. 
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Baumax – obchodní a administrativní centrum Michle 
Od července do 10. září připravilo Středisko informací o rozvoji Prahy 10 výstavu věnovanou projektu 

Hobbycentra BauMax. Vystaveny zde byly vizualizace, výkresy plánované stavby a základní informace 
o projektu.  

Nové hobbycentrum má vyrůst na ploše mezi ulicemi Záběhlická, Chodovská a Botičem. Záměrem 
společnosti INPROX Praha Michle je výstavba dvoupodlažní prodejny Baumaxu, nadzemního a podzemního 
parkoviště a samostatně stojící administrativní budovy. Projekt počítá s vytvořením nové ulice mezi Záběhlickou 
a Chodovskou, včetně světelně řízených křižovatek na obou koncích. Projekt kultivuje zanedbanou lokalitu 
a vytváří přímé propojení ulic Záběhlická a Chodovská mimo dnešní křižovatku.  

Městská část Praha 10 požaduje po investorovi projekt, který umožní nové urbanistické řešení celého území 
Bohdalec-Slatiny, tj. založení nové sítě ulic, zeleně a veřejné dopravy. Z tohoto důvodu požaduje městská část 
rozšíření pásu zeleně podél nové ulice tak, aby navrhované budovy byly od sebe vzdálené nejméně 50 metrů. 
Na nové komunikaci by měl být vyčleněn samostatný jízdní pruh pro cyklisty. Do území částečně zasahuje 
plocha biocentra, která by měla být vyřešena v souladu s platnými požadavky na jejich úpravu.  

Záměr je navržen v souladu s Územním plánem, v území je však stavební uzávěra. Ze stavební uzávěry může 
hlavní město Praha za určitých podmínek vydat výjimku. Městská část Praha 10 může vydat doporučení, 
ve kterém uvede, za jakých podmínek je přijatelné výjimku ze stavební uzávěry vydat. Jedním z podkladů 
pro vyjádření městské části budou i názory občanů.  

 
Urbanisticko-architektonická studie Kubánského náměstí 
Tato výstava od září do prosince 2007 představila prezentaci možných verzí budoucích úprav prostoru 

náměstí, které v současnosti slouží více jako průchod územím než jako místo k pobytu a setkávání. Centrální 
park tvoří veřejná zeleň a průchody, obchodní vybavenost a služby jsou umístěny po obvodu západní části 
náměstí. Východní část náměstí, původně koncipovaná pro významnou veřejnou budovu, je dnes uzavřena 
velkou administrativní budovou s podzemními garážemi, které nejsou určeny veřejnosti.  

Cílem studie bylo oživit náměstí, umožnit různá využívání některých ploch náměstí s tím, aby zde chodci měli 
bezpečné a pohodlné průchody. Možnosti studie pak byly: park s regulovaným vstupem (oplocený), náměstí 
s volně přístupným parkem, centrální uzavřený nebo otevřený park, zelené pásy podél komunikací. 

Výstavou o řešení Kubánského náměstí chtěla městská část zahájit diskusi o jeho budoucí podobě, zároveň 
chtěla poznat názory občanů. 

 
 
 

Areál volného času při Základní škole Gutova 
 
Již několik let podporuje radnice Prahy 10 aktivity pro volný čas dětí a mládeže. Díky této podpoře vznikl 

areál volného času při ZŠ Gutova 1987/39. Každoročně se rozšiřuje o možnosti dalšího sportovního vyžití. 
Veškerá mládež z Prahy 10 má sem volný vstup. Areál se nachází v těsné blízkosti stanice metra Starostrašnická. 

Na  počátku byla výstavby areálu Gutova byla myšlenka vybudovat pouze streetový areál pro skateboardisty 
a in-line bruslaře. Budování skateparku radnice odstartovala v roce 2001. V té době šlo o výjimečnou záležitost – 
podobné v Evropě existovaly pouze dva. Kromě skateparku a jeho tréninkové plochy a stěny zde vznikla 
i hliněná dráha pro cyklisty BMX, víceúčelové hřiště pro volejbal, nohejbal a tenis, basketbalové hřiště 
s umělým povrchem, hřiště pro beach-volejbal a fotbalové hřiště. 31. května 2006 zde byla otevřena 
i patnáctimetrová unikátní horolezecká stěna, aktuálně nejvyšší venkovní lezecká stěna v republice. Loni v říjnu 
se radnice podílela na otevření hřiště pro děti, tzv. vrakoviště lodí. Neobvyklý projekt se skládá ze tří 
samostatných celků osazených na 32 kovových podstavcích.  

Na přelomu února a března byla dokončena další plánovaná etapa – dětské kluziště. Krytá ledová plocha 
vznikla v jihozápadním sektoru areálu za 20 milionů korun. Na tuto investici Praze 10, stejně jako 
na vybudování lezecké stěny, přispělo hlavní město. Kluziště bylo tedy sice provozuschopné, ale díky teplé zimě 
se nemohla udržet ledová plocha v náležité kvalitě, protože led by byl mokrý. Oficiální slavnostní otevření 
kluziště se proto muselo odložit a  nakonec proběhlo až v roce 2008. Pro chlazení umělé ledové plochy bude 
použita mobilní strojovna.  Předpokládá se  provoz do  pěti stupňů Celsia. V letních  měsících bude plocha 
sloužit na hokejbal, in-line hokej nebo třeba i pro stolní tenis, kulečník, stolní fotbal.  V centru kluzišť je navržen 
otevřený altán s lavičkami, kde by se bruslaři mohli přezouvat. 

Asi největší plánovanou změnou by měl být vznik vodního světa. Podle jedné z verzí by měl být u bazénu, 
tam by vznikly další prvky jako například tobogan a brouzdaliště. Samotný bazén již nevyhovuje současným 
nárokům a potřebuje rozsáhlou opravu.  Proto se plánuje jeho rekonstrukce a zastřešení, aby ho žáci mohli 
využívat více měsíců v roce. 

Radnice začala v roce 2007 s výstavbou budovy zázemí. Měla by zahrnovat nezbytnosti pro jednotlivé 
aktivity, např. prostory pro správu již fungující horolezecké stěny, technické prostory pro technologie (např. 
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vodní svět), sociální zařízení pro podstatnou část areálu a vzniknout by zde mělo občerstvení. Náklady na jeho 
výstavbu se plánují přibližně 15 milionů korun. Polovinu zaplatí ze své pokladny vršovická radnice, zbylou 
částku uhradí hlavní město.  

Do budoucna Praha 10 uvažuje o variantě zásadního rozšíření areálu, až k obchodnímu domu Billa u ulice 
V Olšinách. Podle vedení radnice by to mohla být otázka čtyř až pěti let. Realizace projektu ovšem závisí 
na tom, jestli se radnici podaří získat do svého majetku okolní pozemky.  

Radnice plánuje rozšíření o další sportoviště, např. „šplhacího centra“, tenisových kurtů s možností zastřešení, 
dětského dopravního hřiště nebo hřiště na beach volejbal. 

 
 
 

Praha 10 obhájila certifikát ISO  
 
Radnice Prahy 10 získala 23. listopadu 2004 certifikát ISO 9001. V té době toto ocenění neměl žádný orgán 

veřejné správy v Praze a v republice patřila radnice Prahy 10 vůbec k prvním. Jeho zavedení trvalo dva roky. 
Manažerem odpovědným za vnitřní audit ÚMČ je Ing. Vratislav Osička. 

Koncem letošního ledna pak proběhl na úřadu tzv. dozorový audit systému ISO 9001, který se od roku 2004 
každoročně opakuje, aby prověřil trend zlepšování systému řízení na úřadě. Provedený dozorový audit prokázal 
oprávněnost nastoupené cesty zavádění ověřených evropských standardů kvality do veřejné správy. Auditoři 
ocenili prokazatelné pozitivní trendy v hodnocených oblastech a specifikovali svá doporučení pro odstranění 
dílčích nedostatků na cestě dalšího kvalitativního rozvoje služeb radnice naší městské části.  

Dosažená certifikace platí 3 roky a musí být každoročně prověřována nezávislou akreditovanou institucí. 
Znamená to, že příští audit bude tzv. recertifikační, kde ÚMČ bude certifikát ISO znovu obhajovat. Certifikační 
auditoři prověřují systém činností státní správy v přenesené působnosti i činnosti samosprávy při správě městské 
části Praha 10. Vycházejí z oprávněného předpokladu uvedené normy, že jen pravidelně prověřovaný 
a kontrolovaný vnitřní systém úřadu může ve svém důsledku poskytnout kvalitní služby všem občanům. 

Již v průběhu zavádění systému se podařilo dosáhnout mnoha přínosů, například snížení počtu pracovníků 
radnice. Restrukturalizací úřadu se dosáhlo úspor, například oproti roku 2002 došlo v roce 2006 ke snížení 
ročních mzdových výdajů v rámci rozpočtu obce zhruba o 11 a čtvrt milionů korun a ke snížení ročních výdajů 
na provoz úřadu zhruba o dalších 8 milionů. Navíc není do této částky započten růst platů těchto úředníků, 
rozpočet by tak musel být tímto navýšením zatížen o dalších více než 17 milionů. Za čtyři roky došlo ke snížení 
počtu zaměstnanců z 421 na 361, tedy o 60 míst 

Ale během let přicházely i další změny - realizace vydávání BIO pasů, otevření zákaznického kontaktního 
centra pro vyřizování všech záležitostí bydlení v prostorách úřadu, spuštění zvláštní telefonické linky pro řešení 
mimořádných situací občanů, rozšíření administrativních služeb pro živnostníky a instalování automatického 
vyvolávacího systému v sociálním odboru. V sociální oblasti byl zahájen provoz  Azylového domu, dále je to 
realizace programů projektu EU při integraci spoluobčanů s těžkým zdravotním postižením na trh práce.  

Kromě ceny kvality ISO obdržela radnice Praha 10 mnohá ocenění, v roce 2006 to byla Národní cena ČR 
za jakost nebo Cena ministra práce a sociálních věcí. Mnohá ocenění získala radnice i v roce 2007, ale o tom se 
rozepisuji až na dalších stránkách. 

Mezi předpoklady přidělení prestižní známky ISO 9001 patří průkazné plnění požadavků norem ISO. V praxi 
to znamená například, že úřad musí mít stanovené nejen cíle, ale i přesné mechanismy kontroly svých činností 
(nesplnění cílů, porušení předpisů, vyřizování podání občanů atd.). Musí být  vybudována funkční 
a srozumitelná vnitřní dokumentace (směrnice, předpisy atd.) nebo povinně realizován vnitřní audit jakosti, atd.  

 
 
 

Výukový program e-learning 
 
Radnice Prahy 10 v roce 2006 spustila projekt s názvem E-úřad: E-learningový vzdělávací program pro další 

vzdělávání pracovníků ve veřejné správě. Ten byl realizován na základě dotace ve výši 5,5 mil Kč, kterou 
radnice na projekt získala a je spolufinancován Evropským sociálním fondem, Státním rozpočtem ČR 
a Rozpočtem hl. m. Prahy. 

Tento projekt umožňuje profesní vzdělávání úředníků od jejich vlastního počítače. Jeho vzdělávací program je 
totiž strukturován podle vzdělávacích a kariérních plánů zaměstnanců veřejné správy a jeho jednotlivé moduly 
jsou zaměřené nejen na obecné, ale i na úzce specifické vzdělávání zaměstnanců radnice. Projekt umožnil 
vytvořit a ověřit vzdělávací kursy v několika nových výukových oblastech. Jeho témata jsou rozčleněna 
do kategorií od základní po nadstandardní. Část je zaměřena na Manažerské znalosti a dovednosti, Řízení 
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informací ve veřejné správě, Sociální zabezpečení a služby, Územní rozvoj atd. Další obor se týká e-kurzů 
k problematice EU – Evropská  unie a  její  politika, Využití  strukturálních  fondů  EU a   fondu   Soudržnosti.  

E-learningový vzdělávací program umožňuje studium jazyka (angličtina a němčina a francouzštinu), ale 
i ECDL (European Computer Driving Licence), po jehož absolvování se účastníci zdokonalují v ovládání 
počítače. Souběžně slouží  personálnímu odboru při výběrových řízeních uchazečů o zaměstnání. Cílem 
takového vstupního testu je zjistit skutečné znalosti uchazeče o zaměstnání v oblasti ovládání PC včetně Office. 
Modelové situace jsou orientačně zaměřeny na zkoumání reakcí úředníků v situacích, se kterými by se mohl 
uchazeč při své práci v budoucnu setkat (možnost korupčního jednání, základy slušného chování, apod.). To bylo 
připraveno ve spolupráci s psychologem Ministerstva vnitra.  

Současně je pamatováno také na pravidla telefonování, kodex etiky úředníků a zaměstnanců ve veřejné správě 
a bezpečnost práce. Tyto znalosti musí být udržovány na konstantní popř. vzrůstající výši, a proto se testy 
opakují minimálně jednou ročně. Tento projekt je spolufinancován Evropským sociálním fondem, státním 
rozpočtem ČR a rozpočtem hl. města Prahy. 

V pilotní části projektu se školilo 100 zaměstnanců úřadu. Navíc bylo vyškoleno deset další tzv. e-managerů. 
Ti sami dále školili další zájemce – tedy hodnotili práci studentů, obsluhovali e-learnignový systém 
a komunikovali se studenty. V březnu 2007 bylo spuštěno pilotní ověření projektu. Testovány byly e-manuály 
pro software VITA-přestupky, VITA-stavební a Geografický informační systém MISYS, jazykové moduly 
(francouzština a němčina). Od července probíhalo testování modulů Gender – rovné příležitosti žen a mužů, 
Management  ve  veřejné  správě a  Finance  a  kontrola.  Koncem  roku  2007  pilotní  fáze  projektu E-learning 
skončila. 

 
 
 

Radnice versus neplatiči 
  
Každá městská část má své neplatiče a každá se snaží s nimi bojovat různě. Výše dluhů na nájemném 

v obecních bytech Prahy 10 a na službách jsou v řádech desítek miliónů korun, proto radnice Prahy 10 
v posledních letech zostřila postup proti neplatičům. Sáhla dokonce k exekucím tam, kde mírnější prostředky 
nepomáhaly. Vždy však předchází snaha radnice o domluvu a snaha sestavit s dlužníkem splátkový kalendář. 
Podstatnou část z dluhu často tvoří úroky z prodlení, proto pokud nájemník s radnicí sestaví splátkový kalendář, 
tyto úroky se přestávají načítat a radnice je ochotná i odpustit je.   

Chce-li dlužník řešit svůj problém, je pro něho připraveno i několik dalších možností - odklad výkonu 
vyklizení, směna stávajícího většího bytu za menší, případně dohoda o úměrných srážkách z příjmu občana 
na úhradu stávajícího dluhu. 

Snahou není zhoršit životní podmínky těchto lidí, ale přimět je k lepší platební morálce. Exekuce je používána 
až v krajních případech, kdy dlužník odmítá s radnicí komunikovat. Radnice se snaží řešit problém mimosoudně 
a na umoření dluhu se s dlužníkem dohodnout. Dlužníci mnohdy začnou komunikovat až v situaci, kdy dostanou 
exekuční rozhodnutí od soudu. Což je však pozdě. 

Jelikož rostou počty neplatičů - v roce 2002 bylo evidováno 270 neplatičů, v roce 2005 celkem 509 neplatičů 
a v roce loňském dokonce 763, zvyšuje se i aktivita radnice při vymáhání pohledávek a tedy počty žalob. V roce 
2002 to bylo 17 žalob, v roce 2003 to bylo 25 žalob a vloni již 192 žaloby. 

Radnice desátého pražského obvodu spravuje ve spolupráci se čtyřmi správními firmami celkem 9456 bytů 
a 1181 nebytových prostor. Koncem ledna 2005 narostly celkové dluhy neplatičů na 70 miliónů korun. V té době 
radnice spustila nový systém – od evidence dlužníků, modernizace informačních systémů, jednání s dlužníky, 
splátkové kalendáře, ale také výpovědí, soudní žaloby a exekuce. V roce 2006 se tak podařilo snížit pohledávky 
za použití všech těchto nástrojů o celých 18,5 miliónu korun.  

V roce 2005 bylo na základě výkonu rozhodnutí vyklizeno 38 bytů, v roce 2006 to bylo 31 bytů a šest 
nebytových prostor. Jen za první pololetí roku 2007 to bylo 33 bytů a dva nebytové prostory. Tyto uvolněné byty 
a nebytové prostory jsou zařazovány odborem obecního majetku zpět do bytového fondu a jsou opět obsazovány 
nájemníky. 

V půlce roku dala Praha 10 výpověď z obecních bytů 57 neplatičům nájemného. Jednalo se o notorické 
neplatiče, vůči nimž využila od loňského dubna platné legislativy, která umožňuje podání výpovědi bez tzv. 
přivolení soudu. Městská rada průběžně projednává a schvaluje podání výpovědi z nájmu bytu zejména těm 
nájemcům, kteří na nájemném a službách dluží více než za tři měsíce. Výpovědní lhůta v takových případech 
činí 3 měsíce. Pokud před uplynutím této lhůty dlužník veškeré závazky vůči pronajímateli uhradí, Rada městské 
části Praha 10 zváží a rozhodne o poskytnutí stávajícího bytu a uzavření nové nájemní smlouvy. Nájemce má 
rovněž právo ve lhůtě 60 dnů ode dne doručení výpovědi z nájmu bytu bez přivolení soudu podat žalobu 
na určení neplatnosti této výpovědi. 
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Praxe ukázala, že při vymáhání peněžitých pohledávek je efektivnější spolupráce s exekutorskými úřady. 
Naopak, při vymáhání nepeněžitých plnění – vyklízení bytů je z hlediska transparentnosti, zachování etických 
a morálních kodexů lepší cestou součinnost se soudy.  

V roce 2006 jsem na stránkách kroniky psal o vzniku areálu Sedmidomky na Bohdalci, kam by právě 
neplatiči měli putovat. Sedmidomky byly zkolaudovány v květnu 2006 a obsahují 58 malometrážních bytů. 
Podmínkou pro nastěhovaní do tohoto areálu je, že neplatič bude ochoten se sem přestěhovat,  radnice mu za to 
výměnou odpustí dluh. Navíc pokud bude po 18 měsíců pravidelně platit za bydlení, může od městské části 
dostat nový obecní byt. 

Plánovalo se spuštění provozu již v roce 2007, ale nakonec se to neuskutečnilo a nechalo se to až na rok 2008. 
Radní už koncem roku řešili, kdo sem v následném roce nastoupí. Asi nejprve půjdou na řadu největší dlužníci, 
tím by se tato pohledávka mohla vymazat z evidence. Další z kritérií pro přestěhovaní bude například potřebnost 
a vztahy v rodině. Své neplatiče nabídli do areálu Sedmidomků i starostové z Prahy 4 a 11. Vše je zatím 
v jednání. Pravdou je, že na Praze 10 je dost neplatičů, takže se možná celý areál zaplní jen obyvateli 
z „desítky“. 

Vyprázdněné byty po neplatičích jsou nabídnuty ve výběrových řízeních o nejvyšší první nájem. Z těchto 
peněz se doplatí dluh a část jde i na bydlení dlužníků, kteří se jednotky vzdali. 

 
 
 

Kamerový systém SpeedCon Mobil a další spolupráce s policií 
 
V roce 2006 pořídila městská část Praha 10 za tři čtvrtě miliónu korun kamerový systém SpeedCon Mobil 

pro potřeby strážníků. Ten slavnostně představila v březnu. Systém měl však ze začátku obtíže, protože se 
na Praze 10 používal jako vůbec první v České republice.  Od října 2006 však již pomáhá vyhledávat ukradená 
vozidla. Za několik měsíců provozu již díky mobilní kameře strážníci zabezpečili a odevzdali majitelům téměř 
20 automobilů (v prvních třech měsících to bylo 12 vozidel).  

Přístroj, který vyrobila tuzemská společnost AŽD, je umístěný v policejním vozidle, ale může být relativně 
snadno přemístěn do jiného. Kamera snímá projíždějící (až do rychlosti 200 km/hod) či zaparkovaná auta. Poté 
je automaticky porovnává s databází ukradených vozidel. Policista ihned zjistí výsledek analýzy na obrazovce. 
Systém může být také rozšířen o funkce měření povolené rychlosti a záznamu událostí.  

Vedení radnice se snaží kriminalitu řešit a strážníkům pomáhat, protože míra běžné kriminality, například 
vykrádání a krádeže aut, převyšuje pražský průměr (Praha 10 je jedním z míst v republice, kde se automobily 
kradou nejvíce – v roce 2005 to bylo i přes pokles téměř 1600 automobilů).  Průběžně vybavuje místní strážníky 
výpočetní technikou a okrskářům pořídila mobilní telefony, protože chce, aby lidé měli k okrskářům blíž, a též 
chce dodržovat své volební heslo Poznej svého strážníka. Strážníci získali od Prahy 10 začátkem roku 2006 
i horská kola, aby mohli lépe monitorovat některé rozsáhlé části okrsků v Praze 10. Radnice vyšla policistům 
vstříc také v přidělování obecních bytů.  

Další dvě horská kola a pět mobilních telefonů předal starosta Prahy 10 Vladislav Lipovský městským 
strážníkům v říjnu 2007. Dar ocenil i ředitel městské policie v Praze 10 Antonín Farkaš.  

 
 
 

Významné stavby v Praze 10 
 
Každoročně vychází dokument nazvaný Významné stavby na území Prahy 10. Mezi ně jsou zařazeny ty, které 

nejvýrazněji přispívají ke zlepšení vzhledu a fungování Prahy 10 a jsou to projekty či stavby s pravomocným 
územním rozhodnutím. 

V seznamu staveb je vždy obsaženo devět významných projektů v několika kategoriích (bytové, sociální, 
veřejně prospěšné nebo obchodní). 

 
V publikaci Významné stavby na území městské části Praha 10 - 2006 byly představeny tyto projekty: 
 

1. Stanice metra Depo Hostivař 
2. Rekonstrukce a dostavba Justičního areálu Na Míčankách 
3. Korunní Dvůr 
4. Hagibor Office Building (RFE/RL) 
5. Domov sociální péče Hagibor 
6. Sportovní areál Slávie  
7. Obytný soubor Gutovka 
8. Obytný soubor Nové Zahradní Město 
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9. Centrum Malešice 
 
Některé z nich byly již dokončeny v roce 2006, jiné nebyly hotové ani ke konci roku 2007. O těch stavbách, 

které se v roce 2007 stavěly, se zmiňuji v kapitole Výstavba a bydlení. 
  

 
 

Výstavba Domova sociální péče Hagibor 
 
 
 

Na kolik obyvatel vychází jeden úředník? 
 

MF DNES zadala počátkem roku společnosti Westminster, aby udělala průzkum o zaměstnanosti na radnicích 
patnácti městských částí Prahy. Výsledkem bylo, že v Praze se jeden úředník městské části stará průměrně o 245 
obyvatel. V jednotlivých městských částech jsou pak výsledky různé. 

Největší nepoměr tak vyšel na Praze 1, kde na jednoho úředníka připadlo 93 obyvatel, naopak nejvíce se 
zapotí úředníci v Praze 8, kde na jednoho úředníka vychází 456 obyvatel. Praha 10 skončila na pomyslném 
pátém místě, zde jeden úředník v průměru pomáhá 278 lidem. Výsledný stav samozřejmě odráží i přibývání 
a ubývání obyvatel jednotlivých městských částí.  

Výsledkem průzkumu jsou tato čísla, která uvádějí počet obyvatel na jednoho zaměstnance úřadu 
v jednotlivých městských částech:  

Praha 8 – 456, Praha 4 – 328, Praha 6 – 285, Praha 11 – 281, Praha 10 – 278, Praha 5 – 268, Praha 3 – 253, 
Praha 9 – 240, Praha 2 – 237, Praha 13 – 223, Praha 12 – 212, Praha 14 – 211, Praha 7 – 171, Praha 15 – 141, 
Praha 1 – 93. 

  
 
 

Call centrum a správní firmy 
 
Od října 2006 funguje pro nájemníky obecních bytů na Praze 10 bezplatná čtyřiadvacetihodinová telefonní 

linka, kam mohou volat v případě poruchy a nedostatku ve svém bytě nebo domě. Nájemníkům městských bytů 
je tak umožněno nejen okamžitě nahlásit poruchu, například že neteče teplá voda, ale zároveň zpětně sledovat, 
jak bylo s jeho ohlášením naloženo. Pracovníci call centra všechny telefonáty zapisují a následně předají 
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příslušné správcovské firmě. Není-li porucha nebo nedostatek neprodleně odstraněn, je možné zjistit, čí je to 
chyba a okamžitě zjednat nápravu. Nejčastěji se podněty týkaly havarijních stavů vodoinstalace, elektroinstalace 
a kanalizace. 

Od vzniku až do února 2007 vyřídilo call centrum městského úřadu Prahy 10 již 264 podnětů, stížností 
a oznámení nedostatků v městských bytových domech. Telefonní číslo na tuto nonstop linku je 840 111 213. 

V budově městského úřadu na adrese Vršovická 68 bylo v roce 2006 otevřeno pro veřejnost i kontaktní 
centrum, ve kterém sídlí všechny čtyři správní firmy, zajišťující správu 10 500 obecních bytů desáté městské 
části. Občan tak může při jedné cestě na úřad vyřídit vše, co potřebuje. Radnice provedla i výběrové řízení 
na správu bytových domů. Výsledkem nebyly jen nové správní firmy, ale především zkvalitnění mandátních 
smluv, které poměrně velice přesně stanovují způsob správy těchto domů, ale především umožňují v případech 
opakovaných nedostatků sankciovat správní firmy. 

 
Správní firmy jsou:  

AUSTIS a.s. 
CENTRA a.s. 
NAVATYP,a.s. 
TOMMI holding spol. s r.o. 

 
 
 

Rozpočet MČ Prahy 10 byl vyrovnaný 
 
V roce 2007 měla Praha 10 vyrovnaný rozpočet. O tom rozhodlo na svém ustavujícím zasedání zastupitelstvo 

Prahy 10. Příjmy jsou plánovány na 534 milióny korun, výdaje pak na 695 miliónů. Rozdíl, který je zhruba 160 
milionů korun, bude pokryt přebytky z hospodaření v minulých letech. Díky pozdnímu schválení rozpočtu, které 
bylo způsobeno chybou při sčítání volebních hlasů v jednom z volebních okrsků, předběžný výsledek 
hospodaření za roku 2006 byl již znám.  

Největší zátěží pro městskou část jsou každoročně investice do majetku, na které bylo pro letošek vyčleněno 
229 miliónů korun. V oblasti životního prostředí to mělo být 67 milionů korun na údržbu zeleně a na plošný 
úklid. Na školství bylo připraveno 80 miliónů korun, ty měly jít na platy učitelů a na provoz 13 základních a 25 
mateřských škol.  

Mezi největší příjmy městské části pak patří vedle magistrátních dotací převod vlastních prostředků 
z hospodářské činnosti ve výši 135 milionů Kč. Tento převod je kryt ziskem z hospodářské činnosti. Mezi 
největší příjmy patří nájmy z bytů (218 milionů), nebytových prostor (67 milionů) a ostatních pronájmů (22 
milionů Kč). Do příjmů dále patří tržby z prodeje majetku, které radnice předpokládá hlavně z privatizace 
a prodeje některých podílových domů a pozemků. 

Radnice Prahy 10 uvedla mezi své investiční priority v roce 2007 především dokončení rekonstrukce 
a spuštění Léčebny dlouhodobě nemocných, pro kterou radnice plánovala 110 milionů z rozpočtu a další 
z dotačních prostředků. 100 milionů korun bylo vyčleněno na pokračování rekonstrukce Rangherky 
(Vršovického zámečku), 36 milionů na areál Gutova, 2 miliony korun na rozjezd rekonstrukce KD Eden, 
na rekonstrukce základních a mateřských škol cca 20 mil. Kč. Do oprav bytového a domovního fondu poputuje 
přes 189 mil. Kč. 

Radnice také podpořila Lékařskou službu první pomoci částkou 7 milionů Kč a provoz LDN 5 miliony Kč. 
Částkou 1,9 mil. Kč přispěla na osobní asistenci handicapovaným dětem v jejich úsilí o zařazení do běžného 
života.  3 miliony korun na provoz Azylového domu pro ohrožené matky s dětmi.  

Z ostatních výdajů rozpočtu je nutné zmínit 44 mil. Kč, které byly plánovány na provoz Centra sociální 
a ošetřovatelské pomoci a 7,5 mil. Kč na rekonstrukci a zřízení nových dětských hřišť. Na granty pro občanská 
sdružení, zájmové a protidrogové organizace rozpočet činil 3,6 mil. Kč, na provoz kulturního domu Barikádníků 
1,5 milionu Kč a divadla Solidarita 1 mil. Kč. Na studie rozvoje MČ a urbanistické studie se plánovala částka 4,5 
milionu korun. 

Loňský rozpočet předpokládal zapojení úspor ve výši až 139 mil. Kč. Z této sumy se spotřebovalo pouhých 
8,6 milionu korun, proto zbývající část byla použita do rozpočtu na rok 2007. Částka byla navýšena 
i z mimorozpočtových peněz, nový rozpočet je tedy financován ve výši 160,9 milionu korun.  

Praha 10 měla v roce 2007 hospodařit s 695 miliony korun. Ty byly kryty vlastními příjmy ve výši 109,7 mil. 
Kč, dotačními penězi z magistrátu 249,7 mil. Kč, převedenou částkou ze zdaňované vlastní činnosti 135 mil. Kč 
a dotací na školy či výkon státní správy - 44 milionů korun. Tím je rozpočet vyrovnaný.  

Kromě těchto prostředků dostala MČ Praha 10 i peníze ze státního rozpočtu, které nebyly součástí 
rozpočtovaných příjmů. Jednalo se o 18 milionů Kč na dokončení rekonstrukce Léčebny dlouhodobě nemocných 
v Obloukové ulici, 25 mil. Kč na výstavbu volnočasového areálu Gutova a 8 mil. Kč na rekonstrukci budovy 
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Nad Olšinami pro účely veřejného zdravotnictví – pro zubní ordinace a zubní pohotovost. Kromě toho Magistrát 
uvolnil také dalších 20 mil. Kč na rekonstrukci LDN a 9 mil. na rekonstrukci Zámečku.  

Schválený rozpočet byl na webových stránkách Úřadu městské části Praha 10: www.praha10.cz. 
 
 
 

Přes milion korun získala Praha 10 za ubytování 
 
Rozpočet desáté městské části byl v uplynulém roce navýšen o poplatky z ubytovací kapacity. To činilo 1,2 

miliónu Kč. Poplatky za lázeňský a rekreační pobyt ve stejném období činily 294 tisíc Kč.  Tato částka není 
nijak velká, protože sazba poplatku z ubytovací kapacity činí za každé využité lůžko a den čtyři koruny 
a za lázeňský či rekreační pobyt 15 Kč na den. 

Navíc jednotlivé městské části přišly o možnost tyto peníze získávat z hvězdičkových hotelů s výjimkou 
Prahy 1 a Prahy 2, kde řízení poplatků vykonává pražský magistrát. Poplatky ze všech hotelů s hvězdičkami tak 
plynou přímo do rozpočtu magistrátu. Jednotlivé městské části tento poplatek vybírají pouze z ubytovacích 
subjektů, které nepodléhají oficiální klasifikaci v kategoriích hotelů od jedné do pěti hvězdiček. 

 
 
 

Hazard pomáhá školství  
 
V Praze 10 se nachází skoro 950 hracích automatů. Z obratu jejich provozovatelů získala radnice v roce 2006 

na základě zákona o loteriích a souvisejících předpisů celkem 9,3 miliónu korun, které letos byly investovány 
do rozvoje škol v Praze 10. Například téměř 2,5 miliónu korun šlo na rekonstrukci sociálního zařízení 
a zahradního vybavení ve dvou mateřských školkách, obnovy se díky nim dočkala kuchyně ve školní jídelně 
Dvouletky, či atletická dráha v ZŠ Jakutská. Ze získaných peněz byl též financován kamerový systém 
pro azylový dům, dětské hřiště nebo putovaly na pokračující výstavbu areálu volného času Gutova. 

Kromě tohoto poplatku byl samozřejmě vybírán i místní poplatek za provozovaný hrací přístroj, na kterém 
městská část v roce 2006 získala 14 549 tisíc Kč. Tento poplatek tvoří přímou příjmovou položku rozpočtu 
Prahy 10.  

Radnice z hazardu nemá radost, ale když zákon a další předpisy stanoví, že městské části z obratu heren 
a automatů tyto prostředky získají, snaží se je alespoň prospěšně využít. 

 
 
 

Starosta Prahy 7 na návštěvě „desítky“ 
 
Městskou část Praha 10 navštívil starosta sedmého městského obvodu Marek Ječmének, který má ve svém 

obvodě na starosti bezpečnost a rozvoj. Hosta se ujal místostarosta Bohumil Zoufalík, který zastoupil starostu 
Prahy 10 Milana Richtera. Hovořilo se nejen o bytové politice, ale i o postřezích a poznatcích z rozvoje obou 
městských částí.  

Kromě zajímavých informací a poznatků si starosta Prahy 7 odnesl knihu o Praze 10 a místostarosta 
B. Zoufalík obdržel knihu o Praze 7. 

 
 
 

Svatby, vítání občánků a oslavy jubilantů 
 
Svatby se v Praze 10 konají v obřadní síni v Magnitogorské ulici, v budoucnu se budou konat 

v rekonstruovaném vršovickém zámečku. V Magnitogorské ulici se konají i takzvané zlaté a diamantové svatby 
na oslavu padesáti a šedesáti let od manželského slibu. V případě potřeby se tato výročí svateb konají 
i u oslavenců doma. 

Tuto akci organizuje oddělení kultury a občanských aktivit z Odboru školství a kultury. Výročí svateb se 
konají na požádání oslavenců nebo někoho z jejich příbuzných. Slavnostní obřad je třeba domluvit předem, 
podmínkou uspořádání je předložení oddacího listu a trvalé bydliště jubilujícího páru na Praze 10. 

V únoru se zde například konala dvě výročí sňatku. Manželé Eva a František Fenclovi ze Zahradního Města 
oslavili společných padesát let (zlatou svatbu), k čemuž jim poblahopřál i místostarosta Antonín Weinert. 
Šedesáté výročí sňatku (svatbu diamantovou) oslavili manželé Božena a František Babických ze Strašnic 
společně s místostarostou Bohumilem Zoufalíkem.  
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Kromě již zmíněných zlatých a diamantových svateb se konala i svatba kamenná (65. výročí sňatku) 
a dokonce i svatba platinová, tedy  sedmdesáté výročí uzavření sňatku. Tu oslavili 10. října manželé Anna 
a Václav Rybákovi ze Strašnic v rodinném kruhu. Manželé Anna a Václav Rybákovi si vyslechli i blahopřání 
starosty Vladislava Lipovského  a dárek Prahy 10 k tomuto úctyhodnému výročí předal vedoucí odboru školství 
a kultury Miloslav Janeček. 

Zlatých a diamantových svateb proběhlo v roce 2007 celkem devatenáct. Manželé dostali pamětní list, kytici, 
dárkový balíček, knihy a propagační předměty. 

 
Městský úřad a přímo oddělení kultury a občanských aktivit z Odboru školství a kultury pravidelně pořádá 

vítání občánků do obce, které se koná také v obřadní síni radnice v Magnitogorské ulici. Rodiče jsou obesláni 
a dostanou informace, kdy a kde se událost koná. Pokud se chtějí zúčastnit, potvrdí návratkou svůj zájem. Pokud 
se jim nehodí termín, mohou domluvit náhradní. Podmínkou účasti na vítání občánků je, aby dítě bylo trvale 
hlášeno v Praze 10. K maminkám a tatínkům a jejich ratolestem promlouvá obvykle starosta, místostarostové 
nebo některý jiný zástupce vedení radnice. 

V roce 2007 se konalo 58 vítání pro 495 občánků. Pozvaných dětí bylo 983. Občánci a jejich maminky dostali 
od radnice pamětní list, bačkorky nebo knihu, pražský groš, dárkovou poukázku za 200 korun a květiny. 

 
Ještě jedna důležitá aktivita je připravována radnicí - setkání jubilantů. Pořádá se v salonku v 5. patře úřadu 

a připravena je i oslava. Přítomní dostávají květiny, dárkový balíček a knihu o Praze 10. Akce se účastní starosta, 
tajemník úřadu nebo některý ze zastupitelů. Součástí oslavy je i koncertní nebo kulturní vystoupení. Při 
význačných jubileích navštěvují zástupci radnice oslavence v bytě.  

Setkání jubilantů, kterým bylo 90 nebo 95 let proběhlo v roce 2007 celkem 7. Pozváno bylo 163 občanů, 
zúčastnilo se 54 jubilantů. Ti dostali květinu a dárkový balíček. 

 
 
 

Praha 10 pečuje o dětská hřiště 
 
Vedení Prahy 10 se snaží vylepšovat dětská hřiště. V polovině března se po zimní přestávce opět otevřelo 

dětské hřiště v ulici Nad Primaskou, které patří mezi nejnavštěvovanějším. Děti, ale i jejich doprovod zde mohly 
zaznamenat mnohé změny, které se zde udály. Na zeď oddělující herní a sportovní plochu byly umístěny úchyty, 
takže nyní slouží jako menší lezecká stěna. Pahorek se skluzavkou byl osázen, oplocen a přibyla zde nástupní 
plošina. Na podnět několika rodičů se oddělil prostor houpaček nízkou hrazdou, která může sloužit i k sezení. 
Upraveny byly i prostory s toaletami.  

V průběhu letošního roku byla obnovena i další dvě dětská hřiště. Z  parku na Třebešíně byly odvezeny staré 
herní prvky a nahrazeny novými prolézačkami pro děti do osmi let. Úpravy zaznamenali i v Malešicích, kde se 
opravovalo hřiště mezi ulicemi Bydžovská a Božecká, a kde je nyní nová asfaltová plocha. Obě hřiště jsou navíc 
oplocena, čímž je eliminován nežádoucí pohyb psů na hřišti a vymezen prostor, který má patřit převážně dětem. 

MČ Praha 10 vyčlenila v roce 2007 na komplexní rekonstrukce či úpravy dětských hřišť přes šest miliónů 
korun. Opravy byly naplánovány na 25 dětských hřišť. Některá, ta nejvíce zdevastovaná, radnice zrušila.  

V  roce 2007 došlo i na oplocování stávajících herních ploch. V první polovině letošního roku byly 
instalovány ploty na čtyřech hřištích v Záběhlicích, na hřišti v Malešickém parku a na vloni zrekonstruovaném 
hřišti Pod Strání.  

Na podzim bylo nově zrekonstruováno dětské hřiště mezi ulicemi Hřibská a Hostýnská. Stávající herní 
prostor tvořený pouze samostatným pískovištěm, které již nebylo pro hru dětí vhodné, změnilo podobu. Herní 
plocha byla doplněna herní sestavou, dvěma pérovými hopsadly a novým pískovištěm. Převážná část hřiště je 
pokryta pryžovými deskami, které slouží také jako bezpečnostní dopadová plocha jednotlivých prvků. Dětské 
hřiště bylo navíc oploceno a doplněno odpadkovým košem. Herní prvky jsou určeny pro děti ve věku 3 až 12 let. 
Rekonstrukce hřiště přišla městskou pokladnu na necelého půl miliónu korun. 

Navíc byla do konce roku ta největší a zrenovovaná hřiště vybavena novými návštěvními řády se stanovenými 
pravidly provozu a užívání hřišť. Návštěvníci hřiště by se z nich měli dozvědět provozní dobu, pro kterou 
věkovou kategorii je hřiště určeno, jaké má vybavení či komu nahlásit závady nebo připomínky k provozu 
dětského hřiště. V příštím roce by měly být řády instalovány i na ostatní hřiště bez ohledu na stáří a úroveň 
herního vybavení. Následně budou návštěvní řády s informacemi umístěny i u významnějších parkových ploch.  

V posledních letech v Praze 10 vznikla nebo byla rekonstruována mnohá dětská hřiště, jako např.  hřiště 
v Sobotecké ulici, Heroldových sadech, Pod Strání, Rembrandtově nebo Sasankové ulici. 
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Konkurzy na ředitele škol 
 
V souvislosti s odchodem do důchodu požádali ředitelka ZŠ Kodaňská 16/658 Mgr. Anna Metličková, 

a ředitel ZŠ Nad Vodovodem 81/460 PhDr. Josef Brzák o uvolnění z funkcí ke dni 31. červenci 2007. Z tohoto 
důvodu bylo vyhlášeno konkurzní řízení na uvolněná místa.  

22. března se konal konkurz na ředitele ZŠ Nad Vodovodem, na který se přihlásili tři uchazeči. Konkurzní 
komise doporučila Radě MČ Praha 10 a ta schválila ve funkci Mgr. Janu Jeřábkovou. Na místo ředitele ZŠ 
Kodaňská se přihlásili čtyři uchazeči. Vybrána byla Mgr. Ivana Vaňková. Oba byli jmenováni k 1. srpnu 2007. 

V důsledku úmrtí ředitelky MŠ Nučická 42/1914 bylo vyhlášeno konkurzní řízení na funkci ředitelky této 
mateřské školy. Přihlášku s požadovanými doklady se měly zaslat nejpozději do 18.4. 2007 na ÚMČ Praha 10 – 
Odbor školství a kultury, Vršovická 68, Praha 10. Konkurz na MŠ Nučickou proběhl  23. 5. 2007, ale nebyla 
vybrána žádná uchazečka. Rada MČ Praha 10 posléze rozhodla o sloučení MŠ Nučická s MŠ Nedvězská v jeden 
objekt, s tím, že MŠ Nučická se stala odloučeným pracovištěm. 

Na jaře náhle zemřela ředitelka MŠ Podléšková. Rada MČ Praha 10 nevypsala konkurz a rozhodla o sloučení 
této mateřské školy s MŠ Chmelová s tím, že MŠ Podléšková se stala odloučeným pracovištěm.  

 
 
 

Večírek pro zaměstnance ÚMČ Praha 10 
 
Večírek pro zaměstnance se konal 30. března 2007 od 19:00 hodin v Kulturním centru Casa Gelmi, Korunní 

926/30, Praha 2. Začátek byl naplánován na 18:15, od 19 hodin následoval raut a od 20 hodin byla připravena 
hudba. Nechyběl ani kulturní program a tombola. Cena vstupenky byla 50,- Kč. Výtěžek z tomboly 14 400 Kč 
byl následně použit na dobročinné účely a předán Azylovému domu na Dětský den. 

Kdo vydržel do půlnoci, mohl si ještě zatancovat na diskotéce. 
Společenský večer ÚMČ Praha 10  se konal 29. listopadu 2007 od 19:00 v Obecním domě ve Smetanově síni. 

Připraven byl bohatý program, ve kterém vystoupily mažoretky, kapely a účinkoval Bc. Olša, na závěr byla 
uspořádána diskotéka. Večerem provázel moderátor V. Korec. Připravena byla i tombola. Cena lístků 
do tomboly  byla 30,- Kč/lístek. Vyhrát se daly poukázky na služby, vstupenky, netradiční zážitky, ale i drobné 
předměty.  

 
 
 

Azylový dům pro matky s dětmi v Praze 10 
 
Koncem března proběhlo v Azylovém domě pro matky s dětmi v Zahradním Městě Jasmínové ulici 35 

předání sponzorského daru, který byl určen Centru komunitní práce Prahy 10, obecně prospěšné společnosti. 
Ta zajišťuje provoz azylového domu a projektu EU „Integrace osob s těžkým zdravotním postižením a jejich 
rodin z Prahy 10 na trh práce“. Sponzorský dar předal jednatel firmy Korkyra, výhradního dovozce Procaffe, 
Marko Pecotič. Za azylový dům a projekt EU převzal přístroje na přípravu espresa kávy (včetně náplní 
a kávových servisů) místostarosta Emil Dejmek a ředitel Azylového domu pro matky s dětmi Josef Pajer.  

26. dubna se zde konal Den úsměvů. Maminky s dětmi si zde mohly užít den plný dárků, soutěží a her. Tento 
Den úsměvů v Azylovém domě zajišťovala společnost Disney VoluntEars, zástupce společnosti Disney v ČR. 
Součástí této akce bylo také předání sponzorského daru – DVD přehrávače Panasonic, který převzal ředitel 
Azylového domu pro matky s dětmi v Praze 10 Josef Pajer. Děti i maminky přivítal a akci zahájil v zastoupení 
starosty Praha 10 místostarosta pro sociální oblast Emil Dejmek společně s vedoucí sociálního odboru Alicí 
Košťálovou.  

Na podzim se zde konala osvětová akce, kam zavítali strážníci z Prahy 10. Ti předvedli dětem policejní vůz 
i jeho vybavení, děti měly možnost si vše prohlédnout a na vše zeptat. Následovala i jízda na motocyklu, kterou 
kromě dětí zkusily i maminky. Všichni spolujezdci byli za svou statečnost odměněni řidičským průkazem. Celý 
program strážníci připravili na míru malých obyvatel azylového domu tak citlivě, že se ani starší děti nenudily. 
Děti se seznámily s policejní technikou, ale navíc si z akce odnesly poznatek, že strážníci nejen hlídají 
dodržování pořádku, ale je možné s nimi i zcela normálně komunikovat. 

3. prosince uspořádala Praha 10 v Centru komunitní práce v Jasmínové ulici dětské odpoledne s Mikulášem. 
Akce se zúčastnily nejen děti se zdravotním postižením a jejich sourozenci, ale zároveň i děti z Azylového domu 
pro matky s dětmi. Radnice tak tímto krokem pokračovala v nastoupeném trendu, tedy v integraci osob 
s handicapem a v nabídce pomoci těm, kteří ji potřebují. Děti nejprve zhlédly Čertovskou pohádku a poté 
pohádku Pojďme spolu do Betléma - obě v podání pražského Divadla Pohádka. Po občerstvení následovala 
návštěva Mikuláše, anděla a čerta.  
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Strom za každé narozené dítě v Praze 10 
 
Radnice Prahy 10 chtěla a chce rozšiřovat zeleň v naší městské čísti. Zároveň chce vést občany k tomu, aby si 

této zeleně více vážili a měli k ní lepší vztah. Z tohoto popudu vznikl letos i nový projekt s názvem „Strom 
za každé nové dítě“, který má právě životnímu prostředí pomoci. První zmínky o této aktivitě se objevily již 
na jaře letošního roku v programovém prohlášení nového vedení radnice: za každého nového občánka Prahy 10 
vysadí radnice jeden strom ve vybraných lokalitách na veřejných prostranstvích  naší městské části.. 

Praxe pak od dubna vypadala tak, že se pracovnice radnice při vítání nově narozených občánků ptají rodičů, 
zda se tohoto projektu chtějí zúčastnit. Pokud s tím souhlasí, je jim věnován symbolicky strom, respektive 
certifikát projektu. Zájem o tento projekt je velký.  

Radnice pak tyto stromy novým občánkům daruje. Nejedná se však o výsadbu konkrétních stromů, kdy by 
měl jeden konkrétní strom jmenovku daného dítěte. Vždy se ve vytipovaných lokalitách budou sázet skupiny 
stromků v odpovídajícím počtu, a ty budou těmto konkrétním dětem věnovány. 

V Praze 10 by mělo takto přibýt několik set stromů ročně. Náklady nového projektu se odhadují řádově 
na statisíce korun. V této částce je zahrnut nákup, výsadba a péče o vysazené dřeviny, vše bude pokryto 
z rozpočtu městské části. 

Současně se začaly vybírat lokality tak, aby byly plošně rozmístěny v různých čtvrtích Prahy 10, aby se 
za strašnické děti stromky mohly sázet ve Strašnicích, atd. Podle tohoto plánu byla vytipována čtyři místa jako 
vhodné lokality v souladu s rozvojem zeleně. Stromky se tak budou sázet v Heroldových sadech, v Průběžné, 
v parku Rapid nebo v Počernické ulici. Výběr konkrétních druhů stromů do dané lokality byl připraven 
pracovníky Odboru životního prostředí, měly by to být převážně mladé lípy a javory. Výsadba stromů bude 
probíhat v závislosti na dodržení agrotechnických termínů a bude prováděna ve dvou termínech, a to na jaře a na 
podzim. 

V souvislosti s tímto projektem vyhlásila Praha 10 pod záštitou starosty také výtvarnou soutěž pro děti 
ze základních škol na téma Děti pro děti. Cílem soutěže bylo nakreslit strom, který byl následně použit jako 
motiv na certifikát Nový strom pro každé dítě. Nejlepší práci vybrala odborná komise. Tento certifikát, jak jsem 
již zmínil, je předáván rodičům na slavnostním uvítání občánků do obce rodičům, kteří se projektu budou chtít 
zúčastnit.  

V rámci projektu Prahy 10 „Strom za každé nové dítě“ bylo prvních deset stromů slavnostně vysazeno 
18. října ve vršovických Heroldových sadech. Jako první byla provedena výsadba nové Heroldovy lípy, protože 
původní strom už pomalu dožívá. Následovalo vysazení dalších devíti stromů, kterému asistovaly i maminky se 
svými potomky. Již v té době bylo do projektu přihlášeno celkem 95 dětí. 

Další výsadba stromů se uskuteční na jaře. Rodiče si přitom mohou vybrat, v jaké lokalitě chtějí mít nový 
strom. Většinou se rozhodují podle místa bydliště. 

 
 
 

Přehlídka školní a zájmové činnosti MČ Praha 10 na Staroměstském náměstí 
 
Ve čtvrtek 12. dubna proběhla mezi 14. a 18. hodinou na Staroměstském náměstí v rámci kulturního 

programu velikonočních trhů přehlídka školní a zájmové činnosti městské části Praha 10. Programové vstupy 
připravily mateřské, základní i umělecké školy, zájmové kroužky, soubory a občanská sdružení, která mají sídlo 
nebo rozvíjí svou činnost v Praze 10. V pestrém čtyřhodinovém programu byly připraveny ukázky hudby, zpěvu, 
tance, recitace, divadla, sportu a dalších zájmových aktivit.  

Na pódiu se vystřídaly více než čtyři stovky účinkujících, na které se smálo sluníčko i diváci. Přehlídky se 
zúčastnily: mateřské školy Kodaňská, Mládežnická, Podléšková, Přetlucká, Tuchorazská a U Vršovického 
nádraží, Taneční skupina DIXI, Taneční skupina Markéty Zemanové, Taneční skupina Sandra, Taneční škola 
POP BALET, Tělovýchovná jednota Sokol Strašnice, duo Quaoar, základní školy Brigádníků, Hostýnská, 
Jakutská a Olešská. 

 
Program Velikonočních trhů 2007 na  Staroměstském náměstí byl následující: 
 
14.00               Zahájení  - mluvené slovo a Vršovická intráda z CD  
14.00 - 14.10  MŠ Podléšková  
14.10 - 14.15  Taneční skupina Markéty Zemanové – aerobic  
14.15 - 14.30  ZŠ Olešská - country tance  
14.30 - 14.40  MŠ Tuchorazská – pásmo s dětskými nástroji  
14.40 – 15.00  ZŠ Jakutská – pěvecký sbor  
15.00 - 15.05  Taneční skupina SANDRA  - roztleskávačky, mažoretky  
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15.05 - 15.25  MŠ U Vršovického nádraží  
15.25 - 15.35  Taneční skupina SANDRA - roztleskávačky, mažoretky  
15.35 - 15.50  MŠ Mládežnická  
15.50 – 16.05  ZŠ Hostýnská  - divadelní scénka + Rock and Roll   
16.05 - 16.20  MŠ Přetlucká  
16.20 - 16.25  MŠ Kodaňská - tanec  
16.25 - 16.40  ZŠ Brigádníků - lidové písně s doprovodem kytary a kláves  
16.40 - 17.10  Studio POP BALET - taneční škola  
17.10 - 17.20  TJ Sokol Strašnice - pódiové skladby  
17.20 - 17.30  Duo Quaoar – Zuzka a Klára Vytiskovy  - kytary + zpěv  
17.30 - 18.00  Taneční skupina DIXI  
18.00               Závěr  
 
 
 

Praha 10 rozdělovala granty 
 
Granty na projekty v oblasti sociální, kulturní, sportovní a protidrogové nepřiděluje jen magistrát hlavního 

města Prahy, ale i městská část Praha 10. Tyto dotace jsou adresnou a významnou podporou občanských aktivit. 
Na jaře vybrala komise pro granty a strukturální fondy v Praze 10 z podaných žádostí 54 projektů o celkové 
částce 978 933 Kč. Následně tyto granty odsouhlasila Rada Prahy 10 a 19. dubna i zastupitelstvo. 

Nejvíce peněz šlo na akce z oblasti sportu, tělovýchovy, volného času a vzdělávání. Pro 34 projektů bylo 
schváleno celkem 546 250,- Kč. Z nich se podpořilo pořádání významných sportovních akcí pro děti a mládež 
i pravidelná činnost sportovních center a center volného času pro děti a mládež. Nejvyšší částky získaly základní 
školy Hostýnská a Olešská.  

Na protidrogovou prevenci bylo přiděleno 100 tisíc korun V sociální oblasti získalo 13 žádosti celkem 
253 183,- Kč, pamatováno bylo na seniory i zdravotně postižené. Tři žádosti o grant v programu kultury a umění  
dostaly celkem 79 500,- Kč. 

Peníze putovaly na různé projekty. Dům dětí a mládeže Dům UM dostal 100 000 korun na otevřené kluby 
a sportování. Další peníze dostalo například Středisko prevence a léčby drogových závislostí Drop-In, Český 
červený kříž, Český svaz ochránců přírody, mateřské centrum Frydolínek, TJ Sokol, Junák, dále byly poskytnuty 
dotace na devátý ročník mezinárodního kuželkářského turnaje zrakově postižených, tenisový turnaj pro 
vozíčkáře nebo ozdravný pobyt seniorů. 

Podrobný rozpis všech podpořených projektů se nachází v kapitole - 2. zasedání Zastupitelstva městské části 
Praha 10 konaného dne  19. dubna 2007. 

Dne 30. května na svém zasedání schválila Rada městské části Praha 10 vyhlášení grantového řízení 
pro poskytnutí veřejné finanční podpory na 2. pololetí roku 2007, jejímž cílem byly prioritní potřeby městské 
části Praha 10 a jejích občanů. Jednalo se o projekty z oblasti sociální, sportovní a volnočasové. Zájemci se 
museli přihlásit do 10. června.  

V sociální oblasti přidělovala radnice peníze na programy pro seniory a občany se zdravotním postižením. 
Ve sportu se jednalo o významné sportovní akce pro děti a mládež. Grantová  komise vybrala 21 projektů 
s přímou vazbou na Prahu 10 a přidělila celkem 329 663 korun. 

V sociální oblasti získaly granty:  
Asociace pomáhající lidem s autismem - ALPA Praha, Střední Čechy, o. s. na zajištění a poskytování osobní 

asistence a odlehčovací službu lidem s poruchami autistického spektra, kteří žijí na území MČ Praha 10 (57 600 
korun); Diakonie ČCE – středisko Ratolest v Praze 10 na program „Počítač a nezbytná potřeba pro komunikaci 
handicapovaných“  (15 000 korun); Sdružení pro pomoc mentálně postiženým Krajský výbor Praha na večerní 
školu výtvarných a textilních technik pro mentálně postižené osoby (9 000 korun); Svaz důchodců České 
republiky, občanské sdružení na ozdravně vzdělávací zájezd pro seniory žijící na obvodě Prahy 10  (5 000 
korun); nebo Židovská obec v Praze na komplexní domácí péče Ezra-integrované zdravotní a psychosociální 
služby a půjčovna kompenzačních pomůcek se zvláštním zřetelem k těm, kteří přežili holocaust (85 000 korun). 

Granty v oblasti sportu, tělovýchovy a volného času dostal Atletický sportovní klub Slavia Praha na projekt 
Hledá se nový Roman Šebrle!  (16 558 korun) nebo ZŠ Hostýnská na tradiční a nové akce a sportovní soutěže 
(18 235 korun) a na rozvoj vzdělávání a volnočasových aktivit v rámci činnosti Komunitního centra Kruh 
(22 000 korun). Podpořeny byly i projekty dalších organizací - Junák, Klub Kapsa, Klub K2, Městská knihovna 
v Praze, Mateřské a otcovské centrum pohody, Nadační fond pomocná ruka, Svaz aerobiku, TJ Sokol Praha 
Vršovice, TJ Astra – Zahradní Město, TJ KOVO. 

V roce 2007 pak bylo ještě vyhlášeno grantové řízení na rok 2008, které obsahovalo pět oblastí - sociální, 
kultury a umění, sportu, volného času a vzdělávání, protidrogové prevence a životního prostředí. Žádosti bylo 
možné podávat od 10. listopadu do 20. prosince 2007 do 14.00 hodin. 
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Od letošního roku byla činnost komise rozšířena i o strukturální fondy EU. Zde bylo čerpání zaměřeno 
na komunitní plánování sociálních služeb, ekologii či prostředky do škol. 

 
 
 

Starosta odměnil statečné strážníky 
 
Ve čtvrtek 19. dubna od 10 hodin se konala v radničním salonku  v budově ÚMČ Praha 10 v 5. patře 

významná událost. Dva strážníky z Prahy 10 zde ocenil za záchranu lidského života starosta Vladislav Lipovský. 
Michal Žilka a Arnošt Vraný zachránili při rutinním zákroku 22. října loňského roku muže z hořícího domu. 
Starosta Lipovský jim poděkoval a jako odměnu jim předal náramkové hodinky. 

Strážníci byli za svoji odvahu již vyznamenáni a přijati dokonce prezidentem republiky. Zachráněný muž prý 
nejprve neocenil záchranu svého života, teprve později i on strážníkům poděkoval. 

 
 
 

Uctění památky padlých a úprava pietních míst 
 
V pátek 27. dubna 2007 v 11 hodin se v krematoriu Strašnice uskutečnilo vzpomínkové setkání k uctění 

památky padlých a umučených v letech 1938 – 1945 a dále se vzpomnělo na oběti třetího odboje. Pokládání 
věnců, kterého se za MČ Praha 10 zúčastnil zástupce starosty Emil Dejmek, proběhlo u památníku Smutné jaro. 
Tento vzpomínkový akt je každoročně symbolem úcty k obětem nacismu z řad odbojářů na území hlavního 
města Prahy, ale i k obětem komunistické zvůle. Akci organizoval Obvodní výbor Českého svazu bojovníků 
za svobodu Praha 10 ve spolupráci s Konfederací politických vězňů a za podpory městské části Praha 10. 

K přítomným promluvil Ing. Antonín  Štícha a RNDr. Karel Čermín, CSc.  
 
Další akce byla připraveny 4. května od 11 hodin v parku Na Vinici u pomníku I. a II. odboje. Tento pietní akt 

připravil Český svaz bojovníků za svobodu, Obvodní výbor ČSBS Praha 10 a Úřad městské části Prahy 10 
u příležitosti 62. výročí konce války a Pražského povstání. K přítomným žákům promluvil Ing. Antonín  Štícha. 

Na tomto místě by se jistě slušelo, abych připomenul, že se na území městské části Praha 10 nachází více než 
sedmdesát pamětních desek a pomníků. Mnohé z nich připomínají hrdinství odbojářů a účastníků Pražského 
povstání v roce 1945. Stejně jako v minulých letech, tak i letos, zajistila radnice Prahy 10 před oslavami 
květnových událostí rozvoz pamětních věnečků k uctění památky padlých a umučených. Pravidelnou kontrolu 
pamětních desek a pomníčků zajišťuje minimálně dvakrát do roka (v listopadu a v květnu) oddělení kultury 
a občanských aktivit, které na základě místních šetření předkládá i návrhy na jejich údržbu a nutné opravy. 

 
 
 

Tísňová linka  
 
Praha 10 je městskou částí s průměrně nejstarším obyvatelstvem, proto se snaží seniorům co nejvíce pomáhat. 

Například v Praze 10 funguje nouzová signalizace – služba tzv. tísňová péče. Jedná se o nepřetržitou hlasovou 
a elektronickou komunikaci s Centrem sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10 (CSOP - 
http://www.csop10.cz/). Služby využívají ty osoby, které jsou vystaveny vysokému riziku ohrožení zdraví nebo 
života. V případě náhlého zhoršení jejich zdravotního stavu mohou upozornit tlačítkem dispečera Centra sociální 
a ošetřovatelské pomoci v Praze 10, který k nim domů vyšle ošetřovatelku, jež má klíče od jejich bytu. 

Tuto službu využívalo v červnu 111 seniorů v bytech s pečovatelskou službou. Objednat si ji mohou i senioři, 
kteří v těchto bytech nebydlí. A také toho desítky lidí využívají. Radnice má zájem tuto službu nadále rozšiřovat 
přímo v domácnostech seniorů, pomáhá jim tak oddálit ústavní péči a prodlužit možnost  strávit seniorské období 
ve svém domácím prostředí. V loňském roce se díky ní podařilo dvakrát zachránit život.  

V červnu rada městské části schválila poplatek 200 korun měsíčně za každé „tlačítko“ této služby v terénu 
a pro uživatele domů s pečovatelskou službou 50 korun měsíčně. Výše těchto poplatků nemůže pokrýt náklady 
na zavedení a provoz této služby, hrazené CSOP a městskou částí, v rozsahu kolem 3,5 mil. Kč. Zařízení 
k telefonní stanici stojí totiž 14 445 Kč s DPH, operátor Telos comet účtuje za zapojení přes 2 000 Kč 
a za případnou demontáž téměř 500 Kč. 
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Pojízdný úřad 
 
Je dobrým znamením, že přes mnohá ocenění a velmi dobrá hodnocení svými návštěvníky neusíná ÚMČ 

Praha 10 na vavřínech a snaží se vymýšlet další opatření usnadňující styk s občany, limitovanými jejich 
vysokým věkem nebo zdravotním stavem. Pro řadu služeb nebudou muset na úřad dojíždět nebo s obtížemi 
docházet, ale úřad přijede za nimi. Vzhledem k tomu, že v Praze 10 žije nejstarší populace z celé Prahy, tak byl 
tento krok zcela logický. 

Od 1. července vyráží takzvaný Pojízdný úřad za občany nad osmdesát let, kteří nepobírají příspěvek 
na dopravu a bydlí v desáté městské části. Takových je na obvodě kolem šesti tisíc. V praxi to vypadá tak, 
že úředník doveze občanovi potřebné formuláře a občan si z domova bude moci vyřídit třeba výměnu 
občanského průkazu, nechat ověřit podpisy nebo požádat o příspěvek na péči, příspěvek na úpravu bytu, žádost 
o příspěvek na bydlení, příspěvek na zakoupení kompenzační pomůcky nebo příspěvek na provoz motorového 
vozidla či individuální dopravu a další. Co nebude možné vyřídit na místě, úředník vyřídí na radnici a nazpět 
pošle poštou nebo opět přiveze. Za poskytnuté služby se navíc nebude platit. 

Pojízdný úřad se připravoval ve spolupráci s jednotlivými odbory asi rok. Dobré technické a metodické 
zajištění bylo nutné zejména proto, že se poskytovaný servis týká řady nejrůznějších situací, kterou řeší různé 
odbory. Výsledek však stojí za to.   

Vyčleněné pracovnice přijímají telefonické objednávky na služby, případně vysvětlují, o co se jedná a co lze 
touto službou zařídit. Následně pak sestavují harmonogram a vysílají pracovníky odboru ke klientům. Při 
domlouvání termínu a místa je možno uvést nejen domov seniorů, ale po dohodě i nemocnice. O využití 
a domluvených termínech je veden protokol, zároveň vzniká interní databáze těch, kteří službu objednali, ale 
zapíše se tam i čas a poskytnutá služba. Tyto údaje, stejně jako využití automobilu pro návštěvy ve vzdálenějších 
částech městské části se evidují, aby tato služba byla co nejvíce efektivní. 

Pravdou je, že již dříve radnice vysílala úředníky do terénu, například když na občansko správní odbor 
zatelefonovala nastávající maminka v devátém měsíci rizikového těhotenství s tím, že potřebuje v závažné věci 
ověřit podpis a nemůže přijet na úřad, ale dnes je záběr činností i skupiny občanů přeci jen rozsáhlejší. 

Radnice zatím vyčlenila na novou službu po dvou pracovnících ze tří odborů. Ti budou dál pracovat v budově 
úřadu a navíc budou vyjíždět podle konkrétních domluvených žádostí a potřeb. Podle jejich využití se bude počet 
pracovníků upravovat. Do budoucna radnice přepokládá, že zakoupí speciální vůz, ve kterém bude počítač, 
tiskárna a kopírka, a úředníci budou vyřizovat věci přímo na místě. Pracovníci si vždy předem utřídí žádosti 
podle místa bydliště žadatelů. 

 
Tato služba se týká těchto odborů : 
Odbor občansko-správní (Daniela Vacková a Jan Kalenda vyřizují žádostí o OP a jejich doručování, ověření 

podpisu, ověření žádosti o výpis z rejstříku trestů); 
Odbor sociální (Eva Veličkovová a Marta Kosová vyřizují příspěvek na péči, příspěvek na úpravu bytu, 

průkazky TP, ZTP, ZTP/P, příspěvek na zakoupení motorového vozidla, příspěvek na opatření zvláštních 
pomůcek, příspěvek na individuální dopravu, příspěvek na provoz motorového vozidla); 

Odbor státní sociální podpory (Hana Holadová a Linda Zákorová zařizují žádost o příspěvek na bydlení, 
pohřebné, žádost o přídavek na dítě, žádost o dávky pěstounské péče). 

Tyto informace se samozřejmě i s telefonními čísly dají dohledat na webových stránkách Prahy 10 
www.praha10.cz.   

 
Vedení Prahy 10 nepředpokládá, že by tato služba výrazně zvýšila výdaje. Sice se musely pořídit nové 

notebooky s přístupem na internet či přenosné tiskárny a další technika, na druhou stranu se tímto snížily výdaje 
jinde. Například pokud se o starého člověka stará pečovatelka, jejíž činnost hradí třeba Centrum sociálních 
služeb, zřízené Prahou 10, náklady na pojízdný úřad nenarostou. Na jednu stranu se zvýší výdaje na výjezd 
úředníků, na druhou se ale sníží náklady, když seniora nebude muset ošetřovatelka na úřad dovést. Jedinou 
položkou navíc budou pohonné hmoty. 

 
 
 

Kulturní dům Eden 
 
Kulturní dům Eden jsem mnohokráte zmiňoval v minulých kronikách, ale jistě je potřeba připomenout 

základní informace.  Otevřen byl v osmdesátých letech minulého století. Poslední dobou byl v pronájmu, 
ale provozovatel dlužil miliony za nájem a vše se řešilo soudně. Teprve v polovině roku 2005 se situaci podařilo 
vyřešit dohodou. Radnice dlužníkovi odpustila dluhy, ten se vzdal pronájmu KD Eden a od té doby může vedení 
Prahy 10 s budovou  volně nakládat. Stavba však potřebuje rekonstrukci a modernizaci, navíc chce radnice 
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zvýšit prestiž a poslání tohoto kulturního domu. Radnice v něm chce vytvořit multifunkční prostor, ekonomicky 
soběstačný. 

V červnu 2006 zastupitelé schválili dispoziční řešení rekonstrukce KD Eden, ve kterém architekt Michael 
Klang představil plány přestavby budovy. Navrhuje rozšířit stavbu do všech světových stran. Vznikl by 
především multifunkční sál pro 1500 až 2000 osob (dnes má 800 míst), který by sloužil pro divadelní, koncertní, 
výstavní, sportovní, vzdělávací, kongresové nebo společenské akce. Tento sál by vyrostl jako nástavba 
na současném kulturním domě. Jeho jedinečnost by spočívala v jeho unikátních technických možnostech - 
během dvou tří hodin ho bude možno změnit ze sálu s tanečním parketem na divadelní sál nebo vytvořit prostory 
pro módní přehlídky. Jeho variabilita by umožňovala i jeho  přepažení na více samostatných sálů.  

Stavba by měla 6 nadzemních podlaží, v kterých by mohly být obchody, banky, kancelářské prostory, 
restaurace,  diskotéka, bowling nebo hřiště na squash. V suterénu by mohl fungovat i hudební klub. Nové 
podzemní parkování by bylo řešeno ve dvou úrovních. V budoucnu by nedaleko měla vzniknout zastávka vlaku, 
čímž by se ještě více zlepšilo spojení, které již nyní zajišťují autobusy a tramvaje. 

Jelikož radnice nechtěla do stavby investovat své peníze, vyhlásila výběrové řízení. 19. října se sešlo 
zastupitelstvo, které vzalo na vědomí návrh na udělení koncese na základě výsledků koncesního řízení 
„Rekonstrukce objektu KD Eden Praha 10“ s tím, že o tomto projektu rozhodne až nově zvolené zastupitelstvo.  
Nabídku na rekonstrukci předložilo sdružení KD Eden, které tvoří společnosti In.Org, Hotel Styl a Mist.  

Následovaly problémy s volbami. Nové vedení radnice si pak vzalo za cíl a za prioritu zásadní rekonstrukci 
KD Eden. Na zasedání ZMČ 6. prosince 2007 byl odhlasován i bod, kterým se prodloužila lhůta pro udělení 
koncese k opravě kulturního domu (Návrh na prodloužení termínu uloženého v bodě II./1.1. usnesení 
č. 24/5/2006 ze dne 19. 10. 2006 k návrhu na udělení koncese na základě výsledků koncesního řízení 
„Rekonstrukce objektu KD Eden v Praze 10“). Zatím se  čeká na názor znalce, zda bude možné rekonstrukci 
budovy podle záměru provést. 

Radnice předpokládá, že by rekonstrukci částečně platil vybraný soukromý investor na základě smlouvy 
o koncesi. Jednalo by se o projekt partnerství veřejného a soukromého sektoru. Pokud odborník ve stavebnictví 
uvede, že je projekt oprav reálný, zastupitelé udělí investorovi koncesi v únoru. Jestliže se nevyskytnou potíže, 
příští rok by se oprava připravila. Stavební práce by začaly v roce 2009. 

 
 
 

Vršovický zámeček  - Rangherka 
 
Rangherka je bývalá manufaktura na hedvábí, kterou vlastnil Jindřich Rangheri. Novorenesanční podobu 

získala na přelomu 19. a 20. století a vypadá jako zámeček. Z toho důvodu je nazývána „Vršovickým 
zámečkem“. Po mnoho let byla vršovickou radnicí, sídlem ONV Praha 10 a pak radnicí desátého pražského 
obvodu. V místní svatební síni se oddávalo donedávna. Pak se svatební síň otevřela v Magnitogorské ulici 
a Rangherka byla uzavřena. Byla napadena dřevomorkou, nevalný vzhled má i zvenku.  

Opadanou omítku nebo zdi pokreslené graffiti si jistě tato dominanta Vršovic nezasloužila, proto radnice 
Prahy 10 naplánovala její rekonstrukci a vypsala výběrové řízení pro firmu, která by provedla rekonstrukci 
a měla pak Rangherku v nájmu. Jednou z podmínek bylo, aby uchazeč měl zkušenosti s obnovou kulturních 
památek,  vlastnil hotel či ubytovací zařízení a dále by zde měla být zachována svatební síň.  

Z tohoto otevřeného koncesního řízení vyšlo vítězně konsorcium soukromých firem Sdružení Vršovický 
zámeček (jedná se o spolek tří firem). Zástupce sdružení je pražský hoteliér Vlastimil Riedl. Zastupitelé 
Prahy 10 pak 14. září jednomyslně odsouhlasili návrh na udělení koncesní smlouvy na rekonstrukci staré 
vršovické radnice.  

Z Rangherky má vzniknout  čtyřhvězdičkový hotel s osmdesáti pokoji. Měla by zde být reprezentativní 
obřadní síň pro sto osob a reprezentativní prostory Prahy 10, kde by se mohly konat výstavy a koncerty. Luxusní  
hotel by se zaměřil mimo jiné i na poskytování služeb souvisejících s konáním svateb. Byla by zde možno dělat 
svatby na klíč, je zde plánován novomanželský pokoj a uskutečnit se může i zahradní svatba ve svatebním 
altánku, který bude na terase před zámečkem.  

V rámci hotelového zařízení by měl být k dispozici i krytý bazén, fitness centrum, kavárna a drobné obchodní 
aktivity. Plánuje se i vytvoření kolonády pro pocit lázeňského prostředí. Ve vlastním objektu zámečku se bude 
nacházet také restaurace se zahradní terasou a hotel s potřebným zázemím včetně podzemních parkovacích 
ploch. V prostorách bude možno pořádat hostiny a velké rauty. Součástí hotelu bude také konferenční sál, který 
bude možno používat jako restauraci. 

Dostavba vychází citlivě ze snahy o zachování stávajícího charakteru budovy, který není doplňován novými 
prvky, ale respektuje historický ráz. Projekt počítá s maximálním zachováním původních detailů nejen na 
průčelí, ale i na bočních a zadních fasádách. Vzhledem ke změnám v interiéru budou fasády doplněny o další 
prvky - a to nově řešené vstupy do objektu. Vzniknout by měla dvě nová boční křídla, čímž se zvýrazní 
reprezentativní charakter objektu. 
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Výrazná přestavba však změní prostor přilehlé Moskevské ulice a svah pod zámečkem, kde se dnes nachází 
jen řada drobných obchodů. Odtěžením části svahu od ulice Moskevské vznikne prostor pro nově koncipované 
obchůdky s možností průchodu mezi nimi, ale plánuje se zde i nová úřadovna městské policie. Úpravou svahu 
vznikne i samostatné podlaží s posilovnou, bazénem a barem, kam bude vstup z Moskevské ulice. 

Rekonstrukce a přestavba se odhaduje na 322 miliónů korun. Na celkových nákladech rekonstrukce se bude 
Praha 10 spolupodílet částkou 199 milionů, zbylou částku poskytne vítězné konsorcium firem. Soukromý 
investor, kterého desátá městská část hledala v celé Evropě, poskytne 126 milionů korun. Po skončení oprav 
bude mít Vršovický zámeček v nájmu po dobu třiceti let a bude za něj platit radnici nájemné. Vršovický 
zámeček samozřejmě zůstane v majetku Prahy 10, ale ta nebude muset zajišťovat náklady na údržbu ze svých 
peněz. Rekonstrukce by měla být hotova od zahájení do dvou let. Podle plánů by měla být dokončena v říjnu 
2008. 

 

 
 

Rangherka a obchůdky pod ní 
 
 

V květnu 2007 byly demoliční práce v budově v plném proudu a chýlily se ke konci. Pak se však vyskytly 
komplikace. Spolu s rekonstrukcí zámečku byl do plánů úprav začleněn i svah a přilehlé obchůdky při 
Moskevské ulici. Ty měly být zbourány a měla zde vzniknout kolonáda. Jenže proti tomu se postavili jejich 
provozovatelé s tvrzením, že objekty patří jim. V objektech podnikají dva živnostníci, kteří je zdědili a mají tam 
své provozovny. Jeden z nich, Květoslav Povýšil, se obrátil k soudu a Obvodní soud rozhodl v jeho prospěch. 
Praha 10 se ovšem se soudním rozhodnutím nespokojila a proti výroku se odvolala k městskému soudu. Pokud 
městský soud verdikt obvodního soudu nepotvrdí, majitelé provozoven se odvolají a jsou prý připraveni domáhat 
se svého vlastnictví u štrasburského soudu. 

Budovy byly postaveny v roce 1947. Za socialismu byl majetek znárodněn a po roce 1989 vrácen původním 
majitelům. Praha 10 však argumentuje, že objekty stojí na pozemcích města a že tedy podle předpisů (zákoník 
rakouskouherský občanský) platných v době výstavby by měl být vlastník pozemku i vlastníkem staveb. Dnes je 
z toho bohužel složitý právnický problém. 

Městská část se o nevyjasněných majetkových poměrech dozvěděla až v roce 2003, kdy požádala magistrát 
o svěření pozemků do své správy. Pozemky pod objekty patřily státu, potom hlavnímu městu, které je převedlo 
na městkou část. Stavby nejsou zapsány v katastru nemovitostí a jsou bez popisných čísel.  

V prosinci se pak potvrdilo, že rekonstrukce začne o půl roku později, než se původně plánovalo. Radnice 
neměla všechna potřebná razítka ze stavebního odboru. Peníze na opravu Rangherky převedla městská část 
na opravu léčebny pro dlouhodobě nemocné v Obloukové ulici. Práce na objektu mají začít v březnu 2008, i přes 
tento skluz zatím počítá radnice s tím, že termín otevření budovy na jaře 2009 nebude změněn. 
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Léčebna v Obloukové 
 
Když jsem se již zmínil o léčebně v Obloukové, je potřeba dodat ještě několik informací. V Obloukové 7 se 

nacházela léčebna dlouhodobě nemocných, kterou vlastnil stát. Původně budova byla vystavěna v roce 1935 pro 
jeptišky a opuštěné ženy bez domova. Začátkem 50. let přešel objekt do vlastnictví České katolické charity 
a v roce 1956 ji odkoupil stát, který zde zřídil vysokoškolské koleje s ambulancí v přízemí. V roce 1960 dům byl 
přestavěn na nemocnici, ambulantní zdravotnická služba byla přesunuta do Vinohradské nemocnice a dál 
fungovala léčebna dlouhodobě nemocných. V březnu 2006 získala budovu MČ Praha 10, která se rozhodla 
budovu rekonstruovat.  

Nemocnice má nabídnout kombinaci doléčovacích lůžek následné péče, léčebných lůžek pro dlouhodobě 
nemocné, rehabilitační lůžka, sociální lůžka s léčebnou podporou. Ošetření by zde našlo 100 dlouhodobě 
nemocných pacientů, kteří by byli ve dvoulůžkových nebo jednolůžkových pokojích s vlastním sociálním 
zařízením. Původně zde bylo 120 lůžek, ale počet se snížil kvůli většímu komfortu zařízení. Pohybliví pacienti 
najdou nově záchod i koupelny přímo v pokoji. Centrální umývárna pro nepohyblivé pacienty by měla být 
vybavena moderními zvedáky. Důraz je kladen na kvalitní složky ambulantní rehabilitace, lůžkové rehabilitace, 
vodoléčebné a elektroléčebné procedury. V objektu vyroste také nové a moderně vybavené rehabilitační 
oddělení. Budou zde ordinace lékařů. 

Podle původních plánů měla být kolaudace v dubnu 2007, jenže začátek rekonstrukce se oddálil až na leden 
2007. Takže se posouval i termín otevření a v roce 2007 se neuskutečnil.  Radnice odhaduje, že oprava přijde na 
140 až 150 milionů korun. Koncem roku se pak převedly prostředky vyčleněné na rekonstrukci Rangherky na 
financování oprav léčebny v Obloukové. 

Součástí oprav bude i kompletní rekonstrukce evakuačních východů, včetně výtahů. 
 
 
 

Obálkové soutěže 
 
Možnost získat jeden ze dvou desítek bytů nabízel desátý pražský obvod v novém kole své soutěže o nejvyšší 

první nájemné. Tato soutěž byla otevřena pro všechny občany z celé České republiky a rozhodovala výše 
nabídnutého prvního nájemného. Lidé poslali v obálce svůj návrh, kolik by chtěli zaplatit za první měsíc. 
Kdo nabídl nejvíc, se stal vítězem a byt vyhrál. První měsíc pak zaplatil navrženou sumu, následující měsíce pak 
již platil standardní regulované nájemné. Byty byly před rekonstrukcí a nový nájemce se zároveň zavázal, 
že provede jejich rekonstrukci na své náklady do jednoho roku ode dne uzavření smlouvy. Investice 
do rekonstrukce bytu se pohybovala od 100 do 250 tisíc korun. Částka byla tak vysoká, protože se jednalo o byty 
po neplatičích.  

Zájemci o obecní byt však museli splňovat některá kritéria. Žadatel musel mít české státní občanství, být 
trestně bezúhonný a nesměl být nájemcem nebo vlastníkem žádného bytu či nemovitosti určené k trvalému 
bydlení.  

Praha 10 zkouší tento model už několik let, v průměru vydražila kolem desíti bytů ročně. V roce 2007 do ní 
byl přihlášen zatím rekordně nejvyšší počet nabídnutých bytů - dvacet. V minulosti měla tato soutěž o první 
nájemné velký ohlas. Lidé byli ochotni nabídnout za první nájem 300 000 až půl milionu korun. Rekordem byla 
částka 750 000 korun. 

Z peněz takto získaných opravuje Praha 10 další majetek městské části, především byty pro sociálně slabé, 
nyní především na rekonstrukce malometrážních obecních bytů. Malometrážní byty jsou určené pro ty, kteří 
bydlí ve velkých obecních bytech a kvůli deregulaci by si nemohli dovolit zvýšený nájem platit. Navíc si radnice 
od obálkové soutěže slibuje, že se do Prahy 10 přistěhují mladí lidé, kteří se do soutěže hlásili i v minulosti. 

Přihlášky do této „obálkové“ soutěže o nejvyšší první nájemné mohli zájemci podávat do 19. června 9 hodin 
ráno (lhůta pro podávání přihlášek byla prodloužena, původně bylo datum 5. června). Všechnu potřebnou 
dokumentaci si občané mohli vyzvednout v informačních kancelářích Prahy 10 (Vršovická 68 a Plaňanská 1) 
nebo si ji stáhnout z webových stránek úřadu www.praha10.cz. Po ukončení soutěže zasedla komise a vybrala  
nejvyšší nabídky. Díky tomu v žádném případě nehrozila korupce. 

Ve stanoveném termínu bylo vyhlašovateli doručeno od 56 žadatelů celkem 71 obálek, obsahujících 96 
přihlášek. Komise u  těchto přihlášek k 20 bytům posuzovala správné doložení dokladů. 12 z nich komise 
vyřadila na základě nesprávného doložení požadovaných dokladů, o pět bytů nebyl zájem. 

Nejvyšší nabídka prvního měsíčního nájemného činila 1 010 000 Kč a byla za největší byt 2+1 o 77,4 m² 
v Kozácké ulici. Nejnižší vítězná nabídka byla 201 000 korun (za byt 1+0 o 22,6 m² ve Vršovické ulici). 
V průměru se zaplatilo za byt na první měsíční nájem 463 674 Kč. Radnice Prahy 10 tak v této soutěži získala 
téměř sedm milionů korun.  

Vítězní uchazeči byli informováni a kompletní výsledky byly umístěny na úřední desce. Výherce získal 
smlouvu na dobu neurčitou a mohl se stěhovat až po kolaudaci bytu. 
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Na podzim se konalo další kolo soutěže. Tentokrát nabídla Praha 10 celkem 22 bytů se stavebními úpravami 
nad 90 000 Kč. Uzávěrka podzimního kola byla 23. října v 9 hodin. 

I toto kolo bylo otevřeno pro občany z celé republiky. Stejné byly i podmínky, které museli účastníci splňovat 
(české občanství, bezúhonnost, složení jistiny ve výši 50 tisíc korun a nesměl vlastnit nemovitost určenou 
k bydlení). 

 
 
 

Privatizace na Praze 10 
 
V listopadu 2001 tehdejší zastupitelstvo ukončilo privatizaci domovního fondu, v té době bylo na stole cca tři 

a půl tisíce žádostí o privatizaci.  Následující vedení radnice pak v roce 2004 schválilo, že se bude v privatizaci 
pokračovat a vycházelo se z termínu podaných žádostí mezi 1. lednem 1993 a 22. listopadem 2001. Hlavní 
změna spočívala v tom, že se neprivatizovalo družstvům po domech, ale po bytových jednotkách a že se 
současně privatizovaly i zastavěné pozemky. Privatizují se ty domy, kde chtějí majitelé minimálně 51 % 
podlahové plochy privatizovat. Radnice chce prodat všechny byty, je pro ni totiž nevýhodné mít podíly 
ve společenstvích vlastníků. 

Tato další vlna privatizace se rozeběhla v roce 2006. Jenže pak přišly problémy s volebními výsledky 
a zastupitelstvo se nemohlo sejít a pokračovat v privatizaci domů a bytů.  Nové vedení radnice si dalo za cíl 
privatizaci dokončit a na 2. zasedání zastupitelstva 19. dubna schválilo novelu předpisu privatizace domovního 
fondu hned v několika bodech (Návrh změny Prováděcího předpisu privatizace domovního fondu svěřeného MČ 
Praha 10). Změny se týkaly termínů, postupu radnice při akceptování nabídek či zrychlení termínů zkrácením 
lhůt. Zastupitelstvo schválilo i podmínky pro vyloučení z možnosti privatizovat domy.  

Změna Předpisu stanoví zejména časovou hranici pro zařazování řádně podaných žádostí v období od 1. 1. 
1993 do 22. 11. 2001 na podatelnu Úřadu městské části Praha 10, avšak dosud nezařazených do „Seznamu 
žádostí nájemců bytů o odkoupení domu“. Tato hranice byla stanovena na den 20. 4. 2007. To znamená, 
že veškeré žádosti o privatizaci domu, i když budou doloženy razítkem z podatelny z období od 1. 1. 1993 do 22. 
11. 2001 a nebyly dosud zařazeny do výše uvedeného seznamu, nebudou po tomto datu brány v úvahu a budou 
zařazeny pouze do seznamu „Nově podaných žádostí po 22. 11. 2001“. V Předpise byl upřesněn i postup 
městské části Praha 10 při rozesílání nabídek k odkupu bytových jednotek a stanoven postup při akceptaci 
nabídky v případě, že oprávnění nájemci, užívající více jak 51 % podlahové plochy všech bytů v domě, nabídku 
k odkupu bytové jednotky nepřijmou. Za účelem urychlení procesu privatizace byla v Předpise lhůta pro 
zaplacení kupní ceny za jednotku zkrácena ze čtyř měsíců na jeden od zaslání výzvy k zaplacení. Nová úprava 
Předpisu také řeší cenu za m² balkonů a teras tak, že do výměry podlahové plochy bytu se započítává 30 % 
výměry podlahové plochy balkonů a teras, které jsou určeny k užívání výlučně s konkrétním bytem.  

Privatizace se nemůžou zúčastnit:  
a) právnické osoby vyjma bodu 5. 9 Předpisu;  
b) cizinci, kteří v souladu s platnými právními předpisy nemohou nabývat nemovitosti v České republice;  
c) nájemci, kteří mají vůči MČ jako pronajímateli dluh na platbách souvisejících s užíváním bytu nebo 

nebytového prostoru (zejména dluh na nájemném, poplatku z prodlení, zálohách na služby, doplatku za služby); 
nájemci, kteří mají dva nebo více bytů, vyjma případů, že na nich nelze spravedlivě požadovat, aby užívali pouze 
jeden byt; nájemci kteří jinak hrubě porušují své povinnosti vyplývající z nájmu bytu (např. nepovolenými 
stavebními úpravami)  

d) nájemci s nimiž vede MČ soudní spor ve věci přivolení soudu k výpovědi z nájmu bytu z důvodů 
uvedených v ustanovení § 711 odst. 1 písm. c), d), g) a h) ObčZ ve znění platném do 30. 3. 2006;  

e) nájemci, kterým byl vypovězen nájem bytu podle § 711 odst. 2 ObčZ v platném znění;  
f) nájemci, u nichž je dán důvod výpovědi z nájmu bytu podle ustanovení § 711 odst. 2 ObčZ v platném znění 
Privatizovány nebudou ani tzv. povodňové byty. 
Celkem bude v této vlně nabídnuto 212 domů s 3500 byty. To je zhruba třetina celého bytového fondu 

městské části. Celý proces by měl trvat více než dva roky. V majetku obce by tak na začátku roku 2009 mělo 
zůstat asi 7000 bytů. Po uzavření převodů bytů už radnice další vlnu privatizace neplánuje. 

Na začátku roku již bylo zastupitelstvem schváleno 127 domů jako záměr na prodej a rozdělení na 2 475 
bytových jednotek. Prodej 9 domů pak schválilo zastupitelstvo již 19. dubna. Jednalo se o byty v ulicích 
V Olšinách, Novgorodská, Na Míčánkách, Hradešínská, U Roháčových kasáren, Vršovická a Sámova.  Ze 133 
zdejších bytů se jich privatizovalo jen 118. Na několika z nich vázl dluh, někteří starší lidé také privatizaci 
odmítli.  

Na dalších zasedáních zastupitelstva v roce 2007 pak probíhaly další kroky související s privatizací a byl 
schválen prodej konkrétních bytových jednotek do vlastnictví oprávněných nájemců. Radnice zřídila 
internetovou stránku, kde jsou potřebné informace o průběhu privatizace domů a bytů 
www.praha10.cz/privatizace/. 
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Domy budou prodávány i s pozemky a jejich průměrná cena je kolem 6 tisíc Kč/m². Naproti tomu běžná 
komerční cena (vyplývající z vyhlášky č. 333/2006 Sb.) je v cenách roku 2005 v naší městské části 21 524 Kč/ 
m². 

Radnice se snaží zprostředkovat peníze a hypoteční řízení pro lidi, jež neměli peníze. Tak vznikly dva druhy 
smluv. První pro ty, kteří budou platit hotově, a druhou pro ty, kdo využijí hypotéku. Radnice je navíc povinna 
nabídnout byt nájemníkovi, pokud poprvé odmítne, postupně třikrát za stejných podmínek.  

Radnice se snaží bojovat s neplatiči, takže jednou s podmínek je, že privatizuje jen ten, kdo nedluží. Lidé, 
kteří dluží radnici na nájemném, na službách (tedy elektřině, plynu či vodě) a na penále,  jsou z privatizace 
vyřazeni. Termín pro nejzazší uhrazení případného dluhu byl stanoven na 31. října. Dopis s výzvou, aby si svoje 
případné pohledávky ověřili u příslušné správní firmy, byl rozeslán předem všem nájemníkům, jejichž byty byly 
zařazeny do privatizace. Úhradu mohli dlužníci provádět buďto složenkou nebo převodem z účtu. Radnici se 
díky tomu podařilo vybrat částku zhruba osm milionů korun. S úředníky jednalo zhruba 900 nájemníků. Radní se 
rozhodli dát ještě šanci těm dlužníkům, kteří mají dluh do výše jednoho nájmu.  Tuto částku by žadatelé měli 
splatit při koupi bytů. 400 dlužníků bylo naopak z privatizace vyřazeno. 

 
 
 

Občané Prahy 10 mohou bojovat s nešvary pomocí ememesek 
 
Radnice Prahy  10 je si vědoma, že ne všechno v ulicích v oblasti čistoty a údržby veřejných ploch vypadá 

dobře a chce zapojit občany aby se zajímali o to, co se kolem nich děje. Od 17. května tak mohou občané 
upozorňovat místní radnici na nepořádek a znečištěné prostředí ve své městské části formou MMS zpráv. Každý 
občan tak může mobilním telefonem vyfotografovat problémové místo a obrázek s krátkým popisem poslat 
do speciální emailové schránky mms@praha10.cz nebo na telefonní číslo 736 499 364. Kromě MMS lze na něj 
hlásit zjištěné závady i formou krátké textové zprávy SMS. Nedostatky je možné oznámit i na stále platnou 
záznamovou telefonickou linku – 267 093 725, kde lze zanechat svůj příspěvek v kteroukoliv denní dobu. Pro 
snadnější dohledání hlášené závady je potřeba, aby snímek byl opatřen krátkým popisem, zahrnujícím datum 
a místo pořízení.   

Zaslaný problém se budou úředníci snažit co nejrychleji vyřešit. Po vyčištění se místo opět vyfotografuje 
a zveřejní se stav prostranství před a po odstraněním nepořádku. Na internetových stránkách městské části 
www.praha10.cz bude i informace, jak dlouho řešení problému trvalo. 

Občané by měli upozorňovat hlavně na problémy, jakými jsou znečištěná prostranství, černé skládky, 
poškozené lavičky v parku, neupravená zeleň, poničené herní prvky na dětském hřišti nebo například na 
znečištění kolem sběrných nádob na tříděné či směsné odpady. Nevztahuje se např. na špatně zaparkovaná auta 
či rozbité pouliční osvětlení. Výsledkem společné práce občanů a úřadů pak bude hezčí a čistější Praha 10. 

Občané si často stěžují na nepořádek na soukromých pozemcích. Bohužel cizí pozemky radnice nemůže 
uklízet. Pokud úřad obdrží takovou fotografii, vystaví ji také. Doplňovat ji bude popisek se jménem majitele. 

Praha 10 vynakládá na údržbu veřejných ploch a na úpravu pozemků veřejné zeleně nemalé finanční 
prostředky. Pověření pracovníci úřadu provádějí takřka každodenní kontrolní činnost v terénu, týkající se plnění 
povinností firem, které byly radnicí vybrány, aby zajišťovaly údržbové práce. Díky této MMS službě budou 
kontrolu provádět i občané.  

Úřad Prahy 10 k problémům se životním prostředím dostal za dva týdny fungování nové MMS služby celkem 
40 podnětů. Radnice se zavázala problém do jednoho týdne vyřešit nebo v komentáři popsat postup řešení. 
Občané využívají jak e-maily, tak obrázkové zprávy MMS. Většina fotografií zobrazuje volně odložené odpady 
v ulicích a přeplněné kontejnery na tříděný odpad. Objevují se ale také snímky zachycující parkování v zeleni. 
Ukázalo se, že někteří občané za den zašlou třeba tři až čtyři věci k řešení. Radnice však toto vítá a přiznává, 
že občané jsou tak kontrolory pořádku a úředníci mohou rovnou jednat a tyto problémy řešit.  

Že je mezi občany velký ohlas a zájem o zasílání MMS zpráv ukázaly i následující týdny. Od spuštění této 
služby do poloviny srpna obdržela radnice 145 podnětů k nedostatkům v životním prostředí a úřad jich 122 již 
vyřešil. Mezi nejčastější podněty patří černé skládky, poničené lavičky a herní prvky na dětských hřištích, 
nepořádek u odpadkových košů a podobně. 

 
 
  

Brožura Cestujeme po Praze 
 
Firma Aspida s.r.o. vydává brožuru Cestujeme po Čechách, Cestujeme po Moravě a v roce 2007 vydala 

i Cestujeme po Praze. Jednotlivé obce, v případě Prahy městské části si pak zaplatily prostor, na kterém 
inzerovaly a seznamovaly se svým prostředím. Praha 10 se představila na dvou stránkách. Čtenáři se tak mohli 
seznámit se znakem Prahy 10, s počtem obyvatel i rozlohou, umístěním a polohou v Praze. Objevil se zde souhrn 
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nejdůležitějších historických události Prahy 10, nejvýznamnější stavby na „desítce“, ale část textu byla věnována 
i současnosti městské části. Vše bylo doplněno několika fotografiemi. 

 
 
 

Ocenění dárců krve na radnici 
 
23. května proběhlo v zasedací místnosti na ÚMČ Praha 10 oceňování bezpříspěvkových dárců krve, kteří 

obdrželi Janského plakety. Za radnici dárce přivítal a ocenění předával místostarosta Emil Dejmek, sám držitel 
Jánského plakety. Stříbrnou medaili prof. MUDr. Janského získalo 69 dárců, zlatou 20 dárců a dva dárci obdrželi 
zlatý kříž III. stupně. 

Ocenění 22. října předával místostarosta Bohumil Zoufalík. Celkem bylo v roce 2007 předáno 9 zlatých křížů, 
121 zlatých, 246 stříbrných a 290 bronzových medailí. 

V České republice uděluje ocenění dárcům krve Český červený kříž  (www.cervenykriz.eu). Dárci obdrží  
bronzovou medaili za 10 bezpříspěvkových odběrů, stříbrnou medaili za 20 a zlatou medaili za 40 
bezpříspěvkových odběrů. Vyšší počty odběrů jsou oceňovány Zlatými kříži ČČK. V České republice jsou 
udělovány tři úrovně Zlatých křížů ČČK. Zlatý kříž ČČK III. třídy je udělován za 80 bezpříspěvkových odběrů, 
II. třídy za 120 a zlatý kříž ČČK I. třídy je udělován za 160 bezpříspěvkových odběrů.  

Odběry krve od dobrovolných dárců jsou prováděny v transfúzních stanicích a jiných zdravotnických 
zařízeních. V Praze 10 dochází dárci krve do transfúzního oddělení Fakultní nemocnice Královské Vinohrady.  
Český červený kříž je humanitární občanské sdružení působící na celém území České republiky. Působí 

zejména v oblasti humanitární, sociální a zdravotní. V současné době má ČČK celkem 69 tisíc členů 
a dobrovolníků, sdružených v 1 598 místních skupinách včetně Prahy 10. 

 
 
 

Májové slavnosti Prahy 10 
 
Tradiční Májové slavnosti Prahy 10 se letos uskutečnily poslední květnovou neděli, která připadla 

na 27. května. Program pro celou rodinu byl připraven opět ve sportovním areálu Hamr v Záběhlické ulici od 14 
do 22 hodin. Májové slavnosti Prahy 10 zaštítil starosta Vladislav Lipovský.  

I letos měly charitativní podtext, kdy na dobročinné účely putovaly vedle sponzorských příspěvků i peníze 
z prodeje náramků Prahy 10. Ty během celého dne prodávaly půvabné hostesky.  

Program byl zvolen tak, aby uspokojil celou rodinu a všechny věkové skupiny. Májové slavnosti zahájil 
moderátor Vlasta Korec, který celým dnem i provázel, a starosta Prahy 10 Vladislav Lipovský.  

Součástí programu byly ukázky práce policie a hasičů. Během jejich vystoupení si děti mohly sednout 
na policejní motorku, viděly policejního psa v akci, dostaly dětský řidičák. Představeno bylo i vznášedlo městské 
policie. Pro děti byly připraveny i další zábavné atrakce a soutěže, klauni a kouzelníci. Známé hity jim zazpíval 
Jaroslav Uhlíř. 

Dospělí pak ocenili vystoupení Heleny Zeťové, skupiny Beatles Revival, Děda Mládek Illegal Band a Last 
Escape. Vrcholem celého dne pak bylo vystoupení Michala Davida a závěrečný ohňostroj. Ten měl začít v 21.30 
hodin, ale měl malé zpoždění. 

Na závěr celodenní akce losoval starosta Vladislav Lipovský a radní Milan Richter tombolu. U té asistovala 
i česká miss Renata Langmannová a vícemiss Barbora Kolářová. Hlavní cenou bylo víkendové užívání 
vystaveného luxusního vozu Mini Cooper s plnou nádrží od společnosti AuTec Group. 

Po celý den byly pro návštěvníky k dispozici stánky s občerstvením a pro sponzory, zastupitele a osobnosti 
VIP catering. Připraven byl i stánek radniční informační kanceláře. Účast návštěvníků byla hojná, takže se dá 
říci, že se celá akce vydařila a nezbývá než se těšit za rok znovu.  

Partnery ÚMČ Praha10 při Májových slavnostech byly tyto firmy: Pražská energetika, Gordic, AuTec Group, 
Vltavín Holding, Fit Gallery, Janpe, Navatyp, Nobiles, Rossy Service a Tommi Holding. 

 
 
 

Slavnostní předávání maturitních vysvědčení 
 
 Na úřadě probíhá i slavnostní předávání maturitních vysvědčení a výučních listů. 28. května se konalo 

předávání maturit žákům Ekogymnázia v zasedací místnosti v 1. patře ÚMČ. 4. června se konalo slavnostní 
předávání studentům gymnázia Omská v obřadní síni v Magnitogorské. Slavnostní předávání výučních listů 
SOU U Krbu proběhlo 25. června v zasedací místnost v 1. patře ÚMČ. Celkem bylo v roce 2007 připraveno 
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7 slavnostních předávání maturitních vysvědčení a výučních listů. Součástí oslavy bylo koncertní nebo kulturní 
vystoupení. Každý absolvent dostal pamětní list a květinu. Absolventi s vyznamenáním dostali také knihu. 

 
 
 

Den dětí 
 
Zábavné odpoledne plné soutěží a her pod názvem Den dětí MČ Prahy 10 se uskutečnilo ve středu 30. května 

na školní zahradě Mateřské školy Bajkalská 169 ve Vršovicích. Den dětí Prahy 10 pořádala městská část 
ve spolupráci s agenturou Jidáš.  Od třinácti do patnácti hodin bylo vše připraveno pro kolektivy z mateřských 
škol a školních družin Prahy 10. Od 15 do 17 hodin odpoledne byla akce otevřena veřejnosti – dětem 
v doprovodu dospělých.  

Největší úspěch měl u dětí host odpoledne, oblíbený Michal Nesvadba z televizní Kouzelné školky. 
Připravena byla i řada atrakcí a soutěží o drobné dárky pro děti předškolního a mladšího školního věku. 
Na zahradě bylo vytvořeno několik stanovišť, kde soutěžící za splněný úkol získávali body, za které si pak 
vybrali ve výherním stánku drobný dárek (např. omalovánky, pastelky, notýsky, tužky, míčky). 

V průběhu odpoledne se na dětském dnu vystřídalo pět stovek dětí.  
 
 
 

On-line rozhovory 
 
Na internetových stránkách městské části Praha 10 se konají on-line rozhovory s význačnými osobnostmi, 

zejména pro žáky základních škol z Prahy 10. 
V minulosti zde odpovídal sportovec a lékař MUDr.. Lukáš Pollert, moderátor Leoš Mareš, zpěvačka Petra 

Černocká, překladatel Jan Kantůrek, hokejista Michal Sup, herec Zdeněk Svěrák, fotbalista Pavel Kuka a mnozí 
další.  

31. 5. 2007 se konal on-line rozhovor se starostou Mgr. Vladislavem Lipovským. Starosta musel žákům 
odpovědět třeba na dotazy: „Jakou školu je potřeba vystudovat, abych mohla být starostou?“ nebo „Co jste chtěl 
dělat když jste byl malý?“. 

 
 
 

Radnice pomáhá postiženým lidem 
 
Městská část Praha 10 vytvořila projekt s názvem Integrace občanů s těžkým zdravotním postižením a jejich 

rodin z Prahy 10 na trh práce. Pro zdravotně postižené se pořádají v objektu v Jasmínové ulici na Zahradním 
městě bezplatné vzdělávací kurzy a semináře, aby si rozšířili znalosti a zvýšili své šance při hledání zaměstnání. 
Z kurzů to je výuka jazyků – angličtina a němčina, výuka práce na počítači, atd. Semináře se zabývají rozvojem 
komunikačních dovedností, ale třeba i tím, jak správně napsat strukturovaný životopis nebo jak uspět při 
pohovoru. Zdarma také radnice poskytuje postiženým lidem i právní poradenství a pomoc při hledání 
zaměstnání. Při hledání zaměstnání by do budoucna radnice ráda pomohla i další znevýhodněné skupině 
obyvatel a to jsou rodiče na mateřské dovolené. Zájemci by si mohli vybírat z několika kurzů. 

Od zahájení projektu se k dubnu 2007 podařilo Praze 10 zaměstnat již 34 občanů a deseti postiženým 
občanům městská část zaměstnání zprostředkovala. V angličtině a němčině se proškolilo 77 osob, počítačové 
kurzy ukončilo 84 osob. Dalších téměř sedm desítek bylo vyškoleno v komunikačních dovednostech a pro další 
období bylo připraveno jazykové vzdělávání pro pět desítek postižených. 

Projekt integrace občanů s těžkým zdravotním postižením na trh práce byl spuštěn již v roce 2005 a radnice se 
snaží jeho fungování neustále rozšiřovat a prohlubovat. Od podzimu roku 2006 se do programu mohli zapojit 
i občané, kterým byl vydán průkaz ZTP, včetně jejich rodin. Na tento projekt získala Praha 10 celkem téměř 14 
miliónů korun od Evropského sociálního fondu, ze státního rozpočtu ČR a rozpočtu hlavního města Prahy. 

Radnice finančně podporuje handicapované děti a koupila dvě auta, která slouží ke každodenní dopravě 18 
dětí s těžkým zdravotním postižením do škol a do školských zařízení.  

I v roce 2007 MČ Praha 10 udělovala finanční příspěvek na osobního asistenta zdravotně postiženým dětem 
z desátého obvodu. Letos se tato aktivita týkala celkem 36 dětí, které chodí do školy. Jedná se o celkovou sumu 
téměř 450 tisíc korun. Příspěvek je určen dětem do 18 let, kterým byly přiznány mimořádné výhody III. stupně 
(průkaz ZTP/P) a které plní povinnou denní školní docházku. Výše příspěvku činí na jedno pololetí školního 
roku 22 500 korun u dětí, které docházejí do základní školy či víceletého gymnázia. Děti, které navštěvují 
speciální školy, dostanou 9000 korun. Peníze jsou vypláceny zákonným zástupcům dětí formou daru.  
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Příspěvek na osobního asistenta poskytla Praha 10 poprvé v historii v prvním pololetí školního roku 
2004/2005 a to mezi 37 dětí. 17. února 2005 pak Praha 10 obdržela za tento projekt prestižní cenu Mosty 2004. 

Při realizaci projektu Praha 10 spolupracuje s partnery, kterými jsou občanské sdružení Asistence, Besico 
Real s.r.o. a Národní rada zdravotně postižených ČR. Praha 10 vydala i Bulletin projektu Prahy 10 – číslo 1/2, 
Lidé s postižením nejsou sami. 

 
 
 

Senioři řešili na radnici své problémy 
 
30. května v devět hodin dorazilo do vršovické radnice několik desítek seniorů, aby zde diskutovali o svých 

problémech. Za Prahu 10 se jednání zúčastnil a problémy probíral místostarosta Prahy 10 Bohumil Zoufalík, dále 
zastupitel, poslanec a místopředseda sněmovního výboru pro zdravotnictví Boris Šťastný. Pozvání přijal 
a na setkání dorazil i pražský radní pro sociální záležitosti Jiří Janeček. 

Mezi hlavní témata debaty patřila bytová situace seniorů, doplatky na léky a pravidla pro vstup do domovů 
seniorů. Mnozí účastníci debaty se zajímali hlavně o to, jak a kde si mohou vyměnit byt. Místostarosta Zoufalík 
je odkázal na vznikající registr bytů k výměně. Od radního Janečka se senioři dozvěděli, jaká jsou nová pravidla 
pro přijímání do domovů.  

 
 
 

Spolupráce s Prešovem pokračuje dál 
 
Ve dnech od 7. do 10. června navštívil starosta  Mgr. Vladislav Lipovský a  zástupce starosty Ing. Antonín 

Weinert slovenský Prešov, který slavil 760. výročí založení města. Nutno poznamenat, že se jednalo o oficiální 
návštěvu partnerského města. Východoslovenský Prešov má téměř sto tisíc obyvatel  a jeho internetové stránky 
jsou www.presov.sk. Představitele Prahy 10 přijal primátor Prešova Pavel Hagyari. Současně starosta Vladislav 
Lipovský a místostarosta Antonín Weinert, v jehož kompetenci jsou zahraniční vztahy, podepsali pokračování 
spolupráce mezi Prahou 10 a Prešovem na další období. Spolupráce tak bude pokračovat při pravidelných 
setkáváních, jako jsou výměny kulturních akcí, společné akce dětí a mládeže při sportovních podnicích, školní 
výměnné aktivity atd. 

Praha 10 spolupracuje ještě s těmito partnerskými městy - dánským Ballerupem (www.ballerup.dk) 
a maďarskou Nyíregyházou (www.nyiregyhaza.hu). Ballerup má asi padesáti tisíc obyvatel a tvoří součást tzv. 
velké Kodaně. Nyíregyháza je město v severovýchodním Maďarsku a má 114 000 obyvatel.  

 
 
 
 

Praha 10 chce zlepšit sociální služby 
 
Od 11. do 22. června proběhlo na Praze 10 dotazníkové šetření, ve kterém se měli občané podělit o své 

zkušenosti s využíváním již fungujících sociálních služeb. V dotazníku  se však měli vyjádřit také k tomu, jaké 
sociální služby jim scházejí či jaká zlepšení by přivítali. Formou dotazníků tak chtěla radnice Prahy 10 zmapovat 
a zjistit potřeby a spokojenost svých obyvatel se sociálními službami. Uživatelé také mohli prostřednictvím 
dotazníku dávat své náměty na celkové zkvalitnění života v naší městské části. Výzkum připravil sociální odbor 
pod záštitou starosty Vladislava Lipovského. 

Dotazníky byly k dispozici v informačních kancelářích a ke stažení byly i na webových stránkách městské 
části – www.praha10.cz. Současně bylo možné si je vyzvednout také ve všech kancelářích sociálního odboru 
a v odděleních dávek státní sociální podpory nejen na radnici, ale i v organizacích radnicí zřízených, jako jsou 
domovy seniorů, centra ošetřovatelské pomoci, atd. Do celé akce se zapojili různí poskytovatelé sociálních 
služeb (různé neziskovky atp.). Distribuovaly je i některé základní a mateřské školy, dostupnost dotazníku byla 
tedy opravdu široká. 

 
Ze zkušenosti radnice vyplývá, že nejoblíbenější sociální službou je v městské části dovoz a donáška jídla. 

Obvod ji poskytuje prostřednictvím své organizace Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci. V půlce roku 
využívalo služeb sociální pomoci okolo 1 200 lidí, z toho více než polovina využívala právě roznášku jídel.  

K 30. dubnu  činil průměrný měsíční počet uživatelů pečovatelské služby 1 285 klientů ve srovnání 
s průměrným počtem uživatelů 1 188 v roce  2006. Podle těchto údajů se dá říci, že nový zákon o sociálních 
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službách (platný od začátku roku 2007) měl malý dopad na počet lidí, kteří služby městské části využívají. Podle 
něj je totiž na klientech, jakou službu si vyberou a sami si ji financují. 

 
V rámci dotazníkového šetření byly osloveny tři cílové skupiny – senioři, zdravotně postižení a rodina, děti 

a mládež. Výzkumu se zúčastnilo více než 1028 obyvatel, kteří současné poskytované služby radnice ohodnotili 
známkou 1,3 na stupnici od jedné do pěti. Díky velkému počtu respondentů se dá říci, že tento výsledek 
je reprezentativní. Vyrovnaně se také účastnily jednotlivé skupiny tázaných, takže jedny nepřevažují nad 
ostatními. 

Výsledky byly zveřejněny koncem října. Z nich vyplynulo následující: senioři z poskytovaných služeb nejvíce 
využívají pečovatelskou službu. Jako hlavní problém uvedli nejčastěji osamělost a obtíže při vyřizování úředních 
záležitostí. Tento problém by podle nich vyřešila možnost asistence a doprovodu. V případě zlepšování 
sociálních služeb by si senioři přáli zejména zvyšování kapacity domovů důchodců a domů s pečovatelskou 
službou. Problém úředních záležitostí pomůže vyřešit projekt  „Pojízdný úřad“, který spustila radnice Prahy 10 
během roku. V jeho rámci za občany staršími 80 let dochází na požádání úředníci přímo domů či do nemocnice 
a na místě vyřídí vyžádané služby. 

Z dotazníku vyplynulo, že zdravotně postižení využívají nejvíce službu osobní asistence a dopravy pro 
zdravotně postižené. Jako největší problém uvedli osamocenost a nedostatek kontaktů. Co se týče služeb, 
postrádají nejvíce možnosti využití osobní asistence a denních stacionářů. Na Praze 10 by si přáli zejména 
odbourávání předsudků, které k nim občané chovají, lepší informovanost o dění na území městské části, větší 
možnosti bezbariérového pohybu a možnosti pracovního uplatnění.  

Rodiny s dětmi by pak chtěly důslednější zákaz a kontrolu volně pobíhajících psů, zvýšení počtu a lepší 
údržbu hřišť a zvýšení počtu sportovišť. Důraz také kladly na větší nabídku vzdělávacích aktivit pro osoby 
na rodičovské dovolené. Dalším problémem byla uváděna diskriminace na trhu práce v souvislosti s mateřskou 
dovolenou. Ženy si stěžovaly na ztížené podmínky při návratu do práce a na problémy získat práci na částečný 
úvazek během mateřské dovolené.  

 
Na základě vyplněných dotazníků následovalo zpracování analýzy a ta pak bude jedním z důležitých 

podkladů pro vznik komunitního plánu sociálních služeb v Praze 10. Je jistě na místě zmínit, že radnice 
za poslední roky získala právě za sociální služby řadu cen, včetně prestižní ceny Mosty. Na služby poskytované 
Centrem sociální a ošetřovatelské pomoci dala radnice letos více než 44 milióny korun. I tak se snaží  Praha 10 
dále své služby v sociální oblasti zlepšovat, vždyť na „desítce“ je věkový průměr obyvatel nejvyšší v celé Praze. 

Koncem roku probíhala analýza a její výsledky se porovnávaly s konkrétními plány úřadu. Z výzkumu 
vyplynula fakta, která jsou pro radnici nová nebo zajímavá. Stejně tak se potvrdila i potřeba řady služeb, které se 
již v Praze 10 připravují nebo se již dokonce zavedly.  

Ukázalo se například, že služba „Pojízdný úřad“ byla zvolena dobře. Stejně tak anketa potvrdila, že je 
pozitivním přínosem zavedení služby roznášek jídla. To obstarává Centrum sociální pomoci, kterou zřizuje 
radnice. U zdravotně postižených stejně jako u rodin s dětmi zase vyplynula potřeba získávat informace 
elektronicky – což zase odráží cíl zavést veřejně přístupný bezdrátový internet v Praze 10. Novinkou pak bylo 
zjištění, že za hlavní zdroj informací uváděli senioři a maminky s dětmi svého obvodního lékaře. Radnice bude 
chtít této informace využít do budoucnosti. 

 
 
 

Děti z dětských domovů navštívily radnici 
 
21. června se na vršovické radnici uskutečnil v pořadí již druhý Den otevřených dveří pro děti z dětských 

domovů. Akce v Praze 10 byla pořádána v rámci projektu Střediska náhradní rodinné péče s názvem „Peníze pro 
život aneb postavím se na hlavu nebo na vlastní nohy?“, jako součást programu pomoci dětem, žijících v ústavní 
péči. Na radnici děti přivítal Emil Dejmek, místostarosta pro sociální oblast.  

Celkem 45 dětí spolu se svými vychovateli mělo možnost se podrobněji seznámit s agendami čtyř odborů - 
odborem sociálním, občanskosprávním, živnostenským, s odborem státní sociální podpory a zřízených  
organizací. Děti se zde mohly seznámit s agendami, jako jsou podání žádosti o sociální dávku, žádosti o vydání 
občanského průkazu, dozvěděly se, kam se mají obrátit při hledání zaměstnání, kde se přihlásit k trvalému 
pobytu nebo jak požádat o vydání živnostenského listu.  

Děti si odnesly z každého odboru informační letáky, ve kterých byly podrobně popsány služby a dávky. 
Pracovníci sociálního odboru  hovořili s dětmi o své činnosti a nabídli jim do budoucna svou pomoc. 
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Občané Prahy 10 mohou spolurozhodovat o zakázkách 
 
Praha 10 přišla v červenci opět se zajímavým nápadem, který navíc potvrzuje prohlášení o maximálně 

otevřené radnici. Radní totiž schválili možnost účasti občanů při zadávání veřejných zakázek. Nejen těch 
zakázek, které zadává městská část Praha 10, ale i těch, které zadávají příspěvkové organizace, radnicí zřízené. 
Díky tomuto kroku se zvýší veřejná kontrola při zadávání veřejných zakázek v Praze 10. Lidé tak mohou doplnit 
zastupitele a úředníky v komisích při hodnocení nabídek. Jde o unikátní rozhodnutí, které nemá obdoby v žádné 
jiné pražské části.  

Tzv. Registr zástupců občanů v hodnotících komisích je tvořen občany městské části Praha 10, kteří 
zareagovali na výzvu vršovické radnice, uveřejněné na úřední desce, a podali přihlášku do tohoto registru. Navíc 
museli splnit požadované podmínky, jako je bezúhonnost, svéprávnost, stáří nad 18 let, trvalé bydliště v Praze 10 
a nesměli být v soudním sporu s městskou částí nebo s organizacemi jí zřízenými. Registr byl zapovězen také 
pro zastupitele, pracovníky úřadu nebo jím zřízeným organizacím.  

Pro zvýšení průhlednosti se budou občané vybírat pro jednotlivé veřejné zakázky náhodně – počítačovým 
losováním. To znamená, že z tohoto registru bude před jmenováním každé hodnotící komise vylosován jeden 
člen komise a jeho 3 náhradníci. Díky tomu nebude možné předem zajistit, kdo z registru bude figurovat v jaké 
komisi a pro jakou veřejnou zakázku. Takto vylosovaný zástupce občanů bude členem hodnotící komise a bude 
mít při posuzování podaných nabídek stejné rozhodovací pravomoci jako zastupitelé nebo úředníci. 

Registr zástupců občanů v hodnotících komisích veřejných zakázek schválilo v září zastupitelstvo a od října 
mohli vybraní občané Prahy 10 spolurozhodovat o nadlimitních veřejných zakázkách, přesahujících dva miliony 
korun.  

V jednotlivých komisích zasedá obvykle pět až devět lidí, v závislosti na výši zakázky.  
 
 
 

Anketa zkoumá spokojenost zaměstnanců 
 
Radnice Prahy 10 chce vědět, jak jsou zaměstnanci spokojeni se svou prací, proto pro ně byla i v roce 2007 

připravena anketa. Ta má pomoci v dalším zlepšování práce i služeb úřadu. Pocity pracovníka se pak odráží  
v jeho výkonu dobré práci a následně pak v odezvě návštěvníků úřadu.  

Formuláře se mohly vyplňovat anonymně a vhazovat do schránek v objektu ÚMČ do 15. srpna. 
  
 
 

Prahy 10 připravila prázdninový provoz škol a školek 
 
I v tomto roce vyšla radnice Prahy 10 vstříc rodičům, kteří nemohou pro své ratolesti zajistit program na celé 

prázdniny. Proto byl přes prázdniny zajištěn provoz ve vybraných mateřských školách a školních družinách. 
K prázdninové docházce do mateřské školy i do školní družiny mohli rodiče přihlásit své dítě prostřednictvím 

jeho kmenové mateřské nebo základní školy. Prázdninový provoz byl určen pouze pro děti, které navštěvovaly 
školy v městské části Praha 10.  

 
Mateřské školy 
Od 2. do 27. července 2007 byly otevřeny MŠ Dvouletky 8 ve Strašnicích a MŠ Tuchorazská 2a v Malešicích. 

V srpnu od 6. do 31. 8. byla v provozu  MŠ Kodaňská 14 ve Vršovicích a MŠ Útulná 6 v Malešicích.  
 
Školní družiny v základních školách 
Školní družina byly otevřeny 2. - 4. července 2007 v ZŠ Hostýnská 2 v Malešicích a od 9. do 13. července  

2007 v ZŠ Švehlova 12 v Zahradním Městě. V období od 20. do 24. 8.2007 mohly děti docházet do družiny 
v ZŠ Nad Vodovodem 81 v Malešicích. V posledním prázdninovém týdnu pak tuto služby nabízely všechny 
základní školy. 

  
 
 

Spolupráce Prahy 10 s dánským Ballerupem 
 
Začátek mezinárodní spolupráce mezi městskou částí Praha 10 a dánským městem Ballerup se datuje od roku 

1992. Za tu dobu se uskutečnila celá řada vzájemných návštěv a akcí, díky kterým se mohou občané obou měst 
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vzájemně poznávat. Smlouva o partnerských městech byla podepsána 27. října 1995. V roce  1999 bylo 
na radnici m.č. Praha 10 otevřeno Koordinační centrum pro rozvoj spolupráce partnerských měst Ballerup 
a Praha 10. Od té doby se počet akcí trvale rozšiřuje. Garantem této činnosti je pan Jiří Poslušný. 

Výměna žáků základních škol probíhala v těchto zařízeních:  ZŠ Omská  - Østerhøjskolen,  ZŠ Hostýnská -  
Lundebjergskolen, ZŠ Jakutská - Hedegårdskolen, ZŠ Brigádníků - Rosenlundskolen, ZŠ Břečťanová - 
Grantofteskolen, ZŠ Gutova - Parkskolen. 

 Město Ballerup, samostatný správní celek na okraji Kodaně, leží 15 km severozápadně od centra dánského 
hlavního města. Má cca 45.000 obyvatel. Sestává ze tří historických vesnic: Måløv, Ballerup, Skovlunde. 

 
V roce 2007 se uskutečnily tyto akce: 
- červenec 2007: návštěva Prahy 10 - místostarosta Tom Nielsen a radní Lene Nielsen 
- červenec 2007: návštěva Prahy - starosta Ove E. Dalsgaard 
- srpen 2007:      Eva Emingerová a jazztrio vystupují na Ballerup Musikfest 
- srpen 2007:      Jiří Poslušný prezentuje Ballerup pro ředitele všech ZŠ na Praze 10 
- září 2007:        dánská třída z Rosenlundsskolen na návštěvě partnerské školy ZŠ Brigádníků 
- září 2007:        10 Dánů ze Spolku Ballerup - Praha 10 na návštěvě Prahy 10 
- září 2007:        v    Ballerupu    se   s     velkým    úspěchem    pořádá    koncert   "Foerstrova    komorního 
                           pěveckého sdružení"  
- říjen 2007:       učitel   Kamelský   se    3   žákyněmi   ZŠ  Olešská   navštěvuje    Ballerup  a  seznamuje  se  
                           s místním školstvím 
- říjen 2007:       studenti    z      pedagogického    Ballerup    Seminarium    navštěvují     Školu     pro     děti   
                           s  kombinovanými  vadami a Dánskou školku na Košíku. 
 
 
 

Zvyšování nájmů 
  
Z dvaadvaceti městských částí se nezvyšovalo nájemné v roce 2007 pouze v obecních bytech v Praze 10. 

Těch má Praha 10 téměř 10 tisíc, což je nejvíc z celého hlavního města. Zastupitelstvo se zřetelem k problémům 
s volbami nemohlo přijímat rozhodnutí do vyjádření Ústavního soudu, proto přikročili s platností od ledna roku 
2008 k deregulaci nájemného až letos. Praha 10 tak mohla načerpat i zkušenosti z ostatních městských částí 
a průběh deregulace i pomocná opatření dobře připravit. Nájemné v Praze 10 se bude od roku 2008 zvyšovat 
v souladu se zákonem v průběhu dalších tří let. 

Od 1. května 2007 začali platit vyšší nájemné obyvatelé obecních bytů v devíti městských částech – v Praze 3, 
6, 9, 12, 14, 17, 18, 19 a 20. Místní radnice vyměřily o stovky vyšší nájemné pro obyvatele v obecních bytech. 
Zatímco radní v Praze 2, 4 či 16 svým nájemníkům zvedli činži již od samého začátku roku, druhá vlna 
uvolňování nájmů přišla v květnu. Vyšší nájemné platila i Praha 21 a 22. Od 1. července se zvedly nájmy v Praze 
7 a 13, od 1. srpna v Praze 8 a 11, od 1. září pak na Praze 1, 5 a 15. Magistrát tak učinil od června. Podle 
magistrátu se deregulace v metropoli týká asi 140 000 bytů.   

Radnice Prahy 10 připravovala deregulaci dlouhodobě. Kromě pracovní skupiny tvořené úředníky jejichž 
úkolem bylo sladit deregulaci s připravovaným záchytným systémem, pracuje na radnici Prahy 10 i komise 
složená ze zástupců všech politických stran zastupitelstva. Výsledkem deregulace má být efektivní a ekonomické 
využívání bytového fondu. Radnice Prahy 10 zaslala všem svým nájemníkům dopis s informacemi o zvyšování 
nájemného. O jeho změně rozhodne kategorie bytu i oblast, ve které se nachází. 

Praha 10 je výnosem Ministerstva pro místní rozvoj rozdělena do tří oblastí ve smyslu cenových pásem. 
V nich bude nárůst odlišný. Jedná se o oblast č. 2 – k.ú. Vinohrady, oblast č. 4 – k.ú. Michle a oblast č. 10 – 
seskupení k.ú. Malešice, Strašnice, Vršovice a Záběhlice. Zanikají také jednotlivé kategorie bytů dosud známé 1. 
až 4. kategorie a zavádí se dva typy bytů podle stupně vybavení - byt standardního vybavení a byt se sníženou 
kvalitou. Cena je stanovena výnosem ministerstva, které vždy k 1. červenci určí v daných lokalitách ceny 
na příští rok. První vlna deregulace v roce 2008 zvýšila nájemné v Praze 10 o 40 až 45 %. 

Vršovická radnice připravila v souvislosti s deregulací pomoc pro ty občany, kterým toto zvýšení přinese 
problémy s úhradou. Program sociální podpory má pomoci některým sociálně slabým skupinám obyvatel, třeba 
starobním důchodcům s nízkým důchodem, invalidům, zdravotně postiženým, osobám bez vlastních příjmů nebo 
těm, kteří jsou v tíživé ekonomické situaci, například ztrátou zaměstnání či dlouhodobou nemocí. Pro opravdu 
potřebné bylo připraveno několik možností záchranné sítě, radnice pro ně připravila ucelenou koncepci pomoci, 
kterou schválilo koncem září zastupitelstvo městské části. 

Stát či úřad může pomoci třeba příspěvkem na bydlení nebo dávkami státní sociální podpory či pomocí 
v hmotné nouzi. Třeba příspěvek na bydlení může pomoci těm, jejichž náklady na bydlení jsou vyšší než 35 % 
příjmu, uplatnit lze také zákon o pomoci v hmotné nouzi nebo životním a existenčním minimu. Přímá finanční 
podpora by pak měla sloužit jako nadstavba existujícího státního sociálního systému podpor. Určena by byla 
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těm, kteří se již kvalifikovali jako příjemci základního příspěvku na bydlení, poskytovaného odborem státní 
sociální podpory. Celkový počet podávaných žádostí o příspěvek na bydlení je v současné době cca 800 za každé 
čtvrtletí. Pokud těmto žadatelům bude příspěvek na bydlení přiznán, mohou radnici požádat o poskytnutí přímé 
finanční podpory určené na úhradu nákladů na bydlení. Finanční podpora platí pro všechny uživatele nájemních 
bytů bydlících v Praze 10. V těchto případech ale bude nezbytné, aby dotyčný stále platil úhrady nájemného 
a úřad o své situaci informoval, protože jinak je při vzniku dluhu na nájemném velmi problematické poskytovat 
nějakou pomoc.  

Především je to nabídka výměny bytu za menší - malometrážní byt: Radnice je průběžně opravuje pro 
nájemníky, bydlící v domech vlastněných městskou částí Praha 10, kteří nebudou mít na vyšší nájem 
v nepotřebně velkém bytě. Preventivně připravili poskytnutí slevy na nájemném v případech, kdy nebude možné 
bezprostředně provést výměnu za menší byt. Po celou dobu, než se výměna uskuteční, občan bude platit nájem 
v takové výši, kterou platil před deregulací. Další pomoc těm, kteří nejsou schopni platit nájem, může být 
zajištění ubytování v areálu Sedmidomky, určený pro dlužníky a neplatiče. Tento areál bude fungovat od roku 
2008. 

Radnice chce zajistit každoročně 30 až 40 malometrážních bytů, které by sloužily jako ústupové bydlení. 
Za peníze jarní a podzimní nabídky na nejvyšší nájem by se opravovaly byty o ploše do 40 m². Přesunem lidí 
do těchto malometrážních bytů se pak uvolní větší byty, které se obsadí rodinami s dětmi. 

Výše jmenovaná adresná finanční podpora je ale určena jen těm nájemcům, kteří plní své povinnosti a platí 
nájemné a služby spojené s užíváním bytu. Ve chvíli, kdy se z člověka stane dlužník, úřad nemůže přikročit k 
příspěvku ze sociálních důvodů a pomoc se velmi komplikuje. Proto je potřeba řešit tento problém s úřadem 
včas. 

Zájemci o výměnu většího bytu za menší musí vyplnit formulář, který si mohou vyzvednout na radnici. 
Začátkem prosince nebyl o výměnu bytů velký zájem, jen asi pět žádostí. Radnice měla připraveno asi dvacet 
bytů a další připraví v průběhu prvního pololetí 2008.  

   
 

 
 

Pan Miloš Nesvadba na „Dni prvňáků Prahy 10“ 
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Den prvňáků na Praze 10 
 
Den prvňáků je pravidelnou akcí, kterou MČ Praha 10 organizuje pro nastupující školáčky. Chce totiž, aby si 

děti na tuto slavnostní událost uchovaly krásné vzpomínky. V pondělí 3. září zavítalo do základní školy Prahy 10 
téměř sedm stovek prvňáčků.  

V roce 2006 se sportovní, soutěžní a kulturní odpoledne konalo na školním hřišti ZŠ U Roháčových kasáren. 
Na stejném místě se konal „Den prvňáků Prahy 10“ i v tomto roce. Akce se konala pod záštitou starosty 
Vladislava Lipovského a pořádala ji kromě městské části i agentura Jidáš a Základní škola U Roháčových 
kasáren. 3. září  od 13 do 16 hodin byla pro děti na školním hřišti základní školy U Roháčových kasáren 
připravena řada atrakcí a soutěží o drobné dárky. Od 14 a od 15 hodin se konalo vystoupení Jana Susy a Miloše 
Nesvadby. Vzhledem ke špatnému počasí a nepřestávajícímu dešti se „Čarování kolem malování“ konalo 
v tělocvičně školy. Bohužel kvůli dešti byl zkrácen venkovní program a již v 15:30 se začala uklízet jednotlivá 
stanoviště. Akce se i tak zúčastnilo přes 200 dětí. 

 
 

 
Mezinárodní turnaj chlapců a dívek  

 
Pod záštitou starosty Vladislava Lipovského hostila Praha 10 od 19. do 23. srpna mezinárodní turnaj chlapců 

a dívek. Tato letní sportovní tradice přispívá ke sblížení jednotlivých týmu z okolních zemí a aktivně tak 
podporuje vztah mezi partnerskými městy. Své umění ve volejbale mohlo porovnat sedm týmů dívek ze tří zemí, 
ve fotbale 5 týmů chlapců.  

Pod patronací starosty Vladislava Lipovského a ve spolupráci se ZŠ Vladivostocká a její ředitelkou Janou 
Churáčkovou to byl v pořadí čtvrtý fotbalový turnaj chlapců. Vladivostocká zajistila ubytování a stravu. 
Původně ohlášený tým z Rumunska nedorazil,  takže se turnaje zúčastnilo jen pět týmů. Za Prahu 10 nastoupili 
žáci ze ZŠ Vladivostocká, tedy žáci Slávie, a chlapci Rapidu Malešice. Zvítězili hráči Tatranu Prešov, druzí byli 
fotbalisté ZŠ Vladivostocká a třetí zástupci JKS „CZARNI“ Jaslo.  

Ve spolupráci s Ekogymnáziem a jeho ředitelkou Hanou Pokornou proběhl souběžně šestý volejbalový turnaj 
dívek. Prahu 10 reprezentoval tým Olymp Praha a dívky z Ekogymnázia. Olympanky skončily na bronzové 
příčce, Ekogymnázium páté. Zvítězily zástupkyně UKS Mosir Jaslo I. a druhé místo obsadilo Súkromé 
gymnázium Prešov. 

 
 

 
Kronika Prahy 10 za rok 2006  

 
V roce 2007 jsem dokončil kroniku za předešlý rok, tedy za rok 2006. Obsahuje kolem padesáti fotografií 

a má 255 stran textu. Navíc je občanům zpřístupněna na internetových stránkách Prahy 10 v sekci „Území Prahy 
10“. Každoročně je svázáno pět exemplářů: jeden výtisk je uložen v pracovně starosty městské části a jeden 
u tajemníka úřadu, jeden zůstává k nahlédnutí u kronikáře Michala Ezechela, jeden  putuje do archivu městské 
části a jeden je zaslán do archivu hlavního města Prahy. 

Praha 10 zavedla tradici kronikáře od roku 2004. Od té doby se mi podařilo sepsat již rok 2004, který 
obsahoval 307 stran, a rok 2005, který je zaznamenán na 251 straně. I tyto dvě kroniky se nacházejí ve formátu 
PDF na stránkách www.praha10.cz. 

Kronika za rok 2006 byla představena novinářům na tiskové konferenci 23. srpna. 
 
 
 

Norské fondy EU pomáhají školství na desítce 
 
Radnice Prahy 10 získala peníze z takzvaných norských fondů EU na modernizaci škol. Za téměř 13 000 eur 

(360 tisíc korun) nechá zpracovat projekt, který je pro rekonstrukce a modernizaci škol nezbytný. Projektovou 
dokumentaci bude vypracovávat soukromá specializovaná firma. Tyto informace oznámil 23. srpna starosta 
Mgr.  V. Lipovský.  

Jedná se o první krok nutný k tomu, aby se například na základní škole Brigádníků, Olešská a U Roháčových 
kasáren mohly zrekonstruovat tělocvičny nebo na ZŠ Hostýnské vybudovaly nové prostory pro komunitní 
centrum. Základní škola v Rybníčkách by měla dostat novou posilovnu a informační centrum. Radnice se snaží 
školám finančně pomáhat, ale bohužel nejsou peníze na všechny projekty a na všechna zlepšení, proto vítá 
i možnost získávání takovýchto zdrojů.  I do budoucna radnice počítá s tímto způsobem obstarávání peněz.  
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Takzvané norské fondy jsou doplňkovým zdrojem evropských strukturálních fondů a umožňují čerpat peníze 
na akce, které EU nefinancuje. Norsko je zemím Evropské unie poskytuje na podporu školství a ochrany přírody. 

  
 
 

Finanční kontrola byla spokojena 
 
Finanční kontrola pražského magistrátu provedla podrobnou prověrku na ÚMČ Praha10, našla jedinou chybu, 

prokázala vysokou odbornou úroveň vedení účetnictví radnice a nezjistila žádné nehospodárné použití 
finančních prostředků. Tajemník úřadu Martin Slavík byl s takovým výsledkem velmi spokojen a 23. srpna s ním 
seznámil novináře. 

Magistrátní kontrola, která trvala dva a půl měsíce, se zaměřila na prostředky rozpočtového hospodaření 
a veškerý finanční majetek městské části. Kontroloři také prověřovali nakládání s pohledávkami, závazky, 
náklady a výnosy zdaňované činnosti či nakládání s majetkem. 

Jedinou zjištěnou závadou byla položka za pronájem reklamní plochy v roční výši 644 000 korun, která 
nebyla zařazena do zdaňované činnosti, ale do rozpočtu. V daňovém přiznání úředníci už tuto chybu opravili. 

Kontroly pražský magistrát provádí u větších městských částí obvykle jednou za dva až tři roky. 
 
 
 

Svatováclavské slavnosti 
 
Svatováclavské slavnosti se konaly v neděli 23. září před NC Eden. Akce se pořádá k poctě svatého Václava, 

patrona české země, pod záštitou starosty městské části Prahy 10 Mgr. Vladislava Lipovského. Program  byl 
volně přístupný. Návštěvníci mohli zakoupit modré náramky Prahy 10 a takto vybrané peníze pak byly věnovány 
na charitu. Tento charitativní podtext mají Svatováclavské slavnosti již tradičně. Výtěžek z tomboly nebo 
z koláčků pomáhal potřebným již i v minulých letech. Loni byly získané prostředky vloženy do rozpočtu 
Azylového domu. V předešlých ročnících byli adresátem této charity senioři i děti, peníze posloužily také jako 
výrazná pomoc při koupi vozidla pro přepravu těžce zdravotně postižených. 

Radnice připravila bohatý program pro celou rodinu, takže si na své přišly všechny věkové kategorie. 
Připraveny byly motokáry, karaoke, diskotéka, klauni i skvělá muzika. Odpolední program patřil především 
dětskému publiku. Moderátor Vlasta Korec se starostou Mgr. Vladislavem Lipovským zahájili slavnosti ve 14 
hodin. Následovalo vystoupení skupiny Maxim Turbulence, připraveni byli klauni, diskotéka pro děti a dětské 
karaoke. Dále účinkoval Těžkej Pokondr a slovenská kapela Grexa band Mariána Greksy. Následovalo 
vystoupení mistrů světa v žonglování (huscky sack). Z dalších hvězd mohli návštěvníci slavností vidět Michala 
Davida, Helenu Zeťovou a skupinu Děda Mládek Illegal Band. Večerní program obstarali smíchovští blues-
rockeři Last Escape a vše završil svým druhým vystoupením Marián Greksa. 

V průběhu celého odpoledne až do večera byly v provozu atrakce pro děti jako například skluzavka, 
elektrický surf a jiné. Odvážnější mohli zkusit motokáry nebo výuku chůze v sedmimílových botách. Připraveny 
byly i stánky s občerstvením. Jelikož panovalo příjemné slunné a teplé počasí a připraven byl bohatý program, 
užily si ho jistě celé rodiny.  

Radnice pořádá kromě Svatováclavských slavností ještě Májové slavnosti a prosincové Vánoční trhy, o těch 
se rozepisuji na jiném místě. 

 
Program byl naplánován následovně: 
14:00 Vlasta Korec a starosta Prahy 10 – zahájení Svatováclavských slavností 
14:05 Maxim Turbulenc 
14:25 Vlasta Korec a klauni pro děti  
14:50 dětská diskotéka 
15:10 dětské karaoke 
15:25 Těžkej Pokondr  
15:40 Marián Greksa  a jeho band 
17:10 vystoupení mistrů světa v žonglování  
17:20 Michal David 
17:45 Těžkej Pokondr  
18:00 Helena Zeťová 
18:20 Děda Mládek Illegal Band 
19:00 DJ 
19:25 dospělé karaoke 
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20:00 Last Escape 
20:40 DJ – diskotéka 
21:00 Marián Greksa a jeho band 
 
 

 
 

Starosta Mgr. Vladislav Lipovský a moderátor Vlasta Korec 
 
 
 

Bowlingový turnaj 
 
Ve čtvrtek 4. října 2007 se konal v Bowling a relax centru  Na Ovčíně od 16:00 do 21:00 hodin bowlingový 

turnaj pracovníků úřadu. Turnaje se zúčastnila šestičlenná družstva s kapitánem, složená z jednotlivých odborů. 
Hrálo se dvoukolově. V týmech nakonec zvítězil Odbor životního prostředí (s 1474 body), druhé místo získal 
Odbor informatiky (s 1391 body) a třetí místo obsadil Odbor kontroly (s 1368 body) následovaný Odborem 
školství a kultury (s 1351 body). 

 
 
 

Radnice Prahu 10 využívá peněz z EU 
 
Praha 10 využívá jako jedna z mála městských částí finance Evropské unie. V roce 2007 připravovala 14 

nových rozmanitých projektů, které pomohou zlepšit kvalitu života široké skupině občanů z Prahy 10. Přitom 
podle statistik, zveřejněných koncem září Evropskou komisí, je Česká republika v čerpání peněz 
ze strukturálních fondů EU na jednom z posledních míst. ČR měla pro roky 2004 až 2006 ve strukturálních 
fondech přiděleno zhruba 40 miliard korun s možností čerpání do roku 2008. Vyčerpaných bylo asi jen 44 %. 
V rámci Prahy je pak toto  čerpání různé, záleží na vedení jednotlivých městských částí. 

V minulém období Praha 10 získala z Bruselu již téměř 20 milionů korun. Zaměřila se na získání prostředků 
pro zdravotně postižené i vzdělání úředníků. Pro zdravotně postižené osoby a osoby pečující o zdravotně 
postiženého člena rodiny byl připraven program Integrace občanů s těžkým zdravotním postižením a jejich rodin 
z Prahy 10 na trh práce, který probíhá od září 2005. Praha 10 na něj získala dotaci z Evropského sociálního 
fondu ve výši 13 869 924 Kč. V Praze 10 také vzniklo centrum pro zdravotně postižené a jejich rodiny. Těžištěm 
je sociální pomoc a vzdělávání - počítačové a jazykové kurzy a semináře komunikačních dovedností, ale i právní 
poradenství. Z těchto peněz zajistila radnice také rozvoz občanů s těžkým zdravotním postižením do práce, 
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na kurzy nebo do školy. Je zprostředkováváno zaměstnání klientům z cílových skupin a díky projektu 
zaměstnání nalezla již řada zdravotně postižených osob.  

Pro zaměstnance úřadu byl připraven projekt E-úřad: e-learningový vzdělávací program pro další vzdělávání 
pracovníků ve veřejné správě. To obsahuje vzdělávání v jazycích, práci s počítačem, ale i další moduly 
na získávání znalostí a dovedností. Radnice na tento vzdělávací projekt obdržela 5 538 840 Kč. 

V současném plánovacím období (2007–2013) je radnice rozhodnuta pokračovat ve svém úsilí získávat 
finanční prostředky z evropských fondů. Stávající projekty budou pokračovat, k sociálnímu projektu přibudou 
další, které skupinu příjemců rozšíří, například  o rodiče na mateřské dovolené nebo nezaměstnané. Radnice chce 
žádat o prostředky nejen na sociální, ale i investiční projekty. Připravuje nejen tzv. měkké (především 
vzdělávací) projekty, ale oproti minulému období i projekty investičního charakteru. Spolupráce jednotlivých 
složek úřadu včetně Komise pro granty a strukturální fondy přináší možnost získat prostředky pro různorodé 
oblasti. Kromě prostředků z Evropského sociálního fondu (ESF – program Adaptabilita) bude radnice žádat 
o prostředky z Evropského fondu regionálního rozvoje (ERDF) na investice z programu Konkurenceschopnost.  

Připravuje se investiční projekt na zlepšení komunikace s podnikateli, kterých je v Praze 10 téměř pětatřicet 
tisíc, jehož cílem je ušetřit jejich čas. Například by se mohlo objednávat přes internet nebo SMS, instaluje se 
vyvolávací systém a informační kiosky a možná by byla  i klimatizace vybraných prostor. Ve školství se 
projektuje zateplení budov mateřských školek. Vedení žádá i o investice do 11 škol (od běžeckého areálu 
po jazykové učebny). V životním prostředí se plánuje propojení parků Chrpová a Malinová, čímž vznikne 
prostor pro relaxaci, nebo projekt zaměřený na rekultivaci území Průběžná a Pod Rapidem. 

 
 

 
Centrum technického celoživotního vzdělávání 

 
Městská část Praha 10 uzavřela partnerství s Vysokou školou chemicko-technologickou (VŠCHT) sídlící 

v Praze 6-Dejvicích. Účelem je spolupráce na projektu „Centrum technického celoživotního vzdělávání“, 
kterého je VŠCHT realizátorem. Projekt je dotován z Evropského sociálního fondu (financovaný z 50 % 
Evropským sociálním fondem, z 39,5 % státním rozpočtem ČR a z 10,5 % rozpočtem hl. m. Prahy) a jeho 
hlavním cílem je vybudování pražského střediska technického celoživotního vzdělávání.  

Kromě MČ Praha 10 na tomto projektu spolupracují i městské částí Praha 6 a Praha 12. Dosud bylo 
realizováno 34 pilotních kurzů (určených pro lektory) a v současné době probíhají kurzy ověřovací, ve kterých 
budou působit lektoři vyškolení v pilotních kurzech.  

Praha 10 poskytuje poradenství k vybraným programům a zároveň vybírá zájemce z řad svých zaměstnanců 
i zaměstnanců jí řízených institucí, kteří se ověřovacích kurzů zúčastní. MČ Praha 10 je tak zapojena 
do realizace programů dalšího vzdělávání v oblastech ochrany životního prostředí, jako je např. čištění vod 
a zpracování odpadů, modernizace potravinářské technologie, využívání informačních a komunikačních 
technologií spolu s podporou aktuálních legislativních požadavků. Absolventi škol, zaměstnanci firem, 
pracovníci státní správy a jí zřízených institucí i mnoho dalších zájemců bude mít prostřednictvím těchto kurzů 
příležitost prohloubit své stávající znalosti a dozvědět se nové informace. 

VŠCHT Praha bude i po skončení finanční podpory projektu nabízet tyto vzdělávací programy zájemcům 
z řad pracovníků veřejných institucí, firem a široké veřejnosti. 

 
 
 

Předseda senátu MUDr. Přemysl Sobotka navštívil pracovně Prahu 10 
 
Prahu 10 navštívil 17. října odpoledne předseda Senátu České republiky MUDr. Přemysl Sobotka. Tato 

pracovní půldenní oficiální návštěva se nesla v ryze pracovním duchu. Senátora Sobotku přivítal starosta Mgr. 
Vladislav Lipovský. Po představení přítomných radních B. Zoufalíka, Ing. A. Weinerta, MUDr. M. Jiráskové, 
Mgr. T. Jána, R. Rognera a tajemníka ÚMČ Prahy 10 Ing. M. Slavíka a následném slavnostním přípitku se 
konala v Radničním salonku beseda. MUDr. P. Sobotka hovořil s vedením radnice o konkrétních úkolech, které 
městská část provádí a které plánuje. Mezi hlavní témata patřila privatizace, deregulace nájemného či dotace 
z EU, o které Praha 10 žádá Brusel. Tajemník úřadu M. Slavík spolu s členem senátorovy delegace Edvardem 
Kožušníkem rozebírali i řízení úřadu, dotace na státní zprávu či e-goverment. Po skončení diskuse dostal 
Přemysl Sobotka od starosty Lipovského  na památku slavnostní dárky - kroniku Prahy 10, vázanou v kůži, 
a pamětní medaili. Obdobnou dostal prezident Klaus při své oficiální návštěvě Prahy 10 v roce 2004.  

Poté se přítomní přemístili do Informačního centra územního rozvoje Prahy 10 v přízemí radnice v budově A. 
Zde byla připravena prezentace o úspěších radnice a o rozvoji území Prahy 10. Na ní promluvil tajemník úřadu 
Ing. Martin Slavík a vedoucí odboru územního rozvoje Ing. arch. Kamil Kubiš. Během své návštěvy stihl 
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předseda Senátu navštívit ještě Galerii DESET. Zde si prohlédl výstavu a obdržel od galeristy Františka Vlacha 
jeho obraz.  

 

 
 

MUDr. Přemysl Sobotka dostává kroniku Prahy 10 od starosty Mgr. Vladislava Lipovského 
 
 
Program oficiální návštěvy předsedy Senátu PČR MUDr. Přemysla Sobotky v Praze 10 dne 17. října 

2007 byl naplánován takto: 

14:30 hod. - příjezd   MUDr.  Přemysla  Sobotky  k  úřadu  MČ  Praha 10   (Vršovická 68) -  přivítání   

starostou Prahy 10 Vladislavem Lipovským 

14:35 hod. - představení členů Rady městské části v Radničním salonku.   

15:05 hod. - návštěva Informačního centra územního rozvoje Prahy 10 (přízemí budovy A, Vršovická 68) 

16:15 hod. – Galerie DESET (nám. Sv.Čecha) 

 
 
 

Ocenění Společnost přátelská rodině 
 
Úřad MČ Praha 10 obdržel ocenění Sítě mateřských center Společnost přátelská rodině (SPR). Radnice Prahy 

10 tento certifikát získala v krajském pražském kole. Kromě Prahy 10 byly mezi oceněnými i pražská Městská 
knihovna či Sdružení pro integraci mentálně postižených.  

Slavnostní předávání ocenění SPR proběhlo v rámci konání diskuse u kulatého stolu na téma koncepce 
rodinné politiky v Praze v salónku Staroměstské radnice 31. října 2007. Za Prahu 10 cenu přebíral v zastoupení 
za tajemníka vršovického úřadu Ing. Martina Slavíka manager jakosti Ing. Vratislav Osička. 

Mezi cíle Sítě mateřských center se řadí rodinná politika v rámci krajů a obcí, diskuze o nabídce služeb 
pro rodinu a jejich podpoře místními úřady a jejich vzájemné spolupráci. Prezidentkou Sítě je Rut Kolínská. 
Soutěž probíhá již od roku 2004. Certifikát Společnost přátelská rodině mohou získat státní i soukromé 
společnosti a organizace, kulturní instituce, školy, nemocnice, výrobní podniky a firmy, média, obce nebo úřady. 
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Oceňováni jsou ti, kteří nabízejí bezbariérové prostředí, rodinné slevy nebo se snaží například zachovávat zdravé 
životní prostředí. 

Mateřská centra sdružená v této organizaci (www.materska-centra.cz) zřizují zpravidla matky na mateřské 
dovolené, které se zároveň podílejí na jejich samosprávě a zajišťují programy. Jsou založena na principu rodinné 
svépomoci a vzájemné službě. Řada z nich také nezapomíná na role otců a svým programem je posiluje. 
V současné době má Síť mateřských center přes 220 členských center v celé České republice. V Praze 10 je to 
Klub K2, Hřibská 2102. 

 
 
   

Ocenění soutěži Chytrý úřad 2007 
 
Úřad městské části Praha 10 získal další ocenění, tentokrát za projekt Zavedení evropských standardů 

kvality do práce úřadu v soutěži Chytrý úřad 2007. Vyhlášení výsledku proběhlo v rámci říjnové výstavy 
INVEX 2007. Jednalo se o celostátní soutěž, která se zabývala zajímavými a přínosnými systémy řešení v místní 
samosprávě. Důraz se nekladl na velikost nebo rozsah projektů jako spíš na jejich zajímavost z hlediska 
použitého řešení a přínosu. 

Soutěž organizovalo prestižní nakladatelství IDG Czech pod záštitou ministra pro místní rozvoj a zúčastnilo 
se  jí dvacet případových studií z krajů, měst a obcí z celé republiky. V II. ročníku se ÚMČ Praha 10 umístila 
mezi prvními pěti organizacemi díky aplikací informačních technologií do svých procesů, jako je např. dálkový 
přístup do katastru nemovitostí,  elektronická komunikace občanů s úřadem,  vyvolávací přepážkové systémy 
v sociálním odboru a při ověřování, terminály pro placení kartou v pokladnách,  E-learningový program pro 
vzdělávání úředníků, úřední deska s dálkovým přístupem, centrální evidence pohledávek, elektronická podatelna 
nebo elektronická spisová služba. 

1. místo v soutěži obsadil Krajský úřad kraje Vysočina za projekt Datový sklad kraje Vysočina. 2. místo 
získal Magistrát města Liberec za projekt Otevřené město a třetí obec Tavíkovice za projekt Automatizace práce 
a zvýšení efektivity díky IS. Na 4. místě pak skončila Praha 10  a na 5. Magistrát města Chomutova za projekt 
Chytrá administrativa. 

 
 
 

Bezpečnější přechod ve Vršovicích 
 
Vedení radnice Prahy 10 myslí na bezpečnost chodců dlouhodobě, proto není překvapením, že v říjnu přišlo 

s další novinkou.  
Tentokráte se jednalo o zlepšení bezpečnosti chodců na přechodu jízdního pásu Vršovické směrem z centra 

u tramvajové zastávky Koh-i-noor. Tento přechod je hojně využíván chodci, ať už se jedná o přecházení celé 
ulice, přístup k zastávkám tramvají pro oba směry nebo pro přestup mezi tramvají a autobusy.   

Nedávná dopravní nehoda dítěte a automobilu pak byla impulsem, aby se úprava tohoto nebezpečného místa 
co nejvíce urychlila. 

Radnice prosadila zvýraznění vodorovného dopravního značení a zlepšení protismykových vlastností povrchu 
vozovky před daným přechodem pro chodce technologií Rocbinda. Jedná se o první využití tohoto speciálního 
nátěru na území Prahy 10. 

 
 
 

Parkovací zóny v Praze 2 zlobí Prahu 10 
 
Problém s množstvím aut na silnicích a s parkováním řeší jednotlivé městské části různě. Především ty 

nejblíže k centru Prahy se snaží zavést parkovací zóny. Právě zavedení těchto omezení parkování v sousedních 
městských částech přináší problémy Praze 10. 

Již před zavedením těchto zón na parkování se snažilo vedení radnice Prahy 10 v čele se starostou 
Vladislavem Lipovským vytvořit tzv. průnikové parkovací zóny na svých hranicích s Prahou 2 a Prahou 3. Jenže 
námitky Prahy 10 nebyly během projednávání vůbec zohledněny. Vedení radnice, když se nedohodlo 
s magistrátem, dokonce svolalo dva dny před spuštěním těchto zón placeného stání tiskovou konferenci.  

O co vlastně šlo? Praha 10 chtěla omezit dopravní a parkovací kolaps, který by hrozil obyvatelům 
a podnikatelům v naší městské části, především na Vinohradech. Již předem totiž bylo jasné, že parkovací 
kapacita komunikací nedokáže pokrýt skutečnou potřebu počtu stání a řidiči by tak museli parkovat 
na nejbližším místě - tedy v Praze 10. Proto požadovala zavedení průnikových parkovacích zón. Tedy, že by 
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komunikace ležící v Praze 2 i v Praze 3 a přilehlé k desítce nebyly zpoplatněny. Jednalo by se o průnikové území 
od východu k západu ohraničené komunikacemi Vinohradská, U vodárny (včetně), Slezská, Chodská, Moravská, 
Budečská, Jana Masaryka, Varšavská, U Havlíčkových sadů (včetně).  

Náměstek primátora Rudolf Blažek přiznal, že o připomínkách Prahy 10 ví, ale že nějaké další jednání bude 
možné až po prvním vyhodnocení těchto zón, tedy nejdříve za půl roku. Jednou z možností vyřešení tohoto 
problému by bylo v budoucnu zavedení placeného stání i v Praze 10. Vedení naší radnice je zatím proti tomuto 
rozšiřování na území Prahy 10, neboť to samotný problém neřeší, jen ho vlastně přesouvá. Radnice vidí řešení 
spíše v budování nových parkovacích míst pod zemí. Už proto plánuje vznik fondu, který by zajišťoval stavbu 
parkovacích domů. Penězi by do něj měli přispívat majitelé nově vybudovaných půdních nástaveb, vestaveb 
nebo jiných nových bytů. Začátkem roku 2008 chce radnice představit projekt parkovacích domů a podle plánů 
by se mohly první začít stavět do konce roku 2008. Zvýšení počtu parkovacích míst řešila radnice v roce 2007 i 
ve Strašnicích, kde vznikla nová podélná a šikmá stání (viz následující kapitola). 

Od listopadu byly v Praze 2 zřízeny zóny placeného parkování. Stání v ulicích je rozděleno na modré zóny 
pro rezidenty (11 tisíc) a na zelená a oranžová zpoplatněná místa pro návštěvníky, těch je pouhých 2500. Doba 
státní je navíc omezená. Rezident zaplatí za rok 700 korun, které mu zaručí, že může v Praze 2 parkovat, 
nezaručí mu však, že to místo nalezne. Firmy a živnostníci platí za rok částku 12 tisíc korun. Karty pro obyvatele 
Prahy 2 ale nedostanou lidé, kteří zde nemají trvalé bydliště, ale jsou jen v pronájmu. Stejně dopadl i majitel 
vozidla, který bydlí u partnera, který v zóně trvalé bydliště má. Partner na tento automobil kartu nedostane, 
i kdyby byl zapsán jako jeho provozovatel 

Hned během prvních dnů se ukázalo, že obavy byly na místě. Fungování zón ve druhé městské části se 
výrazně dotklo přilehlých městských částí, kde zóny zatím zavedeny nebyly. Řidiči se velmi rychle naučili 
odstavovat své automobily místo Prahy 2 ve Vršovicích, Vinohradech, v Karlíně či v Nuslích. Problémy 
s parkováním měla i Praha 3, ale ta v roce 2008 tento systém také spustí. Původně měl fungovat  již v roce 2007, 
ale stížnost na výběrové řízení to oddálila. Pak to bude v Praze 10 ještě daleko horší, navíc hranice s Prahou 3 
je delší než s dvojkou. Již dnes vedení radnice označuje situaci za špatnou. Desítky lidí z Vinohrad a Vršovic si 
na radnici stěžují na nedostatek místa. V ulicích tak přibývají mimopražská auta, jejichž majitelé v centru Prahy 
pracují. 

Radnice Prahy 10 se proto chystá na další jednání s magistrátem, Prahou 2 a Prahou 3. Chce vypracovat 
studii, která ukáže, kolik parkovacích míst v městské části chybí. Alternativy řešení pak nabídne až po zavedení 
zón v Praze 3. 

 
 
 

Nová parkovací místa ve Strašnicích 
 
Odbor dopravy a energetiky připravil v létě za účelem zvýšení počtu parkovacích míst stanovení místní 

úpravy provozu, spočívající v povolení částečného, případně úplného stání na některých chodnících 
ve Strašnicích.  

Šířka chodníků pro pěší se ze zhruba 4,3 metru zúží na dva až tři metry. V některých místech bude nutné 
vybudovat nájezdy, protože chodníkové obruby jsou příliš vysoké. O úpravách, kterých se ulice dočkaly v srpnu, 
informovaly přenosné značky. Motoristé nesměli dva až tři dny na těchto místech zastavovat.  

V ulici Saratovská přibudou parkovací místa na jedné straně vozovky. Auta budou parkovat podélně 
na chodníku. V ulicích Za poštou a Věšínova budou moci řidiči využívat k stání obě strany silnice. Stát se bude 
částečně na chodníku. Na jedné straně vždy šikmo, na druhé podélně.  

 
 
 

Podzemní garáže nebo parkovací domy 
 
Tak a ještě jednou o parkování. Vlastně naváži na to, co jsem zmiňoval v podkapitole „Parkovací zóny 

v Praze 2 zlobí Prahu 10“. Radnice si je vědoma, že jsou problémy s parkováním, východisko však vidí 
v budování nových podzemních garážových stání či parkovacích domů. 

V prostoru Vršovic se jedná o možnosti podzemního parkoviště na Vršovickém náměstí, v Obloukové ulici 
a na Čechově náměstí. Zde by mohlo vzniknout téměř tisíc podzemních a nadzemních parkovacích stání. Nové 
podzemní garáže na Čechově náměstí by umožnily stání 510 automobilům. Náklady by byly cca 410 milionů 
korun. Podzemní garáže na Vršovickém náměstí by obsahovaly 258 stání a náklady by byly cca 172 mil. Kč. 
Oblouková ulice poskytne možnost kombinace podzemních a nadzemních garáží, to by umožnilo vzniknout 148 
až 152 stání s náklady cca 65 až 71 mil. Kč. 
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Tato parkovací místa budou sloužit obyvatelům Vršovic a firmám, které zde sídlí. Stání se budou prodávat 
nebo pronajímat. V roce 2007 byly pro tyto oblasti zpracovávány studie. Ty by měly prověřit, za jakých 
podmínek a zda vůbec je výstavba garáží v dané lokalitě možná. 

Uskutečnění projektu závisí především na tom, zda se podaří získat vhodného soukromého investora. Praha 
10 tyto garáže ze svých financí nebude platit. Budování nových parkovacích míst může trvat i několik let. 
Jistotou je, že by garáže neměly vznikat na úkor zelených ploch. Výběrové řízení pro dodavatele stavby zatím 
nebylo vypsáno.  

Kvůli vysokým cenám podzemních garáží preferuje radnice parkovací domy. Mohl by vzniknout fond, který 
by zajišťoval jejich stavbu. Penězi by do něj měli přispívat majitelé nově vybudovaných půdních nástaveb, 
vestaveb nebo jiných nových bytů, například částkou 50 tisíc. Začátkem roku 2008 chce radnice představit 
projekt parkovacích domů a podle plánů by se mohl první začít stavět do konce roku 2008. 

 
 
 

Mimořádná dotace na školy v hodnotě 1,6 milionu korun 
 
Vedení radnice a především starosta Mgr. V. Lipovský, který má  na starosti školství, ví, že finanční 

prostředky poskytované školám ze státního rozpočtu jsou nedostatečné. Radnice proto již několik let ze svého 
rozpočtu poskytuje mimořádné dotace na učebnice, pomůcky a hračky pro základní a mateřské školy na svém 
území. Tuto pomoc školy velmi oceňují. I v roce 2007 zbyly peníze na tuto dotaci a vedení radnice schválilo 
příspěvek ve výši jednoho miliónu pro základní školy a 600 tisíc korun pro mateřské školy.  

Za uplynulých sedm let již bylo školám na uvedené účely poskytnuto téměř dvanáct miliónů korun. V roce 
minulém to byly přibližně 2 miliony korun na učebnice a učební pomůcky pro základní a mateřské školy.  

 
 
 

Anketa spokojenosti návštěvníků úřadu 
 
Od října do konce listopadu probíhala anketa o spokojenosti návštěvníků Úřadu městské části Praha 10 s prací 

zaměstnanců. Návštěvníci měli vyznačit důvod návštěvy a hlavně oznámkovat kvalitu jim poskytnuté služby 
spolu s názorem na jednání a chování úředníků, resp. uvést důvody své nespokojenosti a náměty na zlepšení. 
Anketní lístky byly k dispozici ve všech kancelářích a v informačních střediscích. 

Tato anketa proběhla i v minulých letech. Nejčastější známkou byla ve výsledku jednička (94,4 % občanů, 
a v roce 2005 pak 91,9 %), případně dvojka (4,1 % návštěvníků a 2,9 % v 2005). Trojka (0,2 %, resp. 1,2 % 
v 2005), čtyřka (0,9 %, resp. 3,3 % v 2005) a pětka (0,5 % občanů, a 0,7 % v roce 2005) se vyskytla jen 
ve výjimečných případech. Výsledky uplynulých anket byly poměrně vypovídající, protože se jich účastnila 
jednak přesná cílová skupina, ale i počet respondentů byl reprezentativní. Loni to bylo přes 440 lidí.  

Tajemník úřadu požádal úředníky, aby na tuto anketu upozorňovali, aby výsledky byly opravdu co nejvíce 
reprezentativní. Celkem bylo v roce 2007 odevzdáno 378 vyplněných anketních lístků. 

Jedničku udělilo 92,1 % občanů, dvojku 6,3 % občanů, trojku 1,1 % občanů, čtyřku 0,5 % občanů, pětka 
nebyla žádná.  

Občané napsali na anketní lístky kromě známky svůj komentář, kde jmenovitě kladné hodnocení                               
obdrželo 44 úředníků. Naopak nejčastěji uváděný důvod nespokojenosti bylo nevyhovující prostředí v prostorách 
ověřování. Získané podněty budou využity zejména při úpravě nových prostor informační kanceláře v objektu 
úřadu, kde se předpokládá i zlepšení prostor pro ověřování. 

Nejvíce navštívené odbory: 
odbor občanskoprávní (občanské průkazy, pasy, ověřování)     -  111 občanů 
odbory správy majetku                                                           -    55 občanů 
odbor stavební                                                                        -    48 občanů 

Nejčastější důvody návštěvy 
podání, resp. vyřízení žádosti                                  -   95 občanů 
pro informace                                                           -   88 občanů 
občanský průkaz , cestovní pas, ověřování              -   68 občanů      
 
 
 

Projekt „Stáří bez obav“ 
 
Praha 10 připravila projekt „Stáří bez obav“, který je zaměřený na prevenci kriminality v jedné 

z nejrizikovějších skupin obyvatel - seniorů. Na realizaci projektu se poskytnutím finančních prostředků podílelo 
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také hlavní město Praha. Peníze totiž získala vršovická radnice z celoměstského programu na prevenci 
kriminality. Cílem tohoto projektu je varovat seniory před drobnou kriminalitou. Především před kriminálníky, 
kteří si přímo vybírají starší osoby a ty buď okrádají  nebo nějakým způsobem podvedou. Což obzvláště 
v Praze 10 je velmi důležité, vždyť náš obvod má věkově nejstarší obyvatelstvo z celé Prahy.  

Program byl zahájen během podzimu ve spolupráci s magistrátem, policií, hasiči, Centrem sociální 
a ošetřovatelské pomoci a řadou dalších organizací, například Domovem pro seniory Malešice nebo nadačním 
fondem ELPIDA.  

V rámci prevence byl 22. listopadu uspořádán společenský večer v kulturním domě Barikádníků. Zde se 
důchodci dozvěděli o nebezpečí, kterým jsou vystaveni, a o možnosti ochrany před touto trestnou činností. 
Představena zde byla informační brožuru „Stáří bez obav“. Jejím účelem je přinést ucelený přehled o městských 
strážnících včetně kontaktů na ně podle příslušných okrsků. Dále poskytuje přehled tísňových telefonních čísel 
na Policii ČR, Městskou policii, záchrannou službu, hasiče, ale i na Intervenční centrum, pokud se občané setkají 
s domácím násilím.  Obsahuje také zásady prevence kriminality.  

Po celou dobu trvání projektu bude radnice informační brožurku distribuovat. Senioři si ji také mohli vzít při 
obdobných setkáních, která proběhla v pobytových zařízeních pro seniory koncem měsíce listopadu a začátkem 
prosince letošního roku. K dispozici je pro občany Prahy 10 i v informačních kancelářích a ve všech zařízeních 
pro seniory v Praze 10.  

Ale zpět k setkání v KD Barikádníků, který připravil sociální odbor ÚMČ Praha 10. Setkání seniorů se zde 
uskutečnilo od 15 hodin, vstup byl zdarma. Úvodní slovo pronesl starosta MČ Praha 10 Mgr. Vladislav 
Lipovský, který převzal nad celou akcí záštitu. Při této příležitosti představil novou informační brožuru Stáří bez 
obav, která rovněž vznikla v rámci tohoto projektu. Setkání proběhlo za účasti Policie ČR, Městské policie 
a hasičského záchranného sboru, jejichž příslušníci poskytli seniorům základní informace o ochraně zdraví, 
majetku, předcházení trestné činnosti, minimalizaci rizik apod. V  KD Barikádníků bylo pro zúčastněné 
připraveno bohaté občerstvení v podobě chlebíčků, zákusků, kávy, čaje či nealkoholických nápojů a nakonec si 
přítomní mohli zatančit za doprovodu živé hudby. 

 
Program byl následující: 
 
15:00 Přivítání starostou MČ Praha 10 Mgr. Vladislav Lipovský 
15:10 Představení projektu vedoucí sociálního odboru Mgr. Alicí Pajerovou 
15:15 Preventivně bezpečnostní informace Policie ČR, Městské policie a Hasičského záchranného sboru 
15:45 Diskuse na téma ochrany osobního bezpečí a majetku seniorů 
16:15 Kulturní program – občerstvení, živá hudba 
 
Další termíny konání akce Stáří bez obav byly 26. a 27. listopadu a 3. prosince 2007 v Domově pro seniory 

Praha 10 – Zahradní Město ve Sněženkové 8, dále pak v Domově pro seniory Malešice v Rektorské 577 
a nakonec v Domě s pečovatelskou službou ve Zvonkové 6. Pozvánky na setkání se rozdávaly v institucích 
městské části nebo v budově polikliniky. Tato menší setkání seniorů měla podobný průběh jako to v KD 
Barikádníků. Projekt „Stáří bez obav“ sklidil úspěch, vždyť na čtyři veřejná setkání dorazilo kolem čtyř stovek 
seniorů. 

Vzhledem k tomu, že informace jsou základním nástrojem prevence kriminality a že akce měla velký ohlas, 
plánuje městská část pořádat tato setkání občanů i v průběhu dalších let. V příštím roce by se chtěla radnice 
navíc zaměřit na další cílovou skupinu, která je rovněž mimořádně ohrožena trestnou činností, a to na občany se 
zdravotním postižením. 

 
 
 

Národní cena České republiky za jakost 2007 – EFQM 
 
Slavnostní předávání Národní ceny České republiky za jakost 2007 – EFQM se uskutečnilo 12. 1istopadu 

2007 ve Španělském sále Pražského hradu a nebyla by to Praha 10, aby odešla s prázdnou. Získala celkem tři 
ocenění a stala se vůbec nejúspěšnější ze všech. Radnice Prahy 10 získala Ocenění zlepšení výkonnosti 
organizace při Národní ceně ČR za jakost ve veřejném sektoru (hodnocení podle modelu excelence EFQM), 
zaměstnanec ÚMČ Praha 10 Vratislav Osička (vedoucí oddělení interního auditu) byl vyhlášen manažerem 
kvality roku 2007 a třetím oceněním bylo vydání osvědčení o splnění požadavků standardů Společenské 
odpovědnosti organizací (Osvědčení CSR). 

Národní cena ČR za jakost je nejvyšší ocenění, které mohou organizace podnikatelského i veřejného sektoru 
získat v oblasti managementu kvality. Toto ocenění hodnotí firmu či organizaci nejen po stránce kvality výrobků 
či služeb, ale i kvality managementu, vztahu k zaměstnancům, k životnímu prostředí a ke společnosti. Hodnocení 
je prováděno podle jednotných kritérií Evropské nadace pro management kvality (EFQM), používaný téměř 
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ve všech evropských zemích. Obdobná ocenění jsou udělovaná ve více než 80 zemích světa za podpory nebo 
garance vlád. Vítězové národních cen v Evropě mohou usilovat o Evropskou cenu za kvalitu. 

Letošní ročník Národní ceny ČR za jakost vyhrála strojní fakulta Vysoké školy báňské - Technické univerzity 
Ostrava. Ocenění za zlepšení výkonnosti organizace v programu Národní ceny ČR za jakost v podnikatelském 
sektoru získala společnost COOP Centrum družstvo a právník Bohuslav Švamberk. Ve veřejném sektoru v této 
kategorii uspěly Fakulta hornicko-geologická, Vysoká škola báňská – Technická univerzita Ostrava; Městská 
část Praha 10 - Úřad městské části Praha 10; Policie ČR, správa Středočeského kraje podle modelu excelence 
EFQM a Krajský úřad Královéhradeckého kraje hodnocení podle modelu CAF. 

Radnice vnímá získané ceny jako pokračování procesu zlepšování řízení a práce celého úřadu za poslední 
roky. Národní cenu za jakost získala Praha 10 již v roce 2006. Kromě ní obdržel místní úřad v posledních letech 
i další ocenění. V roce 2004 certifikát ISO 9001 za výkon státní správy (vůbec jako jeden z prvních v republice 
a první v Praze mezi orgány veřejné správy), dále to byla v roce 2004 cena Mosty od Národní rady zdravotně 
postižených ČR, v roce 2005 Cena ministra vnitra za řízení jakosti a Cena ministra práce a sociálních věcí 
za sociální služby. Letos Praha 10 získala ocenění Chytrý úřad a cenu Společnost přátelská rodině. Tu Praha 10 
získala za realizaci pro rodinu vstřícné politiky v rámci obce. Ve výsledku je vidět široký záběr, kterým 
se radnice Prahy 10 zaobírá a pomáhá svým občanům. 

 
 

 
Další ocenění Prahy 10 

 
Městská část Praha 10 se svým projektem „E-úřad“ získala prestižní umístění mezi top projekty v rámci 

celorepublikové soutěže  „E Government -  The Best 2007“– elektronizace veřejné správy. 
 
Ocenění Úřadu městské části Praha 10 za splnění požadavků Společenské odpovědnosti. 
 
 
 

Radnice Prahy 10  třídí hliník 
 
Radnice podporuje recyklaci. Již několik let je na úřadě možné třídit plasty a papír.  V budově je také umístěn 

kontejner na nebezpečný odpad, kam patří například vybité baterie. Úřad má i speciální skartační popelnice 
na nepotřebné dokumenty. V listopadu pak přibyla, tentokrát spíše neobvyklá, sběrná nádoba na hliníkový 
odpad. Tuto novinku představil 15. listopadu radní pro životní prostředí Roman Rogner. Do této nádoby pak 
patří nápojové plechovky, hliníkové folie, obaly od másla, čokolád, paštik nebo víčka od jogurtů.  Radnice Prahy 
10 je umístila u vstupů do budovy městského úřadu.  

Oddělený sběr hliníku významně šetří energii a suroviny určené pro jeho výrobu. Snižuje také produkci 
škodlivých látek při jeho výrobě. Hliník bude svážet externí firma, která jej předá k recyklaci.  

  
 
 

Vánoční trhy 
 
Tradiční vánoční trhy se na Praze 10 konaly i v roce 2007 a to od 2. do 20. prosince před nákupním centrem 

Eden ve Vršovicích. Program byl připravován  i ve spolupráci s NC Eden. 
Symbolického rozsvícení vánočního stromu městské části Praha 10 se i letos ujal starosta. Pro Mgr. 

Vladislava Lipovského to však byla premiéra. Vánoční strom měl deset metrů a tato slavnostní událost se konala 
první adventní neděli 2. prosince v 17.00 hodin. Na pódiu se v tomto předvánočním čase představili i sólisté 
Hudebního divadla v Karlíně Anna a Michal Klamovi, kteří přítomným zazpívali koledy. Po jejich vystoupení 
následovala Mikulášská nadílka NC Eden, kde přítomné děti pobavil například čertík Albertík. 

V pracovních dnech od 13. do 20. prosince zde od 15 do 18 hodin probíhal bohatý kulturní program, který 
připravily školy, občanská sdružení, zájmové kroužky a soubory, které mají sídlo nebo rozvíjejí svou činnost 
v Praze 10.  

13. prosince byla zahájena přehlídka školní a zájmové činnosti. V 16 hodin pak proběhlo vyhlášení výsledků  
již pátého ročníku výtvarné soutěže, kterou připravil odbor školství a kultury pro mateřské a základní školy 
Prahy 10. Výtvarná soutěž Kouzlo vánočních tradic, rodina a zimní radovánky ve výtvarném projevu dětí 
Prahy 10 byla vyhlášena na jaře pro mateřské, základní a speciální školy městské části Praha 10. Díla zadaná 
do soutěže ve třech věkových kategoriích (mateřské školy, I. a II. stupeň základních škol) posoudila odborná 
porota. V každé kategorii byly navíc odděleně hodnoceny práce jednotlivců a práce kolektivní. Starosta Mgr. 
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Vladislav Lipovský předal diplomy a ceny vítězům. Během tohoto dne se zde vystřídali zástupci 
MŠ U Roháčových kasáren, MŠ Mládežnická, ZŠ logopedická Moskevská (sbor a zobcové flétny), ZŠ Olešská 
s country tancem, ZŠ U Vršovického nádraží (zpěv, koledy, tanec), mažoretky a roztleskávačky Sandra 
a kytarové duo Jiří Hašek a Daniel Matulík. 

 
 

 
 

Starosta Mgr. Vladislav Lipovský předává ocenění vítězům ve výtvarné soutěži 
 
 
14. prosince vystoupili – MŠ Troilova, ZŠ U Vršovického nádraží, Gymnázium Přípotoční, DPS Rolnička, 

mažoretky a roztleskávačky Sandra a Ignis infernalis (středověké písničky a koledy). 
15. prosince byl přichystán na pódiu od 15 do 17 hodin odpolední zábavný program pro děti i dospělé 

„Veselé vánoce Prahy 10“.  Nechyběly ani soutěže o drobné dárky.  
V neděli 16. prosince se zde od 14:30 konal zábavný program „Kouzelné vánoce Prahy 10“. Během něj  

vystoupila Heidi Janků, která zpívala, moderovala a pořádala soutěže pro děti. Hlavní hvězdou vánočních trhů 
Prahy 10 byl zpěvák Petr Kolář.  Ten přítomným lidem zazpíval několik písní  před a po tradičním vánočním 
losování. V programu, který trval až do osmnácté hodiny, pokračoval dětský soubor Skřivánek. 

17. prosince vystoupili – ZŠ Vladivostocká (soubor fléten), ZŠ Švehlova, ZŠ Kodaňská, MŠ Štěchovická, 
MŠ Nučická (pásmo a pódiové cvičení), MŠ Útulná, ZŠ V Rybníčkách (zpívání a sbor), ZŠ Nad Vodovodem 
(hip-hop), TJ Sokol Strašnice a ZUŠ Bajkalská (žesťové nástroje). 

18. prosince účinkovaly v programu – MŠ Tuchorazská, MŠ U Vršovického nádraží, MŠ Omská, koledy 
z CD, ZŠ Gutova, Dům UM (Rock and Roll, flétny, hip–hop, orientální tanec), ZŠ Barikádníků (vánoční písně 
s doprovodem kláves a kytary), taneční skupina DIXI. 

19. prosince kromě programu připraveného školami, zájmovými kroužky a soubory z Prahy 10 proběhlo 
předávání dárků pro děti z dětských domovů a z pěstounských rodin. Tato charitativní akce - Vánoční strom 
radosti  - se konala pod záštitou pražského radního pro kulturu Milana Richtera a starosty desáté městské části 
Vladislava Lipovského od 17 do 19 hodin. Před tím byly na pódiu děti  z těchto škol a kroužků - MŠ Tolstého, 
ZŠ Břečťanová, Dům Um (Duhová kulička, orientální tanec a aerobic), MŠ Kodaňská, ZŠ Hostýnská, 
MŠ Přetlucká. 

20. prosince proběhlo zakončení programu připraveného školami, zájmovými kroužky a soubory z Prahy 10. 
V něm vystoupily – ZŠ Jakutská (pěvecký sbor), ZŠ U Roháčových kasáren, Sandra (mažoretky 



 80 

a roztleskávačky), DLS Vonička, Dům Um – Krůček, Taneční škola POP BALET, Ignis infernalis (středověké 
písničky a koledy). 

Celkem se zde během vánočních trhů vystřídalo 48 vystoupení. 
 
Vánoční výzdoba v Praze 10 se i letos týkala světelné výzdoby v ulicích Vršovická a V Olšinách. Náklady by 

se měly vyšplhat přibližně na 250 000 korun. Většina pražských čtvrtí má stejně jako Praha 10 své vánoční 
stromy, světelné dekorace či kulturní program v rámci různých vánočních trhů. Dekorace si většina městských 
částí půjčuje a tato investice je pak stojí od desítek tisíc korun až po jeden milion. Nejvíce dala Praha 1, přes 
jeden milion korun, za instalaci vánočních stromů na Malostranském náměstí, na Kampě a ve Vodičkově ulici, 
světelnou výzdobu stromů, fasád některých domů nebo ozdob na sloupech veřejného osvětlení.V centru Prahy se 
pak o tradiční vánoční strom postarali pořadatelé vánočních trhů na Staroměstském a Václavském náměstí. Trhy 
zde trvaly od 1. prosince do 1. ledna 2008. 

 
 
 

Losování o byty a bytová politika Prahy 10 
 
Losování o byty  
Jak bylo řečeno, tak se 16. prosince konalo i předvánoční losování o 12 bytů. Jedná se o pět  let fungující 

tradici a také o vůbec nejtransparentnější způsob přidělování bytů občanům. V předloňském roce se přihlásilo 
181 zájemců, ale jen 110 z nich splnilo všechny podmínky, a radnice mezi ně rozdělila dvacet jeden byt. Loni se 
losovalo ze šedesáti šesti platných přihlášek, které byly zařazeny do slosování. Praha 10 je jedinou městskou 
částí, kde se o byty losuje. 

 

 
 

Losování bytů 
 
 
Žadatelé se mohli přihlásit do veřejného losování o nájem jedné bytové jednotky, vyplněním a podáním 

formuláře přihlášky včetně požadovaných příloh do podatelny radnice do 30. listopadu. Losování se mohou 
zúčastnit lidé, kteří mají v Praze 10 minimálně tři roky trvalé bydliště, nevlastní žádný jiný byt nebo dům. 
Od loňska také platí, že vylosovaní žadatelé musí být fyzicky přítomni při losování a musí prokázat totožnost. 
Pokud totiž nebude vylosovaný uchazeč přítomen, bude vylosován někdo další. Letos přikročila radnice 
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i k podmínce minimálního stanoveného příjmu. Čistý příjem u jedné osoby měl činit 7 852 korun na měsíc, 
u dvou osob 11 216 korun na měsíc, u tří osob 15 703 korun na měsíc, atd. Žadatelé nesměli ani dlužit 
za nájemné. 

Zájemci se rozdělují do tří kategorií. Samostatně se pak losují byty pro mladé bezdětné lidi ve věku od 18 
do 30 let (skupina A), pro manžele s dětmi do 18 let (skupina B) a pro samoživitele s dětmi do 18 let (skupina 
C). Na každou kategorii připadly čtyři byty, které měly různou velikost podle kategorií. Rozdělovaly se většinou 
menší byty, převážně garsonky, největší byl šedesátimetrový 2 + 1.  Nájemné u losovaných bytů je stanoveno 
na 55 korun za metr čtvereční. Byty se nacházely v ulicích – Smolenská, Za Poštou, Volyňská, Na Spojce, 
Srbínská, Ruská, Bajkalská, Černokostelecká, Holandská, Přípotoční a dva byty byly v ulici K Louži. 

Veřejného losování bytů se účastnil starosta městské části Praha 10 Mgr. Vladislav Lipovský, místostarosta 
Bohumil Zoufalík a zpěvák Petr Kolář. Ti vybrali ze 108 přihlášených dvanáct šťastlivců. Současně bylo 
vylosováno 12 náhradníků pro případ, že by z nějakých důvodů hlavní výherce byt nepřevzal, nebo by mu 
nemohl být předán pro porušení podmínek losování apod.  

Když starosta m. č. Praha 10 četl vylosovaná jména, často se z davu ozývaly výkřiky radosti, někteří vítězové 
měli i slzy na krajíčku, neboť se jim splnil veliký sen. První čtyři výherce v kategorii mladí lidé od 18 do 30 let 
losoval zpěvák Petr Kolář. Pokaždé vylosoval ženu, takže postupně udělal radost Marii Šlechtové, Lucii 
Zemanové, Kateřině Fuksové a Andree Tomašové. Výherce losovaly i děti, které si na pomoc pozvali zástupci 
radnice. Na závěr V. Lipovský a B. Zoufalík popřáli všem přihlížejícím hezké svátky a vyjádřili naději, 
že losování bude pokračovat i příští rok.  

Losování a kulturní program přitáhl před nákupní centrum Eden stovky lidí. 
 
 
Bytová politika  
Vedení Prahy 10 přistupuje k jednotlivým formám přidělování bytů koncepčně a snaží se pokrývat rozmanité 

skupiny obyvatel. Radnice za celý rok rozdělí přibližně 150 bytů. Z tohoto počtu je to 12 bytů pro občany Prahy 
10, které se přidělují losováním a jsou určeny pro - rodiny s dětmi do 18 let, samoživitele s dětmi do 18 let 
a mladé lidi od 18 do 30 let.  

Z dalších možností je to obálková soutěž, o které jsem se již dříve zmiňoval; probíhá dvakrát ročně a vyhrává 
v ní ten, kdo nabídne nejvyšší první nájem. Tato možnost je určena pro občany z celé republiky.  

Další možností je přidělování bytů ze sociálních důvodů. Zde komise vybírají podle daných kritérií ty 
případy, kterým obec může dle zákona pomoci a kteří pomoc potřebují. Přihlášky na byty přidělované 
ze sociálních důvodů se podávaly nejpozději do 8. 6. 2007 12:00 hodin do podatelny Úřadu m.č. Praha 10, 
Vršovická 68. Žadatel musel splnit podmínky trvalého a fyzického pobytu na území městské části Praha 10, dále 
nesměl být  vlastníkem bytu ani nemovitosti určené k trvalému bydlení.  

Byty, které byly nabídnuty ze sociálních důvodů, byly rozděleny do několika skupin, do kterých se museli 
žadatelé „vejít“: skupina A – mladí lidé od 18 do 30 let, B - manželé s dětmi do 18 let, C - samoživitelé s dětmi 
do 18 let, E - jednotlivci nad 30 let. Pro skupinu A se jednalo o byt v ulici Voděradská 391/9 (1+0 o rozměrech 
31,40 m²)  a U Nových vil 1349/27(1+0 o rozměrech 31,00 m²). Pro skupinu B to  byl byt v ulici - 
Černokostelecká 975/49 (2+1 o rozměrech 81,70 m²), Rybalkova 706/5 (2+1 o rozměrech 48,50 m²), Průběžná 
1843/27 (3+1 o rozměrech 63,00 m²)  a Vladivostocká 1294/17 (3+1 o rozměrech 81,76 m²). Pro skupinu 
C to byl byt v ulici - K Louži 829/10 (1+1 o rozměrech 50,31 m²), Přípotoční 21 (1+1 o rozměrech 46,80 m²), 
Žitomírská 743/24 (1+1 o rozměrech 33,71 m²)  a Srbínská 1867/1 (1+1 o rozměrech 40,60 m²). Pro skupinu 
E připravila radnice byt v ulici V Předpolí 1304/3 (1+0 o rozměrech 31,40 m²)  a Saratovská 517/19 (1+0 
o rozměrech 31,00 m²). 

 
 
 

Cyklisté mají na radnici zastání 
 
V programovém prohlášení rady se objevila i zmínka o podpoře budování cyklostezek. Radní Roman Rogner 

se stará o nově zřízenou oblast  - o životní prostředí, cyklostezky a čistota - proto se nelze divit, že v této oblasti 
přichází první zlepšení. Na příští rok se plánuje vybudování nové cyklostezky kolem Botiče v návaznosti 
na Prahu 15, poté se dostane i na vnitřní části Prahy 10.  

Radnice také vyzvala občany, aby zasílali návrhy na stanoviště stojanů na kola. Z řady návrhů vybrala nově 
vzniklá skupina pro rozvoj cyklostezek a podporu cyklodopravy MČ Praha 10 jedenáct míst pro umístění 
kvalitních a bezpečných stojanů na strategických místech městské části a u významných obchodních center. 
Termín instalace záleží nyní na rozhodnutí Magistrátu hl. m. Prahy, který bude tato zařízení financovat.  

M. č. Praha 10 šla v tomto příkladem. V listopadu bylo instalováno pět oblouků pro deset stání před jedním 
z vchodů do budovy radnice, na jaře, po rekonstrukci dlažby, přibudou i před druhým vchodem. Stojany 
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představují možnost bezpečného stání umožňujícího zajištěné uzamčení díky konstrukci a splňujícího moderní 
požadavky na taková zařízení.  

Dále se pracuje na seznamu kritických jednosměrných ulic, které by mohly být časem obousměrné pro 
cyklisty. I k této problematice přijímá radnice návrhy od občanů. 

 
 
 

Stávka učitelů 
 
Na úterý 4. prosince byla vyhlášena ve školství stávka. Pedagogové protestovali, protože do resortu přišlo 

méně peněz, než očekávali. Vedení radnice Prahy 10 se rozhodlo, že se o děti z prvních stupňů základních  
a mateřských škol, které se zapojí do celostátní stávky, postará. Péče se ujali pracovníci odboru školství a kultury 
s pedagogickým vzděláním. pro děti byl připraven improvizovaný program, zajištěn pitný režim a oběd. O této 
možnosti byli informováni rodiče a mohli ji využít ti, kteří neměli možnost se o dítě postarat. Radnice očekávala 
desítky dětí, ale nabídky nakonec využili pouze tři školáci, kteří si hráli se stavebnicemi a vyráběli vánoční 
ozdoby.  

Ze třinácti základních škol v Praze 10 se do stávky zapojilo osm: ZŠ Brigádníků, ZŠ Břečťanová, ZŠ Gutova, 
ZŠ Hostýnská, ZŠ Jakutská, ZŠ Nad Vodovodem, ZŠ U Roháčových kasáren, ZŠ Vladivostocká. MŠ byly ve 
stávce tři z 25: MŠ Chmelová, MŠ Podléšková a MŠ Nedvězská. I přesto, že uvedené školy zůstaly tento den 
uzavřeny, přislíbili všichni ředitelé, že se osobně postarají o bezpečnost dětí, které by z jakéhokoliv důvodu před 
uzavřenou školu dorazily. 

Celkem v Praze 1 až 15 stávkovalo ze 170 základních škol 105, ze 150 mateřských škol 63; ke stávce se 
přidalo 27 gymnázií, 20 středních škol (obchodní akademie, střední odborná učiliště aj.) a 7 vyšších odborných 
škol zřizovaných hlavním městem. Stávkovala i Střední průmyslová škola elektrotechnická V Úžlabině nebo 
gymnázium v Přípotoční ulici v Praze 10. 

V Praze připravili program pro bezprizorní školáky Domy dětí a mládeže, jinde některé městské části, 
případně i stávkující školy. Některé děti si vzali rodiče do práce nebo se angažovaly babičky. 

 
 
 

Vedení Praha 10 myslí i na vylepšení dopravy 
 
Začátkem prosince představila městská část dva projekty, které mají vylepšit  dopravní situaci v Praze 10. 

Prvním je posunutí tramvajové smyčky Černokostelecká ke stanici metra Depo Hostivař a druhým 
je optimalizace autobusové dopravy mezi zastávkami Slavia – Želivského. 

Posun tramvajové smyčky by měl lépe propojit obytnou část Strašnic s terminálem u stanice metra Depo 
Hostivař. V současnosti má tramvaj číslo 11 konečnou stanici umístěnou cca 600 metrů před stanicí metra 
a autobusovým terminálem, proto městská část Praha 10 odhlasovala návrh na změnu územního plánu na přesun 
konečné zastávky tramvaje číslo 11 přímo do terminálu u stanice metra Depo Hostivař. To ocení především lidé, 
kteří využívají autobusové dopravy. Usnadní se tak cestování například lidem, kteří dojíždějí z Prahy 15 a 22; 
pokud dnes potřebují linku 11, musejí buď jít velký kus pěšky, nebo popojet jinou tramvají.  

Tento projekt myslí i do budoucnosti, neboť právě v prostoru u dnešní zastávky metra, kde je nádraží 
městských a příměstských autobusů, je naplánována zastávka železnice. Novým uspořádáním by zde vznikl nový 
přestupní uzel, kde budou cestující moci v jednom místě využít všechny prostředky veřejné dopravy.  

Radnice by v budoucnu ráda změnilo i matoucí název zastávky Depo Hostivař, která leží na rozhraní Strašnic 
a Malešic, tedy na území Prahy 10. V budoucnu se plánuje i  rozšíření parkovacích míst. Již dnes je zde 
parkoviště P+R, ale plánuje se vznik dvoupodlažního parkovacího domu za 220 milionů korun. Počet 
parkovacích míst naroste ze 259 míst na téměř na trojnásobek. Poblíž parkovacího domu by se mělo objevit i 
menší obchodní centrum a zázemí pro dispečery Dopravního podniku. 

V druhém projektu jde o zřízení vyhrazeného jízdního pruhu pro městské autobusy na trase od zastávky 
Slavia ke stanici metra Želivského, tj. v ulicích Bělocerkevská a U Zdravotního ústavu. Nezbytnou podmínkou 
pro vznik samostatného pruhu pro veřejnou autobusovou dopravu jsou úpravy a zjednodušení křižovatky ulic 
Bělocerkevská a Ruská, kudy projíždějí denně stovky aut, proto městská část Praha 10 podala podnět na změnu 
územního plánu tak, aby bylo zachováno propojení východní a západní části Vršovic ulicemi Vlašimská a 
Benešovská. Vyhrazené jízdní pruhy se osvědčily například na Smíchově nebo Jarově. Tato změna by měla 
usnadnit i dopravu k fotbalovému stadionu Slavie, který by měl být na jaře 2008  otevřen. 

Doufejme tedy, že se obě změny, které cestujícím usnadní dopravu, podaří co nejrychleji uskutečnit.  
 

  
 



 83 

Stížnosti přijímá radnice Prahy 10 i přes Skype 
 

Přes bezplatnou internetovou volací službu Skype mohou od 6. prosince volat své podněty občané Prahy 10 
do radničního call centra. Standardní telefonní číslo do call centra je 840 111 213 a uživatelské jméno pro službu 
Skype je Callcentrum.praha10. S tímto počinem přišla radnice, aby zlepšila komunikaci s veřejností, především 
však chce takto zvýšit zájem mladých lidí o dění v městské části. Hlavně tato skupina totiž využívá bezplatnou 
internetovou volací službu Skype. 

Call centrum funguje od října 2006 a vyřídí kolem 90 podnětů a dotazů měsíčně. Linka je v provozu nonstop 
24 hodin denně. Původním smyslem call centra bylo na telefonní lince sbírat, evidovat a řešit problémy 
v souvislosti s obecními byty, domy a majetkem. Linka a její operátoři však v současné době shromažďují 
podněty a stížnosti i z ostatních oblastí. Operátoři centra zapisují podněty do evidence a souběžně je elektronicky 
distribuují na příslušný odbor nebo správní firmu, takže je později možné dohledat, proč občané do callcentra 
volali. V případě okamžitého řešení, například uvíznutí ve výtahu, jsou školeni jak postupovat. Na řešení 
problémů je v provozu i mailové spojení. 

K volání přes Skype stačí mít počítač standardně vybavený patřičným softwarem, který je zdarma ke stažení 
na stránkách www.skype.com, běžná sluchátka a mikrofon.  

 
 
 

Komunikační audit ocenil úředníky 
 

Výborného výsledku dosáhl Úřad městské části Praha 10 v tajně provedeném komunikačním auditu, který 
provedla specializovaná firma Westminster. Ze závěrů rozsáhlého auditu vyplynulo, že úředníci radnice jsou 
ochotní, vstřícní, komunikativní a mají dobrou znalost problematiky. Lidé se také snadno na úřad dovolají 
a nemusí dlouho čekat ani na e-mailovou odpověď. To je jistě dobrá zpráva, která svědčí o tom, že vedení úřadu 
v čele s tajemníkem Martinem Slavíkem odvádí dobrou práci.  

Komunikační audit proběhl v průběhu měsíce října na všech pracovištích úřadu, přitom letošní říjen měl 
největší návštěvnost za posledních několik let. Úřad totiž řešil vyřazování dlužníků z privatizace obecních bytů, 
což jistě byla náročná práce pro zaměstnance. 

Radnici  společnost  otestovala  207  osobními  návštěvami,  240  telefonickými  hovory  a  rozesláno bylo 
180 e-mailů. Při vstupu do úřadu firma ocenila přehledný navigační systém, který umožňuje snadnou orientaci,  
není samozřejmostí na všech radnicích. Správný odbor díky tomu snadno našlo devět z deseti lidí, správného 
úředníka osm návštěvníků z deseti. Kompetentní osoby našly nově příchozího v 63 procentech do pěti minut 
a do deseti minut v 90 procentech. 

Velmi dobře si v průzkumu vedli zaměstnanci radnice při osobním setkání. Většina lidí, kteří si přišli vyřídit 
na úřad své záležitosti, byla s úředníky spokojena. Ocenila především rychlost vyřízení návštěvy, vystupování 
a profesionalitu úředníků. Úředníci se svým klientům věnovali, jsou empatičtí, tváří se mile a jsou jim 
k dispozici ihned, jak je to možné. Osm z deseti úředníků se klienta zeptá, co pro něj může udělat. Slušnost 
a ochotu u zaměstnanců úřadu ocenilo 95 % návštěvníků. Podle průzkumu však zapomínají návštěvníkům dávat 
vizitky (v 74 % případů) a jen 37 procent z nich nosí viditelně umístěnou jmenovku.  

Dobře dopadla i zkouška po telefonu. Z ní vyplynulo, že se občané většinou dovolají na první pokus (80 %) 
a 93 procent lidí se dostane ke správné osobě maximálně s jedním přepojením. Polovinu e-mailů vyřídil úřad 
do pěti dnů. I tento výsledek je velmi nadstandardní v porovnání s ostatními úřady. 

Kritiku však sklidila budova radnice, která je podle lidí nevzhledná, šedá, neútulná a pesimistická. 
Nedostatkem bylo i její vybavení. Stolky na psaní na chodbách jsou, ale psací potřeby chybí (v 95 %). Naopak 
pozitivně byla budova radnice ohodnocena za bezbariérový přístup.   

"Budova kazí hodnocení práce úřadu a lidí. I tak v ní sedí úředníci, kteří se umějí usmívat, a vyvažovat tak 
nepříznivý dojem z objektu," uvedl ředitel společnosti Westminster Tomáš Studeník. 

Radnice se na základě výsledků rozhodla některé nedostatky okamžitě odstranit. Začala zpracovávat nový 
navigační systém usnadňující orientaci v detašovaném pracovišti v Uzbecké ulici, kde se vydávají pasy. 
Nakoupily se psací potřeby pro použití veřejností a také se začaly připravovat vizitky pro všechny zaměstnance, 
kteří přicházejí do osobního styku s návštěvníky. Bohužel, vylepšení vzhledu budovy nelze  vyřešit okamžitě.  

Společnost Westminster se zaměřuje na aktivity, které pomáhají státním úřadům i místní samosprávě  sloužit 
občanům, a to zlepšováním komunikace. Westminster realizuje celoevropský průzkum EMGC – European 
Monitor of Government Communications, který mapuje, jak úřady komunikují s občany. V roce 2007 například 
provedla společnost audit i na Praze 6. Zde ocenila vystupování a profesionalitu úředníků, naopak kritizovala 
špatně fungující recepci, nedostatečnou identifikaci úředníků a nedostatek míst k zaparkování. 
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Jak si vedly v komunikaci jednotlivé odbory úřadu: 
 
Nejrychlejší odpověď na e-mail Kancelář starosty 
Nejusměvavější Personál na informacích 
Nejlépe komunikující Odbor živnostenský 
Nejproaktivnější Odbor dopravy a energetiky 
Největší znalosti prokázal Odbor živnostenský 
 
 
 

Filmová soutěž Antifetfest  
 
Praha 10 se letos zapojila do amatérské filmové soutěže Antifetfest určené pro žáky druhého stupně 

základních škol, středních škol, gymnázií a odborných učilišť. Soutěž se zaměřením na protidrogovou 
problematiku začala 1. prosince 2007 a do 15. dubna 2008 proběhnou předkola v jednotlivých městských 
částech. Soutěž organizuje ji hlavní město Praha ve spolupráci s Městskou částí Praha 12.  

Kontaktní osobou za m. č. Praha 10 je protidrogová koordinátora Mgr. Helena Průchová. Vyplněné přihlášky 
se musejí společně se soutěžním snímkem odevzdat v obálce označené heslem „soutěž Antifetfest“ nejpozději 
do 31.  března 2008 v podatelně Úřadu městské části Praha 10.  

Tématem soutěže je obrazový snímek s protidrogovým námětem natočený videokamerou či digitálním 
fotoaparátem v celkové délce do patnácti minut na libovolný obrazový formát. Ze soutěže budou vyřazeny 
snímky, které navádějí k užívání drog, líčí krutá a nelidská jednání, problematiku závislosti zlehčují, omlouvají 
nebo schvalují. 

Vítězové  kategorie Základní školy a kategorie Střední školy postoupí do celopražského finále, ve kterém 
odborná porota vybere z každé tři nejlepší snímky. Vítězové obdrží hodnotné věcné ceny  - 1. místo digitální 
kamera v hodnotě 20 000,- Kč, 2. místo notebook v hodnotě 15 000,- Kč, 3. místo digitální fotoaparát v hodnotě 
10 000,- Kč. Finálové promítání a slavnostní vyhlášení vítězů celopražského kola se uskuteční v polovině června 
2008 v sále Městské knihovny.  

Průběžné informace jsou na internetové adrese www.antifetfest.cz. 
 
 
 

Bezplatný internet nebo výuka jazyků u předškoláků 
 
Jsou i některé plány a projekty, které chtěla radnice v roce 2007 spustit, ale nakonec se to nepodařilo. 

Neznamená to však, že ony projekty zapadly v zapomnění, ale naopak se na nich intenzivně pracuje. Je potřeba 
vědět, že na nich pracovníci úřadu a zastupitelé strávili hodiny práce a jejich výsledky se projeví v roce 2008. 

Prvním příkladem je bezplatný internet. Přestože je tato služba součástí Programového prohlášení, které 
je plánováno na čtyři roky, cílem bylo spustit projekt Internet zdarma již koncem roce 2007, aby se občané 
budou mohli připojit pomocí WiFi techniky. Tato služba má pomoci především těm, kteří nemají internet, aby 
mohli komunikovat s úřady a státní správou. Bezplatný internet bude mít minimální garantovanou rychlost 
a vzhledem k rychlosti připojení nebude možné, aby si občané stahovali filmy a hudbu.  

Jeho zavádění však bylo složité jak z hlediska technologie, tak i zákona. Muselo se vzít v potaz i vyjádření 
Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže i Evropské komise. Zvolená technologie nezpůsobí naprosto žádná 
zdravotní rizika a samozřejmě nebude rušit provoz stávajících Wi-Fi sítí. Na základě zpracované studie se 
zprovozní nejprve několik přístupových bodů, které se budou nacházet na institucích radnice a jiných důležitých 
centrech; bude to tedy ÚMČ Praha 10, poliklinika a informační centrum radnice v Plaňanské v Malešicích, 
oblast kolem obchodního centra v Jabloňové ulici na Zahradním Městě, oblast Kubánského náměstí či u stanic 
metra, případně některé školy. 

Ve školním roce 2007/2008 chtěla m. č. zavést výuku cizích jazyků pro předškolní děti, kterou 
by financovala. I tento plán se měl stihnout během čtyř let, ale vedení radnice doufalo, že vše proběhne rychleji. 
Na začátku byla analýza stávající situace ve výuce cizích jazyků. Jelikož plátcem této výuky má být Praha 10, 
byly připraveny parametry výběrového řízení, aby byla vybrána nejlepší jazyková škola, pak byla vyhlášena 
veřejná soutěž „Výuka angličtiny v mateřských školách, zřízených m.č. Praha 10", která byla zveřejněna 
v Informačním systému veřejných zakázek (www.isvz.cz) dne 22. 6. 2007. Ve lhůtě pro podání nabídek, do 6. 8. 
2007, byly podány dvě, ale obě byly hodnotící komisí vyřazeny pro nesplnění požadavků kladených zákonem o 
veřejných zakázkách na formu a zpracování nabídek. Městská část Praha 10 nemohla dále konat jinak, než celé 
otevřené řízení v souladu se zákonem zrušit a vypsat nové.  
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Krátké zprávy z dění ÚMČ Praha 10 v roce 2007 
 
Od 1. ledna 2007  je v platnosti na úřadě e-spis neboli Spisová služba. Je to systém specializovaný na podporu  

evidence zpracování a oběhu dokumentů. Systém je využíván organizacemi státní správy a samosprávy a všude 
tam, kde je vyžadována komplexní evidence, správa a řízené zpracování dokumentů při respektování standardů 
na ochranu informací, efektivitu práce a průkaznost evidence i průběhu zpracování. 

 
Posledním dnem  roku 2007 skončila platnost občanských průkazů bez strojově čitelných údajů, ty byly 

vydány do 31. prosince 1998. Konec platnosti se vztahoval  i na občanské průkazy s vyznačenou platností ,,bez 
omezení“ s výjimkou občanských průkazů občanů narozených před 1. lednem 1936. Výměna občanských 
průkazů za strojově čitelné občanské průkazy byla bezplatná. 

 
Koncem roku byl odsouhlasen nový systém vyplácení rodičovského příspěvku. Rodiče si tak museli vybrat, 

kolik let chtějí rodičovský příspěvek pobírat. Od toho se pak odvíjí výše měsíční částky, kterou v roce 2008 
dostanou. V roce 2007 to byla stejná částka pro všechny, a to 7600 korun měsíčně. V prosinci 2007 a v lednu 
2008 museli příjemci úřadům nahlásit, zda budou na "mateřské" dva, tři nebo čtyři roky. Pro tříletou lhůtu 
zůstane zachována částka 7600 korun, ve čtyřletém období se sníží na 3800 Kč. Těm, kteří se rozhodnou do 
zaměstnání vrátit již po dvou letech, bude měsíčně vypláceno 11400 korun, podmínkou však je, že rodič před 
nástupem na mateřskou měl měsíční plat nejméně 16 tisíc korun.  

 
 
 

Kulturní a sportovní akce pořádané Odborem školství a kultury 
 
V roce 2007 bylo realizováno přímou i nepřímou podporou 140 kulturních a  30 sportovních akcí. Byla to již 

zmiňovaná vítání občánků, setkání jubilantů, zlaté a diamantové svatby nebo slavnostní předávání maturitních 
vysvědčení a výučních listů. O výstavách v Galerii v pátém patře, kterých bylo osm, a o koncertech pod záštitou 
starosty MČ Praha 10, kterých bylo devět, píši v kapitole o kultuře.   

Z dalších akcí, o kterých se rozepisuji jinde to byly: Májové slavnosti Prahy 10, Svatováclavské slavnosti 
Prahy 10, Vánoční trhy MČ Praha 10, Den dětí Prahy 10, Den prvňáků MČ Praha 10, On-line rozhovor se 
starostou Mgr. Vladislavem Lipovským, Mikulášská oslava v Centru komunitní práce v Jasmínové, Společenské 
setkání zaměstnanců ÚMČ Praha 10 v Obecním domě, Slavnostní setkání pod záštitou starosty Mgr. Vladislava 
Lipovského věnované podnikateli a mecenáši umění Jindřichu Waldesovi při příležitosti 100. výročí otevření 
vršovické továrny Koh-i-noor v Galerii Deset, Přehlídka školní a zájmové činnosti MČ Praha 10 
na Staroměstském náměstí v rámci Velikonočních oslav svátků jara, Výtvarná soutěž „Kouzlo vánočních tradic, 
rodina a zimní radovánky ve výtvarném projevu dětí Prahy 10“. Pro seniory byly pořádány devětkrát koncerty 
v domovech důchodců a domech s pečovatelskou službou – na svátek hudby, čtyřikrát k Mezinárodnímu dni 
seniorů a čtyřikrát to byly vánoční koncerty. 

 
  

Další kulturní akce podpořené MČ P 10 prostřednictvím odd. kultury 
 
Soutěže pro žáky SOU U Krbu v oboru kuchař, číšník, cukrář „O pohár starosty Mgr. Vladislava Lipovského“ 
 
Dětský parlament (5. června od 10 do 12 hodin na ÚMČ Praha 10) 
 
Studentský parlament (14. června od 10 do 12 hodin na ÚMČ Praha 10) 
 
Vršovický koláč – 6. 10. 2007  
 
Soutěže Městské knihovny v Korunní  
 
Soutěž v country tancích „STODOLA“ v KD Barikádníků  
 
Literární soutěž pro seniory z domovů a domů s pečovatelskou službou – listopad – prosinec 2007  
 
Vědomostní soutěže pořádané Domem Um  pro žáky základních škol  
 
Výtvarný plenér v Prešově (Slovensko) 19. 5. – 1. 6. 2007  (za Prahu 10 se zúčastnily výtvarnice 

pí. Horáčková a pí. Mochalová) - Mezinárodní spolupráce v oblasti kultury 
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Oficiální návštěva starosty Mgr. Vladislava Lipovského a místostarosty Ing. Antonína Weinerta v Prešově 

(Slovensko) 7. 6. – 10. 6. 2007 (návštěva se uskutečnila u příležitosti oslav 760. výročí města Prešov a konání 
„Dnů města Prešov) - Mezinárodní spolupráce v oblasti kultury 

 
 

Soupis sportovních akcí 
 
Mezinárodní spolupráce v oblasti sportu 
 
Mezinárodní volejbalový turnaj dívek v Mutterstadtu (Německo) 4. 5. – 7. 5. 2007 (účast volejbalistek 

ze ZŠ Vladivostocká   a PVK Olymp Praha) 
 
Oficiální návštěva starosty Mgr. Vladislava Lipovského v Jasle (Polsko) 21. 6. -24. 6. 2007 (u příležitosti 

konání Mezinárodního turnaje dívek ve volejbale  a Mezinárodního turnaje chlapců ve fotbale. Turnaje se 
zúčastnila družstva volejbalistek ze ZŠ Vladivostocká, Ekogymnázia Praha a fotbalisté Rapidu Malešice) 

 
Mezinárodní volejbalový turnaj v Nyíregyháze (Maďarsko) 7. 12.- 10. 12. 2007 (účast volejbalistek                                                                           

ze ZŠ Vladivostocká a PVK Olymp Praha) 
 
Mezinárodní volejbalový turnaj dívek a Mezinárodní fotbalový turnaj chlapců 19. 8. – 23. 8.2007 (účast 

družstev z Prešova a Stropkova - Slovensko,  Jasla - Polsko, ZŠ Vladivostocká, Ekogymnázium Praha, Rapid 
Malešice – všichni z Praha 10) 

 
 
Soupis sportovních akcí s podporou MČ 
  
Druhý ročník turnaje „O pohár městské části Praha 10“ – 9.  5. 2007 (pořadatel: SK Slávie Slavoj, Společnost 

pro podporu lidí s mentálním postižením v ČR) 
 
XI. ročník Velké ceny Slavie Praha v Plavání – 12.  5.  2007 (pořadatel: SK Slavia Praha plavání) 
 
9. ročník Mezinárodního kuželkářského turnaje zrakově postižených – Slavia Cup – 22. – 24. 6. 2007 

(pořadatel: SK Slavia Praha – odbor zrakově postižených) 
 
Sportovní odpoledne pro děti z dětských domovů na stadionu ASK Slavie – 9. 5. 2007 (pořadatel: Nadace 

Terezy Maxové) 
 
Sportovní hry mateřských škol 2007 – obvodní kolo  – květen 2007 (pořadatel: MŠ Přetlucká) 
 
Sportovní odpoledne a dětský den –  1. 6. 2007 (pořadatel: Komunitní centrum KRUH při ZŠ Hostýnská)  
 
Přebor ČR v terčové lukostřelbě v kategorii žáků do 10 let – IV. ročník – 2. 6. 2007 (pořadatel: SK Slavia 

Praha lukostřelba) 
 
ABC – Aerobic & FISAF Fines Basic Cup 2007 – 2. 6. 2007 (pořadatel: Fit studio D ve spolupráci s Českým 

svazem aerobiku) 
 
Celopražské přebory lidí s mentálním postižením v plavání – 23. 6. 2007 (pořadatel: SPMP Plavci Praha, 

Slavia Praha) 
 
Mezinárodní turnaj v mužském lakrosu – 27. – 30. 6. 2007 (pořadatel: TJ Malešice – oddíl lakrosu, SK Slavia 

Praha) 
 
Pratur International Baseball Cup 2007 – 30. 6. – 1. 7. 2007 (pořadatel: Sportovní klub Tempo Titans Praha) 
 
24 hodinový závod v terčové lukostřelbě – 21. – 22. 7. 2007 (pořadatel: SK Slavia Praha lukostřelba) 
 
30. mistrovství světa novinářů v tenise – srpen 2007(pořadatel: Strategic Consulting, s.r.o.) 
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Soutěž „Pragochema-Skanska CVP“ – 16. -18. 11. 2007 (pořadatel: TJ Bohemians Praha) 
 
25. ročník Bican Cupu 2007 – 15. -16. 12. 2007 (pořadatel: Agentura Albresa S.A. a SK Slavia Praha) 
 
18. ročník Fair play Cup – 1. 12. 2007 (pořadatel: SK Slavia Praha) 
 
Formou grantů byly podpořeny sportovní projekty pořádané sportovními kluby: 
  
Atletický sportovní klub Slavia Praha 
Český tenisový svaz vozíčkářů 
Sportovní klub Slavia Praha, odbor zrakově postižených 
Svaz Aerobiku 
TJ Astra Zahradní Město  
TJ Bohemians Praha 
TJ KOVO Praha 
TJ Sokol Hostivař 
TJ Sokol Strašnice  
TJ Sokol Vršovice  
TJ Solidarita 
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2) Politický a kulturní rozvoj. Rozvoj školství. Církve 

2.1) Politické strany Prahy 10 
 
 

Zemřela  Ludmila Macnarová 
 
 
Členka zastupitelstva MČ Praha a předsedkyně komise bytové politiky rady MČ paní Ludmila Macnarová 

zemřela po těžké nemoci dne 14. ledna 2007 ve věku 75 let. Poslední rozloučení se zesnulou se konalo v pátek 
19. ledna 2007 ve velké obřadní síni strašnického krematoria. 

Ludmila Macnarová vykonávala funkci členky zastupitelstva od roku 1990, funkci předsedkyně komise 
bytové politiky od roku 1993.  

 
 

Petr Hulinský 
 
Předseda pražské ČSSD, zastupitel Prahy 10 i hlavního města Prahy, předseda finanční komise magistrátu 

a propagátor bojového umění taekwondo Petr Hulinský se zapsal mezi české rekordmany. V sobotu 17. března 
dokázal v ZŠ Barrandov holou rukou přerazit 11 na sobě naskládaných pórobetonových tvárnic. Dosavadní 
rekord byl 8 tvárnic. 

Bohužel, v březnu v boji o post místopředsedy ČSSD neuspěl, neboť díky zásahu J. Paroubka získal tuto 
funkci Milan Urban. 

 
 

Mgr. Tomáš Ján  se stal ředitelem Centra sociálních služeb 
 
Novým ředitelem Centra sociálních služeb se stal radní Prahy 10 Mgr. Tomáš Ján (ODS), který do nové 

funkce nastoupil v září. Ve výběrovém řízení, které bylo vyhlášeno po odvolání bývalého ředitele Miroslava 
Luczky, uspěl mezi jedenácti dalšími kandidáty.   

V posledních letech působil Ján jako ředitel Domova seniorů v Malešicích. 17. července ho Rada hlavního 
města oficiálně jmenovala ředitelem Centra a Mgr. Tomáš Ján byl současně odvolán z funkce ředitele Domova 
seniorů v Malešicích, jehož vedením byl prozatím pověřen Evžen Kokeš. 

Centrum sociálních služeb Praha (dřívější název Městské centrum sociálních služeb a prevence) zastřešuje 
služby jako je například Linka důvěry, krizové centrum RIAPS, poradny pro rodinu, manželství, zdravotně 
postižené a další.  

Ján chce zlepšit a rozšířit fungování centra ve prospěch občanům tam, kde je to aktuálně nejvíce třeba. 
Současně chce zlepšit fungování celé organizace v personální a administrativní oblasti.  

Mgr. Tomáš Ján se narodil 11. dubna 1960 v Bruntále. Je absolventem Pedagogické fakulty Univerzity 
Karlovy Praha, obor speciální pedagogika (1984). Pracoval jako učitel a vychovatel. Od roku 1990 působí 
v manažerských pozicích v oblasti zdravotnictví a sociální péče. Od roku 2002 zastával funkci ředitele Domova 
seniorů Praha 10, Malešice. Členem ODS je od roku 2006. 
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2.2) Kultura 

2.2.1) Galerie v pátém patře 
 
Galerie v pátém patře se nachází v budově Úřadu městské části  (Vršovická 68, Praha 10) a je přístupná 

v pracovních dnech (pondělí a středa 8.00 – 18.00, úterý a čtvrtek 8.00 – 15.00, pátek 8.00 – 14.00). Každá 
ze zde uvedených výstav se konala pod záštitou starosty Prahy 10. Začátkem roku to bylo pod patronací Ing. 
Milana Richtera, následně pod záštitou nového starosty Mgr. Vladislava Lipovského. 

Každou výstavu také zahajuje paní Stanislava Adamcová z Odboru školství a kultury. Pravidlem se stalo 
i pohoštění, které na vernisážích zajišťuje SOU U Krbu. 

 
 

Ondřej Kozák a jeho výstava fotografií El Mundo mio – Můj svět 
 
Ve středu 17. ledna byla v 17.00 hodin v Galerii v pátém patře zahájena první vernisáž v roce 2007. Výstava 

byla  sestavena z fotografií Ondřeje Kozáka pod názvem El Mundo mio - MŮJ SVĚT. Mladý amatérský 
fotograf představil snímky, které pořídil během svého pobytu na ostrově Kuba, a dále zde byl soubor fotografií 
dokumentujících činnost amatérského pěveckého sboru - Foerstrova komorního pěveckého sdružení.  Na Kubě 
fotograf pobýval měsíc na přelomu roku 2005/2006, s pěveckým sdružením pak strávit velkou část roku 2006. 

Na vernisáži vystoupilo Foerstrovo komorní pěvecké sdružení pod vedením dirigenta Lukáše Vasilka. 
Výstava byla přístupna do 23. února. 

 
 

Praha očima dětí 
 
Další výstava, která byla nazvána Praha očima dětí, byla zahájena ve středu  28. února 2007 v 17 hodin. 

Byla připravena ve spolupráci s Muzeem dětské kresby a návštěvníci ji mohli vidět do 30. března.  
Hudební vystoupení připravila Základní umělecká škola Bajkalská. 
 
Výstava Praha očima dětí představuje práce vybrané ze sbírek Archivu Muzea dětské kresby (MDK) 

a pro městskou část Praha 10 ji připravily Lucie Písaříková a Darina Martinovská. 
Muzeum dětské kresby bylo otevřeno v roce 2001 zakladatelkou Darinou Martinovskou a nachází se 

v Praze 1 v domě U Zelené žáby u Staroměstského náměstí. Posláním muzea je ukazovat stav současné dětské 
výtvarné tvorby a prezentovat ji široké veřejnosti. V prvním patře domu U Zelené žáby pořádá muzeum 
především výstavy, ale také připravuje programy pro děti a jejich rodiče, komorní koncerty vážné hudby, setkání 
a besedy, semináře, výtvarné dílny, tiskové konference, prezentace projektů, autorská čtení atd.  

S různými organizacemi (zejména charitativními) organizuje i aukce, prodeje obrázků apod. Protože v dětské 
výtvarné tvorbě bývá nejsilněji obsažen odraz doby a stavu společnosti, zabývá se muzeum také sběrem 
dětských obrázků a dokumentací výtvarné výchovy a umění vůbec. V současné době je v Archivu Muzea dětské 
kresby shromážděno přes patnáct tisíc prací. MDK spolupracuje s celou řadou mateřských, základních 
a základních uměleckých škol, se školami zaměřenými na výtvarnou výchovu, nadacemi a občanskými 
sdruženími.  

 
 

Majáles 1966 ve fotografiích 
 
Ve středu 4. dubna byla v 17 hodin zahájena výstava fotografií „Majáles 1966“. Na snímcích autorů 

Bohumila Dobrovolského, Josefa Mühldorfa a Štefana Reginy byla zachycena neopakovatelná atmosféra 
studentské slavnosti v roce 1966, která byla předzvěstí pozdějších politických událostí, označovaných jako 
Pražské jaro. Výstava trvala do 11. května. 

Hudební vystoupení na vernisáž připravila Základní umělecká škola Olešská. 
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Kromě Majálesu 1966 zachytila fotografická skupina VIVA i další politický vývoj. Umělecká skupina byla 
založena zde vystavujícími autory v roce 1965 v rámci 1. Českého klubu fotografů amatérů – Nekázanka s cílem 
věnovat se živé žánrové fotografii.  

 
Bohumil Dobrovolský (*1935) 
Fotografuje již 50 let. V minulosti člen 1. Českého klubu fotografů amatérů – Nekázanka, nyní pracuje 

samostatně. Po dobu několika let ve fotografii pracoval i profesionálně. Věnoval se vždy převážně reportážní, 
živé fotografii běžného života. V srpnu v roce 1968 se mu podařilo vytvořit výstižný soubor fotografií při vstupu 
vojsk do Prahy. Soubor velkorozměrových fotografií byl mnohokráte vystaven na různých místech v republice 
a v zahraničí. 

 
RNDr. Josef Mühldorf, CSc. (*1943) 
Fotografuje od dětství. Člen 1. Českého klubu fotografů amatérů – Nekázanka od roku 1964 dosud. Věnuje se 

převážně krajinářské a dokumentární fotografii a využívá ji pro ilustraci svých prací i ve svém zaměstnání 
(povoláním je inženýrský geolog). Uspořádal několik samostatných výstav fotografií ze svých cest do zahraničí 
a zúčastnil se mnoha členských výstav svého fotoklubu. 

 
Štefan Regina (*1936) 
Fotografoval v mládí. Byl členem 1. Českého klubu fotografů amatérů – Nekázanka. Později se ale 

o fotografii přestal zajímat a v současné době ji využívá jen pro upomínkové účely. Povoláním je konstruktér – 
projektant v ČKD Praha. V minulosti se svými fotografiemi zúčastnil několika členských výstav 1. ČKFA. 

 
 

Výstavu obrazů Kateřiny Kryslové „Nic nového pod sluncem“ 
 
Výstava obrazů Kateřiny Kryslové „Nic nového pod sluncem“ byla zahájena ve středu  16. 5. 2007 v 17 

hodin.  Hudební vystoupení připravila Základní umělecká škola Bajkalská. Návštěvníci mohli výstavu navštívit 
do 22. června 2007. 

Kateřina Kryslová  (* 1966 Chotěboř) se narodila v rodině dřevorubce a evangelické farářky. Rodiče ji a její 
tři sourozence vedli odmala k výtvarné a hudební činnosti. Během základní školy a studií na gymnáziu 
absolvovala i osm ročníků výtvarné výchovy na základní umělecké škole. V současné době pracuje Kateřina 
Kryslová jako terapeut v chráněných dílnách. Své obrazy a modely oděvů vystavuje poměrně často, zejména 
v alternativních galeriích.  

 
 

Miroslav Drexler "Letmá setkání na  cestě z Pekingu do Hongkongu" 
 
Vernisáž nazvaná Letmá setkání na  cestě z Pekingu do Hongkongu se uskutečnila ve středu 27. června 

od 17 hodin. Výstava představila fotografie Miloslava Drexlera. Její součástí byla i hudební část, ve které 
zazněly "Písně z dračího člunu" v podání zpěvačky čínského původu Feng-yün Song za doprovodu flétnistky 
Lenky Kozderkové a kytaristy Kamila Holuba. Výstava pod záštitou starosty MČ Praha 10 Mgr. Vladislava 
Lipovského byla otevřena do 30. srpna. 

 
Mgr. Miloslav Drexler pracuje na Základní škole Brigádníků jako zástupce ředitelky, vyučuje matematiku 

a základy techniky. Jeho celoživotní láskou jsou země Dálného východu. V nedávné minulosti se mu podařilo 
podniknout dvě dlouhé cesty po Číně a některých sousedních zemích. Při těchto cestách se věnoval i svému 
koníčku – fotografování. 

 
Feng-yün Song je zpěvačka čínského původu a zároveň autorka mnoha hudebních a divadelních projektů. 

Od dětství se učila pekingskou operu. Byla dlouholetou osobní žákyní paní Shang Huimin, současné 
následovnice nejvýznamnější rodové školy Shang tradiční pekingské opery v Číně. Od roku 1985 žije v Praze, 
kde také absolvovala FF UK, kde získala doktorát z filosofie. Poté vyučovala čínský jazyk na FF UK v Praze 
a hereckou průpravu na dalších uměleckých školách jako je Státní konzervatoř Jaroslava Ježka, brněnská JAMU 
a Vyšší odborná herecká škola v Praze. V současné době kromě koncertování vyučuje na Státní pražské 
konzervatoři hereckou průpravu, pořádá semináře o zpěvu, dýchání a hudební improvizaci. Od roku 1995 
koncertuje jako sólistka. Svým velmi osobitým vokálním projevem v rozsahu tří oktáv se pohybuje napříč 
mnoha hudebními žánry. 
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Kouzelné cesty nití 
 
 
Další vernisáž připravila městská část Praha 10 na středu 5. září v 17 hodin. Jednalo se o výstavu krajkářských 

prací členek Klubu Inspirace, která byla nazvána „Kouzelné cesty nití“. Představily se zde paličkované krajky 
i další výtvarné techniky. Hudební část vernisáže připravili studenti Pražské konzervatoře. Výstava byla 
veřejnosti otevřena do 12. října. 

Hlavním posláním občanského sdružení „Klub Inspirace“ ( www.klubinspirace.cz ) je podpora a propagace 
tradičních i netradičních výtvarných technik jako zájmové činnosti. Důraz je kladen na techniky textilní, jako je 
např. paličkování nebo krosenkování. Klub Inspirace působí na Praze 10, kdy se pravidelná členská setkání 
konají v Centru sociální a ošetřovatelské pomoci v prostorách domu s pečovatelskou službou v Sámově 7. 
Činnost Klubu Inspirace je velmi bohatá, neboť zajišťuje předvádění i výuku textilních výtvarných technik, 
pořádá soutěže a výstavy pro děti i dospělé, provozuje internetové stránky, vydává elektronický časopis, 
připravuje a organizuje výlety po České republice i do zahraničí na výstavy, kongresy a setkání krajkářek.  

 
 

Viděno objektivem Jaroslava Emila Vejvody 
 
Ve středu 17. října byla v 17 hodin byla zahájena další výstava, tentokrát fotografií Jaroslava Emila Vejvody 

„Viděno objektivem“. Hudební vystoupení připravila Základní umělecká škola Bajkalská. Výstava konaná 
pod záštitou starosty městské části Mgr. Vladislava Lipovského trvala do 23. listopadu. 2007. 

Jaroslav Emil Vejvoda (*1936) začal fotografovat v mládí, vážněji až po vstupu do 1. Českého klubu 
fotografů amatérů Nekázanka v roce 1963. Tomuto klubu zůstal věrný až do dnešních dnů a dokonce ho devět let 
vedl. Za léta své fotografické činnosti si vypracoval vlastní rukopis, který je charakteristický tím, že fotografuje 
událost s lidmi, které poznal a kteří ho zaujali. Ve svém díle hledá nové pohledy, náladu, světlo s jediným cílem, 
aby vytvořil zajímavou fotografii. 

 

 
 

Jaroslav Emil Vejvoda na vernisáži 
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Kouzlo vánočních  tradic,  rodina a zimní radovánky ve výtvarném projevu dětí 
Prahy 10 

 
Vernisáž tradiční předvánoční výstavy dětských prací Kouzlo vánočních tradic, rodina a zimní radovánky 

ve výtvarném projevu dětí Prahy 10 byla zahájena ve středu 28. listopadu od 17 hodin.  
Výstava navazuje na výtvarnou soutěž vyhlášenou na jaře Odborem školství a kultury pro mateřské, základní 

a speciální školy městské části Praha 10. Jednalo se o pátý ročník soutěže, tentokrát na téma „Kouzlo vánočních 
tradic, rodina a zimní radovánky ve výtvarném projevu dětí Prahy 10“. Díla zadaná do soutěže ve třech 
věkových kategoriích (mateřské školy, I. a II. stupeň základních škol) posoudila odborná porota. V každé 
kategorii byly navíc odděleně hodnoceny práce jednotlivců a práce kolektivní. Vyhlášení výsledků soutěže 
a předání cen vítězům se uskutečnilo ve čtvrtek 13. prosince 2007 v rámci kulturního programu a přehlídky 
zájmové a školní činnosti na Vánočních trzích Prahy 10 na prostranství před nákupním centrem Eden. 

Součástí výstavy byl i velký keramický betlém, který pro potřeby Základní školy Brigádníků vytvářeli 
postupně řadu let žáci pod vedením učitelky a výtvarnice Evy Haškové. Betlém je vystaven jako nesoutěžní 
exponát a je umístěn v prosklených vitrínách. Tento unikátní soubor dětských keramických výtvorů má rozlohu 
téměř tři metry čtvereční.  

Kulturní vystoupení na vernisáži připravily děti z Mateřské školy Přetlucká, Základní školy Hostýnská 
a Základní umělecké školy Olešská. Výstava se konala pod záštitou starosty městské části Vladislava 
Lipovského a byla přístupná do 4. ledna 2008. 
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2.2.2) Galerie DESET 
 
Galerie Deset (Waldesovo muzeum), která funguje od listopadu roku 2003, se nachází v secesním domě 

na rohu Čechova náměstí a Moskevské ulice (Moskevská ul. 262/57, Praha 10 – Vršovice). Pravidelně se zde 
konají výstavy. Každou druhou středu v měsíci se zde konají koncerty pod záštitou starosty. Vstupenky se 
vydávají zdarma v informační kanceláři v budově Úřadu m.č. Praha 10, Vršovická 68 a v pobočce informační 
kanceláře v Plaňanské v budově polikliniky Malešice až do vyčerpání kapacity míst v sále.  

Cílem galerie je poskytovat prostor všem umělcům jak renomovaným, tak i začínajícím. Návštěvník zde může 
na výstavách vidět obrazy, grafiky nebo plastiky, které je možno i zakoupit.  

Kromě pořádání kulturních akcí se Galerie Deset angažuje i v pořádání soukromých vernisáží, prodejních 
výstav, seminářů, prezentací firem pro zákazníky nebo novináře. Galerie může poskytnout dostatečně 
reprezentační prostory i díky vystaveným uměleckým dílům. K dispozici je šest vzájemně propojených sálů 
o celkové rozloze 450 m², což umožňuje zajištění setkání 35 osob až po akci pro 350 osob. Komerční využití 
prostoru pro společenské akce hradí částečně náklady na výstavní činnost a provoz galerie. Občanské sdružení 
G. Deset, které galerii provozuje, funguje jako nezisková organizace.  

Galerie Deset je otevřena od úterý do soboty od 14 do 18 hodin. 
 
Kontakt: 
Internetové stránky: www.galeriedeset.cz 
Tel.: 271 725 668, e-mail: ateliervlach@atlas.cz.  
 
 

Koncert Heroldova kvarteta 
 
Komorní koncert, zařazený do cyklu koncertů pod záštitou starosty Prahy 10 Milana Richtera, se konal 

ve středa 14. února 2007 v 18.30 hodin a byl připraven oddělením kultury a občanských aktivit MČ Praha 10. 
Tyto koncerty jsou darem obyvatelům Prahy 10.  

Heroldovo kvarteto (Petr Zdvihal – 1. housle, Jan Valta – 2. housle, Karel Untermüller – viola, David 
Havelík – violoncello) představilo následující program: Wolfgang Amadeus Mozart (1756 – 1791) - Smyčcový 
kvartet C dur K 465 „Disonantní“ (Adagio. Allegro. Andante cantabile. Menuetto. Allegro. Allegro moderato), 
Antonín Dvořák (1841 – 1904) - Smyčcový kvartet G dur, op. 106 (Allegro moderato. Adagio ma non troppo. 
Molto vivace. Finale. Andante sostenuto). 

Heroldovo kvarteto vzniklo na podzim roku 1998. V roce 2001 získalo prestižní Cenu Českého spolku 
pro komorní hudbu. Heroldovo kvarteto nevystupovalo jen v České republice, ale i v  Německu, Francii, 
Španělsku, Itálii, Řecku a Brazílii, na Havajských ostrovech nebo mělo turné po Japonsku a Austrálii. Vysokým 
vyznamenáním byl pro kvartetisty koncert v jedné z nejprestižnějších evropských koncertních síní v londýnské 
Wigmore Hall (duben 2005). V rámci japonského turné vystoupilo Heroldovo kvarteto i na „Týdnu české 
hudby“, který byl součástí prezentace České republiky na výstavě EXPO 2005. Soubor natočil dvě CD a členové 
Heroldova kvarteta natáčeli rovněž pro Český rozhlas a Supraphon. Ansámbl soustavně spolupracuje 
s profesorem Břetislavem Novotným, primáriem Kvarteta hlavního města Prahy a vynikajícím pedagogem.  

 
 

Zdenek Netopil - Gastroterapie 
 

Malíř, grafik a ilustrátor Zdenek Netopil nazval svou výstavu Gastroterapie. Ta navazuje na předchozí 
cyklus grafik a obrazů s hudební tematikou, pro který zvolil označení Muzikoterapie. Oba tematické cykly 
vycházejí z poznání, že obrazem lze evokovat nejen vjemy vizuální, ale i další smysly, které malíř probouzí 
tématy ztvárněnými velmi expresivním způsobem. Malíř, který se zabývá figurou a lidskými vztahy, tentokrát 
ve svých příbězích na plátně s požitkem vypráví hlavně o jídle a pojídání.  

Vernisáž se konala 15. února od 18:30 a zahájila ji PhDr. Věra Váchová. Připravena byla i ochutnávka jídla 
a pití. Kulturní program obstaral Jaroslav Dušek za hudební spolupráce Emila Viklického, Jana Kratochvíla 
skupiny Boday a příležitostných hostů. 

Výstava byla přístupna do 10. března.  
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Březnový koncert 
 
Další komorní koncert pod záštitou starosty Prahy 10 Milana Richtera se konal ve středu 14. března od 18.30 

hodin.  
Robert Pacourek (klarinet) a Michal Rezek (klavír) si připravili díla od Bohuslava Martinů - Sonatina 

pro klarinet a klavír (Moderato, Andante, Poco allegro), Zdeňka Fibicha - Selanka op. 16 pro klarinet a klavír, 
Dariuse Milhauda  - Duo concertant pro klarinet a klavír, Bedřicha Smetany - Koncertantní fantasie na české 
národní písně pro klavír, Camilla Saint - Saënse - Sonáta Es dur op. 167 pro klarinet a klavír (Allegretto Allegro 
animato, Lento, Molto allegro).  

 
 

Honza Vyčítal vystavoval 
 
Honza Vyčítal se narodil 8. března 1942 a proslavil se s kapelou Greenhorns. Je však i zálesák, textař, 

výtvarník, který má v oblibě tramping, historii 2. světové války a jazz. Honza Vyčítal je i autorem tisíců 
charakterických vtipů a desítky knížek, například Kočkové, trempíři a ufoni Honzy Vyčítala. 

Výstava byla zahájena 13. března od 18.30 hodin a trvala do konce měsíce března. Honza Vyčítal zde 
představil své charakteristické kresby, které vystavoval společně se svými obrazy, grafikou a keramikou. 
Na vernisáži vystoupila kapela Greenhorns.  

 
 

Pěvecký recitál   
 
11. 4. od 18:30 se konal další koncert pod záštitou starosty. 
Pěvecký recitál si připravila Jana Sýkorová (mezzosoprán) a Jaroslav Šaroun (klavír). Zazněla díla 

od těchto autorů: C. Debussy, M. De Falla, H. Berlioz, A. Dvořák, G. Bizet, A, Ponchielli. 
 
 

Dílo Jaroslavy Solovjevové 
 

Soubornou výstavu Jaroslavy Solovjevové (* 1926) rozené Zabloudilové uspořádala vršovická Galerie Deset 
u příležitosti jejího významného životního jubilea. Jaroslava Solovjevová byla v poválečných letech zaměstnána 
na ministerstvu kultury. Setkávání s umělci ji následně inspirovalo k vlastní umělecké dráze. Přihlásila se 
na Vysokou školu uměleckoprůmyslovou v Praze do speciálky monumentální malby prof. Emila Filly, později 
se učila u prof. Antonína Strnadela. UMPRUM ukončila v roce 1954. 

Ve své tvorbě se hlásila především k Fillově ryze malířskému přednesu a jeho vztahu ke krajině. Po studiích 
se vydala za svým životním partnerem, přítelem ze studií malířem Janem Solovjevem, do Trutnova, kde 
zakotvila na celý život. Praha ji však byla i potom zdrojem inspirace. Ve svých obrazech se vracela do rodného 
Karlína, do Libně nebo Žižkova. Trvalým tématem malířky Jaroslavy Solovjevová je město, po Praze a Trutnovu 
si oblíbila i Paříž.  

Původně kreslila  temperami, později používala olejomalbu. Zobrazené náměty neromantické každodennosti 
jsou díky vnitřnímu vidění autorky přeměněny ve skvosty nevšední krásy.  

Výstava, kterou uvedl  prof. Dr. František Dvořák, byla otevřena od 4. dubna do 28. dubna. 
 
 

Květnový koncert J. Ostrého a J. Bouškové 
 
Cyklus koncertů pod záštitou starosty Vladislava Lipovského pokračoval  9. května v 18.30 hod. komorním 

koncertem flétnisty Jana Ostrého a harfistky Jany Bouškové. Čeští umělci světové úrovně se na Praze 10 
představili ve skladbách W. A. Mozarta, G. Fauré, C. Debussy, C. Saint-Saënse a J .M. Damase. 

 
 

Erotika v umění – Eros in ART II. 
 
Od 7. června uspořádalo občanské sdružení Fórum sexuální vitality v Galerii Deset ojedinělý výstavní projekt 

Eros in Art II. – Erotika v umění II, který navázal na loňskou úspěšnou premiéru. Výstava se konala 
ve spolupráci s Galerií Gambit a společností Pfizer. 
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Na projektu se sešla řada významných českých výtvarníků, malířů, fotografů a sochařů, které spojilo společné 
téma - erotika. Svá díla, která nebyla většinou ještě nikde prezentována, představili zástupci starší, střední 
i mladé generace. Vystavovali zde tito autoři: Barbora Lungová, Xénia Hoffmeisterová, Václav Bláha, Michael 
Rittstein, Milan Sopoušek, Ondřej Kohout, Ivan Komárek, Jiří Načeradský, Karel Balcar, Jiří Petrbok, Antonín 
Sládek, Eva Vones, Mária Kudasová, Alexander Janovský, Jiří Stach, Josef Hník, Antonín Malý, Roman 
Kelbich, Vlastimil Kula, Petra Skoupilová, Petr Šálek, Lucie Škvorová a další. 

Výstavu zahájil Karel Weinlich, dále promluvil sexuolog MUDr. Ondřej Trojan a zahráli členové Pražské 
komorní filharmonie (Miroslav  Vrba – housle, Hana Kubisová – housle, Stanislav Svoboda – viola). 

Hlavním cílem občanského sdružení Fórum sexuální vitality je zvyšovat informovanost široké veřejnosti 
o problematice sexuálních dysfunkcí. 

 
 

Hudební mládí Prahy 10 
 
13. června od 18:30 zde byl uspořádán koncert Hudební mládí Prahy 10, který připravila ZUŠ Bajkalská. 
Na programu byl například W. A. Mozart, S. Schmidt, F. Devienne, B. Smetana, L. Janáček, F. Poulenc nebo 

D. Buxtehude. 
Představil se V. Bogač (zpěv), K. Tvrdý (housle), Z. Raitermanová, R. Škrabalová (flétna), R. Černý 

(klarinet), Z. Provazníková, J. Kučera, A. Simonian (varhany) a  J. Lecianová (klavírní doprovod). 
 
 

Rande 52 
 
Od 25. září až do 25. října byla připravena obsáhlá nekonvenční výstava, kterou pořádalo Nové sdružení 

pražských umělců se Sdružením sochařů Čech, Moravy a Slezska. Expozice nazvaná Rande 52 představila výběr  
profesionální tvorby členů Nového Sdružení, která navazuje na sérii strahovských přehlídek, tedy každoročního 
projektu sdružení, který se konal v románských sálech Strahovského kláštera od roku 1998 až do roku 2005. 
Výstava pod názvem „Profily“ byla tehdy zařazena do oficiálních aktivit projektu Praha – evropské město 
kultury 2000. V roce 2006 sdružení uspořádalo roční přehlídku Práce na papíře v galerii Nová síň v Praze.  

Na výstavě se každý umělec představil jednou prací pro něho typickou. Svá díla představili malíři Zdena 
Marschalová, Alena Petříčková, Antonín Navrátil, Pavel Kryml, Eva Heřmanská, Miroslav Marschal, Jitka 
Hilská, Karel Prášek nebo Karel Pucherna. Dále byla k vidění díla Nadi Synecké, Zdeny Reinerové nebo Karla 
Malečka. Díla členů Sdružení sochařů zastoupily více či méně realistické, převážně figurativní kompozice 
vytvořené různými technikami z různých materiálů. Mezi autory byla zastoupena taková zvučná jména jako 
např. Stanislav Hanzík, Jiří Středa, Josef Vajce, nebo Olbram Zoubek.  

Výstavy se zúčastnilo celkem 29 umělců z Nového sdružení a 15 umělců ze Sdružení sochařů. Výstavu uvedl 
PhDr. F. Malina a zahrál 2+2 Saxquartet. 

 
 

Nový cyklus koncertů vážné hudby - Pražská konzervatoř představuje 
 
První koncert vážné hudby v nové sezóně 2007/8 se konal v Galerii Deset ve středu 10. října v 18.30 hodin. 

I tento cyklus komorních koncertů se konal pod záštitou starosty Vladislava Lipovského. V programu „Pražská 
konzervatoř představuje“ zazněly skladby D. Scarlattiho, F. Angelise, B. Smetany, A. Dvořáka. F. Schuberta, 
G. Donizettiho, C. M. von Webera v podání akordeonisty Jiřího Lukeše, sopranistky Barbory Perné, basisty 
Lukáše Sládka a za klavírního doprovodu Radomíra Melmuka.  

 
 

Slavnostní setkání k poctě J. Waldese a  k 100. výročí otevření továrny Koh-i-noor 
 
18. října se v Galerii Deset v bývalém Waldesově muzeu sešli hosté z významných firem Prahy 10, vedení 

radnice i další hosté. Kromě starosty Prahy 10 Mgr. Vladislava Lipovského zde byl přítomen tajemník ÚMČ 
Praha 10 Ing. Martin Slavík, poslanec a zastupitel Prahy 10 MUDr. Boris Šťastný nebo místostarosta Bohumil 
Zoufalík. 

Akce se konala pod záštitou starosty V. Lipovského. Přítomní si zde připomněli továrníka Jindřicha Waldese 
a sté výročí založení jeho vršovické továrny. Tento podnikatel je dnes neprávem pozapomenut, přitom ve své 
době měly jeho firmy světový věhlas a spolu s Tomášem Baťou je považován za nejúspěšnějšího českého 
podnikatele první republiky. 
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Na akci promluvil starosta Mgr. Vladislav Lipovský a galerista František Vlach. O životě Jindřicha Waldese 
vyprávěl Patrik Šimon, kterému v roce 2001 vyšla kniha Jindřich Waldes - sběratel umění. A bylo o čem mluvit, 
vždyť Jindřich Waldes nebyl jen továrníkem, ale i sběratelem umění a mecenášem.  Hudební vystoupení 
obstaralo kvarteto Apollon. 

Jindřich Waldes se narodil v roce 1876 v Nemyšli u Tábora. Díky znalostem jazyků se stal obchodním 
zástupcem firmy s manžetovými knoflíky. V roce 1902 založil vlastní firmu s mechanikem Hynkem Pucem. 
V roce 1907 otevřeli vršovickou továrnu a následovaly další pobočky v Drážďanech, Varšavě, Paříži, Vídni, 
Barceloně a New Yorku. Vyráběli všechny druhy kovové galanterie. V roce 1939 byl Jindřich Waldes pro svůj 
židovský původ zatčen gestapem a dva roky vězněn v koncentračních táborech Dachau a Buchenwald. V roce 
1941 ho rodina, která před nacismem emigrovala do USA, vykoupila z německého vězení. Když cestoval lodí 
za rodinou a svobodou, zemřel za dosud nevyjasněných okolností.  

Galerie Deset se nachází v prostoru bývalého Waldesova muzea, kde byly shromážděny spínadla 
(od pravěkých jehlic a bronzových fibulí), zlaté gotické a renesanční spony, ale také secesní módní doplňky. 
Muzeum vedlo i sbírky národopisné, především lidové kroje. Mezi nejcennější exponáty patřil Karlštejnský 
poklad. 

Waldes sbíral také umění. Jeho umělecké sbírky obsahovaly téměř  500 obrazů a 5000 grafik a zahrnovaly 
díla umělců od rudolfínské školy přes díla barokní až po práce malířů a sochařů 19.-20. století. Zvláštní 
zastoupení měla díla Kupky a Preissiga. Podporoval také vršovický sport, byl mecenášem spolků a škol. 

 
 

Osm sklářských výtvarníků 
 
Od 8. listopadu probíhala pod záštitou 1. náměstkyně ministerstva školství Evy Bartoňové výstava skla, 

obrazů, kreseb a grafik s názvem Osm sklářských výtvarníků.  Představeny zde byly techniky jako malované 
sklo, tavený křišťál, tavené sklo, broušené a leštěné sklo, klasické i novátorské techniky v oblasti sklářské i další 
tvorby.  

Výstavu uvedla Alena Volrábová a na vernisáži zahrál Pepík Zámečník. 
Na výstavě se představila díla  těchto umělců:  
Karel Vaňura (profesor VŠ UMPRUM v.v., malované sklo, realizace pro architekturu, vitráže) 
Dana Vachtová (sochařka, tavený křišťál do formy) 
Eliška Rožátová (malířka, malované sklo, vitráže, instalace) 
Jaroslav Matouš (malíř, malované sklo, kombinované techniky) 
Aleš Vašíček (sochař, tavené sklo do formy, broušené a leštěné) 
Jaromír Rybák (malíř, tavené sklo, novátorské techniky) 
Marian Volráb (malíř, klasické techniky, nový, osobitý přístup) 
Bohumil Eliáš (+ 2005, malíř, bohaté celoživotní dílo v oblasti sklářské tvorby) 
 

 
Pražské kytarové kvarteto 

 
14. listopadu  od 18:30 se konal další koncert pod záštitou starosty Vladislava Lipovského, tentokráte 

se jednalo o vystoupení Pražského kytarového kvarteta.  
Špičkoví hráči na kytaru Marek Velemínský, Václav Kučera, Jan Tuláček a Patrik Vacík přednesly skladby 

G. Sanze, J. Myslivečka, I. Albenize, J. Matyse, l. Brouwera a C. Debussy.  
 
 

Vánoční salón a C&K Vocal 
 
Vánoční salón  byl zahájen 3.  prosince slavnostním křtem autorského CD Jiřího Cerhy Jeremiáš, které pokřtil 

Antonín Matzner. Právě zpěvák Jiří Cerha a „jeho“ C&K Vocal při vernisáži zazpívali.  
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Předseda Senátu MUDr. Přemysl Sobotka při návštěvě Galerie DESET spolu s galeristou Františkem 
Vlachem
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2.2.3) Strašnické divadlo 
 
Strašnické divadlo (Solidarita) se nachází v ulici Solidarity 1986/53 v Praze 10 - Strašnicích. 
Internetové stránky jsou  www.strasnickedivadlo.cz. 
Telefon: 274 815 296, e-mail: divadlo@strasnickedivadlo.cz. 
 
Divadlo bylo dostavěno v roce 1961 a podle místního sídliště dostalo název Divadlo Solidarita. Největší slávy 

dosáhlo divadlo, když na zdejším jevišti působilo Divadlo Járy Cimrmana, což bylo do roku 1992. 
V následujícím roce skončil svou působnost Obvodní kulturní dům a vzniklo Divadlo Solidarita, samostatná 
příspěvková organizace pro poskytování kulturních služeb. 

Další změna nastala v roce 2004, kdy proběhlo výběrové řízení na provozování budovy Divadla Solidarita. 
To vyhrálo občanské sdružení Divadlo Company.cz. Postupem času bylo Divadlo Solidarita přejmenováno 
na Strašnické divadlo (v roce 2006). 

Tradice pohádkových představení pro děti Divadlo Company.cz zachovalo. Hraje se ve všední dny dopoledne 
a v neděli od 14:30. Další část programu tvoří hostování nejrůznějších hudebníků i tanečníků a také filmové 
večery (japonské animované filmy a krátké filmy studentů FAMU a dalších filmových škol a filmových 
experimentátorů). Mezi hostující divadelníky patří divadlo pohybové (např. skupina Nanohach, skupina indické 
hudby a tance kathak Damaru nebo představení Mimi a lord), improvizační (např. opakované hostování Martina 
Zbrožka) nebo činoherní (Divadlo Příbram, Divadelní spolek Kašpar, Divadlo Husa Na provázku atd.). 
Vystupovalo zde také divadelní sdružení bezdomovců Ježek a Čížek a divadelní sdružení prostitutek a sociálních 
pracovníků Rozkoš bez rizika. 

Divadla Company.cz. však také připravuje své vlastní inscenace. Během prvních dvou sezón byly na zdejší 
scéně vytvořeny následující inscenace v režii Evy Bergerové: Bílá vrána od argentinského autora Eduardo 
Rovnera, dramatizace Meyrinkova románu Golem, Mozartovo Requiem nebo Kosmická snídaně aneb 
Nebřenský Davida Drábka. K tomu nutno poznamenat, že Bílá vrána se zde dočkala v roce 2005 evropské 
premiéry a Kosmická snídaně aneb Nebřenský si zde odbyla v roce 2006 zase premiéru českou. Navíc se 
otevřela nová komorní scéna o kapacitě cca 30 diváků, jejíž pojmenování Auerbachův sklep bylo inspirováno 
první inscenací, která zde měla premiéru, Goethovým Faustem. 

Kromě zmíněných představení, se zde konají i koncerty. Jedná se především o vystoupení alternativních 
a etnických hudebních seskupení i jednotlivců, např. Ziriab, Ridina Ahmed, Létající koberec, Xavier Baumaxa, 
Sestry Steinovy, Jan Budař a Eliščina malá tíseň, Varhan Orchestrovič Bauer a jeho orchestr, Agnes Kutas, Jana 
Lewitová, Lukáš Kuta atd. 

V divadle se konají i výstavy; počátkem roku 2007 zde byla k vidění malba Jana Černého. Z dalších autorů 
zde již dříve vystavovali -  Lenka Zvěřinová (malba), Martin Legerski (malba), Petr Vlk (fotografie), B. Starý 
a V. Návrat (malba). 

Večerní představení začínala od 19 hodin, ale v lednu 2007 došlo ke změně a začátky se posunuly o půl 
hodiny, tedy na 19:30. Divadlo se tak snažilo vyjít vstříc svým divákům, aby lépe stihli začátky představení. 

 
Na stránkách Strašnického divadla se dozvíme i něco o historii Divadla Company.cz: 
“Začátky divadelní společnosti Divadlo Company.cz spadají do roku 2002, kdy Eva Bergerová nastudovala 

s Klárou Sedláčkovou a Martinem Preissem Tahák/L'aide Memoir, jednu z raných her francouzského 
dramatika a scénáristy Jeana-Clauda Carriéra. V létě 2003 Eva Bergerová vytvořila dramatizaci románu Golem 
a nastudovala ji s Ljubou Krbovou, Miroslavem Hanušem a Róbertem Nižníkem pro NoD, jevištní prostor 
pro experimentální scénické produkce. V červnu 2003 se inscenace Golema účastnila festivalu Mezi ploty 
a v září téhož roku hostovala ve Komorném divadle v Martině. Při práci na inscenaci Tahák divadlo navázalo 
spolupráci s hudební skupinou Činna, především s jejím lídrem Petrem K. Soudkem. V průběhu práce na 
inscenacích Tahák a Golem se pak vyprofilovala skupina tvůrčích lidí, kteří mají společné vnímání. Divadlo je 
pro ně vnitřní příběh, dobrodružství pronikání do magického světa i způsob sebepoznávání. V následujících 
letech vzniklo ještě scénické pásmo Juan Ramón Jiménez, zamlklý andaluský básník pro prostor Vinohradské 
divadelní kavárny. 

Dále Divadlo Company.cz iniciovalo a spoluprodukovalo vznik a inscenaci nové opery Šedá myší opera 
skladatele Petra Komára Soudka a libretisty Miroslava Wanka (Stavovské divadlo v rámci Bušení do železné 
opony, 2005). V roce 2005 jsme připravili autorskou inscenaci na motivy asijských mýtů a pohádek Tři rýžová 
zrnka v režii Márie Uhrinové. V našem divadle našla své působiště a posléze se stala součástí Divadla 
Company.cz skupina bývalých konzervatoristů, kteří zde v novém studiovém prostoru uvedli své inscenace 
Goethova Fausta (2005) a Moliérovy Školy pro ženy (2006), obě v režii Jana Novotného.“ 
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V lednu se zde konala tato představení: Golem od Gustava Meyrinka (9.1.), v Auerbachově sklepě Škola 

pro ženy od Moliéra (9.1.). Následoval japonský film Macross Plus (10.1.). Dvou představení se dočkala hra 
Popcorn Bena Eltona (11. a 19. ledna), Kosmická snídaně aneb Nebřenský od Davida Drábka (18. a 26. 
ledna) a Loutky na cestách aneb Mahabháráta (23. a 31. 1.). 16. ledna se zde hrál Faust Johana Wolfganga 
Goetha a 25. ledna Bílá vrána Eduardo Rovnera. 

Během nedělních představení pro děti, která se hrají od 14:30, byly připraveny pohádky - Kašpařinky 
z bedny, které hrálo Divadlo Bez opony (7.1.), O pejskovi a kočičce (14.1. ), O mlynáři Jakubovi a Cecilce 
ze zámku hrál divadelní soubor Rachtámiblatník (21.1. ) a Jak šel Honza do světa (28.1. ). 

 
V neděli 4. února od 17 hodin zde natáčel rozhlas pořad Radiodárek, který moderoval Petr Novotný, a jeho 

záznam odvysílal Český rozhlas 2 Praha. V devadesátiminutovém programu vystoupila jako hlavní host ředitelka 
a režisérka Strašnického divadla Eva Bergerová. Dalšími hosty byli herci Ljuba Krbová, Jan Novotný, Martin 
Zbrožek a Kryštof Nohýnek. O hudební mezihry se postarala skupina Létající koberec. Tématem tohoto pořadu 
byly aktivity Strašnického divadla. 

6. února byl od 9 hodin připraven komponovaný pořad Ježek, Voskovec, Werich. Jednalo se o hudebně 
zpracovaný životopis tohoto velkého českého skladatele a klavíristy Jaroslava Ježka. Pro děti byla připravena 
i premiéra Princ a vlašťovka (11.2.). 

Tři dny nato se uskutečnila další premiéra, tentokráte se jednalo o volnou adaptaci slavného románu Marka 
Twaina Dobrodružství Toma Sawyera, která pracuje s knižní předlohou jako s návodem. Události v knize 
popisované se nesnaží přesně tlumočit do divadelního jazyka, ale spíš je rozvíjí a různě kombinuje. Jednotlivé 
postavy zde promlouvají o svých příhodách s Tomem Sawyerem a Huckelberrym Finnem, a tím ožívají kapitoly 
románu v různých rytmech, v různém duchu a v různých úhlech pohledu. 

Hru podle knihy Marka Twaina upravil Vojtěch Štěpánek, který se také ujal režie. Hraje ji Divadlo 
Company.cz a jmenovitě to je - Alexandr Odarčenko, Kryštof Nohýnek, Barbora Petrová, Johana Moštíková, 
Miroslav Pánek. 14. února se hrálo od 9 a od 14 hodin a 18. února od 14:30 a 19:30. 

15. února se představilo dílo britského dramatika, spisovatele, scénáristy a herce Bena Eltona Popcorn 
a v Auerbachově sklepě Faust. 

Z dalších představení to byl Golem (19.2.), film Cellista Goshu (20.2.), Kosmická snídaně aneb Nebřenský 
(21.2.), Škola pro ženy (22.2.), Loutky na cestách aneb Mahabháráta (22.2. a 23.2.), Golem (28.2.), pohádky 
O třech různých kůzlátkách (25.2.) a Jak se budí princezny (27.2.). 

27. února se uskutečnil koncert litvínovského písničkáře, showmana a performera Xavier Baumaxa.  
 
V březnu byly připraveny pohádky O statečném Kulihráškovi (4.3.), Ferda Mravenec v cizích službách 

v podání Divadla Duha (9.3.), O dvanácti měsíčkách – pohádka Divadelního sdružení Žlutý kopec (11.3.) nebo 
Pošťácká pohádka, která byla adaptací díla Karla Čapka (18.3.). 

Mnohé hry, které jsem zmínil v lednu a únoru, se hrály v březnu, proto vyzdvihnu ty, které jsem nejmenoval. 
Docela velké divadlo Litvínov připravilo dopoledne 7. března hru od Antona Pavloviče Čechova Láska 
je láska.  11. března od 16 hodin se uskutečnil Workshop – praktický úvod do rytmických systémů Indie 
a Orientu; na programu byly základy severoindického a jihoindického rytmu, způsoby počítání rytmických 
cyklů, recitace rytmů pomocí speciálních slabik, seznámení se základní technikou hry na tabla, základní arabské 
rytmy a jejich interpretace na různé bicí nástroje, technika hry na darbuku, rámové bubny a egyptskou tamburinu 
req, rytmy na lichý počet dob v indické a arabské hudbě. Vstupné činilo 400 korun. 

27. března se konalo večerní představení Krchovský a kříž ve Strašnicích a 29. března hudebně taneční 
večer skupiny Létající koberec. 

 
Dubnová představení ve Strašnickém divadle byla následující: 
 
1.4.   14:30 O dvou Maryčkách – pohádka 
2.4.   19:30 Faust (V Auerbachově sklepě) 
         19:30 Kosmická snídaně aneb Nebřenský – David Drábek 
4.4.     9 a 19:30 Dobrodružství Toma Sawyera – Mark Twain 
10.4.   9 Jdeme do divadla – hrálo Laurychovo divadlo 
11.4.   9:00 Les plný pohádek 
         19:30 Dobrodružství Toma Sawyera – Mark Twain 
12.4. 19:30 Popcorn – Ben Elton 
13.4.   9:00 Pohádky z kouzelného kabátu   
14.4. 20:00 Altai Kai a Létající koberec – koncert worldmusic v divadle. Hudební soubor Altai Kai byl 

založen v roce 1997 v Altaji a zaměřuje se na interpretaci tradiční altajské hudby. 
15.4. 14:30 Tancem letem světem aneb taneční zeměpis 
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         16:00 Workshop Staré maďarské písně. Jednalo se o interpretaci maďarských lidových písní pomocí 
speciální hlasové techniky. Písně ze „Staré vrstvy“ (nesoucí v sobě asijské a východoevropské vlivy) se výrazně 
liší od „Vrstvy nové“, která je všeobecně známa jako typická maďarská lidová muzika – čardáš. Workshop byl 
ukončen koncertem houslistky a zpěvačky Ágnes Kutas od 20:00 v Auerbachově sklepě ve Strašnickém divadle. 

          18:00 Loutky na cestách aneb Mahabháráta 
17.4.  19:30 Rurouni Kenshin: Tsuioku Hen – kino 
18.4.  14:00 Baba Jaga s tři loupežníci 
          19:30 Damaru 
19.4.  19:30 Bílá vrána 
22.4.  14:30 Sen noci svatojánské – kino 
          19:30 Popcorn - Ben Elton 
23.4.  19:30 Škola pro ženy 
25.4.    9:00 Dobrodružství Toma Sawyera 
          20:00 Jan Budař a Eliščin band – koncert 
26.4.  19:30 Faust – J.W. Goethe 
29.4.  14:30 Dobrodružství Toma Sawyera 
          19:30 Golem 
30.4. 20:00 Voices - koncert. Formace na pomezí jazzu a folklóru, jejímiž členy jsou Pavla Milcová (zpěv, 

kytara, perkuse), Martin Zbrožek (klávesy, housle, zpěv), Peter Binder (kytary, zpěv) a Jaromír Honzák (basová 
kytara a kontrabas). 

 
V květnu se hrála další představení – například Golem (2.5.), Popcorn (3.5.), Loutky na cestách aneb 

Mahabháráta (4.5.), Bílá vrána a Faust (16.5.) nebo Škola pro ženy (30.5.). V kině se promítaly filmy Hrob 
světlušek (15.5.) nebo Marta (17.5.).  

23. května se zde konala i premiéra Vlny. Večer pro jednu herečku a sedm žen napsala i zahrála Nataša 
Burger. Hlavním tématem monodramatu je komplexní lidská bytost, přesněji řečeno žena, jejíž vnitřní příběh 
sledujeme. Nataša Burger hraje například v divadle Na Jezerce s Jaroslavem Duškem ve hře Manželské vraždění 
či v klubu Lávka v představení Čtyři polohy a jedna Vesna.  

Ve čtvrtek 31. května od 19:30 se zde pod vedením režisérky a ředitelky divadla Evy Bergerové představila 
další premiéra, tentokrát adaptace slavného románu Vladimíra Körnera – Údolí včel. Hráli: Ljuba Krbová, Jan 
Novotný, Jan Zadražil, Jan Skopeček, Kryštof Nohýnek, Jiří Racek. Eva Bergerová spolu s Vladimírem 
Körnerem napsala i scénář hry. Vstupné činilo 189,- Kč a zlevněné vstupné  99,- Kč. 

Inscenace se odehrává ve středověku, v kraji  včel a německých rytířů a pojednává o tom, jak udělat člověka 
svatým, o neslučitelných podobách štěstí, o sváru duchovního ideálu a fyzického těla. Děj románu Vladimíra 
Körnera Údolí včel nebyl dosud divadelně ztvárněn, zato ho většina diváků zná z filmu Františka Vláčila, 
ve kterém hráli Petr Čepek a Jan Kačer. 

 
V červnu se konalo další večerní představení Údolí včel, Popcorn, Vlny, derniéra Loutky na cestách aneb 

Mahábhárata, Faust  a Škola pro ženy. V kině se promítal český film A bude hůř a 13. června bylo 
připraveno Worldmusic v divadle – Sandip Mallick – mimořádný host skupiny Damaru, indický tanečník 
kathaku z Kalkaty. 

27. června se zde konala premiéra José Maria Vieira Mendese T1 (2+kk). Vystoupil zde Divadelní spolek 
POIS a hráli Matyáš Pelant, Tomáš Rippl, Marek Zmrzlík, Natálie Pivoňková. Režii měl Eugen Liška. Hra 
pojednává o čtyřech mladých lidech a o posteli v jednom lisabonském 2+kk. 

Stejný večer, ale Auerbachově sklepě, se konal koncert. Od 20 hodin vystoupily Sestry Steinovy. Tím také 
byla ukončena divadelní sezóna ve Strašnickém divadle. Další představení bylo až po prázdninách v září. 
Divadlo sice nehrálo, ale přes léto se zde pokračovalo v rekonstrukci. Tentokrát byly pro herce upraveny šatny.  

 
V září byla na programu představení: 
17. září Popcorn od  Bena Eltona, 18. září Bílá vrána od Eduarda Rovnera, 19. září Faust od Johanna 

Wolfganga Goetha (v Auerbachově sklepě) a Vlny od Nataši Burger. 20.9. Údolí včel od Vladimíra Körnera, 
25.9. Faust od Johanna Wolfganga Goetha (v Auerbachově sklepě), 26.9. Údolí včel od Vladimíra Körnera 
a 27.9. Golem od Gustava Meyrinka. 

 
V říjnu zde bylo  uvedeno mnoho představení a zajímavých pořadů. 2. října se hrál v Auerbachově sklepě 

Faust od Johanna Wolfganga Goetha, 3. října mohli vidět diváci indickou pantomimu Jogesh Mime Academy – 
Mukabhinaya v pořadu Indie v Praze. 7. října byla připravena pohádka The Brav. Z dalších představení to byl 
8. a 25. října Golem od Gustava Meyrinka, 9. a 30. října Popcorn od Bena Eltona, 10. a 23. října Škola 
pro ženy od Moliéra, 15. října film Fantom, 16. a 18. října Vlny od Nataši Burger, 17., 22. a 29. října Údolí 
včel od Vladimíra Körnera, 24. října Bílá vrána od Eduarda Rovnera  a 28. října Poselství z hlubin času. 



 101 

 
V listopadu se kromě klasických představení konala 12. listopadu předpremiéra a 14. listopadu premiéra hry 

Kebab, jejíž autorkou je rumunská dramatička a režisérka Gianina Carbunariu. V tragickém příběhu hraje 
Kristýna Leichtová, Jiří Racek a Jakub Chromeček. Reprízy 13. prosince se zásluhou Rumunského kulturního 
institutu zúčastnila i autorka.  

Příběh pojednává o třech mladých Rumunech, kteří se vystěhují do Irska, aby si splnili sny o lepším životě. 
Překážky jim neklade okolní svět, ale především oni sami, jejich předsudky, naivita a neschopnost využít 
nabízených možností. Hru přeložila Jitka Lukešová a hru režíruje Vojtěch Štěpánek. 

6. listopadu hrálo  Theatro Pantomissimo Mime Must Go On – Zrození versus tragédie a 22. listopadu byl 
divákům představen indický tanec kathak a indická hudba v podání skupiny DAMARU. Účinkovali Ivana 
Hessová, Anežka Hessová, Elena Kubičková, Tomáš Reindl. 

 
V prosinci zde byla akce nazvaná Ozvěny Ekofilmu 2007. Jednalo se promítání nejlepších snímků 

z mezinárodní přehlídky filmů a videopořadů o životním prostředí Ekofilm, který je u nás každoročně pořádán 
již od roku 1974. Akce se uskutečnila ve Strašnickém divadle v pondělí 3.12.2007 od 18:00 do 21:00 a zahájil ji 
radní hlavního města Prahy pro životní prostředí Petr Štěpánek. Následoval slovenský film V karpatských 
pralesech, jehož autor Zdeno Vlach získal cenu za kameru. Brazilský film Konzumační obdržel cenu 
v kategorii Volná tvorba. Dánský film Ukrutně dobrá koupě obdržel Velkou cenu EKOFILMU. Film 
poukazuje na zrádné kořeny falešného blahobytu, který získáváme pouze za cenu velkého utrpení jiných. 
V průběhu večera se představil cyklus dvouminutových spotů Roberta Sedláčka a Mariána Poláka Živé srdce 
Evropy. Tento český pořad dostal cenu Jihočeského kraje za autorský přínos na téma patriotismu našich lidí vůči 
unikátním druhům biotopů, živočišných druhů a ekosystémů, které jsou součástí naší krajiny.  

Akci pořádala 01/14 ZO ČSOP „Natura, quo vadis?“  za podpory MČ Praha 10, hlavního město Prahy a MŽP. 
Vstupné bylo zdarma.  

Z dalších prosincových představení to byly:  
1., 2. a 21. 12. Údolí včel, 3.12. Vlny, 4. a 13. 12. Kebab, 5. a 17. 12. Faust, 10.12. film Zpívej, kovboji, 

11.12. Kosmická snídaně aneb Nebřenský, 14.12. koncert Posmrtné zkušenosti, 18.12. Škola pro ženy, 
18.12. vánoční koncert skupiny Damaru a hostů (skupina Damaru - indická klasická hudba a tanec kathak, 
studentky tance kathak, Jugala - písně bhadžany,  Mamassittas Eleven Taras - spirituální zpěvy, intuitivní 
zpěv žen, mantry), 19.12. Popcorn. Z pohádek to byl Vodník Loužička a jiné předpohádky, Šmanka Manka 
a Dobrodružství Toma Sawyera.  
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2.2.4) Divadlo Miriam 
 
Divadlo Miriam se nachází na adrese Ke Strašnické 10, Praha 10 – Strašnice. 
Internetové stránky jsou: http://divadlomiriam.cz/ 
 
Na webových stránkách si můžeme přečíst, že: „Divadelní společnost PETRKLÍČ, jejíž stálou scénou je 

Divadlo Miriam v Praze - Strašnicích, je sdružením profesionálních umělců. Vzniklo již v roce 1989 na základě 
myšlenky, že společenské změny v naší vlasti zásadně rozšířily i v divadelní oblasti hodnotovou nabídku 
od nejvyšších kvalit po nejnižší. Jedním z bílých míst se ukázala být orientace na základní mravní hodnoty 
evropského humanismu, které vždy vycházely z křesťanských základů. Z toho vyplynulo zaměření společnosti 
Petrklíč právě tímto směrem a to jak dramaturgicky, tak inscenační praxí. V repertoáru Petrklíče je logicky 
kladen důraz na mladého diváka, na představení pro rodiny s dětmi, pro školy, ale zároveň tu najdeme 
i inscenace určené výhradně dospělému publiku.“ 

Divadlo Miriam se divákům otevírá jen několikrát do měsíce, ale tato představení jistě potěší diváka svojí 
lidskostí i uměleckým  provedením. 

 
13. ledna od 19 hodin se v Divadle Miriam konalo představení nazvané Osiřelé múzy. Jedná se o hru 

renomovaného, i když u nás málo známého, kanadského dramatika Michela Marka Boucharda. 
Hra pojednává o čtyřech sourozencích, kteří se po letech setkají na rodinném statku  v odlehlé vesnici 

uprostřed savany a na pozadí velikonočního příběhu procházejí křížovou cestou své minulosti.  
Hru přeložili Matylda a Michal Lázňovských. Režii obstarala Elena Strupková. Diváci mohli na pódiu vidět 

Gabrielu Míčovou, Lucii Roznětínskou, Lucii Trmíkovou a Tomáše Petříka. 
28. ledna se tato hra opakovala. 
27. ledna zde představili hru Návštěvník v režii Jaromíra Pleskota; hra Návštěvník je nejúspěšnější hrou 

současného francouzského spisovatele Erica-Emmanuela Schmitta odměněná prestižní Molièrovou cenou. 
Námětem je fiktivní setkání slavného rakouského psychiatra Sigmunda Freuda s neznámým návštěvníkem 
v klíčovém okamžiku Freudova rozhodování k odchodu do emigrace pod tlakem fašistické perzekuce. Rozhovor 
se dotýká jednak základních otázek existence člověka i Boha, jednak reálných problémů, které prožívá každý, 
kdo je z jakýchkoliv příčin ohrožen totalitní mocí. 

Sigmunda Freuda hraje Petr Pelzer, Neznámého ztvárnil Petr Kostka, dále se přestavila Elena Strupková 
a Leoš Juráček. Hru přeložili Michal Lázňovský a Tomáš Vondrovic. 

 
4. února mohli návštěvníci vidět pohádku pro nejmenší děti O pyšné noční košilce. Na námět pohádek bratří 

Čapků ji napsali Tomáš a Eva Vondrovicovi, režie se ujala Elena Strupková. Zbývá dodat, že pohádka je plná 
písniček Petra Traxlera. Ve hře účinkují Jana Holcová, Tereza Černá a Petr Traxler. 

V únoru byly na programu již zmiňované hry – Návštěvník (10. a 17. února) a Osiřelé múzy (14. února). 
25. února od 15 hodin se hrálo představení Perutinka. 

Perutinka je příběh o dívce, která touží mít křídla, aby mohla létat jako ptáci. Autorem této básně v próze 
je francouzský básník Paul Eluard. Svou imaginativností a křehkou snovostí patří tato pohádka k jeho 
nejpříznačnějším dílům. Perutinka je určena nejmenším dětem, ale i dospělým, kteří si rádi oživí svá dětská přání 
a touhy.  V této hře zazněly písně Petra Traxlera a scénická hudba Růženy Sršňové v podání autorů. Roli 
Perutinky ztvárňuje Lucie Trmíková v režii Eleny Strupkové. 

 
V březnu se konala tato představení: 
1. a 17. 3. Osiřelé múzy, 10.3. Návštěvník, 18.3. Perutinka a 25.3. O pyšné noční košilce. V tomto měsíci 

se konala i premiéra hry Erica-Emmanuela Schmitta Noemovo dítě. Tento příběh síly přátelství, které 
překonává hranice rasy, kultury a náboženství, mohli návštěvníci poprvé vidět 22. března. 

Několik představení se konalo i v měsíci květnu. 11. dubna byla připravena hra Návštěvník,  ale hned 
18. dubna se uváděla další premiéra, tentokrát od Josefa Topola Hodina lásky. Režii si vzal na starost Karol 
Skladan a v této hře hraje Erika Deutschová, Leoš Juráček, dále Ljuba Benešová nebo Elena Strupková. 

19. duben byl ve znamení hry Osiřelé múzy. 22. dubna byl připraven koncert Swing Cheek, který začal již 
v 15:30. 26. dubna se představilo další dílo Erica-Emmanuela Schmitta Oskar a Růžová paní.  Hra pojednává 
o základních otázkách lidského života s laskavým humorem, který pomáhá překonávat i nejtěžší chvíle osudu. 
Schmittův text v Divadle Miriam opět nastudoval režisér Jaromír Pleskot. Postavu Růžové paní, kterou 
ve francouzské inscenaci s úspěchem ztělesňovala Danielle Darieux, představuje Ljuba Benešová. V roli Oskara 
se představila Andrea Elsnerová.   

29.4. od 15 hodin se uváděla pohádka Perutinka, která je pro děti od 5 let. 
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V květnu se konala tato představení: 
2.5. Osiřelé múzy 
16.5. Josef Topol: Hodina lásky  
23.5. Studio Keř – variace na téma Josef Hiršal – Píseň mládí 
29.5. Eric-Emmanuel Schmitt: Návštěvník 
30.5. Malá česká muzika Jiřího Pospíšila – Čarovné letní noci 
 
6. června se konalo představení Hodina lásky od Josefa Topola  a 12. června  byl připraven Večer šansonu 

a pantomimy, kde zazněly české, francouzské a ruské původní šansony a písně v podání Valentiny Shukliny 
a Eriky Deutschové. V průběhu večera se představil mim Radim Vizváry. Piano Markéta Drahoňovská 
a Valentina Shuklina. 

Přes léto zavládly v divadle prázdniny, takže další představení se konalo až 25. září. Od 19 hodin byl 
připraven koncert Přetékající pohár. 

Podvečer v duchu poetického folku s nádechem jazzu přinesl nové písničky na verše českých básníků 
Františka Gellnera, Karla Havlíčka Borovského, Simonetty Buonaccini, Jiřího Ortena a dalších. Zpívala a hrála 
skupina ZPĚTNÉ ZRCÁTKO - Jája Pánková (zpěv, bicí), Petr Traxler (zpěv, kytara), Oldřich Bubrle (kytara), 
Růžena Sršňová (zpěv, housle), Jan Vrkoč (zpěv, housle). 

V říjnu byla připravena dvě představení - 18. října Návštěvník od Erica-Emmanuela Schmitta a 25. října 
Hodina lásky od Josefa Topola.  

 
Ve čtvrtek 8. listopadu se zde od 19 hodin konalo hostující představení Zastaňte se mě, až umřu od Frídy 

Pistoriusové. Ljuba Benešová, Drahomíra Fialková a Karel Urbánek ztvárnili hru, která pojednává o životním 
dramatu Sofie Andrejevny Tolsté a slavného spisovatele Lva Nikolajeviče Tolstého. 

17. listopadu se zde konalo představení Návštěvník a 25. listopadu pohádka Perutinka. 
Divadelní společnost PETRKLÍČ nehraje jen na své domovské scéně, ale vyjíždí i do dalších míst. Například 

7. listopadu se v kostele sv. Štěpána konalo další z řady inscenací projektu "Divadlo v chrámu". Tentokrát to 
byla hra Jana z Arku od Lucie Trmíkové. 24. listopadu se v Klubu Paderewski v Karlových Varech představila 
hra J. Topola Hodina lásky. 

Ještě se vrátím ke hře Jana z Arku. Ta se sice nekonala v samotném Divadle Miriam, ale v sousedním 
kostele Neposkvrněného početí Panny Marie v neděli 18. listopadu od 19:15 hodin. 

Osud Jany z Arku byl připraven podle scénáře Lucie Trmíkové a podle režie Jana Nebeského.  Jednalo se 
o dvojí pohled na tuto výjimečnou osobnost; jednak zazněly její odpovědi na otázky soudu, ale i slova jejího 
vnitřního rozhovoru s Bohem. Pro zachycení tohoto tajemství vybrali tvůrci slova Duchovní písně vrcholného 
mystika sv. Jana od Kříže.  

V roli Jany z Arku se představila Lucie Trmíková, dále ve hře účinkoval Karel Dobrý a Elena Strupková. 
Hudbu obstaral Miloš Orson Štědroň  (harmonium) a Ladislav Kozderka (trubka ). 

 
V úterý 4. prosince od 19:00 hodin byla připravena hra Oskar a Růžová paní od Erica-Emmanuela Schmitta. 

V neděli 9. prosince od 15:00 hodin se konala pohádka pro nejmenší děti o Pyšné noční košilce Parádyji, která 
si nechce hrát s chudou košilkou Bělinkou. V sobotu 22. prosince od 15:00 hodin se konal koncert Traxleři - 
tradiční veselý vánoční koncert. Připraveny byly staré evropské písně, zpěvy středověkých studentů, kramářské 
a kabaretní písně i české vánoční koledy. 

 
Divadelní společnost Petrklíč (www.volny.cz/d.s.petrklic/) připravila novou inscenaci projektu Divadlo 

v chrámu - Jana z Arku do kostela Neposkvrněného početí Panny Marie v neděli 18. listopadu v 19:15 hodin. 
Autorka scénáře Lucie Trmíková zachycuje Janu z Arku ve dvou rovinách. V liturgickém prostoru tak diváci 
uslyší odpovědi Jany z Arku na otázky inkvizičního soudu a zároveň budou svědky jejího vnitřního rozhovoru 
s Bohem. Pro zachycení tohoto tajemství vybrala autorka slova Duchovní písně vrcholného mystika sv. Jana 
od Kříže, kterého se sv. Janou spojuje nejen trýznivý pobyt ve vězení, kde duchovní píseň vznikla, ale především 
živá víra, naděje a láska.  

Hrají - Lucie Trmíková, Karel Dobrý, Elena Strupková.  
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2.2.5) Kulturní dům Barikádníků 
 
Kulturní dům Barikádníků se nachází na adrese Saratovská 20, Praha 10. 
Internetové stránky www.kulturnidumbarikadniku.com. 
Tel.: 274 770 789, e-mail: kd-barikadniku@volny.cz. 
 
 
Kulturní dům Barikádníků má na svém programu pravidelné akce, návštěvník tak ví, kdy může dorazit na to, 

co ho zajímá a co chce vidět. Filatelistické výměnné středisko se koná ve středu od 15:30 a v sobotu a v neděli 
od 7:30. Další pravidelné akce pořádají STAROPRAŽŠTÍ HELIGONKÁŘI (lidová zábava). Ti si zde dávají 
sraz každé úterý od 18 hodin. Neděle od 14 hodin patří Dechovce Vršovance, která se zde střídá s akcí Color 
Club – taneční odpoledne, kterou  řídí J. Šrám. Jednou měsíčně je zde naplánována i Tančírna společenských 
tanců, kterou vede Blanka Vášová (pondělí od 19 hodin). Pravidelnou akcí je i prodejní akce STAMIL nebo 
Lantastik, která se zde koná dvakrát do měsíce (čtvrtek a pátek dopoledne). Ve středu zase mohou dorazit 
příznivci country, Jitka Bonušová spolu s Janem Pumprem pořádají od 19:30 hodin Country taneční.  Každý 
měsíc se zde představí i duo Eva a Vašek a je připraveno setkání osad na Barče, pokaždé však vystupuje jiná 
kapela.  

 
Podle tohoto plánu se tak zde v lednu a v dalších měsících vystřídala Dechovka Vršovanka, Staropražští 

heligonkáři, country taneční J. Bonušové a J. Pumpra nebo Color Club (taneční odpoledne), které řídil 
J. Šrám. V únoru zde byly navíc připraveny plesy pro rybáře ze Záběhlic (2. a 10. února). 12. února vystoupil 
Big Band Praha orchestr Františka Solaře, který hrál k tanci a poslechu. 22. února se představili pravidelní 
návštěvníci KD Barikádníků Eva a Vašek a 26. února se konalo Setkání osad na Barče – hrál KTO a jako 
hosté vystoupila skupina Žraloci. 20. února vystoupili již zmiňovaní Staropražští heligonkáři. Jejich taneční 
zábava se nesla ve znamení konce masopustu, a tedy pestrého reje masek. Zatancoval si tak myslivec, kominík, 
Karkulka nebo vodník. Návštěvníci vybrali nejvtipnější masku a pořadatel předal nejlepším deseti ceny. 

 
1. března se zde konala taneční zábava, při které hrála skupina Babouci. 5. března se pamatovalo i na děti, 

od 9:30 byla připravena pohádka Loupežník a princezna Anka. Svatý Patrik a samozřejmě irská hudba a tanec 
byli na pořadu dne 9. března v podání DTJ Coiscéim. O den později se konalo mezinárodní setkání klubů 
dlouhých a širokých - Klub XXXL.K tanci a poslechu hrál BUFFALO BILL. ¨ 

Z dalších březnových pořadů to byl symfonický koncert Durham University Orchestral Society z Anglie 
(19.3.), pohádka pro děti Nebojte se strašidel s hosty JŮ a HELE a 183. setkání osad na Barče (26.3.) – 
vystoupila skupina Zlatý orel a hosté: Náplava, Kapitán Kid, Duo Blanice. 

27. března proběhlo představení Základní a Střední školy V Olšinách 69 z Prahy 10 a školních projektů 
(Commenius, Figurka). Žáci spolu s učiteli připravili rozmanitý program, který se orientoval na jaro. První 
stupeň předvedl divadlo s velikonoční tématikou a pohádku Rozum a štěstí. Školní družina sehrála první hru 
v rámci projektu ESF Figurka. Druhý stupeň zpestřil program hudební a taneční show. Žáci 7. a 9. ročníku 
nacvičili Hip Hop choreografii, se kterou se zúčastní taneční soutěže v jižních Čechách. Praktická škola 
přednesla pásmo básní. Některé pasáže natáčela Česká televize do pořadu V šachu. 

29.3. do KD Barikádníků opět zavítala dvojice Eva a Vašek se svou muzikou (vždy poslední čtvrtek 
v měsíci). Profesionální zpěvačka, absolventka konzervatoře a vystudovaný inženýr dokáží pokaždé zaplnit 
zdejší sál a jejich české písničky, moravské lidové či chorvatské návštěvníky vždy potěší. 

 
V dubnu se konala například tato představení: 
12.4. Krajanka – lidová taneční zábava 
16.4. Big Band Praha  
18.4. Country bál 
24.4. Čarodějnické heligonky – soutěž o nejlepší masku 
26.4. Eva a Vašek 
30.4. Setkání osad na Barče – trampský večer. Hraje KTO, Šmidly boys 
 
V květnu zde vystoupila skupina Babouci (10.5.), od 10:15 byl na programu výchovný koncert pro ZŠ The 

Beatles revival (16.5), Setkání osad na Barče – hrál Pacifik a jako host skupina Sekvoj (28.5.) a Eva+Vašek 
(31.5.).  
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Z června bych vyzdvihl tato představení 11. června se zde konala lidová zábava, kdy na Prahu 10 zavítala 
Březovská desítka. 20. června se zde konal country bál, předtančení předvedla Dvorana CD a hrála skupina 
Country ladies. Konaly se zde i přednášky pro ZŠ a SŠ: v červnu zde přednášel J. Klíma o kriminalitě mládeže 
nebo sexuolog Mudr. R. Uzel. 25. června se konalo Setkání osad na Barče (hrál Úsvit a hosté: Indigo, 
Kamarádi staré řeky). 

Po prázdninách sem opět zavítala Březovská desítka (13. září), konalo se Setkání osad na Barče, kde hrálo 
KTO a hosté – 20 míle, Kansas trio (24.9.), na Country bálu hrál Globus a předtančení zajistila skupina 
Kolaloka (26.9.) a koncem měsíce zase dorazila zpívající dvojice Eva+Vašek (27.9.). 

 
Říjnový program: 
 
2. října    Staropražští heligonkáři – lidová zábava  
7. října    Color Club - taneční odpoledne – řídí J.Šrám  
9. října    Staropražští heligonkáři – lidová zábava  
10. října  Country taneční – vedou Jitka Bonušová, Jan Pumpr  
11. října  Babouci – lidová zábava  
14. října  Dechovka Vršovanka – taneční zábava 
15. října  BIG BAND jazz. orch. Františka Solaře – k tanci i poslechu  
16. října  Staropražští heligonkáři – lidová zábava  
17. října  Country taneční – vedou Jitka Bonušová, Jan Pumpr  
19. října  Hvězdný prach – taneční melodie 60. let 
21. října  Color Club - taneční odpoledne – řídí J. Šrám 
23. října  Staropražští heligonkáři  
25. října  Eva+Vašek  
28. října  Dechovka Vršovanka  
29. října  Setkání osad na Barče – trampský večer, hraje Pacifik, Smolaři, Tulák Charlie 
30. října  Staropražští heligonkáři 
  
V listopadu zavítal na Barču Big Band jazz. orch. Františka Solaře (1.11.) nebo Staropražští heligonkáři 

(6., 13. a 27.  11.). 12. listopadu zde měla koncert brněnská skupina Kamelot s Romanem Horkým. 16. listopadu 
přijela a zahrála skupina Vlak na Dobříš, která slavila 11. narozeniny. Během večera proběhl i křest nového 
výběrového alba. 22. listopadu připravila m.č. Praha 10 setkání seniorů, kde představila nový projekt a brožuru 
Stáří bez obav. Taneční melodie 60. let zněly 23.11. v programu nazvaném Hvězdný prach. Do konce měsíce 
se ještě konalo Setkání osad na Barče. Na tomto trampském večeru zahrály skupiny KTO, Šmidly boys a Jitka 
Vrbová se  Standou Chmelíkem. No a 29. listopadu Eva+Vašek. 

 
V prosinci  bylo zajímavé Setkání osad na Barče 15. prosince, kde hrála skupino Úsvit, Indigo, Kamarádi 

staré řeky. V pondělí 17. prosince se od 18 hodin konal Rockový vánoční mejdan. Představil se Aleš Brichta 
a jeho AB Band, Alkehol, Komunální odpad a Nightwish revival. O den později se konal Country bál, 
na kterém hrál Utrejch a předtančení připravila skupina Iris Praha. Nelze zapomenout na Předsilvestrovské 
heligonky; ty se uskutečnily 28.12. a jako host vystoupily Brněnské heligonky. Úplně poslední, kdo se v roce 
2007 představil v KD Barikádníků byla dvojice Eva + Vašek. Ti vystoupili na silvestrovském hudebním reji 
od 20 hodin. 
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2.2.6) Trmalova vila 
 
Trmalova vila stojí ve Vilové ulici číslo 11/91 v Praze 10 -  Strašnicích. 
 
Trmalova vila je jedna z nejkrásnějších pražských vil, kulturní památka ČR a jedna z prvních staveb slavného 

architekta Jana Kotěry. Ten postavil tento rodinný dům v letech 1902 až 1903 pro ředitele veřejné obchodní 
školy Františka Trmala z Toušic (1866-1945) a jeho manželku Růženu. Vila byla postavena v nově založené 
zahradní čtvrti, která vyrostla na místě bývalých polí. Okolní zástavba vznikla až během období první republiky. 
Spolu s domem Kotěra navrhl i zahradu a roubenou stavbu kůlničky s prostory pro hospodářská zvířata. 

Rodina Trmalova prodala dům již roku 1911. Až do roku 1945, kdy nad ním byla vyhlášena národní správa, 
patřil soukromým majitelům a sloužil své původní obytné funkci. Roku 1950 natrvalo přešel do vlastnictví státu 
a pod správu obvodního národního výboru. Do roku 1990 sloužil objekt pro účely Kulturního domu Prahy 10, 
pak vila přešla do majetku městské části Prahy 10. V letech 1998 až 2000 proběhla její generální oprava: 
postupně byl rekonstruován celý objekt, jeho interiér, střecha i fasáda. Obnoveny byly i zahradní stavby – altán 
a kůlna. Upravena byla také zahrada. Jediným prvkem, který nebyl obnoven v původní podobě, je kovový plot, 
který po roce 1920 nahradil plot plaňkový. 

 
Než se ponoříme do samotného roku 2007, je potřeba připomenout, čím historická stavba prošla v posledních 

letech. Majitel se neměnil - tím je stále městská část Praha 10. Ta vyhlásila výběrové řízení a v září roku 2004 se 
stala novým nájemcem společnost Avant Bozell. Před touto společností měla objekt v nájmu agentura FOIBOS, 
která však musela Trmalovu vilu opustit po letech, kdy se o ni starala a za jejíhož pronájmu vešla tato stavba 
do podvědomí obyvatel desítky, ale také celé Prahy.   

Nový nájemce AVANT BOZELL se mezitím přejmenoval na firmu ACTIVE Partners, s.r.o. a koncem roku 
2006 ukončila nájemní smlouvu a MČ Praha 10 musela vypsat další výběrové řízení. Toho se zúčastnila i již 
dříve zmiňovaná umělecká agentura FOIBOS a uspěla. 

Během roku se tak změnila otevírací doba Trmalovy vily, ale i internetové stránky. Začátkem roku byla 
pro veřejnost vila otevřena každé pondělí a čtvrtek od 10 do 18 hodin. Dnes se na internetových stránkách 
http://foibos.cz/trmalova-vila dočteme, že je otevřeno denně od 10 do 18 hodin kromě pondělí. Prohlídka 
je bezplatná. V případě konání kulturní akce se může návštěvní doba změnit. 

 
Foibos zde otevřel i Centrum architektury rodinného bydlení, takže mnoho zajímavého se dá dohledat 

i na internetových stránkách http://www.slavnevily.cz/centrum-architektury. 
E-mail je: info@foibos.cz. 
Telefon: 274 774 451. 
 
V Trmalově vile se v předešlých letech pořádaly koncerty, výstavy, přednášky. Na tyto kulturní aktivity chce 

navázat i nový nájemce, současně zde bude i nadále fungovat možnost svatebních obřadů na zahradě vily. Navíc 
sem chce umělecká agentura Foibos vrátit tradice českého roku a dětské programy. 

Kromě samotné vily je zde zahrada s altánem a Galerie Kůlnička. Na zahradě stojí i plastika sochaře Ivana 
Jilemnického nazvaná Řečiště.  

Až do května 2007 byla vila pro veřejnost uzavřena z důvodu již zmiňované změny nájemce. 31.5. se 
uskutečnilo znovuotevření pro veřejnost, tentokrát pod patronací umělecké agentury FOIBOS a.s. (Bartoškova 
26, Praha 4). 

Současně zde bylo otevřeno i Centrum architektury rodinného bydlení, jehož funkci bude zaštiťovat 
odborná rada, v které je řada významných osobností - prof. Vladimír Šlapeta, prof. Jindřich Vybíral, prof. Jan 
Sedlák, prof. Pavel Zatloukal, prof. Petr Urlich, prof. Rostislav Švácha, prof. Ivan Klánský, arch. Zdeněk Lukeš, 
dr. Daniela Karasová, arch. Oleg Haman, arch. Petr Krajči, ing. Drahomír Ruta a další.  

Na internetových stránkách se píše: „Naším posláním je pracovat pro odbornou i laickou veřejnost s cílem 
efektivně předávat co nejširší a nejkvalitnější poznatky a zkušenosti o rodinném bydlení. Spolupracovat 
s nejlepšími domácími i zahraničními odborníky a umožnit, aby své znalosti a poznatky mohli uplatnit 
v publikační činnosti, na přednáškách, besedách, setkáních, seminářích, praktických demonstracích, výstavách 
a prostřednictvím webového portálu www.SlavneVily.cz.“ 

Současně chce nový nájemce dát prostor pro prezentaci i mladých talentům z řad umělců, architektů, 
výtvarníků, designerů a dalších. K dispozici zde bude knihkupectví s literaturou o architektuře a bydlení. 

 
Ještě jednou si dovolím „zalistovat“ na stránkách agentury Foibos; tentokrát je to o historii vily, kde byla 

instalována muzejní expozice: 
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„Trmalova vila je národní kulturní památkou a jednou z dominant moderní české architektury. Jako dům – 
muzeum představuje Trmalova vila zajímavé svědectví o životním stylu začátku XX. století. Tím se stává 
místem častých návštěv Pražanů i domácích a zahraničních návštěvníků. 

K tomu je uzpůsobeno dovybavení vily dobovými prvky nábytku, uměleckých artefaktů a obrazů z historie 
vily a rodiny Trmalových. Cílem nového zařízení Trmalovy vily ve smyslu domu – muzea je naznačení způsobu 
života a bydlení v rodinných domech, které Jan Kotěra navrhoval a stavěl v první čtvrtině 20.století. Rodinné 
vily, interiéry, nábytek a bytové doplňky představují důležitou součást Kotěrovy tvorby. 

Proto byl vybrán ze sbírky interiérů a nábytku Uměleckoprůmyslového muzea v Praze fragment zařízení 
jídelny z Kotěrova pozdního období, navržené pro rodinu českého psychiatra MUDr. Antonína Heverocha, 
Kotěrova přítele. Nábytek je umístněný v původní jídelně Trmalovy vily. Vyznačuje se klasicizující formou, 
charakteristickou pro Kotěrovo pozdní období. 

V prvním patře Trmalovy vily, v místnosti, která původně sloužila jako ložnice, je umístněn nábytek 
pocházející z majetku velkostatkáře Matyáše, majitele textilní továrny z Dobrušky. Nábytek je z Kotěrova tzv. 
bílého období z let 1910 – 1915 a je analogický s interiérem navrženým pro historika umění K. B. Mádla z téže 
doby. I tento soubor má klasicizující rysy jako interiér Heverochův. 

Součástí Kotěrových interiérů byly i lustry a svítidla. Expozici v Trmalově vile doplňuje korunový lustr 
s tepanými květinovými motivy a fasetovými skleněnými tyčinkami. Lustr pochází opět z Heverochova interiéru. 
Ukázku Kotěrovy interiérové tvorby zakončuje měděná tepaná žardiniéra z počátku 20. století, která 
je umístněna v jídelně Trmalovy vily.“ 

Díky této snaze byly představeny návštěvníkům exponáty, které do té doby nebyly veřejnosti známy. 
 
 

Konfrontace 07 
 
ZUŠ Olešská a agentura Foibos uspořádaly výstavu Konfrontace 07 aneb Tři Janci a Eliška. Jednalo 

se o výstavu čtyř projektů studentů architektury, absolventů Základní umělecké školy Olešská. Vernisáž 
se uskutečnila 1. června od 17 hodin. Výstavu mohli návštěvníci zhlédnout do 10. června.  

Vystavovateli byli: Eliška Kosová (TU Liberec), Jan Stáhala (ČVUT Praha), Jak Dočekal (VŠUP Praha) a Jan 
Trejbal (AVU, ČVUT Praha). Každý vystavující představil svůj projekt a jeho kolegové jej komentovali. 
Návštěvníci výstavy se mohli do diskuse kdykoli zapojit.  

   
 

„Nahoře bez“: pátý ročník autorského čtení 
 
Zahájení večera autorského čtení literárních děl studentů Základní umělecké školy Olešská proběhlo 6. června 

2007 od 19 hodin. Dvouhodinový program byl stylizován jako čarodějnický sabat, na jehož tvorbě se kromě 
autorů prezentovaných textů podíleli také studenti jiných oborů, učitelé, lektoři, fotografové a modelky.  

 
 

Koncert Prague Bassoon Band 
 
 
Koncert Prague Bassoon Band (Václav Vonášek, Radek Dostál, Martin Petrák, Lukáš Svoboda)  se  konal 

7. června od 18 hodin.  
Na programu byla díla autorů - Gioacchino Rosinniho, W. A. Mozarta, J. S. Bacha, J. Weissenborna nebo 

Eugéne Bozza. Vstupné bylo 50,- Kč. 
 
 

Výstava „BLACKBOX“ 
 
12. června od 13 hodin zde byla slavnostně zahájena výstava výtvarných děl studentů a absolventů Základní 

umělecké školy Olešská. Spojujícím motivem prezentovaných děl byla inspirace elektronickými součástkami 
telefonních ústředen. Neobyčejné téma bylo zachyceno prostřednictvím mnoha různorodých technik. Vystaveny 
byly grafiky, objekty i větší instalace, fotografie i animovaný film. 

Výstavu bylo možno navštívit do 28. června. 
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Koncert Airedale trio 
 
Na 12. června od 18:00 hodin byl připraven další koncert, tentokráte se představilo Airedale trio  v podání 

Anna Holeňová-Červenková (hoboj), Jan Holeňa (violoncello) a Jiří Holeňa (klavír ). 
Na programu bylo dílo Jaroslava Krčka (Trio pro hoboj, violoncello a klavír), Maxe Brucha (Osm kusů 

pro hoboj, violoncello a klavír op. 83), Jaroslava Pelikána (Variace pro hoboj, violoncello a klavír), Bohuslava 
Martinů (Sonáta č. 2 pro violoncello a klavír) a Jana Málka (Terrier suite pro hoboj, violoncello a klavír). 

 
Airedale trio založili Anna, Jan a Jiří Holeňovi v roce 1998 ve složení hoboj, violoncello a klavír.Soubor 

koncertoval mj. na Mladém pódiu 2000 v Karlových Varech, na Jihočeském festivalu 2001, v koncertních 
řadách Přítomnosti a Umělecké besedy, v cizině ve Finsku a Alžírsku. 

Anna Červenková-Holeňová se narodila roku 1978 v Praze a hoboji se věnuje od jedenácti let. Jan Holeňa, 
se narodil roku 1976 v Praze a hraje na violoncello od svých pěti let. 

Jiří Holeňa se narodil roku 1946 v Jablonci nad Nisou a koncertoval ve většině zemí Evropy, dále pak 
v Americe, Japonsku a Libanonu.  

Vstupné bylo 50,- Kč 
 

Pocta Vítězslavu Novákovi 
 
Koncert Pocta Vítězslavu Novákovi se konal 19. června od 18 hodin.  
 
 

 
 

Křest knihy Slavné vily Olomouckého kraje 
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Slavnostní otevření Trmalovy vily 
 
28. června byla slavnostně otevřena Trmalova vila jako Centrum architektury rodinného bydlení a muzeum. 

Kulturní program obohatil vernisáž výstavy Slavné pražské vily a Slavné brněnské vily. V plánu je, že zde 
přibudou virtuální expozice slavných vil všech krajů ČR. Během tří let tak zde má být postupně představeno 680 
staveb vilové architektury od poloviny XIX. století do současnosti postavených v celé republice podle projektů 
350 významných českých i zahraničních architektů. Po pražských slavných vilách to budou vily brněnské, 
po prázdninách také vily Olomouckého kraje a postupně dalších krajů ČR. Právě křest první krajské publikace 
Slavné vily Olomouckého kraje se konal od 16 hodin. Úvodní slovo měl profesor Pavel Zatloukal. Následovala 
beseda a zahradní párty. 

 
 

Jazz summer garden nigths 
 

V prostorách zahrady Trmalovy vily proběhl v srpnu I. ročník jazzového festivalu, který byl nazván Jazz 
summer garden nights - Letní jazzové noci. Začátky koncertů byly v 19 hodin.  

Jako první zde 9. srpna vystoupil známý jazzový klavírista Emil Viklický a přátelé. Mladý ostravský pianista 
Tomáš Kačo se 14. srpna uvedl večerem  jazzových improvizací. Jazzový a swingový zpěvák Petr Hanzlík  
vystoupil 16. srpna ve večeru českých a amerických melodií. 21. srpna se konal nový projekt kontrabasisty 
Tomáše Lišky, jazz v neobvyklém nástrojovém složení, nazvaný Point. Známý jazzový kvintet Vertigo quintet 
zavítal do Trmalovy vily v novém projektu s členkou dua Tara Fuki 23. 8. Na závěrečném koncertu festivalu se 
představilo 28. srpna Matěj Benko trio. Ještě zbývá dodat, že ředitelem festivalu byl Ondřej Valenta a pořádali 
ho mladí umělci z občanského sdružení Clazzic spolu s agenturou Foibos. 

Cena vstupenek činila 50 korun. 
 
 

Začátek září v Trmalově vila 
 
Na začátek září byl od 10 hodin připraven Den pro prvňáky (3.9. 2007), 4. září se od 19 hodin konal koncert 

vážné hudby. Trmalova vila se přidala i k Dnům evropského dědictví, které se konaly od 8. do 16. září 2007. 
 

 
Fotografie Karola Benického 

 
Od 8. do 16. září si návštěvníci Trmalovy vily mohli prohlédnout fotografie Karola Benického. Instalace 

snímků s poetickou atmosférou dalekého Východu byla doprovodnou akcí konanou v rámci návštěvy 
vynikajícího čínského spisovatele Wang Menga.  

Wang Meng je jeden z nejslavnějších spisovatelů současnosti, což mimo jiné dokládá i nominace 
na Nobelovu cenu za literaturu z roku 2003.  

 
 

Zářijové hudební večery 
 
18. září od 19:00 se uskutečnil pod záštitou Václava Hudečka a Otakara Brouska st. koncert, na kterém se 

představil houslista Jakub Junek a violoncellista Ivan Vokáč; zahráli díla Stamitze, Martinů a Kukala. 
25. září vystoupil violoncellista Petr Nouzovský s programem z děl Bachových, Zemkových – Novákových 

a Kodályho. I tento koncert se uskutečnil pod záštitou Václava Hudečka a Otakara Brouska st.  
Cena jedné vstupenky byla 50 Kč.  
 
 

Festival Architecture Week 
 
20. září se konal v Trmalově vile den otevřených dveří v rámci festivalu Architecture Week. Od 17 hodin 

pak byla připravena odborná přednáška o historii vilové architektury a rodinného bydlení.  
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Livia Klausová  a starosta Mgr. Vladislav Lipovský navštívili cyklus Slavné vily 
 
24. září přivítali starosta Mgr. Vladislav Lipovský a místostarosta Bohumil Zoufalík na neoficiální návštěvě 

Prahy 10 první dámu České republiky Livii Klausovou, která navštívila Trmalovu vilu v rámci cyklu Slavné 
vily, nad kterým převzala patronát a který uváděl od října Český rozhlas a provozovatel Trmalovy vily 
společnost Foibos. L. Klausová se účastnila uvedení cyklu v rámci předpremiéry; podepsala se do pamětní knihy 
a popřála Trmalově vile hodně úspěchů. 

 
 

Strašnické vinobraní 
 
28.9.  se od 14:00 hodin konalo v Trmalově vile strašnické vinobraní. Pro návštěvníky byla připravena 

ochutnávka vín i hudební program. V programu vystoupily Musica Rustica, Dechový soubor Základní umělecké 
školy v Hostivaři, Cimbálová muzika a tance Slováckého krůžku, Divadelní soubor při TJ lázně Toušeň.  

 
 

Říjnové hudební večery 
 
Na koncertě 9.10. byl na programu J. S. Bach - Partita E Dur pro sólové housle, S. Prokofjev - Sonáta 

pro sólové housle, L. v. Beethoven - Sonáta č. 5 op. 24 „Jarní“, J. Sibelius - Koncert d moll op. 47. Představili se 
zde hudebníci Jan Mráček (vítěz Akademie Václava Hudečka 2006) a Lukáš Klánský (vítěz Mezinárodní 
interpretační soutěže Beethovenův Hradec 2007). 

23.10. od 19:00 hodin hrálo Kvarteto Martinů  od L. Janáčka  - Smyčcový kvartet č. 1 „Z podnětu Tolstého 
Kreutzerovy sonáty“, L. v. Beethovena - Smyčcový kvartet op.130 s Velkou fugou op.133. 

 
 

Listopadové hudební večery 
 
6. října od 19:00 si návštěvníci vyslechli následující program v podání Jakuba Junka a Ivana Vokáče: Carl 

Stamitz - Duo pro housle a violoncello č.5 F dur, Bohuslav Martinů - Duo pro housle a violoncello č.1, Bohuslav 
Martinů - Duo pro housle a violoncello č.2, Ondřej Kukal - Duo “Present”.  

 20. listopadu se od 19 hodin v Trmalově vile představili Kristýna Vaculová, Radim Pančocha, Ondřej 
Valenta. Ti se připravili program: Francois Poulenc - Sonáta pro flétnu a klavír, Julius Kalaš - Slavík a růže - 
symfonická báseň pro flétnu a klavír, Philippe Gaubert - Andante et Allegro scherzando pro flétnu a klavír, Paul 
Taffanel - Fantazie na operu Čarostřelec, Bohuslav Martinů - Trio pro flétnu, violoncello a klavír H 300. 

 
 

Prosincový program 
 
11.12. od 19:00 hodin pokračovaly hudební večery v Trmalově vile. Další, tentokráte předvánoční, koncert 

byl připraven na 18. prosince.  
13. prosince se od 17 hodin uskutečnila přednáška zaměřená na historii architektury v Praze 10, kterou 

připravil známý architekt Ing. arch. Zdeněk Lukeš. Návštěvníci si mohli prohlédnout i interiéry Trmalovy vily.  
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2.2.7) Dům UM 
 
Dům dětí a mládeže – Dům UM se nachází na adrese Pod Strašnickou vinicí 23, Praha 10. 
Ředitelem školy je Roman Urbanec. Zaměření je - nabídka volnočasových aktivit, organizace soutěží. 
Internetová stránka je:  www.dumum.cz 
Telefon: 274772081,  603178820. 
 
Středisko pro volný čas dětí a mládeže Dům UM je umístěno ve Strašnicích, v klidné vilové čtvrti. Odloučená 

pracoviště má v Hostivaři a v Uhříněvsi, tím zasahuje jeho působnost nejen do Prahy 10, ale i Prahy 15, 22 
a Petrovic. Posláním je pomoci dětem při účelném trávení volného času. 

V školním roce 2006/2007 bylo otevřeno 148 zájmových útvarů, do kterých je přihlášeno 1530 účastníků. 
Dům UM poskytuje širokou nabídku zájmové činnosti, ze která si vybere každý; velmi oblíbené jsou taneční 
a výtvarné kroužky, keramika, velký zájem je o sportovní zájmové útvary.  

Pro ty zájemce, kteří se nechtějí zúčastňovat pravidelné činnosti, je otevřeno pět otevřených klubů pro děti 
a mládež do 26 let. Přístup do klubů je bezplatný a k dispozici jsou kulečníky, fotbálky, šipky, počítače 
s připojením na internet, televize, reprosoustavy a vždy je zajištěn dozor pedagoga.  

Velmi populární je každoroční soutěž v dámě, ve které vzešli i mistři České republiky a dokonce i Evropy. 
Velice dobré jméno mají i otevřené výtvarné a keramické dílny pro veřejnost, sportovní odpoledne, turnaje 
a další otevřené akce. V loňském školním roce jich bylo 353 a přišlo na ně přes 19 tisíc účastníků.  

Dalším úspěšným fenoménem jsou tábory v Tatrách, Krkonoších i v Jizerských horách, kterých se v loňském 
roce zúčastnilo více než 800 zájemců. Novinkou v letošním roce bylo rozšíření počtu táborů pod indiánskými 
stany tee-pee v Novém Kníně. Zvýšený zájem byl i o příměstské tábory. Dům UM provozuje celoročně 
táborovou základnu Tři Studně na Vysočině. 

Dům UM je pověřen organizací předmětových olympiád a sportovních soutěží (např. dějepisnou, zeměpisnou 
olympiádu, olympiádu v českém a ruském jazyce a další). Obvodní kola mají vysokou úroveň, což svědčí 
o dobré práci základních škol a nižších gymnaziálních tříd regionu. Dále organizuje velké množství otevřených 
akcí pro veřejnost, jako Den dětí, Čarodějnice, Zahradní slavnosti. 

Již osvědčené místo v činnosti DDM - Domu UM mají i akce v rámci projektů. To je Sport pro všechny - co 
nejširší zapojení dětí a mládeže do rekreačního sportu, Čtyřlístek - akce pro handicapovanou mládež, či 
Sedmikrásku - akce pro rodiče s dětmi, Florbal – nabízí první seznámení s florbalem až po otevřené turnaje 
neorganizovaných až po soutěžní družstva. 
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2.2.8) Knihovny 
 
Městská knihovna se sídlem na Mariánském náměstí má v současnosti 47 poboček a tři pojízdné knihovny. 

V roce 2006 městskou knihovnu navštívilo asi 2,2 milionu lidí, kteří si půjčili více než sedm milionů titulů.  
Více informací na stránkách Městské knihovny v Praze  http://www.mlp.cz/. 
 
 
V Praze 10 se nacházejí tyto knihovny: 
 
Knihovna Korunní, Korunní 68/2160  (224 257 661) 
Knihovna Ruská, Ruská 192/1455  
Knihovna Vršovice, Charkovská 18/441 (271 743 392) 
Knihovna Malešice, Hostýnská 520 (274776438) 
Knihovna Skalka, Rubensova 2/2237 (274 810 707) 
Knihovna Zahradní Město, Jabloňová 2961(272 651 427) 
 
Knihovna v Ruské ulici byla v roce 2007 uzavřena, neboť procházela a prochází rekonstrukcí, ale více o tom 

v následujících řádcích.  
Vedoucí knihoven obvodu Prahy 10 a 15 je Ivana Vaňková. 
 
Březen – měsíc internetu  
Letošní březen byl již desátým rokem měsícem internetu, tentokrát byl zaměřen na znevýhodněné. Knihovny 

v Praze 10 si na tento měsíc připravily různá internetová školení, která byla zdarma nejen pro čtenáře knihoven.  
V knihovně Vršovice (Charkovská 18) probíhalo celý březen několik hodinových školení pro seniory a pro 

nezaměstnané. V knihovně Zahradní Město (Topolová 2961) a v pobočce Skalka (Rubensova 2237) nebylo 
zaměřeno jen pro seniory. Knihovna Korunní si pak připravila individuální školení pro nezaměstnané a také 
hromadné školení o tom, jak napsat životopis a průvodní dopis.  I zde ovšem probíhala školení internetu pro 
seniory.  

 
Noc s Andersenem 
Poslední březnový pátek se připojily knihovny v Praze 10 k celorepublikové akci Noc s Andersenem.  Během 

této noci zde mohly děti přespat. V letošním roce se spalo v celé republice na více než 590 místech a celkový 
počet nocujících dětí překročil cifru 18 000. 

V Praze 10 se Noci s Andersenem zúčastnily dvě knihovny - knihovna Skalka a Korunní; na Skalce putovalo 
devět dětí za Rumcajsem do lesa Řáholce, připraveny byly hry, plnily se úkoly, vymýšlely se básničky 
a vyráběly se velikonoční přání a kraslice. Pohádková babička z lesa Řáholce přinesla dětem perníčky 
z perníkové chaloupky. Nechyběla ani diskotéka a poklad ukrytý v knihovně. Vyvrcholením noci pak byl 
telefonát pana Andersena a půlnoční půjčování knih na dobrou noc.  

V knihovně Korunní se sešlo 17 dětí, které strávily večer ve společnosti Starých pověstí českých. Nejprve 
zhlédly loutkové divadlo s názvem Staré pověsti hezké a pak se rozdělily do skupinek, aby mohly plnit záludné 
úkoly postav dávných věků. V potemnělé knihovně děti za svitu baterek hledaly například Libušinu studni či 
Bivojovu milou. Po splnění všech úkolů musely děti sepsat poselství pro budoucí generace. To na doporučení 
moudré Libuše zakopaly na zahradě knihovny a kněžna poté rozdělila dětem zasloužený poklad. Na závěr si děti 
mohly pomalovat přinesená trička včetně nápisu Noc s Andersenem.  

 
Týden knihoven  
Týden knihoven je akce vyhlašovaná Svazem knihovníků a informačních pracovníků ČR, která se snaží 

propagovat knihovny a jejich služby. Městská knihovna v Praze se této akce zúčastnila i letos. V týdnu 
od 1. do 7. října probíhaly v jejích pobočkách nejrůznější činnosti, ke kterým se přidaly i její pobočky. 
V letošním roce byla většina akcí zaměřená na mládež.  

V knihovnách Skalka a Zahradní Město se návštěvníci mohli zúčastnit výtvarných soutěží na téma sci-fi 
a fantasy. Ty probíhaly celé září a v Týdnu knihoven proběhlo i vyhlášení nejlepších prací.  

Pracovníci pobočky ve Vršovicích si připravili vědomostní soutěž pro děti na téma sci-fi a fantasy a  2. října 
se uskutečnila výtvarná dílna Udělej si svého jino-zemšťana. 

V knihovně Korunní ve čtvrtek 4. října od 17 hodin  proběhla beseda s překladatelem Janem Kantůrkem 
s názvem "Bábi Zlopočasná hlásí: Pořád ještě nejsem mrtvá!".  
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Výtvarné dílny 
V pobočkách Městské knihovny v Praze 10 proběhly koncem roku tvořivé akce s názvem Dílny s Lesy ČR. 

V Korunní se 22. listopadu od 15 do 18 hodin vyráběly různé drobnosti z papíru, jako třeba koláže, mandaly 
nebo bláznivý klobouk na hlavu. Ve Vršovicích se ve stejný den od 14 do 17 hodin vyráběla přáníčka - papírová 
z ekologických a odpadových materiálů.  

Ve čtvrtek 13. prosince se pak další výtvarná dílna konala v knihovně Korunní od 15 do 18 hodin 
a v knihovně Skalka od 14 do 18 hodin. Vyráběly se různé vánoční dárečky a ozdoby z ekologických 
a odpadových materiálů. Vstup byl zdarma a patronaci převzaly Lesy ČR.  

 
 

Knihovna Korunní 
 
 
Výroba ručního papíru  
Ve čtvrtek 1. února se zde konala tvůrčí výtvarná dílna k celoroční soutěži o knihách. Děti si mohly vyrobit 

ruční papír, zkoušely psát či kreslit na kameny nebo si vyráběly vlastní knížečku. V knihovně byly připraveny 
také voskové tabulky s rydly, na kterých mohly děti zkusit, jak se psávalo v dřívějších dobách. Akce se konala 
od 15 do 19 hod a vstup byl zdarma. 

 
Cyklus o Vinohradech - Vinohrady známé i neznámé 
22. února byla připravena od 17 hodin přednáška o Vinohradech. O historii, geologii, ale i o starých vinicích 

vyprávěla spisovatelka a editorka Dagmar Broncová, která napsala historické knihy o různých částech Prahy.  
Podílela se na vzniku děl Kniha o Praze 10, Historie pekárenství v Českých zemích, Voda pro všechny: 
vodárenské soustavy v ČR, Praha 7 křížem krážem nebo Praha 10 křížem krážem, která vyšla v prosinci 2006. 
Na besedě také vystoupil Milan Polák, který vyprávěl o vinohradské dopravě. I tento psal o Praze: např. knihy 
Pražské pivovárky a pivovary nebo Praha a železnice: nádraží, nádražíčka a zastávky. 

Na tuto besedu zavítalo několik desítek návštěvníků, takže se musely přidávat židle, aby se sem všichni vůbec 
vešli. Mezi posluchači byl přítomen  i spisovatel a kronikář Miroslav Sígl nebo spisovatelé a pragensisté  
manželé Eva a Josef Hrubešovi. 

Součástí přednášky, která trvala do 18:30, byla i ochutnávka vína z Gröbovky. Zbývá jen dodat, že přednášky 
v knihovně v Korunní jsou zdarma.  

 

 
 

Paní Dagmar Broncová vypráví o Vinohradech 
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Povídání o Velikonocích 
Ve čtvrtek 29. března se konala v 1. patře knihovny Korunní beseda o Velikonocích s Valburgou 

Vavřinovou, autorkou knihy Malá encyklopedie Velikonoc a Malá encyklopedie Vánoc. Návštěvníkům besedy 
přiblížila zvyky a tradice spjaté s velikonočním obdobím, dále vyprávěla o tom, kdy svátky začínají, kolik je 
postních nedělí nebo co by nemělo chybět na velikonočním stole.  

 
5. dubna od 15 hodin si mohly děti přijít do knihovny vyrobit různé drobnosti pro radost v rámci velikonoční 

výtvarné dílny. 
 
Cyklus o Vinohradech o Vinohradských budovách a domech  
V rámci cyklu o Vinohradech připravila pobočka Městské knihovny v Praze, knihovna Korunní 19. dubna 

besedu se spisovateli Josefem a Evou Hrubešovými. 
Manželé Hrubešovi napsali řadu historických publikací o Praze, mimo jiné i série Pražské domy vyprávějí. 

Z dalších knih jsou to: Pražské ostrovy, Grébovka - Zelená perla Královských Vinohrad, Cizinci v Praze, 
Novoměstská radnice a Karlovo náměstí, Pražské sochy a pomníky, Ve stínu pražských soch a pomníků. 

 
17. května se od 16 hodin v knihovně opravovaly knihy. Připravena byla výtvarná dílna s paní knihařkou, 

která učila, jak opravit drobná poškození a u těch větších poradila, co s nimi. Součástí dílny byla i výroba knih.  
 
Pohádkový Den dětí  
V pátek 1. června od 13 do 16 hodin  byl pro děti připraven program Pojďte s námi do pohádky. Knihovna 

se změnila v pohádkový svět plný princezen, čarodějnic či kouzelných babiček. Pro děti byly připraveny úkoly 
a ty nejlepší ze soutěžících pak čekal pěkný dárek.  

 
Ve středu 3. října od 15 hodin bylo nachystáno Odpoledne plné her. Připraveny byly nejrůznější stolní hry 

pro jednotlivce i více hráčů. Pravidla her vysvětlovali členové Dětského počítačového klubu Kapsa. 
 
Cyklus o Vinohradech – Vinohradský hřbitov 
24. 10 od 17 hodin vyprávěla o Vinohradském hřbitově průvodkyně Pražské informační služby 

Mgr. Jaroslava Náprstková. Připravena byla prezentace s mnoha fotografiemi.  
 
Kamarádi Kvak a Žbluňk  
Představení Kvak a Žbluňk jsou kamarádi se konalo 15. listopadu od 14 hodin v dětském oddělení a bylo 

vhodné pro maminky s dětmi od 3 do 5 let. Akce se konala za finanční podpory městské části Praha 10. 
 
Cyklus o Vinohradech – Vinohradské divadlo 
Ve čtvrtek 29. listopadu se od 17 hodin konala beseda o Vinohradském divadle. O své zkušenosti a zážitky 

se s návštěvníky podělil ředitel divadla Jindřich Gregoriny.  
 
 

Knihovna Ruská 
 
Pobočka Městské knihovny v Ruské ulici se opravuje a pro čtenáře je od 31. 12. 2006 nepřístupná. Uzavřena 

byla už koncem loňského roku, ale čtenáři sem mohli vracet knihy ještě do konce února. Náhradní provoz byl 
zajištěn pojízdnou knihovnou, bibliobus zde byl přistaven  od 5. 1. 2007 každý pátek od 9 do 13 hodin. Zároveň 
mohou čtenáři využívat služeb ostatních poboček Městské knihovny v Praze. 

Proč se knihovna rekonstruuje a jaké změny ji čekají? Výsledkem má být „Dům čtení“ s elektronickým 
katalogem a rozsáhlým knihovním fondem, který má poskytovat čtenářům ten nejmodernější servis. 

Přestavba je financována magistrátem a má vyjít na 56 milionů korun. Budova, která byla postavena zhruba 
před čtvrtstoletím (v letech 1981 – 1983), se zvýší o jedno a půl podlaží, bude v ní nové schodiště a technické 
vybavení. Úpravy se dočká i fasáda, která dostane nové barvy. Zazděním průchodu v přízemí získá knihovna 
další prostor. To vše se má stihnout do roku 2009. 

Rekonstrukci navrhl ateliér Altrea, který při řešení nového objektu vychází z tradic českého meziválečného 
funkcionalismu.  

Zvýšit se má i počet svazků a počítá se i s více čtenáři. V roce 2006 knihovna evidovala přes 3 150 čtenářů, 
po rekonstrukci předpokládá zvýšení návštěvnosti o padesát až o sto procent. Prostory se zvětší téměř 
dvojnásobně, ze současných necelých 500 metrů čtverečních na 1200 metrů, tím přibude i místa na uskladnění. 
Ve fondu pak bude mít 45 tisíc knih, časopisů a CD. Městská knihovna plánuje, že tento nový Dům čtení naplní 
především beletrií. Čtenáři budou moci využívat elektronický katalog a několik počítačů připojených na internet. 
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Knihovna Skalka, Rubensova 2/2237 
 
Ve středu 24. října navštívila knihovnu Skalka spisovatelka Ivona Březinová, autorka několika desítek knih. 

Mezi nejznámější patří trilogie Holky na vodítku, která pojednává o různých nástrahách dospívání, jako jsou 
drogy či mentální anorexie. Mnoho knih od této autorky bylo také oceněno. Jejím nejnovějším projektem je 
hororová kniha Zuby nehty, kterou sestavila z hrůzostrašných povídek od svých žáků z Literární akademie 
Josefa Škvoreckého. Besedy se zúčastnily dvě třídy ze Základní školy V Rybníčkách. Březinová si s dětmi 
povídala o tom, jak se stala spisovatelkou a co všechno tato práce obnáší. Na závěr proběhla autogramiáda. Akce 
se konala za finančního přispění radnice Prahy 10. 

 
 

Knihovna Vršovice, Charkovská 18/441 
 
Knihovna Vršovice v Charkovské 18 oslavila tento rok v listopadu již 10 let. Abych byl přesný, Vršovice 

měly svou veřejnou knihovnu již od roku 1890. Jednou z poboček Městské knihovny v Praze se stala až v roce 
1922, kdy se obec Vršovice stala součástí Velké Prahy. Knihovna tenkrát dostala číslo 19 a to jí zůstalo 
až dodnes. Nejprve měla sídlo v budově radnice v Heroldových sadech, poté se několikrát stěhovala, 
až se nakonec v roce 1997 usadila na rohu ulic Charkovské a Černomořské, kde je právě desátým rokem.  

Z toho důvodu  připravily knihovnice pro čtenáře několik zajímavých soutěží. První byla určená pro všechny 
čtenáře bez omezení věku a bojovalo se o titul Mudrc knihovny. Vítězem se stal ten, kdo v období od března 
do října 2007 v knihovně správně odpověděl na nejvíce zadaných otázek.  

Další probíhající soutěž byla o princátko, princeznu a krále s královnou knihovny. Tyto tituly získal ten, kdo 
si v časovém rozmezí od března do konce října 2007 půjčil nejvíce knih nebo přišel nejčastěji do knihovny. 
Soutěž je rozdělena do tří věkových kategorií: do 6 let, od 6 do 15 let a od 15 let do sta.  

Poslední soutěž byla pouze pro děti a jmenovala se Tajemství zlaté truhličky. Malí čtenáři v ní pátrali 
po čtyřech klíčcích k zamčené pozlacené truhličce, která byla podle legendy nalezena při přestavbě stávajících 
prostor knihovny. Vítězové byli odměněni v pátek 9. listopadu 2007. 

12. dubna od 14 hodin se zde konala výtvarná dílna pro děti, tentokrát se kreslilo na kameny. Materiál byl 
k dispozici a vstup zdarma. 

Ve středu 25. dubna od 15 hodin se v knihovně hrály stolní hry v rámci akce Odpoledne plné her. Hry 
zapůjčili a pravidla vysvětlovali členové Dětského počítačového klubu Kapsa (Norská 5).  Akce byla připravena 
pro všechny čtenáře starší osmi let.  

9. října proběhla beseda s ilustrátorem, malířem a spisovatelem Pavlem Čechem, který je autorem několika 
knih, například O čertovi, O zahradě, O klíči aj. Na závěr proběhla malá autogramiáda. Beseda se konala 
za finanční podpory městské části Praha 10.  

Fond knihovny činí 19 tisíc knihovních jednotek, z toho 8 tisíc naučné literatury, 11 tisíc beletrie. K dispozici 
je asi 200 magnetofonových kazet převážně s pohádkami pro děti. Knihovna odebírá více než 24 titulů novin 
a časopisů, které si může přijít přečíst i nezaregistrovaný čtenář. Pro zaregistrované je zde pak možnost využít 
zdarma přístupu na internet. 

Pro děti se připravují různé soutěže, ve kterých mohou vyhrát zajímavé dárečky; v únoru to například byla 
soutěž Knihovna plná smíchu, kdy děti vymýšlely a kreslily různé vtipy.  

 
 

Knihovna Zahradní Město, Jabloňová 2961 
 
Ve čtvrtek 29. listopadu si od 14 do 18 hodin mohli návštěvníci zahrát různé stolní hry na akci Odpoledne 

plné her. Přijít mohli jednotlivci i skupinky od 3 let věku. Hry a vysvětlení pravidel zajistili členové Klubu 
deskových her Paluba. Akce se konala za finanční podpory MČ Praha 10.  

Děti si mohly plácačkami zkusit, kdo chytí první mouchu (samozřejmě jen obrázek na kartičce) nebo si zahrát 
želví závody a pokusit se dostat svou želvičku jako první k salátu na konci herního plánu. Ani starší a náročnější 
však nepřišli zkrátka. I pro ně byly připraveny různé hry, a tak si mohli vyzkoušet dostat své piráty z věznice 
Cartagena, být Vikingem a dobývat další země či zastřelit jednu z kachen na herním rybníku. Celkem dorazilo 
kolem 60 dětí. Akce se konala za finanční podpory městské části Praha 10.  
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2.2.9) Ingarden 
 
Centrum InGarden se nachází na adrese Dvouletky 529/42, Praha 10 - Strašnice a funguje od 15. září 2005. 
Jedná se o konferenční a kulturní centrum, které nabízí své prostory k pronájmu na nejrůznější akce. Jsou zde 

dva sály A+B, které skýtají mnoho možností rozestavění stolů a upravení prostor podle druhu příležitosti. Sál lze 
rozdělit na dva menší. Sály C a D jsou vhodné pro akce menšího charakteru: sekce, porady, pohovory, 
workshopy, pravidelné práce ve skupinách. Foyer může sloužit jak k podávání občerstvení, tak k prezentaci 
produktů a služeb. Pro účastníky školení je zde možnost přístupu na internet. Kromě toho se v těchto prostorech 
pořádají zajímavé kulturní akce, např. výstavy a koncerty. 

Internetové stránky mají na adrese: http://www.ingarden.cz/. Telefon je 603 485 193. 
 
8. února se zde konal koncert Lenky Dusilové. Zpěvačka začala s hudbou a zpěvem v deseti letech. 

Po dětském období ve sboru Bambini di Praga se objevila v rockové kapele Sluníčko, spolupracovala s Lucií, 
s Davidem Kollerem poté založili kapelu Pusa. Během sólové dráhy vystupovala s Čechomorem. Vydala čtyři 
sólová alba, z nichž poslední Mezi světy vyšlo před dvěma lety i ve verzi pro americký trh. 

15. března zde vystoupil houslista Pavel Šporcl v pořadu nazvaném  „Virtuosní housle v InGarden“. 
Ani velikonoce nezůstaly stranou zájmu centra InGarden a na 24. března byla připravena prodejní výstava 

velikonočních dekorací s programem a dárkem pro děti. Otevřeno bylo od 10 do 16 hodin, vstupné bylo 
zdarma. 

Na 17. května byl připraven koncert Jaroslava Hutky. Koncert navázal na úspěšné podzimní vystoupení 
v tomto zařízení. Akce začala od 19 hodin a vstupné činilo 180 korun. 

4. října se zde od 19 hodin konal koncert Jazzového kvarteta Jany Koubkové. 
5. prosince proběhl od 20 hodin koncert Lenky Dusilové a jejího Tria. Zpěvačka a hudebnice, držitelka 

několika Andělů  se před nedávnem vrátila z turné po Spojených státech a Kanadě. Vzápětí rozjela akustickou 
šňůru po českých a moravských klubech, při nichž se se svou unplugged doprovodnou kapelou zastavila 
i v konferenčním centru InGarden. 

V sobotu 8. prosince zde proběhla další prodejní výstava adventních vánočních dekorací s názvem Vánoce 
přicházejí. Na prodejní výstavu s programem a dárkem pro děti byl vstup zdarma.  

13. prosince zde vystoupila Irena Budweiserová, známá členka legendárního Spirituál kvintetu, kde působí 
od roku 1980. Kromě toho se věnuje také vlastní sólové dráze. Je skvělou interpretkou spirituálů a gospelů, často 
však vymezuje žánrové hranice a vystupuje proto také jako interpretka v klubech a na festivalech alternativní 
hudby. 

 

 
 

Ingarden
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2.2.10) Galerie PRE 
 
Galerie PRE se nachází v budově B, Pražské energetiky, a.s., Na Hroudě 1492/4, Praha 10, a je otevřena 

každý pracovní den od 12 do 18 hodin.. Výstava je prodejní a vstup je do galerie zdarma.   
 
 

Ondřej Staněk: Mens in corpore - akty a portréty 
 

   Výstava Ondřeje Staňka se jmenovala Mens in corpore - akty a portréty. Vernisáž byla 15. ledna od 16 hodin 
a výstavu bylo možné navštívit do 2. února 2007.   

Ondřej Staněk se narodil v roce 1953 v Praze. Po absolvování studia na FF UK se stal překladatelem 
na volné noze. K intenzivnímu fotografování se vrátil po asi dvacetileté přestávce před pěti lety. Hlavními 
tématy jeho tvorby jsou především portréty a akty. I u aktů se však autor zajímá o stav duše nebo výraz tváře, 
proto také fotografuje raději zralejší ženy a po určité době se k nim vždy znovu vrací, aby zachytil jejich 
proměny. 

 

 
 

Ondřej Staněk a jeho dílo 
 
 

Radoslav Valeš: Cestou Necestou 
 

   Výstava děl Radoslava Valeše „Cestou necestou – obrazy, keramika, Objekty“ probíhala od 6. února 
do 2. března. 

Radoslav Valeš se  narodil v roce 1966 v Plzni. Dnes žije a pracuje v Praze. Vystavoval již na desítkách 
samostatných i skupinových výstav v Čechách i zahraničí.  

V letech 1985 – 1991 studoval na Akademii výtvarných umění v Sankt Petěrsburgu obor malba. V roce 1991 
mu byl udělen titul Magister Artis. 
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Získal ocenění za nejkrásnější knihu roku 2000, kterou ilustroval, jednalo se o Děti duhového hada - mýty 
a legendy Austrálie /Argo 2000/.  

 
Zastoupení ve sbírkách: 
Siemens, Varta SRN, NOVARTIS Švýcarsko, IBAH Praha, CZECHPOL Praha, ZČE Plzeň, FLECK-CS 

Elektroengineering a další. V galeriích - Galerie U Prstenu (Praha), Zlatá Lilie (Praha), Sv. Anna (Plzeň ). 
 
 

Václav Zoubek – Obrazy, Ladislav Janouch - Sochy 
 

     Od 6. do 30. března 2007 se konala výstava děl Václava Zoubka „Obrazy“ a Ladislava Janoucha „Sochy“. 
Akademický malíř Václav Zoubek se narodil 25. 9. 1953 ve Verušičkách. Kreslí od roku 1966, kdy ještě 

jako školák vyhrál několik výtvarných soutěží.  
Vystavoval na desítkách samostatných i skupinových výstav v Čechách i zahraničí.  
Akademický sochař Ladislav Janouch se narodil 14. 6. 1944 v Praze.Po studiích na keramické škole 

v Bechyni zjistil, že má raději práci v tvrdších materiálech (dřevo, kámen), které dnes tvoří těžiště jeho 
sochařské práce. K námětovým okruhům patří sportovní témata, ale nevyhýbá se ani klasickým námětům, jako 
jsou žena a antické motivy, které využívá jako asociaci na věčné téma – člověk. Vystavoval na desítkách 
samostatných i skupinových výstav v Čechách i zahraničí.  

 
 

Rudolf Mejsnar - Obrazy, kresba a tapiserie ... 
 

Výstava Rudolfa Mejsnara nazvaná Obrazy, kresba a tapiserie ... byla přístupna od 4. dubna do 27. dubna. 
Akademický malíř Rudolf Mejsnar se narodil v roce 1928 v Zálesní Lhotě, dnes žije a pracuje v Praze. 

Vystavoval na desítkách samostatných i skupinových výstav v Čechách i zahraničí.  
V roce 1957 získal v Bruselu ocenění za kolekci tisků, v roce 1967 v Montrealu za textilní tisky a v roce  

1993 obdržel za tapiserie Cenu Masarykovy akademie umění.  
Stálou expozici má v Ottobeuren, Galerie Ericha Schicklinga, Německo. 
 
 

Václav Houdek – Obrazy, které na Vás nepočkají 
 
Výstavu Václava Houdka bylo možno navštívit mezi 3. květnem a 1. červnem. 
Václav Houdek se narodil  3. 6. 1953 v Českých Budějovicích. Dnes žije v Praze a tvoří v jižních Čechách, 

kde se zabývá malbou, experimentální malbou, asambláží a kresbou.  
Vytváří obrazy převážně bipolární, na téma dvou světů, mládí a stáří, života a smrti, rodiny a samoty, přírody 

a města nebo vzpomínek a zapomnění. 
 
 

Jiří Špaček, Pavel Jarkovský aneb Pokorná zastavení... 
 

Výstava se konala od 5. června do 29. června. 
Fotograf Jiří Špaček se narodil 9. 7. 1926 ve Štramberku, dnes žije v Praze.  
Doc., akad. sochař Pavel Jarkovský se narodil 22. 10. 1943 v Doudlebách nad Orlicí, dnes žije v Praze. 
Studoval VŠUP v Praze, Speciální ateliér keramiky. Je docentem na Fakultě užitého umění a designu UJEP 

v Ústí nad Labem, kde vede ateliér Design keramiky. Ateliér získal řadu významných cen. Autor sám získal 
několik ocenění za svoji tvorbu, z nichž nejvýznamnější byla zlatá medaile za keramiku získaná v roce 1980 
v Qualdo Tadino.  

 
 

Skvosty z depozitáře 
 
Sbírka obrazů z depozitáře byla vystavena od 11.  do 26. září v rámci oslav 110. výročí založení právního 

předchůdce Pražské energetiky. Jednalo se o výběr z děl, která Pražská energetika, a.s., od založení firmy 
systematicky nakupuje. V rámci podpory kultury bylo zakoupeno přibližně 160 obrazů, které jsou umístěny 
částečně v kancelářích a zasedacích místnostech společnosti, částečně (především cennější obrazy) v depozitáři 
společnosti. Jde například o obrazy J. Lady, E. Filly, O. Bubeníčka a dalších mistrů.  
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V těchto aktivitách navazuje vedení společnosti na tradici předválečných nákupů uměleckých děl 
prováděných vedením Elektrických podniků hlavního města Prahy.  

 
 

Ladislav Maria Wagner 
 
Výstava malíře, grafika a sochaře Ladislava Maria Wagnera Anamneza byla přístupna veřejnosti od 2. října 

do 1. listopadu. 
Ladislav Maria Wagner se narodil 27. června 1945 v Nitře. V totalitním období byl režimem pronásledován 

a vězněn s trvalými následky na zdraví. Jeho obrazy jsou součástí mnoha sbírek státních i soukromých.  Získal 
významná ocenění doma i v cizině a je čestným členem několika prestižních institucí. Působí i v architektuře. 
Dnes žije a pracuje v jihočeské vesnici Hajany. Od roku 2003 tvoří také v ateliéru na Courbevoie v Paříži.  

 
 

Barbara Issa Wagnerová - Čas Nadějí 
 
Výstava byla přístupna od 6. listopadu  do 29. listopadu 2007.  
Barbara Issa Wagnerová se narodila 11. 12. 1978 v Havířově. Od roku 1990 studovala v ateliéru svého otce, 

českého malíře a grafika L. M. Wagnera. Po ukončení gymnázia v letech 1998 až 2000 pracovala v ateliéru 
Teresy Dará v Barceloně a docházela soukromě na Escola de belles art.  

Studijní cesty ji zavedly do Španělska, Francie, Německa a Rakouska. Kromě nich pracuje střídavě 
v ateliérech v Písku a Hajanech u Blatné. 

Vystavuje hlavně v Čechách, Rakousku, Německu, Španělsku a Francii. Její obrazy se nacházejí 
v soukromých i veřejných sbírkách po celé Evropě a USA. Obdržela několik ocenění, a to jak doma, tak 
i ve světě.  

Je členkou Skupiny Interció v Barceloně, International homme d´arts Fabourien a Unie výtvarných umělců 
ČR.  

 
 

Libuše Ladianská - Vzrušující tikot hodin 
 
Od 4. prosince 2007  do 4. ledna 2008 byla pro návštěvníky připravena výstava malířky a ilustrátorky Libuše 

Ladianské. 
Narodila se v roce 1952 v Praze. Její obrazy ženské přitažlivosti a krásy začaly oslovovat před 20 lety nejen 

milovníky malířského umění, ale i nakladatele. Ilustrovala nejen knihy českých autorů, ale i francouzských, 
německých a amerických, k čemuž získala i potřebnou předchozí praxi, když jako malířka po absolutoriu 
nastoupila do nakladatelství Orbis a Panorama jako výtvarná redaktorka. Rozsáhlá ilustrační tvorba autorky 
vypovídá o jejím všestranném výtvarném talentu.  

Poslední léta se Libuše Ladianská věnuje výhradně malbě a během 25 let měla padesát výstav. Eroticky 
podbarvená témata ženské krásy přitahují dnes milovníky umění nejen v Praze, ale i v Mnichově, Paříži nebo 
Madridu. V Galerii PRE vystavovala také soubor obrazů nazvaný Hodiny.  
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2.2.11) Ostatní kulturní akce 
 
 

Kulturní dům Eden 
 
Ještě v roce 2006 jsem psal o Kulturním domě Eden, v samostatné kapitole, ale v roce 2007 se zde již žádná 

kulturní akce nekonala. Snad v následujících letech zde bude hojný a bohatý program a budu mít 
co zaznamenávat do kroniky a lidé z Prahy zase co navštěvovat. 

 
 
 

Klub K2 - Mateřská škola Hřibská 
 
Klub K2 sídlí v mateřské škole Hřibská v Praze 10 – Malešicích. Otevřeno je od pondělí do pátku dle 

programového rozvrhu. Mají tu program pro děti (s doprovodem rodičů) a program pro rodiče (s hlídáním dětí). 
Na programu pro rodiče je angličtina, počítačové dovednosti (vzdělávací program na mateřské), internetová 
kavárna, přednášky a semináře, večerní cvičení (např. poweryoga). 

Kromě toho v K2 nabízí individuální poradenství maminkám jak v osobním, tak profesním životě. K2 je 
nezisková organizace, takže vstupné na programy je částečně dotováno z grantů. 

Internetové stránky má www.klubk2.cz. 
 
V roce 2007 byly například připraveny následující akce: 
 
1. února se zde pořádala od 15 do 16 hodin přednáška Rovné příležitosti při výběrovém řízení 

do zaměstnání. Přednášela Kateřina Machovcová a vstupné činilo 40Kč. 
14. dubna se zde od 10 hodin konala již druhá módní přehlídka oděvů, oděvních doplňků a šperků Zuzany 

Riedelové, Jitky Kytkové a Ivy Rubínové. 
3. května od 16 hodin byla připravena přednáška speciálního pedagoga ze Speciálně pedagogického centra 

v Praze 8 PhDr. Renáty Lepové nazvané Nástup dítěte do mateřské školy a s tím spojené změny v rodině. 
Hlídání dětí bylo zajištěno.  

Na úterý 5. června od 16 hodin se konala přednáška na téma Letní trendy v líčení. 
Koncert Bennewitzova kvarteta byl připraven pro děti a maminky 8. června od 10 hodin (vstupné bylo 40,-

Kč). 
„Dětský sedmiboj“ byl připraven v pondělí 10. 9. od 16 hodin do 18 hodin. Děti do 6 let se mohly zúčastnit 

her a soutěží o ceny. Vstup byl zdarma. 
 
I pro školní rok 2007/2008 přichystal klub K2 zajímavý program včetně přednášek: Jak s příkrmy – 

odstavování a přikrmování, Zelená domácnost – ekologie v každodenním životě, Alergie u dětí – s dětským 
alergologem, První pomoc – záchranářem se může stát každá z nás, jen nevíme kdy, Jak začít podnikat, 
Diskriminace žen při pracovním pohovoru a další.  

Od září v K2 byl naplánován nový program Miminka, kde se konají cvičení a stimulační hry pro miminka. 
Maminky se dozvědí informace o spaní, usínání, o kojení nebo o psychomotorickém vývoji a výchově. Program 
pro děti zahrnuje rytmické, hudební i výtvarné činnosti. Připravena byla i Anglická herna – herna v angličtině 
pro děti od 2 do 5 let. Děti hrají hry a zkoušejí hudební, pohybové a výtvarné činnosti, při kterých se komunikuje 
pouze anglicky. Program První krůčky k hudbě vychází z předpokladu, že všechny děti spontánně reagují 
na zvuky, tóny a rytmus. Obsahem Prvních krůčků jsou jednoduché písně, vyprávění, hudebně pohybové 
a rytmické hry, poslech skladeb, hra na rytmické hudební nástroje. Děti si zvykají na pobyt v kolektivu a učí se 
sociálním vztahům. Dále se zde konají cvičení na míčích pro nejmenší nebo zde funguje YAMAHA hudební 
školička. 

 
9. října od 16 hodin byla připravena beseda nazvaná Jak vést ekologickou domácnost, kde se diskutovalo 

o ekologickém praní, vaření nebo o nákupu ekologických výrobků. Na semináři byl Martin Mach (ekoporadce 
Zelené domácnosti).  

20. října od 10 hodin zde proběhla další prodejní módní přehlídka oděvů, módních doplňků a šperků Jitky 
Kytkové, Zuzany Riedlové a Ivy Rubínové. 
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Jednodenní i víkendové setkání na téma "Rodinné konstelace" slouží k pochopení a vyčištění vztahů 

k rodičům, sourozencům, partnerům, dětem a ostatním lidem. Jednodenní setkání byla v sobotu 15.  září. 
Víkendové setkání od 5. do 7 . října stálo 1800 Kč, na mateřské dovolené 1400 Kč.  

Halloween party aneb Slet strašidýlek, duchů a dušiček se konal ve středu 31.října v 16 hodin. Masky byly 
povinné pro všechny účastníky. 

Ve čtvrtek 1. listopadu v 16 hodin proběhla v internetové kavárně v Hřibské 2102 beseda s právníkem JUDr. 
Kratochvílem na téma pracovněprávních vztahů.  

Přednáška Reforma rodičovské dovolené se konala v úterý 6. listopadu od 16 hodin. Přednášela Mgr. Radka 
Dudová, PhD. 8. listopadu od 16 hodin pak přednášela na stejné téma JUDr. Jana Seemanová. 

21. listopadu se konala beseda Maminky sobě– kojení a příkrmy, kterou vedla Míša Nováková. 
22. listopadu od 16 hodin byla připravena beseda se zastupiteli Prahy 10. Vedle radního pro životní 

prostředí, cyklostezky a čistotu Romana Rognera se jí zúčastnili ještě vedoucí odboru životního prostředí Martin 
Pecánek a zastupitelka za Stranu zelených Ivana Cabrnochová. Beseda, která trvala dvě hodiny, přinesla řadu 
konkrétních témat týkajících se převážně dětských hřišť, podpory cyklodopravy, recyklování, bezpečnosti 
v ulicích nebo čistoty v městské části. Maminky se zajímaly např. o důvody uzamykání některých dětských 
hřišť, o realizaci cyklostezek nebo o parkování.  

Loutkové divadélko KOVÁČEK připravilo představení O pejskovi a kočičce v neděli 25. 11. od 16 hodin.  
Maximální kapacita každého představení je 20 dětí + 20 dospělých. 

5. prosince od 16 a od 17:30 hodin byly připraveny mikulášské besídky. Děti se mohly společně naučit 
novou písničku o Mikulášovi a připravena byla bohatá nadílka.  

12. prosince se konala od 16 hodin již třetí beseda nazvaná „Maminky sobě“, tentokráte na téma hračky 
a hry. Byla určena především maminkám s dětmi do 2 let. Vyprávělo se o tom, jaké hračky rozvíjejí v dětech 
hravost a odpovídají jednotlivým vývojovým etapám.  

20. prosince se od 16 hodin konal vánoční koncert. Koledy zazpívali studenti tercie Hudebního gymnázia 
v Praze 3. Vstupné bylo 50 korun na rodinu. 

 
 

Galerie v Paláci Kodaňská 
 
Hala v přízemí v Paláci Kodaňská, Kodaňská 46, Praha 10 – Vršovice, byla využita na galerii. V listopadu zde 

představil své fotografie Michal Kupsa v cyklu nazvaném "Mongolsko, život jako ve westernu". 
Michal Kupsa (*1970 v Brně) se fotografování věnuje od roku 1985, novinářské práci (fotografie, cestopisy, 

historie) od roku 1998. Více na internetových stránkách http://www.michalkupsa.cz/index.php. 
Na ni navázala výstava fotografií Banát – krajina a lidé, která  je věnovaná české komunitě v rumunském 

Banátu, a kterou sestavili ze svých fotek Ivo Dokoupil a Michal Kupsa. Fotografie byly pořízeny při 
humanitárních misích nadace "Člověk v tísni", v jejíž spolupráci se konala. Organizace pracuje v rumunském 
Banátu již dvanáct let. Snaží se zlepšit životní podmínky a úroveň vzdělávání pro 2 500 krajanů, kteří zde žijí. 
Podporuje agroturistiku a vznik rodinných firem a asistuje podnikatelům z České republiky, kteří mají 
v Rumunsku zájem investovat.Vernisáž proběhla 22.11. od 16 hodin v budově ORCO Group, palác Kodaňská, 
a bylo možné ji navštívit denně až do 31. ledna 2008. 
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2.3) Školy 
 
 

Setkání zástupců škol se starostou a vedením MČ  Praha 10 
 
Starosta Mgr. Vladislav Lipovský pozval ředitele a zástupce základních a mateřských škol, které městská část 

zřizuje, ale také zástupce středních a základních uměleckých škol, které mají v Praze 10 své sídlo, aby jim 
poděkoval za práci v právě končícím školním roce. Setkání se konalo 26. června od 16 hodin v prostorách 
Středního odborného učiliště gastronomie U Krbu. O hudební prolog setkání se postaralo kvarteto pedagogů 
ze Základní umělecké školy Bajkalská pod vedením pana učitele Vondrovice.  

Vedoucí Odboru školství a kultury Prahy 10 Mgr. Miloslav Janeček všechny přítomné uvítal a starosta 
Lipovský ve svém proslovu vyjádřil pedagogům uznání, poděkoval jim za jejich náročnou práci, popřál krásné 
a pohodové prázdniny a pozval je k pohoštění, které připravilo SOU U Krbu. Možná by stálo za připomenutí, 
že starosta Prahy 10 Mgr. Vladislav Lipovský (ODS) má na starosti školství. Radnice se stará o 21 mateřských 
a 13 základních škol.  

 
 

Ve školách studují i děti z ciziny 
 
Žáci základních škol na území desáté městské části si v posledních letech zvykají na rostoucí počet spolužáků, 

kteří nejsou občany České republiky. Jen v letošním roce se jedná o 248 žáků ze šesti států Evropské unie 
a ze 16 dalších zemí. Podíl těchto žáků na celkovém počtu je 5%. Nejsilnějšími skupinami jsou děti z Ukrajiny 
(78), z Číny (49) a Slovenska (31).  

S cizinci se setkávají i děti v mateřských školách. V současné době je jich zapsáno 52.  
 
 

Praha 10 mění poplatky za jesle 
 
V Praze 10 se nacházejí jediné jesle pro děti do tří let v Jakutské ulici. Od roku 2003 nebyly poplatky v tomto 

zařízení upravovány, proto se městská část rozhodla je zvýšit a v roce 2007 to odsouhlasila rada. 
Za stravování je nově ve školním roce 2007/2008 stanovena částka 35 korun za den, poplatek za pobyt 

na 1.500 korun měsíčně pro děti s trvalým pobytem v Praze 10 (původně to bylo tisíc korun) a 5.000 korun 
u ostatních. Úhrada za pobyt nepodléhá měsíčnímu vyúčtování, je pevná, rodičům se vyúčtovává pouze stravné. 
Příplatek za hlídání dětí, který se těší v poslední době zvýšenému zájmu, je upraven na 85 korun za hodinu. 

Služby využívají také rodiče k pěti denním pobytům v měsíci při pobírání rodičovského příspěvku. Kapacita 
jeslí je v současnosti 35 dětí, od září doplní stávajících 16 dětí  nově přihlášené. 

Praha 10 se tak připojila k dalším městským částem, které poplatky zvýšily. 
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2.3.1) Mateřské školy 
 
 

O mateřských školách obecně 
 
V městské části Praha 10 bylo ve školním roce 2006/2007 v provozu 25 mateřských škol s kapacitou 2 406 

míst a zapsáno bylo 2 244 dětí, které navštěvovaly 91 tříd. Nutno doplnit, že v Praze 10 je sice 25 mateřských 
škol, z toho jsou však dvě školy sloučeny, takže na desítce máme 23 právních subjektů, které poskytují 
předškolní vzdělávání ve 25 budovách.  

Ve Vršovicích působí tyto mateřské školy: Bajkalská, Benešovská a Hradešínská (jeden subjekt ve dvou 
budovách), Vladivostocká, U Roháčových kasáren, Omská, Tolstého, Magnitogorská, Kodaňská 
a U Vršovického nádraží. V oblasti Strašnic najdeme mateřskou školu Přetlucká, Štěchovická a Rembrandtova 
(také sloučená mateřská škola), Nedvězská, Nučická a Dvouletky. V Malešicích jsou to mateřské školy 
Tuchorazská, Troilova, Ve Stínu, Útulná a Hřibská.  Na Zahradním Městě jsou to potom Chmelová, Podléšková, 
Zvonková a Mládežnická.  

Mateřské školy se staly součástí vzdělávacího systému. Děti v mateřských školách jsou zařazovány podle 
věku do tří ročníků: 3 - 4 roky, 4 – 5 let a 5 – 6 let. Každá mateřská škola má vypracován vzdělávací program, 
který plní tak, aby děti byly po všech stránkách připraveny na vstup do školy, byly schopné se soustředit 
na výuku a měly znalosti a vědomosti, které budou v základní škole potřebovat. V mateřské škole si dítě zvykne 
na život v kolektivu, naučí se řešit první konflikty a podřizovat se zájmům většiny.  

Předškolní vzdělávání se (podle zákona č. 561/2004 Sb., tzv. školský zákon) organizuje pro děti zpravidla 
od 3 do 6 let. Přednostně jsou přijímány děti v posledním roce před zahájením školní docházky. Ostatní kritéria, 
podle kterých jsou přijímány děti do škol, stanovují ředitelé škol. Předškolní vzdělávání se poskytuje za úplatu 
s výjimkou dětí, které navštěvují poslední ročník mateřské školy před nástupem do 1. třídy ZŠ. Výši úplaty, 
podle prováděcího předpisu MŠMT (vyhláška č. 14/2004 Sb., o předškolním vzdělávání), stanoví ředitelé školy, 
kteří rovněž rozhodují o jejím snížení nebo prominutí. Osvobozen od úplaty bude zákonný zástupce dítěte, který 
pobírá sociální příplatek (podle § 20 až 22 zákona č. 117/1995., o státní sociální podpoře, ve znění pozdějších 
předpisů), nebo fyzická osoba, která o dítě osobně pečuje a pobírá dávky pěstounské péče, a tuto skutečnost 
prokáže ředitelce mateřské školy. 

Každá mateřská škola na území MČ Praha 10 má svoji specializaci, takže rodiče si mohou pro své dítě vybrat 
zaměření na tělesnou výchovu a sport, hudební výchovu, výtvarnou výchovu, ekologickou výchovu či pracovní 
výchovu. Některé mateřské školy se specializují na rodinnou výchovu, jiné preferují přípravu na vstup do školy. 
Všechny mateřské školy však preferují harmonický rozvoj osobnosti dítěte, rozvíjení jeho vloh a schopností. 
Pedagogičtí odborníci se shodují na tom, že je důležité, aby se dítě předškolního věku rozvíjelo ve všech 
směrech rovnoměrně a tím se všechny mateřské školy řídí, bez ohledu na to, kterou aktivitu dětí preferují. 
Mateřské školy poskytují dětem mnoho dalších možností: výuku plavání, školy v přírodě, výlety, návštěvy 
divadel a různé zájmové kroužky. V posledních letech se začíná u předškolních dětí i s výukou angličtiny.  

 
 

Mateřinky připravily dny otevřených dveří 
 
V městské části Praha 10 bylo ve školním roce 2006/2007 v provozu 23 mateřských škol. Zaměření 

jednotlivých školek je různé, a proto se nelze divit, že Úřad městské části Praha 10 má snahu o jednotlivých 
mateřských školkách rodiče informovat. Na svých webových stránkách (www.praha10.cz) pod heslem Školství, 
kultura a sport byly zpřístupněny informace o všech těchto institucích. Bližší informace uvádějí některé školy 
také na svých na webových stránkách. Protože ne všechny MŠ webové stránky mají, nabízejí rodičům možnost 
využít akce „Dny otevřených dveří“.  To vše pomáhá rodičům v lepší orientaci při výběru mateřské školy, která 
by dítěti vyhovovala. 

I přes mírně stoupající počet dětí měla Praha 10 na některých mateřských školách stále volná místa, a může 
tak uspokojit poptávku všech rodičů, kteří bydlí v naší městské části. 

 
Dny otevřených dveří byly v mateřských školách v Praze 10 následující: 
 
MŠ Bajkalská 169 (Vršovice)    20.3.  9 - 10 hod. a  15 – 16 hod., 19.4. 15 – 16 hod.  
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MŠ Benešovská 28 a odloučené 
pracoviště Hradešínská 17 (Vinohrady)  8.3. 10-11 a 15-16 hod., 15.3. 10 - 11 hod., 3. a 4.4. 13 – 14 hod.  
 
MŠ Dvouletky 8/601 (Strašnice)  14. a 15.3. 14 – 18 hod., 3. a 4.4. 13 – 17 hod.  
 
MŠ Hřibská 1/2102 (Strašnice)   3. a 4.4. 8 -9 hod. a 15 – 17 hod. a po telefonické dohodě  
 
MŠ Chmelová 8/2921 
(Záběhlice, sídliště Zahradní Město)  27.3. 9 – 15 hod. 2.,3.,4. tř. 15 – 16,30 hod. 2.,3.,4.,6. tř.  
 
MŠ Kodaňská 14/989 (Vršovice)  26. a 27.3. 9 – 17 hod.  
 
MŠ Magnitogorská 14/1430 (Vršovice)  29.3. 9 – 15 hod.  
 
MŠ Mládežnická 1/3078 (Záběhlice)  20.3. 7,30 -10 hod. a 12,30 – 16 hod., 3. a 4.4. 13 – 17 hod.  
 
MŠ Nedvězská 27/2224 (Strašnice)  3. a 4.4. 13 – 17 hod. a po telefonické dohodě  
 
MŠ Nučická 42/1914 (Strašnice)  3. a 4.4. 13 – 17 hod.  
 
MŠ Omská 6/1354 (Vršovice)   28.3. 10–11 hod. a 15- 16 hod.  
 
MŠ Podléšková 26/3087  
(Záběhlice, sídliště  Zahradní Město)  29.3. 9 – 11 hod.,22.3. 15 – 17, 3.,4.,18. a 19.4.  13 – 17 hod.  
 
MŠ Přetlucká 51/2252 (Strašnice)   3. a 4.4. 9 – 17 hod.  
 
MŠ Štěchovická 4/1981 a odloučené 
pracoviště Rembrandtova 2/2240  3.,4.,18. a 19.4. od 13 – 17 hod.  
 
MŠ Tolstého 2a/1353 Vršovice   28.3. 8 – 11,30 hod. a 14,30 – 17 hod.  
 
MŠ Troilova 17/474 Malešice   22.3. 10 – 12 a 15 – 17 hod.  
 
MŠ Tuchorazská 2a/472 (Malešice)  3. a 4.4. 13 – 17 hod.  
 
MŠ U Roháčových kasáren 14/1215,  
(Vršovice)      3.a 4.4. 13 – 17 hod.  
 
MŠ U Vršovického nádraží 1/950,  
(Vršovice)     27.3. 8 – 12 a 14,30 – 17 hod.  
 
MŠ Útulná 6/2099 (Strašnice)   28. a 29.3. 9 – 11,30 a 14 – 16,30 hod.  
 
MŠ Ve Stínu 10/2103 (Strašnice)  Každé úterý a po telefonické dohodě s ředitelkou  
 
MŠ Vladivostocká 8/1034 (Vršovice)  22. a 29.3. 10 – 11,30 hod.  
 
MŠ Zvonková 12/2901  
(Záběhlice, sídliště Zahradní Město) 22.3. od 15 – 18 hod., 3.a 4.4. 15 – 17 hod. a po dohodě 
 
 

Zápisy do mateřských škol 
 
Zápis pro školní rok 2007 /2008 proběhl do všech mateřských škol m.č. Praha 10 jednotně. Ve dnech 

3. a 4. dubna byl výdej přihlášek a 18. a 19. dubna 2007 se odevzdávaly vyplněné přihlášky zpět do mateřských 
škol. Vždy od 13,00 do 17,00 hodin.  
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Administrativní sloučení mateřských škol 

 
K administrativnímu sloučení mateřských škol Podléšková a Chmelová a Nučická a Nedvězská došlo letos 

v říjnu v Praze 10. Nástupnickou organizací se stala Mateřská škola Chmelová a Mateřská škola Nedvězská.   
Jednalo se o administrativní úkon, pro rodiče a děti nenastaly žádné změny. Důvodem k tomuto kroku bylo 

úmrtí ředitelek v MŠ Nučická a MŠ Podléšková. Praha 10 v horizontu několika let žádné další zrušení nebo 
sloučení škol či školek neplánuje. 

 
 

Provoz koncem roku v mateřských školách 
 
Praha 10 nechala v provozu mezi svátky ve všedních dnech končícího roku dvě mateřské školy - Bajkalská 

a Štěchovická. Chtěla tak vyjít vstříc rodičům, kteří si v této době nemohli vzít dovolenou. 
 
 
 

Mateřská škola Bajkalská 19/1534 
 
Ředitelka: Anežka Voldřichová  
Počet zapsaných dětí: 52  
Vzdělávací program: Na Zemi nežijí jenom lidé  
Zaměření školy: Škola rodinného typu podporující ekologickou výchovu a se zaměřením na spolupráci 

s rodinou a přípravu dětí na život.  
Webové stránky: www.materska-skola.cz/bajkalska  
Telefon: 272 741 003  
E-mail: msbajkalska@seznam.cz  
 
Přízemní dřevěná budova se nachází v těsné blízkosti Kubánského náměstí  a byla postavena v roce 1950, kdy 

také zahájila provoz. V mateřské škole jsou dvě prostorné třídy a velká společná herna, kde se setkávají při hrách 
děti z obou tříd. Mladší děti chodí do třídy „Koťata“, starší do třídy „Štěňata“. Celkem je do školky zapsáno 52 
dětí.  

Program mateřské školy je rozpracován do jednotlivých témat a je zaměřen zejména na osobnostní rozvoj 
dítěte, uspokojování jeho potřeb a zájmů, na individuální přístup ke každému dítěti, a výchovu k ochraně 
životního prostředí, spolupráci s rodiči a přípravu dětí na život a vstup do základní školy. Rodiče dětí mají 
možnost kdykoli se zúčastnit programu školy i mimořádných akcí, které mateřská škola pořádá. Kolektiv 
zaměstnanců v této rodinné mateřské škole je stálý. Všechny učitelky jsou kvalifikované a průběžně se dále 
vzdělávají. Budova mateřské školy je umístěna ve velké krásné a dobře vybavené zahradě, která dětem poskytuje 
všechny možnosti vyžití při pobytech venku.  

Mateřská škola nabízí tyto doplňkové aktivity: výuka angličtiny, hudebně pohybový kroužek, dramatický 
kroužek, výuka plavání a pískání pro zdravé dýchání.  

 
 
 

Mateřská škola Benešovská 28/2291 s odloučeným pracovištěm Hradešínská 
 
Ředitelka: Květuše Voržáčková  
Počet zapsaných dětí: 90  
Vzdělávací program: Duhový dům  
Zaměření školy: Zdravá školka hrou s rozvíjením všestranných schopností a talentu v atmosféře rodinné 

pohody  
Telefon: 271 735 731  
E-mail: msbenesovska@seznam.cz  
 
Mateřská škola Benešovská byla sloučena s pracovištěm v Hradešínské ulici pod jedno ředitelství. Jedná 

se tedy o dvě budovy, které leží nedaleko sebe, ale jen jeden právní subjekt.  
Jednopatrová zděná vila v Benešovské ulici byla postavena v roce 1933 a od roku 1948 slouží jako mateřská 

škola. V každém poschodí je jedna třída s příslušenstvím. Celkem je zde zapsáno 42 dětí. Prostředí školy 
je ideální pro rodinný typ školky.  
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V Hradešínské ulici je umístěna druhá, taktéž zděná vila, která byla postavena v roce 1925 a jako mateřská 
škola slouží od roku 1951. Také v této školce je v každém poschodí jedna třída s příslušenstvím a chodí tam 48 
dětí. Obě budovy jsou umístěny v rozlehlých zahradách se vzrostlými stromy, které jsou vybaveny pro dětské 
hry. Od roku 2004 jsou obě školky sloučeny pod jedno ředitelství.  

Školka funguje podle nového školního vzdělávacího programu, jehož motto je: “Žije-li dítě v prostředí 
přátelství, naučí se být rádo na světě.“ Podle tohoto vzdělávacího programu rozpracovávají učitelky třídní plány.  

Mateřská škola svůj program obohacuje mnoha dalšími aktivitami, jako jsou výuka angličtiny, výuka plavání, 
hra na zobcovou flétnu, taneční kroužek, výlety, exkurze, besídky, společné oslavy svátků a výjezdy na školy 
v přírodě. 

 
 
 

Mateřská škola Dvouletky 8/601  
 
 
Ředitelka: Alena Hruzíková  
Počet zapsaných dětí: 108  
Vzdělávací program: „Pojď se smát - pojď si hrát... tvořit, zpívat, pracovat.“  
Zaměření školy: Škola rodinného typu nabízí rodičům možnost podílet se na životě a činnostech školy, 

společně s rodinou vytváří prostředí důvěry, jistoty a bezpečí. Výchovná práce je zaměřená na estetickou 
a pracovní výchovu, hru a tvořivé činnosti.  

Telefon: 274 810 657  
E-mail: ms_dvouletky@volny.cz  
 
Zděná třípodlažní budova mateřské školy byla postavena v roce 1956. Školka má čtyři třídy s příslušenstvím, 

hernu, oddělené ložnice. Budova je umístěna v klidném prostředí mimo hlavní komunikaci a je obklopena 
zahradou se vzrostlými stromy. Ve třech třídách jsou děti zařazeny podle věku, čtvrtá třída je smíšená a jsou v ní 
děti všech věkových skupin – lze tak vyjít vstříc přání rodičů, pokud chtějí, aby sourozenci chodili do jedné 
třídy.  

Program výchovné práce je rozpracován do jednotlivých tématických celků. Prioritou je vychovat spokojené 
a šťastné dítě, zdravého a vyrovnaného člověka, který si váží sám sebe i ostatních. Mateřská škola nabízí 
i doplňkové aktivity, jako je výuka angličtiny, cvičení předškolních dětí v TJ Sokol, výuka hry na flétnu 
a keramický kroužek, který je na vysoké úrovni. Své práce děti vystavují dvakrát ročně pro rodiče i ostatní 
veřejnost. Pro děti se připravují výlety, návštěvy divadel, karnevaly, soutěže, školy v přírodě a množství dalších 
akcí. 

 
 
 

Mateřská škola Hřibská 1/2102  
 
 
Ředitelka: Martina Drbohlavová  
Telefon: 274 772 925  
Vzdělávací program: Radost, tvořivost, partnerství 
Zaměření školy: Estetické výchovy a lidové tradice 
 
Čtyřtřídní mateřská škola s celodenním provozem stojí v zelené části sídliště Malešice, mimo hlavní 

komunikaci. K budově patří rozlehlá zahrada s členitým terénem, s ovocnými a okrasnými stromy, pískovištěm 
i mlhovištěm.  

Již dlouhodobě jsou ve škole v provozu pouze 3 třídy, čtvrtou třídu plnohodnotně využívá škola pro společné 
školní akce i akce s rodiči a veřejností. Všechny třídy jsou vybaveny původním nábytkem, který plní svůj účel 
díky péči a údržbě učitelek. V každém patře jsou 2 třídy se samostatným vchodem, dětská pracovna a herna-
ložnice, dětské umývárny a WC, šatny a sociální zařízení pro pracovnice školy a přípravné kuchyňky.  

K doplnění programu výchovně vzdělávací práce škola organizuje celoročně plavání a zájmovou činnost 
v oblasti VV, TV, HPV, výuku hry na flétnu, kroužky hudebně-pohybový, sportovní a výtvarný vedené 
učitelkami, ozdravné pobyty dětí v přírodě, tématické a rekreační zájezdy, výlety, divadelní představení ve škole 
i mimo ni, návštěvy koncertů, knihovny, galerií, tvořivé tematické dílny pro rodiče a jejich děti, oslavy 
a slavnosti za aktivní účasti rodičů. Novinkou je nabídka grafomotorických seminářů pro rodiče s dětmi a setkání 
na téma „Integrace dětí vyžadujících zvláštní péči“. Tyto akce organizačně i odborně zajišťují učitelky školy 
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a její provozní pracovnice, čímž přispívají k profilaci školy, zvyšují prestiž a důvěru veřejnosti v jejich 
profesionalitu. 

 
 
 

Mateřská škola Chmelová 8/2921 s odloučeným pracovištěm Podléšková 26/3087 
 
Ředitelka: Mgr. Soňa Málková  
Počet zapsaných dětí: 160 + 72  
Vzdělávací program: MŠ Chmelová: Náš domeček,  
                                     MŠ Podléšková: Škola hrou  
Zaměření školy: MŠ Chmelová: Intenzivní rozvoj estetického vnímání dětí a zdravý životní styl,  
                           MŠ Podléšková: Škola rodinného typu se zaměřením na estetické vnímání a kompletní 

přípravu na vstup do ZŠ.  
Webové stránky: www.mschmelova.cz; www.volny.cz/mspodleskova 
Telefon: Chmelová 271 751 849, Podléšková 272 658 825  
E-mail: mschmelova@quick.cz; mspodleskova@volny.cz  
 
Ke sloučení těchto dvou mateřských škol došlo až koncem roku 2007, o čemž píši na jiném místě. Budovy 

leží blízko sebe, obě jsou pavilónového typu a jsou umístěny ve velkých zahradách. V MŠ Chmelová najdeme tři 
pavilóny, v každém z nich jsou dvě třídy s pracovnou, hernou – ložnicí a příslušenstvím. Vybavení tříd 
nábytkem i hračkami a pomůckami je průběžně obnovováno a odpovídá standardu, převládají přírodní materiály 
a jasné barvy. Ve čtvrtém hospodářském pavilonu je školní kuchyň, která je součástí školy.  

Škola má zpracovaný vlastní vzdělávací program, který zabezpečuje podklady k všestrannému rozvoji 
předškolních dětí, rozvíjí osobnost dítěte a napomáhá mu vytvářet reálný obraz světa. Vzdělávací činnost 
je doplňována různorodou činností a aktivitami jako jsou například hra na zobcové flétny, výuka anglického 
jazyka či taneční kroužek. Škola pravidelně organizuje pobyty ve stálé škole v přírodě, vycházky, výlety 
a návštěvy kulturních míst v Praze. Jsou organizovány akce směřující k získávání povědomí o lidových tradicích 
– vánoční a velikonoční oslavy, masopust, mikulášská nadílka, návštěvy v ekologickém centru, divadelní 
představení a koncerty.  

V MŠ Podléšková jsou tři třídy s hernou, pracovnou, ložnicí a příslušenstvím. Interiéry tříd jsou obnovovány 
a nově vybavovány nejen nábytkem, ale i hračkami a pomůckami. Školní vzdělávací program rozpracovávají 
učitelky ve třídách a doplňují jej o další aktivity, ke kterým patří výuka angličtiny, taneční kroužek, výuka hry 
na zobcovou flétnu, plavání a ekologické vycházky. Škola pořádá pro děti besídky, návštěvy divadelních 
představení, oslavy svátků a účast na vystoupeních a soutěžích.  

 
 
 

Mateřská škola Kodaňská 14/989 
 
Ředitelka: Hana Haškovcová  
Počet zapsaných dětí: 120  
Vzdělávací program: Objevujeme svět pro život  
Zaměření školy: Škola se zaměřením na systematický rozvoj osobnosti dítěte a podněcování jeho tvořivosti  
Webové stránky: www.volny.cz/mskodanska  
Telefon: 271 720 261  
E-mail: mskodanska@volny.cz  
 
Zděná třípodlažní budova leží nedaleko Heroldových sadů. Do provozu byla uvedena v roce 1932 

a je nejstarší mateřskou školou na území MČ Praha 10. V současné době je ve školce šest tříd a chodí tam 120 
dětí. Velké a světlé třídy jsou vybaveny novým nábytkem a děti zde najdou spoustu hraček, pomůcek i materiálu 
pro své výtvarné činnosti, kterými potom zdobí prostředí mateřské školy.  

Program školy je zaměřen na celkový rozvoj osobnosti dětí a všemožně je motivuje k samostatné tvořivosti. 
Kolektiv kvalifikovaných učitelek i provozních pracovnic se stará o to, aby se děti ve školce cítily jako doma 
a chodily tam rády. Celoročně je kladen důraz na uspokojování potřeb dětí se snahou vyhovět požadavkům 
a přáním rodičů. Kolem budovy je velká zahrada s novým vybavením pro pohybové aktivity dětí i jejich 
odpočinek. Mateřská škola pravidelně prezentuje svoji činnost při různých veřejných vystoupeních.  
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Mateřská škola nabízí tyto doplňkové aktivity: pobyty na škole v přírodě (dvakrát ročně), výtvarný kroužek, 
výuka angličtiny, plavecký výcvik, pohybový a hudebně pohybový kroužek. Dále škola nabízí dětem výlety, 
návštěvy divadla, sportovní odpoledne a podobně. 

 
 
 

Mateřská škola Magnitogorská 14/1430 
 

 
Ředitelka: Helena Kubizňáková  
Počet zapsaných dětí: 79  
Vzdělávací program: Všemi smysly poznávat, učit se a radovat  
Zaměření školy: Ve spolupráci s rodinou připravit děti na vstup do 1. třídy ZŠ 
Webové stránky: www.sweb.cz/magnitogorska 
Telefon: 272 733 723  
E-mail: ms.magnitogorska@tiscali.cz  
 
 
Pavilónová mateřská škola byla postavena v roce 1981. Dva pavilony jsou jednoposchoďové a jsou v nich 

umístěny vždy dvě třídy s příslušenstvím, hospodářský pavilon je přízemní. V této mateřské škole jsou 
v provozu pouze tři třídy, provoz čtvrté třídy byl pozastaven v době, kdy se do školek hlásilo málo dětí. 
V současné době tato třída slouží jako obřadní síň.  

Třídy jsou velké, každá má svoji pracovnu a hernu, jsou vybaveny novým nábytkem i hračkami a pomůckami. 
Škola je obklopena rozsáhlou a členitou zahradou, která slouží pro sportovní aktivity, hry i odpočinek dětí. 
Školka má zpracovaný vlastní vzdělávací program, jehož mottem je: „Dejme dětem to, z čeho budou bohaté celý 
život. Dejme jim lásku, moudrost a výchovu. Nepotřebují drahé hračky, ale zájem a lásku.“ Snahou paní 
ředitelky i všech zaměstnanců je rozvíjení samostatnosti a sebevědomí dětí cestou přirozené výchovy a položit 
u nich základy celoživotnímu vzdělávání. Nabídka doplňkových aktivit obsahuje výuku angličtiny, plavecký 
výcvik, sportovní hry, základy společenských tanců, pobyty na škole v přírodě, výlety, akce pro rodiče s dětmi, 
sportovní a kulturní akce. 

 
 
 

Mateřská škola Mládežnická 1/3078 
 

Ředitelka:  Jiřina Provazníková  
Webové stránky:  www.materska-skola.cz/mladeznicka 
Telefon: 272 658 623 
E-mail: ms.mladeznicka@seznam.cz 
 
Budova mateřské školky je z roku 1983. Škola má upravenou zahradu s bazénem. Děti jsou rozděleny do 4 

tříd podle věku, jedna z nich je specializovaná na celodenní výuku anglického jazyka a navštěvují ji děti od 4,5 
do 6,5 let. 

Nejvíce se škola zaměřuje na estetickou výchovu, která se prolíná všemi činnostmi. Dále je na škole 
ve školním roce 2007/2008 výtvarný kroužek, logopedie, hra na zobcovou flétnu, plavání. 2x ročně škola pořádá 
školy v přírodě – v létě a v zimě. 

 
 
 

MŠ Nedvězská 27/2224 s odloučeným pracovištěm Nučická 42/1914 
 
Ředitelka:  Mgr. Lenka Čápová  
Vzdělávací program: Začít spolu a dobře 
Zaměření školy: Rozvoj kulturně-estetických dovedností, vytváření zdravých životních návyků  
Webové stránky:  www.volny.cz/msnedvezska; www.msnucicka.estranky.cz 
Telefon: MŠ Nedvězská 274 815 142; MŠ Nučická 274 813 295 
E-mail: msnedvezska@volny.cz; msnucicka@volny.cz  
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MŠ Nedvězská má v každém poschodí dvě třídy s příslušenstvím. Děti jsou do tříd rozděleny podle věku. 
V suterénu budovy rodiče svépomocí vybudovali tělocvičnu, saunu a společenskou místnost. V hospodářské 
části přízemí je umístěna kuchyně, prádelna a ředitelna.  

Program školy je zaměřen na všeobecně rozvíjející pohybový program pro podporu zdravého vývoje. Škola 
nabízí dětem práci v keramické dílně, výuku anglického jazyka, plavecký výcvik, hru na zobcovou flétnu, 
cvičení s rodiči, aerobik, divadelní představení a jiné kulturní akce. Učitelky zajišťují logopedickou péči. 
Pozornost je věnována ekologické výchově. Každoročně je pro nejstarší děti organizován pobyt v přírodě. 
Ve škole vykonávají pedagogickou praxi studenti střední pedagogické školy a budoucí pediatři. 

Mateřská škola Nučická je čtyřtřídní s celodenním provozem, umístěná v rozlehlé, členité a dobře vybavené 
zahradě, která umožňuje dětem jejich sportovní i jiné vyžití. Zahrada je osázena dnes již vzrostlými stromy 
a keři, které tvoří protihlukovou bariéru a zachytávají prach z přilehlé komunikace.  

Každá třída má vlastní kabinet didaktického materiálu. Vybavení budovy, rozmístění tříd,  heren a tělocvičny, 
umožňuje škole realizovat plynulý výchovně vzdělávací proces. 

Na škole jsou kroužky – angličtina, flétna, bruslení a taneční škola Rytmik. 
 
 
 

Mateřská škola Omská 6/1354 
 
 
Ředitelka: Marie Pálová  
Počet zapsaných dětí: 100  
Vzdělávací program: Všestranná tradiční nabídka činností  
Zaměření školy: Kulturně estetická činnost  
Telefon: 267 312 193  
E-mail: msomska@volny.cz  
 
Budova mateřské školy se nachází v těsné blízkosti Kubánského náměstí a byla dokončena v roce 1962. Je to 

dvoupatrová stavba, která má v přízemí ředitelnu, kuchyň a šatny dětí, v každém poschodí jsou dvě třídy 
s příslušenstvím.  

Vzdělávací program školy je tradiční, se zaměřením na kulturně estetickou výchovu. Děti se účastní 
divadelních představení, výstav a soutěží. K dalším nabízeným činnostem patří výuka angličtiny, předplavecký 
výcvik, hra na zobcovou flétnu, kroužek hudebně pohybových her nebo ozdravné pobyty v přírodě. Mateřská 
škola spolupracuje s rodiči, kteří se účastní některých akcí se svými dětmi. Budova mateřské školy je umístěna 
ve velké zahradě se vzrostlými stromy a vybavením, které láká k vyžití dětí venku. 

 
 
 

Mateřská škola Přetlucká 51/2252 
 
Ředitelka: Mgr. Jitka Janouškovcová  
Počet zapsaných dětí: 102  
Vzdělávací program: Společně rozplétáme složitosti života  
Zaměření školy: Rozvoj osobnosti dítěte s ohledem na jeho potřeby, zájmy a nadání.  
Webové stránky: www.sweb.cz/pretluckams 
Telefon: 274 782 607  
E-mail: mspretlucka@volny.cz  
 
Budova se skládá z dvoupodlažního pavilonu mateřské školy a jednopodlažního hospodářského pavilonu. 

Stavba byla dokončena v roce 1973 a nachází se nedaleko stanice metra Skalka. Původně se škola jmenovala 
Křenická, v roce 2005 byla přejmenována.  

Zvláštností této školy je internátní třída s nepřetržitým provozem od pondělí 6.30 do pátku 18.00 hodin. Děti 
mohou zůstat ve školce celý týden nebo přespat podle potřeby rodičů. Někteří rodiče využívají prodloužený 
pobyt do 19.00 hodin, kdy dítě dostane večeři.  

Školní vzdělávací program je rozpracován podle jednotlivých měsíců do třídních týdenních tématicky 
zaměřených plánů s přihlédnutím k věkovým schopnostem a dovednostem dětí. Výchovná práce vychází 
z vývoje zrání dětí, citlivě rozvíjí fyzické a psychické dovednosti, zajišťuje pocit bezpečí a jistoty, pěstuje 
v dětech zdravé sebevědomí, sebejistotu, učí dítě být samo sebou a zároveň se přizpůsobovat životu s ostatními 
dětmi. Při výchovné práci mají pedagogové na zřeteli nejen cíle stanovené Rámcovým výchovným plánem, ale 
i biologické potřeby nejmenších (zajištěný pitný režim, kvalitní stravování, pestrý a hodnotný jídelníček, 
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zajištění individuálního času pro jídlo a spánek, dostatečně dlouhý pobyt venku). Cílem je spokojené dítě. 
Do činností je zařazován komunikativní kruh, kde se dítě učí vyjadřovat svůj názor a naslouchat druhému 
(sociální chování, prevence šikany a negativního chování).  

V mateřské škole je zřízena keramická dílna s vlastní keramickou pecí. Ve školce jsou tyto kroužky – výuka 
angličtiny, plavecký výcvik, logopedie, hudebně pohybová výchova, práce v keramickém a výtvarném kroužku. 

 
 
 

MŠ Štěchovická 4/1981 s odloučeným pracovištěm Rembrandtova 2/2240 
 
Ředitelka: Mgr. Renata Nedvědová  
Počet zapsaných dětí: 157  
Vzdělávací program: Štěchovická: Rok v přírodě, Rembrandtova: Putování s pohádkou  
Zaměření školy: Sepětí dětí s přírodou a její ochrana  
Webové stránky: www.ms-stechovicka.wz.cz 
Telefon: Štěchovická: 274 815 506; Rembrandtova: 274 813 358  
E-mail: msstechovicka@volny.cz; ms.rembrandtova@tiscali.cz  
 
 
Mateřská škola Štěchovická i Rembrandtova jsou jednoposchoďové stavby s plochou střechou. Štěchovická 

leží blízko ulice V Olšinách a byla dokončena v roce 1961, Rembrandtova je z roku 1972 a leží blízko stanice 
metra Skalka. Obě budovy leží v zahradách, kde děti najdou spoustu možností pro vyžití při pobytech venku. 
Ve Štěchovické jsou v provozu čtyři třídy, v Rembrandtově tři, čtvrtá třída je v současné době v pronájmu 
a je v ní soukromá školka.  

Výchovně vzdělávací činnost probíhá v obou školách dle Rámcového výchovně vzdělávacího programu, 
který je rozpracován v třídních plánech. Tématické výchovně vzdělávací bloky vycházejí z přirozeného běhu 
života. Děti objevují zákonitosti a jevy života, soužití s ostatními dětmi a připravují se postupně na vstup 
do školy. Ve školce zajišťují rozvoj dětí po všech stránkách a tak nezanedbávají ani zdravé stravování 
a dodržování pitného režimu dětí. Mateřská škola ve spolupráci s Pedagogicko psychologickou poradnou koná 
testy školní zralosti pro předškoláky a připravuje speciální plány pro děti s potřebou zvláštních výchovně 
vzdělávacích potřeb. Školka nabízí i zájmové aktivity, jako například výuku angličtiny, keramiku, výuku 
plavání, tanečky a rytmiku či grafomotoriku. Dále škola pořádá již tradiční akce: karnevaly, dny otevřených 
dveří, besídky, vítání jara, výlety a pobyty na škole v přírodě. 

 
 
 

Mateřská škola Tolstého 2a/1353 
 
Ředitelka: Jitka Křížová  
Počet zapsaných dětí: 97  
Vzdělávací program: Harmonie  
Zaměření školy: Harmonické působení na děti předškolního věku  
Telefon: 267 310 179  
E-mail: mstolsteho@volny.cz  
 
Budova mateřské školy je umístěna v klidném prostředí vnitrobloku starší zástavby Vršovic a byla postavena 

v roce 1964. V každém poschodí jsou umístěny dvě třídy s příslušenstvím. Do mateřské školy je zapsáno 97 dětí. 
Mateřská škola se nachází ve velké zahradě se vzrostlými stromy, kde děti najdou zahradní náčiní, pískoviště 
a mlhoviště pro osvěžení v horkých dnech.  

Vzdělávací program se zaměřuje na rozvoj osobnosti dítěte, podporu jeho tělesného rozvoje a zdraví, 
spokojenosti a pohody a snaží se ho motivovat k dalšímu poznávání a učení. Mateřská škola nabízí 
i logopedickou péči.  

Další aktivity, které školka nabízí, jsou například výuka angličtiny, plavání, kung-fu, sportovní kroužek nebo 
cvičení na balančních míčích. V programu jsou i ozdravné pobyty dětí v přírodě, vycházky po stopách historie 
Prahy, spolupráce s ekologickým centrem Toulovcův dvůr a uměleckým studiem. Mateřská škola zapojuje 
do svých aktivit i rodiče, kteří se spolu se svými dětmi účastní různých akcí. 
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Mateřská škola Troilova 17/474 
 
 
Ředitelka: Naděžda Hupcejová  
Telefon: 274 776 483  
Webové stránky: www.materska-skola.cz/troilova 
E-mail: ms_troilova@volny.cz 
 
Škola je umístěna v klidném prostředí sídliště Malešice v blízkosti parku v rozlehlé a plně vybavené zahradě. 

Jsou zde 4 třídy. Dětem je poskytována plnohodnotná a vyvážená strava, samozřejmostí je pitný režim. 
Zaměřená je na všestranný rozvoj dětské osobnosti s důrazem na přípravu do ZŠ. 
Na škole probíhá výuka angličtiny, pořádají se kulturní akce, výlety do okolí i poznávání Prahy. 

Samozřejmostí jsou i besídky, karnevaly a zábavná odpoledne. 
 
 
 

Mateřská škola Tuchorazská 2a/472 
 
Ředitelka: Hana Ivanová  
Telefon: 274 779 616  
Webové stránky: www.materska-skola.cz/tuchorazska 
E-mail: mts.tuchorazska@seznam.cz 
 
Mateřská škola je 4 třídní s celodenním provozem. Škola se nachází v krásné a rozlehlé zahradě, která 

umožňuje sportovní aktivity. Je vybavena pískovištěm, průlezy a skluzavkami. Každá třída má vlastní pracovnu 
a hernu, která slouží k odpočinku dětí. 

Cíl a zaměření výchovy a vzdělávání vychází z rozšířeného programu o hudebně pohybové činnosti. Děti 
vystupují na Pražské Mateřince, akcích pořádaných městskou částí Praha 10. Škola nabízí celou řadu aktivit, 
jako jsou předplavecký výcvik, naučné vycházky Prahou, ozdravné pobyty dětí v přírodě, výuka angličtiny, 
cvičení pro děti (aerobik), kulturní a společenské akce, besídky a výstavy pro rodiče. 

 
 
 

Mateřská škola U Roháčových kasáren 14/1215 
 
Ředitelka: Jana Bendová  
Počet zapsaných dětí: 95  
Vzdělávací program: Barevné kostičky - estetické vnímání očima dítěte  
Zaměření školy: Rozvíjení zdravého sebevědomí dětí přirozenou cestou. Cílem všech zaměstnanců je šťastné 

a maximálně spokojené dítě. 
Webové stránky:   www.rohacovky.wz.cz 
Telefon: 267 310 191  
E-mail: msrohacovky@volny.cz  
 
Jednopatrová budova mateřské školy je umístěna ve starší klidné zástavbě Vršovic a byla postavena v roce 

1956. V každém poschodí jsou umístěny dvě třídy s příslušenstvím. Kromě tříd je zde  herna, tělocvična 
a místnost pro estetickou výchovu, na kterou je školka zaměřena. Do mateřské školy je zapsáno 95 dětí. Školka 
je umístěna v zahradě se vzrostlými stromy, kde děti najdou zahradní náčiní, pískoviště i brouzdaliště.  

Vlastní vzdělávací program je zaměřen zejména na estetickou a tělesnou výchovu a přípravu dětí na vstup 
do základní školy. Učitelky se věnují dětem se specifickými vzdělávacími potřebami i dětem talentovaným. 
Mateřská škola spolupracuje se základní školou U Roháčových kasáren, do jejíž tělocvičny chodí děti jedenkrát 
týdně cvičit a před zápisem předškolní děti navštíví první třídu. Základní škola Jakutská pro děti ze školky 
připravuje „Vyučování nanečisto“, při němž si mohou na celou hodinu zkusit, jaké to je, být velkým školákem. 
Svůj program mateřská škola doplňuje výjezdy na školu v přírodě, výlety, návštěvami divadel, výukou plavání, 
výukou angličtiny a množstvím zájmových kroužků.  
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Mateřská škola U Vršovického nádraží  
 
Ředitelka: Ludmila Poršová  
Počet zapsaných dětí: 78  
Vzdělávací program: Hrajeme si od léta do léta  
Zaměření školy: Všestranný rozvoj dítěte s důrazem na fyzický rozvoj  
Adresa:  Sámova 1529/2, Praha 10 
Webové stránky: www.uvrsnadrazi.cz 
Telefon: 271 745 886, 271 747 987 
E-mail: porsova@uvrsnadrazi.cz 
 
Tři pavilony mateřské školy leží mezi ulicí Vršovickou a Sámovou, vedle základní školy. V každém 

z pavilonů, jejichž stavba byla dokončena v roce 1956 najdeme jednu nově vybavenou třídu s příslušenstvím. 
O 78 zapsaných dětí pečuje kolektiv kvalifikovaných zaměstnanců, jejichž cílem je, aby se děti ve školce cítily 
jako doma.  

Vzdělávací program mateřské školy je zaměřen na všestranný rozvoj dětí, ale je kladen větší důraz na fyzický 
rozvoj. Rodiče mají možnost zapsat děti do kurzů plavání, bruslení, cvičení na balančních míčích a hudebně 
pohybové výchovy. V zimě se mohou děti zúčastnit ozdravného pobytu na horách s lyžařským výcvikem. 
Mateřská škola je umístěna ve velké zahradě, která je od ulice oddělena zdí a zelenou stěnou živého plotu, kde 
děti najdou dostatek prostoru i vhodného vybavení pro své aktivity. Mateřská škola nabízí výuku angličtiny 
a mnoho dalších doplňkových činností. 

 
 
 

 
  

MŠ Útulná 
 
 

Mateřská škola Útulná 6/2099 
 
Ředitelka: Milena Radostová 
Vzdělávací program: Barevné kamínky 
Zaměření školy: Útulné prostředí, vlídné jednání – základ harmonického rozvoje dětí 
Webové stránky: www.mts-utulna.euweb.cz  
Telefon: 274 770 013  
E-mail: mts.utulna@seznam.cz 
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Čtyřtřídní mateřská škola s celodenním provozem, postavená uprostřed zeleně okolních zahrad na okraji 
vilové čtvrti, mimo dosah hlavní komunikace. Školní zahrada, která školu obklopuje, je prostorná se vzrostlými 
stromy, vybavená pro hry a pobyt dětí venku pískovišti a mobilním plastovým bazénkem, sestavou průlezek, 
kolotočem a dalším mobilním vybavením.  

Třídy jsou věkově smíšené, jedna třída je určena dětem předškolního věku a dětem s odkladem školní 
docházky. Škola má otevřený režim, tj. příchody i odchody dětí jsou průběžné dle potřeby rodičů. Vybavení 
školy je standardní, umožňující zdárný vývoj dětí po stránce tělesné i duševní. Součástí školy je školní jídelna. 
Uvnitř budovy je osobní výtah. Každá třída má vlastní pracovnu a hernu sloužící současně jako ložnice, dětskou 
šatnu, umývárnu a WC. Je zde i přípravná kuchyňka a šatna pro učitelky a zaměstnance.  

Program výchovně vzdělávací práce je doplňován aktivitami jako jsou návštěvy kulturních akcí, návštěvy 
Městské knihovny, pravidelné využívání dětského dopravního hřiště, účast na akcích pořádaných Domem UM 
a úzká spolupráce s tímto zařízením, návštěva ekologického centra v Toulcově dvoře, apod. Škola nabízí 
i zapojení dětí do práce v keramickém kroužku, výuku hry na flétnu, výuku anglického jazyka a předplaveckou 
výchovu. Pravidelně je pořádán vždy na jaře dvanáctidenní ozdravný pobyt dětí v přírodě. 

 
 
 

Mateřská škola Ve Stínu 10/2103 
 
Ředitelka: Mgr. Irena Benešová 
Webové stránky:  www.msvestinu.unas.cz 
Telefon:  274 770 140 
E-mail: msvestinu@volny.cz 
 
Mateřská školka se nachází v Praze 10- Strašnicích ve vilové čtvrti v blízkosti základní školy Hostýnská, 10 

minut chůze od metra Strašnická. Školka je v zahradě, která umožňuje dětem bezpečný pohyb v letním i zimním 
období, se spoustou herních prvků firem Little Tikes a 4 pískoviště.  

Starší, patrová budova má 4 třídy, v přízemí budovy jsou třídy Beruška a Sluníčko, v prvním patře Ježek 
a Medvídci a v suterénu budovy je kuchyň, provozní místnosti a byt školnice. Ve dvou třídách  jsou mladší děti 
a ve dvou jsou předškolní, z nichž 1 třída je speciálně pro děti s odkladem školní docházky. V této třídě je 
i menší počet dětí, pouze 18. V ostatních třídách je 22-24 dětí. 

Školka má zpracovaný vlastní vzdělávací program, který vychází z Rámcového plánu pro mateřské školy. 
Jeho základem je rozvoj psychomotorických dovedností dětí. Program je orientován tak, aby se děti naučily 
prožívat a chápat svět kolem sebe, aby měly chuť prožívat a tvořit. Důraz se klade na samostatnost, na dostatek 
pohybových aktivit, her pro rozvoj prostorové orientace, paměti a logického myšlení. Program je doplněn 
o zdravotní a rehabilitační cvičení s použitím terapeutických pomůcek pro správný tělesný rozvoj dětí. Školka 
pracuje s programem Lego Dacta. Tento cvičební program je doplněn o předplavecký výcvik nejstarších dětí, 
který probíhá v plaveckém areálu Hloubětín. Mimo to škola zajišťuje ozdravné pobyty dětí v přírodě na jaře 
a na podzim, výjimečně i v zimním období.  

 
 

 
Mateřská škola Vladivostocká 8/1034 

 
  
Ředitelka: PaedDr. Dana Přiklopilová  
Počet zapsaných dětí: 103  
Vzdělávací program: Pohyb je přirozený projev, touha i potřeba dítěte  
Zaměření školy: Prostřednictvím pohybových a estetických činností rozvíjet vlohy a schopnosti každého 

dítěte  
Telefon: 267 310 633  
E-mail: vladivostocka@quick.cz 
  
Budova mateřské školy, která byla postavena v roce 1960 je blízko Kubánského náměstí. Je to čtyřtřídní 

školka do které chodí více než sto dětí. V každém patře jsou umístěny dvě třídy s příslušenstvím. Všechny třídy 
jsou vybaveny novým nábytkem a děti zde najdou mnoho hraček i pomůcek.  

Mateřská škola má zpracovaný vlastní vzdělávací program, který se zaměřuje zejména na pohybovou 
a estetickou výchovu a jeho cílem je příprava dětí na vstup do základní školy. Součástí programu školy 
je výchova ke zdravému životnímu stylu: otužování, pobyty venku, sprchování po cvičení, střídání aktivit 
a odpočinku a důraz je kladen i na zdravé stravování.  
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Mateřská škola je umístěna ve velké udržované zahradě, kde mají děti možnost vyžití při hrách. Program 
školky je obohacen o výjezdy na školu v přírodě, výuku plavání, výlety, pořádání výstav a velmi oblíbené u dětí 
jsou akce, kdy děti zůstávají v mateřské škole i přes noc.  

 
 
 

Mateřská škola Zvonková 12/2901 
 
 
Ředitelka: Mgr. Dana Červíčková 
Webové stránky: www.sweb.cz/mszvonkova  
Telefon: 272653572 
 
Jedná se o čtyřtřídní mateřskou školu pavilónového typu, která je umístěna v klidném prostředí starší sídlištní 

zástavby. Každá třída má svou šatnu, WC, umývárnu, prostornou hernu a ložnici umístěné v jednom podlaží 
se samostatným vchodem. Třídy jsou standardně vybaveny a prostorově uspořádané tak, aby splňovaly 
požadavky skupinových i individuálních činností dětí. V prvním pavilónu je umístěna knihovna s velkým 
množstvím knih pro děti, ve druhém se nachází keramická dílna s pecí. Jednotlivé pavilony jsou rozmístěny 
v rozsáhlé a členité školní zahradě s krásnými vzrostlými stromy a keři. V zahradě jsou umístěna pískoviště, 
brouzdaliště se sprchou s přívodem teplé vody, skluzavky, prolézačky, dřevěné domečky a další zahradní 
zařízení, která vytvářejí dostatečný prostor pro hry dětí, jejich sportovní vyžití i pozorování přírody po celý rok.  

Zájmové kroužky, které jsou bezplatné, umožňují dětem inklinujícím k  určitému druhu činností dále rozvíjet 
své nadání a zájem v menší skupině stejně zaměřených. Ve škole v současné době fungují tři výtvarné kroužky, 
vlastní keramická pec, dva tělovýchovné kroužky, které využívají ke své činnosti tělocvičnu blízké základní 
školy.  

Dále dětem škola poskytuje bezplatnou  odbornou logopedickou péči formou praktického cvičení 
a konzultace s logopedkou jednou týdně. Podle zájmu rodičů škola zajišťuje výuku plavání, angličtiny a cvičení 
v Pop baletu. Pravidelná je spolupráce s Muzeem policie, děti navštěvují řadu kulturních akcí a divadelních 
představení. Jednou až dvakrát měsíčně se koná divadelní představení přímo v MŠ. Podle speciálně 
vypracovaného programu probíhají vlastivědné procházky po Praze. Organizují se také výlety a školy v přírodě. 
S tvorbou keramiky a celkovým výtvarným zaměřením MŠ souvisí již tradiční pořádání vernisáže a výstavy 
dětských prací – „Výstavy na plotě“.  Nelze zapomenou ani na  besídky, dny otevřených dveří a  další kulturní 
a společenské aktivity pro rodiče i pro širokou veřejnost.   



 135 

 

2.3.2) Základní školy 
 

O základních školách a školství na Praze 10 
 
Většina budov základních škol byla postavena po roce 1945 s výjimkou ZŠ Kodaňská, která je z roku 1916 

a ZŠ U Vršovického nádraží z roku 1930. Výstavba nových škol souvisela s populační explozí 60. a 70. let 
a s výstavbou nových sídlišť. Už v 80. letech začalo žáků ubývat a v 90. letech se kromě úbytku dětí na počtech 
podepsaly i odchody na víceletá gymnázia. Poslední školou, dostavěnou v roce 1974, byla ZŠ Olešská, pak už 
docházelo spíše k jejich rušení nebo slučování. Na začátku 80. let byla zrušena ZŠ V Olšinách (byla známá jako 
„stará škola“). Tuto secesní budovu s funkcionalistickou přístavbou u stanice metra Strašnická využívá nyní 
speciální školství. V roce 1984 skončila ZŠ V Úžlabině, kterou nahradila SPŠ elektrotechnická, v roce 1989 
ustoupila ZŠ Dubečská Střední zdravotnické škole, ale i ta byla v rámci optimalizace sloučena s jinou střední 
školou a dnes v budově sídlí soukromé gymnázium a soukromá vysoká škola. V 90. letech byla zrušena neúplná 
ZŠ Elektrárenská, která si zahrála i ve Svěrákově filmu Obecná škola (1996). V roce 2004 byla z rejstříku 
základních škol vyňata ZŠ s rozšířenou výukou jazyků Omská, která byla v dlouhodobém útlumu a kterou 
postupně nahrazovalo gymnázium. V témž roce byla sloučena ZŠ Estonská se ZŠ Kodaňská.  Dnes v historické 
budově z roku 1898 v Estonské sídlí soukromá vysoká škola. K poslednímu sloučení dvou základních škol 
v rámci optimalizace sítě škol došlo k 1. lednu 2007: ZŠ Jahodová se spojila se ZŠ Švehlova. V současné době 
mají základní školy na území městské části Praha 10 dostatečné rezervy v kapacitě a jejich rozmístění v regionu 
je optimální, proto se v nejbližších letech s rušením nebo slučováním škol nepočítá.  

Ve školním roce 2006/2007 bylo zapsáno 5 060 žáků, kteří se učili ve skoro 250 třídách. Průměrná 
naplněnost, bez započítání specializovaných tříd, byla 21,4 žáka na třídu. To je z hlediska výuky ideální, 
z hlediska ekonomického spíše horší. V porovnání s rokem 2005/ 2006 ubylo v tomto právě končícím roce 305 
žáků, ale ani letos se zcela jistě ještě úbytku žáků Praha 10 nevyhne. Z devátých ročníků odešlo 597 žáků, asi 
stejně nastoupí prvňáků, ale na víceletá gymnázia odejde asi 120 žáků.  

V roce 2000/2001 měla Praha 10 šestnáct základních škol, ve kterých bylo 309 tříd a 6 867 žáků. Ve školním 
roce 2001/2002 to bylo stále 16 škol s 298 třídami a 6 545 žáky. V školním roce 2002/2003 bylo 16 škol, 296 
tříd a 6 255 žáků. V školním roce 2003/2004 to bylo již jen 15 škol, počet tříd klesl na 280 a žáků bylo 5 976. 
Ve školním roce 2004/2005 znovu klesl počet škol, tentokráte na 14, tříd bylo  265  a žáků 5 670. Ve školním 
roce 2005/2006 se udrželo 14 škol, ale stále klesal počet tříd (251) i žáků (5 365). V roce 2006/2007 to bylo 
k 30. červnu celkem 13 škol s 241 třídami a 5 060 žáky.  

Od 1. srpna letošního roku mají dvě základní školy nové ředitelky: ZŠ Kodaňská – Mgr. Ivanu Vaňkovou 
a ZŠ Nad Vodovodem – Mgr. Janu Jeřábkovou. Obě byly jmenovány Radou MČ na základě výsledků 
konkurzních řízení a o prázdninách převzaly vedení svých škol. V průběhu školního roku se ředitelských funkcí 
ujaly další dvě ředitelky základních škol – Mgr. Marie Trebulová v ZŠ Olešská a PhDr. Jana Churáčková v ZŠ 
Vladivostocká.  

 
 

Zápisy prvňáčků  
 
Začátek roku je každoročně na školách ve znamení zápisů do prvních ročníků. Nejinak tomu bylo i letos. 

Každá základní škola má stanoven spádový obvod tak, aby mohla přijmout všechny děti s trvalým bydlištěm 
v tomto obvodě. Rodiče však mají právo vybrat pro své pro dítě jinou školu, důvodem pro případné nepřijetí 
na vybranou školu pak může být hlavně její kapacita.  

Zákonný zástupce je povinen dítě k povinné školní docházce přihlásit a u zápisu předložit rodný list dítěte 
a občanský průkaz zákonného zástupce. Dítě, které dovrší šesti let od 1. září do 31. prosince, může být přijato 
do školy, je-li tělesně i duševně přiměřeně vyspělé a požádá-li o to zákonný zástupce. Není-li dítě po dovršení 
šestého roku věku tělesně nebo duševně vyspělé a požádá-li o to zákonný zástupce, odloží ředitel školy začátek 
povinné školní docházky o jeden školní rok. Tento odklad musí být doložen dvěma doporučujícími posudky 
od příslušného poradenského zařízení a od lékaře.  

Zápisy prvňáků se v ZŠ Gutova 39 konaly 15. a 16. ledna. V ostatních dvanácti základních školách pak zápisy 
probíhaly 6. a 7. února. Na všech školách se zápisy konaly v době od 13:00 do 18:00 hodin.  

Počty dětí, které se dostaví k zápisu, se v posledních čtyřech letech výrazně neliší. Žádosti rodičů o odložení 
povinné školní docházky se pohybují mezi 15 – 18%; před rokem 2000 to bylo kolem 22%.  

V roce 2004/2005 bylo 718 zapsaných dětí, 110 žádostí o odklad a skutečný počet žáků byl v prvním 
ročníku 581. Ve školním roce  2005/2006 to bylo 681 zapsaných dětí, u 116 požádali rodiče o odklad 
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a do prvních ročníků nastoupilo 547 prvňáků. V roce 2006/2007 to bylo 699 zapsaných dětí, 126 dětí mělo  
odklad a do prvních tříd nastoupilo 547 dětí. V školním roce  2007/2008 bylo zapsaných dětí 709, bylo podáno 
111 žádostí o odklad a předpokládal se nástup 600 prvňáků do prvních tříd.  

Děti, které nastoupily do první třídy v září 2007, očekávala změna; začaly se vzdělávat podle školního 
vzdělávacího programu (kromě ZŠ Olešská, která učí podle vlastního programu už dva roky), při jehož tvorbě 
jsou školy vázány pouze Rámcovým vzdělávacím programem základního vzdělávání. Stejná změna nastala 
ve školním roce 2007/2008 i pro žáky v 6. ročnících.  

 
 

Dětí v družinách přibývá 
 
Zájem rodičů o umístění dětí ve školní družině se zvyšuje, některé základní školy dokonce musely letos 

požádat o navýšení kapacity.  To je důkazem, že rodiče oceňují, že každá družina má svůj vzdělávací program, 
který je součástí školního vzdělávacího programu.  

Příspěvek rodičů v letošním školním roce na všech základních školách zřizovaných Prahou 10 činí 200 Kč 
za měsíc. 
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ZŠ Brigádníků 510/14 

 
 
Ředitelka: PaedDr. Eva Váňová 
Vzdělávací program: Obecná škola, č.j. 12 035/97-20 
Zaměření školy: vedle běžných tříd mikrotřídy pro děti se specifickými poruchami učení 
Cílová kapacita školy: 720 
Webové stránky: www.zsbrigadniku.cz 
Telefon: 274 820 796 
E-mail: brigadniku@seznam.cz  
 
 
V roce 2007 připravila ZŠ Brigádníků tyto akce: 
 
Den země se konal v pátek 20. dubna a byl opět pojat jako projektový den, kdy se učebny změnily 

na přírodovědné a ekologické laboratoře. Děti přemýšlely se svými učiteli, jak pomoci naší Zemi. Po výběru 
nejlepšího nápadu se každá třída pustila do práce. Žáci měli možnost účastnit se těchto  projektů: Deštné pralesy, 
Redakce článku do P 10, Červená kniha ohrožených druhů živočichů, Filmový štáb, Zeměkoule, Třídění odpadu, 
atd. Dyslektická třída 3.C hledala například v terénu zkameněliny, 7.B uspořádala anketu se zaměřením 
na globální oteplování. Celý Den Země natočilo na DVD Studio ZŠ Brigádníků.  

 
Na dni otevřených dveří měli všichni zájemci možnost navštívit jako každoročně základní školu. Zde pro ně 

žáci pod vedením vyučujících připravili různé ukázky netradiční výuky, výstavky, představili různé projekty. 
Výtěžek z tradiční kavárny World opět zajistil žákům IX.B školné pro jejich adoptovaného žáka v Indii. 

 
Konala se i tradiční vánoční tržnice. Několik desítek minut po zahájení nebylo co prodávat, takový byl 

zájem.  
 
S dobrým ohlasem se setkalo vystoupení žáků v tělocvičně školy. Škola se zúčastňuje sportovních soutěží 

a olympiád, např. žákyně 8. a 9. tříd obsadily 1. místo v obvodním kole Prahy 10 v házené. 
 
Nelze nezmínit, že škola zapůjčila svůj velký keramický betlém na výstavu Kouzlo vánočních tradic, rodina 

a zimní radovánky ve výtvarném projevu dětí Prahy 10, která se konala v Galerii v pátém patře v budově Úřadu 
městské části Praha 10. Svou rozlohou téměř 3 m² a vynikajícím výtvarným zpracováním vzbudil velký zájem. 
Betlém je dílem několika generací žáků, kteří ho vytvářeli pod vedením učitelky a výtvarnice Mgr. Evy 
Haškové. I v roce 2007 se pak betlém rozrostl o několik dalších scén z vesnického života.  

 
Všichni vycházející žáci školy byli přijati na vybrané střední školy a učiliště. 
 
 
Mineralogická sekce Společnosti přátel Národního muzea a Základní škola Brigádníků připravily druhý 

ročník Amatérské burzy minerálů. 27. ledna se v Základní škole Brigádníků setkali obdivovatelé 
mineralogických krás přírody, jak laici, sběratelé, tak i profesionálové v oblasti minerálů. Vystaveny byly naše 
i zahraniční, známé i méně známé minerály, které si návštěvníci mohli zakoupit za velmi příznivé ceny. 
Otevřeno bylo od 9 do 14 hodin. Vstupné platili dospělí 20 korun a děti do 15 let 10 Kč.  
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ZŠ Břečťanová 6/2919 – Zahradní Město 
 
Ředitelka: Mgr. Marie Mejsnarová 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2 ; v 1. a 6. ročnících ŠVP 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou výtvarné výchovy č.j.21 970/69-22 
Cílová kapacita školy: 650 
Webové stránky: www.zsbrectanova.com 
Telefon: 272 651 063 
E-mail: škola@zsbrectanova.com 
 
Ochrana obyvatel za mimořádných událostí 
Praha 10 každoročně připravuje ve spolupráci s Hasičským záchranným sborem pro školy praktické cvičení  

s názvem „Ochrana obyvatel za mimořádných událostí“. V tomto roce se konalo 19. září v areálu ZŠ 
Břečťanová. Celkem se ho zúčastnilo 600 dětí ze ZŠ Břečťanová a ZŠ Švehlová v Zahradním Městě. 

Obsahovou náplň zajišťují hasiči, organizaci základní škola. Na programu bylo seznámení a praktické 
vyzkoušení chování při situacích ohrožujících zdraví nebo dokonce život. Přítomni byli hasiči, policisté, 
záchranáři se psy, zdravotníci, organizace Dětství bez úrazu a Sbor válečných veteránů. 

Od 8.00 do 13.30 hodin se všichni žáci obou škol rozdělili do skupin podle ročníků a po půl hodinách se 
vystřídali na třinácti stanovištích. Na pěti praktických stanovištích si žáci I. stupně vštípili do paměti důležité 
informace k řešení mimořádných situací, na stanovišti Dětství bez úrazu se dozvěděli o tom, čeho se vyvarovat, 
aby nedocházelo k úrazům a poškození zdraví v domácím prostředí, na ulici, při sportu apod. Na šesti 
stanovištích si jednoduchým testíkem ověřili, jak byli pozorní. Nutno poznamenat, že byly, vždyť 97% odpovědí 
bylo správných.  

Pro žáky II. stupně bylo připraveno 7 pracovišť; nejvíce obdivovali práci a vybavení hasičů, Policie ČR 
a kynologů záchranářů. Na stanovišti zdravotní přípravy si všichni žáci vyzkoušeli záchranu nedýchajícího 
člověka, naučili se ošetřovat úrazy.  

Děti i paní učitelky ocenily profesionalitu, ale zároveň milý a přátelský přístup a trpělivost zástupců všech 
složek. Skupiny žáků se zájmem plnily úkoly a disciplinovaně dodržovaly časový harmonogram. Cvičení bylo 
perfektně připraveno a určitě splnilo svůj cíl.  

 
 
ZŠ Břečťanová slavila 40. výročí 
13. června 2007 proběhly oslavy 40. výročí založení školy. Již několik měsíců před tím  započaly přípravy 

v podobě secvičování vystoupení se žáky 1. a 2. stupně, výzdoby školy, úpravy žákovských prací z hodin 
a kroužků informatiky a výtvarné výchovy za účelem jejich prezentace, vytváření plakátu či pozvánek.  

Od 14 hodin si zájemci prohlédli školu. Žáci, rodiče a přátelé školy mohli nahlédnout do tříd, pracoven 
či nově zbudovaného informačního centra. V pracovně informatiky byly promítány obrázky a klipy vytvořené 
současnými žáky pod vedením Jany Liškové, v družině a u pracovny výtvarné výchovy nechyběla výstava 
dětských výtvarných prací. 

Od 18 hodin se ve školní jídelně konalo setkání minulých a současných učitelů a zástupců městské části 
Prahy 10. Hlavní program včetně pohoštění tvořilo pásmo pěveckých, recitačních, scénických a tanečních 
vystoupení žáků 1. a 2. stupně, komentované dvojicí moderátorů z 9. třídy a vyvrcholením bylo divadelní 
představení Dívčí válka, úsměvný příběh připravila s ansámblem herců, scénografů a kostýmních výtvarníků 
z 9. A Pavla Fabíková. Program sklidil zasloužený úspěch i druhý den, kdy jídelna patřila rodičům vystupujících 
žáků.  

 
Klub malých debrujárů při ZŠ Břečťanová 
Škola má specifickou aktivitu: Klub malých debrujárů při ZŠ Břečťanová řízený Asociací malých debrujárů. 

Klub byl na škole založen v roce 1992. Má stálou vedoucí paní učitelku Mgr. Marii Kulichovou. Žáci v tomto 
klubu konají jednoduché pokusy, na nichž si ověřují zábavnou formou přírodní zákony. Děti se prezentují 
na těchto výstavách: Schola Pragensis, Bambiriáda, Veletrh hraček a Rafan v Brně. 

V rámci spolupráce Asociace malých debrujárů s jinými evropskými zeměmi se děti zúčastňují vzdělávacích 
a prezentačních zájezdů do SRN – Limbachu a Netzschau, do Anglie, do Francie, na Slovensko – do Košic. 
Na zájezdech děti absolvují vzdělávací program volnočasových aktivit a představují své umění. 
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ZŠ Gutova 39/1987 
 
Ředitel: Mgr. Bc. Jiří Voneš 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2; v 1.a 6. ročnících ŠVP 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou matematiky a přírodovědných předmětů 
Cílová kapacita školy: 750 
Webové stránky: www.zsgutova.cz 
Telefon: 274 021 921 
E-mail: skola@zsgutova.cz 
 
Kromě kmenových tříd využívá škola 13 odborných učeben (mimo jiné dílnu s keramickou pecí, výtvarný 

ateliér, učebnu výpočetní techniky, chemickou či chovatelskou laboratoř). Dále je v budově školní knihovna, dvě 
tělocvičny a školní jídelna. Chloubou je venkovní vyhřívaný bazén. V areálu školy je řada sportovišť jako je 
horolezecká stěna nebo atletické sportoviště.  

Žáci vydávají školní časopis "Tornádo", přispívají na chov živočichů v ZOO, organizují pravidelné sběrové 
akce (výtěžek pro jejich účely) nebo využívají "barevnou" schránku pro spojení s vedením školy, které některé 
záležitosti řeší se školní samosprávou složenou ze zástupců žáků.  

 
Zápis do prvních tříd probíhal na škole 15. a 16. ledna. Již tradičně uvítali budoucí prvňáčky a jejich rodiče 

žákyně z vyšších ročníků – jako pořadatelé, informátoři i hostesky v jedné osobě. Zatímco rodiče v klidu 
vyplňovali potřebné údaje do formulářů (letos bylo novinkou přinést doma vyplněný formulář vytištěný 
z webových stránek školy www.zsgutova.cz), bylo pro jejich děti připraveno pásmo kreslených filmů. Náhradní 
termín pro zápisy proběhl ještě 7. února.  

 
Škola také připravila pro své žáky z 25 tříd program, při kterém jednotlivé třídy poznávaly česká a moravská 

města. Například 5. A si připravila město Tábor nebo 8.A město Český Krumlov. Děti se neučily jen o městech, 
ale i o osobnostech, které byly s tímto místem spojeny. 

Interaktivní projekt, který využívá internet, historii, zeměpis prostupuje jak matematikou, tak i literaturou, 
zahrnuje celou školu. Inspiruje předměty, zpestřuje výuku a seznamuje děti s krásami naší vlasti. Loni se školáci 
podobně inspirativně učili být Evropany a v projektovém soutěžení podrobněji poznávali státy Evropské unie.  

 
Rodiče se představují žákům v 2.C. Již druhým rokem se stávají přímými účastníky školního vyučování, kdy 

seznamují žáky se svým povoláním. Tento  nevšední ojedinělý projekt přináší všem zúčastněným nové poznání 
cestou dobrodružství všedního dne, který obklopuje náš každodenní život. 
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ZŠ Hostýnská 2/2100 

 
Ředitel: Mgr. Albert Hotový 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2; v 1.a 6. ročnících ŠVP 
Zaměření školy: anglický a německý jazyk v 5. a 8. ročníku 
Cílová kapacita školy: 720 
Webové stránky: www.hostynska.cz 
Telefon: 274 770 046 
E-mail: skola@hostynska.cz 
 

 
Den otevřených dveří se pro budoucí prvňáčky a jejich rodiče v ZŠ Hostýnská konal ve středu 17. ledna 

od 14 do 17 hodin v budově školy. Návštěvníci si mohli prohlédnout školu, třídy, odborné pracovny, promluvit 
si s učiteli i žáky a byla připravena zábavná hra.  

 
Od roku 2006 působí při ZŠ Hostýnská Komunitní centrum Kruh (KC Kruh), který organizuje akce, kurzy 

a cvičení, zajišťuje Klub Píďalky působící zde již šestým rokem.  
Komunitní centrum Kruh při ZŠ Hostýnská připravilo v školním 2007/2008 roce pestrý program pro děti 

i dospělé; je připraven kurz Tai-či (každý čtvrtek od 9 hodin v tělocvičně školy) a v době cvičení je možno 
umístit ratolesti do dětského koutku. V tuto dobu je pro případné zájemce otevřena posilovna. Vždy v úterý 
odpoledne od 15.45 hodin probíhá cvičení pro děti od 3 do 6 let s doprovodem rodičů. Tato hodina je určena 
především školkovým dětem. Nejmladší děti, od 1 do 2 let, se scházejí ve čtvrtek od 10 hodin, odrostlejší děti, 
od 2 do 4 let, v pátek od 10 hodin. Dále je to kurz počítače a internetu pro veřejnost, základní kurz práce 
s počítačem, angličtina pro děti, dospělé nebo předškolní děti. Je zde klub pro rodiče s miminky, pořádají se 
dětské a sportovní dny, karnevaly, mikulášská, výlety do přírody a letní pobyty na horách.  

 
1. března se koná Mezinárodní den Komunitních škol, ten si poprvé připomenulo i Komunitní centrum Kruh  

a připravilo pro všechny návštěvníky školy zajímavý program; má upozornit na aktivity, které pořádá a které pro 
zájemce teprve připravuje. Celý týden  ve vestibulu školy probíhala výstava fotografií z akcí. Od brzkého rána 
probíhala „neformální snídaně pro rodiče“. Všichni, kteří tento den přivedli svá dítka do školy, byli od 7.15 
hodin pozváni do vestibulu školy na šálek kávy či čaje a malé občerstvení. Od 8 do 12 hodin dopoledne pak 
proběhl den otevřených dveří v prostorách KC Kruh.  

 
Základní škola Hostýnská v Praze 10 a Komunitní centrum Kruh při ZŠ Hostýnská připravili od pondělí 

2. dubna do čtvrtka 12. dubna Africký týden, pořádaný ve spolupráci s Humanistickým centrem Narovinu. 
Po celý měsíc duben současně probíhala výstava fotografií z Afriky ve vestibulu školy přístupná každý všední 
den od 12 do 17 hodin. 

V rámci Afrického týdne děti z prvního stupně  vyráběly po celý týden v rámci svého vyučování dárky pro 
africké děti - učební pomůcky, nástěnné výukové tabule. Rodiče a veřejnost se mohli zúčastnit oficiální sbírky 
školních potřeb, do které bylo možné přinést sešity, tužky, pastelky, papíry a čtvrtky, knihy (obrázkové nebo 
v angličtině).  

Ve čtvrtek 12. dubna od 14.30 a od 15.30 proběhla ve spolupráci s Humanistickým centrem Narovinu beseda 
pro děti a jejich rodiče. Po ukončení besedy se ve vestibulu školy uskutečnilo slavnostní předání vyrobených 
a vybraných dárků pro africké děti zástupcům z Humanistického centra, návštěvníci si mohli prohlédnout 
a zakoupit drobné výrobky přímo z Afriky.  

 
30. a 31. března byla připravena v ZŠ Hostýnská ve spolupráci Komunitním centrem Kruh Noc 

s Andersenem. Akce oficiálně začala v pátek v 18 hodin představením školního divadla Kašpárek a trvala celou 
noc až do soboty do 9 hodin ráno. Touto akcí se škola připojila k více než 450 místům po celé České republice, 
Slovensku a Polsku, které se akce také zúčastnily.  

Pro děti byl připraven bohatý program, kromě zmiňovaného představení pohádky od Josefa Lady O líném 
Honzovi byl připraven kvíz, četlo se z knihy Astrid Lindgrenové Děti z Bullerbynu. V 19.30 hodin se všichni 
nocležníci shromáždili v tělocvičně školy, kde se dozvěděli, že loutku princezny a Honzy z loutkového divadla 
unesl zlý drak. Jejich úkolem bylo loutky zachránit. Museli splnit celkem 7 úkolů a na závěr draka přemoci. 
Po všech akcích se šlo ve škole na kutě a ráno se pak všichni vrátili do svých domovů obohaceni mnoha zážitky. 
Akce se zúčastnilo celkem 75 dětí a 10 dospělých.  
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KC Kruh připravilo od 21. 5.  do 15. 6. výstavu fotografií Richarda Vokřála - Země dalekých obzorů: 
Island, která byla přístupná každý všední den od 12 do 17 hodin ve vestibulu školy. Fotografie vznikly v létě 
roku 2005, kdy tuto zemi ledovců, gejzírů a termálních pramenů autor navštívil. 

ZŠ Hostýnská a její Komunitní centrum Kruh připravily pro děti z prvních tříd a jejich rodiče slavnost 
k ukončení první třídy. Akce s pod názvem „pasování prvňáčků na čtenáře“ proběhla v úterý 12. 6. od 17.30 
hodin v budově školy. Děti z prvních tříd si pro rodiče připravily krátká vystoupení, jako tanec a zpěv. Poté byli 
všichni prvňáčci slavnostně dekorováni a na památku si odnesli knihu pohádek. Tato akce navázala  na velmi 
úspěšnou Noc s Andersenem. Na projektu spolupracovalo nakladatelství Fragment.  

 
Klub Píďalky při ZŠ Hostýnská připravil pro všechny předškolní děti a rodiče oslavu Dne dětí. Nad touto 

akcí převzal záštitu starosta Prahy 10 Vladislav Lipovský. V pátek 1. 6. od 10 hodin na školním hřišti byly 
připraveny soutěže, hřišťátko pro nejmenší, malování, sportování i drobné dárečky. Této akce se zúčastnilo 53 
dětí. 

Sobotní dopoledne 22. září bylo ve znamení sportování. Komunitní centrum Kruh a AŠSK (Asociace školních 
sportovních klubů) připravily pro děti a rodiče na školním hřišti již tradiční „Sportovní dopoledne pro celou 
rodinu“. V letošním roce se ho zúčastnilo padesát dětí a třicet rodičů. Pro děti bylo připraveno několik závodů. 
Soutěžilo se v jízdě na koloběžkách, kolečkových bruslích, na dětských odrážedlech a v běhu. Děti si zde mohly 
vyrobit zvířátka z kaštanů, obrázky z listů nebo si modelovat. Pro nejmenší děti bylo připraveno dětské hřišťátko 
s klouzačkou, prolézacím tunelem a dalšími hračkami, pro větší děti skákací hrad. Kromě aktivního sportování 
byla připravena také ukázková hodina pozemního hokeje. Všichni závodníci si domů odnesli diplomy, dárky 
a sladké ocenění ve formě velké čokoládové medaile.  

U příležitosti oslav 18. výročí 17. listopadu a to 17. 11. od 17.30 hodin pořádaly Komunitní centrum Kruh při 
ZŠ Hostýnská a klub Píďalky pro všechny děti a rodiče lampiónový průvod. Sraz byl v dolní části Malešického 
parku, kterým vedl i následný průvod. 

Klub Píďalky uspořádal  v sobotu 15. prosince od 9 do 12 hodin v prostorách školy vánoční jarmark. Kromě 
posezení u šálku kávy či čaje a vánočního občerstvení byla připravena kreativní dílnička pro děti i dospělé 
a praktické ukázky balení vánočních dárků.  

Návštěvníky čekalo i divadelní představení pro děti a dospělé. Pohádku Kocour v botách hrál od 10 hodin 
ve školním divadélku soubor Kašpárek, který vede paní učitelka Marie Kadlecové. Následovalo představení 
skupiny Vanda a Standa – program pro děti plný písniček a soutěží od 10.30 v tělocvičně.  

 
 

 
 

ZŠ Hostýnská
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ZŠ Jakutská 2/1210 

 
Ředitelka: Mgr. Miluše Rybičková 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2; v 1.a 6. ročnících ŠVP 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou hudební výchovy 
Cílová kapacita školy: 380 
Webové stránky: www.jakutska.euweb.cz 
Telefon: 267 310 135 
E-mail: zs.jakutska@iol.cz 
 
V letošním školním roce je na škole 16 tříd, z toho 9 tříd na I. stupni a 7 tříd na II. stupni. Od školního roku 

2007/2008 započala škola s výukou podle vlastního školního vzdělávacího programu "Klíč k úspěchu". 
Projekt rozšířené hudební výchovy zde  probíhá již třináct let. Dětem nabízí odborně kvalitní výuku, jejíž 

součástí je hudební nauka, sborový zpěv, hudebně-dramatická výchova a souborová hra. K dispozici mají žáci 
nadstandardní vybavení a vlastní hudebnu s klavírním křídlem a se stupínkem pro menší vystoupení. Škola také 
spolupracuje s pedagogy ZUŠ v Bajkalské ulici. Chloubou ZŠ Jakutská je vlastní školní pěvecký sbor, který 
vystupuje pravidelně na městských slavnostech během roku a již řadu let každoročně připravuje Adventní 
koncert v Husově sboru v centru Vršovic. 

Alternativou pro umělecký rozvoj žáků nezařazených v programu rozšířené hudební výchovy je výtvarná 
výchova. Škola má vlastní ateliér a nabízí výtvarné a keramické kroužky. Žáci z "nehudebních" tříd mají také 
více hodin výtvarné výchovy i v rámci týdenního rozvrhu. 

Odpolední aktivity zajišťuje družina a široká škála kroužků vedených jednak místními pedagogy, ale také 
spolupracujícími agenturami. Jsou zde tyto kurzy  - keramický, počítačový, dějepisný, výtvarný, turistický, 
anglického jazyka, Klub mladých debrujárů a agenturou zajištěný aerobic, hip hop, florbal, kopaná, sportovní 
hry, italština ad. 

Většina tříd vyjíždí každoročně na školy v přírodě po České republice a také do italského Bibione. Organizují 
se  lyžařské kurzy, plavecký výcvik, výuku na dopravním hřišti a řadu výletů. 

Škola je zařazena do projektu zaměřeného na podporu ekologické výchovy na školách - M.R.K.E.V. 
(Metodika a realizace komplexní ekologické výchovy). Projekt financovaný Ministerstvem školství je součástí 
naplnění vládních záměrů zkvalitnit a rozšířit výuku ekologické (environmentální) výchovy a zařadit 
jí i do celkového života škol.  Dále žáci navštěvují středisko ekologické výchovy Toulcův dvůr nebo jezdí sázet 
stromky do Bojova.  

Žáci sponzorují také své zvíře v pražské ZOO - pandu červenou. Nápad se zrodil na radě žáků už ve školním 
roce 2001/2002. Škola spolupracuje se zahraničními školami - s dánskou ZŠ Hedegaardsskolen v Ballerupu 
(předměstí Kodaně) od roku 2002 a od roku 2006 byly navázány přátelské vztahy se školáky z italského Bibione. 

ZŠ Jakutská spolupracuje i s mateřskými školami v okolí. Pro budoucí žáky učitelé a žáci připravují hodiny 
v nazvané "Učení nanečisto", každoroční Martinskou pouť, velikonoční výstavu, sportovní den, různá hudební 
vystoupení, letos také Den otevřených dveří s jarmarkem a dílnami šikovných ručiček. 
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ZŠ Kodaňská 16/658 

 
Ředitelka: Mgr. Ivana Vaňková 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2; v 1.a 6. ročnících ŠVP 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou matematiky a přírodovědných předmětů 
Cílová kapacita školy: 840 
Webové stránky: www.zskodanska.cz 
Telefon: 271 722 018 
E-mail: zskodanska@volny.cz 
 
Žáci ZŠ Kodaňská se v roce 2007 zúčastnili celé řady divadelních představení (divadlo U Hasičů, Minor, 

Marionet, Strašnické divadlo, V Dlouhé, Vinohradské divadlo), vzdělávacích pořadů v Planetáriu a Štefánikově 
hvězdárně, v obvodní knihovně v Charkovské ulici, programů vztahujících se k dopravní výchově a protidrogové 
prevenci. Navštívili koncerty v Národním domě na Vinohradech a hudební pořady o vývoji rockové hudby, 
prohlédli si Národní divadlo a expozice v Národním muzeu. Zúčastnili se také mnoha soutěží: sportovní soutěže 
- obvodní kola turnajů v malé kopané, vybíjené, přehazované, stolním tenisu, plavání, atletice, přespolním běhu. 
Obsadili 2. místo starších žáků v obvodním kole soutěže v plavání a 3. místo starších žáků v obvodním kole 
turnaje ve florbalu. 

Dále se žáci školy účastní matematických a fyzikálních soutěží: Matematická a Fyzikální olympiáda, 
Astronomická olympiáda, Pythagoriáda, Dopplerova vlna, Pražská střela, MASO, Archimediáda, Genius 
Logicus, Technoplaneta, počítání na kalkulačkách, O klobouk kouzelníka Pokustóna. V těchto soutěžích 
vybojovali medailové umístění: Daniel Borák (5. tř.) v obvodním kole matematické olympiády pro 5. a 6. ročník 
a Pythagoriády pro 6. a 7. ročník, 3. místo Richard Kodat v republikovém finále v předvádění fyzikálních 
a chemických pokusů "O klobouk kouzelníka Pokustóna, 2. místo Ondřej Lundák v počítání na kalkulačkách, 
3. místo  O. Lundák, T. Málek, R. Kodat, D. Borák v matematické soutěži družstev pořádané MFF UK – MASO. 

Jako každý rok se žáci i letos zúčastnili Deskohraní v Tyršově domě, kde získali několik medailí. Největším 
úspěchem bylo 1. místo v juniorech Jiřího Paroubka na Mistrovství Evropy v rakouském Traunu ve hře ZATRE 

2. místo obsadila Kristýna Baborová v obvodním kole konverzační soutěže v anglickém jazyce. 
Z výtvarných soutěží se žáci zúčastnili těchto: Veselá vajíčka (OC Eoropark Štěrboholy), Děti pro děti - 

Strom (ÚMČ Praha 10), Vědec 21. století, Namaluj sluníčko (rádio Blaník), Hvězdné vánoce (OC Europark 
Štěrboholy), Zajíc Nesquik v dopravní situaci, Rodina.  

Nelze zapomenout ani na soutěž Mladých zdravotníků. 
K již tradičním akcím školy patří den otevřených dveří, vítání prvňáčků, vyvádění žáků devátých tříd, 

Vánoční turnaj v deskových hrách, Vánoční zpívání na schodech a od r. 2007 také Vánoční jarmark, kde se děti 
prezentují svými výrobky.  

Vánoční turnaj v deskových hrách pořádá každoročně ZŠ Kodaňská v posledním týdnu před Vánoci. Letos se 
konal ve středu 19. prosince a jednalo se o hry Blokus, Carcassonne, Osadníci z Katanu, Abalone, Dáma, Othello 
a Desítka. Turnaje se účastní čtyřčlenné týmy. Každý člen týmu má přiřazený koeficient, jehož výše odpovídá 
ročníku, který navštěvuje (v případě víceletých gymnázií se bere odpovídající ročník základní školy).  

 
Škola pořádá školy v přírodě, zimní lyžařský výcvik, zahraniční zájezdy. 
Je zde velký výběr zájmových kroužků vedených pedagogy školy - dramatický, keramický, pěvecký, 

pohybové hry, vlastivědný a zdravotnický. 
Škola má školní víceúčelové hřiště s umělým povrchem POROFLEX, 2 tělocvičny, jazykovou učebnu, 

2 počítačové učebny s trvalým připojením na internet, chemickou laboratoř, školní knihovnu a školní jídelnu 
v objektu školy. 
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ZŠ Nad Vodovodem 81/460 – Malešice 
 
Ředitelka: Mgr. Jana Jeřábková 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2; v 1.a 6. ročnících ŠVP 
Zaměření školy: všeobecné 
Cílová kapacita školy: 500 
Webové stránky: http://www.sweb.cz/zsnadvodovodem 
Telefon: 274 773 268 
E-mail: zsnadvodovodem@seznam.cz 
 
Žáci byli zapojeni do mnoha soutěží vědomostních, uměleckých i sportovních. Největším úspěchem bylo 

1. místo Anny Hanšpachové z 9.B v obvodním kole Olympiády v českém jazyce. Patnáct žáků 3.A zvítězilo 
v oblastním kole soutěže Mladý zdravotník a převzalo odznak "Mladý zdravotník I. stupně", v krajském kole 
hlídka žáků získala 3. místo. 

Škola obdržela diplom za nejširší zapojení žáků ve sportovních soutěžích. 
V rámci orientace školy na ekologickou výchovu se zapojili žáci do projektu Pražská veverka. Dále se zapojili 

do výtvarné i literární soutěže a v obou uspělo celkem 5 žáků z pátých tříd. Organizátorem (Sdružení Ornita) pak 
byli spolu s rodiči pozváni na slavnostní večer vyhlášení vítězů v Národním muzeu.  

Škola je zapojena do projektu Ekoškola, kde usiluje o získání mezinárodního titulu Ekoškola. 
V rámci zapojení do projektu Příběhy bezpráví se na škole uskutečnila velmi zajímavá beseda se zástupkyní 

3. odboje Evou Duškovou. 
29. června 2007 se se žáky, rodiči a učitelským sborem rozloučil pan ředitel PhDr. Josef Brzák, který 

ve funkci úspěšně působil 10 let.Na základě konkurzu se novou paní ředitelkou stala Mgr. Jana Jeřábková, která 
na škole již 9 let učila. 

 
Na škole fungují tyto kroužky: hra na flétnu; angličtina; zpívánky; plavání; odbíjená; keramický kroužek; 

atletika, gymnastika a sportovní hry; šachy; míčové hry; aerobic; hip-hop a moderní tanec; pozemní hokej; 
turistická kroužek GINGO; florbal; počítače a kroužek dovedných rukou. 
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ZŠ Olešská 18/2222 
 
Ředitelka: Mgr. Marie Trebulová 
Vzdělávací program: Obecná škola, č.j. 12 035/97-20; v 1.,2.,3., 6.,7. a 8. ročnících se učí podle školního 

vzdělávacího programu. 
Zaměření školy: třídy pro děti se specifickými poruchami učení, třídy s rozšířenou výukou anglického jazyka, 

sportovní třída (6. a 7. třída se zaměřením na volejbal a basketbal) 
Cílová kapacita školy: 690 
Webové stránky: www.zs-olesska.cz 
Telefon: 274 813 892 
E-mail: zs@zs-olesska.cz 
 
Škola pod vedením paní ředitelky Mgr. Marie Trebulové  prochází řadou významných změn. V prvé řadě 

úspěšně aplikuje nový vzdělávací program, škola se stále více otevírá veřejnosti – aktivně spolupracuje 
s mateřskými školami, s rodiči, s čínskou komunitou i s jinými školami. 

V roce 2007 uvítala škola dvě zahraniční návštěvy. 13. března dorazila návštěva z Francie, která se skládala 
z 51 čtrnáctiletých žáků a 5 učitelů. Setkání se uskutečnilo za účelem navázání bližší spolupráce s francouzskou 
školou, se kterou bude ZŠ Olešská v příštích letech organizovat výměnné pobyty. Škola totiž vyučuje povinně 
francouzštinu jako druhý jazyk. Návštěva byla přivítána chlebem a solí a paní ředitelkou Mgr. Marií 
Trejbalovou. Žáci si pro návštěvu připravili pásmo, v kterém zazpívali dvě francouzské písničky a zarecitovali 
francouzskou báseň. Sedmáci si připravili i středověký tanec nacvičený v předmětu „Lidé v dějinách“  nebo byla 
zpracována pohádka Popelka v anglicko-francouzském znění. Francouzi si taktéž připravili program, ve kterém 
seznámili české děti nejen s regionem Auvergne, ze kterého pocházejí, ale také s francouzským systémem 
vzdělávání a se školou, kterou navštěvují. Naši žáci provedli své francouzské spolužáky a ukázali jim, jak to 
funguje v české škole. Vyvrcholením celého setkání byla příprava hostiny, na které se podílela jak česká, tak 
i francouzská strana. 

19. října se přijeli podívat do školy ředitelé a pedagogové z Litvy, kteří byli seznámeni se systémem českého 
školství. Připraveno bylo i představení, které připravili čínští spolužáci. Pedagogové si pak prohlídli budovu 
školy i navštívili některé vyučovací hodiny. 

31. května se konalo mezinárodní sportovní klání, tzv. Hry bez hranic, kterého se zúčastnili děti z německé 
a bulharské školy. Dívky soutěžily ve vybíjené a chlapci v kopané. 

V rámci nového vzdělávacího programu byla na škole realizována řada zajímavých projektů, např. Den 
v pravěku, Jak se žilo ve starověku, Jak se žilo ve středověku (to se uskutečnilo 14. listopadu v Mladé Boleslavi). 

Velkou péči věnuje ZŠ Olešská nejmenším – prvňáčkům, které mají pod patronací žáci 9. třídy a pro své malé 
svěřence uspořádali podzimní Drakiádu (22. října) a Mikulášskou veselici (5. prosince). 

Při významných příležitostech jsou také chystány představení a programy  pro rodiče a přátele školy – Den 
otevřených dveří, Vánoční akademie nebo Jarní slavnosti, které byly připraveny spolu s velikonočním 
jarmarkem. Dopolední představení bylo věnováno nejmenším. V hojném počtu se dostavily téměř všechny 
mateřské školy z okolí. Program byl bohatý. Pěveckým vystoupením okouzlili prvňáčci, zdramatizovanou 
písničkou a lidovými říkadly překvapili druháci, žertovné písně zazpívali třeťáci. Žáci sedmé třídy zatancovali 
středověký tanec v historických krojích a program zakončili žáci páté třídy zpracováním pohádky Princezna 
Koloběžka 1. Odpoledne patřilo dospělým. Děti je vítaly řehtačkami, pomlázkou, domácím chlebem a solí. 
Foyer školy se proměnil ve velikonoční trhy, na kterých se děti pochlubily svými výrobky z vyučování. Celá 
slavnost byla zakončena velkým vystoupení žáků. 

Děti také dvakrát vyjely do zahraničí na studijní jazykový pobyt do Anglie. Účastnily se různých olympiád, 
soutěží jak vědomostních, tak i sportovních a vždy s pěknými výsledky. 

Na příští rok škola plánuje vytvořit kvalitní zázemí pro děti jiných národností, které k nám přišly 
s nedostatečnými anebo nulovými znalostmi českého jazyka. Chtěla by pro ně vytvořit speciální program – 
intenzivní výuku ČJ pro cizince, aby se co nejdříve mohly tyto děti kvalitně zapojit do výuky. 
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ZŠ Švehlova 12/2900 
 
Ředitelka: Mgr. Milena Repaská 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2; v 1.a 6. ročnících ŠVP 
Zaměření školy: všeobecné 
Cílová kapacita školy: 500 
Webové stránky: www.zssvehlova.cz 
Telefon: 272 652 023 
E-mail: zssvehlova@zssvehlova.cz 
 
Škola se nachází v zeleni na severním okraji sídliště Zahradní Město. Je umístěna v klidném prostředí. Hlavní 

budovu s jednotlivými třídami a kancelářemi doplňuje pavilon s halou, školní jídelnou a dvěma tělocvičnami.  
1. a 6. ročník pracuje podle nového vzdělávacího programu Moje škola ze dne 3. 9. 2007, v ostatních ročnících 
podle programu Základní škola, č.j. 1684796-2. Výuka cizích jazyků probíhá od 3. ročníku, od 7. třídy si žáci 
vybírají další volitelný předmět. V letošním roce je to francouzský jazyk, informatika, sportovní hry, konverzace 
v angličtině. Vyučování je často doplněno zajímavými exkurzemi, kulturními akcemi, návštěvou galerií 
či filmových a divadelních představení v rámci Klubu mladého diváka.  

Škola je vybavena moderní počítačovou učebnou s 15 počítači s přístupem na internet a nepřeberným 
množstvím výukových programů pro žáky od prvních až devátých tříd.  

Ve škole je zaveden Klub mladého čtenáře Albatros a nakladatelství Fragment, kde děti mohou výhodně 
nakupovat knížky se slevou. 

Ve škole je rovněž možno stát se členem Klubu mladého diváka, s nímž děti mohou navštívit 4 - 5 x za rok 
divadelní představení v předních pražských divadlech za celkovou cenu 400,- Kč. 

 
ZŠ Švehlova připravila netradiční zápis pro budoucí prvňáčky. Honba za pokladem skrývala nejrůznější 

soutěže, na kterých si učitelé ověřovali, jak jsou na tom děti se svými dovednostmi. Budoucí školáci lovili udicí 
ryby a počítali je, prolézali překážkovou dráhu nebo trefovali míčky hlavu piráta.  

 
Na škole fungují kroužky – aerobik, počítače a internet, angličtina pro nejmenší, hip-hop, florbal, angličtina 

s rodilým mluvčím a šachový kroužek. 
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ZŠ U Roháčových kasáren 19/1380 

 
 
Ředitelka: Mgr. Jindra Pohořelá 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2; v 1.a 6. ročnících ŠVP 
Zaměření školy: všeobecné 
Cílová kapacita školy: 620 
Webové stránky: www.zsrohacovky.cz 
Telefon: 272 738 989 
E-mail: info@zsrohacovky.cz 
 
Od října 2006 je v provozu školní infocentrum. Jedná se o moderně zařízenou učebnu o kapacitě 30 žáků, 

ve které je knihovna, místa ke studiu, 4 počítače s rychlým připojením k internetu, tiskárna a kopírka. O provoz 
se stará knihovnice. V knihovně jsou k žákům k dispozici nové encyklopedie, slovníky, naučná literatura 
pro jednotlivé předměty, knihy v angličtině a dětská beletrie. Infocentrum žáci využívají především při výuce 
a při práci na školních projektech. Mají také 2x týdně volný vstup o polední přestávce před odpoledním 
vyučováním. Škola tak mimo jiné zajišťuje smysluplné využití volného času žáků. Knihovní fond infocentra 
je průběžně doplňován a podle zájmu žáků se počítá v příštím školním roce také s rozšířením provozu.  
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ZŠ U Vršovického nádraží 1/950 – Vršovice 
 
Ředitel: Mgr. Luděk Jeřábek 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2; v 1.a 6. ročnících ŠVP 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou informatiky 
Cílová kapacita školy: 400 
Webové stránky: www.zsvrsovicka.cz 
Telefon: 271 746 944 
E-mail: zsvrsovicka@volny.cz 
 
Základní škola v Praze 10, U Vršovického nádraží 1/950 je škola s dlouholetou tradicí. Školní budova byla 

uvedena do provozu v roce 1930.  
Škola má dvě budovy, které jsou propojeny tělocvičnou a přednáškovým sálem. K dispozici je školní hřiště, 

které je i v odpoledních hodinách přístupné dětem. Součástí zařízení je školní jídelna, v ranních a odpoledních 
hodinách mohou mladší žáci navštěvovat školní družinu.  

Vyučuje se podle učebního plánu "Základní škola". Od 1. září 2007 škola v 1. a 6. ročnících vyučuje podle 
vlastního školního vzdělávacího programu. V rámci volitelných předmětů probíhá výuka informatiky a práce 
s počítačem a dalších předmětů podle zájmu žáků a možností školy. Povinná výuka jazyků začíná od třetího 
ročníku. Od 1. třídy mohou žáci navštěvovat v odpoledních hodinách jazykové kurzy pořádané jazykovou školou 
přímo v prostorách školy. V rámci tělesné výchovy využívá škola k bruslení ledovou plochu sousedící sportovní 
haly.  

Všeobecná vzdělanost a kulturní rozhled žáků je rozšiřován návštěvami výchovných koncertů, divadelních 
a filmových představení. Mnohé mohou proběhnout v místním přednáškovém sále.  

Žáci školy se zapojují do vědomostních olympiád a účastní se různých sportovních i jiných soutěží. Škola 
organizuje i několik zájmových kroužků. Každoroční výjezdy žáků do školy v přírodě jsou dobrým přínosem 
pro stmelení třídních kolektivů. Plavecký výcvik je realizován v druhém a ve třetím ročníku. 

 
ZŠ U Vršovického nádraží má pro děti tyto kroužky: práce s počítačem; práce s počítačem a internet; 

fotokroužek; florbal; míčové hry; praktická cvičení z českého jazyka; stolní tenis; šachový kroužek. Škola 
spolupracuje s jazykovou školou SCHOOL TOUR.  Další zájmy dětí zajišťuje agentura Kroužky. 
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ZŠ V Rybníčkách 31/1980 – Strašnice 

 
Ředitelka: Mgr. Petra Košťálová 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2; v 1. a 6. ročnících ŠVP 
Zaměření školy: všeobecné 
Cílová kapacita školy: 500 
Webové stránky: www.zsvrybnickach.cz 
Telefon: 274 810 332 
E-mail: zsvrybnickach@volny.cz 
 
Ve škole fungují tyto zájmové kroužky: florbal; pletení košíků, sportovní kroužek; sborový zpěv; italština; 

vaření (batika a jiné ruční práce); němčina; keramika; ruční práce; počítače a internet; háčkování a pletení; 
seminář z ČJ; šachový kroužek a matematika.  

Škola se pravidelně zúčastňuje sportovních soutěží a závodů a dosahuje v nich výborných výsledků. 
Například mladší žáci (6. a 7. třídy) se v kopané umístili na 2. místě (20.9.),  žáci 9. tříd se v malé kopané 
umístili na 1. místě (15.11.), žáci 8. tříd se také umístili na 1. místě v malé kopané (13.11.), žáci 7.A skončili 
v malé kopané druzí (8.11.). Dále se například žáci a žákyně účastnili přespolního běhu v lesoparku Hostivař. 
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ZŠ Vladivostocká 6/1035 
 
Ředitelka: PhDr. Jana Churáčková 
Vzdělávací program: Základní škola, č.j. 16 847/96-2 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou tělesné výchovy a sportu 
Cílová kapacita školy: 700 
Webové stránky: www.zsvlad.cz 
Telefon: 272 738 443 
E-mail: info@zsvlad.cz 
 
ZŠ Vladivostocká byla založená v roce 1960 a má dlouhodobou sportovní tradici.Od 4. až do 9. třídy jsou 

v každém ročníku třídy SK Slavie zaměřené na fotbal, hokej a všeobecnou tělesnou výchovu.  
Škola vlastní dvě umělá hřiště vhodná zejména pro míčové hry. Je zde doskočiště pro skok daleký i atletická 

dráha. Díky výhodné poloze slouží žákům školy atletické hřiště Slavie, ledové plochy HC Slavie, fotbalový 
stadion SK Slavie, stadion pozemního hokeje i plavecký bazén Slavie. Škola vlastní dvě tělocvičny a respirium, 
sloužící převážně ke gymnastice. 

Školu navštěvují žáci s diagnostikovanými vývojovými poruchami učení. Součástí školy je i školní družina. 
Děti mají také možnost pracovat v různých bezplatných kroužcích, jedná se například o hru na flétnu nebo 
kroužek stolního tenisu.  

ZŠ pořádá různé akce - projektové vyučování (např. Praha plná pověstí I. a Praha plná pověstí II.), Mikuláš 
nebo např. třídní besídky. Projektového vyučování  se konalo i koncem roku 2007 a bylo spojeno se dnem 
otevřených dveří - 27. 11.  (Vesmír – druhý stupeň) a 29. 11. (Vánoce –  první stupeň). Od února škola také 
znovu zavedla vlastní kroniku školy. 

Škola se zúčastňuje soutěží vyhlašovaných MŠMT. Žáci se zapojují do soutěží v recitaci, zpěvu, biologii, 
matematice, chemii, českém jazyce nebo například v dějepise. Řady sportovních soutěží se účastní i žáci 
nesportovních tříd.  

Největších úspěchů dosahuje škola ve sportovních soutěžích. Letos již posedmé vybojovali žáci v soutěži 
POPRASK (Pohár pražských škol) putovní pohár primátora hl. m. Prahy. Největším úspěchem letošního roku 
bylo získání titulu Mistři republiky v republikovém finále florbalu - dívky. Pod hlavičkou Slavie se stali mistry 
republiky i žáci hokejových tříd. Rovněž škola získala Pohár starosty Prahy 10 jako škola s nejlepšími 
sportovními výsledky. Družstvo dívek na VIII. mezinárodním turnaji volejbalistek a fotbalistů v polském Jaslu 
obsadilo mezi deseti družstvy stříbrnou příčku. Ve finále děvčata z Vladivostocké prohrála s místním áčkem 
UKS MOSiR Jaslo. Třetí skončily Rumunky. 

 
 
Žáci dosáhli úspěchů v těchto disciplínách: 
 
Malá kopaná       st. žáci            1.   místo v Praze 10 

1. místo Praha (postup ČR) 
  ml. žáci           1.   místo v Praze 10 

2. místo Praha  
Atletický čtyřboj    st. žáci  1. místo v Praze 10 

4. místo Praha 
                     st. žákyně    3.  místo v Praze 10 

Přespolní běh        ml. žáci           1. místo v Praze 10 
2. místo Praha 

        st. žáci                 1. místo v Praze 10 
  3.- 4. místo Praha 

       ml. žákyně   2. místo v Praze 10 
st. žákyně    4. místo v Praze 10 

Házená  st. žákyně   1. místo v Praze 10 
1. místo Praha (postup ČR) 

Plavání  ml. žákyně  2. místo v Praze 10 
   st. žákyně    3. místo v Praze 10 
   ml. žáci       1. místo v Praze 10 
     4. místo Praha 
   st. žáci         1. místo v Praze 10 
     2. místo Praha 
Florbal  st. žákyně    1. místo v Praze 10 
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1. místo Praha 
ml. žáci  1. místo v Praze 10 

1. místo Praha 
st. žáci       1. místo v Praze 10 

  2. místo Praha 
Vybíjená  ml. žáci       4. místo v Praze 10 
   ml. žákyně  4. místo v Praze 10 
Pohár rozhlasu (atletika) ml. žáci 1. místo v Praze 10 

1. místo Praha(postup-setkání mistrů) 
st. žáci       1. místo v Praze 10 

  7. místo Praha 
ml. žákyně  2. místo v Praze 10 
st. žákyně   1. místo v Praze 10 

  6. místo Praha 
Hokejbal  ml. žáci  1. místo Praha 

1. místo ČR 
st. žáci      1. místo Praha 

2. místo ČR 
Mc Donald´s Cup 2.-3. tř.       2. místo v Praze 10 
   4.-5. tř.       1. místo v Praze 10 
     Finále Prahy-čtvrtfinále 
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2.3.3) Střední školy 
 

2.3.3.1) Střední školy zřizované hlavním městem Prahou  
 

Gymnázium Omská 1300, Praha 10 - Vršovice 
 
 
Ředitel: Mgr. Miloslav Nápravník  
Webové stránky: www.omska.cz 
Telefon: 267 311 317 
E-mail: info@omska.cz 
 

Studenti zde navštěvují třídy osmiletého vzdělávání, které jsou zaměřeny na výuku živých jazyků, a třídy 
čtyřletého vzdělávání, kde si studenti své zaměření volí sami v posledních ročnících vzdělávání. 

Ve třídách osmiletého gymnázia (určené pro absolventy 5. ročníků základních škol ) se od prvního ročníku 
vyučují dva cizí jazyky. Od 1. 9. 2007 probíhá vzdělávání tříd nižšího stupně gymnázia podle školního 
vzdělávacího programu s názvem Škola života a pro život. Hlavními cíli tohoto programu je snaha přiblížit 
vzdělávání potřebám žáků ve 21. století – důraz je kladen na všestrannou komunikaci a znalost cizích jazyků, 
zvládnutí výpočetní techniky, na kulturní rozhled, ale i například prohloubení možnosti spolupráce 
se zahraničními školami – výměnné a studijní pobyty atd. 

Třídy čtyřletého gymnázia (určené pro absolventy 9. ročníků základních škol a absolventy odpovídajících 
ročníků víceletých gymnázií ) jsou všeobecně zaměřené. Velký prostor je v posledních dvou letech studia 
ponechán volitelným předmětům, které si studenti volí sami a v nichž si budou rozšiřovat své znalosti v oborech, 
kterým se chtějí věnovat po maturitě. V průběhu vzdělávání mohou studenti složit mezinárodně platnou zkoušku 
z angličtiny CFCE. 

Dne 13. ledna se dívky z Gymnázia Omská (Helena Kotenová, Tereza Hauftová, Natálie Koubková, Tereza 
Löffelmannová, Jana Slabejová, Klára Lošťáková) účastnily Republikového finále AŠSK SŠ v plavání. Na něm 
reprezentovaly jak hlavní město, tak celý kraj. Za účasti 13 nejlepších dívčích družstev krajů ČR se umístily 
celkově na 3. místě. Družstvo sestavené z šesti závodnic získalo v individuálních disciplínách jedno 2. místo, 
dvě 4. místa. Ve štafetových závodech 4x 50 m polohový závod a 6x 50 m volný způsob se umístilo vždy 
na 3. místě.  

Více o úspěších studentů ve školním roce 2006/2007 viz. následující tabulka. 
 

 

Soutěž kolo kategorie 
počet účastníků 

(družstev) 
nejlepší 

dosažené pořadí 
Atletický čtyřboj Praha 10 Dívky starší 10 2. 
Atletický čtyřboj Praha 10 Chlapci starší 10 2. 

Biologická olympiáda obvodní D 1 2. 

Biologická olympiáda krajské D 1 20. 
Certamen Latinum celostátní A 1 5. 

Florbal Praha 10 Chlapci starší 9 3. 

Fyzikální olympiáda obvodní E 1 5. 
Fyzikální olympiáda celopražské E 1 35. 
Juniorský maratón Přebor Praha Dívky a chlapci 25 8. 

Konverzační soutěž v NJ obvodní III. 7 1. 
Konverzační soutěž v NJ obvodní II. B 5 1. 
Konverzační soutěž v NJ obvodní I. B 2 1. 

Konverzační soutěž v NJ krajské III. 9 5. 
Konverzační soutěž v NJ krajské II. B 8 3. 
Konverzační soutěž v AJ obvodní kolo I. 1 1. 
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Konverzační soutěž v AJ obvodní kolo II. 1 2. 

Konverzační soutěž v AJ obvodní kolo III. 1 3. 
Konverzační soutěž ve FJ Krajské NG 1 4. 

Malá kopaná Praha 10 Chlapci starší 10 2. 

Matematická olympiáda obvodní kolo Z6 2 1. 
Matematická olympiáda obvodní kolo Z7 4 4. 
Matematická olympiáda obvodní kolo Z8 4 1. 

Odbíjená Praha 10 Chlapci starší 10 2. 
Olympiáda v českém jazyce krajské II. II. 2 11. 
Olympiáda v českém jazyce obvodní I. 2 2. - 3. 

Olympiáda v českém jazyce obvodní II. 2 2. - 3. 
Olympiáda v českém jazyce krajské I. I. 2 8. - 9. 

Plavání Praha 10 Dívky (6. – 7.tř.) 6 3. 

Plavání Praha 10 Dívky (8. – 9.tř.) 6 1. 
Plavání Přebor Praha Dívky ( 8. – 9. tř.) 6 3. 

Plavání SŠ Přebor Praha Dívky starší 6 1. 

Plavání SŠ Mistrovství ČR Dívky starší 6 3. 
Pohár rozhlasu Praha 10 Chlapci starší 11 3. 
Pražský glóbus krajské kvarty 8 6. 

Přehazovaná Praha 10 Dívky (7.tř.) 12 1. 
Přespolní běh Praha 10 Dívky mladší 10 1. 
Přespolní běh Praha 10 Dívky starší 12 1. 

Přespolní běh Přebor Praha Dívky mladší 12 3. 
Přespolní běh Přebor Praha Dívky starší 12 1. 
Přespolní běh Mistrovství ČR Dívky starší 14 5. 

Pythagoriáda obvodní kolo prima 4. 4. 
Pythagoriáda obvodní kolo sekunda 23 2. 

SŠ Silový víceboj Přebor Praha Dívky 6 2. 

Stolní tenis Praha 10 Dívky (6. – 9.tř.) 3 2. 
Stolní tenis Praha 10 Chlapci ( 6. – 9 tř.) 3 2. 

Středoškolský pohár Corny 
v atletice 

Přebor Praha 
Dívky 24 5. 

Volejbal Praha 10 Dívky (8. - 9. tř.) 12 4. 

Vybíjená Praha 10 Dívky (6.tř.) 12 1. 
Výtvarná soutěž Velrybí 

svět – vyhlašuje Greenpeace obvodní kolo NG 3 postup 
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Gymnázium a Sportovní gymnázium Přípotoční 1337, Praha 10 - 
Vršovice 

 
Ředitel: Mgr. Roman Vlček 
Webové stránky: www.gsgpraha.cz 
E-mail: info@gsgpraha.cz 
 
Gymnázium má tyto studijní obory:  všeobecné, tělesná výchova a sportovní příprava.  Zaměření tělesná 

výchova se zde vyučuje od roku od školního roku. 2005/06 a jde o modifikaci všeobecného studia se zaměřením 
na všestranný tělesný a pohybový rozvoj - (4 hodiny týdně tělocvik) ve všech ročnících.  

Sportovní příprava se zaměřuje na atletiku, plavání, basketbal, odbíjenou a triatlon. Denní režim školy v této 
třídě je přizpůsoben potřebám sportovní přípravy. Ve sportovních třídách se vyučuje dle učebního plánu 
pro gymnázia se čtyřletým cyklem schváleného MŠMT ČR.  

Velmi důležitá je spolupráce školy se smluvními kluby příslušných kmenových sportů na škole v neposlední 
řadě i s příslušnými svazy. Velmi dobrá spolupráce je v basketbale s kluby USK Praha, Vyšehrad, Sokol Nusle, 
ve volejbale s kluby OLYMP Praha, USK Praha, v plavání USK Praha, Bohemians Praha, v triatlonu 
SPORTPRESTIGE Praha.  

 

 
 
 

Gymnázium Voděradská 2/900, Praha 10 - Strašnice 
 
Ředitelka: Mgr. Jitka Fišerová 
Webové stránky: www.gymvod.cz 
Telefon: 274817655 
E-mail: info@gymvod.cz 
 
Gymnázium Voděradská je státní škola s dlouholetou tradicí. Hlavním cílem je poskytnout žákům kvalitní 

všeobecné vzdělání a připravit je ke studiu na VŠ.  
Škola přijímá studenty do osmiletého (po ukončení 5. ročníku ZŠ), šestiletého (po ukončení 7. ročníku ZŠ) 

a čtyřletého (po ukončení 9. ročníku ZŠ) studia. Ve školním roce 2007/2008 byla otevřena 1 třída osmiletého, 
1 třída šestiletého a 1 třída čtyřletého studia.  

První ročníky jsou všeobecně zaměřené a všichni studenti jednoho ročníku mají stejné předměty. V případě 
zájmu jim jsou nabídnuty nepovinné předměty (např. Sborový zpěv, Sportovní hry). Ve všech třídách s výjimkou 
primy se vyučuje dvěma cizím jazykům (Aj, Nj, Fj, Šj, Rj).  

V posledních dvou ročnících čtyřletého, šestiletého i osmiletého studia mají žáci možnost částečně přizpůsobit 
obsah učiva svému zájmu a svým potřebám, a to formou výběru z řady volitelných předmětů - seminářů. 
Na těchto seminářích získávají nadstandardní znalosti a dovednosti ve zvoleném oboru, učí se pracovat 
s odbornou literaturou, diskutovat, formulovat a obhajovat své myšlenky. Součástí volitelných předmětů bývají 
často seminární práce nebo jiné samostatné projekty. Jsou to například tyto volitelné předměty: semináře 
z matematiky, fyziky, chemie, biologie, zeměpisu, Anglo-americká literatura, Německá konverzace, Latina, 
Literární seminář, Politická geografie a geopolitika, Teorie státu a práva, Dějiny 20. století, Obecná chemie 
a biochemie, Filosofický seminář, Seminář z výpočetní techniky, Biologie člověka.  

Studenti se účastní řady soutěží a projektů, např. olympiády z matematiky, fyziky, chemie, biologie i dalších 
předmětů, stejně jako různých literárních a jazykových soutěží nebo ve sportu. Skupina studentů je aktivně 
zapojena do celosvětového ekologického projektu Globe vyhlášeného americkým viceprezidentem Al Gorem.  

Škola pořádá řadu exkurzí, kurzů a zájezdů, které doplňují výuku. Mezi tradiční akce patří lyžařské 
a sportovní kurzy, literární, geografické a biologické exkurze, výměnné a výukové zájezdy do zahraničí. 
K důležitým akcím patří i návštěvy kulturních pořadů a výstav a pravidelné koncerty školního sboru. 
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Střední průmyslová škola elektrotechnická, V Úžlabině 320 

 
Ředitel školy: Ing. Vladislav Jetenský 
Webové stránky: www.uzlabina.cz 
Telefon: 274 016 211 
E-mail: info@uzlabina.cz 
 
 
Ve Střední průmyslové škole elektrotechnické je od 1. září 2007 otevřeno nové víceúčelové hřiště v hodnotě 

1 milionu korun. K fotbalovému hřišti s umělým travním povrchem a velmi dobře vybavené posilovně tak 
přibylo další sportoviště. Hřiště bylo vybudováno na dosud nevyužívaných prostorách přímo v areálu školy 
během hlavních prázdnin 2007. Uvedené finanční prostředky škola získala v rámci Celoměstského programu 
podpory sportu a tělovýchovy hl. města Prahy. Za pomocí této podpory vzniklo výše uvedené hřiště s umělým 
povrchem na odbíjenou, basketbal, florbal, tenis, které mohou studenti využívat v hodinách tělesné výchovy, ale 
také v rámci mimoškolní činnosti. 

20. června 2007 se prezentovala škola na výstavě Středoškolská technika 2007 na půdě ČVUT. Škola se 
představila dlouhodobou maturitní prací absolventa školy 2006/2007 Tomáše Burdy na téma Model železničního 
přejezdu s automatickým řízením. 

Od 3. do 14. prosince 2007 se v Minigalerii Centra FotoŠkoda ve Vodičkově ulici konala výstava 
studentských fotografií pod názvem Objektivem studentů SPŠE V Úžlabině. 

Ve škole proběhla fotografická soutěž pod názvem Kontrasty. Šlo již o 4. ročník v kategorii barevné 
a v kategorii černobílé fotografie. Celkem 31 fotografií hodnotili studenti a pedagogové školy. Vítězové obdrželi 
hodnotné ceny, které věnovaly škole Společnost přátel SPŠE a FotoŠkoda. 

Škola vyhrála soutěž Orange web cup 2007 o nejlepší webové stránky mezi pražskými středními školami, 
které se účastnily prezentace Schola Pragensis 2007. Z 250 pražských středních škol bylo nominováno do užšího 
výběru dvacet a z nich byla vybrána právě Střední průmyslová škola elektrotechnická. Soutěž vyhlásila 
a organizovala Soukromá vyšší odborná škola umění a reklamy, s. r. o., z Prahy 11. Cenu - putovní počítačovou 
myš předával ředitel odboru školství MHMP Mgr. Pavel Drtina a ředitelka pořádající školy v pátek 23. listopadu 
2007 přímo na výstavě Schola Pragensis. 

Studenti dobře reprezentují školu i ve sportu. V září se konal přebor pražských škol v lehké atletice v Praze 
a škola se umístila na 1. místě a postoupila do celostátního kola, které se konalo 11. – 12. října v Břeclavi. 

V úterý 25. září 2007 se na půdě Akademie věd ČR konala II. studentská konference projektu Otevřená věda, 
kterého se již podruhé zúčastnili i studenti školy. Prvního ročníku se s úspěchem zhostila studentka Lenka 
Mudrová ze třídy E4C s tématem Hmotový přenos při tepelném zpracování pórů v InP 2005/2006.  
Letos na konferenci vystoupil student třídy L3F Jan Vejmola na téma Hodnocení otěruvzdornosti keramiky. 

Ve středu 25. dubna 2007 navštívilo školu 40 studentů z Dánska. Šlo o několikahodinovou návštěvu spojenou 
s prohlídkou školy. 

Od 3. do 11. října 2007 se studenti Střední průmyslové školy elektrotechnické účastnili sbírkové akce 
Postavme školu v Africe. Akci předcházela beseda, která se uskutečnila ve středu 3. října v učebně 035. Beseda 
byla spojena s promítáním filmu o životě etiopských dětí. Vybralo se 13 260,50 Kč. V budově školy byly 
vylepeny plakáty, které připomínaly studentům tuto sbírkovou akci. 

Ve středu 9. května 2007 se konala ustavující schůze studentského parlamentu, který má celkem 24 členů, 
zástupců tříd a má úzce spolupracovat s vedením školy a zastupovat tak zájmy studentů. 
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Střední průmyslová škola Na Třebešíně 2299 

 
Ředitel: RNDr. František Bártl 
Webové stránky: www.trebesin.cz 
Telefon: 222 355 000 
E-mail: sps@trebesin.cz  
 
Škola nabízí tyto obory ve čtyřletém denním studiu s maturitou: strojírenství, informační technologie – 

aplikace osobních počítačů,  technické lyceum. 
Obor STROJÍRENSTVÍ nabízí komplexní technické vzdělání v oblasti konstrukční a technologické přípravy 

výroby. Velká část absolventů pokračuje ve studiu zejména na ČVUT.  Podle zaměření pak pracují např. u firem 
zabývajících se projektovou činností v oblasti vytápění a klimatizace, u různých akciových společností 
ve funkcích technologicko-obchodních, uplatní se v oddělení konstrukce, technologie i v provozu. 

Obor INFORMAČNÍ TECHNOLOGIE – APLIKACE OSOBNÍCH POČÍTAČŮ umožňuje proniknout 
do základů hardwaru, softwaru, počítačových sítí a programování. Tematické plány obsahují využití textových 
a tabulkových procesorů, práce se sítí a internetem, prezentační programy, tvorbu webových stránek, databáze, 
programování, grafické systémy. Vedle technických oborů si žáci osvojují i základy počítačového konstruování 
a animace. Absolventi tohoto oboru najdou uplatnění jako programátoři, správci počítačových sítí, tvůrci 
webových stránek. Mnoho z nich pokračuje ve studiu na vysokých školách. 

TECHNICKÉ LYCEUM připravuje budoucí absolventy hlavně k dalšímu vysokoškolskému studiu, ale 
přitom poskytuje střední odborné vzdělání technického zaměření. Nabízí možnost výběru volitelných předmětů 
se zaměřením na strojírenství nebo informační technologie. Preferuje předměty matematicko-přírodovědné 
a základy odborného technického vzdělání. 

 

Ve dnech 22. – 24. listopadu 2007 se konala ve výstavních prostorách Kongresového centra Praha výstava 
SCHOLA PRAGENSIS 2007. Škola zde měla stánek a ve čtvrtek 22. 11. od 13:30 hodin proběhl křest nových 
studijních oborů, jejichž kmotrem se stal herec Václav Vydra. 

Dále škola rozvíjí výuku s podporou výpočetní techniky. Tato snaha se projevila získáním několika statutů, 
zejména pak statutem Microsoft IT Academy, dále pak statutem Autodesk Academia. Na škole vzniká celá řada 
školicích center určených nejen široké pedagogické veřejnosti, ale i pracovníkům z praxe. Jako příklad je možno 
uvést Autorizované školicí středisko pro CAD/CAM. Vrcholem všech těchto aktivit bylo otevření School 
Technology Innovation Center – Centra moderních technologií ve škole. V dubnu 2004 se tak SPŠ stává druhou 
školou v oblasti střední a východní Evropy, která plně využívá nejnovější technologie společnosti Microsoft 
pro účely výuky a vedení agendy školy. Centrum moderních technologií ve SPŠ Na Třebešíně zajišťuje 
i nabídku odborných konferencí, školení a seminářů zaměřených na školství. 

Díky tomu zde proběhlo i slavnostní uvedení nového operačního systému Windows Vista. Za účasti hostů 
a novinářů předal ve škole Na Třebešíně generální ředitel Microsoftu Michal Čupa první oficiální českou verzi 
Windows Vista Ultimate Edition a novou verzi sady Microsoft Office 2007 řediteli školy Františku Bártlovi. 
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Obchodní akademie Heroldovy sady 1 

 
 
Ředitel: Ing. Petr Klínský 
Webové stránky: www.heroldovysady.cz 
Email: skola@heroldovysady.cz 
 
Škola se již od svého založení v roce 1965 zaměřuje na výuku mezinárodních vztahů. Velmi dobře 

se umisťuje v hodnocení škol v rámci programu SET, současně je účastníkem projektu v rámci programu 
Socrates-Comenius Evropské unie. Obchodní akademie má tradici v činnosti fiktivních firem a jedna z firem 
je pořadatelem každoročního mezinárodního veletrhu FIF v Praze. 

Na obchodní akademii se vyučují tyto jazyky: angličtina, němčina, francouzština, španělština a ruština. 
Studenti si vybírají ze dvou zaměření: obchodní akademie a ekonomické lyceum. Ve školním roce 

2006/2007 byla již posedmé otevřena třída ekonomického lycea - školy, která dává absolventům odborný základ 
a zároveň je připravuje pro studium na vysokých školách jazykového, právnického, ekonomického zaměření 
(zejména Filozofická fakulta UK, Právnická fakulta UK, VŠE, Česká zemědělská univerzita a další). 

Škola pravidelně pořádá projektový den a  studenti 3. a 4. ročníků organizují různé akce, například soutěž 
v ekonomických znalostech (i pro ostatní obchodní akademie), pořádají divadelní představení, plesy, exkurze pro 
celou školu. 

Funguje zde divadelní spolek. Studenti se účastní soutěží, každoročně to je sportovní klání pražských 
středních škol POPRASK - basketbal, volejbal, fotbal, ping-pong, orientační běh.  

 
 

Střední hotelová škola Vršovická 43 
 
Ředitel: Mgr. Petr Vomela 
Webové stránky: www.shs.cz 
Telefon: 271 001 531 
E-mail: mailbox@shs.cz 
 
Škola nabízí studium hotelnictví a turismu. Uplatnění absolventů na trhu práce je velmi dobré, především 

ve funkcích středního managementu velkých hotelů, v recepcích i v obsluze, ale i v cestovních kancelářích nebo 
jiných organizacích, které se zabývají poskytováním služeb cestovního ruchu. Studium je ukončeno maturitou. 

Mezi velmi oblíbené mimo vyučovací aktivity patří školou organizované barmanské kurzy.  
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Střední zdravotnická škola Ruská 91, Praha 10 - Vinohrady 

 
Ředitelka: PhDr. Ivanka Kohoutová, R.S. 
Webové stránky: www.szs-ruska.cz 
Telefon: 246090805 
E-mail: sekretariat@szs-ruska.cz 
 
Na škole je možno studovat obory: 
 
Zdravotnický asistent (studium je i večerní), které je ukončeno maturitou. 
Ortopedicko-protetický technik, toto čtyřleté denní studium je zakončeno maturitou. 
Zdravotnické lyceum, jedná se o čtyřleté denní studium zakončené maturitou a je určeno pro ty, kteří chtějí 

pokračovat ve studiu na vyšších a vysokých lékařských školách. 
Ošetřovatel (studium je i večerní) a je zakončeno výučním listem.  
Zubní instrumentářka. Jedná se o dvouleté denní studium zakončené závěrečnou zkouškou.  
 
Ve školním roce 2006/2007 zde byl ještě obor Všeobecná sestra. 
Školní objekt je bezprostředně napojen na areál Fakultní nemocnice Královské Vinohrady, což je z hlediska 

praktického i teoretického vyučování ideální. 
Střední zdravotnická škola v Ruské ulici získala grant v mezinárodním projektu ACES (Academy of Central 

European Schools), který je iniciativou vídeňské Erste Foundation. Cílem projektu, který Ruská realizuje 
s vybranou maďarskou střední školou v Bátonyterenye, je porovnat oslavu křesťanských svátků (Velikonoc 
i Vánoc) a zjistit mezigenerační rozdíly. Maďarští studenti navštívili zdravotní školu v Ruské ve dnech polovině 
dubna. Kromě velikonočních zvyků se vzájemně žáci informovali o zaměřeních svých škol nebo si spolu 
zasportovali. Studenti navštívili také velikonoční trhy v Praze a Muzeum lidových staveb v Kouřimi. 

Druhá fáze tohoto projektu pak pokračovala v červenci, kdy studenti jeli do partnerské střední školy 
v Bátonyterenye. Tentokrát se měly řešit Vánoce. V létě si tak studenti obou škol pochutnávali na vánočních 
dobrotách. Připraveny byly maďarské vánoční speciality jako rybí polévka halászlé s mletou paprikou, zelné 
závitky plněné masem s rýží a také maďarské tradiční cukroví. Stěžejní program byl koncipován tak, že studenti 
pracovali ve smíšených skupinkách, odpovídali na předem vypracované otázky týkající se adventu a vlastní 
oslavy Vánoc. Pak mluvčí jednotlivých skupin referovali o zjištěných rozdílech před všemi studenty a všichni 
jsme se podíleli na formulaci závěrů. Největším překvapením bylo, že k oslavám Vánoc v Maďarsku se nevážou 
žádné pověry ani zvyky. K bližšímu vzájemnému poznávání a vzájemné komunikaci v angličtině mezi českými 
a maďarskými žáky přispělo před návratem do Prahy rovněž několik společných výletů. Výsledky pak byly 
prezentovány 14. - 17. listopadu na workshopu, který proběhl ve Vídni v hotelu Europahaus.  

 
Ve škole funguje Klub mladých diváků, z mimoškolských aktivit stojí za zmínku kurz znakové řeči, hlídky 

mladých zdravotníků nebo kroužek mladých diváků. Je zde i kroužek italského jazyka, aerobik nebo šití panenek 
pro UNICEF. 

Škola zajišťuje zdravotnický dozor na sportovních dnech, při organizaci sportovních her seniorů 
DD Rektorská, účastní se na prezentaci středních škol Schola Pragensis nebo na charitativních akcích – 
Srdíčkový den, Červená stužka, Květinový den, Světluška, ADRA a Fond Sidus. 
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2.3.3.1) Střední školy soukromé  
 
 

EKO GYMNÁZIUM Praha o.p.s., Nad Vodovodem 460, Praha 10 - 
Malešice 

 
Ředitelka: RNDr. Hana Pokorná 
Webové stránky: www.volny.cz/ekogym 
Telefon: 274 783 072 
E-mail: ekogym@bohem-net.cz 
 
Škola poskytuje studijní základ ve čtyřletém, osmiletém denním a čtyřletém dálkovém vzdělávacím cyklu.  
Škola je zapojena do projektů UNESCO - Světové kulturní dědictví, ekologická výchova a výchova 

k lidským právům, Comenius I - Ekologie začíná ve škole, Comenius II - Internet Cafe, Sedmikráska - 
tolerantní, zdravý životní styl a Pampeliška. Spolupracuje se školami v Rakousku, Anglii, Belgii a Polsku 
a na Ukrajině. 

Ke stálým akcím  školy patří: úvodní seznamovací soustředění nastupujících tříd, „Drakijáda“, Den 
otevřených  dveří,  lyžařské a vodácké  kurzy, Ekoflorbalová liga, maturitní ples,  oslavy  Dne  Země, pořádání 
soutěže RISK, „Kuličkiáda“, Den životního prostředí, zahradní slavnost, besedy s představiteli vědy a kultury 
apod. 

Na škole pracuje Rada školy a Studentská rada. Nejlepší studenti dostávají stipendium. 
V nejvyšších ročnících (septima, oktáva) je kladen důraz i na nezbytnou profesní specializaci budoucích 

absolventů školy formou výběrových seminářů.  
Po celou dobu studia se studenti na besedách organizovaných v rámci výuky nebo podle zájmu studentů 

dostávají do kontaktu s odborníky nejrůznějších profesí. Netradiční formou výchovného působení školy 
je možná spolupráce s tzv. patrony tříd z řad těchto osob. 

Škola využívá vybavení specializovaných učeben přírodovědných předmětů ZŠ Nad Vodovodem, tělocvičny 
a školní jídelny.  

 
V roce 2007 přibylo k předchozím 405 absolventům dalších 25. Většina z nich studuje na fakultách UK, 

ČVUT, VŠCHT, VŠE i ZU Praha. 
Škola zpracovala školní vzdělávací program pro osmileté studium. Integrujícím přístupem k výchově 

a vzdělávání je formování environmentálního myšlení, postojů a hodnotové orientace  ve vztahu k přírodě, lidem 
i životnímu prostředí. Od 1. září 2007 podle tohoto ŠVP probíhá výuka v primě. 

V květnu se studenti septimy A zúčastnili výměnného pobytu v Moskvě, studenti tercie projektu Danube 
Teens Camp ve Vídni. 

Úspěšní byli studenti v Zeměpisné olympiádě – v obvodním kole zvítězili ve svých kategorií Jakub Semecký 
z primy, Tomáš Janík z kvarty a Petr Fiala z oktávy. V krajském kole obsadil Jakub Semecký 2. místo. 
V krajském kole konverzační soutěže v ruském jazyce, které tradičně pořádá EKO Gymnázium, obsadila 
Michaela Michajlovová ze septimy A 1. místo. 

Ve Středoškolské odborné činnosti (SOČ) obsadil v krajském kole 1. místo Lukáš Pichrt ze septimy A s prací 
na téma „Fyzikální charakteristiky vybraných staveb“. 

EKO Gymnázium tradičně pořádalo krajské kolo ekologické olympiády a družstvo školy obsadilo první 
místo. 

Do soutěže ABECEDA OSN vyhlášené Informačním centrem OSN v Praze byly odeslány výtvarné práce 
studentů kvarty a ve vydané brožuře „Abeceda OSN – Globální otázky očima studentů českých škol“ byly 
použity k termínům ekologie, jaderná energie a terorizmus. 

V Pedagogické muzeu J. A. Komenského v Praze vystavovali studenti kvarty výtvarné práce na téma 
„Komenský v umění dětí“ v červnu až září 2007. 

Tradiční bylo zapojení studentů do charitativních akcí : Srdíčkový den (více než 72.000,- Kč), Český den 
proti rakovině (téměř 58.000,- Kč), Červená stužka (Světový den AIDS ), o.s. Píšťalka (více než 8.000,- Kč), 
Svátek s Emilem, Světlo pro AIDS v Praze. 

Velmi aktivní je Školní sportovní klub – volejbalový a florbalový kroužek. Na 4. ročníku volejbalového 
turnaje smíšených družstev soukromých škol v Jablonci nad Nisou obsadilo družstvo školy 4. místo. 
Na 7. ročníku přeboru ČR soukromých středních škol v plavání obsadil Jakub Karel ze sexty A 1. místo na 100 
m prsa. Škola se podílela na tradičním VI. mezinárodním turnaji ve volejbale dívek pořádaném Městskou částí 
Praha 10. V květnu 2007 se družstvo dívek EKO GYMNÁZIA zúčastnilo 12. ročníku mezinárodního turnaje 
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v německém Mutterstadtu a obsadilo krásné 3. místo. Hrály zde dívky z Čech, Slovenska, Polska, Francie 
a několik družstev z Německa. 

Na závěr roku se studenti oktáv (13) rozhodli přeplavat kanál La Manche. Třicet sedm kilometrů uplavali 
štafetově v bazénu SPŠ Na Třebešíně za necelé 4 hodiny. 

 
Studenti i učitelé školy byli zapojeni do těchto projektů: 
JPD 3 „ Ekogramotnost pro udržitelný rozvoj v Praze“ ( projekt na podzim 2007 skončil ) 
 JPD 3 „Interaktivní edukativní program Národního technického muzea“ 
JPD 3 „Multimediální ročenka životního prostředí – ekologická výchova pro ZŠ a SŠ“ (CENIA) – 

projekty jsou spolufinancovány ESP, státním rozpočtem a rozpočtem hl. m. Prahy 
Mezinárodní projekt „I Ty ovládáš změnu klimatu“, vypsaný komisí ŽP EP 
„Adopce na dálku Enyonam Nutekpor“ z Ghany 
„Adopce želváka Eberharda“ v ZOO Praha 
„Jeden svět na školách“ – projekt společnosti při ČT „Člověk v tísni“ 
Sdružení TEREZA – Mezinárodní projekt EKOŠKOLA 2007, „Les ve škole – škola v lese“ 
Projekt deníku Mladá fronta DNES „Studenti čtou a píší noviny“ v rámci Týdne škol UNESCO, kterého 

se zúčastnili studenti sexty A. Projekt byl určen studentům středních škol v regionech Praha a střední Čechy 
a navazoval na stejný projekt, který se v loňském školním roce realizoval pouze v regionu střední Čechy.  

Cílem projektu bylo naučit studenty pracovat s denním tiskem, ukázat ve vybraných hodinách, jak využívat 
informace zde obsažené. A také – a to především – poskytnout studentům prostor pro vyjádření jejich názorů 
na stránkách největšího českého deníku.  

Kromě práce s novinami v jednotlivých předmětech měli studenti v rámci projektu možnost zapojit 
se do redakčního týmu Mladé fronty DNES. Studenti psali a posílali do redakce své příspěvky na témata, která 
postupně zadávala redakce: Můžeme za globální oteplování? (19.3.),  Jaký je stav českého školství? (28.3.) 
a Násilí kolem nás (11.4.). Zaslané, příspěvky  byly umístěny na internetových stránkách MF DNES a nejlepší 
práce byly od 2. 4. do 11. 5. zveřejňovány v tištěné formě deníku na straně věnované tomuto projektu. 

 
Ve školním roce 2007/2008 studuje na EKO GYMNÁZIU Praha o.p.s. 151 studentů denního studia 

v 10 třídách a 17 studentů dálkového studia. 
 
 
 

Soukromé gymnázium Minerva, s. r.o Dubečská 900 
 
Ředitel: Mgr. Lubor Michalička 
Webové stránky: www.gymnazium-minerva.cz 
E-mail: info@gymnaziumminerva.cz 

 
Soukromé gymnázium Minerva bylo založeno v roce 1992. Od školního roku 1997 - 98 získalo novou 

reprezentativní školní budovu v Praze 10, Dubečská 900, která splňuje všechny nároky kladené na moderní 
školu. Gymnázium je vybaveno odbornými učebnami : chemie, fyziky, informatiky, jazyků. K dispozici pro 
studenty kromě velmi dobře vybavené tělocvičny je také školní hřiště na fotbal, basketbal. 

Soukromé gymnázium Minerva zajišťuje studium jak ve čtyřletém, šestiletém tak i v osmiletém cyklu. 
Funguje zde i dálkové čtyřleté studium, které je určeno pro studium při zaměstnání. 

Základem výuky na Soukromém gymnáziu Minerva jsou látka a předměty shodné s učebními plány 
na státním gymnáziu a vycházející z osnov Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy. Gymnázium Minerva 
se však liší v hodinové dotaci cizích jazyků a v široké škále volitelných předmětů ve 3. a 4. ročníku.  

Z dalších aktivit funguje na škole hudební a výtvarná výchova, český jazyk a literatura, cizí jazyky, tělesná 
výchova (na škole probíhá dva dny v týdnu zájmový sportovní kroužek zaměřený na míčové hry  - florbal, 
kopaná, košíková, volejbal), biologie, historický klub a zájmový kroužek informatiky.  
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2.3.4) Střední odborné učiliště 
 
 
Střední odborné učiliště gastronomie,  U Krbu 45/521, 108 00, Praha 10 - 

Malešice 
 
Ředitelka: Mgr. Hana Líbalová 
Webové stránky: www.souukrbu.cz 
E-mail: soukrb2005@volny.cz 
 
Škola má k dispozici osm pavilonů ve velké zahradě, vše obklopeno zelení vytváří pěkné zázemí pro výuku 

i další aktivity. V hlavní budově sídlí vedení školy, provozní kanceláře, knihovna, sborovna, školní kuchyně, 
prostorná jídelna a studijní oddělení. Školní kuchyně prošla náročnou rekonstrukcí a v současné době splňuje 
kritéria moderního pracoviště. Jídelna slouží i jako zázemí pro žáky ve volných hodinách - mohou využívat 
klavír, hrát šachy apod. Je ozvučena a slouží i jako místo konání odborných akcí. 

Studijní oddělení kromě běžných funkcí plní i funkci studovny s přístupem k bohaté knihovně, výukovým 
programům na CD, časopisům, internetu apod.  Nabízí žákům i možnost kopírování, skenování a tisku 
dokumentů. V celém areálu školy je vybudována počítačová síť, v kabinetech i v učebnách je možno se připojit 
k internetu. 

Mimořádné postavení má odborný pavilon s učebnami stolničení, učebnami pro laboratorní práce kuchařů 
a cukrářů, odborný výcvik cukrářů, s barem a salonkem pro odborné akce. Najdeme zde i dvě multimediální 
učebny, které slouží především pro výuku informatiky, a učebna pro základy administrativy. V době volna zde 
mohou žáci pracovat a využívat i připojení na internet. Pro výuku  o ubytovacích zařízeních lze využít dvou 
hotelových pokojů s ukázkovou výbavou a nabídkou služeb pro hosty. Zde mohou žáci získat i praktické 
dovednosti pro práci na ubytovacím úseku.  

V ostatních pavilonech  jsou učebny pro teoretické vyučování , které jsou vybaveny  pro výuku jednotlivých 
předmětů : učebna chemie, potravin, výživy, angličtiny, cestovního ruchu atd.  Několik učeben je vybaveno 
multimediální technikou, která umožňuje využití moderních vyučovacích metod. Ve třech učebnách 
je instalována interaktivní tabule. 

V jednom z pavilonů byla vybudována moderní posluchárna s kapacitou 63 míst, kde se kromě společných 
porad konají i odborné přednášky. Učebna je vybavena nejmodernější projekční technikou, zařízením 
pro demonstraci odborné výuky a pokladním systémem VECTRON. 

V pavilonu tělesné výchovy jsou dvě tělocvičny, posilovna, místnost pro stolní tenis, vše doplněno vhodným 
zázemím - šatny, sprchy apod. Pro výuku tělesné výchovy a další sportovní aktivity mohou žáci využívat i hřiště 
s oválem, víceúčelové oplocené hřiště a další venkovní prostory. Je zde i stůl na tenis. 

Žáci mají možnost hlouběji se vzdělávat prostřednictvím různých klubů, přednášek a exkurzí. Škola pořádá 
také barmanský kurz. Své odborné dovednosti uplatňují v různých soutěžích regionálního i celostátního rozsahu. 
Těchto soutěží se v roce 2007 zúčastnilo 35  žáků – zisk zlatých diplomů v soutěži Gastro Junior, 2. místo 
v soutěži IX. lázeňský pohárek 2007 Karlovy Vary nebo stejné místo v soutěži Jihočeský kuchař 2007. Škola 
rozvíjí kulturní a společenský rozhled žáků, například se navštěvují různé výstavy a památky v Praze i celé 
republice.  

Žáci mají možnost zapojit se do sportovního dění - tenis, florbal, gymnastika, fotbal a jiné. 
 
Škola připravuje budoucí kuchaře a cukráře ve tříletých učebních oborech. Budoucí číšníky - servírky 

připravuje v tříletém a čtyřletém studijním oboru. Úspěšným absolventům tříletých oborů nabízí škola denní 
dvouleté nástavbové studium zakončené maturitní zkouškou. 

 
V pátek 18. května ve škole probíhala praktická maturita nástavbového studia a ústředním tématem bylo - 

Umění v gastronomii a gastronomie v umění. Studenti na zahradě školy ve stáncích vystavovali po dvouměsíční 
přípravě své expozice. Byla zde témata jako Ovoce a zelenina jako nástroj umělců, Baroko a gastronomie 
či Návrh zájezdu za uměním v gastronomii v německém nebo anglickém jazyce. Díla mohla obdivovat 
i veřejnost. Na praktickou maturitní zkoušku jedné třídy se přišla podívat i ministryně školství a další významní 
hosté. Závěrečných zkoušek se zúčastnila zástupkyně Hospodářské komory České republiky paní Jaroslava 
Stejskalová. 

V květnu zde proběhla i tradiční soutěž kuchařů O pohár starosty. Soutěže se zúčastnilo třicet žáků všech 
ročníků oboru kuchař. Povinnou surovinu byly tentokrát kuřecí prsíčka. Dění bylo navíc přenášeno obrazem 
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na plátno, takže se opravdu nikdo nenudil. Soutěže se zúčastnili také tři žáci z partnerské školy v bavorském 
Viechtachu a jejich Senta Berghammer vybojovala třetí místo. Hodnotitelská komise šéfkuchařů ze špičkových 
pražských gastronomických provozů vybrala celkem pět nejlepších – všichni ostatní byli šestí. Celkovým 
vítězem soutěže se stal Marek Šimánek, který z rukou šéfa školského odboru Miloslava Janečka v zastoupení 
starosty Vladislava Lipovského a ředitelky školy Hany Líbalové převzal kýžený letošní Pohár starosty. 
Vítězným jídlem bylo kuřecí prsíčko s marinovaným rajčetem, variací asijských nudlí a křehké zeleniny na soté 
z hub shitaké s ústřicovou omáčkou, pečená rajčata s kapary a bazalkové pesto.  

Slavnostní předávání maturitních vysvědčení se konalo na zámku Hluboš u Příbrami. 
V letošním školním roce navrhla škola 3 žáky na udělení Osvědčení Hospodářské komory České republiky. 

Toto osvědčení dokládá výborné výsledky žáka při složení závěrečné zkoušky. Hospodářská komora navržené 
žáky schválila a ocenění udělila. Kromě toho škola získala Čestné uznání od Hospodářské komory, 
a to za vysokou úroveň praktické přípravy žáků. 

V tomto roce škola navázala spolupráci se Společností bratří Čapků, která vyústila v projekt „Hodina 
o Čapcích“, jehož prostřednictvím se žáci seznamují s životem, tvorbou a významem těchto dvou velikánů. 
Vyučující RNDr. Ivana Kopová se podílela jako spoluautorka na vydání učebnice „Suroviny pro cukráře“. 

 
Na přelomu listopadu a prosince v SOU gastronomie U Krbu proběhla tradiční soutěž O pohár starosty Prahy 

10. Letos to byl již 5. ročník, který byl spojen s dnem otevřených dveří. Do soutěže se přihlásilo celkem 78 žáků, 
kteří zde studují obor číšník a cukrář. Společným tématem soutěže byla dětská oslava.  

Úkolem číšníků byla příprava míchaného nápoje pro dětskou oslavu, cukráři museli udělat jednoporcový 
moučník s motivem dětské oslavy.  

Mezi 34  číšníky zvítězil student 4. ročníku Marek Ščípa, ten připravil nápoj nazvaný Dětská symfonie. Právě 
on-line přenos zápolení přes video na velkoplošné plátno či komise odborníků, v jejímž čele byl Zdeněk 
Javorský, patří k charakteristikám, které před časem U Krbu zavedli. 

V kategorii cukrářů se účastnilo 44 soutěžících, kteří prezentovali své hotové výtvory v prostorách celé školy. 
Zvítězila Tatiana Kajanová z 3. ročníku s jahodovo-smetanovým dortem a s jahodovo-ananasovou omáčkou 
doplněnou salátkem v čokoládovém košíčku.  

Soutěžící, kteří se umístili na prvních třech místech, si odnesli nejen pohár od starosty Prahy 10, ale i mnoho 
dalších hodnotných cen, které věnovali partneři školy.  

 
 
 

Střední škola elektrotechniky a strojírenství Jesenická 1, Praha 10 - 
Záběhlice 

 
Ředitel: Ing. Lumír Kymr 
Webové stránky: www.ssesp10.cz 
E-mail: info@ssesp10.cz     
Od 1. ledna 2001 je zřizovatelem SOU hlavní město Praha. Před koncem školního roku 2004/05 probíhala 

na Školském úřadu MHMP a u radního pro školství jednání o optimalizaci učilišť. Vzniká společná iniciativa 
školy v Dubečské 34 se SOU telekomunikačním, Jesenická 1 a SOU technickým, Průhonická 6 na vzájemné 
spolupráci v budoucnu. Příští školní rok nabízejí již pro studijní a učební obory společně, čímž se rozšiřuje 
nabídka oborů o elektroobory, telekomunikační a dopravní obory a o obor knihař. 

Po náročných jednáních se zřizovatelem - hl. městem Prahou - a po náročné celoroční přípravě vzniká k 
1.7.2006 integrací výše uvedených tří subjektů Střední škola elektrotechniky a strojírenství. Teoretická výuka 
strojírenských oborů a oboru peněžní manipulant probíhá od 1.9.2006 v Dubečské ulici, teoretická výuka 
ostatních oborů v Průhonické ulici. Odborný výcvik strojírenských oborů je vyučován v Dubečské ulici, oborů 
telekomunikačních v Jesenické ulici, elektrooborů v Průhonické ulici, drážních oborů v ulici U Trati, oborů 
peněžní manipulant a knihař v ulici U Pekáren. 

 
Přehled oborů: 
 
Studijní obory čtyřleté, zakončené maturitní zkouškou 

Mechanik seřizovač 
Letecký mechanik 
Mechanik elektronik 
Telekomunikační mechanik 
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Operátor provozu a ekonomiky dopravy 
Peněžní manipulant 

 
Učební obory tříleté, zakončené závěrečnými zkouškami 

Zámečník 
Nástrojař 
Obráběč kovů 
Mechanik opravář (letadla) 
Elektrikář 
Spojový mechanik 
Knihař  
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2.3.5) Ostatní školy 
 
 

Vyšší odborná škola sociálně právní, Jahodová 2800 
 
 
Ředitelka: Mgr. Libuše Zimmelová  
Webové stránky: www.vossp.cz 
Telefon: 272661203 
E-mail: info@vossp.cz 
 
Vyšší odborná škola sociálně právní je státní škola s dlouholetou tradicí a zkušeností se vzděláváním 

sociálních pracovníků. V současné době je připravuje ve vyšším odborném studiu. Přijímací zkoušky mohou 
konat pouze uchazeči s ukončenou maturitní zkouškou.  

Studijní obor „sociální práce“ je možné studovat formou denního nebo dálkového studia. V denní formě trvá 
studium 3 roky. Po absolvování školy získají studenti titul „diplomovaný specialista“ (zkráceně „DiS.“). 

Absolventi se uplatní v širokém spektru státních, nestátních i církevních institucí a organizací sociálního 
zaměření. 

 
 
 

3. lékařská fakulta UK Ruská 87 
 
Děkan: Doc. MUDr. Bohuslav Svoboda, CSc. 
Webové stránky: www.lf3.cuni.cz 
Telefon: 267102111 
 
3. lékařská fakulta je jednou ze 17 fakult Univerzity Karlovy. Výuku zajišťují ústavy, centra, katedry (každá 

se skládá z několika klinik) a kliniky. Výuka a klinický výcvik se uskutečňují v prostorách budovy 3. lékařské 
fakulty v areálu Fakultní nemocnice Královské Vinohrady, v areálu Státního zdravotního ústavu, v  Ústavu 
normální, patologické a klinické fyziologie Praha - Karlov, ve Fakultní nemocnici Bulovka, v Psychiatrickém 
centru Praha - Bohnice, ve Fakultní Thomayerově nemocnici, v Ústavu pro péči o matku a dítě v Praze - Podolí, 
v Nemocnici Na Homolce, v Ústřední vojenské nemocnici a v Nemocnici Pod Petřínem. 

 
V rámci pregraduálního studia nabízí  3. lékařská fakulta tyto studijní programy :  
 

A. Magisterské studium  studijní program Všeobecné lékařství - forma studia : prezenční  
  v českém jazyce  
  v anglickém jazyce  

B. Bakalářské studium  studijní program Specializace ve zdravotnictví :  
  obor Fyzioterapie - forma studia : prezenční  
  obor Veřejné zdravotnictví - forma studia : prezenční  
  obor Veřejné zdravotnictví - forma studia : kombinovaná  

 
     studijní program Ošetřovatelství  
  obor Všeobecná sestra - forma studia : prezenční  

 
Kromě toho je zde možné studovat postgraduální doktorské studium se studijním programem  Biomedicína 

pro absolventy vysokých škol. Univerzita 3. věku nabízí Humanitní vědy a cyklus Zdravý životní styl člověka. 
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Vysoká škola veřejné správy a mezinárodních vztahů  (VŠ VSMV) 
v Praze, o. p. s., Dubečská 900/10, Praha 10 - Strašnice 

 
 
Rektor: Prof. PhDr. Michal Klíma, M.A., CSc.  
Webové stránky: www.vsvsmv.cz, www.mup.cz 
Telefon: 274815044 
E-mail: info@mup.cz 
 
Na začátek je potřeba říci, že od 3. prosince 2007 se Vysoká škola veřejné správy a mezinárodních vztahů, 

o.p.s., přejmenovala na Metropolitní univerzitu Praha, o.p.s. Škola vznikla jako obecně prospěšná společnost 
v roce 2001 a patří mezi nejstarší soukromé vysoké školy v ČR. O školu je mezi uchazeči o vysokoškolské 
studium značný zájem. V posledních dvou letech ji navštěvuje cca 650 nových studentů ročně a v akademickém 
roce 2007/2008 je 2 500 studentů, kteří si mohou vybírat celkem ze sedmi bakalářských, čtyř magisterských 
a jednoho doktorského oboru. V dubnu 2007 totiž Akreditační komise vlády ČR schválila VŠ VSMV jako teprve 
druhé soukromé vysoké škole žádost o akreditaci doktorského studia. MUP se tak stala univerzitou, školou pro 
Česko i Evropskou unii.  

Škola se chce stát akademickým centrem pro oblast mezinárodních vztahů a evropských studií 
a pro společenské vědy vůbec. Již dnes úzce spolupracuje s Ústavem mezinárodních vztahů, s Institutem 
pro evropskou politiku – Europeem, s Úřadem průmyslového vlastnictví, s Evropským patentovým úřadem 
v Mnichově a Světovou organizací duševního vlastnictví v Ženevě.  

V loňském roce bylo založeno Centrum pro studium Středního východu, které pravidelně pořádá takzvané 
kulaté stoly, semináře a konference. O rok později vzniklo Centrum pro filosofii. MUP se podobně jako jiné 
soukromé vysoké školy rozhodla minimalizovat bariéry v přístupu ke vzdělání a poskytuje možnost prokázat 
studijní schopnosti až při studiu samotném. Přijímací řízení se tedy omezuje jen na nezbytné úkony.  

V rámci jazykové výuky škola uděluje mezinárodní certifikát v angličtině, němčině, francouzštině 
a španělštině. Metropolitní univerzita Praha je jedinou soukromou vysokou školou univerzitního typu v ČR, 
která v oboru Mezinárodní vztahy a evropská studia a Průmyslové vlastnictví vysílá studenty v rámci programu 
Erasmus na jedno a dvousemestrální studijní pobyty v zahraničí na univerzity do Velké Británie, Nizozemí, 
Španělska, Německa, Itálie, Belgie, Francie a Švédska. Na druhé straně škola umožňuje řádné studium 
i zahraničním studentům, kteří mohou navíc navštěvovat kurzy češtiny na katedře českého jazyka pro cizince. 

MUP je "školou bez bariér", která vytváří vhodné studijní podmínky pro své studenty s tělesným handicapem. 
V roce 2005 bylo v rámci "Programu pomoci studentům se zdravotním postižením" otevřeno studijní a relaxační 
Denní centrum pro tělesně handicapované vysokoškolské studenty z pražských škol.  

Mimořádnou pozornost věnuje MUP počítačové gramotnosti: získala akreditaci na zkoušky ECDL, známého 
počítačového certifikátu platného v celé Evropské unii. 

 
Na škole jsou otevřeny studijní bakalářské obory: Humanitní studia, Mezinárodní ekonomické vztahy, 

International Territorial Studies, Mezinárodní teritoriální studia a Právní specializace. Magisterské studium má 
obory: International Territorial Studies a Mezinárodní teritoriální studia, ty se mohou studovat i v doktorském 
studiu.  

 
Na začátku letošního ledna proběhla v denním centru VŠ VSMV v Praze 10 v Dubečské ulici významná 

událost - byl zahájen provoz výtahu pro osoby s těžkým handicapem. V rámci pro ně speciálně vytvořeného 
programu se teď studenti mohou zcela bezbariérově pohybovat po celé škole a účastnit se všech přednášek. 
Studium je nyní plně otevřené všem, tedy i tělesně postiženým. 

Slavnostní zahájení zcela bezbariérového provozu proběhlo za účasti celé řady velmi významných hostů, kteří 
pomohli rozvinout projekt do současného stavu. Za Nadaci Václava a Livie Klausových přišla Livie Klausová, 
dále tu byla náměstkyně pražského primátora pro oblast školství a vzdělávání Hana Žižková, radní pro finanční 
záležitosti Marie Kousalíková, předseda Národní rady zdravotně postižených Václav Krása, za Nadaci Charta 77 
Božena Jirků a mnozí další. Praha 10 zde byla zastoupena Vladimírem Novákem. Radnice má na celém projektu 
svůj podíl. Především přispěla na rozvoj denního centra, které má kompletně vybavené zázemí pro postižené 
studenty včetně techniky a elektroniky, studijních poradců a řady dalších služeb.  
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Vysoká škola finanční a správní, o. p. s., Estonská 500 
 
 
Rektorka: Dr. Bohuslava Šenkýřová 
Webové stránky: www.vsfs.cz 
Telefon: 271741597 
E-mail: info@vsfs.cz 
 
Vysoká škola finanční a správní, o. p. s., je soukromá vysoká škola poskytující bakalářské vzdělání (titul Bc.) 

a navazující magisterské vzdělání (titul Ing.). Ve spolupráci se City University of Seattle z USA dále nabízí 
a organizuje celosvětově uznávané manažerské studium MBA v anglickém jazyce.  

V roce 1999 školu založila Bankovní akademie a.s. a Czech Coal a.s. V témž roce získala od Ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy státní souhlas působit jako soukromá vysoká škola. Regionální působení 
se rozšířilo mimo Prahu založením studijních středisek v Mostě a Kladně.  

K dispozici má škola vybavená PC pracoviště, studovnu a knihovnu s velmi širokou a elektronicky 
organizovanou nabídkou studijní literatury.  

Počet studentů zapsaných na VŠFS v akademickém roce 2007/2008 byl v bakalářském studiu celkem 3 221, 
z toho studentů v prezenčním studiu bylo 1 233 a v kombinovaném 1 988. V navazujícím magisterském 
studijním programu to bylo 1 505 studentů, 350 bylo v prezenčním studiu a 1 155 v kombinovaném studiu. 

 

Akreditované bakalářské studijní programy s obory  

Program Obor 

Ekonomika a management  
 

Řízení podniku a podnikové finance  
Marketingová komunikace 

Hospodářská politika a správa  
 

Finance a finanční služby  
Pojišťovnictví  
Veřejná správa  

Informatika  
 

Aplikovaná informatika 

  

Akreditované magisterské studijní programy s obory  

Program Obor 

Ekonomika a management 
 

Řízení podniku a podnikové finance 

Hospodářská politika a správa  
 

Finance a finanční služby 
Pojišťovnictví 
Veřejná správa 

Informatika  
 

Aplikovaná informatika 
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2.3.6) Základní školy zřizované hl. m. Prahou 
 
 
Pro děti základních speciálních škol uspořádal nadační fond Pomocná ruka kulturně poznávací zájezd 

do Mnichova Hradiště. Autobusem se na akci vypravily děti ze škol v Práčské, Chotouňské a v Olšinách.  
V Mnichově Hradišti navštívili zámek, kde průvodkyně přizpůsobila svůj výklad duševním schopnostem 

těchto dětí a rozšířila jej o zajímavou pověst vázanou k zámku, takže u dětí byla zajištěna pozornost a měly 
možnost poznat překrásně vybavený zámek. Dále děti zhlédly loutkovou pohádku, která se vázala k tomuto 
regiónu a kterou jim připravil pan František Pešan z umělecké společnosti herců a loutek. Nakonec si děti 
prohlédly regionální muzeum. Na závěr dostalo každé dítě sladkost, pití a pohled jako památku na tento zájezd.  

 
 

Základní škola a střední škola, V Olšinách 69 
 
 
Základní škola a střední škola Praha 10, V Olšinách 69 pořádaly Velikonoční vystoupení 27. března od 14 

hodin v sále KD Barikádníků, Saratovská 20, Praha 10. 
 
Vedení hlavního města řeší koncepci, která by v Praze řešila péči o děti se specifickými poruchami chování. 

Výsledkem bylo v roce 2007 uzavření této Základní a praktické školy v ulici V Olšinách. Někteří žáci přešli 
na jiné speciální školy v Praze 10 a asi deset z nich se přesunulo do školy Na Zlíchově v Praze 5. Proti slučování 
obou škol přitom loni protestovali rodiče, jejichž petice měla na 2000 podpisů. Zastupitelé přesto letos v červnu 
návrh odsouhlasili a nezabránil jim v tom ani fakt, že škola na Zlíchově je v havarijním stavu.  

Původně se totiž plánovalo, že se děti ze školy V Olšinách a Na Zlíchově přemístí do uvolněné budovy školy 
v Jahodové ulici v Praze 10. Zjistilo se však, že budova nepatří magistrátu, ale Úřadu pro zastupování státu 
ve věcech majetkových. Pokud úřad tuto budovu převede na hl. m. Praha měla by v Jahodové vzniknout velká 
škola s internátem a kapacitou pro téměř 300 dětí. Odborníci i okolní obyvatelé jsou však proti této možnosti.  

 
 

Základní škola logopedická a mateřská škola logopedická Moskevská 29 
 
 
Ředitelka: Mgr. Vladana Šulcová 
Webové stránky: www.specialniskoly.cz 
 
Základní škola logopedická s 1. – 5. ročníkem je určená pro žáky s logopedickými vadami. Je otevřena všem, 

kteří potřebují, aby byly plně respektovány jejich individuální schopnosti na 1. stupni základního vzdělávání. 
Škola je dislokována na třech pracovištích – v ulici Moskevská 29, K Botiči 177 a Jakutská 2. 
Od října do května organizuje škola zájmové kroužky – sportovní hry, počítače, kroužek keramiky a kroužek 

relaxačního cvičení. 
 
 

Základní škola Práčská 37/159 
 
Ředitelka: Mgr. Jaroslava Růžičková 
Telefon: 271720585 
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Střední škola, základní a mateřská škola Chotouňská 476 
 
 
Ředitel: PhDr. Josef Novotný, CSc. 
Webové stránky: www.chotounska.cz 
Telefon: 274772945 
E-mail: spcchotounska@volny.cz 
 
Praktická škola jednoletá je určena žákům s těžkým zdravotním postižením, zejména s těžkým stupněm 

mentálního postižení, žákům s postižením více vadami a žákům s diagnózou autismus, kteří získali ucelené 
vzdělání na úrovni pomocné resp. zvláštní školy, ukončili povinnou školní docházku a ze zdravotních či jiných 
závažných důvodů se nemohou vzdělávat na jiném druhu a typu školy. 

 
 

Základní škola speciální a základní škola praktická Starostrašnická 47 
 
Ředitelka: Mgr. Michaela Smrčková 
Webové stránky: www.starostrasnicka.cz 
Telefon: 274817133  
Email: skola@starostrasnicka.cz 

 
Základní škola speciální a Základní škola praktická vychovává a vzdělává žáky mentálně postižené 

s kombinací smyslového, tělesného postižení a vadami řeči (žáky postižené dvěma nebo více na sobě kauzálně 
nezávislými druhy postižení). A to takovými nedostatky rozumového vývoje a zdravotními obtížemi, pro které 
se nemohou vzdělávat ve zvláštní ani pomocné škole běžného typu. Jsou však schopni osvojit si alespoň některé 
prvky vzdělávání v rámci výchovně vzdělávacího programu pomocné školy, zvláštní školy a nebo 
i individuálního plánu.  

 
 

MŠ a ZŠ speciální Diakonie ČCE Praha 10, Saratovská 159 
 
Ředitelka: Mgr. Vlasta Beščesová 
Webové stránky: www.ratolest.wz.cz 
Telefon: 274821297 
E-mail: ratolest@centrum.cz 
 
Speciální škola poskytuje vzdělávání žákům s těžkým mentálním a kombinovaným postižením. 
V letošním roce se škola opět zúčastnila výtvarné soutěže škol Prahy 10  a žákyně V. Marešová získala 

speciální uznání.   
Škole se daří s dětmi jezdit na plavání nebo na koně, podařilo se zajistit canisterapii.  
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2.3.7) Základní umělecké školy 
 
 
 

Základní umělecká škola, Praha 10, Bajkalská 11 
 
 
Ředitel školy: Mgr. Jiří Šesták  
Umělecké obory: hudební, výtvarný, taneční, literárně dramatický  
Webové stránky:  www.zus-bajkalska.cz 
Telefon: 267312234 
E-mail: zus.bajkalska@seznam.cz 
 
Základní umělecká škola Bajkalská zahájila vyučování před 45 lety. V začátcích své existence sídlila v jedné 

budově, později dostala do užívání další dva pavilony (všechny vznikly v 50. letech jako nouzové budovy 
pro potřeby základní školy) a vzniklo také odloučené pracoviště v Kolovratech. Do rekonstrukce a dostavby bylo 
hl.m. Prahou, zřizovatelem školy, investováno v posledních letech 14 milionů: škola má nově zrekonstruovaný 
hudební a taneční sál, třídy výtvarného oddělení, hudebních nauk, několik dalších tříd a speciálně odhlučněnou 
třídu bicích nástrojů. Rekonstrukcí prošla i sociální zařízení a budovy jsou zatepleny novou omítkou. V letošním 
roce byly provedeny akustické úpravy koncertního sálu a některých učeben.  

V současné době navštěvuje školu téměř 900 žáků; od šesti let si mohou zvolit hru na některý z nástrojů: 
klavír, housle, violoncello, flétna, akordeon či sborový nebo sólový zpěv. Starším žákům se nabízejí další 
možnosti: klarinet, saxofon, hoboj, trubka, trombon, kytara, bicí, keyboard, baskytara, elektrická kytara, varhany. 
Mnoho žáků se zapojuje do větších hudebních ansámblů: komorní pěvecké sbory (Bella Rosa, Dolce Musica), 
smyčcové soubory (Tutti Fiori), komorní orchestr, žesťový soubor, jazzový soubor nebo swingový orchestr 
UNISONO. V tanečním oddělení si žáci mohou vybrat současný nebo lidový tanec (spolupráce s folklorním 
souborem Prstýnek).  

Ve výtvarném oddělení se děti v předmětech kresba, malba, grafika, dekorativní činnosti, modelování – 
keramika seznamují s různými výtvarnými technikami a materiály. Literárně dramatický obor nabízí žákům 
od sedmi let širokou škálu činností: dramatickou hru, základy tvorby krátkých literárních a dramatických útvarů 
a práci v divadelním souboru. Žáci školy jsou velmi úspěšní v soutěžích a svou vyspělost předvádějí 
na vystoupeních a koncertech.  

 
V školním roce 2006/2007 získali žáci ZUŠ Bajkalská tato ocenění: 1. cena v krajském kole soutěže 

v komorní hře smyčcových nástrojů a 2. cena v celostátním kole soutěže v komorní hře smyčcových nástrojů 
(vyhlášené Ministerstvem školství mládeže a tělovýchovy), 2. cena v krajském kole soutěže v komorní hře 
dechových nástrojů, 2. cena a 2 čestná uznání ve varhaní soutěži Organum regium či čestné uznání 
ve violoncellové soutěži Prague Junior Note.  

 
4. dubna od 18 hodin proběhl ve škole Učitelský koncert. Připraveny byly skladby českých a světových 

skladatelů. Vstupné bylo zdarma. 
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Základní umělecká škola, Praha 10, Olešská 16 

 
 

Ředitel školy: Alexandr Béza  
Umělecké obory: hudební, taneční, výtvarný, literárně dramatický 
Webové stránky:  www.zus-olesska.cz 
Telefon: 274819024 
E-mail: zus.olesska@zris.mepnet.cz 
 
Škola byla založena v roce 1949 jako pobočka Hudební školy v Biskupské ulici. Od roku 1953 je samostatnou 

školou, na které se v současné době vzdělává 800 žáků. Hlavní sídlo školy je v Olešské ulici, pobočku má v ulici 
U Nových vil.  

Škola usiluje o výbornou úroveň studia svých žáků, pořádá interní i veřejné koncerty, výstavy, taneční 
vystoupení, účastní se celostátních soutěží a vystoupení pro společenské organizace, připravuje žáky ke studiu 
na středních i vysokých uměleckých školách.  

Žáci hudebního oboru se učí zvládnout hru na housle, violu, violoncello, kontrabas, zobcovou i příčnou flétnu, 
klarinet, trubku, kytaru, akordeon, klavír, klávesy a varhany. Vyučuje se také zpěv, přípravná hudební výchova 
a hudební nauka. Na škole působí i orchestr. V tanečním oddělení se vyučuje klasický, lidový i moderní tanec. 
Výtvarný obor poskytuje vzdělání všem věkovým skupinám dětí a studentů. Děti předškolního věku mohou 
školu navštěvovat i v dopoledních hodinách, postaráno je i o handicapované děti.  

Výtvarné oddělení se zaměřuje na kresbu, grafiku, prostorovou tvorbu, keramiku, velkoplošnou digitální 
fotografii a mnoho dalších technik. Škola také pořádá každoročně večer autorského čtení, kde nejen výtvarníci, 
ale i studenti jiných oborů prezentují své literární práce nebo schopnost vytvořit vtipný a poutavý pořad 
pro veřejnost. V literárně dramatickém oboru se klade důraz na rozvoj komunikace, hlasovou výchovu, recitaci, 
dramatické hry, rozvoj přirozeného projevu a pantomimu.  
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2.4) Církve 
 
 

Římskokatolická církev 
 
 

Farnost u kostelů sv. Václava a sv. Mikuláše 
 
Římskokatolická farnost ve Vršovicích má dva kostely – sv. Mikuláše (Vršovické náměstí) a sv. Václava 

(náměstí Sv. Čecha). 
Před 70 lety 6. února 1937 se narodil Pavel Kuneš, římskokatolický farář v Praze-Vršovicích. Během roku 

však odešel z Vršovické farnosti do důchodu, ale zůstali mu nedělní bohoslužby u sv. Mikuláše, loutkové 
divadlo a středeční rozhovory o víře. 

Od 1. července 2007 ho nahradil P. Stanislaw Góra. Více o panu faráři pojednávám v podkapitole Osobnosti 
Prahy 10. 

Koncem roku byla zprovozněna internetová stránka http://www.farnostvrsovice.cz/, která bude informovat 
o novinkách ve vršovické farnosti. 

 
Mše svaté se konají : 
V neděli od 8:30 a 10:30 v kostele sv. Václava, od 19 hodin v kostele sv. Mikuláše.  
V úterý od 18 hodin v kostele sv. Mikuláše, ve středu od 18 hodin v kostele sv. Václava, ve čtvrtek od 8 hodin 

v kostele sv. Mikuláše, v pátek od 18 hodin v kostele sv. Václava a v sobotu od 8 hodin v kostele sv. Mikuláše. 
 
Při kostele vychází i časopis Vinice. 
Z pravidelných akcí organizovaných farností je to například řezbářský, dramatický, modelářský kroužek, 

setkání maminek s miminky a předškoláky nebo setkání mladých. 
6. dubna v 17.30 bylo v kostele sv. Václava provedeno oratorium Stabat Mater od Antonína Dvořáka, skladbu 

pro čtyři sólisty, smíšený sbor, orchestr a varhany provedla skupina Cantores Pragenses po vedením Tomáše 
Čechala. Vstupné bylo dobrovolné. 

 
 
 

Kostel Neposkvrněného početí Panny Marie 
 
 
Farářem je P. Jan Balík. 
Internetové stránky: www.farnoststrasnice.cz 
 
Mše svaté se konají: 
V kostele Neposkvrněného početí Panny Marie od pondělí do pátku vždy od 18:00 hodin. V sobotu se konají 

v 7:00 a 18:00 hodin, v neděli od 7:00, 9:00 a 18:00 hodin kromě letních prázdnin se v neděli koná od 10:30 
hodin i dětská mše. 

Ve Vinohradské nemocnici je pak mše ve čtvrtek od 15:00 hodin. 
K životu ve farnosti patří bezesporu nejen pořad bohoslužeb, ale také mnoho jiných aktivit. Od pastorační 

činnosti v podobě výuky náboženství nebo výkladu katechismu až po posezení s lidmi z farnosti. 
Z dalších aktivit to je: kavárna, mateřské centrum, knihovna, charita, modlitební skupiny a farní chrámový 

sbor Kalokagathia. V prostorách kostela funguje i chrámový sbor Cantus Amici a Divadlo Miriam.  
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Kostel Narození Panny Marie v Záběhlicích 

 
Kostel Narození Panny Marie v Záběhlicích spadá pod Římskokatolickou farnost u kostela Stětí sv. Jana 

Křtitele v Hostivaři, Domkářská 1/21,  Praha 15 – Hostivař. Farářem je P.ThLic. Mariusz Gerard Kuźniar. 
Telefon je 271 750 597  a informace i o záběhlickém kostele se dají dohledat na adrese 

www.centrumhostivar.cz. 
 
Mše svaté se konají kostele Narození Panny Marie v Záběhlicích v neděli od 9:30 a ve středu od 17 hodin. 

V kostele Stětí sv. Jana Křtitele v Praze 15 ve čtvrtek a v pátek od 18 a v neděli od 8 a od 11 hodin. 
Nelze zapomenout ani na to, že se mše svaté konají v Domově seniorů v Praze 10 – Záběhlicích, Sněženková 

2973/8 vždy poslední úterý v měsíci od 15:15 hodin.   
 

 
 

Kostel Narození Panny Marie v Záběhlicích 
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Českobratrská církev evangelická 
 
 

Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Praze 10 – Strašnicích, 
Kralická 4 

 
 
Farář sboru: Mgr. Pavel Klinecký 
Internetové stránky: www.volny.cz/kocna/sbor/sbor1.htm 
 
Diakonie ČCE - středisko Ratolest v Praze 10 je nestátní neziskovou organizací, která poskytuje služby dětem 

a mladým lidem s mentálním a kombinovaným postižením. 
 
Akce sboru: 
 
Bohoslužby pro děti i dospělé    neděle 9.00 hodin 

Setkání starší generace    středa 14.00 hodin 

Setkání maminek s dětmi    středa 16.30 hodin 

Setkání konfirmandů    středa 17.00 hodin 

Setkání mládeže    středa 18.00 hodin 

Dětská dramatická skupina    čtvrtek 16.00 hodin 

Biblické hodiny pro mladší i starší děti    čtvrtek 17.00 hodin 

Setkání - Chvíle ticha    pátek 18.00 hodin 

Setkání střední generace    pátek 19.00 hodin 

 
 
 

Farní sbor Českobratrské církve evangelické - Vršovice, Tulská 1 
 
Kazatel sboru: Jiří Ort 
Internetové stránky: http://vrsovice.evangnet.cz/osboru.html 
 
Pravidelný program: 

Bohoslužby   neděle 9.30 hodin     

Schůzky mládeže  úterý 18.00 hodin 

Biblická hodina pro děti středa 16.30 hodin 

Biblická hodina pro dospělé čtvrtek 14.00 hodin 

Setkání seniorů  2. čtvrtek v měsíci od 14.00 hodin 

Schůzka třicátníků  3. čtvrtek v měsíci od 20.00 hodin 
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Církev Československá husitská 
 
 

Husův sbor Vršovice, Moskevská 34/967 
 
Farářem je David Frýdl. 
Internetové stránky: www.husuvsbor.cz 
 
Bohoslužby se konají  každou neděli od 10 hodin.  
 

Pravidelné jsou i tyto akce: 
Rozhovory nad Písmem (Biblické hodiny) – každou středu od 18 hodin v prostorách Farního úřadu.   
Křesťanská školička – každou středu od 16 hodin pořádáme výuku náboženství pro děti mladšího školního 

věku.  
Setkání mládeže – mladí lidé ve věku od 15 do 20 let se setkávají pod vedením kněze každý čtvrtek od 18 

hodin. Společným tématem jsou rozhovory, hry, psychologické testy a jiné. 
Výuka náboženství na školách - ZŠ Táborská - mladší dětí v úterý od 14 hod., starší děti ve čtvrtek v 14.45 

hod. Vyučující Mgr. David Frýdl.  
Bohoslužby v Domově seniorů Praha 4 Háje - II. a IV. neděle v měsíci od 15:30 hod. 

Schůze rady starších - zpravidla III. pátek v měsíci od 16.30 hod. v malé modlitebně Husova sboru.  
 
V Husově sboru uspořádala městská část Praha 10 varhanní koncert pod záštitou starosty Prahy 10 Milana 

Richtera. Koncert se uskutečnil ve středu 10. ledna od 18:30 a ke slyšení byla díla Mozartova, Brittenova, 
Brixiho, Mendelssona-Bartholdyho a dalších v provedení Jana Hory (varhany), Hostivařského komorního 
orchestru a Petra Louženského (dirigent). Vstup byl zdarma.  

Cyklus koncertů pokračoval 13. června 2007 od 18.30 hod. v Husově sboru  koncertem „Hudební mládí 
Prahy 10“; pod záštitou starosty Prahy 10 Vladislava Lipovského ho připravila Základní umělecká škola 
Olešská. Ve skladbách J. B. Loeilleta, J. Pachelbela, S. Schmidta, B Smetany, F. Poulence, D. Buxtehude 
a dalších se představili flétnistky Z. Raitermanová a R. Škrabalová,  klarinetista R. Černý,  akordeonista J. Brož, 
houslista K. Tvrdý, varhaníci J. Kučera a A Simonian; na klavír doprovázela J. Lecianová.  

Adventní koncert v rámci cyklu koncertů pod záštitou starosty Mgr. Vladislava Lipovského se zde konal 
ve středu 12. prosince 2007 v 18.30. Vystoupil známý soubor Musica Bohemica pod uměleckým vedením 
Jaroslava Krčka. Na programu zazněly vánoční písně a lidové koledy.  

 
 
 

Husův sbor na Vinohradech, Dykova 1 
 

Farář: Mgr. Daniel Majer 
Bohoslužby se konají  každou neděli v Síni dr. Karla Farského od 9 hodin. 

 
 
 

Církev československá husitská – Strašnice 
 

Slavnostní bohoslužba k 89. výročí vzniku samostatného státu se konala v neděli 28. října od 9 hodin 
ve Sboru dr. Karla Farského, Vinohradská 161, Strašnice (v areálu bývalého evangelického hřbitova). V rámci 
slavnosti vystoupil pěvecký sbor Vyšehrad a The Bourbon Street Dixieland Duo. Na závěr byla zapálena 
symbolická hranice. Akci pořádala náboženská obec Církve československé husitské ve Strašnicích. 

 
Farářem je Josef Špak, em. patriarcha. 
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Evangelická církev metodistická 
 
 

Sbor Evangelické Církve Metodistické Praha 10 - Strašnice, Vilová 26 
 
Pastor sboru: Ing. Pavel Kuchynka 
Internetové stránky: http://www.umc.cz/strasnice/ 
 
V neděli od 10 hodin se koná shromáždění a od 10:30 je nedělní škola pro děti (kromě letních prázdnin).  

Dále se pořádají 1. a 3. středu v měsíci (kromě letních prázdnin) večery nad Biblí od 18:30 a v pátek od 6 hodin 
je modlitební shromáždění (kromě letních prázdnin). 

 
 

Sbor Evangelické Církve Metodistické Praha 10 – Vršovice, 28. pluku 15 
 

Na adrese 28. pluku 15 je v provozu i kavárna Teen Challenge. 

 
 
 

Působnost dalších církví v Praze 10 
 
 
Luterská evangelická církev augsburského vyznání (LECAV) - pražský sbor (Dům Agapé), Ruská 116 - 

Dům Agapé. Luteránské mše v českém jazyce jsou v neděli od 16.30. 
 
Apoštolská církev – bohoslužby se konají v neděli  (kromě poslední neděle v měsíci) v budově ECM 

28.pluku 15 každou neděli  v 11 hodin.   
 
Církev bratrská pořádala akce v salónku hotelu Astra, Mukařovská 1740/18, Praha 10 – Strašnice. Každé 

pondělí od 15:30 zde probíhal anglický klub pro děti od 10 do 13 let, jehož náplní byla výuka angličtiny, 
písničky, příběhy z Bible, hry, ruční práce atd. V pondělí byla angličtina pro středně pokročilé a od 19 hodin 
pro začátečníky. Každou středu zde probíhal klub seniorů (15:30 - 17:15), ve středu se poté konal i duchovní 
kurz a Alfa.  

Od září akce probíhaly na adrese Rubensova 2237, Praha 10 (www.cb.cz/skalka), kde byly připraveny aktivity 
jako výuka angličtiny, kluby pro děti, mládež a seniory, křesťanské aktivity od diskusních večerů pro širokou 
veřejnost až po duchovní kurzy.  

 
Sbor svědků Jehovových má sál na adrese U Plynárny 750/87. 
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3) Průmysl, obchod, služby 
 
 

Nákupní centrum Eden 
 
Nákupní centrum Eden se nachází na adrese U Slavie 1527, Praha 10. Informace se dají dohledat 

na internetové stránce http://www.nceden.cz/cz. 
V nákupním centru se nacházejí tyto služby: bankomaty, 10 restaurací a kaváren, opravna obuvi, výroba 

klíčů, čistírna oděvů, kadeřnictví, lékárna, fotografické studio, telefonní operátoři, telefonní automaty, poštovní 
schránka, dětský koutek, přebalovací kout pro děti, WiFi - bezdrátové připojení do sítě internet zdarma. 
K nejvýznamnějším nájemcům patří Tesco, Sportisimo, Hračky Pompo Maxi, Takko, Reserved, Baťa. 

Otevírací doba nákupní galerie je od pondělí do neděle od 9.00 do 21.00 hodin. Hypermarket Tesco 
je otevřený nonstop, kavárny jsou otevřeny denně od 9 do 21 hodin a restaurace od 11 do 22 hodin.   

Celková nákupní plocha je 28 450 m², v garážích se nachází 1100 parkovacích míst. 
V obchodním centru je i Človíčkov - zábavní centrum pro nejmenší návštěvníky a jejich rodiče. To je 

otevřeno od 10 do 22 hodin a součástí je i salon Myšákov, kde se  můžou pořádat oslavy narozenin dětí. K této 
příležitosti zde připraví vše, co k narozeninové párty patří, od balónků přes zmrzliny a dorty až po dárky. 
Problémem není připravit diskotéku nebo hry.   

27. června 2007 od 16:00 hodin byl připraven dětský karneval s diskotékou; vybíraly se nejlepší masky, které 
byly odměněny krásnými cenami. Děti pobavil i tancující medvídek Haribo.  

 
V roce 2007 slavilo Nákupní centrum Eden druhé narozeniny a doprovázel je 24. a 25. března bohatý kulturní 

program. Před vchodem do centra byly od 10 do 18 hodin připraveny dětské atrakce a spousta šťavnatých 
jablíček, neboť narozeniny nesly název Jablečné. Připraveno bylo kolo štěstí, dárky, klauni a soutěže pro děti 
i celou rodinu či módní přehlídka. K narozeninám přišli dětem pogratulovat: kačer Donald, Mickey Mouse, pes 
Pluto, Daisy, Šikula a další oblíbené figurky. Během dne obdržely děti časopisy Sluníčko, Mateřídouška a Kačer 
Donald, nechyběl ani narozeninový mega dort ve tvaru jablka, který byl po slavnostním nakrojení postupně 
rozkrájen a rozdán.  

24. března vystoupila a zazpívala Heidi Janků. Děti mohly soutěžit v pojídání jablek, hodu jablky a ve střelbě 
vodními pistolemi. Vyhlášena byla i vítězná  jména maskotů NC Eden. O den později se rozjela dětská 
narozeninová klauniáda, na níž vystoupil zpěvák K. E. Gott.  

Od 15.3. do 24.3. bylo uchystáno narozeninové jablko štěstí. U hlavního vchodu si zákazníci mohli 
po předložení účtenky o nákupu nad 250,-Kč zatočit jablkem štěstí a vyhrát jednu z mnoha zajímavých cen 
věnovaných nákupním centrem a nájemci centra, případně se mohli po vyplnění soutěžního kupónu dostat 
do finálového slosování o hodnotné narozeninové dárky. Finálová slosování probíhala ve dvou termínech: 24.3. 
a 25.3.2007.  

Ke Dni matek připravilo NC Eden několik akcí. Maminka se klidně mohla stát hvězdou titulní strany 
informačního katalogu e/style.  K tomu bylo potřeba, aby dítě či děti přihlásily maminku do soutěže, kam 
přiložily její fotografii a krátký dopis o mamince a vyplnily soutěžní kupon. Tři nejkrásnější maminky byly 
nafoceny do informačního katalogu e/style a obdržely odměnu od obchodů v NC Eden a objevily se v letním, 
podzimním a zimním čísle. Vítězné maminky byly představeny v rámci akce ke Den dětí - Denisa Turínská, 
Andrea Čubáková a Marcela Zachariášová.  

V pátek 11. května od  12 do 19 hodin a v sobotu 12. května od 10 do 18 hodin byla pro maminky připravena 
ještě jedna nabídka: každá maminka, která v této době  nakoupila v jakémkoliv obchodě NC Eden nad 300 Kč, 
mohla po předložení účtenky a vyplnění soutěžního kupónu vyhrát po zatočení „koktejlovým kolem“ jeden ze tří 
druhů koktejlů zdarma. Připraveny byly i reklamní předměty od NC Eden . 

Dětský Den s jablečnou rodinkou se konal v pátek 1. června od 15 do 18 hodin. Děti si mohly zahrát spoustu 
her, pobavit se na několika atrakcích, jako byl skákací hrad nebo nafukovací skluzavka. Soutěžilo se také 
o zajímavé ceny. 

4. června proběhla od 15:00 hodin v prostorách NC Eden autogramiáda skupiny Kabát.  
20. června od 19 hodin se v přízemí, naproti prodejně Pompo Maxi, konala vernisáž výstavy nejnovějších 

prací Michaela Rowlanda a Jitky Dědičové. K navštívení byla do 4. července.  
3. července od 18 hodin se před vchodem představila skupinka 50 dánských gymnastů „The Show & 

Tumbling Team“, kteří cestovali po Evropě a vystupovali s akrobatickou show na trampolínách. Jako doplněk 
předvedli i kejklířské vystoupení na motivy Andersenových pohádek.  
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Tým s názvem „The Show & Tumbling Team“ pochází z města Renders v Dánsku a patří do něj přibližně 
stovka gymnastů ve věku 6-25 let. Na členy týmu jsou kladeny mimořádně vysoké nároky co do fyzických a 
gymnastických schopností. V posledních letech Show & Tumbling Team vystoupil například ve Francii, 
Španělsku, Lucembursku, Belgii a Švýcarsku.  

Ve středu 22.8.2007 od 20 hodin se uskutečnil ve 2. patře NC Eden na terase Fluidum baru hudební koncert 
flamengo kytaristy, zpěváka a instrumentalisty Zorana Gajiće. Zoran Gajić zpívá v 5 jazycích: španělsky, 
italsky, řecky, srbsky a také česky.  

28. srpna zde proběhla autogramiáda Lucie Bílé, která se konala u příležitosti vydání knihy s názvem 
„Jen krátká návštěva potěší“ a na oslavu dvaadvaceti let její kariéry. Svou autogramiádu obohatila 
mnohonásobně oceněná zpěvačka i krátkým hudebním vystoupením. Celým programem provázela Česká Miss 
2006 Renata Langmannová. Při této příležitosti se konala soutěž o volné vstupenky na zpěvaččino podzimní 
turné. 

V září byly připraveny příběhy jablečné rodinky Edenových. Vše odstartovalo 2. září od 14 do 17 hodin 
programem nazvaným Hurá do školy s jablečnou rodinkou Edenových; tase pak objevovala každý víkend - 8.9.  
to byla Dětská barmanská soutěž, 15.9. program Malujeme prázdniny, 22.9. následovalo Jak Edenovi upekli dort 
– speciální soutěž ve zdobení dortů a 29.9. program nazvaný Jak Edenovi tahali řepu – pohádka o řepě. 

V záři už tradičně proběhly před nákupním centrem Svatováclavské slavnosti (23.9.). O nich se zmiňuji na 
jiném místě. Ve stejný den uspořádala kavárna GARDEN GALLERY CAFE dětskou soutěž v kreslení, která 
začíná ve 12:00 hodin. Soutěžilo se o sladké ceny a vítězné obrázky byly v kavárně následně vystaveny. 

Nové příběhy rodinky Edenových se konaly i v říjnu, vždy v sobotu ve 12, 14 a 16 hodin ve 2. patře 
v prostoru restaurací. Připraveno bylo: 6.10. Dětská karaoke, 13.10. Výprava za piráty z Edenu, 20.10. 
O perníkové chaloupce a 27.10. Velká jablečná klauniáda. 

11. listopadu od 14 do 19 hodin probíhala ochutnávka 20 druhů vín, která obdržela označení Svatomartinské.  
2. prosince od 17 hodin se konala vánoční nadílka s jablečnou rodinkou; kromě ní byli přítomni čertík, 

Mikuláš, anděl, sněhová královna, sněhulák Huhulák, čertík Ferda a další. Od 2. prosince do 20. prosince se před 
centrem konaly vánoční trhy s bohatým kulturním programem, i o této akce se zmiňuji na jiném místě.  

 
 
 

Jablíčkov – mateřské a otcovské centrum pohody 
 
Jablíčkov – mateřské a otcovské centrum pohody se nachází na adrese Dvouletky 24, Praha 10.  
Nabídka je určena dětem od nejranějšího věku až po předškoláky a liší se podle jednotlivých programů. 

Pondělní a úterní dopolední Školička plná říkadel, zpívání, pohádek, divadélka a výtvarničení jistě potěší kromě 
dětí také rodiče, kteří tu mohou „odložit“ své ratolesti od tří let věku na dvě a půl hodiny. Podobného ražení jsou 
i středeční a páteční Káčátka - batolátka určená již v doprovodu rodičů i těm nejmenším. Základní nabídku 
doplňují specializovanější programy. Pro malé výtvarníky jsou tu úterní Výtvarná skotačení, zábavnou formou 
propojená s poznáváním nového a rozvíjející komunikační schopnosti dětí. Čtvrtky patří veselému muzicírování 
pro nejmenší i pro předškoláky, kde je snaha hrou u dětí rozvíjet zájem o hudbu a rytmus. Novinkou mezi 
programy je v školním roce 2007/2008 Cvičení pro nejmenší určené dětem do 5 let a Voňavé pohlazení 
zaměřené na masáže dětí a kojenců.  

Na své si mohou přijít i dospělí, a to během dalších nepravidelných akcí jako jsou dílny pro rodiče či setkání 
s odborníky věnovaná nejrůznějším tématům z oblasti rodičovství. Velkou popularitu si získaly nepravidelné 
Soboty pro táty s důrazem na společný zážitek dítěte a rodiče, vyhrazené veselému „řádění“ dětí výhradně 
v doprovodu tatínků. 

Internetové stránky jsou: www.mocpohody.unas.cz 
 
Velikonoční atmosférou se nechalo inspirovat i Rodinné centrum Jablíčkov, které připravilo zajímavé akce: 

27. března Veselé květináče, kde se děti formou her a povídání dozvěděly o jarní přírodě a cestě od semínka 
k rostlince, společně se svými rodiči si mohly pomalovat donesené květináče a na cestu domů dostaly jarní osení, 
aby si kus velikonoční atmosféry mohly vytvořit i doma; 3. dubna proběhla akce Barevné Velikonoce, kde se 
rodiny s dětmi mohly dozvědět něco o velikonočních zvycích a historii Velikonoc. Děti si mohly vytvořit 
stojánky na vajíčka a různé veselé velikonoční dekorace a odnést si tak domů zase kousek velikonoční 
atmosféry.  

Jablíčkov se snaží oslavovat i další svátky: jako je 1. května Den matek, 1. června Den dětí a 16. června Den 
otců.  
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Korunní Dvůr 

 
Areál Korunní Dvůr leží při ulici Korunní a obsahuje kromě historických budov bývalého městského pivovaru 

i čtyři nové pěti až sedmiposchoďové budovy a novou desetipatrovou věž. Ta je umístěna na náměstíčku 
vzniklém právě mezi původní a novou zástavbou. Celkové pojetí prezentuje uzavřený, autonomní komplex bytů 
doplněný o komerční prostory - kanceláře a obchody; je zde například Delvita, dvě kavárny a firmy poskytující 
právní, realitní a finanční služby.  

Celkem zde vzniklo 255 bytů a 450 parkovacích míst pro obyvatele i návštěvníky. Zastavěná plocha je 12 930 
m² a hrubá podlažní plocha je 42 933 m². 

Luxusní projekt Korunní Dvůr se stal domovem mnoha známých osobností: módní návrhářky Beáty Rajské, 
fotbalisty Patrika Bergera nebo Miss ČR 2004 Jany Doležalové. 

Jedna z posledních možností koupit zde byt byla v únoru a březnu 2007. 
 
 
 

Parním vlakem z Vršovic na Křivoklát 
 
Již tradičně jsou o velikonočních svátcích vypravovány z Prahy na Křivoklát parní vlaky s rychlíkovou 

lokomotivou Albatros. Letos se na výlet za historií a zábavou mohli výletníci vydat 7. a 8. dubna. Parní expres 
vyjel z nádraží Praha Braník v 9.24 hodin. Po zastavení na nádraží ve Vršovicích (9.46 hodin), na Smíchově 
(9.57 hodin) a v Berouně (10.46 hodin) přijel v 11.18 hodin na Křivoklát. Rodinná zpáteční jízdenka pro dva 
dospělé a dvě děti 6–15 let stála 450 korun.  

Na Křivoklátě byl připraven řemeslnický jarmark, kde byli k vidění řezbáři, hrnčíři, košíkáři, perníkáři, 
kováři, malérečky kraslic a další řemeslníci. V prostorách hradu byl připraven bohatý kulturní program – 
koncerty, divadla a dobové tance. 

 
 
 

KOH-I-NOOR a.s. 
 
Firma KOH-I-NOOR a.s. se nachází na adrese Vršovická 51, Praha 10 – Vršovice. Internetové stránky jsou 

http://www.kin.cz. 
O firmě Koh-i-noor se nezmiňuji náhodou. Název je odvozen podle údajně největšího diamantu na světě, 

který byl objeven v Indii a vážil původně 186 karátů (přes 37 gramů). Firmu spoluzakládal v roce 1902 Jindřich 
Waldes a v roce 1907 firma přesídlila do Vršovic. Takže v tomto roce to bylo sto let od vzniku této továrny u nás 
ve Vršovicích. Oslava se konala v Galerii Deset, o tom i zmiňuji na jiném místě. 

 
Vršovická továrna na hromadnou výrobu patentek, špendlíků a ostatní kovové galanterie funguje prakticky 

nepřetržitě od založení. Od roku 1994 je KOH-I-NOOR Praha akciovou společností, ryze českým podnikem, 
bez účasti zahraničního kapitálu a svojí výrobou navazuje na dlouholeté tradice oboru galanterního zboží. 

Ke klasické kovové galanterii postupem času přibyla zdrhovadla a další drobné kovové výrobky např. nýty 
pro papírenský průmysl, zamakové výrobky pro automobilový průmysl, spojky na plech. 

K soběstačnosti společnosti přispívá vlastní výroba nástrojů a forem, chemické oddělení s nabídkou 
hromadných povrchových úprav, polygrafické a kartonážní centrum. 

V současné době zaměstnává KOH-I-NOOR v celkem 5 výrobních střediskách - kovová a plastová 
zdrhovadla, lisovna plechu, výroba z drátů, výroba ze zamaku, výroba nástrojů a forem - 250 pracovníků. Zhruba 
50% objemu výroby je vyváženo do více než 50 zemí světa. Mezi hlavní vývozní teritoria patří státy Evropské 
Unie, Střední a Dálný Východ, Latinská Amerika, USA a Kanada. 

Přímo v areálu firmy je umístěna podniková prodejna pro velkoodběratele. Pro konečného spotřebitele je zde 
otevřena maloobchodní prodejna, kde jsou prováděny i drobné montážní práce. Zárukou vysoké kvality 
firemních výrobků je 38 ks ochranných známek, pod kterými jsou výrobky distribuovány jak v tuzemsku tak 
v zahraničí.  
Díky dodržování přísných předpisů kvality získala společnost v roce 2002 certifikát ISO 9001: 2001. 
Za dodržování přísných ekologických předpisů byla v roce 1991 společnosti udělena cena „International Leading 
Company Award“.  

 
Tímto výčtem se dostáváme do současnosti. Ještě je potřeba říci, že vršovický Koh-i-noor prošel na konci 

roku 1993 privatizací a v jeho čele stojí Ing. Pavel Bohumínský, předsedou představenstva je Marek Šoltés. 
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Současně je nutno poznamenat, že se o firmu zajímala a zajímá rodina Waldesů, ti se o majetek 13 let soudí, tedy 
od doby, kdy šla firma do privatizace. Soudy daly pětkrát za pravdu dnešním majitelům, ale v červnu 2007 
rozhodl Městský soud v Praze ve prospěch rodiny Waldesů, které zastupuje Jiřina Nováková, šéfka strany ODA 
a je vnučka jednoho ze zakladatelů společnosti – Zikmunda Waldese. Tento rozsudek může teoreticky vyvolat 
zemětřesení v oblasti restitucí. Zrušit ho nyní může už jen Nejvyšší soud. 

Současní majitelé mají podle soudu vrátit polovinu movitého a nemovitého majetku do rukou potomků 
zakladatelů firmy, dědicům bratrů Jindřicha a Zikmuna Waldesových. Vedení Koh-i-nooru by tak mělo vydat 
majetek firmy, kterou akcionáři před třinácti lety koupili od státu za 188 milionů korun, podstatně 
do ní investovali a dostali ji ze stamilionových dluhů. Rozsudek se týká poloviny vršovických pozemků pod 
továrnou (o polovinu z přibližně 17 tisíc metrů čtverečních) i několika cenných obrazů. Majitele by měla změnit 
také slavná Slečna s patentkou, obraz malíře Františka Kupky, který se stal předlohou pro původní logo firmy. 
Celkem se jedná o jmění v hodnotě stovek milionů korun. 

Podle vedení jde o vyvlastnění a v takovém případě by muselo přes čtyři tisíce drobných akcionářů továrny, 
v případě naplnění rozsudku, žalovat stát o náhradu škody. Současní majitelé se také odvolávají na Benešovy 
dekrety, podle nichž byla společnost v říjnu roku 1945 znárodněna jako firma důležitá v kovodělném průmyslu, 
která měla více než pět set zaměstnanců. Restituce se v drtivé většině měly vztahovat jen na majetek ukradený 
komunistickým režimem po únoru 1948. Další námitku proti rozsudku stavějí na mezivládní dohodě mezi ČSSR 
a USA z roku 1982, na jejímž základě byla část rodiny Waldesů v osmdesátých letech již odškodněna. Dále se 
soudce prý neohlížel na proběhlou privatizaci a navíc místo toho, aby odškodnění restituentů proběhlo ze strany 
státu, uložil takovou povinnost soukromé firmě.  

Rozhodnutí však podle soudu není založeno na prolomení tzv. Benešových dekretů. Je postaven na právním 
názoru Nejvyššího soudu a nálezu Ústavního soudu z roku 1998, které jsou pro všechny soudy nižších instancí 
závazné. Továrna byla zabavena Němci za války, protože Waldesovi byli Židé. Žijící v té době v Americe. 
Po válce požádali o vrácení majetku, respektive o náhradu za něj, protože firma byla znárodněna Velkoněmecké 
říši. Než se tak ale stalo, přišel únor 1948. Protože v té době tito potomci pobývali v zahraničí, byli 
komunistickou justicí prohlášeni za nespolehlivé, a proto nebyli za znárodnění z politických důvodů odškodněni. 
Privatizace v 90. letech pak nebyla provedena podle zákona, protože v době, kdy k ní došlo, ještě nebylo 
ukončeno restituční řízení. Proti tomuto výkladu se staví někteří právníci, ale až budoucnost ukáže, jak vše 
dopadne.  

V srpnu akcionáři žádali o odklad vykonatelnosti rozhodnutí, které by podle nich mohlo mít nevratné 
následky.  

 
 

 Sokolovna v Malešicích 
 
V malešické sokolovně v Rektorské ulici se konaly prodejní akce kusového textilu a bot ve dnech 17. až 18. 

března, 16. až 17. června a 8. až 9. září.  
 
 

Hotel vila 
 
Nedaleko stanice metra Želivského v Okrajní ulici 1 stojí zrekonstruovaná růžová vila z roku 1930 postavená 

ve stylu Art Deco; dnes je známá jako Růžovka ze seriálu Ordinace v růžové zahradě. Předtím ještě vila sloužila 
přes čtyřicet let  jako internát dělnické mládeže Tesly Strašnice. Před pěti lety neudržovanou chátrající vilu 
koupil od restituentů nový majitel, jehož záměrem bylo dům zrekonstruovat pro menší rodinný hotel 
s maximálním zachování stylu a atmosféry třicátých let. Prvního září se tento plán splnil a Hotel Villa, jehož 
součástí je stylová restaurace „V růžové zahradě“, byl otevřen. Celkem je zde 32 hotelových pokojů. 

Od 20. listopadu 2007 zde probíhala výstava grafiky Oldřicha Kulhánka Věčné zápasy. Při vernisáži 
výstavu uvedl Karel Žižkovský a umělecký dojem umocnily dvě skladby pro klarinet, které přednesl Irvin 
Venyš. Prodejní výstava byla otevřena denně od 8 do 20 hodin a potrvá do 8. ledna 2008. Výstava byla první 
z řady expozicí, které se v hotelu Villa mají opakovat v pravidelných intervalech.  

Internetové stránky jsou www.hotel-villa.cz. 
  
 

ČSOB v pobočce Eden 
 
ČSOB v pobočce Eden na adrese Kodaňská 48, Praha 10 uspořádala akci nazvanou Den pro celou rodinu 

na pobočce v Edenu.  Akce se konala v sobotu 1. prosince od 10 do 15 hodin a akci podpořil ředitel této pobočky 
Ing. Antonín Lanhaus. 
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Na programu byla soutěž o nejlepší obrázek s mikulášskou tematikou a další soutěže pro děti o ceny, nabídka 
čerstvé knižní novinky s názvem „Bohemka milovaná a znovuzrozená“, ochutnávka kvalitních vín z Gröbovky 
a Bulharska, předváděcí jízdy vozem Škoda Roomster a novou Škoda Fabia. Hudební program zajistilo 
vystoupení žáků ZUŠ Trhanovského nám. 8. Připravena byla i ochutnávka a vánoční prodej medového dortu 
ANI a dalších zákusků. Nelze opomenout  nabídku líčení, poradenství a prodej kosmetiky, módní přehlídku 
firmy MUSTANG, skákací hrad na parkovišti, prezentaci bankovních služeb (půjčka na lepší bydlení, hypoteční 
úvěr a dětské konto Slůně od ČSOB), autogramiádu zajímavých osobností Prahy 10 nebo tombolu. 
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4) Úpravy obce, doprava, spoje, životní prostředí 

4.1) Výstavba a bydlení 
 
 

Nové ulice v Praze 10 
 
 
V Praze 10 byly pojmenovány dvě nové ulice v Malešicích. Jelikož nová jména vycházejí z místních 

zvyklostí nebo připomínají osobnosti spojené s jednotlivými lokalitami, získaly jméno podle rektorů Karlovy 
univerzity, která do roku 1920 Malešice vlastnila. Ulice Ungarova vychází z Heldovy ulice a připomíná Karla 
Rafaela Ungara, rektora univerzity, který se významně zasloužil o rozvoj univerzitní knihovny. Druhá ulice 
odbočuje z Malešické a nese jméno Jana Marcuse Marci. Profesor lékařské fakulty Marci byl osobním lékařem 
dvou císařů – Ferdinanda III. a Leopolda I. 

 
 

Rádio Svobodná Evropa – Hagibor Office Building (RFE/RL) 
 
 
Rozsáhlá plocha pražského Hagiboru mezi Izraelskou a Vinohradskou ulicí se v roce 2007 změnila 

ve staveniště. Na tomto místě je totiž budováno nové sídlo Rádia Svobodná Evropa - Rádia Svoboda. 
Ze západní strany bude tato stavba sousedit se souběžně vznikajícím domovem sociální péče. Stavba navazuje 

na severu na prostor Hollarova náměstí a opticky celý prostor rozšíří. Na navrženou zástavbu budou navazovat 
plochy zeleně; vznikne zde nový park se zelení a umělým jezírkem, od kterého bude budova Rádia Svobodná 
Evropa oddělena bezpečnostním plotem.  

Architektem je Jakub Cigler ze studia Cigler Marani Architects s.r.o. Budova je navržena jako atriový dům 
čtvercového půdorysu s pěti nadzemními a jedním podzemním technickým podlažím. Parkování pro potřeby 
budovy budou povrchové a plánuje se zde 98 míst. Stavba je navržena tak, aby chránila zaměstnance rádia, 
ale aby jim poskytla i příjemné pracovní prostředí. Budova s více než 23 tisíci metry čtverečními ploch totiž 
bude splňovat ta nejpřísnější bezpečnostní kritéria, která odpovídají mimořádným požadavkům rádia. Pečlivě 
bylo hlídáno i samotné staveniště.  

Hlavní pěší vstup do areálu bude z Vinohradské ulice, stejně jako V.I.P. vjezd. Provozní vjezd, parkoviště 
a druhý vstup do areálu bude z Izraelské ulice.  

Podle dřívějších odhadů vedení rozhlasové stanice by celkové náklady na stavbu a stěhování na Hagibor 
mohly dosáhnout zhruba 315 milionů korun. Přestěhování Rádia Svobodné Evropy z budovy bývalého 
Federálního shromáždění následně způsobí změny v centru města na severojižní magistrále. Po odstěhování se 
dopravní režim vrátí ke stavu před hrozbou teroristických útoků. Z okolí bývalého Federálního shromáždění 
zmizí všechny betonové zábrany, které se zde objevily společně s transportéry a vojáky po teroristických útocích 
na Spojené státy v září roku 2001. Tehdy také vznikly první úvahy o přemístění rádia do některé méně 
frekventované části metropole. 

Hledání a výběr z více než třiceti lokalit ukončil podpis smlouvy v červenci roku 2005 mezi Svobodnou 
Evropou a společností Orco Property Group na výstavbu nové budovy rozhlasové stanice na Hagiboru. Kontrakt 
byl uzavřen na patnáct let s možností prodloužení na dalších třicet let. Na jejím základě začala v říjnu 2006 
stavba areálu s předpokládaným dokončením do konce roku 2008, pak by následovalo přestěhování rádia. Poté 
se do budovy dřívějšího Federálního shromáždění nastěhují sbírky Národního muzea. 

Plocha pozemku je 26 tisíc metrů čtverečních a zastavěná plocha činí 5 445 m². Investorem je firma Hagibor 
Office Building (RFE/RL). 

V březnu oznámila developerská společnost Orco Property Group podepsání smlouvy s německou společností 
Heberger CZ se sídlem v Schifferstadtu, která se stává generálním dodavatelem stavby budovy. Společnost 
Heberger Group je vedoucí společnost v oblasti stavebnictví na německém i zahraničním trhu. S ročním obratem 
350 miliónů eur a 1500 zaměstnanci se řadí mezi nejvýznamnější firmy ve svém oboru. Skupina Heberger 
působí po celém světě se zaměřením na Evropu a Blízký východ.  

Rádio Svobodná Evropa/Rádio Svoboda vyhlásilo v březnu soutěž pro výtvarné umělce na zhotovení 
venkovního sochařského díla, které by mělo být Památníkem svobody. 

 
 



 182 

 
 

Hagibor Office Building 
 
 

 
Domov sociální péče na Hagiboru 

 
Jak jsem již zmínil, na Hagiboru se nestaví jen budova Rádia Svobodná Evropa, ale i domov sociální péče 

Hagibor. Ten má vzniknout na území severně od Vinohradské ulice, na západě ohraničeném ulicí 
Pod Židovskými hřbitovy, na severu Izraelskou ulicí a na východě bude sousedit s budovou Rádia Svobodné 
Evropy. 

V těchto místech stojí budova bývalého dětského oddělení vinohradské nemocnice. Investor, jímž je Židovská 
obec v Praze, ji nechala zrekonstruovat. Nadále bude využívána pro vstupní prostory s recepcí, kuchyňský 
a stravovací provoz, společenské a klubové místnosti, hostinské pokoje pro návštěvy a administrativní provoz. 
Objekt nebude určen pouze pro ubytované, ale i pro seniory, kteří sem budou docházet. Bude zde denní centrum 
pro seniory. 

Na tento původní objekt byla přistavena tři křídla dvoupodlažní novostavby ve tvaru písmene U, kde jsou 
umístěny vlastní ubytovací prostory domova sociální péče pražské židovské obce - dvou a jednolůžkové pokoje 
s vlastní malou lodžií. Stavba je koncipována tak, aby všechny pokoje byly obráceny do velkého zahradního 
atria, které je chráněno od hluku z okolních ulic i od provozu samotného domova sociální péče Hagibor. Nový 
domov zde najdou především oběti holokaustu. Celková kapacita bude 60 lůžek ve 44 pokojích, z toho bude 28 
pokojů  jednolůžkových a 16 dvoulůžkových 

Pro veškerý příjezd k areálu bude využíván stávající vjezd z Vinohradské ulice. Plánuje se zde 20 parkovacích 
stání. Architektem je L&P Architektonický ateliér.  
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Bytová výstavba v Praze 10 
 
 

Obytné domy Bohdalec - I.etapa 
 
Na jižní svah bohdaleckého kopce, spadajících do území Michle, je situována novostavba třech bytových 

a jednoho polyfunkčního domu. Okolí stavby je obklopeno typově různorodou obytnou zástavbou. Severní 
hranici řešeného území tvoří stávající výškové bytové domy podél ulice V Dolině a řadová bytová zástavba 
v ulici Na Křivce. Na východní hranici území, podél ulice Popovické, se nachází bloková zástavba činžovních 
bytových domů. Jižní hranici lokality tvoří ulice U Plynárny.  

Popis objektů: Jedná se o trojici moderních městských bytových domů doplněných koncepčně shodně 
řešeným polyfunkčním objektem (II.etapa výstavby). Počet podlaží v jednotlivých objektech se mění od 5 do 10 
v závislosti na umístění jednotlivých domů v rámci areálu, jelikož stávající území je charakteristické značnými 
výškovými rozdíly. Jednotlivé objekty proto charakterizují ustupující podlaží kopírující terénní profil lokality.  
Významnou roli ve vzhledu objektů hrají velké prosklené plochy francouzských oken s jednoduše členěnými 
fasádami s jemně probarvenou omítkou, které doplňují žárově pozinkované zámečnické výrobky, tj. balkónová 
zábradlí a zábradlí francouzských oken. Významnou roli v dotvoření vzhledu objektů hrají převážně na jižních 
fasádách konstrukce pro zajištění nízké hladiny hluku v bytech, které umožní plnohodnotné přirozené větrání. 
Tyto konstrukce tvoří kombinace zasklených balkónů a zvukově pohltivých neprůhledných příček mezi 
jednotlivými balkóny.  

Objekt A má mít celkovou plochu bytů 2.817 m², těch zde má být 32. V tomto objektu se počítá s 25 
podzemními garážovými stáními, která jsou v částečně zapuštěném suterénu, a které doplňuje 22 parkových míst 
před objektem. Skladba bytů je pět 1+kk, třináct 2+kk, jedenáct 3+kk a tři mezonetové byty. 

Objekt B má celkovou plochu 4.711 m², vzniknout zde má 69 bytů a skladba je třicet šest 1+kk , dvacet dva 
2+kk, dva byty 3+kk, šest mezonetových bytů a tři ateliéry.  

Objekt C má plochu 95 bytů 6.496 m². Skladba bytů je – 49 bytů o dispozicích 1+kk, 35 bytů 2+kk, 5 bytů 
3+kk a šest mezonetových bytů. Objekty B a C mají celkem 210 garážových stání  a 18 venkovních parkovacích 
míst. Krytá parkovací stání jsou ve třech podlažích, která vytvářejí společné komunikační jádro pro domy B a C.  

Objekt D je v přípravě a bude vystavěn v rámci II. etapy výstavby.  
Průměrná prodejní cena za metr čtvereční bytu je 43 tisíc korun. Jedno kryté garážové stání stojí 280 tisíc 

korun a venkovní parkovací místo je za 50 tisíc korun.  
Územní rozhodnutí bylo vydáno 03/2006 a stavební povolení nabylo právní moci 6. srpna. Poté následovala 

výstavba, která má být hotova v I. čtvrtletí roku 2009. 
Developerem je firma GEOSAN DEVELOPMENT a.s., Vyskočilova 1481/4, Praha 4. 
Internetové stránky jsou: http://www.byty-bohdalec.cz. 
 

 
 

Bytové domy Fantazie 
 
Na území starých Malešic, mezi ulicemi Heldova a U Tvrze, vzniklo pět tříposchoďových bytových domů 

se dvěma ustupujícími patry. Je zde 80 bytů v dispozicích od 1+kk až do 5+kk. Každý byt má vlastní sklep, 
balkon a u některých bytů jsou velké terasy. Domy jsou vzájemně propojeny podzemními garážemi s 82 
parkovacími stáními. 

Záměrem architekta bylo rozmístit obytné prostory tak, aby bylo maximálně využito slunečního svitu. I proto 
jsou na jižní straně fasády navržena francouzská okna. Základní barevnost objektů je koncipována jako střídání 
světle a tmavě šedé prosvícené mezi okny oranžovými pásy. Veškeré přístupy do objektů jsou řešeny jako 
bezbariérové. 

Stavbu realizovala firma Skanska. Výstavba byla zahájena v prosinci 2005 a dokončena byla v březnu roku 
2007. 

 
 
 

Obytný soubor „Gutovka“ Praha 10 – Strašnice 
 
Mezi ulicemi Na Hroudě, U Hráze, Gutova a Průběžná v Praze 10 - Strašnicích vznikl obytný soubor 

Gutovka. V severní části mají domy 7 nadzemních podlaží + ustupující 8. podlaží, směrem na jih výška objektů 
klesá až na 5 nadzemních podlaží + podkroví. Soubor obsahuje 172 bytů v 6 bytových sekcích a 13 ateliérů. 
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Byty mají velikost 1+kk (32 m²) až 4+1 (112 m²). Téměř všechny byty mají balkony nebo terasy, podzemí pod 
celým souborem je využito pro sklepy a hromadné garáže s vjezdem z ulice U Hráze a s výjezdem do ulice 
Gutovy. Je zde 233 parkovacích stání, z toho je 61 povrchových a 172 podzemních. Přízemí bude obsahovat 
6 obchodních jednotek. Na severní straně souboru se nacházela čerpací stanice pohonných hmot, která 
je rekonstruována. 

Výstavba začala v červnu 2005, stavba byla dokončena v roce 2007. Nastěhování bylo možné ve třetím 
čtvrtletí roku 2007. Cena byla od 33 tisíc korun za metr čtvereční. 

Investorem byla Majetková správa Praha, a. s., zhotovitelem pak Navatyp a.s. Architektem je Ateliér 
AGORA, Vinohradská 156, Praha 3. 

Internetové stránky:  www.navatyp.cz. 
 

 
 

Obytný soubor Gutovka 
 
 

Rezidence Korunní  
 
Soubor obytných domů Rezidence Korunní připravila realitní skupina Sekyra Group a bude se skládat ze tří 

částí: Boulevard, Villa či Industrial. Tato výstavba nahradí současnou budovu Sevapharma. Rezidence Korunní 
zahrne plochu okolo třiceti dvou tisíc metrů čtverečních a celkové investiční náklady na projekt dosáhnou zhruba 
1,3 miliardy korun. Do poloviny roku 2010  by zde mělo vzniknout celkem 270 nových bytů od třiceti až do sto 
sedmdesáti metrů čtverečních. Kromě nich však v areálu vznikne i několik ateliérů. 

Soubor budov Rezidence Korunní bude ve tvaru čtverce. Budoucí obyvatelé naleznou uvnitř dvůr s vodní 
plochou, zelení a lavičkami, odtud bude přímý vstup do jednotlivých součástí komplexu. Další odpočinkový 
prostor nabídne roh ulic Korunní a Říčanská. Toto místo s kašnou, stromy zatravněnou plochou bude sloužit pro 
společenské setkávání lidí a k příjemnému posezení. 
Část Boulevard bude přiléhat k ulici Korunní a bude tvořit 8patrový bytový dům s balkony. Východní a jižní 

část Rezidence Korunní, jež nese název Villa, bude určena nadstandardnímu bydlení. Její výška se bude 
postupně svažovat směrem k ulicím Hradešínská a Říčanská a ve svém nejnižším 3patrovém bodě citlivě naváže 
na stávající zástavbu městských vil, jež zde vznikly na začátku minulého století. Západní nadstandardní část 
Rezidence Korunní – Industrial – sousedí se stávajícím bytovým projektem Korunní dvůr. Majitelé bytů jistě 
ocení výhledy do Vršovic a dalších částí Prahy. Bude zde podzemní parkoviště a vzniknou zde i obchody.  

1.8. 2007 nabyl právní moci demoliční výměr pro stávající budovu Sevapharma. 1. listopadu pak byla 
zahájena první fáze demolice původní budovy Sevapharma. Současně se připravilo výběrové řízení 
na stavebního dodavatele Rezidence Korunní. 

Internetové stránky: http://www.rezidencekorunni.cz/ 
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Malešická stráň 
 

Firma Malešická stráň - M.S. Stavební, s.r.o. - realizuje projekt Malešická stráň. Cílem tohoto projektu 
je výstavba bytových a rodinných domů. Jde o 200 bytů, 45 řadových rodinných domků a 8 villa domů. 

Na jižní stráni jsou čtyřpodlažní bytové domy navrženy v oblouku podél Malešické a Rektorské ulice. Za nimi 
vyroste rovněž v obloukových liniích zástavba řadových a samostatných rodinných domů. 
První etapa, která byla realizována v letech 2003 až 2005, obsahovala dva bytové domy. V těchto domech 

je umístěno 56 bytů a nebytové prostory (kanceláře, ateliéry, atd.). 2. etapa probíhala v období 2005-2006 
a jednalo se o 2 bytové domy. Následovala 3. etapa, kdy se v období 2006 až 2007 stavěly 3 bytové domy. 
4. etapa je plánována v letech 2007 až 2009. Vzniknout  zde mají vila domy a bytové domy. 

Internetové stránky jsou: www.ms-stavebni.cz 
 
 
 

Záběhlice VII 
 
Začátkem roku 2006 začala v Záběhlicích v Hyacintové ulici výstavba 53 bytových jednotek. Dokončení bylo 

naplánováno na červen 2007. Bude zde ostraha objektu 24 hodin s recepcí.  
Internetové stránky: www.ama-byty.cz. 
 
 
 

Bytový soubor Slatinka 
 
V jižní části ulice V Korytech na Zahradním Městě vzniká projekt Slatinka. Ten nabízí 178 bytů o velikosti 

od 1+kk do 4+kk. Jsou zde plánovány dva luxusní střešní mezonetové byty s velkou zahradou 4+2 kk, ceny 
od 37 tisíc do 54 tisíc za m². 

Dům A obsahuje 59 bytů a dům B zahrnuje 119 bytů ve 12 podlažích 
Stavební povolení pro 1.etapu výstavby nabylo právní moci 20.3. 2007. Plánované ukončení výstavby 

by mělo být v prosinci 2008.  Koncem roku začala výstavba i domu C, který bude mít 83 bytů.  
Internetové stránky: www.slatinka.cz 
 
 
 

Rezidence Strašnice 
 
1. září 2007 zahájila firma Ekospol prodej nového bytového projektu Rezidence Strašnice, kterou tvoří 

2 obytné pěti až šestipatrové domy se 102 byty od 1+kk až po 4+kk o velikosti 26 až 96 m². Každý byt 
má terasu, balkon nebo lodžii. Stavba se nachází v ulici Krabošická. 

Hotovo to má být v září 2008. Internetové stránky jsou: http://www.ekospol.com. 
 
 
 

Zahradní Město 
 
Nové Zahradní Město vzniklo u ulice Práčská v blízkosti nákupního a zábavního centra Park Hostivař. Nové 

Zahradní Město, které stavěla společnost CENTRAL GROUP,  nabídlo kolem 1200 bytů a je jedním z největších 
realizovaných bytových projektů v České republice po roce 1989. Výstavba lokality byla rozložena do několika 
etap, celkově by zde mělo vzniknout jedenáct samostatných objektů. 

Lokalita Nové Zahradní Město obsahovala celkem 913 bytů v domech A až G. Výstavba začala v roce 
2005. Dům A má 182 bytů, dům B 164 bytů, dům C 182 bytů, dům D 120 bytů, dům E 108 bytů, dům F 93 bytů, 
dům G 64 bytů. Domy A, B, C, D, E byly během roku 2006 dokončeny a první obyvatelé se sem stěhovali 
v říjnu. Domy F a G, jejichž výstavba začala až na konci roku 2005, byly dokončeny v půlce roku 2007. 

Lokalita Rezidence Park Hostivař je lokalitou výhradně luxusních bytů. Přímo v místě je centrální recepce 
a nonstop bezpečnostní služba. U vstupů do bytového domu je navíc osazena kamera a ve všech bytech jsou 
videotelefony.  

Autory projektu Rezidence Park Hostivař jsou architekti Vojtěch Martínek a Eva Koláčková. Stejně jako 
v Zahradním Městě se i dominantou Rezidence Park Hostivař stala desetipatrová budova ve tvaru elipsy, celkem 
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jsou v celé lokalitě tři. Elipsovitou výškovou budovu doplnily tři nižší bytové domy, které k jihu terasovitě 
klesají.  

Celkem zde bylo postaveno 230 bytů  ve 4 domech. Jedná se o dům H s 46 byty, dům I s 69 byty, dům J s 53 
byty a dům K s 62 byty. Zahájení domů H, I, J, K začalo v létě 2006 a jejich dokončení bylo v prosinci 2007. 

Byty se prodávaly v ceně od 39.600 do 59.600 Kč/m² (vč. DPH) vnitřní podlahové plochy. Byty jsou 
v dispozicích od 1+kk až po 6+kk, ale nejvíce je zde bytů 3+kk a více než stometrové 4+kk. Nejlevnější byt bylo 
možno pořídit za 1.747.211 Kč vč. DPH; jednalo se o 1+kk, 32.5 m² a parkovací stání. Naopak nejdražší byl 
za 13.618.788 Kč vč. DPH. V ceně byl nejen byt 6+kk (mezonet) o výměře 207.7 m², ale i dvě parkovací stání, 
úložný sklep, balkon a terasa. 

Internetové stránky: www.central-group.cz. 
 
 
 

Zelený vrch 
 
Bytový areál Zelený Vrch vznikl na otevřené jihozápadní stráni nad Rektorskou ulicí v Praze 10 - Malešicích. 

Komplex je tvořen jedním objektem o čtyřech nadzemních podlažích a třemi objekty o pěti nadzemních 
podlažích s vystupujícími věžemi mezonetových bytů do šestého podlaží. Páté podlaží ustupuje a vytváří tak 
plochu pro velké terasy, obklopující byty. 

Celý areál nabízí 140 bytů ve 4 domech od 1+kk až po 6+kk. Garážová stání jsou umístěna v podzemních 
podlažích jednotlivých objektů.  

Územní rozhodnutí bylo vydáno 21. 2. 2005  a zahájení stavby začalo v dubnu 2006. Dokončení výstavby 
mělo proběhnout v srpnu 2007. 

Internetové stránky jsou: www.zelenyvrch.cz. 
 

 
Centrum Malešice 

 
Centrum Malešice je dlouhodobě plánovaný projekt, který se v roce 2007 konečně přiblížil k tomu, aby se 

začal uskutečňovat. V Malešicích by měla začít výstavba centra s asi 535 novými byty. Ty budou umístěny 
v šesti až osmipodlažních blocích (A - F ) mezi ulicemi, Počernická, Plaňanská a Nad Úžlabinou a ve čtyřech 
věžích, které mají mít patnáct až dvacet pater. Zahájení stavby se plánuje na II. čtvrtletí 2008 a dokončení 
1. etapy by mělo být  ve II. čtvrtletí 2010 a 2. etapy ve IV. čtvrtletí 2010.  

Nebytová část je navržena jako dvoupatrová podnož bytových domů v celé ploše centra. Celková užitná 
plocha nebytových prostor bude cca 11.000 m². Centrum nabídne v místě dosud chybějící obchody, služby, 
restaurace a podobně. Ty budou umístěny v přízemí a v prvním patře stejně jako kancelářské plochy a sportovní 
zařízení. Vyšší patra pak budou bytová. Automobily budou jezdit po obvodu Centra Malešice a parkovat 
v podzemních garážích. V podzemí jsou navržena parkovací stání ve 3 úrovních. Celkový počet parkovacích 
stání bude cca 960. Zvýšená kapacita počtu stání v parkingu v počtu 300 garážových stání je určena také pro 
obyvatele okolních domů, polikliniky a penzionů. Ústředním prostorem Centra Malešice se stane náměstí 
obkroužené podloubím s obchody a restauracemi. Do náměstí ústí množství uliček, průchodů a pasáží. 

Mezi některými lidmi je však tato výstavba velmi nepopulární. Podle lidí z Malešic by zde spíše mělo 
vzniknout veřejné prostranství a kulturní a společenské centrum, kde by se setkávali a bavili se. Současně by zde 
raději viděli novou zeleň, což projekt Centra Malešic nesplňuje. Lidem vadí, že zde přibudou automobily a více 
tak bude zatížena Počernická ulice. Projekt zástavby je podle nich předimenzovaný a firma se z malého pozemku 
snaží vytěžit maximum. Obyvatelé Malešic proti tomu protestovali a  sepsali petici „Malešice bez mrakodrapů“ 
(http://www.malesicebezmrakodrapu.estranky.cz/). Petice byla předána starostovi, zastupitelstvu a Úřadu 
městské části Praha 10 dne 10. července 2007. V září pak  byla zaslána Prezidentovi ČR, Poslanecké sněmovně, 
Senátu, ministrům kultury, dopravy, pro místní rozvoj, životního prostředí, primátorovi hlavního města Prahy, 
magistrátu, zastupitelstvu a radě hlavního města Prahy. Ke dni 19. září podepsalo petici proti nové výstavbě 
1 079 občanů. Autoři petice vyzvali spoluobčany, aby se 25. září zúčastnili 4. zasedání zastupitelstva Prahy 10. 
I přesto byl bod - Návrh na schválení kupní smlouvy se společností České nemovitosti, a. s. na prodej pozemků 
parc. č. 806/630, parc. č. 806/307 a parc. č. 962/2, v Praze 10, k. ú. Malešice a smlouvy o smlouvě budoucí 
o bezúplatném zřízení věcného břemene spočívajícího v právu chůze po všech pěších komunikacích 
vybudovaných v rámci stavby Centrum – Malešice, ve prospěch veřejnosti – schválen. 

S názory obsaženými v petici však vedení radnice nesouhlasí a naopak o některých informacích v petici tvrdí, 
že jsou nepravdivé. Například informace, že úprava územního plánu na tomto pozemku byla schválena bez 
vědomí občanů. Dále zmínka o 24 patrech je nepravdivá, protože zde má být jen 22 pater, atd. Společnost 
původně počítala, že nové centrum bude mít celkovou plochu 120 tisíc metrů čtverečních. Nakonec to bude 
necelá polovina. Vedení radnice také překvapilo, že se občané začali bouřit těsně před zasedáním zastupitelstva, 
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když se o této výstavbě ví od roku 2003. Bohužel to bylo proto, že občané nepočítali, že se tato výstavba pohne, 
a proto se dříve o celou věc nezajímali. To potvrdil i jeden z přítomných občanů na zastupitelstvu. 

Vraťme se však do minulosti a připomeňme si vývoj této výstavby. Výstavba centra v Malešicích 
je plánována už od 60. let minulého století. Dosud je na pozemcích uprostřed sídliště jen tráva, křoviny a část 
plochy slouží také obyvatelům okolních domů jako parkoviště.  Už v minulosti existovala řada projektů 
na využití této volné plochy, kromě obchodního domu se uvažovalo také o vzniku nového náměstí, sportovního 
areálu nebo kina.  

Městská část Praha 10 v roce 2002 vyhlásila obchodní veřejnou soutěž na využití pozemku v centru sídliště, 
ve které zvítězil návrh společnosti České nemovitosti, a. s. Souhlas s přípravou staveb byl vydán v srpnu 2003. 
Vítězný návrh se stal podkladem pro úpravu územního plánu, který schválilo Zastupitelstvo hl. m. Prahy. Studie 
byla následně zpřesněna a v květnu 2004 v informačním centru MČ Praha 10 prezentována široké veřejnosti. 
Rozpracovanou dokumentaci pro územní rozhodnutí poté představily České nemovitosti, a. s. znovu veřejnosti 
v informačním centru MČ Praha 10 v červenci 2005. Od března 2007 se občané mohli podrobně seznámit 
s výstavbou celého komplexu Centra Malešic v informačním středisku Českých nemovitostí, a. s. před budovou 
polikliniky. Otevřeno bylo v pondělí až pátek od 8:30 do 17:00 hodin. 

Koncem roku 2005 bylo řešení rozpracované dokumentace dokončeno zmenšením kapacity stavby vyjmutím 
původně navrhované části domu F při nároží ulic Počernické a Nad Úžlabinou. V první polovině roku 2006 byla 
dokumentace pro územní rozhodnutí dokončena. Vzhledem k tomu, že navrhované umístění stavby Centra 
Malešice vyhovělo veškerým platným požadavkům vydal odbor stavebního úřadu MČ Praha 10 rozhodnutí 
o umístění stavby.  

Začátkem roku 2007 byla dokončena dokumentace pro stavební povolení a v červnu 2007 podána žádost 
o stavební povolení. Stavební úřad v Praze 10  v červenci 2007 řízení přerušil s jediným odůvodněním, že nejsou 
dořešeny vlastnické vztahy k pozemkům. 25. září pak zastupitelstvo odsouhlasilo prodej pozemků za více než 60 
milionů korun. 

Internetové stránky jsou: www.cnas.cz 
Investorem je firma České nemovitosti a developerem projektu je firma Sekyra Group. Projekt Centra 

Malešice je dílem architekta Petra Dufka z ateliéru A+R system 
Předpokládané ceny budou od 35 000 do 50 000 Kč/m2. 
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4.2) Spoje, doprava a úpravy v Praze 10 
 
 

Rekonstrukce omezila dopravu v Malešicích a Strašnicích 
 
Rozsáhlá rekonstrukce elektrické sítě nízkého a vysokého napětí byla zahájena v květnu v oblasti Malešic 

a Strašnic.  Výměna kabelů probíhala po jednotlivých etapách zhruba do poloviny listopadu v oblasti přibližně 
vymezené ulicemi Na palouku, Limuzská, U krbu a V úžlabině.  

Kabely byly uloženy většinou v chodnících, často však docházelo ke křížení s vozovkami. Po dobu provádění 
výkopových prací bylo nutno počítat s přechodným zhoršením dopravní situace v dané lokalitě, včetně 
vynucených úprav dopravního režimu. Zejména se jednalo o zúžení či uzavírky chodníků, zúžení vozovek 
a dočasný úbytek parkovacích míst. 

 
 

Opravy na Albertově 
 
Z důvodu opravy křižovatky Albertov byl od pondělí 14. května do zahájení provozu denních linek ve středu 

18. července 2007 přerušen provoz tramvají v úsecích Moráň – Otakarova a Výtoň – Albertov. 
Linka č. 4 byla ve směru od Čechova náměstí v přepravních špičkách pracovních dnů prodloužena 

do obratiště Sídliště Řepy. Linka č. 6 byla ve směru od Laurové ze zastávky Kubánské náměstí, prodloužena 
do obratiště Radošovická (výstupní zastávka Nádraží Strašnice). Linka č. 7 nebyla po dobu výluky 
v provozu.Linka č. 24 byla v úseku Karlovo náměstí – Otakarova odkloněna přes zastávky I. P. Pavlova 
a Nuselské schody a ze zastávky Průběžná vedena přes Strašnickou a Černokosteleckou do obratiště Ústřední 
dílny DP, kde byla ukončena. Linky č. 53 a 55 byly odkloněny přes zastávky I. P. Pavlova a Nuselské schody.  

 
 

Dopravní omezení v Zahradním městě 
 
Stávající horkovodní rozvody v oblasti ulic Střemchová, Meruňková a Sněženková v Zahradním městě byly 

ve špatném technickém stavu a bylo nutné provést jejich výměnu. Pokládka nového předizolovaného 
horkovodního potrubí byla časově náročná a probíhala v období července a srpna 2007. V souvislosti s výměnou 
potrubí byl v celé oblasti silniční provoz upraven přechodným dopravním značením odsouhlaseným policií. Část 
komunikace Střemchová (úsek od U Zahradního města po Meruňkovou) a komunikaci Meruňková (úsek 
od Střemchové po Sněženkovou) bylo po dobu výstavby nutno uzavřít. Technologicky byly práce prováděny tak, 
aby přerušení dodávek tepla bylo minimální. 

V období od července do konce září byla v ulicích Jabloňová, Ostružinová, Hlohová a Střemchová prováděna 
rekonstrukce stávajících plynovodů a plynovodních přípojek. Stavba probíhala po etapách. Z tohoto důvodu byla 
v uvedených ulicích a ulicích v okolí stavby provedena změna dopravního režimu a omezeno parkování vozidel. 
Některé úseky komunikací bylo nutné uzavřít. Na nezbytně nutnou dobu byly přesunuty zastávky autobusu 
Centrum Zahradní město a Hlohová. Dočasné dopravní značení, odsouhlasené policií bylo vyznačeno 
přenosnými dopravními značkami.  

 
 

Opravy na Palackém náměstí 
 
Z důvodů rekonstrukce tramvajové křižovatky na Palackého náměstí byla naplánována změna v dopravě, 

přerušen byl provoz tramvají v úseku Moráň – Anděl a Národní divadlo – Výtoň. Změna měla trvat od zahájení 
provozu denních linek ve středu 18. července do zahájení provozu denních linek ve středu 31. října. Oprava 
nakonec byla ukončena v kratším termínu. 

Na území Prahy 10 se tato relativně vzdálená oprava dotkla tří tramvajových linek. Linka č. 6 byla ve směru 
od Laurové, ze zastávky Kubánské náměstí, prodloužena přes zastávku Průběžná do obratiště Radošovická, kde 
byla ukončena (výstupní zastávka Nádraží Strašnice). Linka č. 7 nebyla v provozu a linka č. 24 byla ve směru 
od centra, ze zastávky Průběžná, odkloněna přes zastávky Strašnická, Černokostelecká a Depo Hostivař 
do obratiště Ústřední dílny DP, kde byla ukončena.  
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Ve Vršovicích prasklo potrubí 

 
Havárie vodovodního potrubí ve Vršovické ulici 19. září dopoledne přerušila dodávku vody do desítek 

domácností. Potrubí, které pochází z roku 1971, prasklo pravděpodobně pro přetíženost hustotou dopravy. 
 
 

Havárie plynu 
 
15.10. a v následných dnech byla uzavřená ulice Pod Sychrovem I z důvodu havárie plynu. 
 
 

Práce na silnici 
 
Práce na silnici probíhaly v Hradešínské ulici od 13. do 16. listopadu kvůli havárii vody. Ulice byla průjezdná 

jedním pruhem mezi ulicemi Dykova a Estonská.  
 

 
Havárie vody 

 
Havárie vody postihla 18. listopadu Prahu 10. Nejprve po deváté hodině ranní prasklo potrubí v Kounické 

ulici. Až do půl čtvrté odpoledne netekla voda v domácnostech v části Kounické mezi ulicemi Limuzská 
a Černická. Náhradní zásobování zajistil otevřený hydrant.  

 
 

Rekonstrukce parkovacích stání ve Vladivostocké ulici 
 
Až do 19. prosince probíhala rekonstrukce parkovacích stání ve Vladivostocké ulici podél nově budovaného 

stadionu Slavie. V průběhu prosincového provádění rekonstrukce byl uvedený úsek přilehlého (jižního) 
chodníku pro chodce neprůchozí. Situaci řešilo instalované přechodné dopravní značení.  
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4.3) Životní prostředí 
 

Omezení a ukončení provozu sběrného dvora v Praze 10 
 

Od 11. ledna 2007 byl omezen bezplatný příjem objemného odpadu od občanů na sběrném dvoře hl. m. Prahy 
v Dřevčické ulici 44 v Praze 10. Sběrný dvůr byl do konce února v provozu v omezeném režimu. Na tomto 
sběrném dvoře byly přijímány pouze odpady jako stavební suť, dřevo, kovy, pneumatiky (za úplatu), papír, sklo, 
plast, nebezpečné odpady a vyřazená elektrozařízení.  

Od 1. března pak sběrný dvůr v ulici Dřevčická ukončil provoz. Areál sběrného dvora začal sloužit pouze jako 
stabilní sběrna nebezpečných odpadů, kde lze bezplatně odložit nebezpečný odpad z domácností jako barvy, 
žárovky, autobaterie a podobně. Podobné sběrny jsou v Praze 10 ještě dvě – v ulici V Korytech (areál 
nákladového nádraží Strašnice) a v ulici Moskevská (areál společnosti Pražské služby za ulicí Baškirská). 

Občané Prahy 10 mohou využívat ostatní sběrné dvory, kterých je na území Prahy celkem deset. Zdarma tak 
mohou občané ukládat veškerý odpad z domácnosti (objemný odpad, stavební suť, dřevo, kovy, papír, sklo, 
plast, nebezpečné odpady, vyřazená elektrozařízení apod.) například v Malešicích na rozhraní Prahy 10 a 14 
ve sběrném dvoře v ulici Teplárenská 5 v Praze 14. Ten provozuje společnost VS Ekoprag. Příjezd ke sběrnému 
dvoru je vyznačen ukazateli. V areálu dvora jsou přistaveny sběrové nádoby a kontejnery, do kterých se dle 
pokynu obsluhy vkládají jednotlivé druhy odpadu. Další je v blízkosti Prahy 10 v ulici Zakrytá v Praze 4  - 
Spořilově a Pod Šancemi 444/1 v Praze 9. 

Všechny sběrné dvory mají jednotnou otevírací dobu, která je v pondělí až pátek od 8,30 do 18,00 hod. 
(v době zimního času pouze do 17,00 hod.) a v sobotu od 8,30 do 15,00 hod.  

 
 
 

Kompostárna v Dřevčické ulici  
 
Po dvouměsíční odstávce byla od 19. března opět v provozu první veřejná kompostárna, která se nachází 

v Dřevčické ulici v Malešicích. Do kompostárny je možné bezplatně předávat biologický odpad, který občanům 
vzniká při údržbě zahrad u domu. Jedná se tedy o listí, větve, trávu, zeminu, dřevo, ovoce apod. Podmínkou 
pro ukládání bioodpadu občany zdarma je předložení občanského průkazu s vyznačením trvalého bydliště 
v Praze a odložení bioodpadu v max. množství 250 kg. Kompostárna je k dispozici také podnikatelským 
subjektům, které zde mohou odkládat odpady ze své činnosti za příslušný poplatek.  

Na kompostárně je možné také zakoupit výrobky jako je kompost, rašelina, kůra, směsi, substráty, apod. 
S provozovatelem zařízení byla dohodnuta odměna pro občany využívající kompostárnu. Občan získá zdarma 35 
% vyrobeného kompostu (přepočítávací koeficient je 0,175 z odevzdaného množství odpadu). Nárok na odběr 
kompostu je nepřenosný, vypočítává se jako suma ze předcházející rok. Odběr musí být proveden v období 
od 1. 4. do 30. 11. následujícího roku po roce, kdy byl bioodpad odevzdán. Jinak nárok na poskytnutí kompostu 
propadá. 

Kompostárna je otevřena v pondělí až pátek od 8,30 do 18,00 hodin (v době zimního času pouze do 17,00 
hod.) a v sobotu od 8,30 do 15,00 hodin.   

 
 
 

Mobilní sběr nebezpečných odpadů 
 
Celopražský mobilní sběr nebezpečných odpadů probíhal v Praze 10 první týden v dubnu. Občané, kteří mají 

trvalý pobyt na území hl. m. Prahy mohli obsluze svozových vozidel zdarma odevzdat baterie, akumulátory, 
nádoby od sprejů, zahradní chemie, mazací oleje a tuky, ředidla a barvy, léky a teploměry, kyseliny a hydroxidy, 
lepidla a pryskyřice, fotochemikálie, pesticidy nebo například zářivky. Při svozu nejsou odebírány lednice nebo 
televizory.  

Předávání probíhalo vždy od 15:00 do 15:20 a to 2. dubna na křižovatce ulic Krupská – Voděradská, 3. dubna 
na křižovatce ulice Přípotoční – Oblouková a 4. dubna na křižovatce ulic Na Třebešíně - K Červenému dvoru.  
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Malešická spalovna postavila filtry proti tvorbě dioxinů 
 
Pražské služby investovaly do stavby dedioxinových filtrů v Malešické spalovně v Praze 10 kolem 250 

miliónů korun.Tyto filtry zachytí škodlivé dioxiny uvolňující se při spalování odpadu. Koncentrace škodlivých 
látek (dioxinů) vypouštěných do ovzduší se tak snížila až o 70 %. Tím se výrazně zlepšilo životní prostředí 
v hlavním městě. Práce začaly 15. února a filtry začaly sloužit v říjnu.  

Spalovna radikálním způsobem snížila produkci rakovinotvorných dioxinů. I když splňovala zákonem 
stanovený limit produkce dioxinů, snahou bylo zajistit maximální využití energie z odpadů a současně 
minimalizovat dopady na životní prostředí. Myšlenka stavby dioxinových filtrů vznikla už v roce 1990.  

Výběrové řízení na dodavatele technologie vyhrála rakouská firma Zauner. Vedení se inspirovalo ve Vídni 
a rozhodlo se pro takzvanou katalytickou metodu proto, že má dlouhodobou životnost. Technologie filtru 
spočívá v instalaci čtyř reaktorů, kde probíhají chemické reakce. Výsledkem je rozklad dioxinů - vzniká pára 
a stopové množství chlorovodíku. Dalším pozitivem instalace filtrů je i snížení oxidů dusíku pod poloviční 
úroveň ve srovnání se současně platnými limity. 

Dioxiny jsou silně toxické organické látky, které znečišťují životní prostředí a ohrožují zdraví lidí. Jsou 
to mimo jiné karcinogeny, ve vysokých dávkách způsobují záněty kůže a plic. Zákonem stanovený limit dioxinů 
na jeden kubický metr spalin je 1/10 nanogramu, což odpovídá takové části gramu, jakou je jedna kapka vody 
v porovnání s objemem pětadvacetimetrového plaveckého bazénu.  

Ročně se spálí na území hlavního města přes 200 tisíc tun směsného odpadu, což představuje asi 230 
nákladních aut denně. Spalovna tak zlikviduje až 80 procent veškerého komunálního odpadu vyprodukovaného 
v hlavním městě. Navíc spalovna z likvidovaného odpadu vyrábí teplo, kterým je schopna vytopit více než 
20.000 domácností. 

Zatímco Malešická spalovna vylepšuje své působení na životní prostředí, tak největším zdrojem zdraví 
škodlivých exhalací v Praze je automobilová a kamiónová doprava. Koncentrace výfukových plynů ve vzduchu 
často vysoko překračuje hygienické normy. 

 
 

Jarní úklid u Botiče 

Tradiční úklid okolí Botiče se letos konal ve středu 18. dubna. Členové a příznivci sdružení Oživení uklidili 
během dopoledne okolí Záběhlického zámku. Odpoledne se pak přemístili k Toulcovu dvoru. Úřad městské části 
Praha 10 zajistil odpadkové pytle a přistavení velkokapacitního kontejneru, který členové sdružení celý zaplnili 
odpadem. 

Oživení se tímto jarním úklidem již pátý rok snaží přispět ke zkvalitnění významné cyklistické trasy. I podle 
názoru členů Oživení jsou výsledky jejich úklidů znát. 

 
 

Den Země v Edenu a Malešickém parku 
 
V sobotu  21. dubna se od 10:00 do 16:00 konala v Malešickém parku v Praze 10 Malešicích akce Den Země. 

V ulici U krbu mohli návštěvníci vidět pravé indiánské tee-pee i s indiánem. Děti se mohli svézt na Huculském 
koni.  Připraven byl indiánský souboj na ostří nožů, ale i  mnoho dalších her a soutěží. 

V pondělí 23. dubna od 10 do 18 hodin byl před nákupním centrem Tesco ve Vršovicích umístěn informační 
stan, kde byly k dispozici různé brožurky, letáky a další informační materiály věnované třídění odpadu 
či ochraně životního prostředí obecně. Informační akce se konala pod záštitou Magistrátu hlavního města Prahy  
a byla  zaměřená především na nakládání s komunálním odpadem v hlavním městě. Odborníci na danou 
problematiku odpovídali na dotazy návštěvníků, k vidění byly i jednotlivé sběrné nádoby pro tříděný odpad nebo 
vozidla sloužící ke svozu odpadu. 

Akce se uskutečnila při příležitosti oslav Dne Země. Tento mezinárodní den připadá tradičně na 22. duben. 
Jako svátek životního prostředí se u nás slaví již od roku 1990. 

 
 

Úklid nepořádku v Praze 10 
 
Velké množství odpadu nechává odstranit městská část; v roce 2006 to bylo přibližně 110 tun odpadu z 447 

míst veřejných ploch. Dalších cca 315 tun odpadu bylo uklizeno při zajišťování běžné údržby jako je úklid 
chodníků a travnatých ploch. Ze strany Magistrátu je ročně přistaveno na 800 velkoobjemových kontejnerů pro 
objemné druhy odpadu (v roce 2006 se v těchto kontejnerech odvezlo 1180 tun odpadu). Nárazově, jako 
prevenci černých skládek, přistavuje další velkokapacitní kontejnery také městská část.  
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V roce 2007 byl zvýšen počet kontejnerů na objemný odpad. Připraveno bylo celkem 852 ks velkokapacitních 
kontejnerů určených na objemné složky domácího odpadu. Oproti minulým rokům šlo o desetiprocentní 
navýšení. V druhém pololetí byly kontejnery přistavovány již od poloviny července každý týden až do konce 
roku. Do kontejneru lze odložit veškeré rozměrnější odpady mimo stavební suti, pneumatik a nebezpečných 
odpadů. Harmonogram přistavení bylo možno dohledat na internetových stránkách městské části.  

Celkem 181 tun odpadu bylo v období letošního března až května odstraněno z veřejné zeleně a chodníků 
na území Prahy 10. O úklid chodníků, psích exkrementů, sběr odpadu ze zeleně a vývoz košů v zeleni se stará 
Prahou 10 najatá firma a kvalitu práce kontrolují neustále dva pracovníci radnice – měsíčně provedou kolem 160 
kontrol. Nejvíce odpadu se ve sledovaném období odvezlo z oblasti Malešic – celkem 87,7 tun, nejméně naopak 
ze Záběhlic – 41 tun.  

V plném provozu jsou i radnicí zakoupené mobilní čtyřkolky – vysavače psích exkrementů. Nejvíce 
znečištěné byly tímto způsobem Vršovice. Zde pojízdné vysavače za tři měsíce odvezly z ulic a parků téměř 3,8 
tuny tohoto nepříjemného odpadu.  

V roce 2007 se uklízely i černé skládky. Na přelomu května a června se ve vytipovaných lokalitách Prahy 10 
podařilo odstranit několik velkých skládek. Při nákladech 300 tisíc Kč bylo odstraněno 60 tun odpadů a městská 
část v některých místech provedla opatření proti jejich opakovaní. Navíc v těchto místech přibudou kontroly 
strážníků. Pravidelný úklid je financovaný Magistrátem hl. m. Prahy a probíhá již několik let. Pracovníci odboru 
životního prostředí Prahy 10 vytipovali celkem deset míst, kde je zvýšené nebezpečí vzniku černých skládek. 
Uklízelo se například v ulicích U Seřadiště, Polygrafická, Křeslická, Rozmarýnová, Průběžná nebo v lokalitách 
Slatin a Sedmidomky.  

 
 

Sběr nepotřebného textilu 
 

V Praze 10 lze již po tři roky třídit nepotřebný textil. Najdeme zde dva kontejnery provozované soukromou 
společností Texat. Jeden je v ulici Počernická na autobusové zastávce Plaňanská před poštou a druhý v ulici 
Topolová na autobusové zastávce Centrum Zahradní město. Za první dva roky se dle údajů provozovatele sběru 
šatstva nasbíralo v Praze 10 přes 150 tun textilií. Do kontejnerů je možné odkládat staré či nepotřebné oděvy, 
obuv, hračky či jiné textilní výrobky (ručníky, prostěradla apod.).  

Věci sbírá firma Texat, která se zabývá tříděním textilu a provozuje několik prodejen použitého zboží. Firma 
celý projekt hradí.  Jeden kontejner stojí 11.000 korun. Odpad se třídí v profesionální třídírně a podle kvality 
vybraného materiálu se určí, která část půjde na recyklaci a která na charitu. Spousta věcí tak najde uplatnění 
u bezdomovců a sociálně slabých. Náklady se společnosti vrátí právě díky recyklaci. Z výnosů firma dotuje 
Nadaci Jedličkova ústavu. S projektem je spojena řada dalších menších akcí. Domácí textilie například využijí 
v Trojském útulku. 

Tento projekt vznikl podle švýcarského modelu, kde se oblečení sbírá již od roku 1946. 
 
 

Nová stanoviště tříděného sběru odpadu 
 
Počet stanovišť sběrných nádob na tříděné složky komunálního odpadu se v květnu rozrostl o další dvě místa. 

Ta vznikla v nových bytových areálech - v ulici Ungrova a Mattioliho. 
V současné době je občanům Prahy 10 k dispozici již celkem 231 stanovišť tříděného sběru. Standardně 

je každé stanoviště vybavené kontejnerem na plasty, papír a sklo. Většina míst je ještě doplněna nádobou 
na nápojové kartony. S rozrůstající se bytovou zástavbou v městské části a zvyšující se produkcí domovního 
odpadu a tím i vytříděných složek se do budoucna počítá s dalším rozšiřováním počtu sběrových nádob.  

 
 

Radnice zařídila častější odvoz tříděného odpadu 
 
Praha 10 také zajistila v červnu tohoto roku větší frekvenci svozu tříděných složek komunálního odpadu. 

Týkalo se to vybraných stanovišť tříděného sběru. Dlouhodobé problémy s nedostatečnou kapacitou sběrných 
nádob byly zaznamenány především v centrálních částech Vršovic a Strašnic. Navýšení se týkalo 40 stanovišť, 
na kterých bude častěji vyvážen plastový odpad. Nově to bylo čtyřikrát v týdnu. Z frekvence dvakrát na třikrát 
týdně se zvýšila také četnost odvozu papírových složek. Celkem se v navýšeném režimu vyváží papír již na 45 
stanovištích. Poslední změny jsou u svozu skla, které se standardně vyváží jednou za měsíc. Nově se na 57 
stanovištích bude svážet dvakrát měsíčně. Změny v četnosti svozu by měly přispět především k čistotě veřejného 
prostranství a vyhovět nárokům občanů, kteří se snaží sběr třídit. 
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Dobrovolníci uklízeli v září Prahu 10 
 
Dvě dobrovolné úklidové akce v rámci mezinárodní kampaně Ukliďme svět proběhly v Praze 10 o víkendu 

ve dnech 15. a 16. září. Obou akcí se zúčastnilo celkem na čtyřicet lidí z řad veřejností a především členů 
či sympatizantů občanských sdružení Alternativa II. a Českého svazu ochránců přírody.  

Sobotní akce probíhala v centrálních lokalitách městské části. Uklízelo se například kolem stanice metra 
Strašnická nebo v okolí Kubánského náměstí. Sesbíranými odpadky se téměř zaplnil celý velkoobjemový 
kontejner. Tři velkoobjemové kontejnery naplnili mladí brigádníci druhý den při úklidu v oblasti Sedmidomky 
a Slatiny. Zde bohužel stále lidé vyvážejí nejrůznější odpadky a jsou zde vyváženy i odpady stavebního 
charakteru. 

 
 

Zkušební sběr bioodpadů 
 
O prvních dvou listopadových víkendech se v Praze 10 na osmi vytipovaných místech, kde byly přistaveny 

velkokapacitní kontejnery, uskutečnil zkušební odvoz biologických odpadů. Ve stanovených termínech mohli 
občané na stanoviště přinést biologické odpady například ze zahrad. Do kontejnerů lze odkládat listí, větve, 
trávu, zbytky rostlin, shnilé plody a jiný biologicky rozložitelný materiál. Přistavené kontejnery nesloužily pro 
jiné druhy odpadu, ani pro dřevěné části nábytku. Odebrané odpady byly odvezeny do kompostárny.  

Aby nedošlo k nežádoucímu znečištění odebíraných bioodpadů odpadem jiného charakteru, byla na stanovišti 
obsluha, která zajišťovala naložení odpadu do kontejneru. Protože se svoz biologického odpadu osvědčil, byly 
velkokapacitní kontejnery přistaveny až do začátku prosince.  

 
 

Miss kompost  
 
Od prosince byla ve vestibulu malešické polikliniky, v ulici Plaňanská, k vidění ekologicky zaměřená výstava 

s názvem Miss kompost a Nulový odpad. Výstava se zaměřuje na problematiku moderního životního stylu, 
využívání odpadů a zejména pak bioodpadů. Část výstavy se věnovala praktickým informacím a prolíná se 
s ukázkami oděvních modelů, které byly představeny na módních přehlídkách Nulový odpad 06 a 07. 
Na fotografiích byly ukázky modelů z nápojových kartonů, pet láhví, spodní prádlo z hedvábí a biodegradabilní 
fólie, různé formy "recyklace" nepotřebných oděvů ale i návrhy z přírodního lnu a bavlny. Panely jsou doplněny 
žánrovými humornými kresbami od výtvarníků z České unie karikaturistů na téma Miss kompost. Výstava 
vznikla s grantovou podporou Magistrátu hl.m. Prahy a byla zrealizována v rámci projektu Ústecký kraj - kraj 
přírody i člověka, který je spolufinancován Evropským sociálním fondem a státním rozpočtem ČR. Součástí 
výstavy jsou informační materiály a letáčky věnované problematice nakládání s domácími biologickými odpady. 
Výstava byla k vidění do konce roku, poté se přesunula do budovy městského úřadu do pátého patra. 
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5) Sport. Péče o obyvatele – zdravotnictví a sociální 
pomoc 

5.1) Sport 
 
 

Fotbal 
 
 

SK Slavia Praha 
 
 
Klub byl založen v roce 1893 a největšího úspěchu dosáhl v roce 1996, kdy byl v semifinále Poháru UEFA. 

Poslední ligový titul je ze sezóny 1995/1996. 
Generálním ředitelem SK Slavia Praha je Petr Doležal. Trenérem fotbalistů je Karel Jarolím. 
Slavia hrála v roce 2007 na stadionu Evžena Rosického, který má kapacitu 19 032. 
Internetové stránky jsou. www.slavia.cz. 
V posledních letech se klub Slavie umístil takto: 2002 až 2003 druhé místo, 2003 až 2004 čtvrté místo, 2004 

až 2005 druhé místo a 2005 až 2006 třetí místo.  
 
 

Stadion Slavie v Edenu 
 
O výstavbě slávistického stadionu ve vršovickém Edenu jsem se již zmiňoval v kronice roku 2006. Výstavba 

pokračovala i v tomto roce. Stavba je ohraničena ze severu ulicí Vladivostocká, z jihu železniční dráhou, ze 
západu ulicí U Slavie a z východu tréninkovými hřišti. 

Fotbalový stadion SK Slavia Praha by měl být dokončen v březnu 2008. Náklady na něj jsou odhadovány 
na méně než jednu miliardu korun a staví ho společnost Hochtief CZ, a.s. Investorem je firma E Side Property 
Limited, která vznikla za účelem postavení stadionu a je dceřinou společností britské firmy ENIC, která je 
majoritním vlastníkem fotbalového klubu SK Slavia Praha. Areál je financován z interních i externích zdrojů. 
Projektantem je Ing. Arch. Martin Kotík  - Architektonický ateliér OMICRON-K. Podle prognóz by se investice 
měla vrátit do roku 2024. 

Rozměry hřiště mají být 105 x 68 metrů a kapacita stadionu je naplánována na 21 tisíc sedících diváků. 
Stadion je navržen podle anglického modelu, tedy že tribuny pro diváky budou hned u hřiště. Všechna místa jsou 
krytá. V Edenu bude také 40 VIP boxů (lóží), kde bude celkem 900 VIP míst. Bude zde 42 míst pro invalidy plus 
42 míst pro jejich doprovod. S tím souvisí i bezbariérový přístup. Fanoušci se mohou těšit i na dvě velkoplošné 
obrazovky o velikosti 5 x 7 metrů, které budou umístěny ve dvou rozích rozlehlého hlediště.  

Při plném zatížení areálu bude k dispozici přibližně 1 300 parkovacích míst, pro autobusy zde bude 25 stání. 
Pro autobusy fotbalistů bude vyhrazeno zvláštní parkoviště, stejně tak pro VIP hosty. Kromě toho se plánuje 
do budoucna vznik vlakové stanice, která by měla zlepšit dostupnost stadionu. Ta je i tak mnohem lepší než 
na současný Strahov, vždyť návštěvníci zápasů mohou využít mnoha tramvajových a autobusových linek, které 
mají zastávky skoro u stadionu. 

V prostorách stadionu bude asi 14 občerstvovacích míst včetně dvou restaurací, několik obchodů, fanshop 
se suvenýry. Bude zde také síň slávy, kde se bude připomínat slavná historie vršovického klubu. Garantem bude 
Národní muzeum. Přestože se tato síň slávy bude nacházet v salonku pro čestné hosty, bude se sem moci podívat 
i veřejnost a to v době, kdy ho nebudou využívat VIP návštěvníci. Součástí multifunkčního areálu v Edenu 
je přes 2 400 čtverečních metrů kancelářských prostor. V severním křídle areálu bude čtyřhvězdičkový hotel 
s kapacitou 150 pokojů. Konferenční místnost pojme 250 osob a je plně vybavena audiovizuální technikou. 
Provozovatelem je společnost Jerome Travel. 

 
O výstavbu stadionu byl mezi fotbalovými fanoušky velký zájem, proto se zde rozhodlo vedení Slavie umístit 

webové kamery. Příznivci Slávie tak mohli z tepla domova sledovat, jak se mění tvář stadionu, a jak pokračují 
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práce. Technické vybavení pro tento přenos bylo nainstalováno už na konci loňského roku, začátkem roku 
následoval ještě zkušební - neveřejný provoz. 

Kromě webových kamer byly pro fanoušky připraveny i návštěvy staveniště stadionu. Například do 4. února 
probíhala soutěž na serveru www.stadioneden.cz, jejíž tři vítězové mohli Eden navštívit, navíc s odborným 
doprovodem zástupce společnosti Hochtief. 

 

 
 

Výstavba stadionu Slavie 
 
Samotná stavba probíhala v roce 2007 následovně. Díky příznivé zimě, byly již začátkem ledna téměř hotové 

základy stavby fotbalového stadionu. 4. ledna bylo dokončeno 250 pilot. Po krátké přestávce na konci roku 2006 
pokračovaly i hrubé terénní práce.  

5. února byl na stadionu v Edenu po čtvrté hodině odpoledne vztyčen první sloup (vážil 2 tuny). Slavnostní 
události se zúčastnil i známý kameraman a velký fanoušek Slavie Miroslav Ondříček. Dále dorazil útočník 
fotbalové Slavie Stanislav Vlček a trenér Karel Jarolím, Vladimír Leška, Petr Doležal a mnozí další.  

Tento den se stal milníkem na stavbě, neboť skončila doba, kdy se pracovalo výhradně na povrchových 
úpravách, a začala se budovat nadzemní železobetonová konstrukce. Do té doby bylo z areálu vytěženo přes 30 
tisíc metrů krychlových zeminy, na základy padlo 3500 metrů krychlových betonu.  

Začátkem března byly dokončeny základy stadionu. V Edenu bylo položeno všech 603 pilot, které jsou 
dlouhé od 3 do 19 metrů, a začalo se pracovat na tribunách. Celková délka všech pilot je 4,6 km. 

Plánovalo se, že do financování stadionu vstoupí i radnice Prahy 10. To se však nestalo. Praha 10 totiž chtěla 
stavbu podpořit za předpokladu, že zde bude mít stadion i klub Bohemians 1905. Ten však nechtěl opustit svůj 
pověstný „Ďolíček“. Navíc radnice tvrdila, že je pro ni investor E Side Property Limited nečitelný. S tím však 
nesouhlasili zástupci investora. Projekt byl financován z dluhopisů, které se podle představitelů investora 
prodávaly průběžně, a byl o ně velký zájem. 

V červenci stály již čtyři tribuny, jako poslední se budovala ta západní, která je nejsložitější částí areálu. Mají 
v ní být kanceláře, zázemí fotbalového klubu, obchody, rychlé občerstvení či sázková kancelář i restaurace.  

V posledním srpnovém týdnu se začalo s montáží střechy stadionu (vyzvednutí prvního dílu střechy proběhlo 
29. srpna 2007). Unikátní a zároveň praktickou střechu tvoří speciální šikmý ocelový prstenec (o celkové 
hmotnosti 1 300 tun) s vazníky o délce až 36 metrů. Křídlo bude mít sklon 2,5 stupně, od západu k˙východu. 
Konstrukce střechy zároveň nese osvětlovací tělesa, která jsou ukryta před vlivem počasí v prostoru pod 
střechou. Po celém obvodu ocelové konstrukce střechy je síla osvětlení 148 reflektorů. Osvětlení je 1.650 luxů. 
Střecha je navržena tak, aby v hledišti nebyl ani jeden sloup, který by překážel ve výhledu. Střecha je usazena 
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na podpěrách prefabrikované konstrukce, které jsou umístěny nad prostory pro diváky. Střechu dále vypínají 
táhla na zvláštních pilotách za tribunami. Střecha má dřevěný podhled z kanadského cedru. 

Koncem září navštívil stadion Slavie místopředseda ČMFS Jaroslav Vacek, který byl s tím co viděl, velmi 
spokojen, a přislíbil, že by zde měla hrát reprezentace v květnu před odjezdem na EURO 2008. Podmínkou bylo, 
že bude stadion hotov, a že reprezentace postoupí, což se také stalo. 

O tom, jak rychle roste stadion fotbalové Slavie v Edenu, se 17. října  přesvědčili fotbalisté a hokejisté Slavie. 
Prohlídku si nenechal ujít hokejový trenér Slavie Vladimír Růžička nebo fotbalista Vladimír Šmicer.  

Jako úplně poslední byl dostavěn roh severovýchodní tribuny, tudy se na hřiště dovážel rozměrný materiál 
a přijížděla těžká technika. 

Koncem roku se začaly prodávat luxusní desetimístné VIP boxy, kterých bude v Edenu čtyřicet. Cena 
je od 850 000 do 1 250 000 korun za rok. V ceně jsou vstupenky na všechny akce, které se budou v Edenu konat. 
Kromě fotbalových zápasů to budou i koncerty a kulturní akce. Při koncertech bude trávník pokryt speciální 
plochou, která zabrání poničení hřiště. První lóži koupil pro svoji společnost Sport Invest manažer Pavel Zíka, 
který zastupuje například brankáře Petra Čecha. Dále Tomáš Rosen, člen představenstva Slavie, nebo pro svoji 
firmu bývalý slávistický záložník Ivo Ulich. 

V pátek 9.11. odstartoval i prodej voucherů na permanentku na příští sezónu, kterou by Slavia měla hrát 
na novém stadionu. První dva vouchery Slavia věnovala zástupcům dvou generací fanoušků – Blance Zikové 
a zástupci slávistického kotle – megafonistovi, který je znám pod přezdívkou „Strašák“. Třetí symbolický 
voucher převzal legendární fotbalista František Veselý. 

Nový stadion SK Slavia v Edenu se veřejnosti otevřel na Mikuláše. V klubovém patře západního křídla 
se 5. 12. od 14:30 uskutečnilo společné setkání s hvězdami Slavie a s Mikulášem, čertem i anděly. Návštěvníci 
získali i památeční CD s podpisem Vladimíra Šmicera a mohli se podívat, jak pokračuje výstavba stadionu. Cena 
vstupenky byla tisíc korun a dala se koupit v síti Ticketpro. Děti v doprovodu rodičů měly vstup zdarma. 
V prodeji bylo jen 150 kusů. Vstupenky si koupil Vladimír Šmicer, generální ředitel stavební společnosti 
HOCHTIEF CZ Tomáš Bílek nebo starosta městské části Praha 10 Vladislav Lipovský. Výtěžek ze vstupného 
byl věnován Klinice dětské hematoonkologie.  

 
Více lze najít i na internetových stránkách: www.stadioneden.cz/fakta. 
Termín předání hotového stadionu je stanoven na 20. březen 2008. Neznamená to však, že se ve stejný den 

otevře. Společnost E Side Property Limited by se však chtěla k tomuto datu co nejvíce přiblížit. Slavia chtěla 
zahájit otevření stadionu buď zápasem Slavia – Sparta, který se má konat 29. března, nebo utkáním s týmem 
Oxfordu. Ten byl totiž historicky první anglický soupeř Slavie. 

Zvláštností je, že je stadion budován zcela nový, což není běžné nejen v ČR, ale i v Evropském měřítku. 
Většinou se totiž stadiony modernizují nebo přestavují.  

Ještě trochu údajů o stadionu z hlediska vývoje. Nový majitel Slavie ENIC označil v říjnu roku 1997 
postavení stadionu za svoji prioritu. Poslední zápas v Edenu odehrála Slavia v květnu 2000. 20. prosince 2001 
bylo vydáno územní rozhodnutí. Demolice starého stadionu začala 15.  prosince 2003, jako termín otevření 
nového stadionu se uváděl 19. říjen 2005. Slavnostní poklepání na základní kámen proběhlo ale až 16. října 
2006. Jako datum předání stadionu se uvádí 20. březen 2008. 

 
 

Dragoun Cup 
 
První zimní trofej překvapivě nevybojovali hráči A týmu Slavie, ale mladíci z juniorky. Třetiligová rezerva 

Slavie zvítězila na turnaji Dragoun Cup na Vyšehradě. V konkurenci 14 týmů předčili například Kladno, 
Bohemians 1905 či Plzeň. 25. února ve finále Slavia B zdolala zásluhou tref Robina Dejmka 2:0 Blšany, které 
tak obsadily druhé místo. Třetí skončila  Sparta B. 

 
 

Zimní změny v kádru 
 
Fotbalová Slavia Praha získala v zimě dvacetiletého makedonského záložníka Aharmenda Nedzipiho z klubu 

Sloga Jugomagnat Skopje a pětadvacetiletého brazilského středopolaře Michela Fernanda Costu z klubu Gremio 
Barueri. Již dříve do Slavie přišel na hostování slovenský útočník Ľubomír Reiter.  

Naopak Pavel Fořt odešel do francouzského Toulouse, Radim Nečas do Mladé Boleslavi, Marcel Gecov 
do Kladna a Martin Slavík do Teplic. 
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Na jaře v sezóně 2006/2007 odehrála Slavia tato utkání: 
 

18.  12.03.2007 Liberec Slavia Praha 0:1 

19.  19.03.2007 Slavia Praha Brno 2:1 

20.  01.04.2007 Sigma Olomouc Slavia Praha 1:2 

21.  08.04.2007 Slavia Praha Most 3:0 

22.  15.04.2007 Slovácko Slavia Praha 0:0 

23. 18.04.2007 Slavia Praha Plzeň 0:1 

24. 23.04.2007 Sparta Slavia Praha 1:0 

25. 29.04.2007 Slavia Praha Kladno 0:0 

26. 07.05.2007 Jablonec Slavia Praha 1:0 

27. 10.05.2007 Slavia Praha Ml. Boleslav 1:1 

28. 13.05.2007 Příbram Slavia Praha 0:2 

29. 21.05.2007 Slavia Praha Zlín 2:1 

30. 28.05.2007 Č. Budějovice Slavia Praha 1:2 

 
 
Po podzimu byla Slavia na druhém místě, ale v 18. kole dokázali fotbalisté Slavie využít prohry Sparty 

s Jabloncem 0:3 a díky vítězství v Liberci 1:0 ji o bod přeskočili a vedli ligu. Během jara si dokonce SK Slavia 
Praha vytvořila 4 body náskoku na druhou Spartu. Potom však přišlo několik špatných výsledků, Slavia přišla 
o první místo a začala se propadat.  

Nakonec vše dobře dopadlo a Slavia vybojovala alespoň druhé místo. Třetí skončila Mladá Boleslav a čtvrtí 
byli hráči Liberce. Všichni přitom měli stejný počet bodů - 58. O pořadí rozhodla až minitabulka ze vzájemných 
zápasů, takový konec liga nikdy nezažila.  

Pro zajímavost tedy uvádím konečné pořadí prvních čtyř týmů. 
 

1 Sparta 30 44:20 62 

2 Slavia Praha 30 44:23 58 

3 Ml. Boleslav 30 48:27 58 

4 Liberec 30 44:22 58 

 
 

Letní změny 
 
V době letní přestávky se soupiska týmu doplnila o mnohá zajímavá jména. Například se do Slavie 

po jedenácti letech vrátil z Bordeaux Vladimír Šmicer. Ten se Slavií získal mistrovský titul, ale úspěšně si vedl 
i v zahraničí. V roce 2005 zvítězil v Lize mistrů. Poslední rok a půl se však spíše trápil se zraněními. Z dalších 
hráčů přišli: Erich Brabec (Aarau), Martin Vaniak (Most), Zdeněk Šenkeřík (Malatyaspor), Ladislav Volešák 
(České Budějovice - Sparta), Ondřej Šourek (Jihlava), František Dřížďal (Sokolov), Mickael Tavares (FC 
Tours), Tijany Belaid (hostování z Interu Milán), Milan Ivana (hostování ze Slovácka). 

Naopak odešli: Jan Vorel (Blšany), Lukáš Jarolím (Siena), Tomáš Hrdlička (Mladá Boleslav), Matúš Kozáčik 
(Sparta), Bořek Dočkal (Kladno), Lukáš Vácha (Jablonec), Ivo Táborský (Mladá Boleslav), Radek Dosoudil 
(Artmedia Bratislava). Hostování ve Slavii skončilo těmto hráčům: Aleš Urbánek (Spartak Moskva), Lubomír 
Reiter (Artmedia Bratislava), Armend Nedzipi (Sloga Skopje). 

Na přelomu srpna a září nastaly ještě dvě změny: odešel chorvatský obránce Ante Aračić do belgického 
prvoligového celku FC Molenbeek Brussels Strombeek a z Liberce přišel Daniel Pudil. 

Novým generálním partnerem Slavie se stala společnost Canaria Travel. 
 
 

Slávia poprvé bojovala v Lize mistrů 
 
S takto posíleným týmem se Slavia pustila do boje o postup do Ligy mistrů. Jednalo se již o šestý pokus 

postoupit do této soutěže. Ve 2. předkole narazila Slavia 1. srpna na celek Žiliny. Zápas skončil 0:0 a v zápase 
se objevil i Vladimír Šmicer. I odveta, která se hrála v Praze 8. srpna skončila 0:0 a rozhodovaly penalty. V nich 
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slávisté zvítězili 4:3 a postoupili do dalšího kola. 15. srpna se utkali se slavným Ajaxem Amsterdam a dokázali 
na soupeřově půdě vyhrát 1:0. V odvetě 29. srpna zvítězili fotbalisté Slavie 2:1 a poprvé postoupili do Ligy 
mistrů. Poděkovat mohli především brankářovi M. Vaniakovi a autorovi dvou gólů S. Vlčkovi.  

V Lize mistrů slavil fotbalový klub SK Slavia Praha úspěchy, ale setkal se i s neúspěchy. Nejprve porazil 
na domácí půdě Steaua Bukurešť 2:1, pak následovala porážka v Seville 4:2, ale nejhorší zápas sehráli fotbalisté 
v Londýně s Arsenalem, kde prohráli 7:0. Odveta v Praze pak skončila smírně 0:0. V Rumunsku uhrála Slavia 
remízu se Steauou 1:1 a tím si zajistila jarní účast v poháru UEFA, kam postoupila ze třetího místa ve skupině H. 
Poslední zápas pak prohrála Slavia na domácím hřišti se Sevillou (0:3). 

Jen postupem do základní skupiny Slavia vydělala víc než sto milionů korun. Další miliony pak klub vydělal 
v Lize mistrů a z prodeje vstupenek. 

 
V podzimní části v sezóny 2007/2008 odehrála Slavia tato utkání: 
 

 
1. 05.08.2007 Jablonec Slavia 0:1 

2. 12.08.2007 Slavia Kladno 2:0 

3. 19.08.2007 Č. Budějovice Slavia 1:2 

4. 25.08.2007 Slavia Brno 1:0 

5. 02.09.2007 Most Slavia 2:3 

6. 15.09.2007 Slavia Ostrava 0:0 

7. 23.09.2007 Bohemians 1905 Slavia 2:0 

8. 28.09.2007 Slavia Zlín 7:1 

9. 08.10.2007 Sparta Slavia 0:2 

10. 19.10.2007 Slavia Plzeň 3:0 

11. 29.10.2007 Liberec Slavia 1:1 

12. 03.11.2007 Slavia Teplice 1:0 

13. 11.11.2007 Žižkov Slavia 1:1 

14. 23.11.2007 Slavia Olomouc 0:0 

15. 02.12.2007 Slavia Ml. Boleslav 1:1 

16. 08.12.2007 Kladno Slavia 0:1 
 
 
Po zápasech odehraných v roce 2007 byla Slavia v Gambrinus lize na prvním místě. Bohužel se jí tak nedařilo 

v Poháru ČMFS. Ve 2. kole sice slávisté porazili V. Karlovice 0:4, ale ve třetím kole překvapivě vypadli 
s divizní SK Líšeň, když 26. září prohráli 4:3.  

O tom, že se v týmu Slavie v této sezóně sešli opravdu skvělí hráči svědčí i jejich účast v zápasech 
reprezentace. Za Českou reprezentaci hrál Daniel Pudil a Stanislav Vlček. Za Slovensko Matej Krajčík, za Tunis 
Tijani Belaid. V reprezentaci do 21 let hráli Suchý, Švec nebo Dočkal. Další jako například Vladimír Šmicer 
přišli o reprezentaci jen kvůli zranění. 

 
 

Fair Play Cup 
 
18. ročník Fair Play Cupu v Edenu vyhráli žáci Brna, kteří ve finále přehráli Spartu 2:1. Turnaj se konal 

pod záštitou MČ Praha 10 a Kluby fair play při Českém olympijském výboru. Slavia v něm vybojovala třetí 
místo, když v souboji o bronz oplatila porážku ze skupiny VFA Bratislava a přestřílela ji 10:2. V semifinále 
slávisté nestačili na celek Sparty. Cenu Fair Play získal za sportovní vystupování celek Českých Budějovic. 
Slavnostní výkop turnaje provedli Mickael Tavares a Tijani Belaid. Na turnaj se přišel podívat i Marek Suchý. 
Ti se pak podepisovali mladým fotbalistům a to nejen těm slávistickým.  

Pořadí turnaje: zvítězil klub 1. FC Brno, 2. Sparta Praha, 3. Slavia Praha, 4. VFA Bratislava, 5. Jablonec, 
6. Zlín, 7. Plzeň, 8. České Budějovice.  
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V 25. ročníku Bican Cupu uspěli hráči Slavie 
 
V atraktivním prostředí haly v Edenu proběhl od 15. do 16. prosince 25. ročník Memoriálu Josefa Bicana. 

Mezinárodní turnaj pro kategorii U17 se odehrál na moderním trávníku s mantinely, nechyběla multimediální 
tabule, během utkání hrála hudba. Slavia vyhrála svoji skupinu, kde se střetla s týmy Regensburg, Honvéd  
Budapešť a Nitra, ta byla obhájcem trofeje. Ve skupině B byla Sparta, Borusie Mönchengladbach, Žilina 
a Bohemians 1905. 

V semifinále hráči Slavie porazili Borussii Mönchengladbach 6:4 a ve finále porazili loňského vítěze z Nitry 
5:4. Součástí programu byl zápas fanoušků Slavie a Bohemians 1905 nebo exhibiční utkání osobností. 

 
 

Kdo vlastní Slavii? 
 
V prosinci se v novinách objevily zprávy, že fotbalová Slavia má nového majoritního vlastníka. Tím je česká 

finanční a poradenská společnost Key Investments. Nový majitel odkoupil celkem 61 procent akcií pražského 
klubu. Britská investiční společnost Enic, která vlastnila 97%,  tak má jen 31%. Jenže současně bylo jasné, 
že firma Key Investments se zabývá zprostředkováním obchodů a správou akcií pro své klienty. Majitelem tedy 
byl ještě někdo jiný. Firma se k tomu odmítla vyjádřit.  

K celé záležitosti se odmítali vyjádřit i šéfové Slavie a pokud již něco řekli, tak to snad vše ještě více zamlžili. 
Nakonec se ukázalo, že je to asi rok a půl stará událost, která překvapila nejen celou fotbalovou veřejnost, ale 
i fotbalisty. Podle spekulací si Slavii pořídili její stávající šéfové Petr Doležal a Tomáš Rosen. Ti to však 
nepotvrdili. Další možností bylo, že ve skutečnosti Key Investments spravuje majoritní balík akcií 
pro původního vlastníka, firmu ENIC. To by bylo možné, Britové by tak vyhověli regulím asociace UEFA, 
podle nichž nesmějí mít kluby v jedné soutěži stejného majitele. ENIC totiž vlastní z 66 procent Tottenham. 

Rok 2007 nakonec neodhalil, kdo je ve skutečnosti majitelem Slavie. Tajemný majitel se určitě ale dobře 
bavil, jak všichni pátrali, ale nakonec nic nevypátrali. 

Jisté je jen jedno a to, že společnost ENIC koupila v říjnu roku 1997 za 120 milionů korun 54 procent akcií 
Slavie. Během dalších čtyř let pak britský vlastník zvýšil svůj podíl v klubu až na 96,7 procenta. 

Známí jsou i vlastníci v minulosti. V lednu 1991 až červnu 1993 vlastnil 60 % Boris Korbel a 40 % SK 
Slavia. V červnu 1993 až prosinci 1993 vlastnila 60 % FO Slavia a 40 % SK Slavia. V lednu 1994  až květnu 
1994 byli majitelé - 25 % PPF, 25 % WIKA, 45 % FO Slavia, 5 % SK Slavia. V květnu 1994 až červnu 1996 se 
opět změnily poměry vlastníků na 50 % PPF, 45 % FO Slavia, 5 % SK Slavia.V červenci 1996 až  září 1997 
vlastnili Slavii - 44 % PPF, 34 % FO Slavia a SK Slavia, 10 % Benzina, 10 % Česká pojišťovna, 2 % drobní 
akcionáři. No a v říjnu 1997 vstoupil do Slavie již zmiňovaný ENIC. 

 
 

Silvestrovské fotbalové derby internacionálů 
 
V Edenu se na umělé trávě konal 22. ročník silvestrovského fotbalového derby internacionálů pražských „S“. 

Utkání začalo v pravé poledne. Po šestileté odmlce dokázali sparťanští internacionálové vyhrát silvestrovské 
derby výsledkem 5:2. Sparťané navíc dokázali poprvé v pětileté historii vyhrát také derby veteránů nad padesát 
let. To skončilo 5:6 pro Spartu. 

 
 

Slávisté i „Rudí“ scházejí se s chutí 
 
První setkání fotbalových internacionálů Slavie a Sparty se uskutečnilo již v roce 1998 v restauraci pod starou 

tribunou SK Slavia v Edenu. Od té doby se hráči a jejich hosté schází dvakrát ročně. Jednou na Spartě a podruhé 
je hostitelem Slavia. Na Spartě se hráči schází v areálu Letné v restauraci, kam se pohodlně vejde 50 osob. 
Slávisté museli po zbourání stadionu hledat náhradní řešení, letos se konalo setkání v restauraci U 3 soudků 
ve Vršovicích. V březnu se sešlo 31 bývalých hráčů SK Slavia a AC Sparta z 50. a 60. let, z nichž většina 
reprezentovala Československo. Diskutovalo se, ale vzpomnělo se i na pětadvacet hráčů, kteří již zemřeli (Peška, 
Žďárského, Lálu, Krause, Pazderu, Kvašňáka, Hildebranta a další).  

Panu Bokšayovi je již 96 let a dodnes nevynechá jediný zápas Slavie na Strahově. Pravidelně dochází 
na měsíční srazy internacionálů SK Slavia Praha, které se uskutečňují díky podpoře SK Slavia a.s. a odboru 
přátel FD SK Slavia. Nástupce slavného brankáře Františka Pláničky hrál do roku 1938 za Užhorod. Této 
jedenáctce se říkalo „Létající učitelé“. Protože se museli k utkání dopravovat letecky, aby v pondělí mohli být 
ve škole a učit.  
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Ex-Slavia: Andrejkovic, Hildebrandt, Pešek, Hubálek, Fiktus, Ječný, Muller, Žďárský, Bokšay, Segmuller, 
Mareš, Morávek, Lála, Nedvídek, Mařenec, Stárek, Krutsky, Čičatka, z mladších Knoflíček, Herda.  

Ex-Sparta: Svoboda, Pazdera, Táborský, Kraus, Boreček, Vrána, Kokta, Kolár, Kos, Novák, Procházka.  
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Bohemians 1905 
 
 

Halový turnaj Víkend šampionů 
 
Halový turnaj v Sazka Areně 14. ledna překvapivě vyhráli druholigoví Bohemians 1905, ačkoliv byli podle 

kurzů sázkových kanceláří nejslabším účastníkem akce. Z fotbalového turnaje si tak odvezli zlatý pohár 
a třísettisícovou prémii. Za nimi skončili hráči ze Sparty, Slavie, Mladé Boleslavi i Liberce.  Ve finále porazili 
hráči Bohemians 1905 Ružomberok 4:3. 

 
 

Orkán Kyrill řádil na Bohemce 
 
Větrná bouře, která zasáhla 18. ledna i Prahu, napáchala škodu i ve vršovickém dolíčku. Strhla zhruba 20 

metrů zdi, která odděluje stadión od Sportovní ulice. Tam i zdivo spadlo a poškodilo některá zaparkovaná auta. 
Na místo se dostavil statik ze stavebního úřadu Prahy 10, který zjistil, že je narušen i další úsek zdi až po vchod 
na novou tribunu, a nařídil jeho zbourání. Odstraňování škod začalo prakticky okamžitě a oprava následků pak 
probíhala průběžně.  

  
 

Tipsport Cup a zimní příprava 
 
Druholigový tým Bohemians 1905 vybojoval v  Tipsport Cupu druhé místo, když ve finále 11. února podlehl 

po penaltovém rozstřelu Slovácku. Souboj sledovalo v Edenu přes tisíc diváků především fanoušků Bohemians 
1905, kteří vytvořili bouřlivou atmosféru. V semifinále porazil vršovický klub Mladou Boleslav 2:1. 

Během zimní přípravy odehráli hráči Bohemians 1905 osmadvacet přípravných zápasů, kromě zmiňovaných 
turnajů vyjeli i na přátelský zápas do Salcburku nebo do Lipska. Největšími posilami byli Bálek a Rychlík. 
Naopak do Zlína odešel Dian, Divecký do Polska.  

Během zimní  pauzy vyrostla v areálu nová tribuna pro 500 diváků za 7,5 milionu korun, jedná se o třetí 
tribunu, která leží naproti té hlavní. Navíc byl postaven i nový vchod pro vozíčkáře. 

 
 

Klokan měl 80 let 
 
V dubnu slavil maskot klubu Bohemians - klokan - 80 let. Zelený klokan v bílém poli provází fotbalisty 

z Vršovic od jejich slavného zájezdu do Austrálie. Tam se mužstvo vydalo 6. dubna 1927 a strávilo tam 
4 měsíce, jednalo se o nejdelší  turné v historii českého fotbalu. Do Austrálie přitom původně mělo jet národní 
mužstvo, ale tak dlouhý pobyt si hráči nemohli dovolit. Postupně odmítli i kluby- Sparta, Slavia a Viktorie 
Žižkov. Příležitosti se chopil vršovický AFK založený v roce 1905. Pro lepší reprezentaci si propůjčili jméno 
Boheminas (Češi). Během čtyř měsíců sehráli fotbalisté 20 zápasů, kdy patnáctkrát vyhráli, dvakrát remizovali 
a pouze třikrát prohráli. Po návratu do Prahy tak na fotbalisty před hlavním nádražím čekalo bouřlivé přivítání. 
Vzhledem k dobrým výsledkům rozhodl fotbalový svaz, že si klub může ponechat v názvu jméno Bohemians. 
Zpět do Prahy si přivezli fotbalisté i živého klokana a ten jim pak zůstal v klubovém znaku dodnes. 

 
 

Nový majitel - CTY Group 
 
12. dubna připravil vršovický klub mimořádnou tiskovou konferenci, kterou přenášelo i internetové Rádio 

Bohemka a připraven byl videopřenos na klubových stránkách www.bohemians.cz. 
Oficiálně se potvrdilo, že druholigoví fotbalisté Bohemians 1905 získali nového sponzora: do akcionářské 

struktury druholigového klubu vstoupila společnost CTY Group. Původně vlastnilo téměř 61 procent akcií 
občanské sdružení CU Bohemians Praha, teď majoritní podíl získalo CTY Group. Generální ředitel této firmy 
Martin Frelich se stal novým členem tříčlenného představenstva zelenobílého klubu. 

Slovenská investiční společnost se navíc stala majitelem stadionu ve Vršovicích a plánuje jeho rekonstrukci. 
Nový stadion by měl mít kapacitu do 15 tisíc diváků.Tím padla možnost, že by Bohemians 1905 hráli 
na budovaném stadionu Slavie. Stadion v „Ďolíčku“ tak byl po více než 13 letech znovu spojen s klubem.  
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Na jaře se v tribuně stadionu otevřel nový fan-shop. 
 
Současná podoba akcionářů Bohemians 1905: 
CTY Group a.s.   51,19 % 
CU Bohemians o.s.  34,05 % 
Družstvo fanoušků Bohemians 10,24 % 
Pavel Fráňa    2,14 % 
Jiří Dienstbier    2,14 % 
Emil Buřič    0,24 % 
 
 
Tým Bohemians 1905 odehrál na jaře v sezóně 2006/2007 tato utkání: 

 
16. kolo 10.3.2007  Hlučín Bohemians 1905  1:2 (0:0)  

17. kolo 18.3.2007  Bohemians 1905 Dosta Bystrc  3:0 (3:0)  

18. kolo 23.3.2007  Vítkovice Bohemians 1905  1:2 (0:1)  

19. kolo 1.4.2007  Bohemians 1905 Třinec  1:0 (1:0)  

20. kolo 7.4.2007  Jakubčovice Bohemians 1905  0:2 (0:0)  

21. kolo 15.4.2007  Bohemians 1905 Chmel Blšany  1:1 (0:0)  

22. kolo 22.4.2007  Bohemians 1905 SFC Opava  3:0 (1:0)  

23. kolo 29.4.2007  Čáslav Bohemians 1905  1:3 (1:2)  

24. kolo 6.5.2007  Bohemians 1905 Vysočina Jihlava  1:0 (0:0)  

25. kolo 14.5.2007  Sigma Olomouc B Bohemians 1905  0:4 (0:3)  

26. kolo 20.5.2007  Bohemians 1905 Hradec Králové  0:0 (0:0)  

27. kolo 25.5.2007  Ústí nad Labem Bohemians 1905  1:2 (0:1)  

28. kolo 3.6.2007  Bohemians 1905 Baník Sokolov  0:1 (0:1)  

29. kolo 11.6.2007  HFK Olomouc Bohemians 1905  1:3 (0:2)  

30. kolo 16.6.2007  Bohemians 1905 Viktoria Žižkov  4:1 (3:0)  

 
 
Hráči Bohemians 1905 na jaře zabrali a dokázali udělat šňůru 16 utkání bez porážky, navíc ve 14 z nich 

zvítězili. Tato série tak vynesla klub na druhé místo a tedy i postupovou pozici do první ligy. Tento úspěch se 
odrazil i na tom, že zápas s Hradcem Králové přenášela s dvouhodinovým zpožděním stanice ČT4 Sport. 
20. května však ani televizní diváci, ani 8663 fanoušků na stadionu branku nevidělo.  

Boj o druhé postupové místo vrcholil, klub Bohemians 1905 si ho udržel po remíze s Hradcem Králové jen 
o skóre před HFK Olomouc. Série bez porážky pak skončila po 18 duelech v řadě a to ve 28. kole, když hráči 
podlehli Sokolovu 0:1. 

29. kolo mělo přinést rozhodnutí o postupujícím. V přímém souboji o postup do první ligy se setkala 
Bohemka se svými pronásledovali z HFK Olomouc. Tento zápas „klokani“ ustáli a zvítězili 1:3; vrátili se tak 
po čtyřech letech do nejvyšší soutěže a doplnili tak už dřív známého postupujícího Žižkov. 

V zápase na Hané se však předvedli i fanoušci Bohemians 1905, kam jich přijelo 14 autobusů. Na jedné straně 
fanoušci zabránili zániku klubu a dotlačili klub i do první ligy, když vytvořili průměrnou návštěvnost 6534 
diváků na zápas. Víc jich chodilo jen na Spartu v první lize. Na druhou stranu však stejní fanoušci v Olomouci 
vylomili plot, roztrhali sítě, podpálili reklamy a několik jich i vtrhlo na hrací plochu. Na konci zápasu tak hrozilo 
jeho zbytečné ukončení. Netřeba připomínat 17. květen 2003, kdy v 74. minutě při zápasu 29. ligového kola 
mezi pražskými Bohemians a Spartou, udeřil fanoušek Bohemians asistenta rozhodčího Ladislava Talpu, a zápas 
skončil kontumační porážkou vršovického celku. 

Postupové oslavy týmu trvaly po utkání s Viktorií Žižkov celý týden. Slavilo se na ploše, na pódium 
vystoupali všichni hráči a vše završil ohňostroj odpálený z kotle stadionu. Tým úspěšných fotbalistů i jeho 
vedení v čele s prezidentem klubu Antonínem Panenkou přijal na vršovické radnici starosta Vladislav Lipovský 
a místostarosta Bohumil Zoufalík. Oba popřáli Bohemians mnoho úspěchů v první lize. 

 



 203 

Trenérem a sportovním manažerem byl Zbyněk Busta. Ředitel Bohemians 1905 byl Jiří Steinbroch a předseda 
Družstva fanoušků Bohemians Antonín Jelínek. 

 
 

Postup slavili exhibičním utkáním 
 
18. června se konalo exhibiční utkání „klokanů“ proti týmu českých internacionálů. Za výběr Nadace 

reprezentantů nastoupily současné i bývalé hvězdy v čele s Janem Kollerem, Karlem Poborským, Vladimírem 
Šmicerem, Radkem Bejblem nebo Patrikem Bergerem, který se přihlásil sám, a kterého bylo na hřišti vidět.  

Před utkáním se nejdříve zájemcům podepsaly fotbalové legendy Antonín Panenka a Karol Dobiáš. Těsně 
před výkopem pak členové nadace ocenili vršovické jubilanty osmdesátníka Jiřího Peška a padesátníka Jiřího 
Ondru, Jan Koller dostal odznak za padesát startů. Několik tisícovek fanoušků vidělo vítězství českých 
internacionálů  4:3. Za Bohemians 1905 dal dvě branky Škoda a jednu Adam. Za Tým hvězd dvakrát skóroval 
Kincl a po jedné brance střelili Kuka a Bejbl. 

Utkání začalo v 17 hodin a vysílala je stanice ČT4. Vstupné bylo 90 korun na sezení a 50 korun na stání. 
 
Na hřišti se objevily následující sestavy: 
Bohemians 1905: Havránek, Hrábek - Škoda, Růžička, Kotrba, Pávek, Lukáš, Vágner, I. Hašek, P. Hašek, 

Kotyza, Rychlík, Adam, Morávek, Bálek, Matůš, Kulvajt, Bartek, Formáček. Trenér: Busta.  
Tým hvězd: Blažek, Vaniak - Hübschman, Nikl, Rada, M. Hašek, Bejbl, Baranek, Jarošík, Otepka, Šmicer, 

Berger, Kincl, Koller, Vlček, Kuka. Trenér: Kopecký.  
 
 

Příprava na ligu 
 
Partnerem nováčka nejvyšší domácí fotbalové soutěže, klubu Bohemians 1905, se stal komunikační operátor 

Volný. Podmínky ročního kontraktu zahrnují prezentaci klubu na portálu Volný.cz ve formě článků, fotografií 
a soutěží o vstupenky na utkání. Recipročně má být Volný prezentován v prostorách stadionu Bohemians 1905. 

Majoritní akcionář klubu společnost CTY Group stanovila rozpočet klubu pro ligovou sezonu nad hranici 40 
milionů korun.  

Změny postihly i stadion, který musel vyhovovat normám pro nejvyšší soutěž. I přes protesty fanoušků 
musela v kotli vyrůst tribuna k sezení. Tím se zmenšila kapacita stadionu, původně se na stadion vešlo devět 
a půl tisíce lidí. Současně se tím sníží i vybrané peníze ze vstupného. Klub Bohemians 1905 dostal pouze 
výjimku na osvětlení, které musel vybudovat do začátku jarní části soutěže. Na léto byla naplánována i oprava 
střechy. Prvoligovým nárokům neodpovídalo ani sportovně- technické zázemí stadionu, který byl 
zrekonstruován v roce 1971. 

Na tribuny byly přes léto namontovány plastové sedačky, rekonstrukcí prošla hlavní tribuna včetně střechy 
i útrob stadionu. Celá přestavba, i s umělým osvětlením, měla vyjít na 20 milionů. 5,5 milionu padlo na sedačky, 
3 až 5 milionů na osvětlení a zbývajících 10 milionů šlo na stavební práce. Na rekonstrukci se podílelo i 400 
fanoušků. 

Trenérem klubu  je Václav Hradecký. Bohemians 1905 přes léto posilovala, přišli - Michal Šmarda (Hradec 
Králové), Vít Turtenwald (Příbram), Petr Kunášek (Čáslav). Naopak odešli - Pavel Hašek (Teplice), Václav 
Kotrba (Čáslav), Jan Uchytil (Hradec Králové). 

11.7. byl zahájen předprodej vstupenek na zápasy Bohemians 1905. Očekávaný velký zájem fanoušků 
se potvrdil. Během úvodních hodin bylo prodáno více než 4000 permanentek. Prodej probíhal i přes internet. 
Zájem byl tak velký, že okamžitě došlo k přetížení sítě. Koncem července bylo prodáno skoro pět tisíc 
permanentních vstupenek na další ročník. 

 
V podzimní části v sezóny 2007/2008 odehrála Bohemka tato utkání: 
 
 

1. kolo 5.8.2007  Bohemians 1905 Baník Ostrava  0:2  

2. kolo 13.8.2007  Slovan Liberec Bohemians 1905  0:0  

3. kolo  20.8.2007  Bohemians 1905 Sigma Olomouc  0:0  

4. kolo 26.8.2007  Viktoria Plzeň Bohemians 1905  2:0  

5. kolo 3.9.2007  Bohemians 1905 Viktoria Žižkov  2:2  
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6. kolo 16.9.2007  FK Jablonec Bohemians 1905  0:0  

7. kolo 23.9.2007  Bohemians 1905 Slavia Praha  2:0  

8. kolo 30.9.2007  Mladá Boleslav Bohemians 1905  2:0  

9. kolo 7.10.2007  Bohemians 1905 České Budějovice  0:2  

10. kolo 21.10.2007  Kladno Bohemians 1905  2:1 

11. kolo 28.10.2007  Bohemians 1905 Most  1:0   

12. kolo 4.11.2007  Brno Bohemians 1905  2:0   

13. kolo 12.11. 2007 Sparta Bohemians 1905 3:1 

14. kolo 25.11. 2007 Bohemians 1905 Zlín 1:2 

15. kolo 2.12. 2007 Teplice Bohemians 1905 2:0 

16. kolo 9.12. 2007 Bohemians 1905 Liberec 1:0 

 
V 7. kole 23. září se v Ďolíčku utkali sousedé z Vršovic před vyprodaným stadionem. Utkání, ve kterém hráči 

Bohemians porazili Slavii, přihlíželo 7 a půl tisíce diváků. Hráči Bohemians 1905 se tak dočkali první ligové 
výhry po návratu do nejvyšší soutěže.  Branky dali ve 13. minutě Škoda a v 85. Kunášek.  

Sestava Bohemians 1905: Sňozík - Marek, Rada, Lukáš, Šmarda - Moravec (73. Kotyza), Nikl, Slezák, 
Kunášek - Ordoš (62. Polodna), Škoda (76. Adam). Sestava Slavia Praha: Vaniak - Krajčík, Suchý, Šourek, 
Hubáček - Janda, Kalivoda (67. Volešák), Belaid (46. Ivana), Pudil - Vlček, Šenkeřík (61. Necid).   

V Poháru ČMFS ve 2. kole jeli fotbalisté Bohemians 1905 5. září do Dvora Králové, kde vyhráli 1:4. 26. září 
vyhráli fotbalisté z Vršovic 1:0 v Břeclavi a postoupili do 4. kola domácího poháru. V něm se střetli se Spartou 
Praha a prohráli 2:0. 

  
V roce 2007 vyšla kniha Bohemka milovaná a znovuzrozená, jejímž autorem je Aleš Pivoda. Kniha mapuje 

období od jara 2005, kdy klub zachránili před krachem fanoušci, až po postup do 1. ligy. Hlavním tématem 
knihy jsou především ti, kteří se zasloužili o obnovení klubu. Autor při psaní této knihy spolupracoval 
s prezidentem Bohemians 1905 Antonínem Panenkou a s Jiřím Steinbrochem, bývalým ředitelem klubu, který 
se podílel na znovuzrození Bohemky. Samozřejmě nechybí ani informace o vzniku Bohemians, jejich působení 
v domácí lize, v evropských pohárech, i o hráčích Bohemians, kteří se nesmazatelně zapsali do historie našeho 
fotbalu. 

 

 
 

Stadion Bohemky po „návštěvě“ orkánu Kyrill 



 205 

 

ČAFC Praha 
 
Soutěž pražský Mini Cup, která je pro kluky narozené v roce 2000, zná vítěze. Pohár vyhrála Admira, druhé 

místo obsadilo Tempo a třetí ČAFC Praha. Hráči od Hamerského rybníka se tak stali nejúspěšnějším 
reprezentantem Prahy 10. Malí fotbalisté byli třetí již po podzimu a na jaře si tým trenérů Radka Jedličky 
a Josefa Vomáčky bronzové medaile s přehledem pojistil. 

 
Z internetových  stránek tohoto Záběhlického fotbalového klubu (www.sweb.cz/cafc.praha) jsem převzal 

následující údaje - Chronologický přehled historie ČAFC od založení do roku 1989:  
 
1899 - Ustavení Českého Athletic & Football Clubu na Královských Vinohradech - odtud zkrácený název 

ČAFC.  
1900 - Prvé mezinárodní styky, hřiště je u měšťanského pivovaru (mezi dnešní Kolínskou a Čáslavskou ulicí).  
1902 - Mistrovství Čech 1902 se konalo za účasti 18 mužstev rozdělených do dvou skupin. Mistrovství se 

nezúčastnila SK Slavia Praha, která pro spory s vedením ČFS hrála jen mezinárodní utkání.  
Skupina A : ČAFC Vinohrady A, SK Union Praha A, AC Sparta Praha, Česká vlajka Praha, FK Horymír 

Praha, AC Praha, SK Praha VII, SK Union Praha B. Skupina B : AFK Karlín, Staroměstský SK, SK Čechie 
Karlín, SK Meteor Praha VIII, SK Urania Praha, SK Hradčany, ČAFC Vinohrady B. Vítězové skupin - ČAFC 
Vinohrady A a AFK Karlín - se střetly ve finále s výsledky 2:2 a 5:1, o třetí místo se utkaly ČAFC Vinohrady B 
a AC Sparta s výsledkem 5:0.  

Celkové pořadí mistrovství Čech 1902 :  
1. ČAFC Vinohrady A  
2. AFK Karlín  
3. ČAFC Vinohrady B  
4. AC Sparta Praha  
 
1903 – Klub má druhé hřiště na místě dnešní křižovatky Flora.  

1904 - Prvé vítězství nad Spartou - 1:0. 

1908 - Čafka získává své další hřiště proti Olšanům na náměstí Jiřího z Lobkovic.  

1919 – Klub hraje 1.ligu.  

1928 - Ztrácí hřiště u Olšan a sestupuje z 1.ligy.  

1934 - Čafka se dočkala otevření nového spořilovského hřiště.  

1935 - Sestupuje až do 1.A třídy.  

1938 - Předsedou je slavný dr.Karel Pešek – Káďa.  

1946 - Začíná v 1.A třídě.  

1949 - Postup do divize.  

1950 - Změna názvu na Sokol ČAFC Vinohrady.  

1951 - Reorganizací je klub zařazen do přeboru pod názvem Instalační závody ČAFC.  

1952 - Změna hlavičky na Tatran Stavomontáže (spojení se Spartou Krč).  

1953 - Zařazení do jednoty Tatran Pozemní stavby.  

1964 - Založen Odbor přátel ČAFC.  

1968 - V soutěžích se používá název ČAFC Praha. 

1974 - Po 25 letech se probíjí klub do divize.  

1976 - Sestup z divize do přeboru.  

1979 - Zákaz používání názvu ČAFC.  

1980 - Opět postup do divize. Název klubu je Tatran Stavební závody.  

1981 – Sestup.  

1984 - Tatran SZ se probojoval do divize.  

1986 - Definitivní sestup.  

1988 - Povolen název Tatran SZ – ČAFC.  

1989 - Návrat k tradičnímu názvu ČAFC Praha. 
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V Praze 10 jsou kromě uvedených fotbalových klubů ještě tyto:  
 
AFK Záběhlice 
CU Bohemians Praha 
Junior Praha  
PSK Union Praha 
Rapid Malešice 
SK Union Vršovice 
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Hokej 

 
HC Slavia Praha 

 
Klub HC Slavia Praha byl založen v roce 1900 jako SK Slavia. V současné době hraje v Sazka aréně 

s kapacitou 18 tisíc lidí. Největšího úspěchu klub dosáhl v sezóně 2002/2003, kdy získal mistrovský titul.  
Internetové stránky klubu jsou: http://www.hc-slavia.cz. 
Prezidentem je RNDr. Miroslav Tvrdý. Generálním manažerem a současně trenérem je Vladimír Růžička. 
 
Hráči hokejového klubu HC Slavia Praha odehráli v sezóně 2006/2007 v roce 2007 tato utkání: 
 
37. kolo 2.1. 2007 Slavia Pardubice 7:2  

38. kolo 5.1. 2007 Kladno Slavia 6:2  

39. kolo 6.1. 2007 Slavia Vítkovice 6:5  

40. kolo 9.1. 2007 Slavia Plzeň 3:4p  

41. kolo 16.1. 2007 Karlovy Vary Slavia 2:3  

42. kolo 19.1. 2007 Slavia Zlín 0:4  

43. kolo 20.1. 2007 Sparta Slavia 3:4sn  

44. kolo 23.1. 2007 Slavia České Budějovice 2:3sn  

45. kolo 26.1. 2007 Třinec Slavia 0:7  

46. kolo 28.1. 2007 Liberec Slavia 7:2  

47. kolo 30.1. 2007 Vsetín Slavia 1:0sn  

48. kolo 2.2. 2007 Slavia Znojmo 6:2  

49. kolo 14.2. 2007 Slavia Litvínov 3:0  

50. kolo 16.2. 2007 Pardubice Slavia 3:2  

51. kolo 18.2. 2007 Slavia Kladno 2:1  

52. kolo 20.2. 2007 Vítkovice Slavia 3:1  

 
Slavia se ve vyřazovacích bojích utkala s celkem Českých Budějovic, který skončil po základní části třetí. 

První dva zápasy hrané v Č. Budějovicích Slavia prohrála. První utkání hrané 3.3. prohráli hokejisté 2:1 
až po samostatných nájezdech, druhé bylo na programu 4. března a skončilo 5:1. Na domácím ledě však byli 
slávisté úspěšní a stav dokázali srovnat. 7. března vyhráli nad hokejisty z Českých Budějovic 6:1 a 8. března 4:3. 
Pak přišla 11. března porážka – České Budějovice: Slavia Praha 4:3. 13. března se hrálo v Sazka aréně, za stavu 
1:1 neuznal rozhodčí hráčům Slavie regulérní gól a Slavia nakonec prohrála 1:4 a skončila svou hokejovou pouť 
již ve čtvrtfinále. 

Zatímco vypadnutí Slavie v sezóně 2005/2006 by bylo překvapením, tak v tomto ročníku to zas takový údiv 
nevyvolalo. Slavia totiž tentokrát nenavázala na své dobré výsledky z minulých roků. Reakce trenéra 
a generálního manažera Slavie Vladimíra Růžičky přišla velmi brzy: vzápětí po vyřazení oznámil, že pro další 
ročník nepočítá s brankářem Lukášem Hronkem a útočníky Radkem Dlouhým a Lukášem Havlem. 

Mistrovský titul nakonec obhájili hráči Sparty, když ve finálových bojích zdolali hokejisty Pardubic. 
Zajímavé je i srovnání návštěvnosti: zatímco Sparta měla v základní části průměrnou návštěvnost 6207 diváků, 
Slavia 4402. Slávističtí fanoušci se stále nenaučili ve velkém chodit do Sazka Arény, některé příznivce odlákává 
návštěva  i svými vysokými cenami. 

 
Letní změny v hokejové Slavii 

 
Klub Slavie si přes léto připravil tři změny. První byla změna klubového loga: místo původního klubového 

znaku vzniklo logo ve tvaru srdce, do něhož je umístěna lví hlava. Nová podoba má být atraktivnější zejména 
pro mladší fanoušky. Tvar znaku je daný tím, že Slavia hrála podle svých funkcionářů vždy srdcem. Logo bylo 
slavnostně odhaleno 9. srpna na tiskové konferenci, přítomni byli i předsedkyně fanklubu nebo herec Michal 
Suchánek, velký slávistický fanoušek. 
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Další změnou bylo zúžení ledové plochy v Sazka Aréně na  minimálně možné rozměry. Slavisté tak chtějí 
hrát bojovný a důrazný hokej. 

Poslední změnou je větší vstřícnost klubu k médiím. Novináři budou moci chvíli po utkání přímo do kabin. 
Slavia zavedla revoluční krok, který je u nás nezvyklý, funguje jen ve Znojmě, ale v NHL je běžný. 

 
Hráči hokejového klubu HC Slavia Praha odehráli v sezóně 2007/2008 v roce 2007 tato utkání: 

 

1.kolo 12.09.2007 Slavia České Budějovice 4:3N 

2.kolo 16.09.2007 Ústí Slavia 1:2 

3.kolo 21.09.2007 Karlovy Vary Slavia 5:6P 

4.kolo 23.09.2007 Sparta Slavia 4:3 

5.kolo 25.09.2007 Slavia Třinec 5:2 

6.kolo 28.09.2007 Znojmo Slavia 3:4 

7.kolo 30.09.2007 Slavia Pardubice 7:3 

8.kolo 05.10.2007 Litvínov Slavia 2:3 

9.kolo 07.10.2007 Zlín Slavia 2:7 

10.kolo 09.10.2007 Liberec Slavia 5:2 

11.kolo 12.10.2007 Plzeň Slavia 4:3P 

12.kolo 14.10.2007 Kladno Slavia 0:3 

13.kolo 19.10.2007 Slavia Vítkovice 7:0 

14.kolo 21.10.2007 Slavia České Budějovice 4:1 

15.kolo 23.10.2007 Slavia Ústí 6:0 

16.kolo 26.10.2007 Karlovy Vary Slavia 4:0 

17.kolo 30.10.2007 Slavia Sparta 5:1 

18.kolo 02.11.2007 Třinec Slavia 4:0 

19.kolo 04.11.2007 Slavia Znojmo 7:0 

20.kolo 13.11.2007 Pardubice Slavia 1:3 

21.kolo 16.11.2007 Slavia Litvínov 7:1 

22.kolo 18.11.2007 Slavia Zlín 3:2 

23.kolo 21.11.2007 Slavia Liberec 1:2P 

24.kolo 23.11.2007 Slavia Plzeň 3:2P 

25.kolo 25.11.2007 Slavia Kladno 5:3 

26.kolo 27.11.2007 Slavia Vítkovice 4:2 

27.kolo 02.12.2007 České Budějovice Slavia 3:0 

28.kolo 04.12.2007 Ústí Slavia 1:5 

29.kolo 06.12.2007 Slavia Karlovy Vary 6:2 

46.kolo 09.12.2007 Pardubice Slavia 1:4 

30.kolo 19.12.2007 Sparta Slavia 3:6 

31.kolo 21.12.2007 Slavia Třinec 1:2N 
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32.kolo 23.12.2007 Znojmo Slavia 5:2 

34.kolo 28.12.2007 Litvínov Slavia 5:3 

35.kolo 30.12.2007 Zlín Slavia 0:2 
 
 
 
 

Volejbal 
 
 

Úspěchy hráček z Prahy 10 
 

Ve finále Českého poháru 2007 vyhrály hráčky Olympu, které zdolaly Brno 0:3. 
V semifinále volejbalové Extraligy 2006/2007 vyřadily hráčky Olympu Praha sousedky z Vršovic – hráčky 

Slavie Praha. Ve finále se pak střetly s obhájkyněmi titulu z Brna. V pětizápasové bitvě nakonec titul získalo 
opět Brno. 

Volejbalistky Slavie Praha hrály s Přerovem o bronzové medaile. To se slávistkám podařilo a po dvou 
výhrách se radovaly z třetího místa. Spokojen byl i trenér Slavie Jiří Zach, jehož hráčky splnily suverénně roli 
favoritek. 

Ve čtvrtfinále Českého poháru vyřadily v listopadu a v prosinci hráčky Olympu volejbalistky Liberce. 
 
V Praze 10 jsou tyto volejbalové týmy: 
 
PSK Union Praha, PVK Olymp Praha, SK Slavia Praha, Školní klub AŠSK ZŠ Hostýnská, Školní sportovní 

klub EKO gymnázium Praha, TJ Astra Zahradní Město, TJ Bohemians Praha, TJ Junior Praha, TJ Malešice, 
TJ Sokol Praha Vršovice a TJ Sokol Vršovice II. 

 
 

Praha 10 hostila volejbalový přebor 
 
Ve dnech 27. až 29. září 2007 se uskutečnil v halách Olympu Praha a Slavie Praha již šestý ročník 

mezinárodního turnaje ve volejbale žen – Mizuno Cup 2007. Turnaj byl poslední velkou prověrkou 
extraligových družstev před nadcházející sezónou 2007–2008.  

Ve čtvrtek a v pátek se hrály zápasy ve dvou čtyřčlenných skupinách a v sobotu se jednotlivá družstva střetla 
o konečné umístění. Turnaj dobré úrovně vyhrály hráčky Slavie Praha, které ve finále zdolaly TJ Mittal Ostrava 
3:1, na třetím místě skončil přerovský tým Precheza Přerov a čtvrté místo patří PVK Olymp Praha.  

 
 
 

Házená 
 
 
Házenkářky Slavie jsou zlaté 
 
Neuvěřitelný obrat dokázaly házenkářky Slavie. 23. května 2007 vyhrály rozhodující, páté finále proti Veselí 

nad Moravou 19:18 a slavily titul i přesto, že v sérii o zlaté medaile prohrávaly už 0:2 na zápasy.  
A bylo to pořádné drama až do konce. Vítěznou branku Slavie vstřelila šest sekund před koncem ze sedmičky 
nejlepší střelkyně týmu Klára Černá.  

Mimořádnou radost měl i slávistický trenér Tomáš Kuťka. Ten dovršil svou sbírku, která čítá český, 
slovenský i československý titul. 

 
V Praze 10 jsou tyto oddíly házené: 
 
Bohemians Praha, DHC Slavia Praha, Lokomotiva Vršovice, TJ Astra Praha, TJ Sokol Praha Vršovice. 
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Pozemní hokej  
 
V červnu vyvrcholily boje o titul v Extralize mužů v pozemním hokeji. Slavia Praha porazila  Bohemians 

Praha 10:1 a Hradec Králové- Litice 0:2. Konečné pořadí extraligy pak bylo: 1. Slavia 45, 2. Litice 39, 3. Hradec 
Králové 32, 4. Bohemians 26, 5. Mnichovice 33, 6. President 32, 7. Rakovník 21, 8. Hostivař 4. 

 
 
 

Plavání 
 
Plavecký bazén v Edenu  se nachází na adrese Vladivostocká 10, Praha 10. 
 
Pardubice uspořádaly Zimní mistrovství České republiky v plavání ve dnech 16.- 18. února 2007. Zúčastnili 

se ho i plavci z vršovického oddílu SK Slavia Praha. Jednadvacetiletý závodník Zdeněk Františák získal dvě 
zlaté medaile; na 100 metrů prsa časem 1:03,05 vytvořil i rekord mistrovství a zlato získal i na 50 metrů prsa. 
Na stejné trati skončil Petr Pokorný pátý. Štafeta mužů na 4 krát 100 metrů polohový závod ve složení Jonáš 
Böswart (znak), Zdeněk Františák (prsa), Petr Pokorný (motýlek) a Jiří Skála (kraul) skončila šestá a porazila 
všechny pražské oddíly.  

 
V posledním srpnovém týdnu se skupina veteránů (5 žen a 6 mužů) z plaveckého oddílu Bohemians 

zúčastnila XI. European Masters Championship. Závody se uskutečnily v městě Kranj ve Slovinsku. 
Startovalo zde přes 4000 účastníků z 33 zemí. Česká republika byla zastoupena závodníky z 20 plaveckých 
oddílů. Veteránské soutěže probíhají podle věku závodníků v kategoriích po pěti letech. Závodníci z Bohemians 
startovali v kategoriích 50–54, 60–64, 65–69, 70–74, 75–79 let.  

Pro účast na závodech je nutné splnit limity, což vyžaduje celoroční přípravu ve vodě i na suchu. Veteráni 
z Bohemky zde dobře reprezentovali Českou republiku a v medailích patřili mezi nejlepší družstva Evropy. 
Plavci z Prahy 10 přivezli i několik republikových rekordů. Mezi muži dosáhl nejlepšího českého výsledku 
Zdeněk Hofer (ročník 1932) z Bohemians za bronzové místo v kategorii 75–79 let na 100 metrů kraul. Juraj 
Braník vytvořil český rekord a získal místo čtvrté. Mezi ženami bodovaly shodně třikrát stříbrným místem 
bohemačky Ivana Felgrová (1942) a Marcela Šťastná (1937). Šťastná navíc získala zlato na 200 m PZ. Eva 
Jarošová (1936) získala zlato na 200 metrů znak a stříbro na stovce. S uznáním a obdivem je třeba uvést, 
že z Prahy 10 startovala v barvách Slavie Praha jedna z nejstarších účastnic Mistrovství Evropy Marie Feifrová 
(ročník 1919). Plavala 50 m znak a obsadila ve své kategorii fantastické 2. místo.  

 
 
 

Triatlon 
 
 
Začátkem června Pražský plavecký areál Slavie hostil 270 dětí z celé České republiky, které se utkaly 

ve finálovém závodu 6. ročníku sportovní akce Triatlonové naděje 2007. Trofeje pro vítěze věnovala patronka 
soutěže, naše přední reprezentantka v triatlonu Lenka Zemanová.  

Do závěrečné štafety měst postoupilo 12 nejlepších dvojic. Zvítězili Zuzana Vlčková a Tomáš Kabrhel 
z Litomyšle, kteří zaplavali 100 metrů a uběhli jeden kilometr za 4,27 minuty.  

Triatlonové naděje jsou závody pro děti od 9 do 16 let. Soutěží se v běhu a plavání v náročnosti dle věkových 
kategorií. Běží se od 500 metrů po jeden kilometr a plave od 50 do 100 metrů. Rekordní čas 2,14 minuty 
v nejmladší kategorii držel Petr Vyplel z Plzně. Absolutním vítězem starších závodníků (6. až 9. třída) se stal 
s časem 4,08 minuty Martin Debnár z Prachatic.  

 
1. dubna se v Praze na Třebešíně konal první letošní triatlonový závod, v kterém se sportovci triatlonového 

oddílu SK Slavia Praha neztratili. 1. místo si v nejmladší kategorii vybojoval Vojtěch Sommer a Nikola 
Moravcová, na bronzovou příčku dosáhl Petr Kot a čtvrtý zůstal Marek Joska. Další zlatá místa přidali Erika 
Štěpánková (mladší žačky), Tomáš Řenč (dorostenci) a Jitka Hrubá (veteránky). Na druhém místě se umístil 
Patrik Štěpánek (starší žáci) a třetí místo získal Miroslav Kočovský (veteráni). Pěkné šesté místo obsadil i Tomáš 
Kozel mezi muži.  
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Ragby 
 
Na novém ragbyovém hřišti RC Slavia Praha v Edenu se o velikonočním víkendu uskutečnil 36. ročník 

mezinárodního turnaje kadetů v ragby - SLAVIA CUP. Zúčastnilo se ho sedm družstev kadetů (ročníky 1990 - 
1991) z Francie, Ruska, výběr ČR 16 a po dvou týmech z Moravy a Čech. Vítězem tradičního turnaje se stalo 
družstvo Villefranche z Francie, které ve finále porazilo tým SKMO - výběr Moskevské oblasti z Ruska. Třetí 
skončil výběr ČR U16. Mladíci ze Slavie hráli v družstvu Čechy I i ve výběru ČR do 16 let.  

Ragbyový klub Slavie Praha si v letošním roce připomínal 80 let od založení v roce 1927. Od loňského roku 
mají slávističtí ragbisté moderní hřiště v komplexu sportovišť Slavie v Edenu. Přestěhovali se sem poté, co hřiště 
v Troji, kde působili více než padesát let, zničila povodeň v roce 2002. Na novém ragbyovém stadionu, 
v sousedství slávistických fotbalistů, pozemkářů a atletů, hraje A mužstvo pod názvem „Hvězdy“ Extraligu KB, 
B družstvo „Nosorožci“ I. ligu. Hrají zde i junioři, kadeti, žáci a nově vznikající družstvo žen. Na hřišti 
se trénuje téměř denně.  

Letošní jubilejní 80. sezóna vyvrcholila 26. a 27. května mezinárodním Slavia festivalem a 27. června 2007 
hrál v Edenu Výběr Francouzské policie proti Výběru ČR – hráčům z české extraligy i ze zahraničí. Již od 16 
hodin 27. června byl na hřišti v Edenu program pro děti, mládež, stánky, tombola a občerstvení. V předzápase 
se utkali bankovní úředníci působící v pražských bankách. O poločase zápasu byli oceněni někteří hráči 
a funkcionáři RC Slavia k 80. výročí klubu. 

Internetové stránky klubu RC Slavia Praha jsou: www.slavia.rugby.cz 
  
 
 

Krasobruslení 
 
V Praze 10 vyrůstá krasobruslařka Barbora Ksandrová. Narodila se v květnu 1999 a navštěvuje druhou třídu 

ZŠ u Vršovického nádraží. S krasobruslením začala ve svých 4 letech v oddíle USK. V letošní sezóně kromě 
republikového vítězství dovršila další úspěchy na mezinárodních závodech Evropského kritéria. Ve Vídni 
obsadila 4. místo, v Salzburgu a Itálii 2. místo a v Budapešti se umístila na místě prvním. V loňském roce se 
poprvé umístila na 1. místě v České republice.  

 
Další krasobruslařkou je Klára Nováková, která od narození bydlí se svými rodiči ve Vršovicích a od šesti let 

se věnuje krasobruslení. První krůčky na ledové ploše ovšem udělala ve Finsku, kde strávila rok před nástupem 
do 1. třídy se svojí maminkou, která je trenérka a ve Finsku rok pracovala. Bruslí již 12 let a závodí za USK 
Praha, od roku 2002 je členkou VSC MŠMT ČR. Jejím domovským stadionem je zimní stadion Hasa 
ve Vršovicích. V sezóně 2006/2007 startovala Klára poprvé v kategorii seniorek, ač věkem je i příští rok ještě  
juniorkou, a hned při svém prvním seniorském závodě porazila současnou mistryni republiky. Během podzimu 
2006 se zúčastnila čtyř soutěží v rámci Poháru Českého krasobruslařského svazu a ve všech zvítězila. To Kláře 
také zajistilo celkové vítězství v Poháru ČKS. Na prosincovém mistrovství ČR a SR obsadila 3. místo. 2. místo 
vybojovala  na mezinárodních závodech v Lucembursku o velikonočních svátcích.  

 
 

Florbal 
 
V půlce června se ve Sportovní hale v Edenu ve Vladivostocké ulici konal Český florbalový den. Hlavním 

bodem programu bylo exhibiční utkání nejlepších českých florbalistů. Diváci měli možnost vidět na vlastní oči 
v akci finalisty anket o nejlepší české florbalisty, florbalistky, juniory, juniorky. Začátek byl naplánovaný na 13 
hodin. 

 
 
 

Cyklistika 
 
Na strašnické dráze 20. června kralovali cyklisté z Německa. V 65. ročníku tradiční Velké ceny Framaru 

zvítězil Mathias John, na druhém místě dojel jeho krajan Michael Seidenbecher. 
Ve dnech 19. až 22. července se na cyklistické dráze Nad Třebešínem III konalo Mistrovství ČR na dráze. 

Jelo se finále sprintu juniorů, kadetů, kadetek, žáků a žákyň a finále sprintu družstev juniorů a kadetů. 
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V Praze 10 působí KC Slavia Praha, který je jeden z nejstarších cyklistických oddílů ve střední Evropě a který 
byl založen v roce 1892. 

Klub cyklistů Slavia Praha oslavil 2. listopadu 2007 na den přesně své 115. narozeniny. Akce se zúčastnilo 
mnoho zajímavých hostů, mimo zástupců sponzorů a členů klubu i dva mistři světa Aleš Trčka a PhDr. Jaroslav 
Cihlář. 
Oslava se uskutečnila v důstojném prostředí stylové restaurace Hybernia, kde proběhla i krátká tisková 
konference. Z historie zde byly vyzdviženy zásluhy O. Rozvody, V. Štantejského i mnoha dalších. 

Představen byl i nový tým, kde hlavní hvězdou je sedminásobná mistryně republiky Dana Fialová. Představen 
byl i dvorní dodavatel materiálu fa Czech bike a.s., jelikož se na kolech značky Favorit budou závodníci Slavie 
v příští sezóně objevovat.  

Internetové stránky jsou: http://www.kcslaviapraha.wz.cz 
 
 

Lakros 
 
Od 27. do 30. června 2007 se konal ve sportovním areálu SK Slavia Praha v Praze 10 pod záštitou starosty 

Prahy 10 Mgr. Vladislava Lipovského mezinárodní mužský lakros Prague Cup 2007. Turnaj byl vrcholem 
letošní letní lakrosové sezóny a sešly se na něm kvalitní lakrosové týmy z USA, Anglie a České republiky.  
Vítězem se stal celek AIST – American International Sports Tours. 

Mezinárodní turnaj v lakrosu žen a juniorek Prague Cup 2007 se konal ve sportovním areálu SK Slavia Praha 
v Edenu ve Vladivostocké ulici od 11. do 15. července. V kategorii žen startovalo 7 týmů z ČR, USA, Anglie, 
Skotska, Německa a 9 juniorských týmů včetně družstva z Hong Kongu. 

Strhujícím průběhem finále vyvrcholil desátý ročník ženského mezinárodního lakrosového turnaje Prague 
Cup. Česká seniorská reprezentace v něm zdolala bílý výběr AIST nejtěsnějším rozdílem 12:11, když ještě 
v poločase prohrávala 4:7. 

  
  
 

Kuželkářky Slavie Praha 
 
Kuželkářky Slavia Praha, držitelky 11 ligových titulů v řadě v letech 1996-2006, skončily v loňském ligovém 

ročníku stříbrné. Historicky nejúspěšnější byly na Světovém poháru po zisku prvních tří ligových titulů na konci 
devadesátých let. Na Světovém poháru v Budapešti 1996 skončily slávistky třetí, následující rok v Augsburgu 
druhé a v roce 1998 taktéž v Augsburgu Světový pohár dokonce vyhrály. Další rok v Bratislavě skončily 
7. a v roce 2000 v Bolzanu 6. Posledním finálovým úspěchem slávistických žen bylo 4. místo v roce 2001 
ve Viernheimu. V následujících letech pak skončily na šestém až osmém místě. 

V letošním roce se účastnily od 2. do 6. října Evropského poháru v německém Augsburgu. V semifinále 
porazily kuželkářky Slavie Chorvatky z Iskry Poreč. Ve finále pak prohrály s Rumunkami z Ploiesti o pouhých 
12 kuželek. 

 
 
 

SK Rapid Praha slavil 100 let 
 
Strašnický Rapid slavil sto let. Na začátku minulého století byl jeho předchůdcem Meteor Vinohrady 

(Lužická ul. na Vinohradech - tzv. Šifnerák) a z té doby jsou zmínky i o oddílu kopané (S.S.K. Meteor 
s tehdejším idolem Janem Koškem). V roce 1909 se zde hrál i pozemní hokej.  

Kolem roku 1920 vzniká oddíl házené (měl mistrovské tituly mužů i žen), odbor plavecký i odbor šachový 
či tenisu a boxu. Po 2. světové válce vlivem reorganizace tělovýchovy byla činnost ochromena, v padesátých 
letech jsou zmínky o TJ Stalingrad, která ovšem nevyvíjela činnost. V roce 1968 byl obnoven TJ Rapid Praha, 
který v roce 1975 získal titul „Vzorná jednota Rapid Praha“, nositelka bronzové plakety - 3 oddíly jsou držiteli 
titulu I. stupně. Od roku 1987 sportovní činnost opět ustupuje do pozadí vlivem společenské situace a nedostatku 
financí. Pokus o vlastní sportoviště nevyšel a jednotlivé oddíly postupně ztrácejí ta svá. Na začátku 90. let se 
odtrhává oddíl fotbalu a přechází do TJ Malešice pod názvem SK Rapid Malešice, kde pokračuje ve své činnosti 
dodnes. Lukostřelba ztrácí svou lukostřelnici Na Vinici a volejbal i nohejbal přicházejí o své místo na zadní 
straně areálu ve Strašnicích.  

V polovině 90. let provedl rekonstrukci areálu tenisový klub a zůstává nadále na provizorním sportovišti 
ve Strašnicích. Odbor turistiky má svoji základnu nadále na chatě Labská. Všechny oddíly kromě fotbalu 
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zůstávají pod hlavičkou SK Rapid Praha, ale mají za povinnost být soběstačné s vyrovnaným vlastním 
rozpočtem.  

V červnu proběhly tradiční soutěže – např. volejbal, nohejbal, tenis nebo šipky. Jen lukostřelba byla 
přerušená. Odbor turistiky přišel s "bungee-jumpingovým" lanem a soutěžilo se o nejdelší napnutí. 

V sobotu 25. srpna přijela stará garda ligového Jablonce do Malešic poblahopřát fotbalistům pražského 
Rapidu k jejich letošním 100. narozeninám. V Heldově ulici se tak představil Tymich, Patlejch, M. Zálešák, 
Jiskra nebo brankář Švengr. Připraven byl i kulturní program.  

 
 
 

TJ Astra Praha 
 
Sezóna 2006/2007 se badmintonistům z TJ Astra Praha velmi vydařila ve všech věkových kategoriích. 

Především zazářili v soutěžích družstev: hráči II. celostátní badmintonové ligy dospělých postoupili do nejvyšší 
národní soutěže, tedy I. ligy, a družstvo žáků do 15 let získalo titul Mistra ČR smíšených družstev.  

V soutěži krajských výběrů kategorie U13 měla Astra 90 % zastoupení a tento Pražský výběr získal 1. místo 
v celostátní soutěži družstev krajských výběrů. Družstvo dorostu postoupilo na MČR a obsadilo 7. místo. 
V soutěžích jednotlivců se prosadily děti již od 11 let. Kristýnka Brunátová je letošní vítězkou neoficiálního 
mistrovství ČR kategorie U11. Eliška Maixnerová je oficiální mistryní ČR ve dvouhře U17. Další medaile 
získali Brečkayová, Havlenová, Myšáková (U13) a Holec, Zahrádka, Lajdová (U15), Měřička (U17) a Osička 
ve čtyřhře dospělých. Také na akademické půdě se dařilo Kočímu a Svátovi. Mimo jiné jsou tři dorostenci 
zařazeni do rozšířeného juniorského reprezentačního týmu – Kurz, Netík a Maixnerová.  

Oficiální zakončení jedné z nejúspěšnějších sezón proběhlo v pátek 22. června. Zájemci se mohli podívat 
na trénink dětí od 16 hodin a vyzkoušet si badmintonové dovednosti.  

Internetová stránka:  www.volny.cz/astra.badminton 
 
 
 

ASK Slavia Praha 
 

V rámci 2. veřejných závodů v Praze dne 9.5. se uskutečnilo otevření zrekonstruovaného atletického stadionu 
ASK Slavia Praha. Samotnému stříhání pásky předcházel dětský sportovní den pro děti z dětských domovů 
ve spolupráci s nadací Terezy Maxové. Sportovního dne se zúčastnily děti z Dolních Počernic, Dolního Lánova 
a Nymburka. Připraven byl bohatý program, při kterém si děti mohly vyzkoušet různé atletické disciplíny. Ceny 
věnoval ÚMČ Praha 10 a další sponzoři. 

Veřejných závodů se zúčastnila oštěpařka Barbora Špotáková. Součástí programu byl i vložený závod na 60 
metrů mužů, ve kterém se představili nejlepší sprinteři, mezi kterými nechyběli Ondřej Benda, Vojtěch Šulc, Jan 
Stokláska nebo úřadující Mistr Evropy v dvojbobu Roman Gomola. 

42. ročník Republikového finále atletického čtyřboje žáků základních škol praktických a speciálních, který 
se konal pod záštitou Hany Žižkové, náměstkyně primátora hl.m. Prahy, se uskutečnil dne 13. 6. od 8.30 hodin 
na atletickém stadionu ASK Slavia. Pořadatelem akce byla Základní škola, Praha 10, Práčská 37. 

Internetové stránky jsou: http://www.askslaviapraha.estranky.cz/ 
 
 
 

Akademie bojových umění ve Vladivostocké 
 
Ve sportovní hale Slávie Vladivostocká 1460 proběhla 16. září od 17 hodin náborová akce pražských klubů 

bojových umění. Vstupné bylo 100 korun, děti do 15 let měly vstup zdarma. K vidění byly ukázky bojových 
umění karate-do, taekwondo ITF, yong tjnu, kicbox, tchaj-ti, musado, kendo, aikido, iaido, jodo a další. 

 
 
 

Schodišťák 2007 
 
V sobotu 31. března od 10 hodin se konal již pátý ročník běhu do schodů Schodišťák 2007. Jako tradičně se 

běželo na Zahradním Městě na schodech ve Sněženkové ulici vedle domova důchodců. Běh je určen hlavně pro 
děti ze škol na Zahradním Městě. 
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SOKOL 
 
 

TJ SOKOL Praha Vršovice 
 

Internetové stránky  jsou - http://www.sokolvrsovice.cz/ 
TJ Sokol Praha Vršovice se nachází na adrese Vršovické náměstí 2/111, Praha 10 – Vršovice. 
 

V Sokole Vršovice je několik oddílů. Jedním z nich je i oddíl sokolské všestrannosti, kam docházejí rodiče 
a děti, předškoláci, mladší žáci a žákyně, starší žáci a žákyně, dorost, ženy a muži. Věnuje se pohybovému 
rozvoji dětí, florbalu, volejbalu a futsalu, novým formám rekreační gymnastiky - TeamGymu. Pro ženy jsou 
připraveny všechny moderní formy cvičení: aerobic, stepaerobic, kalanetika, gymbaly, kondiční cvičení, 
rekreační volejbal, p-class. 

Z dalších oddílů to jsou: házená, jóga, judo, kulturistika, kuželky, lukostřelba, lyžování, nohejbal, sportovní 
gymnastika, šachy, šerm, tenis, volejbal a věrná garda.  

 
Oddíl sokolské všestrannosti Sokol Praha Vršovice připravil 11. února od 15:00 hodin ve velkém sále  

vršovické sokolovny dětský karneval. Karnevalového reje se zúčastnilo 97 dětí. Připraveny byly i drobné 
pohybové soutěže a diskotéka. Vstupné činilo 30 korun pro děti a 50 korun pro dospělé a pro všechny bylo 
připraveno očerstvení.  

 
Ve staré budově TJ Sokol Praha – Vršovice se v únoru konal závod v silovém trojboji mužů i žen. TJ Sokol 

Praha Vršovice poprvé a jako první pražský oddíl pořádal oficiální závod v silovém trojboji federace IPF. 
Soutěžilo se v několika hmotnostních kategoriích a do soutěže se zároveň kromě přihlášených 38 mužů zapojily 
i dvě ženy. Domácí Jaroslav Mikulanda vyhrál kategorii mužů do 100 kg i absolutní prvenství. V kategorii těžší 
zvítězil až posledním pokusem pětadvacetiletý vršovický silák Martin Šafář.  

V březnu se konaly další mistrovské silácké závody v disciplínách benchpress a silový trojboj (tj. dřep 
s činkou, benchpress a pozved).  Mistrovství Čech v trojboji se konalo v Jablonci a přijela celá česká elita. 
Závodilo se o titul v kategorii do 110 kg, v němž zvítězil Martin Šafář ze Sokola ve Vršovicích. Mistrovství 
Čech v benchpressu se konalo v Mladé Boleslavi, za Sokol Vršovice startovaly 2 závodníci: Alena Maňáková, 
bývalá mistryně světa v trojboji, a vicemistr Evropy v benchpressu Jan Jurenka, který zvítězil již svým prvním 
pokusem, takže se rozhodl po prvním pokusu soutěž ukončit a šetřit se na další závody.  

Jaroslav Mikulanda 14. června reprezentoval Českou republiku na Juniorském Mistrovství Evropy (do 23 let) 
v bulharské Sofii. Mikulanda, kterému je právě 23 let, vyrazil na závody jako čerstvý vicemistr ČR v trojboji 
mužů. Na závodech se mu podařilo získat stříbrnou medaili za benchpress a stříbro za pozved.  

 
0. ročník memoriálu V. Straky připravili 19. března členové vršovického Sokola jako vzpomínku na svého 

oblíbeného cvičitele Ing. Vladimíra Straku. Nultý ročník Memoriálu dětské soutěže SletGym byl věnován 
nedávno zesnulému župnímu jednateli a tajemníkovi a konal se pod patronací jeho paní J. Strakové; ve dvou 
věkových kategoriích soutěžilo celkem devět dětských družstev z celé Prahy. SletGym je mladou, dynamicky 
se rozvíjející sportovní disciplínou, kde závodníci v šesti až dvanáctičlenných družstvech soutěží v akrobacii 
a ve skocích na malé trampolíně. Každý závodník obou kategorií si odnesl nejen sladkou odměnu, ale i malý 
dárek.  Kategorie I. (do 9 let) skončila takto - 1. GymClub REDA; 2. Gymstar Praha; 3. TJ Sokol Praha 
Vršovice. Kategorie II. (do 16 let) měla tyto vítěze: 1. Gymstar Praha; 2. Sokol Řepy; 3.TJ Sokol Praha 
Vršovice.  

 
Od května do září byla pro veřejnost připravena rekreační odbíjená. Konala se každé úterý a čtvrtek od 18:00 

do 20:00 hodin na hřišti vedle sokolovny Vršovice. Dále byl připraven letní aerobic s Ivou Holou. Prázdninové 
cvičení pro velké i malé slečny a paní se konalo v úterý od 18:30 do 20:00 hodin. 

  
Někteří členové Sokola Vršovice  se účastnili 13. světové gymnaestrády v  Rakousku v městě Dornbirn. 

Té se ve dnech od 8. 7. do 14. 7. 2007 účastnilo kolem 21 600 cvičenců z 57 států světa. 
 
Paralympička Miroslava Sedláčková, členka Oddílu sokolské všestrannosti TJ Sokol Praha Vršovice, 

vybojovala na atletickém mistrovství zrakově postižených v Brazílii stříbrnou medaili v běhu na 800 m 
v kategorii B1 úplně nevidomých. Druhým místem navázala na své předchozí úspěchy na zimních 
paralympiádách v Naganu a Salt Lake City, kde závodila v běhu na lyžích, i na zisk zlaté medaile v silničním 
běhu na 10 km na Mistrovství Evropy. M. Sedláčková je všestranně nadanou sportovkyní, která ve svých 30 
letech zvládá náročné tréninky při zaměstnání i při dálkovém studiu druhé vysoké školy.  
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TJ Sokol Praha Vršovice připravil pro celé rodiny sportovní akci, která se konala ve všech sálech sokolovny 

a přilehlém hřišti v sobotu 22. záři od 10:00 do 17:00 hodin. Pro malé cvičence byla připravena "opičí dráha", 
malá i velká trampolína, kruhy a jiná nářadí a náčiní. Dospělí si mohli projít „fittestem“ a ženy si mohly zacvičit 
při hudbě pod odborným vedením cvičitelek aerobiku. Na venkovním hřišti byl připraven volejbal. Během akce 
se představili i někteří nejlepší cvičenci. Vstup byl zdarma.  

 
Oddíl sokolské všestrannosti uspořádal v neděli 9. prosince od 16:00 hodin ve velkém sále sokolovny 

akademii. 
 
TJ Sokol ve spolupráci s ÚMČ Praha 10 realizoval v roce 2007, ale již i v roce 2006, projekt cvičení 

pro seniorky a seniory. Viz podkapitola Radnice pořádá cvičení pro seniory v kapitole Senioři a sociální pomoc. 
 
 
 

TJ SOKOL Praha Strašnice 
 

Internetové stránky  jsou - http://www.sokol-strasnice.cz/ 
TJ SOKOL Praha Strašnice se nachází na adrese Saratovská 4/400, Praha 10 - Strašnice 
 
V příštím roce oslaví Sokol Strašnice 100. výročí vzniku. Tělocvičná sokolská jednota byla ve Strašnicích 

založena 18. 10. 1908 za podpory obecního zastupitelstva a za pomoci blízkých již existujících sokolských 
jednot. Zakládajících členů bylo 52 a ti také hned začali se cvičením v hostinci „U Trmalů“. Velký příliv nového 
členstva nastal po 1. světové válce a to vedlo k tomu, že si v roce 1921 strašničtí sokolové postavili svépomocí 
vlastní tělocvičnu. Ta jim slouží dosud, i když ve velmi pozměněné a nyní i vylepšené podobě. Největší rozkvět 
strašnického Sokola nastal po roce 1945, kdy nejvíce strašnických občanů patřilo do sokolských řad. Všechny 
sokolské plány i aktivity byly však zmařeny po XI. sletu na podzim 1948. Někteří členové, pro komunisty 
nepřijatelní pro své demokratické zaměření, byli „vyakčněni“ a Sokol ve Strašnicích byl násilně utlumen. Přesto 
se i v době hluboké totality ve strašnické sokolovně cvičilo, a co více byly díky některým starším bratřím 
a sestrám a hlavně silným novým generacím 70.-80. let sokolsky smýšlejících cvičitelů a funkcionářů udržovány 
i sokolské tradice i ideály. To výraznou měrou napomohlo k rychlé a funkční obnově TJ Sokol Praha Strašnice 
v květnu 1990.  

Od té doby vzniklo mnoho nových oddílů, členstvo se účastnilo všesokolských i jiných sletů, veřejných 
cvičení a vystoupení. Stará budova tělocvičny se postupně měnila – důležité bylo vedle stavebních oprav 
vybudování plynového vytápění a rekonstrukce povrchu hřiště na umělý trávník. Tyto změny zkvalitnily cvičení 
a umožnily ve větší míře a lepší kvalitě pořádat veřejnosti přístupné akce pro děti a mládež. Velký ohlas a tradici 
mívají akce jako Dětský karneval, Dětský den, Mikulášská nadílka a veřejné cvičební hodiny nebo cvičební 
akademie pořádané při příležitosti významných výročí TJ Sokol Praha Strašnice. V posledních letech organizuje 
náčelnictvo pravidelně letní soustředění žactva v přírodě s vysokou účastí dětí.  

V roce 2005 byla zrekonstruována vstupní hala, ta má dnes nové obložení, osvětlení a také nové prostorné 
vitríny pro výstavu trofejí ze závodů a soutěží. V roce 2006 byla obnovena parketová podlaha v hlavním sále.  

V roce 2007 prošla rekonstrukcí podlaha na pódiu spolu s obložením stěn.  Nově byl instalován systém 
osvětlovací techniky a závěsných opon. Tyto novinky budou využity pro většinu veřejných akcí a pro potřeby 
dramatického kroužku, který nově vznikl na podnět náčelnice Ivany Kriglové. 

 
 
 

TJ SOKOL Záběhlice 
 
TJ SOKOL Záběhlice působí na adrese Na Vinobraní 91/230, Praha 10 - Záběhlice 
 
25. června se od 17:00 hodin uskutečnilo sportovní odpoledne – rodinné závody pro rodiče s dětmi. Závody 

probíhaly ve třech lehkoatletických disciplínách a družstvo tvořilo dítě alespoň s jedním rodičem. Dítě mohlo 
závodit i samo. 

 



 216 

 

5.2) Péče o obyvatele - zdravotnictví a sociální pomoc 

5.2.1) Zdravotnictví 
 
 

Fakultní nemocnice Královské Vinohrady (FNKV) 
 
Fakultní nemocnice Královské Vinohrady  je na adrese Šrobárova 50, Praha 10. 
FNKV poskytuje komplexní lékařskou a ošetřovatelskou péči. Specializuje se na traumacentrum, které 

je největší v republice, chirurgii, ortopedii, kliniku popáleninové medicíny a plastickou chirurgii. V nemocnici 
funguje největší kardiologické pracoviště v ČR. V současnosti je zde 34 klinik. 

Trocha historie: v roce 1897 bylo  přijato rozhodnutí vybudovat nemocnici pro „okres“ Královské Vinohrady. 
V roce 1902 byla nemocnice slavnostně předána veřejnosti a v roce 1903 dostala název Vinohradská nemocnice.  
V roce 1910 zde v vznikl nový infekční pavilon. V letech 1972 až 1976 zde proběhla rozsáhlá rekonstrukce 
a výstavba nových pavilonů. 

Internetové stránky jsou http://www.fnkv.cz. 
Telefon: 267 161 111  
 
První miminko se v Praze narodilo dvě minuty před jednou hodinou na gynekologicko-porodnické klinice 

U Apolináře. První miminko v Praze 10 přišlo na svět ve vinohradské nemocnici čtyři minuty po páté hodině 
ráno a byl to malý Zdeněk. 

 
Na začátku března 2007 nahradil bývalou ředitelku MUDr. Marii Alúšíkovou MUDr. Marek Zeman. Odvolán 

byl i ředitel Fakultní Thomayerovy nemocnice v Praze 4. Podle ministra zdravotnictví Tomáše Julínka byli 
odvoláni z důvodu špatného hospodaření, ale proti tomuto tvrzení se paní Alúšíková ohradila, viz. ustavující 
zasedání ZMČ Praha 10 dne 10. března 2007. Za rok 2006 podle Ministerstva zdravotnictví hospodařila FNKV 
se ztrátou 103 milionů korun, proto dostala nemocnice státní dotaci na oddlužení. 

Nový ředitel MUDr. Marek Zeman převzal nemocnici se ztrátou, která za celé první pololetí dosáhla částky 
přesahující 92 milionů korun. Tento dluh vznikl vinou minulého vedení; některé významné položky totiž nebyly 
zaúčtovány do účetnictví za rok 2006, ačkoli měly být, místo toho byly převedeny do prvního čtvrtletí tohoto 
roku. Nesrovnalosti v účetnictví potvrdil také audit, kterým po nástupu nového ředitele nemocnice prošla, proto 
bylo podáno trestní oznámení na bývalé vedení nemocnice. 

Výsledek auditu znamenal pro FNKV jediné, že se bude šetřit. Nové vedení však slíbilo, že dluhy nemocnice 
neohrozí kvalitu poskytované péče. Nemocnice se také v roce 2007 snažila zapojit do procesu akreditace, což je 
proces, který by měl směřovat ke zkvalitnění péče jak po organizační, tak po ošetřovatelské stránce. Získání 
akreditace je však práce na dva roky a nemocnice by tím získala mezinárodní akreditace JCI.  

Na konci srpna kvůli úsporám odešlo dvacet lidí. Do konce roku je pak následovalo dalších dvacet 
zaměstnanců, většinou lékařů v důchodovém věku nebo pracující na poloviční úvazek. Propouštění se týkalo 
několika klinik. Na platech by po snížení počtu zaměstnanců měla nemocnice podle propočtů ušetřit až 30 
milionů; mzdy lékařů totiž vzrostly na začátku roku o deset procent, zatímco příjmy zařízení jen o čtyři procenta. 
Platy lékařů se pohybují průměrně něco málo nad padesáti tisíci korunami měsíčně. Nové vedení slíbilo, že se 
snížení stavu lékařů nijak neodrazí na kvalitě péče. 

Ve Fakultní nemocnici Královské Vinohrady (FNKV) byl ke konci října 2007 ukončen provoz lůžkové části 
oddělení dětské chirurgie, které se přesunulo do Fakultní Thomayerovy nemocnice s poliklinikou v Krči 
(FTNsP). Vedení nemocnice oznámilo, že je to z důvodu koncentrace specializované péče, tedy, že v každé 
nemocnici nebudou zastoupeny všechny obory a podobory, ale že se zdravotnická zařízení budou specializovat. 
Taková dělba činností má mít jak ekonomické, tak i odborné důvody. V rámci FNKV zůstala zachována 
ambulance dětské chirurgie, která je provozována jako detašované pracoviště FTNsP. Funguje s rozšířenou 
provozní dobou do večerních hodin a s víkendovým provozem a zajištěny zde jsou všechna ambulantní ošetření. 
Plánované operace se automaticky objednávají mimo FNKV, u akutních dětských pacientů, kde je potřeba 
provést chirurgický zákrok, je zajištěn okamžitý transport do FTNsP. Vzdálenost mezi nemocnicemi je při 
převozu sanitním vozem zhruba 10 minut. 

Koncem roku byl dokončen návrh střednědobé strategie rozvoje FNKV s vizí transformace na univerzitní 
nemocnici v roce 2009. FNKV má profilovat jako špičkové zdravotnické zařízení poskytující 
superspecializovanou péči v oborech zdejšího Traumacentra, Kardiocentra a Onkocentra. FNKV bude nadále 
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zajišťovat celou šíři diagnostické a léčebné péče pro spádovou oblast Prahy 3, 10, 15 a 22. Jedním 
ze strategických cílů je přitom orientace na kvalitu péče a zvyšování spokojenosti pacientů.  

 
Dětské oddělení Kliniky popálenin v nemocnici Královské Vinohrady doznalo od 3. dubna mnoha změn. 

Proměnu zajistilo občanské sdružení Bolíto, které sehnalo peníze, projekt Kouzelné nemocnice pak navrhla 
výtvarnice Taťjana Macholdová. Cílem bylo vytvořit takové prostředí, které by dětem co nejvíce zpříjemnilo 
bolest, kterou způsobují popáleniny.  

Obyčejné bílé nemocniční chodby dnes hýří barvami, změny zavládly i na pokojích, kde dříve byly kovové 
postele a žluté nemocniční linoleum. V každém pokoji čeká na děti jiný svět. V jedné místnosti je palác 
pro prince a princezny se zlatým kobercem a křišťálovým lustrem, jinde se zase děti mohou vydat na výlet 
do vesmíru. Změna z tmavého oddělení na Kouzelnou nemocnici trvala pouhé tři týdny, děti po tu dobu byly 
přemístěny  do oddělení pro dospělé. Proměna oddělení stála zhruba osm set tisíc korun. 

Na kliniku vinohradské nemocnice, kde léčí popáleniny, každý rok ulehnou tři stovky dětí. Některé zde stráví 
i několik měsíců života. 

 
 

 
 

Pohotovost v Malešicích 
 

 
Pohotovost 

 
Ač se tato informace již zabývá i rokem 2008, tak její řešení probíhalo již v roce 2007. Radní magistrátu 

se zabývali myšlenkou, že od ledna 2008 by pohotovosti nahradily sanitky s lékařem. Hlavní město spolu 
s městskými částmi přispívaly na provoz lékařské služby první pomoci částkou 50 milionů korun. U mobilní 
služby se počítalo s investicí 18 milionů korun. Návrh počítal, že 16 dosavadních služeben lékařské první 
pomoci nahradí šest plně vybavených sanitek: 4 by byly pro dospělé a 2 pro děti. Pokud by se ukázalo, že tento 
počet nestačí, tak by se počet sanitek navýšil. Vozy by měly být v provozu v pracovních dnech vždy od 15 do 23 
hodin a o víkendech a svátcích by měly fungovat nepřetržitě, navíc by vznikla speciální telefonní linka, kde 
by lékař radil nemocným a rozhodl, zda je nutný výjezd záchranné služby. Magistrát hodlal platit jen jedno 
pohotovostní středisko v Praze 1, kde by měla být zachována také zubní ordinace. Radnice Prahy 10 od začátku 
byla proti tomuto systému, další radnice spíše vyčkávaly, jak se tato varianta osvědčí. Tento systém nakonec 
odborná komise doporučila odložit, dokud nevejde v platnost nový zákon o záchranné službě.  
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Městská část Praha 10, jak jsem napsal, s touto variantou nesouhlasila a plánovala zachování své lékařské 

služby první pomoci (LSPP) i v roce 2008. Jedním z důvodů je, že Praha 10 má nejvyšší věkový průměr 
obyvatel, proto na pohotovost peníze musí být. 

V rámci rozpočtu pro rok 2007 schválilo zastupitelstvo městské části pro její fungování částku sedm miliónů 
korun a magistrát pomohl dotací 2,6 miliónu. LSPP působí v areálu Polikliniky Malešice, Plaňanská 573 
a zajišťuje službu nejen pro Prahu 10, ale i pro Prahu 15 a Prahu 22. V roce 2006 bylo ošetřeno 8 189 dospělých 
a 5 411 dětí, návštěvy u dospělých byly provedeny u 635 pacientů a 84 dětských pacientů, z nichž asi deset 
procent lidí bylo převezeno do nemocnice.  

Personálně je pro dospělé LSPP zajištěna jedním lékařem a sestrou v týdnu a dvěmi lékaři přes sobotu 
a neděli či svátky. U dětské pohotovosti je počet lékařů a zdravotních sester stejný. 

 
V roce 2008 začala pohotovost fungovat ve fakultních nemocnicích. V provozu zůstala také centrální lékařská 

i zubní pohotovost v Palackého ulici v Praze 1, kterou bude nadále platit magistrát. Některé radnice 
se rozhodovaly, jestli držet pohotovosti dál, když nedostanou dotace od magistrátu. Pohotovost zrušila Praha 7, 
jiné městské části váhaly nebo chystaly omezení. Praha 10 však žádné změny ani omezení neplánuje.  

 
 
 

Nová ordinace očkování  
 

Zdravotní ústav se sídlem v Praze zřídil novou ordinaci očkování, která provádí tuto službu i před odjezdem 
do zahraničí. Ordinace zahájila provoz v lednu 2007 na adrese Praha 10, Jasmínová 37/2905, pavilon D v areálu 
pobočky Hygienické stanice /objekt bývalých jeslí/.  

 
 
 

Dům zubní péče o děti a rodinu 
 
Praha 10 otevře pro své obyvatele nové zdravotnické zařízení. To je jistě chvályhodné rozhodnutí a občané 

Prahy 10 to jistě ocení. Bohužel se naprosto změnila podoba této vily, o které se v knize Karla Výruta Kapitoly 
z pražské historie píše: 

„Jednu z prvních pražských vil střízlivého funkcionalistického slohu navrhl pro Grete Reinerovou významný 
český architekt Jaromír Krejcar. Dům v mírném svahu ulice Nad Olšinami (č. 4) byl dokončen v roce 1927. Jeho 
strohá, veškerých ozdob ušetřená fasáda, nápadně kontrastuje s okolními, převážně secesními rodinnými domy.“ 
Zbývá dodat, že Greta Reinerová byla spisovatelka a překladatelka, která se překladem knihy Osudy dobrého 
vojáka Švejka do němčiny v roce 1926 zasloužila o jeho popularizaci v zahraničí. 

Na podzim roku 2007 začala přestavba a rekonstrukce této vily Nad Olšinami, která by se na jaře v roce 2008 
měla otevřít jako Dům zubní péče o děti a rodinu. Zubní ordinace budou sídlit v prostorech této činžovní vily, 
která ještě před dvěma lety sloužila jako pohotovostní ambulance, a která bude zvýšena o jedno patro. Dům  
zůstal prázdný a bez praktického využití. Podle rozhodnutí městské části však musí být využíván pro účely 
zdravotnictví. 

V budově vzniknou zubní ambulance pro děti i dospělé. Pro nejmenší zde bude k dispozici školicí centrum, 
kde jim budou pracovníci vysvětlovat, jak se správně starat o zuby. Náklady na úpravy dosáhnou podle 
předběžných odhadů přibližně 12 milionů korun. Tři čtvrtiny této částky uhradí dotace ze státního rozpočtu, 
zbytek zaplatí desátá městská část ze svého rozpočtu.   

 
 

Nemocnost v Praze 
 

Na závěr ještě zbývá říci zprávu o zdravotním stavu Pražanů dle České správy sociálního zabezpečení. Za první 
tři čtvrtletí roku 2007 zůstali obyvatelé Prahy doma v průměru necelých 31 dní, rok předtím to bylo o den více. 
Přitom celorepublikový průměr je téměř 36 dní. Lidé rok od roku marodí méně, neboť být na neschopence 
se finančně nevyplácí. V porovnání s minulým rokem letos Pražané prostonali o 360 tisíc dnů méně. V prvních 
9 měsících roku 2007 klesal i počet neschopenek. Pracovní neschopnosti ubylo kromě Prahy 3 ve všech 
městských částech. Nejvíce neschopenek podepsali lékaři v Praze 10, nejméně v Praze 7. Nejdéle zůstávají 
v průměru doma nebo v nemocnici lidé z Prahy 2 - 34 dní, naopak nejkratší neschopenku dostávají lidé 
z Modřan - 28 dní. Lidé nejčastěji stonají s nemocemi dýchacích cest a pohybového ústrojí. 
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5.2.2) Senioři a sociální pomoc 
 
 

Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10 
 
Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10, příspěvková organizace se sídlem Sámova 7, Praha 10 

je zřízená městskou částí Praha 10 a slouží pouze občanům Prahy 10 jako organizace s širokým okruhem 
činností. Poskytuje sociální a ošetřovatelské služby seniorům, tělesně postiženým, občanům zbaveným 
způsobilosti k právním úkonům, ale i těm nejmenším - dětem městské části Praha 10. 

Centrum SOP zajišťuje pomoc a služby potřebným: v bytech klientů s pečovatelskou službou, domácí 
zdravotní péčí a tísňovou péči, ve dvou domech s pečovatelskou službou i ve dvou sociálně ošetřovatelských 
zařízeních.  

Seniorům jsou k dispozici 3 dietní jídelny, 4 kluby seniorů, 2 střediska hygieny a 2 prádelny. Centrum 
vydávává Měsíčník CSOP a pořádá zájezdy. Součástí Centra SOP je i středisko služeb pro děti a rodiče. 

Internetové stránky jsou: http://www.csop10.cz/ 
 
 
 

Domy s pečovatelskou 
 
Domy s pečovatelskou službou jsou domy se zvláštním určením s malými bytovými jednotkami, kde mají 

obyvatelé svoje zařízení. Byty jsou určeny pro seniory starší 65 let nebo mladší, ale trvale invalidní, pro něž 
je k dispozici několik bezbariérových. V domech je poskytována pečovatelská služba, dochází sem masér, 
kadeřnice a pedikérka, k vybavení objektu patří i prádelna, jídelna, klub seniorů a středisko hygieny. Je zde 
recepce, jejíž pracovníci v případě naléhavé potřeby mohou obyvatelům poskytnout pomoc, a je zde také 
zavedena nouzová signalizace, pomocí které si obyvatel může zavolat pomoc. Domy s pečovatelskou službou 
jsou domy s regulovaným nájemným a nájem je zde srovnatelný s jinými byty v MČ Praha 10. 

 
Domy s pečovatelskou službou jsou:  
Dům s pečovatelskou službou v Sámově 5 a 7 ve Vršovicích  
Dům s pečovatelskou službou ve Zvonkové 6 v Zahradním Městě  
 
 

Zahradní slavnosti 
 
Ve čtvrtek 31. května se konala na zahradě DPS Sámova 7 zahradní slavnost s venkovním grilováním 

a bohatým kulturním programem. Sešlo se zde přes sto seniorů – obyvatel DPS i členů seniorských klubů Centra 
SOP. Pro potěšení starším spoluobčanům hrála skupina COLOR CLUB Josefa Šráma, která vystupuje v různých 
obsazeních podle typu akce, má velmi široký repertoár a hraje české i zahraniční skladby všech žánrů. 

Obdobná zahradní slavnost se konala pro obyvatele DPS Zvonková a členy klubu seniorů Centra SOP konala 
26. června. Venkovní grilování a bohatý kulturní program se konal ve venkovních prostorách DPS Zvonková 6. 

 
 

Dům s pečovatelskou službou Karla Výruta oslavil páté výročí 
 
Páté narozeniny oslavil letos v říjnu Dům s pečovatelskou službou Karla Výruta ve Zvonkové ulici. Občané 

Prahy 10 zde získali ve 42 bytech své nové domovy. Osm bytů je upraveno na bezbariérové pro klienty 
s postižením zejména pohybového aparátu, dále je zde 20 lůžek se zvýšenou péčí k přechodnému pobytu 
na dobu cca 6 měsíců s možností prodloužení. Zájem žadatelů rok od roku stoupá, proto o umístění do těchto 
bytů se rozhoduje na základě pořadníku schváleného městskou radou s doporučením sociálně-zdravotní komise. 

Pečovatelskou službu využívá  celkem 75 klientů, a to zejména podání oběda. Jídelnu navštěvují obyvatelé 
ze širokého okolí a službu mohou klienti využívat nepřetržitě, včetně sobot, nedělí i svátků. Denně se uvaří 
kolem 200 obědů, které do terénu rozvážejí čtyři auta.   

Mezi další nejčastěji využívané služby patří  zejména nákupy a praní prádla nejen pro obyvatele zařízení. 
Tísňová péče je zavedena ve dvanácti bytech. Pravidelných kulturních akcí od výstav po přednášky nebo 
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grilování se účastní v průměru 50 občanů. Také klub seniorů přitahuje svým rozmanitým programem širokou 
veřejnost. 

Druhý rok  svého provozu také zaznamenala půjčovna kompenzačních pomůcek. Z celkového počtu deseti 
druhů je nejčastěji využíváno zapůjčení polohovacích postelí, které taky patří mezi nejdražší pomůcky, ale pro 
jejich zakoupení se daří využívat sponzorských darů. 

 
 
 

Kluby seniorů 
 
Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci (CSOP) provozuje také 4 kluby seniorů, které fungují v pracovní 

dny od 14.00 hodin. Scházejí se zde senioři a povídají si u kávy nebo čaje. Připraveny jsou zde také programy, 
které pro ně CSOP pravidelně zajišťuje: pořádají se koncerty, přednášky na různá témata, cvičení, taneční 
odpoledne, povídání o víře, trénování paměti, ale i velké koncerty v zahradách domů s pečovatelskou službou, 
zahradní slavnosti nebo dny zdraví pro seniory. 

 
Centrum SOP provozuje tyto kluby:  
V domě s pečovatelskou službou Sámova 7  
V domě s pečovatelkou službou Zvonková 6  
V Karpatské 19  
V objektu 28. pluku 1393  
 
Začátkem roku byly v klubech seniorů připraveny přednášky RNDr. Libuše Fassatiové nazvané Severní 

Francie (Normandie, Bretaň) nebo beseda s Jiřím Veselým. S cyklem přednášek „Pět barev pětilisté růže“ 
pobavil přítomné Ing. Vlastislav Linhart. Tématem bylo - Jak Rožumberkové ke Krumlovu přišli. Štefan 
Bedrníček vyprávěl o alternativní medicíně a Alena Krčálová přednášela o nevyřešených záhadách českých 
dějin, jako byla vražda kněžny Ludmily, pověst o Golemovi nebo o templářích.  Ve Zvonkové 6 se konal koncert 
Bránického dua Michala Kotase. Připravena byla i přednáška Milana Štolce o včelařství nebo beseda 
s cestovatelkou Jelenou Ondruškovou, která si připravila pořad o Islandu. Hovory o víře se konaly v klubu 
v Sámově 7, kam dorazil P. Pavel Kuneš. 20. února od 14 hodin byla přichystána v Domě s pečovatelskou 
službou Sámova 7 i vernisáž meditačních obrazů paní Marie Schebellové – Světlé „Světlo v srdci“. V únoru byl 
připraven i  kurs trénování paměti vedený Mgr. Miroslavem Oprchalem  v klubu seniorů Zvonková 6. 

 
V dalších měsících to byly tyto akce: 
 
Přednáška paní Aleny Krčálové Slavné osobnosti, které navštívily Prahu, a jejich pohled na naše hlavní 

město. Dále přednášel pan Milan Štolc o včelařství a Ing. Vlastimil Linhart v cyklu Pět barev pětilisté růže. 
Z dalších přednášek to bylo povídání nazvaná Budeme slavit Velikonoce, které si připravila RNDr. Libuše 
Fassatiová. Cestovatelka Jelena Ondrušková vyprávěla seniorům o Řecku a Krétě.  

6. března v klubu seniorů Karpatská 19 a 15. března klubu seniorů 28. pluku 1393/22a byla beseda se zástupci 
farmaceutické firmy NOVARTIS. Během akce nazvané „6+ pro vaše oči“ seznámili zástupci firmy 
s vitamínovým doplňkem Vitalux. 15. března bylo v klubu seniorů Sámova 7 připraveno opět vystoupení 
Branického dua Michala Kotase. Opakovaně sem zavítal P. Pavel Kuneš na besedu Hovory o víře. 14. března se 
ve Zvonkové 6 konala beseda s redaktorem ČRo – Vltava Ing. Antonínem Pfeiferem nazvaná  „Tyjátr Ljuby 
Hermanové“. Vzpomínka na slavnou herečku a šansoniérku byla doplněna videoprojekcí a hudebními ukázkami.  

Připraveny byly i velikonoční besídky: v DPS Sámova se konala 29.3. od 14 hodin a vystoupily na ní děti 
z MŠ U Vršovického nádraží, v DPS Zvonková se konala 3. dubna od 14 hodin a vystoupily na ní děti z MŠ 
Zvonková. 

 
Květnové akce: 
 
V květnu navštívily kluby seniorů známé lektorky: paní Alena Krčálová mluvila o Hugo Haasovi (život 

a lásky jedné z nejvýznamnějších osobností českého divadla a filmu) a  RNDr. Libuše Fassatiová přednášela 
na téma Udělej si generálku svého těla, MUDr. Jaroslava Pokorná ze Zdravotnického ústavu v Praze nabádala 
k prevenci úrazů seniorů. O Norsku besedovala cestovatelka Jelena Ondrušková. Štefan Bedrníček se zabýval 
alternativní medicínou. Stejně tak se konala pravidelná beseda s P. Pavlem Kunešem nazvaná Hovory o víře 
nebo vystoupení Branického dua Michala Kotase. Do Zvonkové 6 zavítal redaktor ČRo – Vltava Ing. Antonín 
Pfeifer, který vyprávěl o jazzové zpěvačce Vlastě Průchové. 

Restaurátorka, malířka a grafička Zdena Valentinová vystavovala ve Zvonkové od 17. května 2007 své knižní 
ilustrace. Z. Valentinová ilustrovala mj. i knížku Niny Kmentové „Proč má někdo kočky rád“. 
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Červnový program: 
 
Nelze nezmínit červnové akce jako přednáška paní Aleny Krčálové nazvaná Kateřina Veliká nebo přednáška 

RNDr. Libuše Fassatiové na téma Vycházky do pražských zahrad. Mgr. Hana Dvořáková ze Zdravotního ústavu 
v Praze si připravila téma Pitný režim, o kterém vyprávěla 13. června v klubu seniorů Sámova 7. Zde se konala 
i beseda nazvaná Hovory o víře s P. Pavlem Kunešem (18.6.), ale i beseda s evangelickým farářem P. Pavlem 
Klineckým (25.6.) na téma Církev a hudba. Vyprávění o významu hudby v církevních dějinách bylo doplněno 
hudebními ukázkami. Ve Zvonkové 6 se zase konalo vystoupení Branického dua Michala Kotase (12.6.) 
a beseda s panem Jiřím Veselým (19.6.), ve které vyprávěl o jižní Anglii, součástí besedy byla i videoprojekce. 

 
Kulturní program v měsíci září: 
 
V klubech seniorů přednášela Alena Krčálová o Emě Destinové – hvězdě operního nebe. O kanadské 

provincii vyprávěl Ing. Svatopluk Jonáš v Sámově 7 a pořad byl nazván Krásy jižní Alberty. Další přednáškou 
potěšila přítomné RNDr. Libuše Fassatiová, tentokráte o Marii Terezii. Dále to bylo Hovory o víře s P. Pavlem 
Kunešem a Branické duo Michala Kotase. 26. 9. Od 14:30 ve Zvonkové 6 byla beseda s redaktorem ČRo 3 – 
Vltava Ing. Antonínem Pfeiferem na téma V Praze bejvávalo blaze – i na podzim. Jednalo se o úvodní část 
čtyřdílného cyklu o životě ve staré Praze.  

 
Říjen v klubech seniorů: 
 
Správná výživa a dostatečný pohyb, tak se jmenovala přednáška MUDr. Jaroslavy Pokorné ze Zdravotního 

ústavu v Praze, která se konala ve všech klubech seniorů. Byla připravena i přednáška Aleny Krčálové s názvem 
Stíny nad trůnem habsburským. RNDr. Libuše Fassatiové si připravila vyprávění na téma Slavná výročí a s nimi 
spojené výstavy výtvarných umělců. Ing. Vlastislav Linhart zavítal mezi seniory s dalším pokračováním z cyklu 
Pět barev pětilisté růže, tentokráte to bylo povídání o Rožumbercích. 4. října se konalo setkání s pastorem 
Romanem Hampacherem - Nejsme tu náhodou. Ve Zvonkové se představilo Branické duo Michala Kotase, které 
hrálo k tanci i k poslechu. Cestovatelka Jelena Ondrušková se v říjnu s posluchači vydala ve vyprávění do Indie. 
18. října od 14.30 se konala vernisáž obrázků arch. Tolara „Svět barev, objektů a masožravek“ v DPS Zvonková. 
Beseda s redaktorem ČRo 3 – Vltava Ing. Antonínem Pfeiferem na téma 100 let Divadla Na Vinohradech se jako 
každý měsíc konala v klubu seniorů Zvonková 6 a to 25. 10. od 14:30. 

 
Listopadový program: 
 
Ani v listopadu se nezapomnělo na seniory, takže ti se mohli 13. dne tohoto měsíce v 14:30 hodin zastavit 

v Domě s pečovatelskou službou 7, kde se konala vernisáž nazvaná Křehká krása krajky. 28. listopadu se v klubu 
seniorů Zvonková 6 konala beseda s redaktorem Českého rozhlasu  3 – Vltava Ing. Antonínem Pfeiferem. 
Na programu byl pořad pod názvem Z pěveckého alba: Marta Kubišová. 

Pastor Roman Hampacher zavítal 1. 11. do Zvonkové 6 na besedu Nejsme tu náhodou. Alena Krčálová 
uskutečnila přednášku Vzestup a pád templářů. Nový pan farář z Vršovic . P. Stanislaw Góra – hovořil v Sámově 
7 na besedě nazvané Hovory o víře. RNDr. Libuše Fassatiová si připravila novou přednášku i v listopadu: 
posluchače jistě potěšilo její povídání nazvané Valdštejn a jeho doba. Cestovatelka Jelena Ondrušková zavedla 
posluchače na dalekou Aljašku. A to by bylo, kdyby si posluchači v Sámově 7 nevyslechli Branické duo Michala 
Kotase; toto setkání se uskutečnilo 15. listopadu od 14 hodin. Ing. Vlastislav Linhart pokračoval ve svém cyklu 
nazvaném Pět barev pětilisté růže, posluchači měli možnost se dozvědět o Oldřichu II. Z Rožumberku 
a o husitech. Umělecká agentura Viola připravila v klubu seniorů Sámova 7 hudební pořad nazvaný Pojďte 
s námi za písničkou, kde vystoupila skupina Zdeňka Černohouze. 

 
Prosinec v klubu seniorů: 
 
Prosinec se i v klubech seniorů nesl v duchu Vánoc: Alena Krčálová si připravila povídání České Vánoce 

Josefa Lady, Nina Kmentová se představila pásmem vánoční poezie a koled Vánoce jsou v prosinci. Betlémskou 
tradici oživila i přednáška RNDr. Libuše Fassatiové. Z dalších akcí to byly – Rozhovory o víře s P. Stanislawem 
Górou, setkání s pastorem Romanem Hampacherem nazvané Nejsme tu náhodou a vystoupení Branického dua 
Michala Kotase. 17. prosince se od 14:30 hodin konalo v klubu seniorů v Sámově 7 mimořádné vánoční setkání 
s P. Pavlem Kunešem, 13. prosince od 15 hodin vystoupila kapela Bejvávalo, jejíž členové za doprovodu 
strunných nástrojů a fléten zazpívali české národní písničky. 
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Svátek hudby 
 

V rámci Svátku hudby se 21. června konalo hudebně zábavné odpoledne pro seniory pod záštitou starosty 
Mgr. Vladislava Lipovského na zahradě Sociálně ošetřovatelského zařízení Gercenova 911, Praha 10. Akce 
se konala ve spolupráci Centra sociální a ošetřovatelské pomoci a městské části Praha 10. Ve 14:30 se 
představila Dámská dechová kapela Járinky, která má ve svém repertoáru lidové písně, staropražské kuplety 
i známé dechovkové hity. Zahradní hudební slavnost byla věnována seniorům a byla veřejně přístupná.  

V roce 1982 byl francouzským ministerstvem kultury Jacquem Langem vyhlášen na den letního slunovratu 
Svátek hudby na podporu aktivního provozování hudby. Od té doby se tato myšlenka šíří po Evropě a amatérští i 
profesionální muzikanti přijali 21. červen za svůj Svátek hudby. K myšlence se připojila i Praha 10 každoročním 
koncertem v některém zařízení pro seniory. 

 

 
 

Dětská lidová muzika Notičky na Mezinárodním dni seniorů 
 
 

Mezinárodní den seniorů 
 
U příležitosti Mezinárodního dne seniorů připravila městská část Praha 10 domovům seniorů a Centru sociální 

a ošetřovatelské pomoci čtyři kulturní programy.  
Prvního října se od 14 hodin v domově ve Sněženkové 8 konal literárně hudební pořad "Pocta Edith Piaf" 

v podání zpěvačky Marty Balejové, herečky Libuše Švormové a klavíristy Jiřího Hoška. Ve stejný den, byl od 15 
hodin v  Centru sociální a ošetřovatelské pomoci v Sámově 7 připraven koncert, na kterém zahrála české lidové 
písně a zatancovala Dětská lidová muzika Notičky. Druhého října od 14:30 hodin uvítali v Domě 
s pečovatelskou službou ve Zvonkové 6 herečku, zpěvačku a skvělou vypravěčku Pavlínu Filipovskou. Třetího 
října od 14:00 hodin se postaral o dobrou náladu v malešickém Domově pro seniory v Rektorské 577 soubor 
Hradišťan v čele s uměleckým vedoucím Jiřím Pavlicou.  
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Koncerty se konaly pod záštitou starosty Mgr. Vladislava Lipovského. 
 

 
Vánoční koncerty pro seniory pod záštitou starosty 

 
Stejně jako v minulých letech věnovala i v roce 2007 městská část Praha 10 domovům pro seniory a domům 

s pečovatelskou službou vánoční dárek v podobě adventního nebo vánočního koncertu. V domě s pečovatelskou 
službou ve Zvonkové 6 od 15 hodin hrála a zpívala Dětská lidová muzika Notičky pod vedením Lenky 
Kolářové. V Centru sociální a ošetřovatelské pomoci v Sámově 7 vystoupila od 14:30 Malá česká muzika Jiřího 
Pospíšila. V domově pro seniory ve Sněženkové 8 potěšil od 14 hodin obyvatele salonní orchestr Straussiana 
Praha. V domově pro seniory v Malešicích si od 14 hodin připravil vánoční program soubor Musica Bohemica 
pod uměleckým vedením Jaroslava Krčka. 

 
 
 

Domovy seniorů 
 
 

Domov seniorů Sněženková 2973/8 
 
Ve vstupních prostorách Domova důchodců hl. m. Prahy, Sněženková 8, Praha 10 - Zahradní Město se 

nachází galerie Nad Botičem. Otevřeno je denně od 8.00 do 19.00 hodin. Až do 3. dubna mohli návštěvníci 
zhlédnout výstavu z tvůrčí dílny bývalého divadelního souboru Anfas s názvem Výtvarnice z Anfasu & jeden 
tajuplný muž.  

Program: Eva Zajícová – malováno na skle, Silvia Kateřina Lešikarová – fotografie, Ivana Valentová – 
obrazy, Otomar Dvořák – spisovatel, autorské čtení. 

 
V tomto zařízení bylo 28. srpna otevřeno první pétanquové hřiště v Praze 10. Důvodem umístění hřiště právě 

do těchto míst je to, že pétanque je vhodný sport pro všechny generace. Vzhledem k jednoduchým pravidlům 
a dostupnosti herního vybavení si mohou zahrát opravdu všichni. 

Výstavbu petanquového hřiště pro seniory v domově zajistili Pražské vodovody a kanalizace spolu 
s Nadačním fondem Veolia a cílem je přispívat ke zlepšení aktivního života seniorů. První hod byl při 
slavnostním otevření svěřen starostovi Prahy 10 Mgr. Vladislavu Lipovskému, který popřál obyvatelům domova 
mnoho svěžesti a životního elánu. K přání se připojil i radní Prahy 10 Tomáš Ján.  

Nadační fond Veolia založila vodárenská společnost Veolia Voda, vlastník Pražských vodovodů a kanalizací, 
a. s.  Fond byl založen v roce 2003 za účelem osvěty a šíření informací zejména v oblasti životního prostředí, 
podpory výchovy a vzdělávání dětí a mládeže, ochrany životního prostředí, při vzdělávacích akcí a setkávání 
odborníků a v neposlední řadě za účelem silné podpory sociálních projektů. Zatím byla vybudována dvě hřiště 
v Liberci a do konce roku je v plánu předat v republice ještě sedm dalších. 

 
 
 

Domov pro seniory Malešice 
 

Domov pro seniory Rektorská 557, Praha 10 - Malešice je příspěvkovou organizací, jejímž zřizovatelem 
je hlavní město Praha. 

Stavba domova začala již v roce 1974 a na vyvýšeném terénu Malešic nad rodinnými domky probíhala zhruba 
dvanáct let. Pozemek, na nichž se rozprostírá komplex budov domova seniorů, patřil původně Karlově 
universitě, jak dodnes připomínají jména nejbližších ulic -Rektorská, Mistrovská, Bakalářská apod. Objekt 
domova má dvě části: zhruba sto „relativně zdravých“ obyvatel v jedné části je doplněno o dalších 120 míst se 
zvýšenou péčí. Kromě těchto zhruba 220 míst v hlavní budově je kapacita doplněno o další čtyři stovky míst 
ve čtyřech přilehlých penzionech. K domovu seniorů patří i třiapůlhektarový pozemek s parkovou úpravou. 

Žijí a bydlí zde samozřejmě nejen osamocení senioři v jednolůžkových pokojích, ale jsou zde i dvoulůžkové 
či čtyřlůžkové pokoje. O seniory se starají zdravotní sestřičky, fyzioterapeuti, sociální pracovníci, 
ergoterapeutka, psycholožka a samozřejmě i lékaři.  

Pro starší spoluobčany se zde organizuje celá řada kroužků, výletů a jiných aktivit. V Rektorské jsou 
k dispozici i služby jako kadeřnice, pedikérka, prodejna s kavárničkou, knihovna či výtvarná dílna. Je zde 
k využití i počítač s internetem nebo tělocvična a upravený venkovní areál. 



 224 

Výtvarná a řemeslná dílna Domova pro seniory Malešice má bohatý program. Terapeutická dílna nabízí 
klientům pestrý program řemeslných a výtvarných činností, a oni sami se na tvorbě tohoto programu podílejí. 
Dostávají prostor k tomu, aby vyjadřovali své nápady a svá přání a společně s terapeuty je pak realizují. Vítáni 
jsou samozřejmě i klienti se zdravotním omezením, na dílnu pravidelně dochází například lidé po mozkové 
příhodě či s poškozením zraku. Činnosti jsou jim přizpůsobeny tak, aby se na nich mohli podílet.  

Z řemeslných technik si obyvatelé domova v poslední době oblíbili například práci s textilem (batikování, 
malba na hedvábí), navlékání korálků či výrobu svíček z včelího vosku. Aktivity v dílně pomáhají udržet 
fyzickou a psychickou kondici klientů, dávají možnost ke kontaktu a setkávání s druhými lidmi, stimulují je 
k zájmu o sebe a své okolí a dodávají pocit užitečnosti a smysluplného vyplnění volného času. Výtvarné 
techniky pod vedením kvalifikovaného arteterapeuta představují účinnou formu psychoterapie. Klienti mají 
možnost prostřednictvím specificky volených technik vyjádřit své pocity a uvolnit případné vnitřní napětí. Nad 
hotovým dílem potom v klidném a důvěryhodném terapeutickém prostředí o těchto pocitech hovoří.  

Internetové stránky jsou http://www.ddmalesice.cz. 
 
V posledních letech zde jako ředitel domova seniorů působil Mgr. Tomáš Ján. 17. července ho Rada hlavního 

města oficiálně jmenovala ředitelem Centra sociálních služeb Praha a současně byl z funkce ředitele odvolán. 
Jeho vedením byl prozatím pověřen Evžen Kokeš. 

 
V dubnu zde slavila sté narozeniny paní Eva Machková, která se narodila v roce 1907 u Trutnova a později 

žila v Karpatské ulice ve Vršovicích. V Domově seniorů Malešice bydlí od roku 2001. Za vedení radnice ji ke 
krásným kulatým narozeninám popřál a předal dárky místostarosta Emil Dejmek, který má na starosti sociální 
politiku. Stoletých a starších je v domově důchodců i s paní Machkovou celkem pět. Nejstarší je paní Aloisie 
Pražáková, která se narodila v červnu 1905. Dále to jsou paní Milada Zimová, Tamara Cozmopulová a Zdeňka 
Kosová.  
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Školička internetu pro seniory 

 
V únoru 2007 začaly další kurzy práce na počítači a internetu ve Školičce internetu pro seniory nadačního 

fondu Elpida. V učebně v Limuzské ulici ve Strašnicích se v deseti základních lekcích zájemci mohli naučit jak 
pracovat s klávesnicí, myší či jak si založit vlastní e-mailovou adresu.  

Nově se do kurzů mohli přihlásit i zájemci, kteří nejsou seniory. Školička se totiž na sklonku minulého roku 
stala akreditovaným střediskem Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy a může tak nabídnout vzdělávací 
kurzy bez ohledu na věk uchazeče. V nabídce kurzů je také trénování paměti, které se koná jednou za čtrnáct dní, 
a výuka anglického jazyka. Absolvent získá osvědčení o rekvalifikaci s celostátní platností.  

Nadační fond Elpida (v překladu naděje) byl založen v červnu 2002 s cílem zlepšit kvalitu života seniorů. 
Zřizovatelem fondu je jedna z největších farmaceutických společností na světě, britská GlaxoSmithKline (GSK). 
V srpnu 2007 zřídil nadační fond obecně prospěšnou společnost Elpida plus, která postupně realizuje jednotlivé 
projekty a zajišťuje jejich profesionální úroveň a kvalitu.  

Fond zprovoznil pro seniory Zlatou linku seniorů; bezplatná linka důvěry pro seniory je jedinou 
akreditovanou svého druhu v ČR (u ČAPLD – Česká asociace pracovníků linek důvěry). Byla založena v roce 
2002 a od té doby její číslo vytočilo více než 40 tisíc lidí. Kromě okamžité pomoci nabízí informace z lékařské, 
psychologické, právní či sociální oblasti. Odborný personál Zlaté linky poskytuje služby od pondělí do pátku, 
od 8.00 do 20.00 hodin na čísle 800 200 007. Častým tématem hovorů je ztráta manželky či manžela. 

 
 

Radnice pořádá cvičení pro seniory 
 
Radnice Prahy 10 pořádá od roku 2006 plavání a cvičení pro seniory. Jelikož se tato aktivita osvědčila, 

radnice v ní pokračovala i v roce 2007. Organizačně tyto aktivity zajišťovalo Centrum sociálně ošetřovatelské 
pomoci v Praze 10 ve spolupráci s ÚMČ Praha 10.  Každou středu od 10 do 11 hodin chodilo do tělocvičny 
TJ Sokola Vršovice okolo 30 lidí. Plavání pak probíhalo v sobotu od 19 do 20 hodin v bazénu SK Slavia, sem 
docházelo asi 20 seniorek a dva až tři senioři. 

V minulém roce cvičení navštěvovalo okolo 150 lidí. Sportování bylo zdarma, jedinou podmínkou byl 
důchodový věk. 

Od září byla zavedena nová pravidla. Důvodem byl velký zájem o tyto aktivity, a tak sportovní zařízení často 
nestačila. Přicházeli sem i senioři z jiných pražských obvodů, což nebylo možné. Novinkou bylo především 
zavedení poplatku za využívání sportovišť. Každý zájemce musí mít svou vlastní průkazku, do které se 
zaznamenávají zaplacené hodiny. Předplatné bylo stanoveno na 2 měsíce nebo do konce roku.  

Plavání a cvičení ve vodě se konalo každou sobotu v krytém bazénu TJ Slavia Praha, poprvé 8. září. Pro velký 
zájem byly realizovány 2 lekce – první od 19 do 19:45 a druhá od 19:45 do 20:30 hodin. Cena za hodinu byla 30 
Kč. Cvičení se konalo každou středu od 10 hodin v tělocvičně TJ Sokol Vršovice, poprvé 19. září a cena byla 20 
Kč za hodinu.  

 
 

Centrum Sámovka 
 
Občanské sdružení Vhled působí již třetím rokem v Sámově 6 a jeho posláním je všestranná podpora a pomoc 

dětem i dospívajícím, kteří žijí v dětských domovech. Programy realizují přímo v sídle organizace v Centru 
Sámovka.  

Od září 2006 probíhaly ve spolupráci s Domem s pečovatelskou službou Sámova a Zvonková výtvarné 
a keramické dílny pro klub seniorů tohoto zařízení. Tvůrčí dílny probíhaly v multifunkčním prostoru Symbióza, 
který se nachází naproti sídlu organizace na rohu Sámovy ulice a U Vršovického nádraží (U Vršovického 
nádraží 22). Dílny probíhaly 2x do měsíce. Například 12. června od 16:30 zde probíhala malba na sklo a 26. 
června ve stejném čase zase výtvarné práce. 6.9. od 16:45 se vyrábělo ruční mýdlo a poté od 17:30 následovalo 
hudební představení. Ve čtvrtek 20.9. od 16:45 byla připravena výroba papírových loutek. V 17:30 pak byla 
zahájena vernisáž obrazů paní Aleny Čapkové. Zatímco možnosti zúčastnit se tvůrčí dílny je možné 
po předchozí domluvě, na vernisáž je zvána celá veřejnost. Výstavy se zde obměňují přibližně jednou za dva 
měsíce. 

4. října se zde konala malba na sklo a 18. října malba na hedvábný šátek, oboje od 16:45 hodin. 1. listopadu 
se konala výroba svící z včelího vosku a 15. 11. výroba adventního věnce. V prosinci, a to 13. 12. se zde 
vyráběla vánočních přání. Výtvarná část odpoledne je vždy doplněna zajímavým vyprávěním, vernisáží nebo 
hudebním vystoupením. 
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Od 3. do 20. prosince od 9 do 17 hodin zde probíhaly vánoční trhy.  Připraveny byly voňavé svíčky, vánoční 
přání, ručně malovaná keramika, tkané koberce, batikované šátky, hedvábné šály a řada dalších milých věcí, 
které vyrobili klienti chráněných dílen z mnoha míst republiky. Slavnostní zahájení proběhlo v pondělí 3. 12. 
od 16.30.  

Internetové stránky jsou: www.vhled-samovka.cz. 
 
 

Svaz důchodců České republiky Praha 10 
 

4. března od 13:30 hodin se konalo jarní setkání seniorů v Hotelu Regina (Konojedská 38), které pořádal Svaz 
důchodců ČR Praha 10. Jako hosté byli pozváni: PhDr. Šiklová, Ing. Steinová a herečka Gabriela Vránová.  

25. listopadu od 13.30 se v hotelu Regina konalo setkání se zástupci vedení Úřadu městské části Praha 10. 
Jako host přišly i režisérka Helena Třeštíková či autorka knih z cyklu Paměti žen Pavla Frýdlová. Setkání 
pořádal SD ČR Praha 10.  

Dále Svaz důchodců ČR Praha 10 pořádá ozdravně rehabilitační pobyty, atd. Klub důchodců Prahy 10 se pak 
nachází na adrese: 28. pluku 22.  

 
 

Centrum pro zdravotně postižené kraje Praha 
 
Centrum pro zdravotně postižené kraje Praha (CZPKP) poskytuje prostřednictvím svých sedmi pracovišť - 

poraden již patnáct let celou řadu služeb pro občany se zdravotním postižením a seniory. Snahou CZPKP je dále 
rozšiřovat a zkvalitňovat poskytované služby. Tak k sociálnímu poradenství postupně přibývaly další aktivity, 
jako např. časopis Nejsi sám a služby osobní asistence, počítačové kurzy, půjčovna kompenzačních 
a ortopedických pomůcek a doprava klientů se zdravotním postižením a seniorů.  

Od 1.7.2006 je ze Sociálního fondu EU financován projekt, jehož cílem je pomoci zájemcům se zdravotním 
postižením k lepšímu postavení na trhu práce. Projekt má název Komplexní služby napomáhající integraci osob 
se zdravotním postižením do společnosti. Pro zdravotně postižené je připravena celá řada možností na zvýšení 
kvalifikace a tak lepší situace na trhu práce. Jedná se o počítačové,  jazykové nebo jiné rekvalifikační kurzy.  

Pro občany Prahy 10 a Prahy 15 je toto pracoviště v Moskevské ulici 61 (naproti Koh-i-nooru). 
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6) Pohyb obyvatelstva, každodenní život obyvatel obce 

6.1) Pohyb obyvatelstva 
 

Počty obyvatel v Praze a v České republice  
 
V Praze na konci roku 2006 žilo 1 188 126 obyvatel. V roce 2006 se narodilo 12 530 dětí, což je o 587 dětí 

více než v roce 2005. Zemřelo 12 274 lidí, to je o 399 lidí méně než v kalendářním roce 2005. Pražané uzavřeli 
6841 sňatků, tedy o 64 více než v předešlém roce. Během loňského roku bylo rozvedeno 3737 manželství, což je 
o 57 více než v roce 2005. Přistěhovalo se 45 061 lidí, naproti tomu se z hlavního města odstěhovalo 38 801 
obyvatel. Počet Pražanů vzrostl za minulý rok o 6260 obyvatel.  Velký počet přistěhovalců do Prahy tvoří 
cizinci, převážně z Ukrajiny, Ruska a Vietnamu. 

Nejvíce obyvatel přibývá v Praze - západ a Praze – východ, které i vedou celostátní žebříček okresů 
s nejvyšším přistěhovalectvím. Právě zde se i staví nejvíc bytů, a to hlavně v rodinných domech. 

 
Ještě zmíním několik statistických údajů  o České republice. Na konci roku 2006 měla naše republika 10 287 

189 obyvatel (v roce 2005 to bylo 10 234 092 a například v roce 2002 to bylo 10 200 774). Poprvé od vzniku 
samostatné České republiky se narodilo víc dětí než zemřelo lidí. Důvodem je nejen lepší zdravotní péče a lepší 
léky, ale i že v současné době rodí početné sedmdesáté ročníky. 

V roce 2006 se narodilo 105 800 dětí (v roce 2005 to bylo 102 498 a v roce 2002 to bylo 93 047). V roce 2006 
zemřelo 104 400 (v roce 2005 to bylo 107 938 a v roce 2002 dokonce 108 243).  

V Česku je více než 280 tisíc cizinců, kteří u nás mají trvalý pobyt. V roce 2006 se přistěhovalo 34 700 
cizinců (o rok dříve to bylo 36 229 a v roce 2002 pouhých 12 290). 

Rok 2006 předčil ten předešlý i v počtu svateb; zatímco v roce 2006 jich bylo uzavřeno 52 900, o rok dříve to 
bylo 51 829 (v roce 2002 to bylo 52 732). Naopak rozvodů bylo přibližně stejně, v roce 2006 jich bylo 31 415 
(rok 2005 se rozvádělo 31 288 párů a v roce 2002 obdobných 31 758). V číslech Českého statistického úřadu se 
dá dohledat i to, že nevěstám bylo v průměru kolem 28 let a ženichům 31 let.  

 
 

Praha 10 v číslech roku 2006 
 
Statistické údaje o Praze 10 v roce 2006  jsou převzaté ze stránek Českého statistického úřadu. K 31.12. 2006 

měla Praha 10 celkem 108 609 obyvatel. Z toho bylo 57 646 žen.  
Podíl obyvatel podle věku v procentech – dětí v letech do 14 let bylo v Praze 10 celkem 10,8%, obyvatel 

v letech 15 až 64 bylo 66,9% a obyvatel starších 64 let bylo 22,3%. Průměrný věk desítky je 44,8 let. Muži jsou 
v průměru staří 42,6 let a ženy dokonce 47,1 let. 

V roce 2006 se narodilo 1 122 dětí. Jelikož ve stejném období zemřelo 1583 obyvatel, tak by v Praze 10 ubylo 
461 obyvatel. Jenže v roce 2006 naopak přibylo 620 osob, o to se postaralo 1081 lidí, kteří se k nám na desítku 
přistěhovali. 

 
V Praze 10 se rodí více dětí 

 
V celé České republice se zvyšuje počet narozených dětí. Tato statistika platí i v druhé největší pražské 

městské části, tedy v Praze 10. Z výplaty porodného za uplynulé tři roky lze vyvodit tendenci zvyšování 
porodnosti.  

Z měsíčních statistik vychází, že nejvíc dětí se rodí v průměru v období srpen – září. V roce 2004 přibylo 
v Praze 10 celkem 955 dětí, o rok později 1019 a v roce 2006 to již bylo celkem 1122 nově narozených dětí. 

 
 

Pohyb obyvatel v Praze od ledna do konce září 2007 
  
Celkem bylo k 1. lednu 2007 v Praze 1 188 126 obyvatel. K 30. září byl tento počet 1 204 897 lidí.  
V Praze 10 to bylo, jak jsem psal, 108 609 obyvatel v lednu a 109 722 obyvatel ke konci září. V tomto období 

se uzavřelo na desítce 557 sňatků a proběhlo 247 rozvodů. Narodilo se 822 dětí a zemřelo 1 052 obyvatel. 
V prvních třech čtvrtletích se přistěhovalo 1 343 lidí (údaje jsou převzaty ze stánek  ČSÚ). 
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6.2) Každodenní život obyvatel obce 
 

Pohřeb Ireny Gerové 
 

Publicistka Irena Gerová zemřela náhle 20. prosince ve věku 57 let. Poslední rozloučení s novinářkou, 
textařkou, divadelní kritičkou a filmovou dokumentaristkou a autorkou poezie se konalo ve velké obřadní síni 
krematoria v Praze-Strašnicích 2. ledna ve 13 hodin. 

 Absolventka Novinářské fakulty Univerzity Karlovy působila do roku 1989 v redakci Svobodného slova, kde 
psala například o divadle. Poté se věnovala dokumentární tvorbě, především pro společnost Febio.  

 
 

Evangelický hřbitov ve Strašnicích 
 
Starý německý evangelický hřbitov se nachází naproti Krematoriu Strašnice. Vznikl na konci 18. století a byli 

na něm pohřbíváni převážně nekatolíci z německých zemí. Hřbitov sloužil do roku 1945, o pět let později byl 
zrušen. Od té doby pomalu pustne a mění se ve smetiště. Přitom je zde řada hrobů, která si dodnes uchovala 
vysokou uměleckou úroveň. Je zde spousta novogotických hrobek často významných osobností, například 
Mořice Gröbeho, jehož jméno je dodnes známo především díky jeho vile a parku – Gröbovka. Na hřbitově 
se nachází i jediná zachovalá stavba, bývalá hřbitovní kaple, která slouží od 50. let minulého století Církvi 
československé husitské. 

V posledních letech tady našli útočiště bezdomovci, kteří se snažili hřbitov obydlit k své potřebě. Usadili 
se ve hřbitovním domku a na hřbitově nejen vegetovali, ale i sušili prádlo. Nikdo se vzniklou situací nic nedělal, 
protože zde měly být uloženy ostatky několika tisíc vojáků wehrmachtu.  Vše zaštiťoval německý Lidový 
spolek, ten však neměl dostatek peněz, a když se odhalilo, že ostatky vojáků jsou uloženy v jednom z ústeckých 
skladů, začal magistrát jednat. Na rok 2007 připravil velkou opravu hřbitova za 10 a půl milionů korun.  

Stavbaři nejprve začali s opravou ohradní zdi, která má zabezpečit areál hřbitova, aby sem nemohli 
bezdomovci. Zbytky staré zdi podél Počernické ulice byly strženy a začalo se pracovat na nové. Ohradní zeď 
podél Vinohradské má být posunuta tak, aby bylo možné dostavět chodník pro pěší v části, která vede přímo 
vedle silnice. V dalších letech se má opravovat hřbitovní domek, hřbitovní kaple, oprav se dočkají i hrobky 
a památkově chráněné hroby. Na hřbitově se objeví osvětlení, upravena bude veškerá zeleň. Podle plánů by zde 
v budoucnu měl vzniknout urnový háj a rozptylová loučka. 

 

 
 

Oprava plotu hřbitova 
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V Praze a v České republice řádil orkán Kyrill 

 
Orkán Kyrill, který trápil celou Evropu, napáchal škody i v Praze. Větrná bouře zasáhla metropoli nejsilněji 

ve čtvrtek 18. ledna odpoledne. Vítr dosahoval rychlosti až 162 km v hodině. Mírněji se již projevila v dalších 
dnech.  

Naštěstí nebyl v Praze nikdo usmrcen, v České republice však šest lidí takové štěstí nemělo. Hasiči, záchranka 
a policisté vyjížděli ke stovkám případů, kdy silný vichr ztrpčoval Pražanům život. Pražská záchranka vyjížděla 
k desítkám zranění, šlo o drobné odřeniny rukou či obličeje u starších lidí, které srazil poryv větru na zem, ale 
i o vážnější úrazy, kterými byly hlavně tržné rány hlavy, obličeje a rukou z vysypaných skleněných výplní výloh.  

Postupně byly nasazeny jednotky profesionálních hasičů ze všech stanic na území Prahy, vypomáhali ale 
i podnikoví a dobrovolní hasiči. Celkem tak do ulic vyrazily dvě stovky profesionálních hasičů a dalších 188 
členů dobrovolných sborů. Pražští hasiči ze čtvrtka na pátek zažili jednu z nejhorších nocí v historii. Pražský 
hasičský záchranný sbor a další jednotky zasahovaly během třech dnů v 739 případech, dobrovolní hasiči pak 
ve 228 případech. To je při normálních událostech měsíční počet. 

Na mimořádných opatřeních se podílelo celkem 261 strážníků městské policie ve dvou směnách. 
Na jednotlivá ředitelství městské policie a na linku 156 učinili občané přes 400 oznámení vztahujících 
se k problémům vzniklých v souvislosti s vichřicí.  

Nejčastějšími následky orkánu Kyrill byly popadané stromy, poškozené střechy, byly povaleny zdi či bylo 
poškozeno veřejné osvětlení,  někde vedení vysokého napětí a telefonní vedení. Kvůli orkánu zůstala v noci 
na 19. ledna bez proudu podle odhadů asi stovka zákazníků Pražské energetiky. Problémy na vysokém napětí 
se vyskytly na východním okraji Prahy, kde jsou sítě v okolí Uhříněvsi ještě vedeny nad zemí a prudký vítr 
je strhl. 

Orkán zničil majetek města a městských částí zhruba za 74 milionů korun a stejnou částku si vyžádala 
likvidace škod na majetku soukromém. Nejhůře dopadla městská část Zličín, která hlásila škody na obecním 
majetku ve výši 5,2 milionu korun. Silný vítr zde odnesl střechu z budovy úřadu, porušil plášť na tělocvičně 
a hasičské zbrojnici. Velké škody páchal orkán i v Řepích (3 894 tis. Kč), v Praze 4 (3 700 tis. Kč) nebo 
v Satalicích (3 500 tis. Kč). Škody na majetku města byly 11,7 milionu korun. 

Praha evidovala celkem 49 větších případů odstraňování následků mimořádných událostí způsobených 
nejčastěji pádem stromu nebo poškození střech větnými poryvy. Pražská Technická správa komunikací hlásila 
poškození 200 kusů dopravních značek a vítr způsobil poruchy na 362 světelných zařízeních. Vítr vyvrátil nebo 
polámal 38 stromů, přímé škody na zeleni v celé Praze činily 470 tisíc korun, to nemluvě ani o vysázení nových 
stromů. Mimořádné čištění komunikací stálo 350 tisíc korun. Eltodo uvedlo sedm spadlých sloupů veřejného 
osvětlení. ZOO Praha ohlásilo celkovou škodu 999 tisíc korun, žádné zvíře nebylo zraněno. V lesích, které 
spravuje Praha, bylo vyvráceno nebo zlomeno zhruba 1200 stromů. Škody po orkánu byly v lesích a parcích 
celkem za 12 500 tis. Kč, Dopravní podnik je odhadl na 3 375 tis. Kč, správa hřbitovů  na 2 910 tis. Kč, silničáři  
na 1 820 tis. Kč, hasiči na 1 204 tis. Kč a Pražská teplárenská na 1 100 tis. Kč, Pražská energetika na 850 tis. 
Kč., byly poničeny semafory za 600 tis. Kč. 

 
V Praze 10 byly škody vyčísleny na jeden a půl milionu.  
Při orkánu byl například zraněn osmašedesátiletý muž, na kterého se vysypalo sklo z výlohy v Průběžné ulici;  

musel být kvůli tržným ranám v obličeji převezen na plastiku vinohradské nemocnice. V Praze 10 došlo 
k převrácení kamionu na křižovatce ulic Průmyslová a Jižní spojka. Dále byla poničena zeď u stadionu mužstva 
Bohemians 1905, která se vysypala na zaparkovaná auta ve Sportovní ulici. 

Škody byly i na majetku městské části. Na několika domech v ulicích Litevská, V Olšinách nebo Ruská došlo 
k poškození střech. Znalci zde vyčíslili ztráty přibližně na 600 tisíc korun.  Bouře Kyrill poškodila několik střech 
a dále způsobila drobnější problémy. 

 
 

Hasiči 
 
 

Pražští hasiči vyjížděli 2. února k požáru pošty v Malešicích; zdolali ho během dvou minut, oheň však stačil 
zničit vybavení dvou kanceláří a poškodil fasádu. 

 
11. března pak po půlnoci zasahovali hasiči v zahrádkářské kolonii nedaleko Bohdalecké ulice. Plameny 

zničily zdejší chatu. 
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Pohřeb Karla Svobody 

 
Jeden z nejúspěšnějších českých hudebních skladatelů a  producentů Karel Svoboda se zastřelil v neděli 

28. ledna na zahradě svého domu v Jevanech u Prahy. Narodil se 19. prosince 1938 v Praze. Původně se měl stát 
zubařem, ale ze studií na Karlově univerzitě odešel, aby se mohl věnovat muzice. V padesátých a šedesátých 
letech byl členem české rockové skupiny Mefisto. Kromě hry na klavír začal v té době také komponovat první 
skladby.  

Karel Svoboda napsal největší hity Karla Gotta, jeho skladby se objevovaly v repertoáru snad všech předních 
českých zpěváků. Známé jsou jeho písně - Lady Carneval, Kdepak ty ptáčku, hnízdo máš, Stín katedrál, Yveta, 
Čau, lásko nebo Jsi můj pán. 

Byl i úspěšným televizním producentem a vytvářel hudbu k celovečerním filmům, například Noc 
na Karlštejně nebo  k českým filmovým pohádkám Sůl nad zlato, Jak se budí princezny, Z pekla štěstí či Tři 
oříšky pro Popelku. Neméně oblíbené jsou skladby k televizním seriálům, jako například Včelka Mája, Cirkus 
Humberto, Létající Čestmír, Pinocchio, Návštěvníci, Kačenka a strašidla. Hudba k úspěšnému projektu 
německého režiséra Josepha Vilsmaiera A nikdo slzu neuroní mu přinesla dokonce nominaci na Oscara. 
Úspěchy slavil i s muzikály Dracula, Monte Cristo a naposledy Golem. 

Karel Svoboda obdržel za svou tvorbu řadu zlatých a platinových desek i jiných ocenění. Získal například 
diamantovou desku za více než 10 milionů prodaných zvukových kopií s jeho hudbou a od Akademie české 
populární hudby tři České hudební ceny. 

Jeho tvorba uspěla doma, ale také v zahraničí, kromě práce na filmech a seriálech bodoval na hudebních 
festivalech v Tokiu, Rio de Janeiru či v Cannes. 

 
Poslední rozloučení s hudebním skladatelem Karlem Svobodou se uskutečnilo v úterý 6. února. Smuteční 

obřad se konal ve velké obřadní síni strašnického krematoria v Praze od 14 hodin a byl přístupný veřejnosti. 
Kromě samotného pohřbu se však v novinách přetřásalo i setkání vdovy po Karlu Svobodovi, Vendule 

Svobodové, s umělci, kteří ji obviňovali, že přispěla ke skladatelově smrti. Režisér Filip Renč ji dokonce obvinil, 
že smutek nad ztrátou manžela jen hraje. Sama Svobodová však v rozhovorech odpovědnost za manželovu smrt 
odmítla a vysvětlovala ji depresemi, kterými hudebník v poslední době trpěl. 

Zajímavostí jistě bylo, že pohřeb byl přenášen na internetových stránkách iDNES.cz a byl o něj obrovský 
zájem. Zájem byl i o pohřeb přímo na místě, kam se sjely davy lidí z celé republiky, aby se rozloučily 
s hudebníkem Karlem Svobodou. Přesně o půl druhé se otevřely dveře Velké obřadní síně strašnického 
krematoria a nastala skutečná bitva o místa.  

Ze slavných osobností se pohřbu zúčastnil Karel Šíp, Jiří Pomeje, Lešek Semelka, Karel Gott s Ivankou 
Macháčkovou, režisér Juraj Jakubisko s manželkou Deánou Horváthovou, skladatel Ladislav Štaidl, režisér Jiří 
Adamec či zpěvačka Leona Machálková se svým partnerem Bořkem Šípkem a mnozí další. 

 
 
 

Pohřeb Ivy Hercíkové 
  
Spisovatelka, autorka několika desítek románů a novel, scenáristka Iva Hercíková spáchala v sobotu 27. ledna 

sebevraždu. Napsala dopis na rozloučenou a oběsila se. Bylo jí 71 let. 
Iva Hercíková se narodila 2. listopadu roku 1935 v Pardubicích. Studovala dramaturgii a divadelní vědu 

na pražské DAMU, psala scénáře pro televizi a film, pracovala v agentuře Dilia. Tři roky před sametovou 
revolucí emigrovala a žila v USA, odkud se do Česka definitivně vrátila roku 2001. Přiznávala, že se jí 
za oceánem stýskalo a v cestě na americký trh neuspěla. Napsala více než dvacet knih. Jako autorka dětských 
knih proslula již svou beletristickou prvotinou Pět holek na krku, která vyšla v roce 1966. Knížku o rok později 
zfilmoval Evald Schorm. Autorka se ke svým hrdinkám později vrátila pokračováním Pět holek na krku 
po třiceti letech (2003). Dále napsala novelu Dvakrát do stejné řeky, Johana, Druhá láska, román Hester aneb 
O čem ženy sní, Rady mladému muži. I po prodělané mozkové mrtvici, kdy načas nemohla komunikovat 
s okolím, vydala v roce 2006 povídky Možná ho najdeš na ulici. Spolu s Halinou Pawlowskou a Michalem 
Vieweghem vydala společný román Tři v háji. 

Poslední rozloučení se konalo 8. února ve strašnickém krematoriu v Praze, kde promluvila moderátorka 
Halina Pawlowská. 
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Pohřeb Jana Antonína Pacáka 

 
Ve věku 65 let zemřel 23. března ve svém domě v Měchenicích akademický malíř Jan Antonín Pacák. Podlehl 

leukémii, s kterou se potýkal rok.  
Jan Antonín Pacák se narodil 26. dubna 1941 v Praze. Vyučil se keramikem a absolvoval Akademii 

výtvarných umění v Praze. Od 50. let jako multiinstrumentalista vystupoval s řadou dixielandových kapel. Uměl 
hrát na kontrabas, banjo, kazoo, valchu, foukací harmoniku, flétnu a zejména bicí nástroje. V letech 1965 
až 1971 bubnoval v kapele Olympic, od sedmdesátých let se věnoval převážně výtvarnému umění. Uspořádal 
přes šedesát výstav a ilustroval více než třicet knih, na svém kontě má i sedm animovaných filmů a řadu 
divadelních a filmových plakátů. V letech 1988 až 1994 byl Pacák výtvarným redaktorem dětského časopisu 
Sluníčko. Byl uznávaným tvůrcem ilustrací, plakátů i keramiky, soustředil se také na loutkářskou tvorbu. 

Kromě výtvarného umění se Pacák  věnoval hudbě, zejména s amatérskou skupinou Grafičanka, kterou 
vytvořili hudebně založení členové sdružení grafiků Hollar, v němž Pacák rovněž působil. Se Zdeňkem Rytířem 
založil kapelu Blue Five, v devadesátých letech hrál na bicí v kapele v televizním pořadu Ivana Mládka. 

Pohřeb se uskutečnil 29. března ve Velké obřadní síni krematoria v pražských Strašnicích. 
 
 
  

Pohřeb Andreje Kvašňáka 
 
Legendární fotbalista Andrej Kvašňák zemřel 18. dubna. V pražské nemocnici Na Bulovce podlehl rakovině 

plic. 23. dubna měl pohřeb v kapli svatého Václava na pražském Vinohradském hřbitově, kam dorazily stovky 
lidí, ať již kamarádů, spoluhráčů nebo fanoušků. Rakev byla zahalena do sparťanské vlajky a smuteční řeč 
pronesl klubový prezident Jozef Chovanec. Na Vinohradech bylo vidět mnoho bývalých sparťanů - Kraus, Vojta, 
Táborský, Mašek, Kára, Němeček, Frýdek či Kouba. Věnec přinesli i zástupci chilského velvyslanectví, kde se 
při MS 1962 Kvašňák proslavil. 

Andrej Kvašňák se narodil se 19. května 1936 v Košicích, kde začal s fotbalem. V roce 1959 přestoupil 
do Sparty, za kterou hrál 10 let a získal dva ligové tituly. V národním týmu odehrál 47 zápasů, dal 13 gólů. Byl 
členem stříbrného týmu na MS v Chile 1962, v roce 1970 hrál i v Mexiku. V letech 1969-1973 nastupoval za 
belgický Mechelen. Pak se ještě vrátil do Viktorie Žižkov a TJ Turnov. Před časem byl vyhlášen Sparťanem 
století.  

 
 
 

Skautská akademie proběhla ve Strašnicích 
 
V sobotu 10. března se konala ve strašnické sokolovně akademie 92. střediska Šípů 

(www.skauting.cz/92.stredisko/). Na tuto tradiční jarní akci přišlo skoro 80 rodičů a přátel střediska, kteří zhlédli 
více než tříhodinový bohatý program složený z hudebních a divadelních vystoupení. Vstupné bylo dobrovolné.  

Před každým představením probíhala prezentace fotografií a informací o oddílu, který si vystoupení připravil. 
Nejmenší děti (vlčata a světlušky) vystoupily s pásmem scének, ale někteří vystoupili i jednotlivě. Připravena 
byla i taneční čísla. Roveři připravili obdobu taneční soutěže „Stardance“ pod názvem „Skautdance“. Nechyběly 
tři soutěžní páry, porota, dvojice moderátorů ani ukázky z nacvičování tanců rumby nebo tanga. Roveři natočili 
a sami sestříhali film, který se umístil na předních místech v celostátní soutěži skautské tvořivosti „Polibek 
múzy“. Jeho promítání doplnilo bohatou mozaiku programu. Diváci se mohli zúčastnit soutěže o střediskový 
časopis Luk.  

 
 
 

Úmrtí a pohřeb Svatopluka Beneše 
 
Svatopluk Beneš zemřel v pátek 27. dubna ve věku 89 let v pražské vinohradské nemocnici, kde byl poslední 

čtyři roky upoutaný na lůžko. Trpěl aterosklerózou spojenou s celkovým vyčerpáním organismu a zeleným 
zákalem.  

Poslední rozloučení se S. Benešem konalo ve čtvrtek 3. května od 11 hodin v obřadní síni hřbitova 
na pražských Olšanech. S hercem se přišla rozloučit rodina, přátelé i více než stovka obdivovatelů. Z hereckých 
kolegů to byli například Jaroslava Adamová, Radovan Lukavský, Lubomír Lipský, Marie Drahokoupilová, Petr 
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Kostka, Carmen Mayerová, Libuše Švormová, Ilja Racek. Smuteční řeč přednesl prezident Herecké asociace 
Václav Postránecký, jménem pozůstalých promluvila nejmladší vnučka Anna. 

Tento významný český divadelní, filmový a televizní herec se narodil 24. února 1918 v Roudnici nad Labem 
a veřejnosti je znám díky množství komických i dramatických rolí. Do Prahy za herectvím utekl Beneš 
už z gymnázia. Po studiu na konzervatoři, v devatenácti letech, jej přijala vinohradská scéna a od roku 1950 
do roku 1990 byl členem Městských divadel pražských.  

Dostal se i k filmu; nejprve hrál studenty – ve Studentské mámě (1935) či ve Filosofské historii, ale roku 1939 
také v Ohnivém létě, kde hrál poprvé jako jedenadvacetiletý milostnou scénu s Lídou Baarovou. Tím 
odstartovala jeho kariéra, kdy hrál romantické milovníky, kavalíry a gentlemany. S Natašou Gollovou hrál 
ve filmu Pohádka máje, zahrál si s Adinou Mandlovou a dalšími herečkami 30. a 40. let. 

Jenže pak přišlo komunistické období a točily se jiné filmy, ale i tady Svatopluk Beneš zůstal 
nezapomenutelný. Blýskl se především rolí nadporučíka Lukáše, kterého ztvárnil ve filmech Dobrý voják Švejk 
(1956) a Poslušně hlásím (1957) po boku Rudolfa Hrušínského. Z dalších filmů to byly komedie Hostinec 
U kamenného stolu (1948) nebo Drahé tety a já (1974). Větší i menší role si zahrál v desítkách televizních 
inscenací až do devadesátých let, hrál v seriálu Byl jednou jeden dům. 

Po roce 1989 se Beneš věnoval spíše televizi. Jeho poslední větší filmovou rolí byl prezident T. G. Masaryk 
ve filmu o Karlu Čapkovi Člověk proti zkáze (1989). Objevil se ve filmech Kačenka a strašidla a Kačenka a zase 
ta strašidla. Naposledy si zahrál ve filmu Želary (2003). S divadlem se kvůli očním potížím rozloučil ještě dříve. 

V roce 1998 přebíral Cenu Thálie za celoživotní dílo. Svatopluk Beneš je autorem i knihy vzpomínek Být 
hercem. 

 
 
  

Desítkoví bezdomovci byli spočítáni 
 
V dubnu zveřejnil Magistrát hlavního města Prahy výsledky při sčítání lidí bez domova. Aktuálních informací 

chce radnice využít pro pomoc těmto lidem: bezdomovce bude učit bydlet a pomůže jim i s hledáním 
zaměstnání. Vždyť člověkem bez domova se může stát kdokoliv, někteří z nich mají i vysokoškolský diplom. 
Zejména však jde o lidi propuštěné z výkonu trestu, lidi s postižením, psychicky labilní jedince nebo osoby 
vyrůstající ve špatných rodinných poměrech. 

Sčítání odhalilo v Praze 10 padesát pět bezdomovců. Celkem by jich mělo být v Praze 960. Nejvyšší statistiku 
měla Praha 4 (258) a Praha 5 (128), naopak jen dvacet až třicet bezdomovců bylo zjištěno v Praze 3, 11, 12 a 15. 

 
 
 

Bryan Ferry vystoupil v Edenu 
 
Ve sportovní hale v Edenu 14. května zazpíval Brit Bryan Ferry (*26. září 1945). Proslavil se zejména 

působením v kapele Roxy Music. V premiérovém vystoupení v metropoli představil novou desku Dylanesque, 
kterou věnoval svému oblíbenci Bobu Dylanovi. 

 
 

Den s Deníkem 
 
Den s Pražským deníkem se konal 22. května na Kubánské náměstí. Připraveny byly soutěže o zajímavé ceny 

nebo taneční vystoupení DDM Černý Most. 
I přes nepřízeň počasí se diskuse s občany Prahy 10 zúčastnili všichni pozvaní hosté. Radnici městské 

části zastupoval starosta Mgr. Vladislav Lipovský a člen rady Roman Rogner, za městskou policii přišel ředitel 
strážníků pro Prahu 10 Josef Farkaš. Lidé se zajímali především o parkování v Praze 10. 

 
 

Sportovní den Šípů 2007 
 
Sportovní den Šípů 2007 pořádal Junák, 92. středisko Šípů Praha 10, za finančního přispění úřadu MČ Praha 

10.  Akce proběhla v posledním květnovém týdnu ve třech základních školách: v Zahradním Městě (ZŠ 
Jahodová, Břečťanová a Švehlova), sídlišti Košík a v Hostivaři. Odehrávala se vždy po skončení výuky přímo 
v areálu základních a mateřských škol.  
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Skauti si pro děti připravili zajímavé soutěže a sportovní aktivity. Pro účastníky byly připraveny drobnosti 
a pro vítěze zajímavé ceny. Rodiče dětí se zde zase mohli dozvědět mnohé informace o skautingu nebo získat 
materiály s informacemi o středisku a jeho činnosti, střediskový časopis a kontakt na vedoucí oddílů. 

 
 
 

Tatoo Convention Prague 
 
Poslední květnový víkend se konal ve sportovní hale Slávie 9. ročník mezinárodního tetovacího veletrhu 

Tatoo Convention Prague. Sjelo se sem šedesát tatérů a vystavovatelů z Evropy a Japonska. Návštěvníci mohli 
obdivovat už hotová díla na tělech nebo obrázky, které jako návrhy malují jednotliví mistři tetování. Lidé se zde 
samozřejmě mohli nechat i potetovat. Ceny velkých motivů se pohybovaly kolem deseti tisíc korun. K vidění 
bylo i tetování gejši obklopené květinami, které zabralo celá záda a vytvoření trvalo šestadvacet hodin. 

 
 
 

Kabát zavítal do Edenu 
 
Na atletickém stadiónu Slavie v Edenu se 5. června představila teplická skupina Kabát. Po třech letech 

vystoupila v metropoli v rámci turné Corrida 2007. Tomuto vystoupení předcházely koncerty  v Plzni, Ostravě, 
Brně, Olomouci i Liberci.  

Na koncert, který začínal v 19 hodin, dorazilo 22 tisíc diváků. Skupina zahrála dvacet sedm písniček, ale 
všechny nebyly jen z loňské úspěšné desky Corrida, ale také z předešlých počinů. Jako předskupiny vystoupily 
Mewa a Walda Gang. Cena vstupenky byla 350 Kč. 

 
 
 

Pohřeb Jiřího Zahajského 
 
V červnu 2007 se herečka Jana Brejchová musela s manželem Jiřím Zahajským vystěhovat z Nerudovy ulice 

do Vršovic. Brzy však následovala další rána, to když 19. července zemřel herec Jiří Zahajský na rakovinu. 
24. července se konal jeho pohřeb ve strašnickém krematoriu, kam dorazily desítky lidí. Byla zde jeho manželka 
Jana Brejchová s dcerou Terezou Brodskou a jejím manželem Herbertem Slavíkem. Dále se přišli rozloučit 
Pavlína Filipovská, Libuše Šafránková s manželem Josefem Abrahámem, Jiřina Jirásková, Petr Nárožný, Kamila 
Moučková, Ondřej Vetchý, Mahulena Bočanová a další. 

Jiří Zahajský se narodil 19. ledna 1939 ve Mšeně u Mělníka, po válce se rodina přestěhovala do Děčína. 
Později vystudoval herectví na DAMU a stal se členem Vinohradského divadla. V roce 1965 se Zahajský stal 
členem Divadla za branou, které bylo v roce 1972 zrušeno, proto přešel do pražského Činoherního klubu. 
J. Zahajský se prosadil i ve filmu a v televizi. Nezapomenutelná je především jeho role komisaře Trachty 
v komedii Rozpuštěný a vypuštěný. 

 
 
 

Pohřeb Hany Žižkové 
 
3. července se ve strašnickém krematoriu konalo poslední rozloučení s náměstkyní primátora a bývalou 

starostkou Radotína Hanou Žižkovou. Politička zemřela ve středu 27. června po dlouhé těžké nemoci. 
Do Zastupitelstva hl. m. Prahy byla zvolena za ODS v loňských komunálních volbách, od 30. listopadu 2006 

byla náměstkyní primátora Prahy. Od roku 2002 do roku 2006 zastávala funkci starostky městské části Praha 
Radotín, kde byla i v tomto volebním období členkou zastupitelstva.  V Radě hl. m. Prahy odpovídala Hana 
Žižková za oblast školství včetně spolupráce s organizacemi mládeže, činnost v oblasti správy a rozvoje 
předškolních a školních zařízení. 

Mezi smutečními hosty byli kromě rodiny a přátel také primátor Pavel Bém a další kolegové z magistrátu. 
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Pražská informační služba 
 
31. července pořádala Pražská informační služba vlastivědnou procházku po desáté městské části – 

po Vršovicích. Sraz všech účastníků byl v 16 hodin před kostelem sv. Václava na náměstí Svatopluka Čecha. 
Vstupné činilo 50 korun a průvodkyní byla Jana Bondyová. 

V neděli 9. září připravila Pražská informační služba prohlídku kostela sv. Mikuláše ve Vršovicích. Sraz byl 
v 14 hodin před objektem (Vršovické nám. 84/9). Vstupné činilo 50 Kč a přednášku vedla Ing. Věra 
Pelzbauerová. 

Ve čtvrtek 13. září se konala vycházka na Vinohradský hřbitov. Začátek akce byl stanoven na šestnáctou 
hodinu na stanici tramvaje „Vinohradské hřbitovy“.  Průvodcem byl za částku 50 korun Ing. Bohumil Kocourek. 

 
 
 

Mistrovství světa novinářů v Záběhlicích 
 
Od 12. do 19. srpna proběhlo v záběhlickém areálu Hamr v Praze 10 Mistrovství světa novinářů v tenise. 

V České republice se za pořadatelství Celosvětového mezinárodního tenisového klubu novinářů a českou 
společností Strategic Consulting konal v pořadí již 30. novinářský šampionát, v naší republice to bylo vůbec 
poprvé. Prestižní akce proběhla za podpory pražského magistrátu a primátora Pavla Béma, pod záštitou premiéra 
Mirka Topolánka i starosty Prahy 10 Vladislava Lipovského. Akce se zúčastnilo více jak 150 novinářů z téměř 
dvaceti zemí světa a byla otevřená veřejnosti. 

Kromě tenisových klání byl pro novináře připraven i bohatý společenský a kulturní program. 13. srpna od 19 
hodin se konalo slavnostní zahájení ve velkém sále Obecního domu. Za pražský magistrát přivítal zahraniční 
hosty pražský radní pro kulturu, památky a cestovní ruch Milan Richter. Druhý večer byli novináři pozvání 
primátorem Pavlem Bémem do rezidence primátora na Mariánském náměstí. Při této příležitosti byla 
zahraničním novinářům prezentována teze kandidatury Prahy na pořádání olympijských her v roce 2016. 
Podpořit ideu přišel i šéf Českého olympijského výboru Milan Jirásek. Na dalších akcích prezentovala Česká 
centrála cestovního ruchu Českou republiku jako atraktivní turistickou destinaci. 

Od pondělí se hrály základní soutěže, finálové zápasy proběhly v sobotu. V prestižní mužské kategorii open 
bez věkového omezení zvítězil Lukáš Březina (server www.protenis.cz) nad obhajujícím Ondřejem Řihovským 
(Česká televize). V nejmladší kategorii mužů do 45 let získal zlato Marek Wollner z České televize, starší 
kategorie v singlech pak proběhly prakticky bez české účasti, jen v konsolidaci zvítězil Petr Sládeček z FebioTV. 
V kategorii doublů od 45 let do 54 let získali zlato Čech Dušan Jurčík z České televize a Srb Bratislav 
Janjic, Wollner – Řihovský v kategorii do 44 let. Bronz v této kategorii vybojovali čeští novináři Milan Šíma a 
Petr Sládeček a zároveň Josef Zábranský a Jan Šmíd. České novinářky tak úspěšné nebyly. Monika Langrová 
(Betynka) vybojovala bronz v ženských singlech do 35 let a stříbro Markéta Klocová (Můj Dům) v doublu nad 
45 let. V poháru národů obsadila Česká republika třetí místo – celkové zvítězili slovenští žurnalisté před Italy.  

Ve společenském doprovodném programu známých osobností  zvítězili fotbalisté Ivan Hašek a Ladislav 
Vízek.  Slavnostní vyhlášení proběhlo v sobotu 18. srpna při gala večeru v hotelu Dorint. 

 
 
 

Pohřeb Elišky Nejedlé 
 
7. srpna se konal v Malé obřadní síni strašnického krematoria pohřeb producentky Elišky Nejedlé (+86). 

Rozloučit se s ní přišel například Jiří Pomeje, herec Ladislav Županič nebo herečky Míša Kuklová, Eva 
Čížkovská nebo Nela Boudová.  

Eliška Nejedlá se podílela například na  filmech Jak svět přichází o básníky, Katapult, Muka obraznosti, Kam 
pánové, kam jdete nebo Jen ho nechte, ať se bojí. 

 
 
 

Pražská energetika slavila 
 
V rámci oslav 110. výročí energetiky v Praze se tým HC Olymp s Martinem Dejdarem, Pavlem Novým 

a dalšími hvězdami v čele utkal v neděli 9. září od 19:15 hodin na stadionu Slavie ve Vršovicích s týmem 
Pražské energetiky. Výtěžek ze vstupného byl věnován na charitativní účely. Tým HC Olymp tvoří aktéři seriálu 
„Poslední sezóna“, kteří se rozhodli v hokejovém setkávání pokračovat posílení o hokejové internacionály. 



 235 

Zábavnému hokejovému večeru předcházelo odpolední setkání s pražskými hasiči, kteří na parkovišti před 
zimním stadionem v Edenu předvedli od 16 hodin ukázky svého umění a techniky. Oběma akcemi Pražská 
energetiky připomněla, že elektřina v Praze svítí již 110 let.  

 
 
 

Lampionový průvod 
 
Tradiční lampionový průvod kolem Hamerského rybníka se konal 7. listopadu. Sraz účastníků již třetího 

ročníku pochodu byl v 17.00 u kostela Narození Panny Marie. Cíl byl na terase sportovního areálu Hamr, kde 
byla pro malé účastníky průvodu připravena sladká odměna. Dospělý doprovod si zde mohl dát svařené víno, 
grog nebo grilované pochoutky. 

 
 
 

Nové knihy od autorů z Prahy 10 
 
Spisovateli z Prahy 10 Miroslavu Síglovi vyšla v roce 2007 v nakladatelství Libri kniha pojmenovaná Kdo byl 

a je kdo – Mělnicko, Kralupsko, Neratovicko: Osobnosti, samospráva, historie. Kniha poskytuje celkovou 
charakteristiku  regionu, jeho historický,  společenský a kulturní vývoj.  Encyklopedie obsahuje  neuvěřitelných 
1 745 samostatných hesel jednotlivců – zemřelých i žijících, kteří jsou spjati svými pracovními, uměleckými, 
kulturními nebo sportovními výsledky a veřejně prospěšnými činy s historií a životem regionu.  

Další knihu napsala autorská a manželská dvojice Josef a Eva Hrubešovi, která je příznačně nazvána Pražské 
ostrovy. Publikace obsahuje kromě mnoha zajímavostí i unikátní staré snímky a současné barevné fotografie. 
Dílo, které vydalo nakladatelství a vydavatelství Milpo Media, chce přiblížit ostrovy v Praze co nejširší 
veřejnosti. Křest této knihy proběhl 18. září na parníku společně s knihou Antonína Ederera Ulice a uličky 
Nového Města pražského a Vyšehradu. 

 
 
 

89. výročí vzniku Československé republiky 
 
V pátek 26. října v 10 hodin uspořádal Český svaz bojovníků za svobodu a Jednota Československé obce 

legionářské u pomníku padlých legionářů v blízkosti stanice metra Strašnická slavnostní shromáždění 
u příležitosti 89. výročí vzniku Československé republiky. Přítomní uctili minutou ticha a položením věnců 
k památníku padlé v první světové válce a vyjádřili úctu a uznání všem, kdo se zasloužili o vznik 
Československa. Slavnostní projev přednesl za Český svaz bojovníků za svobodu bratr Emil Kulfánek, 
za městskou část Praha 10 místostarosta Antonín Weinert.  

 
 
 

Šalounův ateliér rekonstruovaný 
 
Šalounuv ateliér, který se nachází v Praze 10 na rozhraní Vršovic a Vinohrad, několik let chátral, navíc ho 

poškodila v 80. letech nevhodná přestavba. Ladislav Šaloun zde vytvořil například pomník Jana Husa umístěný 
na Staroměstském náměstí. V říjnu 2006 zde začala rekonstrukce, která trvala do září 2007 a stála 18,3 milionu 
korun. Koncem roku tak mohl ateliér sloužit studentům Akademie výtvarných umění. Má zde být vytvořeno 
zcela nové výukové centrum, ve kterém bude působit hostující pedagog z některé zahraniční umělecké školy, 
který bude na AVU působit vždy na jeden semestr. Jedním z nich bude například sochařka Magdalena Jetelová, 
která bude v ateliéru přednášet v letním semestru roku 2008. 

Pro stavbu ateliéru ve Slovenské ulici se Ladislav Šaloun rozhodl po vítězství v soutěži na pomník mistra Jana 
Husa. Stavba byla dokončena v roce 1911 podle jeho vlastního návrhu. Uvnitř byl také sochařův salon, slovácká 
jizba nebo nutné zázemí včetně bytu hlídače. Brzy po dokončení se v Šalounově ateliéru scházely takové 
osobnosti jako Otokar Březina, František Bílek, Alfons Mucha, Ema Destinnová, Jan Kubelík nebo Josef 
Svatopluk Machar.  
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YWCA 

 
V Praze 10 fungují i mnohé zájmové kroužky, jedním z nich je i rodinné centrum YWCA - nezisková dětská 

organizace. Toto občanské sdružení sídlí v Rybalkově ulici 33/186 a nabízí umístění dětí ve věku 2,5 – 4 let 
do školičky YWCA. Internetová adresa je www.ywca.cz. 

Provoz školičky je od pondělí do pátku od 8:30 do 12:30 hodin. V kolektivu je maximálně 10 dětí. Zápis 
do všech aktivit YWCA pro 2. pololetí školního roku 2006/2007 se uskutečnil od 16. ledna, na rok 2007/2008 
byl od 3. září.  

Z dalších aktivit se zde konají přednášky, monotematické diskuse s odborníky například v pondělí 15. ledna to 
bylo povídání s vývojovým psychologem o výchově batolat a 22. ledna pak debata o zdravé výživě. Přednášky 
s diskusí byly zdarma, platil se pouze vstup do klubu ve výši 30 Kč. Rodinné centrum YWCA připravilo v únoru 
též tradiční Masopustní dětský karneval. 

 
 
 

Občanské sdružení Staré Vršovice 
 
Na desítce funguje i občanské sdružení Staré Vršovice, které založilo několik občanů z Vršovic 12. ledna 

2005. Sdružení chce přispět k úspěšnému rozvoji starých Vršovic a je umístěné mezi budovou vršovické 
spořitelny a bočním vchodem do Grébovky, v oblastech ulic Smolenská a Na stráni. Občanské sdružení Staré 
Vršovice sídlí na adrese Smolenská 7. 

 
 
 

01/14 ZO ČSOP „Natura, quo vadis?“ 
 
01/14 ZO ČSOP „Natura, quo vadis?“ (www.natura-praha.org) je základní organizace Českého svazu 

ochránců přírody, která byla založena v roce 1980. V roce 1989 byl založen turistický oddíl Ginkgo. Mezi 
současné hlavní cíle organizace patří provoz EkoCentra, zabezpečení prostor pro jeho fungování a dále pak 
zkvalitňování praktické ochranářské činnosti. Snaží se působit na děti a mládež prostřednictvím environmentální 
výchovy a osvěty. 

Na podzim roku 2007 měla tato organizace 66 členů – 16 dospělých a 50 dětí a mládeže. 
Nejvýznamnějšími akcemi byly – Den Země, Ozvěny Ekofilmu (více v programu Strašnického divadla), 

tematické přednášky a akce nazvané Ptačí budky a Ukliďme svět. Členové a sympatizanti sdružení pověsili 
od roku 2004 v Praze 10 téměř 100 nových ptačích budek, o které nyní pravidelně pečují, v Malešickém parku, 
malešickém lesíku, v okolí Vršovického nádraží, sídlišť Skalka a Zahradní Město atd. 

Oddíl Mladých ochránců přírody Ginkgo (www.ginkgo-praha.org). Cílem tohoto turistického oddílu 
je vzbudit u členů kladný vztah k životnímu prostředí a alternativní formou přispět k rozvoji jejich samostatnosti 
a odpovědnosti. Pravidelně jednou týdně se schází na schůzkách v klubovně, která je na adrese Nad Úžlabinou 
18, Praha 10 – Malešice. O víkendech členové podnikají výpravy a v červenci jezdí na třítýdenní tábor, který se 
pravidelně koná v chráněné krajinné oblasti Broumovsko v okrese Náchod. Oddíl je rozdělen do tří věkových 
kategorií – 2. a 3. třída; 9 – 14letí; 14letí a starší. 

 
Organizace pak připravily na sobotu 15. září v Malešickém parku od 10 do 16 hodin Den s přírodou. 

Připraveny byly hry a soutěže. Zájemci se mohli projet na huculském koni, vyzkoušet si rukodělnou tvořivost, 
podívat se do indiánského tee-pee nebo získat nějakou odměnu. Pro nejmenší předškoláky byl připraven 
speciální koutek. Ke zhlédnutí byla též výstava z celostátní fotografické soutěže „Pohledy do přírody“.  

Finančně akci podpořil Úřad městské části Praha 10, Magistrát hl.m. Prahy a MŽP v rámci programu Národní 
síť středisek ekologické výchovy. Vstup na akci byl zdarma.  

16. 9. Se uskutečnila na Praze 10 tradiční úklidová akce Clean up the World - Ukliďme svět! 
 
 
 

Umělecké studio v Bulharské 
 
Umělecké studio v Bulharské ulici 11 pořádalo od pondělí 3. září do pátku 14. září od 14 do 19 hodin zápis 

na nových školní rok pro děti od 2 do 18 let.  Jednalo se o obory - taneční, dramatický, hudební výchova, 
sborový zpět, klavír, kytara, housle, flétna, výtvarná výchova, keramika, orientální tanec, cvičení, angličtina, 
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francouzština, němčina. Funguje zde i dětský pěvecký sbor Slavíček Praha nebo Babyškolička pro děti od 2 let, 
které je v provozu od 11. září vždy úterý, středu a čtvrtek 9 až 12 hodin.  

Internetová stránka je: www.umeleckestudio.wz.cz 
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6.3) Kriminalita 
 
V roce 2006 poklesl počet trestných činů v hlavním městě. Bohužel se zvýšil počet loupežných přepadení 

a kapesních krádeží. Ze statistik dále vyplývá, že ubývá krádeží vozidel a vloupání do aut. Nejvíce přepadení se 
děje na Praze 10 a Praze 4, tedy na „čtyřkovém policejním obvodě“. Není se však co divit, vždyť zahrnuje 
oblast, kde žije přes 450 tisíc obyvatel. Navíc by tento obvod potřeboval i více policistů. 

Praha 10 a Praha 4 vedou ještě v jedné oblasti trestné činnosti – v kradení nebo vykrádání automobilů. 
V roce 2006 bylo v Praze ukradeno přes 7900 automobilů, dalších dvacet tisíc jich bylo vykradeno. Škodu 
na autě tak zaznamenal každý padesátý člověk v metropoli. 

Policejním ředitelem tohoto pražského obvodu je Karel Adamec. 
 
Na pondělí večer 1. ledna bude jistě dlouho vzpomínat 25letý Slovák. Když procházel parkem na Kubánském 

náměstí, neznámý muž ho požádal o oheň. Podal mu tedy zapalovač, ale v tu chvíli mu někdo nasadil na hlavu 
zřejmě punčochu a držel mu obě ruce tak, že se nemohl bránit. Skupina zlodějů ho připravila nejen o peníze, ale 
dokonce ho i vysvlékla. Útočníci mu nechali pouze zimní bundu a pak utekli.  

 
K oběšenému muži vyjeli policisté v úterý 2. ledna před 19 hodinou do bytu v Akademické ulici v Malešicích. 

Muž zřejmě spáchal sebevraždu. 
 
K častým nehodám dochází na Jižní spojce; nebezpečný je sjezd do ulic V Korytech (Praha 10) a Chodovská. 

Například 1. února tu došlo po osmé hodině ranní k nehodě pěti kamionů. Doprava byla kvůli nehodě asi na dvě 
hodiny zcela zablokována. Na akci se podílelo asi 35 lidí z řad pražských policistů, hasičů, záchranářů 
a Technické správy komunikací. Z místa nehody byl na ortopedii vinohradské nemocnice převezen 
devětadvacetiletý muž, který při srážce utrpěl pohmožděniny obou nohou a tržnou ránu na pravé noze. Policie 
hned po havárii odklonila dopravu směrem k Průmyslové a Švehlově ulici. Zpočátku byl průjezdný jen jeden 
jízdní pruh, v plném rozsahu byla doprava obnovena až po desáté hodině. 

 
V únoru zadrželi policisté v Praze 10 pětačtyřicetiletého a sedmadvacetiletého muže, kteří byli podezřelí 
z výroby a distribuce pervitinu. Muži drogu vyráběli od loňského léta a pervitin prodávala drogově závislým 
i dalším překupníkům, kteří ho pak nabízeli v Praze i okolí. 

 
V únoru zadržela policie rodinu, která obchodovala s heroinem. Jednalo se o manžele (59 a 56), jejich syna 

(43) a přítelkyni (28). V bytech v Krymské ulici v Praze 10 a ve Frýdlantské prodávali nebezpečnou drogu 
dealerům i narkomanům. Při zatýkání u nich našli detektivové přes kilo heroinu.  

 
5. března v odpoledních hodinách přepadli tři maskovaní lupiči dva zaměstnance bezpečnostní agentury 

Fénix, kteří se svým vozidlem právě zastavili před strašnickou centrálou kosmetické firmy Oriflame v ulici 
V Olšinách. S pistolí v ruce je donutili, aby z auta vystoupili a následně s autem bezpečnostní agentury odjeli. 
O několik bloků dál pak přesedli i s lupem do připraveného vozu Audi stříbrné barvy. Ukradli věci v hodnotě 
200 tisíc korun, jednalo se o finanční hotovost a převážně o stravenky,  ty jim však podle policie nebudou k 
ničemu, protože jsou snadno dohledatelné a mohly by lupiče při placení prozradit. 

 
8. března po 4 hodině ráno vyjížděla záchranka do Biliard clubu v Žermanické ulici ve Strašnicích, kde došlo 
k incidentu, při kterém byla napadena 26letá opilá žena. Útočník jí poranil hlavu a ruce. Pacientka byla 
převezena na chirurgii FN Královské Vinohrady. 

 
Dva nezletilé násilníky, kteří spáchali několikanásobné loupežné přepadení se zbraní v ruce, zadrželi 

ze čtvrtka 5. dubna na pátek 6. dubna 2007 městští strážníci Prahy 10.  Útočníci nejprve přepadli muže v Krátké 
ulici, kovovým předmětem ho poranili na hlavě a okradli. Z pohotovosti v Plaňanské ulici byl zraněný muž 
převezen do vinohradské nemocnice, ale k policistům se již dostal popis pachatelů. Lupiči pak působili kolem 
metra Strašnická a následně přepadli i staršího muže ve Vladivostocké ulici. Zde však byli strážníci úspěšnější 
a zadrželi je na zastávce autobusu v ulici U Slávie. Při následné prohlídce u nich strážci zákona nalezli kovový 
teleskopický obušek, dvě peněženky s částkou 1500 korun a tři mobilní telefony. 

 
11. dubna pohrozil anonym, že je v metru Strašnická uložena bomba. Oznámení přijal operátor na lince 158 

po osmé hodině ráno. Prostory metra policie prohledala bez přerušení provozu. Na místě pomáhal služební pes, 
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přítomen byl i pyrotechnik. Ve stejný den anonym hrozil, že je bomba ještě v stanicích metra Dejvická 
a Malostranská, ale žádnou výbušninu policisté nenašli. Do několika dnů byl muž zadržen. 

 
Na falešné doklady si v dubnu v bance ve Strašnicích založil sporožirový účet a získal úvěr 200 000 korun 

neznámý muž. Předložil přitom padělaný občanský průkaz a potvrzení od zaměstnavatele.  
 
V Černokostelecké ulici ve Strašnicích 23. dubna porazila tramvaj dvaasedmdesátiletého muže. Pražská 

záchranná služba ho se středně těžkými zraněními převezla na chirurgii vinohradské nemocnice. Nehoda se stala 
před desátou hodinou dopoledne na zastávce městské hromadné dopravy Zborov.  

 
Dva muži přepadli v pátek 27. dubna banku ve Starostrašnické ulici v Praze 10. Jeden z nich namířil 

na pokladní pistoli, druhý čekal mezi dveřmi. Ukradli několik set tisíc korun a peníze odnesli v igelitové tašce.  
 
Čtyři lidé se vážně zranili při nehodě, která se stala 15. června ráno u benzinové pumpy na Černokostelecké 

ulici v Malešicích. Srazila se zde dvě osobní auta: Smart a Ford Mondeo. Jeden z vozů po srážce z ulice vyjel 
na chodník, kde smetl dvě ženy, které čekaly u přechodu pro chodce. Ostatní řidiči se pokusili ženy zpod auta 
vyprostit už před příjezdem záchranářů, což se nepodařilo. Těžce zraněné vyprostili až hasiči. Dvaatřicetiletou 
ženu převezla sanitka se závažnými poraněními do střešovické nemocnice, druhou, o tři roky mladší, s otřesem 
mozku a popáleninami do vinohradské nemocnice. Hasiči vyprostili i posádku druhého vozu, jeho dva pasažéry 
převezla sanitka s úrazy hlavy a břicha také do vinohradské nemocnice. 

 
V červenci došlo v Praze 10 k vraždě třiatřicetileté ženy, která byla s přáteli v centru Prahy, odkud vyrazila 

domů do Limuzské ulice v Malešicích. Když jí přítelkyně volala, jestli dorazila v pořádku, nikdo nebral mobilní 
telefon. Zkusila tedy matku přítelkyně, ta se šla po dceři podívat a našla ji zabitou za dveřmi domu. Útočník ji 
brutálně napadl a ubil tupým předmětem. Jak se později ukázalo, zavraždil ji  jednatřicetiletý muž. Ten svoji 
bývalou kolegyni z letiště v Ruzyni již dva roky pronásledoval, ale ta ho odmítala. Posílal jí výhružné zprávy, 
bral jí ze schránky dopisy, proto na něj žena podala trestní oznámení. Muž byl odsouzen jen k 200 hodinám 
veřejných prací, trest ale nenastoupil a jeho nátlak se stupňoval a žena se mu snažila všemožně vyhýbat, bohužel 
vše skončilo tragicky. 

 
Trenéra fotbalistů pražské Sparty Michala Bílka napadl ve čtvrtek 23.8. 2007 večer asi třicetiletý neznámý 

muž. Udeřil ho do obličeje a způsobil mu zhmoždění nosu, poté odešel.  K incidentu došlo v  pizzerii Ristoranto 
Topo Maschio ve Vršovicích a trenér musel být posléze ošetřen ve vinohradské nemocnici. 

 
30. srpna sháněla žena svou sestru, ale ta  nebyla v práci, doma neotvírala a telefon nebrala. Policie tedy 

vyrazila do jejího bytu v Novgorodské ulici. Zde klepali na dveře a teprve po dlouhé době otevřel její bývalý 
manžel. Policie byt prohledala a našla ženu v jedné místnosti mrtvou. Manžel přiznal, že se spolu pohádali a on 
ji zavraždil. Jednalo se o muže několikrát trestaného. 

 
V půl jedné v noci 26. 9. si strážníci z Prahy 10 povšimli řidiče osobního vozidla na křižovatce ulic 

Bělocerkevská a Ruská, který nerespektoval červený signál na semaforu. Strážníci se vydali vozidlo zastavit, 
řidič ale po jejich spatření zrychlil a snažil se před nimi ujet. Byl však dostižen a vyzván k prokázání totožnosti. 
Při jednání byl z jeho dechu cítit alkohol. Podezření strážníků se vzápětí potvrdilo, když po vdechnutí 
do přístroje se zobrazila hodnota 2,44 promile. Následně se ukázalo, že jde o celostátně hledanou osobu. 

 
V půl jedenácté v noci 3. 10. přijeli strážníci do obchodního domu v ulici U Slavie, kde si od pracovníků 

převzali pachatele drobné krádeže. Nenechavec chtěl z prodejny odcizit basu s prázdnými láhvemi, ale byl 
sledován průmyslovou kamerou. Strážníci po ztotožnění zjistili, že po něm je vyhlášeno celostátní pátrání.  

 
7. října jel vlakem na prvoligový zápas sedmnáctiletý mladík ze skupiny Budweiser Brigade Gauners. Po půl 

třetí vystoupil na nádraží Praha Vršovice a loučil se s  českobudějovickými hokejovými fanoušky, kteří  
pokračovali dál ve směru na hlavní vlakové nádraží a na zápas hokejové extraligy Sparta–HC Mountfield. 
Přitom však upadl do mezery mezi nástupiště a vlak, který mu přejel nohu a ruku, navíc ztratil hodně krve. 
Mladík utrpěl mnohočetná poranění a záchranka ho na podpůrných přístrojích odvezla do nemocnice 
na pražských Vinohradech.  

 
Prodejna potravin v Černokostelecké ulici byla ve středu 10. října cílem loupežného přepadení. Muž 

prodavačce vyhrožoval s pistolí v ruce. Žena mu vydala jedenáct tisíc korun.  
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Krátce před osmou hodinou dopoledne 2. 11. bylo na tísňovou linku MP 156 oznámeno, že v jedné 
z provozoven v Korunní ulici v Praze 10 dochází ke rvačce 3 mužů. Na místě byl nalezen muž, který měl celý 
obličej od krve. Strážníkům sdělil, že ho napadli 2 muži, kteří ještě před příjezdem hlídky z provozovny odešli. 
Při obhlídce okolí strážníci zajistili dva muže, kteří měli oděv i ruce od krve.  

 
Lobbistu a podnikatele Tomáše Kejlu našli ve čtvrtek 15. listopadu večer mrtvého v Praze – Záběhlicích. 

Podle prvního ohledání byly příčinou smrti pětačtyřicetiletého Kejly zdravotní komplikace, přesto policie 
nařídila pitvu.  

Kejla, který figuroval jako poradce Agrofertu, měl být prostředníkem mezi majitelem firmy Andrejem 
Babišem a polským lobbistou Jackem Spyrou. V květnu Kejlu i Spyru zatkla policie. Polský lobbista tehdy 
údajně nabízel Babišovi, že ho za deset milionů zbaví potíží s vyšetřováním v Polsku. Babiš neváhal a vše 
nahlásil policii. Policie podezírala oba muže z podvodu, neboť slibovali něco, co nemohli splnit. Spyra skončil 
na nějaký čas ve vazbě, Kejla byl hned na druhý den puštěn na svobodu. V červnu byl Tomáš Kejla v ohrožení 
života při dopravní nehodě; dodávka jedoucí v protisměru ho měla vytlačit do příkopu, když jel na motorce. 
Policii při vyšetřování nehody údajně zarazilo, že auto nenechalo na místě činu žádné brzdné stopy.  

 
V Malešické ulici v Praze 10 zemřel v sobotu 24. listopadu odpoledne dělník, který spadl do výkopu. Muž byl 

po pádu na místě mrtvý. Podle policie šlo zřejmě o nešťastnou náhodu. 
 
10. prosince proběhla na ubytovně v Topolové ulici na Zahradním Městě v Praze 10 na popud radnice 

desátého pražského obvodu bezpečnostní akce policie. Lidé ze sousedství si totiž neustále stěžovali na nepořádek 
v okolí ubytovny, rušení nočního klidu a obtěžování.  Akce se zúčastnilo celkem 28 policistů a strážníků. 
Bezpečnostní akci, která začala těsně po 21. hodině, přihlížel i starosta Prahy 10 Vladislav Lipovský. Policisté 
prohlíželi každý pokoj, patro po patru, prověřili celkem 350 osob, z toho 200 cizinců. Celkem předvedli čtyři 
osoby a zajistili tři celostátně hledané, dva z nich se dlouhodobě vyhýbali nástupu do vězení. Zadržen byl jeden 
cizinec, jenž byl již dříve vyhoštěn z České republiky. Akce proběhla podle plánu a nedošlo k žádné mimořádné 
události. V dané lokalitě bude posílena hlídková činnost městské policie. 

Jedenáctipatrová budova slouží jako ubytovna a penzion pro stovky převážně zahraničních dělníků. 
 
Pravděpodobně psychická porucha způsobila, že osmasedmdesátiletý muž koncem roku zastřelil legálně 

drženou zbraní svoji o dva roky mladší manželku v Praze-Vršovicích. Muž do ženy dvakrát střelil, poté zbraň 
obrátil proti sobě. Přivolaný lékař již pouze konstatoval smrt. Policii vraždu nahlásil svědek 26. prosince ve tři 
hodiny odpoledne, když v bytě nalezl manžele již bez známek života. 
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6.4) Osobnosti Prahy 10 
 
I v roce 2007 jsem psal příspěvky do novin Praha 10 o osobnostech z naší desítky. Následující text 

a fotografie jsou z článků, které v tomto roce vyšly. 
 
 

Irena Charvátová 
 

Scenáristka a spisovatelka Mgr. Irena Charvátová se narodila 13. září 1942 v Praze. Osud ji však připravil 
těžký vstup do života i složité dětství. Otec, kterého nezná, zemřel během druhé světové války. Maminka Emilie 
pak byla odvedena do koncentračního tábora v Osvětimi. V roce 1962 se ji narodil syn Petr Hruška, dnes 
dramaturg. A od roku 1985 je vdaná za herce Jiřího Hálka. 

Ale vraťme se do roku 1983, kdy vystudovala na FAMU obor dramaturgie-scenáristika. V letech 1990 
až 2000 pracovala jako vedoucí Odboru školství a kultury na ÚMČ Praha 9. Proslavila se především filmovými 
a televizními scénáři k filmům Hadí jed, Skleněný dům, Housata, Mezek, Koncert pro dvoje housle a další. 
Český psychologický film Housata, ke kterému napsala námět i scénář, natočil v roce 1979 Karel Smyczek. Film 
pojednává o příběhu šestnáctiletých učnic v dívčím internátu a o jejich prvních láskách. V hlavní roli Marie se 
objevila Yvetta Kornová. Dále se podílí na rozhlasových hrách a v roce 1987 vyšla Ireně Charvátové kniha Než 
člověk vyroste. Za svou práci byla i oceněna. Získala prémie Českého literárního fondu (ČLF) za scénáře, 
za knihu Než člověk vyroste, Zlatou cenu za scénář Skleněný dům na festivalu v Itálii.  

 
 

 
 

Irena Charvátová
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Mgr. Josef Švejnoha 
 
Josef Švejnoha se narodil 6. září 1945 a od roku 1980 žije v Praze 10 – Strašnicích. Vystudoval Střední 

všeobecně vzdělávací školu v Kunraticích u Prahy a v roce 1966 PedF UK v Praze obor učitelství - český jazyk 
a dějepis. 

Po škole nastoupil jako učitel v Lánech. Své zážitky, ať již pozitivní nebo negativní, uveřejňoval 
v Učitelských novinách. Velmi brzy však zjistil, že negativní poznatky se nenosí, a tak byl po roce přeložen 
do Jesenice u Rakovníka. Během základní vojenské služby přispíval do Československého vojáka, pak se znovu 
vrátil ke kantorskému povolání v Jirkově (okres Chomutov).  

V letech 1971 až 1975 byl vedoucí vzdělávacího oddělení v Osvětovém ústavu, v letech 1975 až 1977 byl 
zástupcem vedoucího vzdělávacího oddělení na ministerstvu kultury. Následně pak do roku 1991 pracoval jako 
vedoucí programového oddělení Českého ústředního výboru a Federálního výboru Československého červeného 
kříže. Od roku 1991 do 1999 působil jako tajemník Svazu diabetiků ČR, který pomáhal spoluzakládat. Od roku 
1999 pracuje jako vedoucí úseku odborných činností Úřadu Českého červeného kříže, který zajišťuje 
publikování výukových, popularizačních a propagačních děl. Obdržel Zlatou plaketu prof. Janského za 40 
bezpříspěvkových odběrů krve. Roku 2006 pak získal nejvyšší ocenění Českého červeného kříže – Medaili Alice 
Masarykové. Určitě stojí za zmínku, že se toto ocenění předává v Parlamentu ČR na každoročním vyvrcholení 
Světového dne Červeného kříže. Nelze ani nezmínit, že pan Švejnoha stál v 80. letech 20. století u zrodu medaile 
„Za záchranu života“, která se uděluje dodnes.  

Kromě toho píše knihy a brožury ze zdravovědy a o slavných lidech, kteří jsou s lékařstvím spojeni. Napsal: 
Přehled významných světových pedagogů a psychologů, Stručný přehled historie ČSČK, 60 let dorostu ČSČK, 
25 let bezpříspěvkového dárcovství krve, Magazín mladého zdravotníka (8 dílů), Bojovníci proti diabetu, 
Přemožitelé cukrovky, Vítězství nad cukrovkou, Slovníček pro diabetiky, Péče o diabetiky ve světě (5 dílů), 
Zavařujeme pro diabetiky, Náhradní sladidla, Kuchařka pro diabetiky (5 dílů), Moučníky pro diabetiky, Ovoce 
v diabetické dietě, Zelenina v diabetické dietě, Léčivé rostliny a cukrovka, 80 let ČCK, Červený kříž a Červený 
půlměsíc, Jan Janský – objevitel čtvrté krevní skupiny, 40 let bezpříspěvkového dárcovství krve (spolu s Jiřím 
Procházkou), 80 let dorostu ČČK (s Jiřím Procházkou), Alice Masaryková, Hana Benešová, Henri Dunant, 
Florence Nightingalová a další. Sedm let je šéfredaktorem Novin Českého červeného kříže. Tyto noviny 
vycházely za první republiky, pak bylo jejich vydávání přerušeno, v roce 1993 se znovu (a snad natrvalo) vrátily.  

 

 
Mgr. Josef Švejnoha 
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Prof. PhDr. Světla Mathauserová, DrSc. 

 
V loňském roce jsem napsal do novin Praha 10 článek o panu prof. PhDr. Zdeňku Mathauserovi, DrSc., 

Dr.h.c. Bohužel jsem ho navštívil ve smutné době, krátce po smrti jeho manželky, prof. PhDr. Světly 
Mathauserové, DrSc.  

Literární vědkyně Světla Mathauserová, rozená Bartošová, se narodila 7. března 1924 v Antalovcích (asi 40 
km od Užhorodu) a zemřela 21. února 2006. Do gymnázia chodila v Užhorodu, ale maturovala v roce 1943 
v Prostějově. Za 2. světové války byla nasazena u firmy Wichterle a Kovařík (majitel byl otcem světoznámého 
chemika). V roce 1949 vystudovala FF UK bohemistiku-rusistiku v Praze. Ve stejném roce se pak vdala za již 
zmiňovaného Z. Mathausera. V letech 1951 až 1953 pracovala na Pedagogické fakultě UK v Českých 
Budějovicích jako odborná asistentka. Následně působila na Filozofické fakultě v Praze jako odborná asistentka. 
V letech 1962 až 1993 byla docentkou a od roku 1993 profesorkou, to již od roku 1992 byla v důchodu.  

Hodně se nacestovala při svých přednáškových pobytech, vždyť kromě slovenských měst - Bratislavy, Nitry 
a Prešova – přednášela i v cizině (Oslo, Malmö, Bergen, Petrohrad, Moskva, Kostnice, Vídeň, Berlín, Budapešť, 
Szeged, Jeruzalém). Účastnila se s referátem i světových slavistických kongresů v Sofii, Praze, Kyjevě, Varšavě, 
Lublani, Bratislavě a Krakovu. Byla členkou Svazu překladatelů, Literárněvědné společnosti AV ČR, 
Společnosti E. Beneše, Společnosti přátel Podkarpatské Rusi, dále byla členkou komise pro obhajoby 
rigorózních prací, oborové rady doktorandského postgraduálního studia a komise pro závěrečné stát. zkoušky. 

Kromě této činnosti napsala knihy - Ruský zdroj monologické románové formy. (M. D. Čulkov) (1961), 
Drevněrusskije těorii iskusstva slova (1979), O Vasiliji Zlatovlasém, kralevici České země (1982), Cestami 
staletí. Systémové vztahy v dějinách ruské literatury (1988, 1990). Překládala a psala předmluvy ke knihám. Její 
jméno je tak podepsáno pod těmito tituly - Povídky ze staré Rusi (1984), Smích a běs. Staroruské hagiografické 
příběhy, Poselství carských a císařských kurýrů. Řezno – Praha – Vídeň – Moskva 15. – 17. století (2000). 
V roce 2004 vyšel sborník sestavený PhDr. Martou Hrabákovou s názvem Sborník k 80. narozeninám Světly 
Mathauserové: příspěvky ze sympozia věnované staré ruské literatuře, ruské literatuře 19. století a teorii 
překladu. 

 
 

 
Miroslav Horníček 

 
15. února 2007 uplynuly čtyři roky ode dne, kdy zemřel slavný obyvatel z Hradešínské ulice v Praze 10. 

Herec, spisovatel, režisér, výtvarník a divadelní teoretik Miroslav Horníček se narodil 10. listopadu 1918 v Plzni 
a zemřel 15. února 2003 v Liberci.  

Studoval na plzeňské reálce a od roku 1937 pracoval jako úředník. V letech 1941 až 1945 působil jako 
profesionální herec a režisér v Městském divadle v Plzni. V sezóně 1945/1946 byl členem avantgardního 
pražského divadla Větrník, následně byl v Divadle satiry a v letech 1949 až 1955 pracoval v Národním divadle. 
V letech 1955 až 1961 byl partnerem Janu Werichovi v Divadle satiry, které se přejmenovalo na Divadlo ABC. 
Dále působil v Hudebním divadle v Karlíně a v Semaforu. Byl to on, kdo seznámil Jiřího Suchého s Jiřím 
Šlitrem a potom hostoval v jejich Člověku z půdy, který otevíral Semafor.  

Na světové výstavě v Montrealu EXPO 1967 se Horníček naučil anglický text a působil jako průvodce 
i protagonista experimentu Kinoautomat. Příběh byl natočen ve dvou verzích a diváci si mohli vybrat, jak má 
scéna pokračovat.  

V dalších letech se věnoval práci v Československé televizi, v pražských i mimopražských divadlech, literární 
i dramatické tvorbě, vydával desky atd. Velkého ohlasu dosáhlo jeho autorské představení založené na dialogu 
s diváky Hovory přes rampu, na něž později navázal televizními Hovory H. Do tohoto legendárního pořadu si 
zval nejrůznější hosty, jako např. Jana Wericha, Jana Pivce, Jiřího Sováka nebo Lubomíra Lipského. Projekt 
však musel být s nástupem normalizace ukončen.  

Kromě mnoha divadelních rolí si zahrál i ve filmu, v televizních a rozhlasových pořadech. Z filmů zde 
zmíním jen některá díla: Byl jednou jeden král; Kam čert nemůže; Táto, sežeň štěně. Dalším velkým televizním 
projektem Miroslava Horníčka byl desetidílný seriál Byli jednou dva písaři, dokončený v roce 1972. V seriálu 
vytvořil nezapomenutelnou dvojici s Jiřím Sovákem.  

Povídky již publikoval jako student v plzeňské Nové tvorbě. Později přispíval do časopisů Divadlo, Divadelní 
noviny, Kino, Květy, Literární noviny, Scéna a další. První knihu Dobře utajené housle vydal v roce 1966, 
jednalo se o sbírku povídek a humorných úvah. Následovalo pak množství knih, ze kterých uvedu jen část - 
Javorové listy, Listy z Provence, Vyznání, Jablko je vinno, Chvalozpěvy nebo Hovory s Janem Werichem.  
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Horníček byl i autorem vtipných her, například legendárního Tvrďáka, kterého hrál s Milošem Kopeckým. 
Napsal texty k písním, tvořil surrealistické koláže (poslední výtvarná výstava pod názvem Dobře utajené koláže 
byla v roce 2002) a uměl vtipně a zábavně mluvit o všem. Byl i režisérem, režíroval například Milence v kiosku 
nebo vlastní hry. Během svého života obdržel Miroslav Horníček mnohá ocenění. K nejvýznamnějším se řadí 
zejména Cena Thálie za mimořádný přínos jevištnímu umění a zápis do televizní Dvorany slávy při udílení cen 
TýTý. V roce 1998 se stal i Čestným občanem Plzně. Jeho poslední vydanou knihou byly v roce 2002 Vteřiny 
života. 

 
 

 
Ing. arch.  Jiří Siegel 

 
5. března oslavil osmdesáté narozeniny architekt, spisovatel, ale i sportovec - Ing. arch. Jiří Siegel. Při čtení 

následujících řádků musíte obdivovat, kolik toho během svého pestrého života stihl. Jiří Siegel se narodil 
5. března 1927 v Praze. Vyrůstal na Žižkově a ve Strašnicích, kde i navštěvoval základní školu. Studoval 
na střední škole Jiřího z Lobkovic, později na reálném gymnáziu na Žižkově. V roce 1971 vystudoval VŠ 
architektury a pozemního stavitelství. Co se týče sportu, byl protektorátním mistrem dorostu ve skoku vysokém 
a následně se věnoval basketu za Uncas, YMCA Praha. S basketbalovým týmem byl i na letních Olympijských 
hrách v roce 1948 v Londýně (5. místo) a na Akademickém mistrovství světa v Paříži (1. místo).  

První zaměstnání získal v ateliéru arch. Josefa Havlíčka v Dejvicích, v letech 1960-1980 vedl ateliér 
Sportprojekt v Praze. Realizoval například tyto projekty: Společenský dům – dnes hotel Mars ve Vršovicích, 
Sportturist Praha na Národní třídě (1971), dům Horské služby v Špindlerově Mlýně (1971), sportovní halu 
Folimanka v Praze (1977), sportovní halu ve Znojmě (1982), horský hotel Poustevník v Peci pod Sněžkou 
(1984), Českou boudu v Jilemnici (1984), supermarket v Liberec (1995), skupinu rodinných domků v Psárech 
(1996-1998). Nelze opominout ani jeho práci na mnoha dalších rodinných domech, některé z nich vlastnily 
známé osobností - např. Karel Gott, Jiří Šlitr nebo Karel Vlach. Podílel se na studiích a koncepcích dalších 
projektů, např. sportovního areálu Hagibor na Praze 10, hotelu v Horních Mísečkách nebo horské boudě ČSAO. 
Účastnil se soutěže o zástavbu okolí Národního divadla, národního stadionu na Maninách nebo Hypobanky 
v Praze. V poslední době získal zvláštní cenu vydavatelství BertelsmannSpringer CZ v soutěži „O nejlepší 
rodinný dům pro bydlení v příměstských oblastech a na venkově z cihlového systému Porotherm 2003“ a cenu 
za nízkorozpočtový dům "Cena Porothermu" 2005.  

Pan Jiří Siegel je i autorem několika knih, které pojednávají o architektuře, ale i o slavných osobnostech, 
některé jsou zase humoristickými příběhy. Napsal tato díla: Dům a město (1964), Praha 1967 (1967), Aby váš 
dům byl váš hrad (1969), Sportovní stavby – část encyklopedie SNTL (1974), Vůně architektury (1991), 
Ve vedlejší roli Jiří Lír (1994), Jaroslav Čejka a jeho bláznivý svět (1996), Jak přežít rodinnou pohodu (1998), 
Dům a jeho architekt (2001), Jak nevychovávat děti (2005). 

 
 

 
Jitka Barkmanová  

 
Ke Dni učitelů – 28. březnu – jsme připravili medailónek jedné z paních učitelek, která působila v Praze 10.  
„Jé dobrý den, paní učitelko! To jsem ráda, že Vás vidím … Vy se už na mě nepamatujete, já jsem …“ „Jak 

bych nevěděla! Vy jste paní ta a ta, učila jsem Vašeho Petra … Nebo jindy: jak bych se nepamatovala, ty jsi 
Zuzanka a chodila jsi ke mně do základky ve Strašnicích.“ Takových neplánovaných setkání na ulici by 
donedávna mohla paní učitelka Jitka Barkmanová vylíčit celou řadu. Teď už ne, protože 4. prosince 2006 
zemřela.  

Ne náhodou byla tak známá. Bydlela 67 let na Vinohradech a učila v obvodu nynější Prahy 10 skoro čtyřicet 
let na několika devítiletkách. Mohla učit – a také rok působila na střední škole, kde vyučovala německý 
a francouzský jazyk. K srdci jí ale přirostl především první stupeň obecné školy. Celý život měla ráda děti. 
Dodnes to mohou potvrdit mnozí rodiče z devítileté školy V Olšinách. Mnoho času strávila přípravou třídních 
schůzek. Probírala na nich nejen jak ten či onen žák prospívá či naopak, kdo má s učivem potíže – a hlavně proč 
je má a jak situaci zlepšit.  

K jejím oblíbeným předmětům patřila čeština, počty, zpěv a dějepis. Jitka Barkmanová byla i spoluautorkou 
jedné učebnice dějepisu. V době normalizace projevila jako bezpartijní i odvahu občas vybočit z předepsaných 
osnov daných školám režimem. Dětem vysvětlovala tradici Vánoc nikoli s Dědou Mrázem, ale s narozením 
Ježíška. A nejen to, nebála se jim přiblížit velikost T.G.Masaryka. Od roku 1945 jezdila k jeho hrobu v září, 
někdy i v březnu. Několikrát navštívila i Topolčianky, kde pan prezident trávil léto.  
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Jiný příklad její všestrannosti: mnoho času a sil věnovala družbě se školou ve Skýcově, který byl jako 
partyzánská obec ve Slovenském národním povstání téměř vypálen. Nebo: na devítiletkách měli učitelé mj. 
objasnit žákům také slovenskou literaturu. Hovořit o ní nebo číst slovensky nebylo pro některé kolegy snadné, 
není divu a pro žáky bylo takové učení stěží přitažlivé. Paní učitelka Barkmanová proto – se souhlasem 
a s požehnáním školského odboru pražského magistrátu a pod patronací Matice slovenské – organizovala 
pro všechny devítiletky v Praze zajímavá literární pásma, např. Prameny štúrovské poezie, Naše cesta, Otvorené 
okná aj. O jejich vysokou úroveň se zasloužili pražští herci, zvláště Vlastimil Fišar z vinohradského divadla. 
Pásma se konala nejen na školách, ale např. i v Obecním domě, atd. Všude je žáci vyšších ročníků přijali 
s nepředstíraným zaujetím.  

Svá sociální stanoviska prokazovala i aktivní, a především finanční účastí v několika charitativních nadacích 
(např. vesnička SOS nebo Liga proti malomocenství). Neměla ráda tělocvik na nářadí, ačkoliv byla členkou 
vinohradského Sokola, dávala přednost turistice. Za půl století procestovala všechny kraje Čech, Moravy 
a Slovenska. Živě podávané poznatky z cest byly při hodinách občanské výchovy a zeměpisu žáky vděčně 
přijímány. Stejně vděčně, jako její pedagogická pomoc při zájezdech pražských dětí na lyžařské kursy o jarních 
prázdninách do slovenských hor.  

Za největší osobnost 20. století považovala paní učitelka papeže Jana Pavla II.; obdivovala i jeho 
neohroženost v boji za mír a za sociální spravedlnost. Byla třikrát v Římě, mimo jiné i na svatořečení Anežky 
České.  

 
 
 

PhDr. František Benhart 
 
PhDr. František Benhart se narodil 10. září 1924 v Sevluši na Podkarpatské Rusi. Dlouhá léta žil v Zahradním 

Městě. 25. prosince 2006 zemřel ve věku 82 let v Praze. Byl literárním kritikem a nejvýraznějším českým 
překladatelem slovinské literatury.  

Gymnázium studoval v Chustu a v Praze, po válce navštěvoval Filozofickou fakultu Univerzity Karlovy, 
kterou ukončil v roce 1949. V letech 1951 až 1956 byl redaktorem nakladatelství Naše vojsko, v letech 1956 až 
1957 byl vedoucím redaktorem kritické revue Zlatý máj, 1959 až 1969 vedl kritickou rubriku a rubriku poezie 
v měsíčníku Plamen, který byl v roce 1969 zrušen. Následně překládal ze slovinštiny (první překlad mu vyšel 
v roce 1957), psal do českého a slovinského tisku. V roce 1985 odchází do důchodu. Po roce 1989 byl aktivní 
jako kulturní publicista. Během svého života přeložil do češtiny přes 70 knih prózy a poezie včetně děl 
nejproslulejšího slovinského spisovatele Draga Jančara. Naopak do slovinštiny uvedl například Bohumila 
Hrabala a překládal moderní českou poezii.  

Ve Slovinsku mu vyšly tři knihy literární kritiky - 1984 Čítárna a jiné nepřiměřenosti, 1990 Poněkud jiná 
čtení, 2001 Cestou. František Benhart pobýval ve Slovinsku často, právě z těchto putování vyšla v roce 1996 
ve slovinštině kniha cestopisných esejů nazvaná Zářivý den u řeky. Její česká verze vyšla v roce 1997 (rozšířená 
verze pak v roce 2006). V roce 1999 vyšel česky výbor kritických textů Jedna a jedna, který pojednával o české 
a slovinské literatuře. Už od šedesátých let psal F. Benhart, většinou pod pseudonymem Frivolín, nevážné texty, 
především aforismy, které otiskoval i ve slovinském tisku. Výbor z nich vyšel v roce 1999 ve slovinštině 
pod názvem Stav průvanu a v roce 2003 česky pod názvem Všichni jsme naši.  

Byl autorem kolem 900 esejů, statí a článků publikovaných v časopisech. Pro Čs. rozhlas připravil kolem 100 
pořadů ze slovinské literatury, hlavně poezie. Byl členem PEN klubu, Obce spisovatelů a Obce překladatelů. 
Od roku 1985 byl František Benhart dopisujícím členem Slovinské akademie věd a umění (Slovenska akademija 
znanosti in umetnosti, Ljubljana) a v roce 1995 dostal Řád svobody Republiky Slovinska. 

 
 
 

Antonín Panenka 
 
Dnešní osobnost nikdy nežila v Praze 10, přesto, když se řekne její jméno, tak se čtenářům vybaví Vršovice 

a především Bohemka. Je to zvláštní, ale takový již je život Antonína Panenky, který většinu svého života spojil 
s Vršovicemi a s klubem Bohemians. Narodil se 2. prosince 1948 v Praze a netřeba připomínat, že se jedná 
o slavného českého fotbalistu, který byl členem vítězného mužstva z ME 1976.  

Jistě není bez zajímavosti, že ještě v dorostu dělil svou náklonnost mezi fotbal v Bohemce a hokej v Dukle, 
kde mu dokonce nabízeli, aby za ně hrál oba tyto sporty. Nakonec zvítězil fotbal a Bohemians. V FC Bohemians 
hrál v letech 1959 až 1981. Své jméno by jistě v zahraničí proslavil ještě více, kdyby reprezentanti 
Československé socialistické republiky směli hrát fotbal v západních zemích již před třicítkou. V letech 1981 
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až 1985 tak konečně mohl zamířit do Rakouska, kde hrál za SK Rapid Vídeň. S tímto klubem se stal dvakrát 
mistrem Rakouska a v roce 1985 se s ním probojoval až do finále Poháru UEFA. V letech 1985 až 1987 si zahrál 
ještě v dalším rakouském týmu – v St. Polten.  

Do reprezentace byl poprvé povolán v roce 1973 pro kvalifikaci MS v Glasgowě (Skotsko – ČSSR 2:1). 
V roce 1976 se účastnil ME v Bělehradu v Jugoslávii, kde český tým vybojoval první místo. Nezapomenutelné 
pak bylo finále s Německem, při kterém došlo až na pokutové kopy. V nich nastupoval Antonín Panenka jako 
pátý muž v pořadí, Češi proměnili čtyři penalty a Němci jen tři. Vše měl v rukou nebo spíše v nohou právě 
Panenka. Ten lehce podebraným míčem kopnutým do středu branky přehodil padajícího brankáře a díky této 
brance putovalo zlato do tehdejšího ČSSR.  

V roce 1980 se účastnil ME v Itálii, kde reprezentace vybojovala třetí místo. V roce 1982 na MS ve Španělsku 
se český tým nedostal ze základní skupiny. Panenka celkem sehrál 59 mezistátních zápasů a vstřelil 17 branek. 
V roce 1979 oblékl i dres mužstva světa. V roce 1980 se stal Fotbalistou ČSSR, dvakrát byl první v anketě 
internacionálů. Od roku 1985 působil jako trenér. Dnes je prezidentem klubu Bohemians 1905.  

O A. Panenkovi bylo hodně napsáno v novinách, časopisech, i knihách. V roce 1982 například vydalo 
nakladatelství Olympia knihu Sólo pro Panenku, kterou napsali Josef Davídek a Josef Oktábec. Při oslavách 
založení Boheminas vyšla kniha Zelenobílé století, Bohemians 1905 – 2005 od Miloslava Jenšíka. Z ní si 
dovolím odcitovat pár vět: „Antonín Panenka byl velký hráč. Ne, že by se po trávníku kdovíjak rychle pohyboval 
– zato ale bleskurychle myslel a jednal. Skutečnou mezinárodní třídou byl v realizaci standardních situací. Jeho 
penalty, volné přímé kopy, rohy – to byla fotbalová báseň. A celý jeho herní styl? Byla to óda na fotbalovou 
radost.“ 

 
 
 

Jana Štroblová 
 
Jana Štroblová se narodila 1. července 1936 v Praze a dnes žije v Praze 10 – Strašnicích. Proslavila se jako 

básnířka, prozaička, esejistka, autorka knížek pro děti a mládež i jako překladatelka. Od roku 1959 je vdaná 
za Otakara Hulce – historika a afrikanistu.  

V letech 1954 až 1959 studovala obory češtinu a ruštinu na Filozofické fakultě UK v Praze, kterou ukončila 
diplomovou prací o Jiřím Ortenovi. Následně pracovala jako redaktorka nakladatelství Albatros. Zde v roce 1970 
přišla o práci a do roku 1989 nesměla ve svém oboru působit, 10 let nemohla ani publikovat. V letech 1990 
až 1993 působila jako redaktorka literárního vysílání Československého (a později Českého) rozhlasu. V roce 
1994 začala spolupracovat s pražskou redakcí Rádia Svobodná Evropa.  

Po roce 1990 podnikla s manželem čtyři cesty po Jižní Africe, kde se například vydali po stopách českého 
cestovatele E. Holuba, o němž napsala román Úžeh. Je členkou českého centra PEN klubu a Obce spisovatelů. 
Několik let byla předsedkyní společnosti Spisovatelé za práva zvířat. V roce 1990 obdržela Mezinárodní cenu 
města Florencie za poezii, v roce 2000 čestný doktorát za literaturu od World Academy of Arts and Culture 
a v roce 2006 v Bratislavě cenu P. O. Hviezdoslava.  

Básnické začátky Jany Štroblové byly spojeny s tvorbou autorů seskupených kolem měsíčníku Květen. 
Lyrický debut Protěž vyšel v roce 1958. Následovaly sbírky - Kdyby nebylo na sůl (1961), Hostinec u dvou srdcí 
(1966), Torza (1970), Úplněk (1980), Krajina na muří noze (1984), Čarodění (1989), Fatamorgány (1991), 
Světlohry (1996), Hlasy (1999), Skrze tmu něčí oko (2001), Vytí na měsíc (2003), Třetí břeh (2006). Vyšly 
jí také výbory z poezie Hra na stvoření světa (1991), Šlágr o lásce (1993) a Bylo nebylo – jsme nejsme (2006).  

V roce 2003 jí vyšla kniha Až přistane poslední ostrov. Součástí její tvorby jsou i knihy pro nejmenší, práce 
populárně naučné a dobrodružné. Napsala například již zmiňovanou knihu Úžeh (1984 a1999) nebo díla 
Zapomenutá korunka (1979), Zákaz vjezdu do ráje (1986), Kam až se může (2000), Hra na sochy (2001), Hra 
na třetího (2004). V době, kdy nesměla publikovat, se zajímala o přírodu, vznikly umělecko naučné knížky 
Tajemství polí a Tajemství lesa, které napsala spolu s Jaroslavem Tichým.  

Uspořádala, přeložila a slovem doprovodila několik výborů z básnického díla ruské exilové básnířky Mariny 
Cvetajevové (1892-1941). Překládala ruskou lidovou poezii, díla ze slovenštiny a podílela se na překladech 
i z dalších jazyků, například za jazykové spolupráce sinologa Josefa Kolmaše překládala poezii staré Číny 
a Tibetu. Byla přeložena její novela (Einfahrt ins Paradies verboten, Deutschland, Anrich Verlag 1990) a výbory 
z básnického díla vyšly ve slovenštině a bulharštině (Hoď vetru košelu, Milanium Bratislava 2005 a Omnia mea 
mecum porto, Ango Boy Sofia 2007).  
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Jana Štroblová 
 
 

 
PhDr. Zdeněk Hron 

 
PhDr. Zdeněk Hron se narodil 23. září 1944 v Českých Budějovicích. Ve světě literatury se proslavil jako 

básník a překladatel. V současné době žije v Praze 10 - Malešicích.  
Maturoval v roce 1961 na Vojenské škole Jana Žižky v Moravské Třebové. Následně nastoupil 

na Filozofickou fakultu Univerzity Karlovy v Praze, kde studoval do roku 1967 obory angličtinu a češtinu. 
V letech 1968 - 1986 vyučoval angličtinu na jazykové škole v Praze, od roku 1986 se věnoval svobodnému 
povolání - překladatelské činnosti. Od roku 1990 působil externě na FF UK v Praze. V letech 1999 – 2001 
působil jako kulturní atašé Velvyslanectví České republiky v Londýně. V roce 1988 se zúčastnil literárního 
semináře v Cambridgi, v roce 1995 působil na Univerzitě ve skotském St. Andrews a 1997 v Kostnici.  

Zdeňku Hronovi vyšly básnické sbírky Posunutý poledník (2000), Vyhlazená léta (2001), Smlčený výkřik 
(2001), Tamodtud (2001), Kost a kůže slov (2004). Jak již bylo řečeno Zdeněk Hron je i překladatelem. 
Z anglického jazyka překládá poezii, dramatická díla i prózu. Sestavil rovněž několik básnických antologií: 
Škola noci. Anglická renesanční a barokní poezie (1978, 1997), Ostrovy plovoucí k severu (1982), Ve znaku 
bodlák. Antologie současné skotské poezie (2001) a podílel se na antologii Černý majestát. Poezie černé 
Ameriky 20. století (1978). Z dalších knih například přeložil: S. Heaney: Přezimování pod širým nebem (1985), 
T. Harrison: My z Leedsu (1986), W. Shakespeare: Sonety (1986), J. Ballard: Říše slunce (1988), W. S. 
Churchill: Druhá světová válka I-VI (1992-1995), T. E. Lawrence: Sedm sloupů moudrosti (1998), Jezerní 
básníci (1999), Fénixovo hnízdo. Sonety Shakespearových předchůdců a současníků (2001), Angličtí metafyzičtí 
básníci (2001), T. S. Eliot: Zpustlá země (2002), Herbert P. Bix: Hirohito a vznik moderního Japonska (2002), 
Martin Gilbert: Churchill (2002), Michael Curtis: Verdikt nad Vichy (2004), Patrick O´Brian: Picasso (2004, 
2006) nebo Martin Gilbert: První světová válka (2005) a Martin Gilbert: Druhá světová válka (2006).  
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Pro Československou a Českou televizi přeložil dialogy a podtitulky k řadě filmů a seriálů. V poslední době 
vybral a uspořádal mimo jiné knihy Co Bůh není, mrzí mne: Česká barokní poezie (2005) nebo knihu Duha 
z hlubin, která je výběrem poezie Jaroslava Durycha. 

 

 
 

PhDr. Zdeněk Hron 
 

 
Prof. PhDr. Miroslav Hroch Dr.h.c., CSc., DrSc. 

 
Prof. PhDr. Miroslav Hroch Dr.h.c., CSc., DrSc. se narodil 14. června 1932 v Praze. Tento známý český 

historik a univerzitní profesor obecných dějin žije v Praze 10 – Strašnicích.  
V roce 1956 ukončil studia na Filozofické fakultě UK v Praze, s níž spojil většinu svého vědeckého 

a pedagogického života; v letech 1968 až 1989 byl docentem obecných dějin a od roku 1989 profesorem. V 
letech 1990 až 1991 pracoval jako vedoucí katedry obecných dějin, 1994 založil prvý u nás seminář 
komparativních dějin a od roku 2000 je profesorem historie na Fakultě humanitních studií Karlovy Univerzity v 
Praze.  

V letech 1965 až 1966 byl stipendistou Humboldtovy nadace v SRN, v roce 1968 byl hostujícím docentem 
na univerzitě ve Freiburgu v SRN. Byl ovšem také hostujícím profesorem řady světových univerzit - 1991 
na univerzitě v Saarbrückenu, 1992 na University of California v Los Angeles (UCLA), 1994 až 1995 
na univerzitě v Halle, 1996 až 1997 European University Institute Florencie, 2002-2003 TU Chemnitz. Nelze 
zapomenout ani na jeho přednáškové a badatelské pobyty na dalších univerzitách - Aarhus, Berlín, Bielefeld, 
Frankfurt (O.), Heidelberg, Helsinki, Chemnitz, Joensuu, Kaunas, Kodaň, Köln, Leiden, Lipsko, Lund, Marburg, 
Oslo, Santiago de Compostela, Tampere, Tromso, Uppsala a Varšava. Získal čestný doktorát na nejstarší švédské 
univerzitě v Uppsale (1997), na univerzitě v Halle (2003) a nejnověji na litevské universitě Kaunas (2007). Jeho 
zahraniční spolupráce s některými univerzitami stále trvá. Tento výčet dokazuje, že Prof. PhDr. Miroslav Hroch 
je jedním z nejznámějších českých historiků v zahraničí. Jeho zaměření v oblasti historie sahá od raného 
novověku v Evropě až k problematice evropských národních hnutí a nacionalismu vůbec.  

Napsal velké množství vědeckých a populárně naučných publikací, jsou to především tato díla: Die 
Vorkampfer der nationalen Bewegung bei den kleinen Völkern Europas (1968), Oliver Cromwell (1968), 
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Obrození malých evropských národů (1970), 17. století – krize feudální společnosti? (1976) spolu s Josefem 
Petráněm, Křižáci v Levantě (1975, znovu pod titulem Křižáci ve Svaté zemi 1996) spolu s Věrou Hrochovou, 
Evropa : historické události (1980), Buržoazní revoluce v Evropě (1981), Social Preconditions of National 
Revival in Europe (1985, 2000), Ecclesia Militans (1985) s Annou Skýbovou, Evropské národní hnutí 19. století 
(1986), Příliš smělé sny (1986), Králové, kacíři, inkvizitoři (1987) spolu s Annou Skýbovou, Velká francouzská 
revoluce a Evropa 1789 (1990) s V. Kubišovou, Křižáci ve Svaté zemi (1996), V národním zájmu (1999), 
Na prahu národní existence : touha a skutečnost (1999), Pohledy na národ a nacionalismus (2003), Encyklopedie 
dějin novověku 1492-1815 (2005) jako vedoucí autorského kolektivu, Dějiny Norska (2005) s Helenou 
Kadečkovou a Elisabeth Bakke. 
Časopis Dějiny a současnost ocenil Hrochovu knihu Na prahu národní existence, která se zabývá českým 

národním obrozením, jako nejlepší historickou knihu roku 1999. Jeho nejnovější v Německu vydaná kniha Das 
Europa der Nationen (2005) získala 2. cenu v anketě o nejlepší německojazyčnou publikaci k evropským 
dějinám. Dále je autorem, spoluautorem a vedoucím autorského kolektivu asi 10 učebnic a skript, např. učebnice 
pro ZŠ - Dějepis (Středověk), pro SŠ - Dějiny novověku. Je tvůrcem asi 150 vědeckých článků, které byly 
zveřejněny v časopisech v České republice i v zahraničí. 14. června oslavil pan Prof. PhDr. Miroslav Hroch 75. 
narozeniny. 

 
 

Petra Černocká 
 
Zpěvačka, moderátorka, textařka, skladatelka a herečka Petra Černocká se narodila 24. 11. 1949 v Praze. 

Dnes žije v Praze 10 ve Strašnicích, ale její cesta na desítku jí přeci jen chvíli trvala. Nejdříve žila s rodiči 
a dvěmi bratry poblíž od Strossmayerova náměstí, následně na Rašínově nábřeží v domě, kde bydlel i Václav 
Havel, pak se přestěhovala na Vinohrady. Teprve po roce 1989 se zabydlela ve Strašnicích, kde žije s manželem 
hudebníkem Jiřím Pracným. Petra Černocká má 28 letou dceru Barboru, která je členkou vokálního kvarteta 
Yellow Sisters.  

 

 
 

Petra Černocká 
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V roce 1970 vystudovala konzervatoř v Praze, obor operní zpěv. Ještě za dob studií hrála se skupinou Pastýři, 

která byla složena převážně ze studentů konzervatoře. Tehdy natočila také svoji první vlastní písničku Ovečka, 
která se stala populární a vyšla na desce. Navíc ještě stihla v letech 1968-1971 angažmá v divadle Semafor. Dále 
hostovala v Hudebním divadle Karlín a řadu let byla zpěvačkou skupiny Kardinálové, kterou vedl skladatel 
Zdeněk Merta. Ve skupině se seznámila i s prvním manželem Janem Vaculíkem, bývalým zpěvákem a později 
manažerem Kardinálů. Skupina byla úspěšná a kromě koncertů v republice vystoupila i v zahraničí – v Polsku, 
Rusku a Německu.  

Pak přišel rok 1971 a Petra Černocká se proslavila i jako herečka. Zahrála si hlavní roli Saxany ve filmu 
Václava Vorlíčka a Miloše Macourka Dívka na koštěti. Tato role ji vynesla i ocenění – Herečka roku (1972). 
Za píseň Saxana obdržela Petra Černocká v roce 1999 od Supraphonu zlatou desku a navíc vzniklo CD, 
na kterém celý filmový příběh převyprávěla (Saxana dětem). Její herecká kariéra pokračovala ještě v několika 
dalších filmech a televizních inscenacích. Například film Otec nebo TV muzikál Láska malovaná, TV film Šach 
mat, TV seriál Případ pro zvláštní skupinu nebo filmová trilogie Nepokojná láska. V současnosti se však mluví 
o natočení pokračování Dívky na koštěti, mělo by začít v září 2007. Černocká vydala například LP Lidí se ptej 
nebo Ten kluk už dávno se mnou není a CD Náklaďák, Tennesee Whisky, Lásku blízko mám. V únoru 2007 
proběhl křest jejího posledního CD nazvaného Souhvězdí střelce. Jistě stojí za zmínku, že si na něm většinu písní 
sama otextovala a zhudebnila.  

K jejím největším hitům patřily písně Střevíčky v rose, Setkání, Hleďte, kam padá déšť a píseň Koukej, 
se mnou si píseň broukej, ke které nepsala hudbu i text. Posledních sedm let vystupuje v komorních recitálech 
s manželem kytaristou Jiřím Pracným. Abych vyčerpal všechny její aktivity, tak musím říci, že je 
i spisovatelkou. V listopadu 2003 jí totiž vyšla v nakladatelství IKAR kniha Co mě maminky (ne)naučily. 

 
 

 
Doc. RNDr. Bohuslav Strauch, CSc., 

 
27. červen je ustanoven jako významný den, jako Den památky obětí komunistického režimu. Tento den byla 

totiž v roce 1950 popravena Milada Horáková a spolu s ní byli ve vykonstruovaném procesu odsouzeni 
a popraveni i Záviš Kalandra, Jan Bouchal a Oldřich Pecl. V Praze 10 žije mnoho lidí, kteří byli komunistickým 
režimem pronásledováni, a přitom k tomu stačilo jen tak málo. Bohuslav Strauch se provinil jen tím, že jeho 
rodiče byli živnostníci. 

Doc. RNDr. Bohuslav Strauch, CSc., známý pod skautskou přezdívkou Grizzly, se narodil 22.12.1929 
v Polici nad Metují v rodině živnostníka – kožešníka a kloboučníka. Absolvoval náchodské gymnázium a byl 
posléze přijat na Přírodovědeckou fakultu Univerzity Karlovy, obor přírodopis-chemie, později užší specializace 
chemie. V březnu 1951 byli rodiče a starší bratr vzati do vazby a majetek byl rodině zcela zkonfiskován. Matka 
zemřela ve vyšetřovací vazbě (1952). I další rodinní příslušníci byli režimem perzekuováni. Bohuslav Strauch 
v témž roce narukoval na vojnu. Nebyl mu povolen studijní odklad, takže přerušil svá univerzitní studia. Sloužil 
u roty „Z“ IV. praporu PTP v Radvanicích u Ostravy. „Pétépáci“, neboli Pomocné technické prapory, byly 
především odkladištěm politicky nepohodlných lidí. Na černouhelném dole Ludvík pracovali především synové 
zemědělců, živnostníků, ale byli zde i dělníci, studenti, vysokoškoláci včetně teologů, s tzv. klasifikací „E“ – 
politicky nespolehliví, nežádoucí. Zažívali neustálý psychický tlak, byla jim dávána najevo společenská 
méněcennost, bylo jim vyhrožováno a různé způsoby ponižování byly na denním pořádku. Korespondence 
s rodinou byla sporadická a cenzurovaná. B. Strauch začal v překládce na dole Jindřich v Karviné (asi 3 týdny), 
na Ludvíku pak převážně razil dopravníkové chodby, pár měsíců potom jako důlní zámečník. Propuštěn byl 
v únoru 1954, pracoval potom půl roku v rodném městě v cihelně „v hlíňáku“.  

V říjnu roku 1954, po vojně, nastoupil do 3. ročníku chemie na tehdejší MFF UK. V roce 1955 podal 
na generální prokuraturu stížnost pro porušení zákona v případě otce a bratra. Otci byl snížen trest z 10 na pět let 
a bratrovi na sedm let. Žádost o rehabilitaci rodiny v roce 1968 přerušil vstup vojsk Varšavské smlouvy. Rodina 
byla plně rehabilitována až po sametové revoluci.  

Vědeckou dráhu začal Bohuslav Strauch ještě během studií. Byl přijat na fakultu jako pedagogický asistent 
před ukončením studia v roce 1957, na fakultě pracoval až do roku 1995. Na Univerzitě Karlově se především 
věnoval u nás tehdy málo známé molekulové spektroskopii (vibrace molekul jako metoda analýzy látek). Obhájil 
roku 1967 v tomto oboru kandidátskou práci (titul CSc.), ačkoli metoda byla v té době něčím zcela novým. 
Vědecky připravil 25 diplomantů a přes 20 doktorandů, kvůli nastupující normalizaci však se nemohl habilitovat. 
Byl mu nabídnut tzv. velký doktorát, pokud se zapíše na večerní univerzitu marxismu-leninismu, neboli 
nechvalně známý zpolitizovaný VUML, což odmítl. Docentem na Přírodovědecké fakultě UK byl po řádném 
habilitačním řízení jmenován až roku 1990.  
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Je autorem prvních česky psaných monografií o molekulové spektroskopii, přednášel na kurzech UNESCO, 
je spoluautorem přehledu středoškolské chemie a dalších gymnaziálních učebnic v oboru. Získal mnoho ocenění, 
mezi jinými i medaile Jana Marka Marci, udělované významným pracovníkům ve spektroskopii. 
V Československé spektroskopické společnosti řídil 25 let odbornou skupinu vibrační spektroskopie. Zavedl 
postgraduální kurzy v infračervené a laserové Ramanově spektroskopii, na nichž se dodnes podílí. Věnuje 
se vzdělávání při Univerzitě třetího věku (pro seniory), do roku 2005 učil chemii na Arcibiskupském gymnáziu 
a na Gymnáziu Bernarda Bolzana.  

Skautem je Grizzly celý život, od roku 1938. V době zákazu Junáka nacisty byl členem tajné družiny 
a udržoval kontakt s oddílovým vůdcem. Po válce, do roku 1948, vedl skauty v rodném městě, při obnově 
Junáka v letech 1968-70 v 92. středisku Šípů na Praze 10 na Zahradním Městě vedl nejmenší děti - vlčata, stejně 
tak po revoluci do roku 1998. Působí jako lektor a instruktor skautských vzdělávacích seminářů pro vedoucí 
oddílů – tzv. lesních škol. Skautskou metodou vedl děti i za hluboké totality, a to jako vedoucí lyžařských jarních 
kurzů pro děti zaměstnanců fakulty. V současné době se velmi aktivně podílí na chodu 92. skautského střediska. 
V novinách Praha 10 mu bylo otištěno několik článků o skautech.  

(článek byl napsán spolu s panem Janem Charvátem)  
 
 
 

Doc. Mgr. Vladimír Kozlík 
 
Vladimír Kozlík se narodil 23. května 1953 v Praze. Dnes je Doc. Mgr. Kozlík uměleckým fotografem, 

výtvarníkem a pedagogem, který v Praze 10 bydlí, ale i pracuje.  
V letech 1968 až 1972 studoval na Střední průmyslové škole grafické v Praze, obor užitá fotografie. V roce 

1976 vystudoval na FAMU v Praze uměleckou fotografii. V roce 1986 ukončil aspiranturu na katedře fotografie 
na FAMU v Praze a v roce 2001 zde habilitoval na docenta filmového a fotografického umění. Od roku 1978 
působí jako samostatný fotograf a výtvarník, navíc je od roku 1980 pedagogem na FAMU, kde nejprve pracoval 
jako externí a od roku 1986 jako stálý pedagog – odborný asistent. Od roku 1999 byl zástupcem vedoucího 
katedry, v letech 2001-2003 vedoucím katedry fotografie FAMU. Od roku 2006 vede obor Užitá fotografie 
a media na Střední soukromé škole reklamní tvorby v Praze. Vladimír Kozlík se zapojil i do práce v Asociaci 
profesionálních fotografů (AF), kde se v letech 1991-1995 stal předsedou správní rady a v letech 1998 až 2004 
byl členem správní rady. Od roku 2000 do roku 2004 byl i členem správní rady Pražského domu fotografie, 
od roku 2006 je ve správní radě Fotofora Praha.  

Celkem uspořádal 20 autorských výstav, tou první byla pražská výstava v roce 1975 nazvaná Fotogramy, 
fotografie, variace. Z dalších bych zmínil výstavu z roku 1987, která byla uspořádána v Polsku (Galerie 
Skierniewice), 1990 výstava Hovory s Chan-Šanem (Malá galerie ČS, Praha), 1996 Fotografie (Kunst Raum 
Gera, NSR), 1997 Proměny světla (Malá galerie Spořitelny v Kladně), 2000 Příběhy pocitů (Pražský dům 
fotografie), 2003 Výběr z tvorby (Galerie Prachatice) nebo 2004 Fotografie (Moser Praha). Jeho fotografie byly 
několikrát oceněny a nacházejí se ve veřejných i soukromých uměleckých sbírkách.  

Dále se zúčastnil kolem 100 kolektivních výstav doma i v zahraničí. Např. to byla Světová výstava 
profesionálních fotografů, která se konala v USA v roce 1988, Fotografie 80. let byla připravena v Amsterodamu 
v roce 1989, Čs. fotografie 45-89 v Praze v roce 1989, výstavu Čs. fotografie současnosti přivítalo Muzeum 
Ludwig v Kolíně n. Rýnem v roce 1990. Nelze nezmínit výstavu v Chicagu v USA v roce 1992 - Co nového 
v Praze, v Edinburgu a v Londýně v roce 1993 - Česká fotografie 90. let, na Pražském hradě v roce 1996 - Jistoty 
a hledání v české fotografii 90. let, v Praze roku 1998 - Pedagogové katedry fotografie FAMU nebo expozici 
z roku 2003 - Individuality v dokumentu.  

Práce Vladimíra Kozlíka však nekončí pouze výstavami, ale realizovala se i jeho fotokompozice a výzdoba 
interiéru, jako např. hotel Palace v Praze, ČSA - Gestin centrum v Praze (1996), kanceláře ČSA v Paříži (1997) 
nebo hotel President v Praze (2004). Nelze nezmínit ani jeho práci na plakátech, kalendářích, pohlednicích, 
knižních obálkách a katalozích. V roce 1989 obdržel v USA čestné uznání v soutěži na plakát United Nations for 
a Better World, Gold Certificate od WCPP. Jeho díla se objevila v knihách Cesty československé fotografie 
(1989) a Jistoty a hledání v české fotografii 90. let (1996). Sám se autorsky podílel na knize Hovory s Chan-
Šanem (1990), kde úryvky básní přeložených z čínštiny doprovodil svými uměleckými fotografiemi a v roce 
1991 za ni dostal od Ministerstva kultury ČR a SR a Památníku národního písemnictví ocenění za nejkrásnější 
knihu roku. V roce 1993 vydal Vladimír Kozlík publikaci Praga genius loci, která obsahuje ojedinělé fotografie 
Prahy, jež jsou doplněny krátkými texty. V roce 1998 obdržel cenu za nejkrásnější fotografickou publikaci, 
kterou se stal katalog k výstavě Portrét AF. Tím se dostávám k tomu, že i organizuje a spoluorganizuje výstavy, 
např. již zmiňovanou expozici Portrét AF (Praha a Zlín) nebo Akt AF (Praha a Cheb v roce 1993). 
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PhDr.  Josef  Balvín 
 
Dramaturg, překladatel z němčiny, divadelní publicista a historik PhDr. Josef Balvín žije v Praze 10 – 

Strašnicích. Narodil se však 13. prosince 1923 v Kloboukách u Brna. Je znám především jako překladatel, 
v dobách normalizace, když měl zakázanou činnost, publikoval pod pseudonymem, dokonce pod dívčím jménem 
své manželky.  

Josef Balvín maturoval roku 1943 na II. reálném gymnáziu v Brně, v letech 1945-49 studoval divadelní vědu 
a dramaturgii na Filozofické fakultě Masarykovy univerzity v Brně. Následně působil jako dramaturg 
Severočeského divadla v Liberci, v letech 1953-65 byl dramaturgem Divadla na Vinohradech v Praze (tehdy 
Divadla československé armády). Od roku 1966 až 1969 pracoval jako vedoucí tajemník Československého 
svazu divadelních umělců, do roku 1972 byl dramaturgem Divadla za branou. Jenže pak přišla normalizace a s ní 
i zákaz činnosti. V době, kdy nesměl působit v oblasti kultury, se začal intenzivněji zabývat překladatelskou 
činností (nejdříve pod cizími jmény). Pod jeho díly se tak objevují nejrůznější autorská jména, několikrát bylo 
použito i dívčí jméno jeho manželky (Eva Dlabačová).  

Překládal především dramata, ale i prózu a odbornou divadelní literaturu. Z přeložených děl bych jmenoval – 
Irmtraud Morgnerová: Svatba v Cařihradu, Friedrich Schiller: Úklady a láska, Johann Nepomuk Nestroy: 
Namlouvání a ženění, Johann Nepomuk Nestroy: Pro nic za nic, Arthur Schnitzler: Rej, Georg Büchner: 
Dantonova smrt, Felix Mitterer: Návštěvní doba, Arthur Schnitzler: Duše - krajina širá. Z poslední doby bych 
připomenul překlad těchto děl – Marius von Mayenburg: Eldorádo (Národní divadlo v Praze), Heinrich von 
Kleist: Amfytrion (Městské divadlo v Brně) nebo Heiner Müller: Hamlet-Stroj. Soustavně překládá dramatické 
dílo Thomase Bernharda, poprvé ho Josef Balvín přeložil již v roce 1977. V poslední době vydal Divadelní ústav 
v Praze dvě knihy jeho překladů: T. Bernharda - Hry I (Minetti, Před penzí, Zdání klame, Divadelník, Náměstí 
Hrdinů), Hry II (Slavnost pro Borise, Společnost na lovu, Síla zvyku, Světanápravce, U cíle). K vydání 
je připraven i třetí svazek. Dalším oblíbeným a překládaným autorem J. Balvína je George Tabori, jehož výběr 
vyšel v roce 1999 v nakladatelství Větrné mlýny, zde se objevila díla Kanibalové, Mein Kampf, Bílý muž a rudá 
tvář, Goldbergovské variace, Balada o vídeňském řízku. 

 

 
 

PhDr. Josef Balvín 
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Kromě překladů pracoval i na několika dalších literárních dílech. Na knize Vídeňské lidové divadlo 
od Hanswursta Stranitzkého k Nestroyovi (1990) se podílel jako spolupořadatel, autor historické studie a dvou 
do knihy zařazených překladů (Nestroye a Raimunda). Je spoluautorem Knihy o kabaretu (1988) a autorem dvou 
hereckých monografií - v roce 1964 vyšla kniha o Martinu Růžkovi a 1967 o Vlastimilu Brodském.  

Do roku 1970 publikoval v časopise Divadlo, později v samizdatových sbornících O divadle, po roce 1989 
publikoval v časopisech Svět a divadlo, Divadelní noviny a Scéna. Je členem Obce divadelní, Obce 
překladatelské a Obce spisovatelů. V roce 1992 obdržel tvůrčí prémii Českého literárního fondu 
za překladatelské dílo ovlivňující tvář českého divadla a roku 1993 rakouskou Státní cenu za umělecké překlady. 
Externě přednášel na katedře divadelní vědy Filozofické fakulty Univerzity Karlovy a na Divadelní fakultě 
Akademie múzických umění, kde vedl mj. překladatelský seminář. Od roku 1997 se podílí na dramaturgii 
Pražského divadelního festivalu německého jazyka. 

 
 
 

Prof. PhDr. Stanislav Sousedík, CSc. 
 
V Praze 10-Vinohradech žije Prof. PhDr. Stanislav Sousedík, CSc. Narodil se 22. srpna 1931 v Praze a věnuje 

se historii filozofie.  
Po maturitě na Akademickém gymnáziu v Praze se zapsal na Cyrilometodějskou TF v Litoměřicích (1951–

1954), kterou však nedokončil. V letech 1956–58 absolvoval vojenskou službu v útvaru TP. Následně pracoval 
čtyři roky na stavbě a od roku 1963 v Osvětové besedě. V letech 1964–68 studoval externě na FF UK filozofii 
a němčinu. Na doktora filozofie byl promován v roce 1969. V roce 1968 zahájil aspiranturu na Filozofickém 
ústavu ČSAV, ale po třech letech byl odtud z politických důvodů vyloučen. Čtvrtý rok aspirantury absolvoval 
v Kabinetu pro studia řecká, římská a latinská ČSAV. Titul kandidáta věd dosáhl však teprve po politickém 
převratu v roce 1990. V roce 1972 začal vyučovat na Jazykové škole v Praze, ale již po půl roce nastoupil 
do Pedagogického ústavu ČSAV jako editor latinských spisů J. A. Komenského. Zde působil až do roku 1990. 

 

 
 

Prof. PhDr. Stanislav Sousedík, CSc. 
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V roce 1989 byl rehabilitován ve FÚ ČSAV. Na podzim 1990 začal přednášet jako odborný asistent na FF UK, 
roku 1991 se habilitoval pro dějiny filozofie a v roce 1993 byl jmenován řádným profesorem filozofie. Od roku 
1994 přednáší filozofii také na KTF UK, kde i po odchodu do důchodu pracuje na částečný úvazek. V letech 
1997 – 1999 byl členem vědecké rady a v letech 1998 – 2001 byl předsedou oborové rady FF UK. V letech 1998 
– 2000 byl členem vědecké rady Řím. kat. teologické fakulty UK, dále byl členem vědecké rady TF JČU 
a je dosud členem vědecké rady FF Katolické univerzity v Ružomberoku.  

Od roku 1965 navštěvoval přednášky Jana Patočky, po jeho nuceném odchodu z FF i nadále navštěvoval jeho 
filozofické semináře, kam docházel i Ivan Chvatík, Jaromír Kučera, Jiří Michálek, Jiří Polívka a Milan Sobotka.  

Za svoji práci a dílo získal některá ocenění. V roce 1984 obdržel cenu nakladatelství Vyšehrad, kterou získal 
i v roce 1998 za knihu Filozofie v českých zemích mezi středověkem a osvícenstvím, 2001 medaili Františka 
Palackého AV ČR v oboru společenských věd, v roce 2004 čestnou medaili Institutu františkánských studií. 
Stanislav Sousedík napsal několik knih. V roce 1983 mu vyšlo dílo Valerián Magni. Kapitola z kulturních dějin 
Čech 17. století (vyšlo též v SRN a Polsku), 1989 Jan Duns Scotus. Doktor subtilis a jeho čeští žáci, v roce 1992 
Jsoucno a bytí. Úvod do četby sv. Tomáše Akvinského, 1996 René Descartes a české baroko, 1997 Filosofie 
v českých zemích mezi středověkem a osvícenstvím, 1998 Učení o eucharistii v díle M. Jana Husa a 2006 
Identitní teorie predikace. Sestavil i knihu Texty k studiu dějin středověké filozofie. Dále přispívá do sborníků 
a časopisů. Publikované příspěvky se týkají hlavně dějin české filozofie 17. století. 

 
 
 

PhDr. Otakar Hulec, CSc. 
 
PhDr. Otakar Hulec, CSc. se narodil 23. března 1935 v Českých Budějovicích. Tento historik afrikanista dnes 

žije v Praze 10 ve Strašnicích. Jeho manželkou je básnířka, prozaička, esejistka, překladatelka Jana Štroblová, 
o které vyšel článek v novinách Praha 10 již v čísle 9 v roce 2007.  

 

 
 

PhDr. Otakar Hulec, CSc. 
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O. Hulec navštěvoval základní školu v Českých Budějovicích. Na střední škole pak nesměl studovat, protože 
jeho otec byl advokát a po roce 1948 odpůrce komunistického režimu. Čtyři roky pracoval jako dělník v továrně. 
V roce 1956 se mu přeci jen podařilo dokončit tehdejší jedenáctiletou střední školu závěrečnou maturitou. Nutno 
poznamenat, že z toho tři roky ve večerní střední škole pro pracující. V tomtéž roce byl přijat na Filozofickou 
fakultu Univerzity Karlovy v Praze ke studiu historie. Na konci čtvrtého ročníku byl však ze studia vyloučen 
z kádrových a politických důvodů. Za pomoci některých obětavých učitelů studium v roce 1960 dokončil i proti 
záměru krajského výboru KSČ v Českých Budějovicích, obhájil diplomovou práci a získal titul promovaný 
historik.  

Po dvouleté vojenské službě byl roku 1962 přijat jako aspirant do Orientálního ústavu tehdejší 
Československé akademie věd, kde začal se studiem Afriky. V roce 1965 obhájil disertační práci, získal titul 
PhDr. a CSc. a stal se vědeckým pracovníkem oddělení Předního východu. Po vytvoření oddělení Afriky se stal 
jeho členem. Specializoval se na historii afrických států, především jižní Afriky. V roce 1966 navštívil 
afrikanistická pracoviště v Moskvě a tehdejším Leningradu. Rok nato pobýval tři měsíce v Tanzanii a hlavně 
v Zambii. V roce 1970 podnikl poslední studijní cestu do Velké Británie (SOAS v Londýně a Cambridge), kde 
byl zřejmě sledován Státní bezpečností. A zase přišel příkaz shora a v roce 1974 byl z politických důvodů 
z Orientálního ústavu vyloučen. Stal se učitelem na základní škole v Praze na Vinohradech, hlavně jako dílnař. 
V 70. a 80. letech nemohl publikovat, a dokonce mu bylo zakázáno využívat knižní fondy ústavní knihovny.  

V lednu 1990 se stal na půl roku vědeckým pracovníkem Ústavu dějin umění ČSAV, během roku byl 
rehabilitován a znovu se mohl vrátit do Orientálního ústavu. Zde se stal členem oddělení Afriky a v letech 1992–
1994 jeho vedoucím. Od roku 1991 byl také členem Vědecké rady a jedno funkční období (1994–1997) i jejím 
předsedou. Po návratu do Orientálního ústavu AV ČR se věnoval převážně dějinám, kultuře a současnému 
vývoji Jihoafrické republiky a dalším zemím jihoafrického regiónu, které měl možnost v posledních letech každé 
dva roky pracovně navštívit. V roce 1994 studoval v Rhodes House v Oxfordu a navštívil SOAS v Londýně.  

Je členem týmu mezinárodního projektu (ČR a JAR), který se zabývá moderními dějinami a sběrem ústních 
tradic. Je členem Česko-jihoafrické společnosti, Společnosti přátel Afriky, Orientalistické společnosti 
a Kontinentů. Po odchodu do důchodu v roce 1999 pracoval v ústavu ještě nějaký čas na poloviční úvazek.  

První kniha nazvaná Rhodesie mu vyšla v roce 1974. V roce 1984 doplnil doslovem knihu Úžeh, kterou 
napsala jeho manželka Jana Štroblová a která pojednává o životní cestě doktora Emila Holuba. V roce 1997 
vydal v Nakladatelství Lidové noviny Dějiny jižní Afriky, v roce 2000 knihu Cesta do nebe, pro niž vybral, 
uspořádal a přeložil jihoafrické mýty, legendy a lidová vyprávění. Společně s J. Coetzeem a L. Gilfillanovou 
vydali knihu v JAR a Velké Británii Fallen Walls - Echoes from the Cells that Held Mandela and Havel, která 
v roce 2003 vyšla i v češtině pod názvem Zbořené zdi - Hlasy z cel, které věznily Mandelu a Havla. Začátkem 
devadesátých let byl editorem Africana Bohemica (společně s J. Černým) a Threefold Wisdom, Islam, Arab 
World and Africa (společně s M. Mendelem), v roce 2001 vydal 2. díl Africana Bohemica II, který sestavil 
společně s Petrem Hereitem. Je autorem několika desítek odborných studií v českých a i zahraničních vědeckých 
časopisech a mnoha desítek populárně vědeckých článků. 

 
 
 

PhDr. Jan Lukeš 
 

Literární a filmový kritik, historik, redaktor, editor a publicista PhDr. Jan Lukeš se narodil 12. září 1950 
v Praze. Od dětství žije v Praze 10.  

V roce 1976 vystudoval obor češtinu a dějepis na FF UK v Praze. Možná je příznačné pro předlistopadový 
režim, že tento dnes uznávaný odborník se musel v letech 1975-1987 živit jako čistič oken. Následně do roku 
1989 pracoval jako výzkumný pracovník Čs. filmového ústavu. V letech 1988 až 1991 byl externím pedagogem 
na Pedagogické fakultě Plzeň, kde přednášel dějiny a estetiku filmu. Po převratu se stal komentátorem Lidových 
novin, v letech 1991 až 1994 byl vedoucím jejich kulturní rubriky, současně v letech 1990-1992 pracoval jako 
redaktor nakladatelství Scéna. Navíc byl v letech 1989 až 1998 šéfredaktorem Filmových listů, zpravodaje Letní 
filmové školy (LFŠ) v Uherském Hradišti. Od roku 1994 pracuje jako redaktor a editor Národního filmového 
archivu, od roku 1999 je scénáristou a moderátorem televizní literární revue Třistatřicettři na ČT 2. Působí i jako 
televizní publicista a scenárista.  

Je členem Obce spisovatelů, PEN klubu, Syndikátu novinářů, v letech 1994-1998 řediteloval Nadaci 
Společnosti F. X. Šaldy. V roce 1999 obdržel výroční cenu Nadace Český literární fond za beletristické dílo Hry 
doopravdy, jeho edice Deníku Pavla Juráčka zvítězila v anketě Lidových novin Kniha roku 2003 a získala cenu 
Magnesia Litera 2004 za nakladatelský počin. Junák, svaz skautů a skautek ČR, mu udělil v roce 2003 řád 
Skautská vděčnost za pomoc skautskému hnutí. Od Českého filmového a televizního svazu obdržel spolu 
s Janem Schmidem Trilobita Beroun 2004 za cyklus literární revue Třistatřicettři a od Asociace českých 
filmových klubů výroční cenu 2007 za dlouholetou pomoc při organizování LFŠ.  
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Knižně vydal v roce 1982 soubor literárně kritických analýz Prozaická skutečnost, v roce 1993 následoval 
„kritický deník 1987-1993“ Orgie střídmosti aneb Konec československé státní kinematografie, roku 1995 pětice 
životopisných esejů Stalinské spirituály. Zkušenost politických vězňů 50. let v české próze (Jiří Hejda, Jiří 
Mucha, Karel Pecka, Jiří Stránský, Jan Beneš), roku 1998 Hry doopravdy. Rozhovor se spisovatelem Karlem 
Peckou. Zatím poslední publikaci vydal v roce 2005 - Srdcerváč: Rozhovor se spisovatelem a scenáristou Jiřím 
Stránským.  

Literární kritiky publikuje od roku 1978, od 80. let sledoval také tvorbu českých písničkářů, od jejich konce se 
začal věnovat i filmu. Pro časopis Týden č. 20/1998 napsal např. rozsáhlý portrét V. Havla, v Literárních 
novinách otiskoval v letech 1995-1996 seriál Český kinematograf. Ve čtvrtletníku Iluminace č. 4/1994 
publikoval mj. studii Současný český film: pod diktátem peněz, v monotematických číslech Iluminace analýzy 
a rozhovory o filmu 60. let (č. 1/1996) a o normalizaci ve filmu (č. 1/1997). Lukešovy recenze, studie 
a rozhovory se objevily ve Svobodném slově, Divadelních novinách, Kinu, Kino revue, Nových knihách, 
Literárních novinách, Hostu, Týdnu, Xantypě, Lidových novinách, Iluminaci a dalších periodikách.  

Editoval knihy Vojtěcha Jasného Život a film (1999), A. J. Liehma Ostře sledované filmy (2001), P. Juráčka 
Deník (2003), Juraje Šajmoviče Duch času (2004). Podílel se na slovníkovém přehledu osobností pražské 
kultury v knize Tomáše Vlčka Praha 1900 (1986). Spolupracoval mj. na scénářích filmů Pavla Štingla Zaniklý 
svět Karla Pecky (2000) a Martina Šulíka Klíč k určování trpaslíků (2002).  

 
 
 

Fráňa Šrámek 
 
Dnešní článek bude pojednávat o osobnosti, která již nežije, ale je dnes v oblasti literatury pojmem. Děti se 

o ní již desetiletí učí ve škole a čtou její dílo. Přitom i tento spisovatel žil ve Vršovicích celých 26 let. Fráňa 
Šrámek se proslavil jako básník, dramatik, prozaik a člen někdejšího anarchistického hnutí. Jistě si zaslouží, 
abychom mu věnovali jeden díl osobností Prahy 10, vždyť v letošním roce slavíme jeho 130. narozeniny.  

Fráňa Šrámek se narodil 19. ledna 1877 v Sobotce. Roku 1885 se jeho rodiče přestěhovali do Písku, který si 
Šrámek velmi oblíbil a do kterého umístil i část svých divadelních her a románů. Gymnázium absolvoval 
v Písku, maturoval v Roudnici (1896). Následně studoval na právnické fakultě v Praze, studia však nedokončil 
a začal se věnovat literární dráze. Od roku 1903 žil trvale v Praze, stal se členem literární družiny kolem S. K. 
Neumanna. Jeho tvorba byla ovlivněna impresionismem, antimilitaristickými až pacifistickými postoji. 
F. Šrámek se angažoval v anarchistickém hnutí a stal se významným představitelem tzv. generace 
anarchistických buřičů. V roce 1905 byl krátce dvakrát vězněn. Za 1. světové války musel narukovat na ruskou 
frontu, poznal i bojiště italské a rumunské.  

Do Vršovic se přestěhoval v roce 1911 společně se svou manželkou Miloslavou Hrdličkovou. Bydleli v pátém 
patře činžáku ve Vinohradské ulici číslo 1. Dnes byste tuto ulici ve Vršovicích hledali marně, jmenuje se Norská 
a ani žádná pamětní deska nenaznačuje, že zde žil tento velikán české literatury. Šrámek do míst svého bydliště 
položil děj románu Tělo, příběhu mladé ženy z periférie.  

Po rozpadu anarchistického hnutí v roce 1906 se stranil veřejného života. Jedinou výjimkou byly styky se 
spisovateli patřícími do okruhu Karla Čapka. Šrámek docházel už do Čapkovy společnosti scházející se na Malé 
Straně v Říční ulici, kde se pomalu začala utvářet tradice pátečních setkávání, kdy se scházeli přátelé z okruhu 
uměleckého, ale později i politického. Když se bratři Čapkové přestěhovali do nového dvojdomu 
na Vinohradech (tehdy Úzká ulice), pokračovaly i schůzky pátečníků. Fráňa Šrámek se tam však díky své 
plachosti, většímu počtu návštěvníků a začínající oficiálnosti objevoval již jen zřídka. S Karlem Čapkem zavedl 
Šrámek novou tradici, začali v pondělí podnikat výlety do okolí svého bydliště. Procházky po pražských 
perifériích podnikali oba přátelé společně, ale někdy se k nim přidával i František Langer nebo manželka Karla 
Čapka Olga Scheinpflugová. Během svých vycházek často putovali na Bohdalec, kde to měl Šrámek rád. 
O těchto vycházkách je možné se dočíst například ve vydané korespondenci K. Čapka a F. Šrámka Cesty 
k přátelství nebo v knize Podivný nepokoj. Společné vycházky pak ukončilo Šrámkovo přestěhování na Smíchov 
v roce 1937.  

Fráňa Šrámek zemřel 1. 7. 1952 v Praze. Zůstalo však po něm jeho dílo, které dokázalo, že je nadčasové. 
Napsal básnické sbírky Modrý a rudý, Splav nebo Života bído, přec tě mám rád. Román Stříbrný vítr nebo již 
zmiňované dílo Tělo. Napsal i několik povídkových knih, například Žasnoucí voják pojednávající o válečných 
tragédiích. Známá jsou i jeho dramata Léto, Měsíc nad řekou nebo Plačící satyr. Měsíc nad řekou a Stříbrný vítr 
se dočkaly i filmových adaptací. S poezií se rozloučil sbírkou Rány, růže z roku 1945, kde mimo jiné reagoval 
na lidickou tragédii. Motivem jeho díla byla příroda, odpor k válce a milostný vztah mladých lidí, kteří se 
nepřizpůsobují společenským konvencím. Roku 1946 byl jmenován národním umělcem. 
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PhDr. Olga Walló 
 
Dnes jsem vybral do rubriky Osobností Prahy 10 slavnou autorku, překladatelku a televizní režisérku 

dabovaných dramatických pořadů PhDr. Olgu Walló (*1948), která žije v Praze 10 – Vršovicích. Často pobývá 
i na své chatě na Šumavě.  

V roce 1970 vystudovala Filozofickou fakultu UK filozofii a psychologii. Od roku 1969 již pracovala na 
překladech a úpravách pro dabing, k němuž se vlastně dostala díky otci, uznávanému dabingovému režiséru. 
Od roku 1970 pracuje Olga Walló jako dramaturgyně v České televizi. Od roku 1973 je režisérkou dabingu. 
V letech 1982 až 1988 vyučovala v kurzech dabingu na FAMU a DAMU. Podílela se na autorském dabingu 
mnoha divadelních her, a to od literární přípravy až k režii, za všechny bych jmenoval Sluhu dvou pánů, 
Hamleta, Krále Leara a dalších her od W. Shakespeara. Pro televizi pak připravila například Komisaře Moulina. 

Olga Walló se zabývá i překladem. Její překlady divadelních her byly hrány např. v Divadle na Vinohradech 
(Romeo a Julie v roce 1979) nebo v Divadle J. Wolkera (od P. Shaffera Equus v roce 1982). V posledních letech 
se přestala věnovat dabingu, píše vlastní knihy a překládá, například německou spisovatelku Lenku Reinerovou. 
Od ní přeložila díla Bez adresy, Praha bláznivá, Čekárny mého života. V roce 1998 jí vyšla kniha; jednalo se 
o sbírku veršů Dlouhá zima. Dalo by se říci, že to byla její prvotina, pokud bychom nepovažovali za první dílo 
její skripta – Režie dabingu (1985), Herec v dabingu (1986). První díl rozsáhlé rodinné ságy vyprávějící 
o osudech žen z hradeckého selského rodu od poloviny 19. století vyšel Olze Walló v roce 1999. Cyklus se 
jmenuje Věže svatého Ducha, po prvním dílu Moc Marií, vyšel druhý nazvaný Pistole generála Gablera a v roce 
2000 vyšel třetí díl Krásný jako Karel. V roce 2005 vydala knihu Sekundární zisky, která je napsaná na základě 
vlastních zkušeností autorky s rakovinou prsu. Začala spolupracovat i s organizací, která pomáhá onkologickým 
pacientům. V roce 2007 ji vyšla zatím poslední kniha Kráčel po nestejně napjatých lanech. Ta je uváděna jako 
volné pokračování rodinné ságy "Věže svatého ducha", v němž se autorka vyrovnává s vlastní, velmi osobní 
historií. 

 

 
 

PhDr. Olga Walló 
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Aida Brumovská 
 
Narodila se 15. 5. 1940 v Liberci, dětství prožila ve Varnsdorfu, od třinácti let v Kralupech nad Vltavou. 

Po maturitě na gymnáziu (tehdy jedenáctileté střední škole) pracovala jako vlaková průvodčí, ve dvaceti letech 
se provdala. S manželem, báňským inženýrem, měnili bydliště podle potřeb manželova zaměstnavatele. Dcera 
Ivana se narodila v r. 1960 v Karviné, dcera Petra o tři roky později v Hodoníně. Dalším bydlištěm se staly 
Michalovce. V r. 1966 manžel podlehl zraněním, která utrpěl při záchraně spolupracovníků při výbuchu zemního 
plynu na průzkumném vrtu. Aida Brumovská se s dětmi přestěhovala do Prahy, napřed na Pankrác 
a po seznámení se svým budoucím manželem, výtvarníkem Oldřichem Pošmurným do Záběhlic, kde od r. 1980 
žije dodnes.  

Od r. 1967 publikovala v různých časopisech hlavně pohádky, povídky, reportáže a fejetony, věnovala 
se překladatelské činnosti, ponejvíce z němčiny a slovenštiny, psala písňové texty, převážně pro Evu Olmerovou, 
k filmovým melodiím (např. Hop, a je tu lidoop, Jak utopit doktora Mráčka) a k muzikálům (např. s Angelo 
Michajlovem pro Krušnohorské divadlo To byl divný špás, Alfosi). V knižním debutu (1987) Když stromy rostly 
do nebe humornou formou zúročila znalost poválečného pohraničí, kniha byla oceněna čestným uznáním 
nakladatelství Československý spisovatel a prémií Českého literárního fondu. Pro velký zájem čtenářů 
se dočkala v roce 1996 druhého vydání. Po úspěšné prvotině následovaly povídky s fantastickou tématikou Kdo 
by věřil Leontýně (1990), kulinářsky zaměřené knížky Stůl plný dobrot (1991) a Mami, poraď mi (1992). 
Souběžně překládala z němčiny pro slovenská nakladatelství „kuchařky“, např.: Vaříme s potěšením, Pečeme 
s potěšením, Pokrmy z jednoho hrnce, Maso ... atd.  

 
 

 
 

Aida Brumovská 
 

Spolupodílela se na překladu veleúspěšného Bylináře. Za těžiště své literární činnosti však považuje vlastní 
tvorbu. Po detektivce Operace Karate se věnovala psaní pro děti. Příběhy od Pavoučího kamene byly přeloženy 
i do němčiny, kniha Jak se kamarádí s kočkou, situovaná do Záběhlic a Vršovic, ale hlavně k Hamerskému 
rybníku, získala v roce 1995 zlatou stuhu. Hrdinky tetralogie románů pro dívky (Dvojí láska, Láska voní 
tymiánem, Láska s vůní koňské hřívy, Splněné sny) žijí v Záběhlicích a v Zahradním Městě a právě tak jako 
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autorka milují svůj „Hamrák“ s „višňovkou“a procházky kolem Botiče. Záběhlicím zůstává Aida Brumovská 
věrná i v dalších románech pro dívky: Láska má jméno Satan a Satan je můj, v knize povídek Život bez psa, 
život pod psa se čtenář seznámí s roztodivným světem za Bohdalcem ve Slatinách, právě tak jako v posledním 
autorčině románu, tentokrát pro ženy, Krájení snů.  

Na co se můžeme těšit? „Na povídání jak se žije a žilo kolem Botiče, na prolínání přítomnosti s dávnou 
minulostí, až do doby, kdy se Botič ještě jmenoval Vinný potok a po jižním svahu se táhly vinice přes dnešní 
Záběhlickou až do dnešní ulice Na Vinobraní a sklepy břevnovských benediktýnů se pyšnily proslulým 
záběhlickým vínem.“ 

 
 

Oldřich Pošmurný 
 
Oldřich Pošmurný se narodil 8. dubna 1942 v Táboře. Tento význačný český výtvarník a knižní grafik žije 

se svou manželkou, spisovatelkou Aidou Brumovskou v Praze 10 – Záběhlicích. Po skončení studia na grafické 
škole (obor grafická úprava knih a časopisů) pracoval v letech 1961-68 v nakladatelství Svoboda jako výtvarný 
redaktor, od roku 1968 tvoří ve svém ateliéru ve svobodném povolání. V r. 1974 spoluzaložil skupinu výtvarníků 
TYPO &. Je to až k neuvěření, ale výtvarně zpracoval a navrhl obálky k více než 2000 knihám. Proto se nelze 
divit tomu, že většina z nás opravdu vlastní knihu, na jejíž výtvarné podobě se podílel. Namátkově jmenujme 
Guinnessovy knihy rekordů (1990-1998), Murphyho zákony (1993) či knihy Miloslava Stingla „Synové slunce“ 
a „Uctívači hvězd“, z knížek pro děti navrhl obálky a grafickou úpravu třeba k 7 dílům autorské dvojice 
Macourek-Born „Mach a Šebestová“ (2000-2003). V poslední době navrhl obálku k Drdovým pohádkám 
a k šesti knížkám Vojtěcha Steklače o Boříkovi a jeho přátelích „Pekelná třída.“  

 

 
  

Oldřich Pošmurný 
 

Kromě výtvarné výzdoby knih navrhuje Oldřich Pošmurný logotypy, firemní značky, piktogramy a symboly, 
kterých vytvořil přes 200, například logo a jednotný vizuální styl hotelu Butterfly v Mariánských Lázních, 
značku firmy Jablonex, logo politické strany NEI nebo festivalu Tourfilm v Karlových Varech či emblém 
každoroční výstavy „Kůň“ v Lysé nad Labem. V roce 2005 mu vyšla kniha „Oldřich Pošmurný – Život a dílo“, 



 260 

která představuje přes 100 jeho značek. Další dva rozpracované díly se budou zabývat jeho knižní a známkovou 
tvorbou. Navrhuje také poštovní známky, za které byl několikrát oceněn, například v roce 1986 zvítězil 
v mezinárodní soutěži o nejkrásnější známku roku nebo v roce 1991 obdržel 1. cenu ministerstva spojů 
za nejhezčí poštovní razítko. Když jsem se zmínil o oceněních, tak jich O. Pošmurný získal mnoho za knižní 
tvorbu. Byly to například Výroční ceny nakladatelství Naše vojsko (1982), Svoboda (1987), Práce (1989) 
a Olympia (1998, 1999, 2001 a 2002), dále obdržel mnoho čestných uznání od pražských nakladatelství 
a ocenění v soutěži Nejkrásnější kniha.  

Podílel se na výtvarném zpracování Světové výstavy poštovních známek Praga 78 a na Světové výstavě 
poštovních známek Praga 88 byl již jejím hlavním výtvarníkem. Za tuto činnost obdržel stříbrnou medaili Praga 
88. Zúčastnil se mnoha výstav doma i v zahraničí, vystavoval například v Moskvě, New Yorku, v Berlíně, 
Edmontnu a Budapešti, v Sofii, Bukurešti, Plovdivu a v mnoha dalších městech. Ukázky jeho prací byly 
publikovány v mnoha tuzemských i zahraničních odborných časopisech, například Typografia (ČSR), Idea 
(Japonsko), Graphis (USA), Gebrauchsgrafik (Německo), Interpressmagazin (Maďarsko) a dalších.  

Je členem Grafické asociace v Unii výtvarných umělců a od roku 1991 je pravidelně uváděn v publikaci Kdo 
je kdo v České republice. Sbírá hlavolamy (jen ježků v kleci má kolem třiceti), přívěsky na klíče, chlapecké 
a junácké před- a poválečné časopisy a knihy, bibliografie, grafiky, hodiny (těch má přes čtyřicet) a staré 
krystalky, induktory, gramofony na kliku i s troubou, flašinety a vůbec všechny většinou předválečné přístroje. 
Pracuje na poštovních známkách „Schengenský prostor“ a „Pejsek a kočička“, připravuje dopisnici 
pro internetovou virtuální výstavu „Exponet.cz“. Pro zájemce a členy Mensy vymýšlí a navrhuje ambigramy 
(slova, jména nebo nápisy, které se čtou z obou stran). Dopsal druhou knihu absurdních příběhů a povídek, 
vztahujících se k jeho práci, tvorbě a životu, doplněnou vyprávěními a říkankami, která by měla vyjít začátkem 
prosince. 

 
 

P. Stanislaw Góra 
 
P. Stanislaw Góra se stal 1. července novým farářem římskokatolické farnosti ve Vršovicích u kostelů 

sv. Mikuláše a sv. Václava, kam nastoupil za P. Pavla Kuneše. Ten ještě slouží večerní nedělní bohoslužby 
v kostele sv. Mikuláše a má středeční rozhovory o víře. P. Góra, jak již jméno naznačuje, se narodil v Polsku 
4. září 1962 v městečku Jelenia Góra. V Katovicích se vyučil tesařem, následně si večerně dodělal maturitu 
a v letech 1982 až 1989 studoval Vysokou školu teologickou. Již tehdy byl v kontaktu s Českou republikou, 
neboť k nám tajně převážel zakázanou katolickou literaturu. Dále vedl duchovní cvičení pro českou mládež 
v Polsku.  

V roce 1992 se ujal se farnosti ve Stodůlkách. Jak sám říká, takto Poláci vracejí dluh českému národu za práci 
sv. Vojtěcha, který v Polsku šířil křesťanství. Jenže hned ve Stodůlkách poznal, že v Čechách je situace jiná než 
v Polsku, kde do kostela chodí většina obyvatel. Také zdejší fara nebyla zabydlena, vždyť zde čtyřicet let nebyl 
žádný stálý farář. Své třicáté narozeniny tak oslavil v cizí zemi a v prázdné faře. V letech 1996 až 1997 strávil 
9 měsíců v Itálii v duchovní škole spolu s 50 kněžími z celého světa. Po návratu do České republiky se v roce 
1998 dostal do Dobříše, kde také nebyly podmínky pro fungování faráře snadné, proto žil tři a půl roku zdarma 
na zámku u Colloredo–Mannsfeldů. V té době vznikla myšlenka postavit pastorační centrum, které by se stalo 
místem setkávání a kultivace duchovně založených, vstřícných lidí za účasti i „nekostelních“. To se podařilo 
uskutečnit v roce 2001. Byl postaven dům a v něm vznikl prostor pro mnohé aktivity – mimo jiné i pro činorodé 
mateřské centrum, výtvarnou dílnu pro veřejnost, výstavní program atd. Podobné aktivity by rád uskutečnil 
i ve Vršovicích.  

Farář Góra si musel zvykat nejenom na jiné poměry v jiné zemi, ale i na jazyk. Rozdíly mezi polštinou 
a češtinou občas přivodily i veselé historky. Například v Dobříši doplatil na to, že se v Polsku písmena ch a h 
čtou stejně, tedy jako hláska há. Když chtěl přivítat v létě lidi, kteří přijeli na prázdniny, místo věty „Jsem rád, že 
lidé přijeli na chaty“, řekl: „Jsem rád, že lidé přijeli nahatý.“  

Jak na vás Praha 10 působí? „Z menšího města, kde se všichni znají, se ocitnete v anonymitě 
a na začátku…V Praze 10 mě upoutaly krásné domy. Jako bývalý stavař umím ocenit, když jsou domy pěkně 
opraveny. Pociťuji také podporu ze strany radnice a budu se snažit ve větší míře využívat zdejších kulturních 
zařízení. Je to možná maličkost, ale sympatický mi je také přístup lidí k ekologii a třídění odpadů…“  

Co plánujete do budoucna? „Od 26. února připravujeme na každé úterý v kostele sv. Václava deset setkání 
Katky Lachmanové, nazvané Křesťanství v praxi. Navíc plánujeme akce společně s úřadem Prahy 10 pro širokou 
veřejnost, a dokonce jsme pro lepší informovanost o programu zřídili nové stránky www.farnostvrsovice.cz.“  

A co o Vánocích? „Je krásným dlouholetým zvykem mnoha lidí, že chodí o Štědrém dnu po večeři 
na půlnoční mši, aby si prodloužili krásný pocit smíření a pokoje. Chtěl bych proto pozvat všechny, kdo mohou 
a chtějí, aby přišli na půlnoční, která se skutečně bude konat 24. prosince od 00:00 hodin. V průběhu této mše 
svaté zazní Česká mše vánoční od Jakuba Jana Ryby.“ 
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P. Stanislaw Góra 
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Závěr 
 
Další rok kroniky – tentokráte 2007 – je dopsán. Mohu jen doufat, že si ji čtenáři se zájmem 

přečtou a třeba se dozvědí něco nového. Nebo si zopakují, jaký ten rok 2007 vlastně byl 
a co nového nám přinesl. 

Při sepisování kroniky se snažím získávat co nejvíce informací o Praze 10, aby pak bylo 
výsledné dílo co nejucelenější. Vycházím tak nejen z novin, časopisů, internetu, ale 
i z informací občanů naší „desítky“. Za to jim děkuji a doufám, že v dalších letech bude tato 
spolupráce nadále pokračovat.  

Bohužel, rok 2007 přinesl i smutné chvíle. Na tomto místě bych rád vzpomenul především 
na dva lidi, které jsem měl možnost poznat a kteří v tomto roce zemřeli. Byl to pan prof. 
PhDr. Zdeněk Mathauser, DrSc., Dr.h.c., s kterým jsem se několikrát setkal. V roce 2006 jsem 
o něm napsal článek do novin Praha 10 a v roce 2007 jsme spolupracovali na článku o jeho 
zemřelé manželce - prof. PhDr. Světle Mathauserové, DrSc. Vždy si našel čas, aby mi 
pomohl, a měl velký zájem o dění na Praze 10. 

6. listopadu pak zemřel po těžké nemoci pan Karel Čech, dlouholetý zaměstnanec 
Kulturního domu Barikádníků. Ten mne v roce 2004, kdy jsem se stal kronikářem, seznámil 
s fungováním KD Barikádníků i s historií tohoto kulturního zařízení. Jeho smrt jistě zasáhla 
nejen pracovníky „Barči“, ale i lidi, kteří se sem chodili bavit, například na celostátní finále 
soutěže country tanečních skupin – Stodola. 

 
 
Michal Ezechel 
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